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1. ÚVOD 
Doufali jsme v lepší časy. Začali jsme nouzovým stavem, o svátcích jara jsme dokonce 
nesměli ani z okresu do okresu. Prožili jsme čas prázdných kostelů, poznávání krásného 
okolí našeho města, na výlety jsme se samozřejmě vypravili s fotoaparátem. Zkrásněla 
brána do města, za nový dopravní terminál u vlakového nádraží už se nemusíme stydět  
a to zahřálo u srdce. Zakusili jsme rok testů, registrací, očkování, podivnou etapu dějin, 
kdy se městská sportovní hala změnila na velkokapacitní očkovací centrum OČKO. 
Kroniku plnily volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR, zlobení pana prezidenta  
i jmenování nové vlády ČR. Celou dobu jsme se těšili na plánované akce a často byli 
zklamáni z jejich zrušení kvůli špatným epidemických podmínkám. Ostatně i v roce 2021 
byla nejčastěji používána slova pandemie, epidemie, COVID-19, koronavirus, antigeny, 
PCR testy a zrušeno. Nejvíce sledovanými byli ministři zdravotnictví a pár se jich v tom 
podivném roce vystřídalo.  
Rok by se dal nazvat také vzpomínkou na 108 horníků, kteří zahynuli v červenci 1961  
při tragickém neštěstí na Dole Dukla. Československá obec legionářská v tomto roce 
oslavila 100. narozeniny, těšili jsme se a přijel historický vlak s legionářskými vagóny, 
havířovští členové ČsOL připravili malou oslavu v podobě branného dne pro žáky 
základních škol a k legionářům se vztahoval i rozhovor se seniory s paní Alenou 
Blažkovou, která pátrala po svém dědečkovi prostřednictvím ČsOL.  
Byl to též rok čekání na konec pandemie, který nenastal, na 3. díl historické ságy Šikmý 
kostel, který nevyšel. Zato vyšla v češtině Jizva Danuty Chlupové, román, který míří  
do časů životické tragédie. 
Sportovci by řekli, že rok 2021 byl rokem mezinárodních bitev ve stolním tenisu 
v Národním tréninkovém centru v Havířově-Šumbarku a dvou nových tenisových hal.  
Rok, kdy bychom opět Kroniku města Havířova nedali dohromady bez spolupráce kolegů 
novinářů, fotografů (Petr Sznapka, Štefan Šamal), Kulturní komise při RMH. Snažili jsme 
se zaznamenat pro roky příští všechno, co jsme se dozvěděli o životě v komunální 
politice, kultuře, sportu, sociální oblasti, školství, zdravotnictví v našem městě. Glosovali 
jsme nejdůležitější dění u nás i ve světě. Součástí kroniky je opět Diář kronikářky, 
fotopřílohy a přílohy strategických dokumentů města.  
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2. HISTORIE 
2.1 Kroniky města Havířova s jedničkou na konci 
1961 
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-63.pdf 
od strany 135 
Zápis za rok 1961 provedla Jana Kubišová. Ilustrovala akademická malířka Antonie  
Laníková-Gabánková 

- V akci „Z“ se Havířov v rámci okresu Karviná umístil na 4. místě. Během roku bylo 
odpracováno 735 321 hodin, hodnota díla 4 153 900 Kčs. 

- K 1. březnu 1961 se uskutečnilo v celé republice sčítání lidu a domů, bytů. Počet 
obyvatel k 1. březnu celkem 50 123 občanů a 5 000 hlášených k přechodnému 
pobytu. 

- Počet obyvatel k 31. prosinci 1961 celkem 54 897 + 5 000 hlášených k přechodnému 
pobytu.  

- V roce 1961 uzavřeno 373 sňatků. Narodilo se 628 chlapců, 589 dívek. 
- Zemřelo 140 mužů, 70 žen, 17 chlapců, 8 dívek – 235 osob. Příčinou zvýšené 

úmrtnosti mužů bylo neštěstí na Dole Dukla (7. července 1961). 
- V roce 1961 vydáno celkem 1 807 výměrů na byty zaměstnancům závodů. Z tohoto 

počtu připadá: pro stavby 105; NHKG 33; šachtám 1 373; pro různé 296.  Městský 
národní výbor obdržel pro potřeby města 62 bytů. 

- Červenec: dokončena 1. etapa koupaliště v Havířově I. 
- 7. červenec 1961 je zapsán v historii Dolu Dukla černým písmem. Nikdo netušil, že 

před jeho večerem bude prolito mnoho slz matek, žen a dětí. Havíři odpolední směny 
vyfárali předčasně – v 8. sloji hoří. Došlo k neštěstí, kterému padlo za oběť  
108 lidských životů, pravděpodobně následkem silného výronu kysličníku 
uhelnatého při vzniku důlního požáru …  

- 12. července se konal v Domě kultury pracujících v Ostravě pietní akt k uctění 
památky zahynulých horníků. 

- ČSSS v Havířově-Bludovicích (352 ha zemědělské půdy, z toho 283 ha půdy orné. 
Objem výroby splnilo na 107,7 %); ČSSS v Havířově-Životicích (výměra zemědělské 
půdy 189,1 ha, orné 179,23 ha, ovocné sady 50,5 ha – plán splněn na 107,2 %); 
Rekultivační závod OKR (zemědělské půdy 461 ha, orné 342 ha – plán výroby 
splnilo).  

- Skleníky v Havířově-Suché u plynárny (v rychlírně zeleniny bylo v roce 1961 
vypěstováno více než 1 000 q zeleniny – na 1 obyvatele Havířova připadá asi 1,5kg). 
Závod se věnuje i pěstování okrasných květin. 

- Havířovu poskytuje zdravotnické služby 11 obvodních lékařů, závodní lékař 
národního podniku Bytostav, 6 dětských lékařů, 1 školní, 18 zubních (včetně 
dentistů), 1 ušní, 0,75 očního, 0,50 kožního, 0,1 psychiatrického a 1,13 interního 
lékaře. Obvodní lékaři zahrnují více než 6 000 obyvatel na jednu ordinaci, což je 
zhruba o 1 500 více, než stanoví norma. 

1971 
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1971 
Erich Bohdal 

- Město Havířov dosáhlo přes 81 000 obyvatel, má k dispozici 24 465 bytových 
jednotek. 

- Bylo uspořádáno 9 koncertů vysoké umělecké kvality, navštívilo je  
2 700 návštěvníků.  

- 22 vystoupení populárních skupin a zpěváků. Z Polska přijel zpěvák Cieslaw Niemen.  

http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:kronika-1956-63.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1971
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- Městská knihovna zaznamenala největší počet výpůjček ve své existenci (celkem 
423 278 knih.  

- Mimořádný zájem projevili lidé o poslechové večery v hudebním oddělení Městské 
knihovny, pro dospělé jich tu uskutečnili 9, navštívilo je 320 posluchačů.  

- Počet mateřských škol byl celkem 34 se 104 třídami (2 860 dětí). Vyučovalo se  
ve 24 základních školách (468 tříd, 14 247 žáků). Na území města jsou 2 zvláštní  
(30 tříd, 370 žáků) a 3 střední školy (60 tříd, 1 031 studentů). Počet jídelen školního 
stravování byl 37 pro 8 001 strávníků. Výdaje na školství ve správě Městského 
národního výboru Havířov činily celkem 16 756 tis. Kčs.  

- Do 6 zařízení jeslí bylo zapsáno 290 dětí, jejich kapacita byla 310 dětí.  
- Tělovýchovný aktiv řídil práci 12 tělovýchovných jednot ve městě: AZ Havířov, Baník 

Havířov, ČSAD Havířov, Favorit Havířov, Lokomotiva Havířov, 9. květen Havířov, OKR 
Rekultivace Havířov, Slavia Havířov, Slovan Narex Havířov, Sokol Havířov, Sokol 
Havířov-Šumbark, Stadion Havířov.  

1981 
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1981 
Erich Bohdal 

- Podle sčítání bylo na území města celkem 29 581 bytů (z toho v rodinných domcích 
3 613). Předáno bylo 734 bytových jednotek.  

- Občanskými výbory města bylo připraveno 1 416 akcí pro děti.  
- Zahrádkáři uspořádali 32 poradních dnů pro své členy.  
- Byl organizován sběr jahod, do jeslí a mateřských škol bylo zdarma odevzdáno 98 kg 

jahod.  
- Český rybářský svaz má ustanoveny tři kroužky mladých rybářů s 80 členy.  
- Členové ZO Svazu požární ochrany provedli 2 352 preventivních kontrol  

a uskutečnili 33 přednášek a besed s protipožární tématikou pro děti i dospělé.  
- 13. května 1981 byla slavnostně přestřižená páska nového moderního objektu 

Jednotky intenzivní péče v nemocnici s poliklinikou v našem městě.  
- V září nastoupily děti poprvé do ZŠ Mládežnická.  
- Byla otevřená nová mateřská škola národního podniku Svit Gottwaldov, závod 

Havířov, pro 90 dětí.  
- Pošta v Havířově patří mezi největší v okrese Karviná, pracovalo zde 160 pracovníků 

(z toho 90 doručovatelů). Měsíčně doručí 56 až 60 tisíc časopisů, 318 až 320 tisíc 
deníků, 230 až 240 tisíc listovních zásilek, 15 až 16 tisíc doporučených zásilek, 4 tisíce 
až 4 800 telegramů, 23 až 25 tisíc peněžních poukázek, vyplácí kolem  
13 000 důchodů. Balíků doručí až 8 tisíc měsíčně, v měsíci prosinci až 12 tisíc. Lidé 
měsíčně v Havířově podají 4 až 5 tisíc balíků, 8 až 9 tisíc doporučených zásilek,  
30 až 32 tisíc peněžních poukázek. Z Havířova je odesláno 3 tisíce až 3 500 telegramů.  

- V nemocnici bylo v roce 1981 celkem 617 lůžek, v Havířově bylo 25 zdravotních 
obvodů, 169 lékařů (obvodních 25, dětských 20, ženských 6, zubních 32). Obvodní 
lékaři ošetřili 273 337 osob, dětští lékaři 207 153 dětí, ženští lékaři  
53 319 pacientek, zubní lékaři 139 635 pacientů, odborní lékaři 353 581 pacientů. 
V lékařské službě první pomoci ošetřili 28 810 nemocných.  

1991 
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1991 
Přemysl Ruta 

- K 31. prosinci 1991 žilo v Havířově celkem 88 200 obyvatel.  
- Primátorem byl zvolen Zdeněk Pohl.  
- Havířov navštívili zástupci mezinárodní humanitární organizace Armády spásy. 

http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1981
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok1991
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V březnu byla podepsána smlouva se zástupci AS z Holandska o zřízení azylového 
domu. Jednalo se o přestavbu objektu v ulici Na spojce.  

- Byly přejmenovány ulice Zápotockého na Dlouhou třídu a ulice Rudé armády  
na ulici Studentskou (podle budovy gymnázia). V závěru roku vydal týdeník Hlasy 
Havířov zvláštní přílohu se všemi novými názvy ulic.  

- Prvního ročníku propagačního běhu Týdeníku Hlasů Havířova se zúčastnilo  
319 závodníků.  

- V červnu byla otevřena nová modlitebna Církve bratrské, jednalo se o první církevní 
stavbu po 40 letech ve městě.  

- V KDLJ vystoupila legenda Marta Kubišová.  
- Kongregace salesiánů otevřela na ulici Kolmé v místnostech bývalé mateřské školky 

středisko mládeže Don Boska. Práci s dětmi tu vedli 3 odborně připraveni 
vychovatelé.  

- Ministr financí Václav Klaus navštívil 2. listopadu 1991 Havířov, v sále KDPB  
se uskutečnil mítink s občany.  

- MKS uspořádalo 23 divadelních představení, navštívilo je 8 927 diváků; 25 koncertů 
2 785 posluchačů; a 22 populárních akcí 10 478 návštěvníků.  

- V 15 klubech při MKS pracovalo 750 členů, z toho 177 dětí.  
- K 1. lednu 1991 byla Městská knihovna Havířov vyčleněna ze systému centrální 

Okresní knihovny Karviná, stala se samostatně hospodařící jednotkou.  
- V Městské knihovně Havířov bylo celkem registrováno 10 933 uživatelů, z toho  

4 856 dětí. Vypůjčili si celkem 461 992 dokumentů.  
- Po mnoha letech se do škol vrátilo náboženství. Vyučující byl zařazen jako externí 

pracovník Okresního školského úřadu, zatím nebyl za svoji práci nijak odměňován.  
2001 
http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok2001 
Eva Hušková  

- Ministr bez portfeje a vedoucí Úřadu vlády České republiky Karel Březina navštívil 
Havířov.  

- Město Havířov přispělo částkou 600 tisíc korun na zajištění ozdravných pobytů  
pro děti s onemocněními horních cest dýchacích z rodin s příjmy do 1,1 životního 
minima. Děti jely zdarma na pětidenní rekreaci do střediska Dolu ČSA v Dolní Lomné.  

- První případ HIV pozitivního pacienta zaznamenali v havířovské nemocnici, virus byl 
zjištěn náhodně při odběrech hned u dvou pacientů. 

- Malí krasobruslaři SKK AZ Havířov, kteří musí trénovat v noci, díky vytíženosti 
zimního stadionu, přivezli z Evropského poháru zlatou medaili v jednotlivcích 
v kategorii chlapců do 9 let.  

- V pátek 13. dubna 2001 se poprvé objevili v ulicích města strážníci Městské policie 
Havířov na kolech.  

- Během několika dnů byly v Havířově zadrženy falešné bankovky (celkem 5 ks) 
v hodnotě 200, 500 a 1 000 korun.  

- Dvě zlaté medaile přivezly dívky z přeboru ČR v estetické gymnastice v Praze.  
- Třináct hodin hudby čekalo na účastníky havířovského rockového festivalu 

„Inkubátor“ v areálu Letního kina. O se postarala více než desítka kapel.  
- Pět zlatých medailí přivezli z mistrovství světa borci z Wing chun klubu Havířov.  
- Premiér Miloš Zeman navštívil v červenci Havířov.  
- Minimálně rok bude uzavřen KDPB, projde generální opravou za 127 milionů korun.  
- V Nemocnici s poliklinikou otevřeli 3 nová lůžková oddělení: rehabilitační, 

geriatrické a psychiatrické. 

http://www.kronikahavirov.cz/doku.php?id=rok2001


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

10 
 

2011 
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2011:kronika2011.pd
f 
Jozef Pintér 

- K 31. prosinci 2011 žilo ve městě 79 898 obyvatel. V Havířově se narodilo 729 dětí.  
- Začala dvouletá rekonstrukce havířovského kina Centrum.  
- Europoslanec Vladimír Remek přijel na krátkou zdvořilostní návštěvu Havířova.  
- V pondělí 7. března byla slavnostně zahájena rekonstrukce již osm let nevyužité 

budovy "G" Magistrátu města Havířova, kde vzniknou nové prostory pro městskou 
knihovnu. 

- V Havířově začal jubilejní 20. ročník festivalu zájezdových divadel a divadélek  
pro děti Miniteatro Jiřího Tibitanzla. 

- Centrum volnočasových aktivit bylo slavnostně otevřeno ve středu 4. května. 
- Slavnostní akademií oslavila ve středu 8. června odpoledne 50. výročí svého vzniku 

MŠ v Lípové ulici v Havířově. 
- V galerii KD Radost byla ve středu 20. července 2011 zahájena výstava obrazů učitelů 

ZUŠ B. Martinů, věnovaná 55. výročí založení školy. 
- Velká rekonstrukce MSH probíhala od února do srpna. V hale byla opravena střecha, 

budova dostala novou zateplenou fasádu a rekonstrukce se dotkla i vnitřních prostor. 
- Vlaky dopravce RegioJet poprvé vyjely v pondělí 26. září na trasu Havířov – Ostrava 

– Praha. V první fázi jako pětivozové soupravy s celkovou kapacitou cca 240 míst  
k sezení. 

- Propagační film společnosti POLAR TV Ostrava představující Havířov město květů, 
který vznikl na přelomu loňského roku, se zařadil mezi absolutní špičku. Potvrdil to 
zisk Ceny poroty v hlavní kategorii filmového festivalu cestovního ruchu s názvem 
Tour Region Film v Karlových Varech.  

- Do celorepublikové předvánoční akce Hromadné vypouštění balónků s přáním 
Ježíškovi aneb Pokusu o rekord se i letos zapojil Havířov. Za velkého zájmu zejména 
rodin s dětmi v pátek 9. prosince přesně v 15.15 hodin z náměstí Republiky vzlétlo 
do éteru 950 vánočních přání. Ve srovnání s minulým rokem je to o 450 více. 

2.2 Hovoříme se seniory 
S paní Alenou Blažkovou jsme se potkaly u Legiovlaku na havířovském 

vlakovém nádraží. Zájem o tuto část historie, na níž můžeme být právem hrdi,  
u veřejnosti značně vzrostl. A mnozí z nás začali pátrat i po svých příbuzných, kteří legiemi 
prošli. Právě mezi ně, jak jsem zjistila, patří i Alena Blažková.  
„Jako dítě jsem hodně jezdila do Valašského Meziříčí k babičce a dědovi na prázdniny  
a pamatuji si, že ve skříni visela uniforma, na zdi obraz Masaryka a děda v uniformě.  
Až později jsem se dozvěděla, že byl dědeček legionář a to bylo všechno. Doma se nic 
nevyprávělo a taky já jsem se jako malá a mladá na nic neptala. Ale často mi nešlo  
do hlavy, proč se moje maminka narodila v Jelšavě na Slovensku, když vždycky bydleli  
na Hlučínsku nebo ve Valašském Meziříčí. A když mě to začalo hodně zajímat, tak už se 
nebylo koho zeptat,“ vzpomněla si na prapočátky svého pátrání. Dále mi svěřila, že další 
objasnění přinesl pořad v ČT, ve kterém lidé před léty pátrali po předcích, a kdosi vypátral 
dědečka legionáře a při té příležitosti se dostal až do Jelšavy. „…to už jsem měla povědomí, 
že tedy děda byl v Rusku jako legionář. Spolu se sestřenicí jsme si našli stránky Obce 
legionářské, dědu tam našli, získali jsme od nich kopie jeho poslužného spisu, kde je vše 
pečlivě vedeno, kdy narukoval, kdy se dostal do zajetí, velmi podrobně kdy a kde byl raněn, 
jak přestoupil na pravoslaví, jak získal jméno Boris, prostě velmi pečlivě vedena evidence 

http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2011:kronika2011.pdf
http://www.kronikahavirov.cz/lib/exe/fetch.php?media=kronika:2011:kronika2011.pdf
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všech jeho činů, pochval, kdy zažádal o sňatek s babičkou, kdy dostal povolení k svatbě, kdy 
se narodily dcery – jedna z nich byla moje maminka.“ 
Webové stránky Československé obce legionářské už pomohly mnoha lidem. Já osobně 
jsem v jedné ze zdejších databází našla informace o svém pradědečkovi, otce své babičky, 
o němž vždy vyprávěla, že zahynul v prvním měsíci 1. světové války tam, co jsou „… z jedný 
strany Alpiny a z druhý padají miny.“ Ač stoletá historie, je neustále živá. „Vše je zapsáno 
v češtině, němčině a v ruštině až po okamžik, kdy byl propuštěn do civilu. Já jsem do obce 
legionářské posílala dědovu fotku, která tam chyběla a taky parte, také nebylo uvedeno, kdy 
zemřel. Takže jsem aspoň trošku pomohla doplnit dědečkova data. Velice mi je líto, že jsem 
se o tyhle informace nezajímala dříve, kdy se bylo ještě koho zeptat a kdy už se na toto téma 
mohlo otevřeně mluvit. Tak alespoň troškou jsem přispěla k rozšíření informací o mém 
dědečkovi,“ řekla mi paní Alena a dodala: „Snad nejvíc mě překvapila ta pečlivost a přesnost, 
s jakou je vedený jeho spis, přesná data, kdy se co v jeho životě na vojně událo. Taky že byl 
třikrát raněn a asi ne lehce, prostě to teď dost prožívám a snažím se toho co nejvíc povědět 
svým synům a dospělým vnoučatům, aby si pamatovali, koho měli v rodině. A budu doufat, 
že si z toho něco zapamatují.“ Pátrání v historii jí přineslo příjemný pocit, že někdo blízký 
u toho byl, určitou hrdost, ale také lítost: „Už to nemohu říct ani své mamince, která byla  
na něj určitě taky hrdá.“ [1] 
Paní Alena Blažková pochází z Brna, stejně jako její manžel. Do Havířova se nastěhovali 
po narození syna, když náboráři nabídli vedle práce na šachtě také možnost rychle získat 
byt. „To bylo v roce 1966 v létě, od září jsem nastoupila do mateřské školy jako učitelka  
na ul. Tajovského, postupně jsme si zařizovali byt, poznávali krásné okolí Havířova, 
seznámili jsme se se spoustou fajn lidí, našli si přátele. V roce 1971 se nám narodil druhý syn, 
začali jsme s dětmi jezdit na hory v zimě lyžovat, v létě na výlety, na obě přehrady v okolí, 
zjistili, že je tady moc pěkně, Havířov byl čím dál pěknější a my jsme zjistili, že jsme tady 
spokojeni,“ řekla dnes už babička i prababička paní Alena. Brno pravidelně navštěvují, je 
to jejich srdeční záležitost, ale v Havířově jsou doma a jsou tu velmi rádi. [2] 
 

3. HAVÍŘOV V PRSTENCI BESKYD 
 Místo k bydlení si lidé často vybírají i podle okolí. Okolí města Havířova je 
velikou devizou a jeho krása často našemu městu nahrává do karet. Máme blízko  
do nádherných Beskyd.  

3. 1 Muřinkový vrch 
Muřinkový vrch nad Horní Lomnou v nadmořské výšce 975 m je zalesněný 

vrch na hraničním hřebeni mezi CHKO 
Beskydy a CHKO Kysuce. Kaplička pod 
vrcholem byla postavena roku 1910. Vrchol 
se nachází v evropském rozvodí  
Odra – Dunaj. [1]  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 

2021 Fotografie) 

 
 
Kaplička nad vrcholem Muřinkového 
vrchu v sobotu 16. ledna 2021.  
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3. 2 Čeladná 
První písemná zmínka o Čeladné pochází z konce 16. století, vesnice byla 

zapsána v urbáři hukvaldského panství v roce 1581. Název byl podle pověsti odvozen  
od čeládky, která docházela na Hukvaldy. [2] Dnes je Čeladná významným rekreačním 

centrem, v roce 2000 bylo v obci otevřeno 
největší golfové hřiště v zemi, začalo se 
s výstavbou nového centra obce. Na lázeňskou 
tradici v obci navázalo Beskydské rehabilitační 
centrum na úpatí Ondřejníku, vyhledávané 
zdravotnické zařízení s výbornou pověstí. [3]  
K 1. lednu 2021 žilo v Čeladné 2 840 obyvatel. 
Obec se rozkládá na 5 906 ha v okrese  
Frýdek-Místek. [4] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
Vlakové nádraží v Čeladné v neděli 24. ledna 
2021.  

3. 3 Kaňovice – rybník a řeka 
Obec Kaňovice leží 7 km severně od Frýdku-Místku ve směru na Šenov, žije 

zde 338 obyvatel. Katastrální území obce má rozlohu 259 ha. Původ Kaňovic sahá  
do října 1613 (za Jana Bruntálského z Vrbna). Založení obce bylo svěřeno úředníku 
Káňovi, podle něj byla obec pojmenována. [5] 
Procházkou z Havířova – Dolních Datyň lze dojít k nově zbudovanému rybníku Kamenci  
na potoku Venclůvka (lidově se mu říká Dolní Datyňka, pramení v Sedlištích, na území 
Šenova se vlévá do Lučiny). Jedná se  
o průtočnou vodní nádrž. Na hranici 
s obcí Václavovice čeká na turisty  
i cyklisty hezký romantický kout. Spolu  
s Šenovem, Vratimovem, Paskovem, 
Sedliští, Řepiští, Žabní a dalšími jsou tyto 
dvě obce součástí mikroregionu Slezská 
Brána. [6] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Krásná scenérie Kaňovic, tok Dolní 
Datyňky, tak se řece Venclůvce říká lidově.  

3. 4 Kostel v Gutech  
Guty jsou katastrální území a místní částí Třince (byly k němu přičleněny 

v roce 1980). Je to vesnička v podhůří Beskyd s výhledem na Český Těšín, Ropici, 
Smilovice, Nebory, Třinec až na vrcholky české strany hory Čantoryje. První spolehlivé 
zprávy o ní existují od roku 1305 ze soupisu desátků vratislavského biskupa. O tom, jak 
vznikl název obce, se vedou spory. Nejvíce etymologů se přiklání k názoru, že bezejmenná 
osada převzala jméno po svém majiteli Janu Guthu z Dětmarovic, který ji dostal darem  
od těšínského knížete na přelomu 14. a 15. století. Pravděpodobná je verze slezského 
historika polského původu Františka Popiołka, který se domnívá, že byla pojmenována 
staroněmeckým slovem Guth (usedlost). [7] 
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Na okraji vesnice stojí dřevěná sakrální stavba, Kostel Božího těla. Původní kostel 
pocházel z 1. poloviny 16. století (1563) a do roku 2017 byl nejstarším dochovaným 
dřevěným kostelem na Těšínsku. První zvon byl osazen roku 1565. Kostel i zvon však 
zničil úmyslně založený požár 1. srpna 2017. Škoda byla vyčíslena na nejméně 50 milionů 
korun. Už 8. srpna 2017 zahájilo město Třinec veřejnou sbírku na obnovu kostela. Byla 
postavena jeho replika (stavební dokumentace Antonín Závada, stavělo Tesařství 
Antonína Papšíka z Hošťálkové z dubového a jedlového dřeva). Čtyři zvony pro kostel 
byly zhotoveny zvonařskou firmou Jana Felczyńskeho v Przemyślu už v roce 2019. 
Věřícím byl kostel předán 6. června 2021. Vysvětil ho apoštolský administrátor  

ostravsko-opavské diecéze Martin David. Okolo 
kostela se nachází hřbitov.  
Roku 1964 byl kostel zapsán na seznam kulturních 
památek. V letech 2011 až 2012 byl kostel  
za 4,3 miliony korun rekonstruován z dotací EU, 
menšími částkami se podílelo město Třinec  
a dobrovolní dárci. [8] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
Dřevěný kostel v Gutech, místo, kde je k Bohu 

blízko, kde Fénix povstal z popela… Neděle 4. července 2021.  

3. 5 Chata pod Javorovým 
Malá obec v podhůří Beskyd, Tyra, je od roku 1980 městskou části Třince. 

Leží v nadmořské výšce 450 m jižně od Třince, v údolí říčky Tyry. Obec má rekreační 
charakter, kolem toku řeky a v okolních stráních je roztroušena řada rekreačních chat, 
několik penzionů. Cyklostezka přivede zdatné cyklisty k turistické chatě pod Javorovým 
vrchem. Z Tyry je možno se vypravit k turistické chatě Slavíč, směrem k turistické chatě 
Ostrý. [9] 
Javorový vrch v Moravskoslezských Beskydech 
dosahuje výšky 1 032 m nad mořem.  
Pod vrcholem se nachází turistická chata, stanice 
horské služby, televizní retranslační stanice, 
lyžařská sjezdovka (asi 500 m od turistické chaty je 
horní stanice sedačkové lanovky z Oldřichovic). 
Místo nedaleko chaty je rájem paraglidistů, kteří zde 
startují ke svým letům. V okolí jsou dostupné 
běžecké trasy s celkovou délkou okolo 25 km. [10] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
K cíli už jen pár metrů, chata pod Javorovým v neděli 4. července 2021. 
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4. OBYVATELSTVO 
4.1 Demografické údaje 

Z agentových systémů MV ČR a změnových sestav vyplývá, že k 31. prosinci 
2021 žilo v Havířově celkem 70 487 občanů (mužů 34 320, žen 36 167; chlapců do 15 let 
4 937 dívek do 15 let 4 759). Ve srovnání s rokem 2020 se stav obyvatel snížil  
o 1 048 (k 31. prosinci 2020 žilo v Havířově 71 535 obyvatel).  
Počet obyvatel k 31. prosinci 2021 v jednotlivých částech města: 
Město      30 273  Bludovice  2 780 
Šumbark  16 476     Životice   1 355 
Podlesí  13 499  Dolní Suchá       953 
Prostřední Suchá    4 550  Dolní Datyně          601   
       
Na úřední adrese Svornosti bylo k poslednímu dni roku 2021 hlášeno 2 057 obyvatel 
(1 483 mužů a 574 žen). Během roku se k trvalému pobytu přihlásilo 1 280 občanů 
(narodilo se 619 občánků města). Odhlášeno bylo 1 813 občanů (zemřelo jich 1 161). 
V rámci města Havířova se v roce 2021 stěhovalo 2 496 občanů. Na území města bylo 
registrováno 1 363 občanů cizinců.  
Stav obyvatel v jednotlivých obcích náležejících do správního obvodu města 
Havířova  
Albrechtice        3 890     
Havířov       70 487   
Horní Bludovice         2 524     
Horní Suchá                  4 469     
Těrlicko                     4 798   
Ve správním obvodu města Havířova žilo k poslednímu prosinci 2021 celkem  
86 168 obyvatel. [1] 
 
 Rekordní počet narozených dětí hlásila za rok 2021 porodnice NH. Na svět tu 
přivedli 1 120 dětí (více než tisíc dětí se zde narodilo naposledy v roce 1 994). Rodiče 
dávali svým dětem v roce 2021 nejčastěji tato jména: Eliška, Nela, Natálie, Ema, Sofie, 
Anna, Adéla, Viktorie, Stella, Amálie (první desítka dívčích jmen) a Jakub, Matyáš, Tobiáš, 
Teodor, Filip, Tomáš, Vojtěch, Adam, Matěj, Oliver (první desítka chlapeckých jmen). 
Některé děti mají v křestních listech zapsaná i méně tradiční jména: Enola, Luna, Tali, 
Wendy (dívky) a Adonis, Duc, Luu, Levi či Hvězdoslav (chlapci). [2] 
  

V Havířově se v roce 2022 nechalo oddat 242 párů. [3] Zlatou svatbu oslavily  
3 páry. Uskutečnilo se také 58 slavnostních obřadů vítání občánků v obřadní síni Zámku 
Havířov, do života bylo uvítáno celkem 180 dětí (92 děvčátek a 88 chlapců). [4] Životní 
jubileum 80, 85, 90, 95, 100 let a více oslavilo celkem 221 osob, dárkový balíček se 
podařilo doručit (osobně na odboru školství a kultury MmH, v domovech seniorů  
či poštou) 160 z nich. [5] Obřady i oslavy významných životních jubileí ovlivnila 
epidemická opatření proti COVIDu-19.  

4.2 Byty 
Městská realitní agentura spravovala v roce 2021 celkem 7 678 bytů,  

ve kterých bydlelo 14 100 nájemníků. Nejvíce bytů 3 192 je v kategorii 1+3, následuje 
kategorie 1+2 (2 627 bytů). Garsonek 0+1 spravuje MRA celkem 440, na opačném pólu je 
1 byt kategorie 1+6. Volných zůstalo 360 bytů. V roce 2021 bylo vyměněno 109 výtahů 
(investovalo se přes 154 milionů korun) a rekonstruovány byly 4 domy (1. máje 2,  
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J. Gagarina 22–28, Dlouhá třída 73–79, Slezská 2–4), investice do sanací činily zhruba  
143,5 milionů korun. V rámci zvyšování bezpečnosti bydlení a komfortu v bytech MRA 
pokračovala výměna nevyhovujících bytových elektroinstalací. MRA rekonstruovala také 
komerční objekty: Podnikatelské centrum v ulici Palackého a objekt bývalé MŠ v ulici  
J. Seiferta. [1, 2] 
MRA se vrátilo v roce 2021 celkem 122 bytů po zemřelých nájemnících (v roce 2019  
se vrátilo 9 bytů a v roce 2020 celkem 108 bytů po zemřelých nájemnících). Na nárůstu 
se pravděpodobně podepsala pandemie. Volné byty procházely celkovou rekonstrukcí  
za nemalé prostředky (v průměru 250 až 350 tisíc korun). [3] 

Největší nájemní společnost v zemi, Heimstaden, spravoval na konci roku 
2021 v Havířově celkem 12 156 bytů a 388 nebytových prostor. Více než 44 miliónů 
korun investovala společnost do bezbariérového bydlení v Opletalově ulici  
v Havířově-Šumbarku a do oprav dalších bytů v této části vložila 31 milionů korun. [4]   

Stavební bytové družstvo Havířov spravovalo 6 356 bytů, z toho 8 rodinných 
domů. [5] 
 

5. RADA MĚSTA HAVÍŘOVA 
5.1 Členové RMH 
V RMH v roce 2021 zasedali: 
Josef Bělica (ANO), primátor města – Ondřej Baránek (ANO), náměstek pro ekonomiku  
a správu majetku – Jana Feberová (ČSSD), náměstkyně pro školství a kulturu – Stanislava 
Gorecká (ANO), náměstkyně pro sociální oblast - Bohuslav Niemiec (KDU-ČSL), náměstek 
pro investice a chytré město – Daniel Vachtarčík (HPH), uvolněný radní pro sport.  
Iva Georgiu (ANO) - Jiří Martínek (ČSSD) - Róbert Masarovič (ANO) – Alena Olšoková 
(ANO)- Pavel Rapant (ČSSD).  
V září 2021 na svoji funkci v RMH rezignoval pan Jiří Martínek (ČSSD). Novým členem 
RMH byl na 21. ZMH zvolen pan Jakub Chlopecký (ANO).  
Komise, které pracovaly při RMH: 
bytová – energetická – kulturní a letopisecká – pro bezpečnost silničního provozu BESIP  
– pro občanské záležitosti – pro plánování sociálních služeb – pro regionální spolupráci  
a partnerské vztahy – protidrogová a prevence kriminality – rozvojová – sociální  
a zdravotní – sportovní – školská – životního prostředí – občanské komise 1  
(Havířov-Bludovice), 2 (Havířov-Dolní Datyně), 3 (Havířov-Dolní Suchá),  
4 (Havířov-Prostřední Suchá), 5 (Havířov-Šumbark), 6 (Havířov-Životice),  
7 (Havířov-Podlesí), 8 (Havířov-Město). 

5.1.2 Strategické dokumenty 
Radní města Havířova se řídili strategickými dokumenty Vize 2020+. Jednalo se  
o analytickou část (Příloha 1a analytická část PDF), návrhovou a implementační část 
(Příloha 1b návrhová a implementační část PDF), akční plán Vize města 2020+ pro roky 
2020–2021 (Příloha 1c akční plán 2020–2021). Dalším strategickým dokumentem byl 
Plán rozvoje sportu města Havířova 2018–2025 (Příloha 1d Plán rozvoje sportu  
2020–2025 PDF) a Akční plán rozvoje sportu 2020–2021 k plánu rozvoje sportu města 
Havířova (Příloha 1e Akční plán 2020–2021 rozvoje sportu PDF).  
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5.2 Jednání RMH 

Pondělí 11. ledna 2021 
Radní na 62. schůzi ve volebním období rozhodli:  

- o výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Sanace obytného domu  
na ul. Slezská 2–4, Havířov-Město“ společnosti MH-STAVBY, s.r.o., Ostrava. 

- O výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Sanace obytného domu  
na ul. J. Gagarina 22–28, Havířov-Podlesí“ společnosti STASEKO PLUS s.r.o., Český 
Těšín.  

Radní zrušili:  
- v rámci odboru územního rozvoje MmH oddělení stavební úřad ke dni 31. ledna 2021 

a následně od 1. února 2021 zřídili odbor stavebního řádu a památkové péče MmH.  
Další usnesení RMH jsou dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-62rmh-
11012021-web.pdf 

Pondělí 15. února 2021 
Radní města Havířova se sešli na 63. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili: 

- uzavření Dodatku č. 22 k dlouhodobé smlouvě ze dne 27. srpna 2008 o závazku 
veřejné služby k zajištění MHD na území statutárního města Havířova, kterým se 
stanoví částka ke krytí účetní ztráty (rozdíl nákladů a tržeb) dopravce ČSAD Havířov 
a.s. v r. 2021 ve výši 96 008 925,00 korun. 

- Zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Chodník na ulici Šumbarská “ (doba realizace duben 2021).  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Parkoviště nad letním kinem“ doba realizace první polovina dubna 2021.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Oprava mostu M10 v ulici Na Kempách“, předpoklad realizace první polovina dubna 
2021.  

Radní rozhodli:  
- o výběru ekonomicky nejvýhodnější nabídky od dodavatele CROSS Zlín, a.s., se sídlem 

ve Zlíně, v zadávacím řízení „Chytré a bezpečné křižovatky ve statutárním městě 
Havířov“.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-63rmh-
15022021-web.pdf 

Pondělí 1. března 2021 
Radní na 64. schůzi ve volebním období schválili: 

- výpůjčku části pozemku, zastavěné plochy a nádvoří o výměře 1,4 m2 k. ú. Bludovice, 
pro Městskou knihovnu Havířov za účelem umístění Biblioboxu, který bude sloužit  
k vrácení knih, na dobu určitou 10 let, s účinností od 1. dubna 2021. 

- Podmínky zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Parkoviště Majakovského Havířov“.  

Další usnesení RMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-
attachments/anonymizovane-usn-64rmh-01032021.pdf 
 
 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-62rmh-11012021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-62rmh-11012021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-63rmh-15022021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-63rmh-15022021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-64rmh-01032021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-64rmh-01032021.pdf
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Pondělí 8. března 2021 
Radní města Havířova se sešli na 65. schůzi ve volebním období. Schválili:  

- podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky 
„Modernizace firewallů“.  

- výpůjčku části prostor SH Slávie NsP Havířov pro potřeby vakcinačního centra  
od 10. března 2021 do doby ukončení jeho činnosti s úhradou nákladů souvisejících 
s užíváním vypůjčených prostor půjčitelem.  

Další usnesení RMH dostupné na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-65rmh-
08032021.pdf 

Pondělí 22. března 2021 
Radní města Havířova se sešli na 66. schůzi ve volebním období. Schválili:  

- termín zápisu dětí k předškolnímu vzdělávání do běžných a logopedických tříd  
v mateřských školách zřizovaných statutárním městem Havířov pro školní rok 
2021/2022 ve dnech 3. až 14. května 2021.  

- Podání žádostí a přijetí mimořádných dotací ze státního rozpočtu na rok 2021  
na úhradu mimořádných odměn sociálním pracovníkům, včetně pracovníků 
sociálně-právní ochrany dětí v souvislosti s epidemií COVID-19.  

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Oprava mostu 

M10 na ul. Na Kempách“ od společnosti MVEX stavby s.r.o., Sviadnov.  
- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Parkoviště  

nad letním kinem “ od společnosti STAVIA – silniční stavby, a.s., Ostrava Kunčičky.  
- O výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Sanace obytného domu  

na ul. Dlouhá třída 73–79, Havířov-Podlesí“ od společnosti STAVEBNÍ SPOLEČNOST 
ŠURÍK s.r.o., Ostrava-Svinov.  

- O vyloučení společnosti SILNICE.CZ s. r. o., se sídlem v Krnově, z účasti v zadávacím 
řízení „Chodník na ulici Šumbarská“. Společnost neprokázala složení požadované 
jistoty, nebo nezajistila jistotu po celou dobu trvání zadávací lhůty. Zároveň radní 
rozhodli o výběru dodavatele PORR a.s., se sídlem Praha 10, Strašnice, který předložil 
ekonomicky nejvýhodnější nabídku v tomto zadávacím řízení.  

Další usnesení RMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-
attachments/anonymizovane-usn-66rmh-22032021.pdf 

Pondělí 12. dubna 2021 
Radní města Havířova zasedali na své 67. schůzi.  
Radní vzali na vědomí: 

- přerušení provozu mateřských škol v měsíci červenci a srpnu 2021.  
Radní schválili: 

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Plošné opravy asfaltových povrchů vozovek v Havířově“ s dobou realizace  
od 15. června 2021.  

- Zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Rekonstrukce budovy č. p. 893 na ulici U Jeslí na denní stacionář“.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Adventure golf, ulice Lázeňská“.  

- Zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Rekonstrukce obytného domu na ulici Slovanská 8–12, Havířov“.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-65rmh-08032021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-65rmh-08032021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-66rmh-22032021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonymizovane-usn-66rmh-22032021.pdf
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- Podmínky centralizovaného zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu 
na služby „Mobilní služby Havířov 2021–2022“ pro statutární město Havířov  
a pro příspěvkové organizace“.  

- Uzavření smlouvy o dílo na realizaci stavby „Beach volejbal v Havířově“  
se společností TSH a.s.  

Radní rozhodli:  
- o výběru dodavatele EUROVIA CS, a. s., Praha 4 Michle, jehož nabídka byla  

podle výsledku hodnocení v zadávacím řízení „Parkoviště Majakovského Havířov“  
po vyloučení společnosti EG/ESB vyhodnocena jako ekonomicky nejvýhodnější.  

Další usnesení RMH dostupné na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-67rmh-
12042021-web.pdf 

Pondělí 3. května 2021 
Radní města Havířova zasedali na své 68. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- 1. výjimku ze Zásad zadávání veřejných zakázek malého rozsahu statutárním městem 
Havířov pro zadání veřejné zakázky malého rozsahu na ocenění podílu ve společnosti 
DEPOS Horní Suchá, a.s. a uzavření smlouvy na realizaci veřejné zakázky malého 
rozsahu „Ocenění podílu ve společnosti DEPOS Horní Suchá, a.s.“ se společností 
Ostravská znalecká a.s., se sídlem Moravská Ostrava. 

- Poskytnutí dotace ve výši 40 000 korun z výdajové části OJ 02 rozpočtu statutárního 
města Havířova na rok 2021 Základní organizaci č.70/2 Českého svazu ochránců 
přírody Nový Jičín, na provoz Záchranné stanice pro volně žijící živočichy  
v Bartošovicích na Moravě v roce 2021 s tím, že stanoveného účelu bude dosaženo 
do 31. prosince 2021.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Revitalizace turistické základny, Pstruží ev. č. 105“.  

- Podmínky centralizovaného zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu 
na služby „Mobilní služby Havířov 2021–2022 – nové vyhlášení“ pro statutární město 
Havířov a pro příspěvkové organizace (nejprve rozhodli o vyloučení uchazeče  
ze zadávacího řízení Mobilní služby Havířov 2021–2022 z důvodu nesplnění 
podmínek zadávacího řízení, neboť poskytnutá kauce bankovní zárukou nebyla  
v požadovaném rozsahu, posléze zrušili centralizované zadávací řízení Mobilní 
služby Havířov 2021–2022, neboť nelze provést hodnocení formou elektronické 
aukce, a tím docílit snížení nabídkové ceny, protože v zadávacím řízení zůstal pouze 
jeden uchazeč).  

- Podmínky zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Využití výpravní haly železniční stanice Havířov“. 

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Adventure golf, ul. Lázeňská“ poté, co bylo 1. zadávací řízení zrušeno, nebyla podána 
žádná nabídka. 

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Plošné opravy 

asfaltových povrchů vozovek v Havířově“ od společnosti EUROVIA CS, a.s.,  
Praha 4 – Michle, závod Ostrava, Ostrava-Kunčičky. 

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-
68rmh-03052021.pdf 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-67rmh-12042021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-67rmh-12042021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-68rmh-03052021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-68rmh-03052021.pdf
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Pondělí 24. května 2021 
Radní města Havířova zasedali na 69. schůzi ve svém volebním období.  
Radní schválili:  

- zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Střecha tělocvičny ZŠ Karolíny Světlé“.  

- Účetní uzávěrky, zprávy o podnikatelské činnosti MRA, s. r. o, Restaurace Radnice 
Havířov, s. r. o, zprávu představenstva o podnikatelské činnosti společnosti  
HTS, a. s. a stavu jejího majetku za rok 2020, zprávu představenstva  
o podnikatelské činnosti TSH a.s. a stavu jejího majetku za rok 2020. Zároveň schválili 
pořad valných hromad těchto společností.  

Radní rozhodli:  
- o vyloučení uchazeče ze zadávacího řízení „Mobilní služby Havířov 2021–2022 – 

nové vyhlášení“ z důvodu nesplnění podmínek zadávacího řízení, neboť poskytnutá 
kauce bankovní zárukou nebyla v požadovaném rozsahu; centralizované zadávací 
zřízení radní zrušili a schválili výjimku ze Zásad zadávání veřejných zakázek malého 
rozsahu statutárním městem Havířov pro zadání veřejné zakázky malého rozsahu 
„Mobilní služby Havířov 1. června 2021 - 31. května 2022“. Zároveň schválili uzavření 
rámcové dohody na veřejnou zakázku malého rozsahu „Mobilní služby Havířov  
od 1. června 2021 do 31. května 2022“ se společností O2 Czech Republic a.s.,  
Praha 4 - Michle. 

- O výběru dodavatele CompuNet s.r.o., Praha 5, Smíchov, jakožto jediného účastníka 
zadávacího řízení „Modernizace firewallů“.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-69rmh-
24052021-web.pdf 

Pondělí 7. června 2021 
Radní města Havířova se sešli na 70. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili: 

- harmonogram přípravy a zpracování „Návrhu rozpočtu města Havířova na rok 2022“ 
a „Návrhu rozpočtu hospodářské činnosti města Havířova na rok 2022“. 

- Podmínky zadávacího řízení na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávky „Nákup 
elektrické energie a zemního plynu na rok 2022 a 2023“ pro všechny části veřejné 
zakázky shodné.  

- MKS Havířov realizaci a dramaturgii Havířovských slavností ve dnech 3. – 4. září 
2021, v souladu s platnými protiepidemickými opatřeními na základě Usnesení vlády 
ČR a vládních orgánů. Zároveň schválili distribuci vstupenek a ceny jednodenního 
vstupného. 

- Příspěvkové organizaci SANTÉ, centrum ambulantních a pobytových sociálních 
služeb, přijetí finančního příspěvku v rámci programu GLOBUS ve výši 40 000 korun.  

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Revitalizace 

turistické základny, Pstruží ev. č. 105“ od společnosti VDS, spol. s r.o.,  
Ostrava-Vítkovice. 

- O výběru dodavatele ČEZ ESCO, a.s., Praha 4 - Michle, jakožto jediného účastníka 
jednacího řízení „Nákup akcií k zajištění energetické infrastruktury“ v podlimitním 
režimu.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-70rmh-
07062021-web.pdf 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-69rmh-24052021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-69rmh-24052021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-70rmh-07062021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-70rmh-07062021-web.pdf
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Pátek 18. června 2021 
Radní města Havířova řešili záležitosti města na 71. jednání ve volebním období.  
Radní schválili:  

- poskytnutí odměn pro členy JSDH Havířov Město dle návrhu velitele JSDH Havířov 
Město a pro členy JSDH Havířov Životice dle návrhu velitele JSDH Havířov Životice,  
v souladu s přijatými „Zásadami pro odměňování členů jednotek sboru dobrovolných 
hasičů statutárního města Havířova“.  

Radní rozhodli:  
- o výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku malého rozsahu „Střecha 

tělocvičny ZŠ Karolíny Světlé“ od společnosti H&B delta, s.r.o. Vsetín. 
Další usnesení RMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-71rmh-
18062021-web.pdf  

Pondělí 19. července 2021 
Radní města Havířova se sešli na 72. schůzi v pořadí ve volebním období.  
Radní schválili:  

- přidělení konkrétního obecního bytu č. 18 o vel. 0+1 v domě na ul. Jedlová 495/6  
v Havířově-Šumbarku AS v ČR, za účelem jeho využití v rámci sociálního programu 
Prevence bezdomovectví v Havířově.  

- Zapojení města Havířova do Evropského týdne mobility ve dnech 16. až 22. září 2021, 
a uspořádání Evropského dne bez aut dne 22. září 2021 formou klasických 
doprovodných aktivit.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce 
„Participativní rozpočet města Havířova 2020 – Víceúčelové hřiště pro děti  
a mládež“ 

- Poskytnutí dotací z výdajové části OJ 10 – „Ostatní dotace a dary“ z rozpočtu města 
Havířova v roce 2021 obcím na obnovu či opravu majetku poškozeného živelní 
katastrofou v červnu 2021 nebo na pořízení nového majetku zničeného živelní 
katastrofou v červnu 2021 takto: - obci Lužice dotaci ve výši 50 000 korun; obci 
Hrušky dotaci ve výši 50 000 korun; městysi Moravská Nová Ves dotaci ve výši  
50 000 korun; městu Hodonín dotaci ve výši 50 000 korun; obci Týnec dotaci  
ve výši 50 000 korun; obci Tvrdonice dotaci ve výši 50 000 korun; obci Mikulčice 
dotaci ve výši 50 000 korun.  

Radní rozhodli:  
- o výběru dodavatele OHL ŽS, a.s., se sídlem v Brně, jakožto jediného účastníka 

zadávacího řízení „Využití výpravní haly železniční stanice Havířov“.  
- O výběru dodavatele MORYS s. r. o., se sídlem v Ostravě-Přívozu, který předložil 

ekonomicky nejvýhodnější nabídku v zadávacím řízení „Rekonstrukce budovy  
č. p. 893 v ulici U Jeslí na denní stacionář“.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-72rmh-
19072021-web.pdf 

Pondělí 16. srpna 2021 
Radní města Havířova se sešli na 73. schůzi ve volebním období.  
Radní rozhodli:  

- o výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Rekonstrukce obytného domu 
na ul. Slovanská 8–12, Havířov“ společnosti THERM, spol. s r. o., Ostrava-Zábřeh. 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-71rmh-18062021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-71rmh-18062021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-72rmh-19072021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-72rmh-19072021-web.pdf
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- O výběru nejvhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Administrace zadávacího řízení 
na výběr poskytovatele energetických služeb metodou EPC“ od společnosti  
C. E. I. S. CZ, s.r.o., Český Těšín.  

Radní schválili:  
- ustavení pracovní skupiny pro vytvoření “Koncepce rozvoje školství v Havířově  

na léta 2022–2030“ a jmenovali její členy. 
- Výpůjčku prostor SH Slávie Handicap Sport Clubu Havířov z. s., k pořádání turnajů  

v boccie ve dnech 22.–24. října 2021 a 11. prosince 2021, za podmínky úhrady 
nákladů souvisejících s užíváním vypůjčených prostor. 

- Zahájení centralizovaného zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku  
na dodávky „Kancelářské potřeby 2022–2023 pro statutární město Havířov“, jakožto 
centrálního zadavatele, a pro všechny příspěvkové organizace zřízené statutárním 
městem Havířov od 1. ledna 2022. 

- Zrušení zadávací řízení „PRmH 2020 – Víceúčelové hřiště pro děti a mládež“. 
Nabídky, které byly podány do zadávacího řízení, byly vyhodnoceny jako ekonomicky 
nevýhodné. Dále schválili 1. zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého 
rozsahu na stavební práce „PRmH 2020 – Víceúčelové hřiště pro děti a mládež“ – 
nové vyhlášení.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-73rmh-
16082021-web.pdf 

Pondělí 6. září 2021 
Radní města Havířova jednali na 74. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili: 

- výjimku ze Zásad zadávání veřejných zakázek malého rozsahu statutárním městem 
Havířov a přidělili veřejnou zakázku malého rozsahu „Zajištění školení strážníků MP 
Havířov 2021–2024“ statutárnímu městu Ostrava.  

- Zadání nadlimitní veřejné zakázky na službu „Hybridní pošta pro správní řízení“  
a uzavření veřejnoprávní smlouvy na tuto veřejnou zakázku s dodavatelem Česká 
pošta, s. p., Praha1. 

- Zrušení zadávacího řízení „Adventure golf, ul. Lázeňská – nové vyhlášení“, neboť  
do zadávacího řízení nebyla podána žádná nabídka. Následně schválili 1. zahájení 
zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce „Adventure 
golf, ul. Lázeňská – 3. vyhlášení“. 

- Vítězné projekty participativního rozpočtu 2021 k realizaci. Jednalo se  
o rekonstrukci minigolfového hřiště Astronautů v části Město, 3D hřiště 
s kuličkovými drahami, kopcem a 2D herní grafikou v Parku pod budovou soudu 
v části Podlesí a Multifunkční hřiště Gen. Svobody v části Šumbark. [7 září]  

Další usnesení RMH jsou dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-
74rmh-06092021.pdf 

Pondělí 20. září 2021 
Radní města Havířova se sešli na své 75. schůzi ve volebním období. 
Radní schválili: 

- výpůjčku notebooků s příslušenstvím (napájecí zdroj, brašna, myš) členům ZMH  
po dobu mandátu člena ZMH ve volebním období 2018–2022.  

- Výpůjčku části pozemku v Havířově-Městě o celkové výměře cca 200 m2,  
ve vlastnictví HC Wolves Český Těšín z. s., se sídlem v Českém Těšíně, za účelem 
realizace stavby „Parkoviště Mánesova“ a následného provozování a užívání městem 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-73rmh-16082021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-73rmh-16082021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-74rmh-06092021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-74rmh-06092021.pdf
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za podmínek: a) smlouva o výpůjčce pozemku bude uzavřena na dobu určitou,  
od účinnosti smlouvy do doby majetkoprávního vypořádání b) stavba se nestane 
součástí vypůjčeného pozemku a zůstane v majetku města c) město bude provozovat 
stavbu, provádět údržbu a opravy stavby na své náklady.  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-
75rmh-20092021.pdf 

Pondělí 11. října 2021 
Radní města Havířova jednali na své 76. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- podání žádosti o poskytnutí dotace z Ministerstva vnitra a přijetí dotace  
z programu na podporu mimořádného finančního ohodnocení strážníků obecních 
policií v roce 2021 v souvislosti s epidemií COVID-19.  

- V souladu se Smlouvou o spolupráci s Armádou spásy uzavření nájemních smluv  
k obecním bytům vyčleněným v rámci sociálního programu. Jednalo se o 2 byty v ulici 
Nákupní a 2 byty v ulici Jedlová.  

- Zahájení zadávacího řízení na podlimitní veřejnou zakázku na stavební práce 
„Rekonstrukce obytného domu na ul. Dlouhá třída 17, Havířov“.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby „Zajištění 
servisu bezpečnostních služeb“.  

- Zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby „Tendr  
na provádění deratizace, dezinfekce, dezinsekce“. 

- Po zrušení zadávacího řízení „PRmH 2020 – Víceúčelové hřiště pro děti a mládež – 
nové vyhlášení“ (ekonomicky nevýhodné nabídky) schválili zahájení zadávacího 
řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na stavební práce „PRmH 2020 – 
Víceúčelové hřiště pro děti a mládež – 3. vyhlášení“.  

Radní rozhodli: 
- o výběru dodavatele FRANKOSPOL OFFICE s. r. o. se sídlem ve Frýdku-Místku, jehož 

nabídka s nabídkovou cenou 3 417 123,60 korun bez DPH byla vyhodnocena jako 
ekonomicky nejvýhodnější podle výsledku elektronické aukce v zadávacím řízení 
„Kancelářské potřeby 2022–2023“.  

Další usnesení RMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-76rmh-
11102021-web.pdf 

Pondělí 1. listopadu 2021 
Radní města Havířova jednali na 77. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

- uzavření Dodatku ke smlouvě ze dne 27. října 2009 o provozování Útulku  
pro opuštěné psy a drobná zvířata v Havířově – Prostřední Suché s provozovatelem 
útulku společností TSH a.s. s tím, že se od 1. ledna 2022 mění náklady za ustájení  
1 zvířete a činí: 200,- Kč/1 psa/1 den bez DPH (242,- Kč vč. 21% DPH)  
a 115,- Kč/1 kočku nebo jiné drobné zvíře/1 den bez DPH (139,15 Kč vč. 21% DPH). 

- Uzavření smlouvy o zajištění odpadového hospodářství s účinností od 1. ledna 2022 
na dobu neurčitou se společností TSH a.s., s cenou za odpadové hospodářství  
dle ceníku TSH, a.s. schváleného RMH pro rok 2022 a s možností využít každoročně 
plnění prostřednictvím poddodavatelů maximálně do 20% ceny vyfakturované  
v příslušném kalendářním roce za odpadové hospodářství.  

- Příspěvkové organizaci SSRZ Havířov, v souvislosti s realizací vítězného návrhu 
„Rekonstrukce minigolfového hřiště Astronautů, přidání dalších herních sestav“ 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-75rmh-20092021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/anonym-usn-75rmh-20092021.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-76rmh-11102021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-76rmh-11102021-web.pdf
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financovaného v rámci Participativního rozpočtu na rok 2021: a) Pořízení vlastního 
investičního majetku: kamerový systém (vč. instalace); b) provedení technického 
zhodnocení svěřeného majetku, staveb: pořízení pergoly 10 × 6 m včetně instalace; 
vybudování chodníků a podloží pod dráhy (změna technických parametrů).  

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-77rmh-
01112021-web.pdf 

Pondělí 29. listopadu 2021 
Radní města Havířova se sešli na svém 78. jednání ve volebním období.  
Radní schválili:  

- zahájení zadávacího řízení na veřejnou zakázku malého rozsahu na dodávky „Oděvy 
pro MP Havířov 2022–2025“.  

- Uzavření smlouvy na realizaci veřejné zakázky malého rozsahu „Rekonstrukce 
budovy č. p. 893 na ul. U Jeslí na denní stacionář – výkon TDS“ se společností Lukáš 
Kačáni s.r.o., se sídlem v Zimném dole 747, Lazy, 735 11 Orlová.  

- Uzavření smlouvy o provozování dešťové kanalizace s účinností od 1. ledna 2022  
na dobu neurčitou se společností TSH, a.s.  

- Poskytnutí mimořádných odměn členům JSDH Havířov Město a členům JSDH Havířov 
Životice.  

Radní zrušili:  
- zadávací řízení „Adventure golf, ul. Lázeňská – 3. vyhlášení“, neboť do zadávacího 

řízení byla podána pouze jedna nabídka od společnosti Ostravské stavby a.s., 
Ostrava-Přívoz, s nabídkovou cenou 9 992 400 korun bez DPH, která převyšuje 
celkovou předpokládanou hodnotu veřejné zakázky (4 800 000 korun bez DPH).  

Další usnesení RMH dostupná na: 
https://www.havirov/city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-78rmh-
29112021-web.pdf 

Pondělí 13. prosince 2021 
Radní města Havířova se sešli na 79. schůzi ve volebním období.  
Radní schválili:  

-  zásady hodnocení činnosti ředitelů a poskytování odměn ředitelům příspěvkových 
organizací s účinností od 1. ledna 2022.  

- Cenu za odpadní vodu převzatou platnou od 1. ledna 2022 ve výši 0,56 Kč/m3  
bez DPH, za převedení odpadních vod z kanalizace (bez čištění) ve vlastnictví 
společnosti SmVaK Ostrava a.s., se sídlem v Ostravě – Mariánských Horách, kanalizací 
ve vlastnictví statutárního města Havířov. 

- Cenu za stočné pro rok 2022 platnou od 1. ledna 2022 ve výši 40,79 Kč/m3  
bez DPH.  

- Platbu za provozování kanalizace pro veřejnou potřebu pro rok 2022 společnosti 
TSH a.s., se sídlem v Havířově-Město, jako provozovateli kanalizace ve vlastnictví 
statutárního města Havířov, ve výši 2 110 977 korun bez DPH.  

- Cenu za vodné pro rok 2022 platnou od 1. ledna 2022 ve výši 49,32 Kč/m3  
bez DPH pro vodovodní řad Dukla, který provozuje společnost TSH a.s., se sídlem  

- v Havířově-Městě. 
Radní rozhodli:  

- o výběru nejvýhodnější nabídky na veřejnou zakázku „Zajištění servisu 
bezpečnostních služeb“ společnosti SECURITY REDON Plus s.r.o., Havířov-Podlesí. 

- O vyloučení uchazeče Grattis spol. s r.o., se sídlem v Bohumíně, z účasti v zadávacím 
řízení „Tendr na provádění deratizace, dezinsekce a dezinfekce“ neboť nabídka 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-77rmh-01112021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-77rmh-01112021-web.pdf
https://www.havirov/city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-78rmh-29112021-web.pdf
https://www.havirov/city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-78rmh-29112021-web.pdf
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účastníka nesplňuje zadávací podmínky. Zároveň rozhodli o výběru nejvýhodnější 
nabídky na tuto veřejnou zakázku od společnosti BNG DDD s. r. o., se sídlem  
v Praze 1. 

Radní zrušili:  
- zadávací řízení „PRmH 2020 – Víceúčelové hřiště pro děti a mládež – 3. vyhlášení“, 

neboť nabídky, které byly podány do zadávacího řízení byly vyhodnoceny jako 
ekonomicky nevýhodné. 

Další usnesení RMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-79rmh-
13122021-web.pdf 
 

6. ZASTUPITELSTVO MĚSTA HAVÍŘOVA 
6.1 Členové ZMH 
V ZMH v roce 2021 zasedali: 
ANO 2011 (13 mandátů) 
Josef Bělica, Ondřej Baránek, Jan Dostal, Iva Georgiu, Stanislava Gorecká, Jakub Chlopecký, 
Radim Kalus, Josef Kaplan, Iveta Kočí Palkovská, Róbert Masarovič, Alena Olšoková, Jan 
Veselý, Petr Wala. 
Komunistická strana Čech a Moravy (7 mandátů) 
Markéta Fikáčková, Milada Halíková, Monika Havlíčková, Eduard Heczko, Radek Kupczak, 
Daniel Pawlas, Soňa Ryšánková Dosedělová. 
Česká strana sociálně demokratická (6 mandátů) 
Jana Feberová, Radim Hanzel, Jakub Holisz, Jiří Martinek, Pavel Rapant, Alena Zedníková. 
Hnutí pro Havířov (4 mandáty) 
Bohuslav Muras, Šárka Suchánková, Rudolf Šimek, Daniel Vachtarčík,  
Společně pro Havířov – Koalice KDU-ČSL a STAN (4 mandáty) 
Bohuslav Niemiec, Marek Světnička, Jan Szturc, Eva Šillerová. 
Česká pirátská strana (4 mandáty) 
Martin Kmec, Jaroslav Kocián, Jan Nezhyba, Martin Rédr. 
Svoboda a přímá demokracie – Tomio Okamura SPD (3 mandáty) 
Břetislav Butora, René Pustějovský, Darja Škutová. 
Občanská demokratická strana ODS (2 mandáty) 
Leoš Lukaštík, Radomil Schreiber.   
V září rezignovali na své členství v ZMH panové Jan Nezhyba (Česká pirátská strana) a Jiří 
Martínek (ČSSD).  
Slib zastupitelů složili na 21. ZMH 20. září 2021 Kristýna G. Němcová (Česká pirátská 
strana) a Petr Smrček (ČSSD).  
U ZMH pracovaly kontrolní a finanční výbor.  

6.2 Jednání ZMH 

Pondělí 25. ledna 2021 
Zastupitelé města Havířova se sešli na 17. zasedání ve volebním období. Projednali 
25 bodů programu. Do interpelací hodinu po zahájení se nikdo z občanů nepřihlásil.  

- Kromě jiného schválili záměr prodeje pozemku s bývalou zvláštní školou Mánesova 
soukromému investorovi se zamýšleným účelem zajištění demolice starého objektu  
a výstavby víceúčelové sportovní haly s ledovou plochou. [18 leden] 

 
 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-79rmh-13122021-web.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-79rmh-13122021-web.pdf
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Další usnesení ZMH č. 17 dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_2.pdf 

Pondělí 1. března 2021 
Zastupitelé města Havířova se sešli k 18. schůzi ve volebním období v sále  
KD Radost. Celkem, včetně interpelací občanů (nikdo se nepřihlásil) a zastupitelů, 
projednali 25 bodů programu. Jednání opět probíhalo v tvrdých hygienických 
podmínkách (respirátory, desinfekce, rozestupy). Přihlížející seděli ve foyeru kulturního 
domu, sledovali přímý přenos prostřednictvím videoprojekce.  
Schvalovaly se dotace z rozpočtu statutárního města (5 přítomných nemohlo hlasovat 
v tomto bodě z důvodu střetu zájmů), vše proběhlo v klidu a bez dohadování.  
Zastupitelé schválili:  

- Rozšíření realizace investičních akcí v roce 2021 – realizaci těchto investičních akcí  
z rozpočtu města na rok 2021: a) Využití výpravní haly železniční stanice Havířov, 
předpokládaná cena 58 900 000 korun včetně DPH b) Demolice budovy č. p. 1211  
v katastru Šumbark, předpokládaná cena 400 000 korun včetně DPH.  

- Poskytnutí dotací z výdajové části OJ 10 „Ostatní dotace a dary“ rozpočtu města 
Havířova v roce 2021: a) z mimosportovní sféry v celkové výši  
9 131 067 korun, a to takto: sociální oblast – registrované sociální služby  
2 805 000 korun – projekty a činnost na podporu aktivit souvisejících se sociální 
oblastí 1 172 000 korun, kulturní oblast 2 297 000 korun, školská oblast  
1 543 067 korun, oblast partnerských vztahů 81 000 korun, oblast prevence 
kriminality a protidrogové prevence 200 000 korun, oblast bezpečnosti a ochrany 
zdraví: – podpora integrovaného záchranného systému 600 000 korun – 
zdravotnictví 328 000 korun, – životní prostředí, bezpečnost v silničním provozu 
105 000 korun; b) ze sportovní sféry v celkové výši 36 547 800 korun.  

Další usnesení ZMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_3.pdf 

Pondělí 26. dubna 2021 
Zastupitelé města Havířova se v KD Radost sešli na 19. schůzi ve volebním období. 
Včetně interpelací, které přišly na řadu hodinu po zahájení, jednali o 41 záležitostech.  
Zastupitelé schválili:  

- prodej pozemků a budovy bývalé zvláštní školy v Mánesově ulici  
investorovi – kupujícímu HC Wolves Český Těšín z. s., se sídlem v Českém Těšíně,  
za účelem vybudování víceúčelové haly s ledovou plochou, včetně zázemí  
a parkovacích míst (dále jen „Sportovní zařízení“) za konečnou celkovou kupní cenu 
ve výši 5 864 832 korun včetně DPH, tj. cca 367,00 korun/m2. [23 duben] 

- Využití bývalé výpravní budovy nádraží ČD jako sportovně-společenského centra.  
V plánu je realizace několika bowlingových drah, lezecké stěny nebo hřišť  
na badminton a basketbal. Prostory haly disponují i uzamykatelnou skladovací 
plochou vhodnou jako úschovna vybavení pro případné jiné společenské akce. 
Reprezentační charakter budovy je jako stvořený k pořádání společenských událostí, 
jako jsou koncerty, divadelní představení, přednášky, výstavy, projekce nebo 
galavečery. Součástí bude zázemí pro kamerový systém MP Havířov. Nájem  
ve výši 288 000 korun/rok se sjednává na dobu určitou ode dne předání 
rekonstruované budovy nájemci a skončí uplynutím 30 let ode dne účinnosti nájemní 
smlouvy. [23 duben] 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_2.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_2.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_3.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_3.pdf
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- Pořízení projektových dokumentací z rozpočtu města na rok 2021:  
1) Rekonstrukce tělocvičny a sauny v objektu bazénu na Šumbarku, předpokládaná 
cena 344 850 korun včetně DPH b) Parkoviště na ul. Rušná, předpokládaná cena 
459 800 korun včetně DPH.  

Další usnesení ZMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_4.pdf 

Pondělí 21. června 2021 
Na 20. schůzi ve volebním období se sešli v sále KD Radost zastupitelé města 
Havířova. Včetně interpelací občanů a zastupitelů bylo na programu celkem  
50 záležitostí.  
Zastupitelé města Havířova na svém posledním jednání mimo jiné schválili:  

- majetkový vstup do společnosti s ČEZ ESCO a.s. V rámci společného podniku se oba 
subjekty zavázaly naplňovat a realizovat cíle zejména v oblasti stabilizace  
a rozvoje energetické infrastruktury a optimalizace soustav zásobování teplem. 
Společnost bude fungovat jako společný podnik akcionářů: statutárního města 
Havířova a společnosti ČEZ ESCO, a. s., na trhu výroby a dodávky energií za účelem 
rozvoje moderní energetické infrastruktury a zlepšování životního prostředí  
v oblasti a zajištění energetických potřeb. 

- Sloučení MŠ Havířov-Šumbark, U Jeslí 4/894 s MŠ Havířov-Šumbark Okružní 
1a/1070, a to s účinností od 1. ledna 2022.  

- Návrh na poskytnutí dotací z rozpočtu statutárního města Havířova na rok 2021 
v celkové výši 54 milionů korun.  

- Z výdajové části OJ 10 Ostatní dotace a dary rozpočtu statutárního města Havířova 
2021 putovalo do mimosportovní sféry celkem 4 378 250 korun (registrované 
sociální služby 248 250 korun, projekty a činnost na podporu aktivit souvisejících  
se sociální oblastí 60 000 korun; kulturní oblast 400 000 korun; školská oblast 
120 000 korun; zdravotnictví 3 550 000 korun), do sportovní sféry celkem  
175 000 korun.  

- Zpracování nového Komunitního plánu sociálních služeb a souvisejících aktivit 
statutárního města Havířova na období 2023–2025. Nový komunitní plán bude 
aktualizací stávajícího komunitního plánu a výhledu a dále by měl reflektovat nové 
potřeby, které vyvstaly z důvodu celosvětové pandemie. [22 červen] 

Další usnesení ZMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril-20-zmh.pdf 

Pondělí 20. září 2021 
Zastupitelé města Havířova projednali 47 bodů svého upraveného programu. Slib 
složili noví zastupitelé města z České pirátské strany a ČSSD. Byl zvolen nový člen RMH 
Jakub Chlopecký (ANO).  
V interpelacích zazněla kritika na organizačně nezvládnuté Havířovské slavnosti, jeden  
ze zastupitelů si vyžádal písemné ekonomické vyhodnocení Havířovských slavností. 
Dalším tématem pro interpelace občanů i zastupitelů byl plánovaný obchvat Havířova. 
Zastupitelé schválili:  

- rozhodnutí o pořízení změny č. 5 Územního plánu Havířova. Město rozhodlo 
z vlastního podnětu o změně Územního plánu Havířov ve věci úpravy textové části 
podmínek pro využití ploch s rozdílným způsobem využití, a to v ploše veřejných 
prostranství - zeleně veřejné, konkrétně části přípustného využití, která by 
obsahovala možnost dopravního napojení nové obchodní zóny „Retail park  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_4.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_4.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-20-zmh.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-20-zmh.pdf
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Havířov-Šumbark – Šenov“ na území města Šenov v ulici Marie Pujmanové  
v k. ú. Šumbark. Projekt „Retail park Havířov-Šumbark – Šenov“ město vyhodnotilo 
jako přínosný pro další rozvoj předmětné části města Havířov – Šumbark. [19 září] 

- Uzavření soudního smíru v žalobě vedené statutárním městem Havířov  
proti dlužníkovi Střednímu odbornému učilišti "BARON SCHOOL" s.r.o., v souvislosti  
s dřívějším užíváním nebytových prostor v budově v Mánesově ulici a s tím 
souvisejícím vymáháním pohledávky z titulu nedoplatku z vyúčtování služeb  
za období od 1. ledna 2016 do 31. března 2016 ve výši 209.938 korun. Na základě 
uzavřeného soudního smíru se žalovaná strana zaváže zaplatit statutárnímu městu 
Havířov nedoplatek z vyúčtování služeb v rozsahu ½ částky uplatněné žalobou,  
tj. částku 104.969 korun. Žádná ze stran soudního sporu nebude mít právo  
na náhradu nákladů řízení. [19 září] 

Další usnesení ZMH dostupná na:  
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril-21-zmh.pdf 

Pondělí 13. prosince 2021 
Na svém 22. zasedání se sešli v sále KD Radost zastupitelé města Havířova. 
Rozhodovali o celé řadě důležitých záležitostí.  

- Byl schválen návrh rozpočtu pro rok 2022.  
Příjmy celkem byly schváleny ve výši 2 419 312 tis. Kč (daňové příjmy  
1 218 656 tis. Kč; nedaňové příjmy 62 081 tis. Kč; kapitálové příjmy 2 000 tis. Kč  
a přijaté transfery 1 136 575 tis. Kč). Výdaje celkem byly naplánovány ve výši 
2 593 014 tis. Kč (výdaje organizačních jednotek MmH 2 190 002 tis. Kč; příspěvky  
a dotace organizacím 403 012 tis. Kč). Náklady převyšují příjmy, rozdíl  
(173 702 tis. Kč) bude pokryt z fondu města. Dlouhodobě přijaté půjčky – úvěry – činí 
+51 241 tis. Kč; splátky jistin úvěrů -67 135 tis. Kč. 
Investovat se bude 360 milionů korun.  „V příštím roce se počítá  
s dokončením vnitřních prostor výpravní budovy na havířovském nádraží. Také 
připravujeme velkou rekonstrukci bývalých jesliček U Jeslí na denní stacionář. 
Rekonstrukcí projde též objekt na ulici Kubelíkova, kde byla kdysi služebna Policie České 
republiky, tu plánujeme přestavět na novou centrálu městské policie.  
I v příštím roce budeme pokračovat v navyšování parkovacích míst. Rádi bychom 
postavili nové parkoviště na ulici Dělnické,“ popsal investiční plány na příští rok 
náměstek pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. [11 prosinec] 

- Byla schválena nová pravidla pro poskytování dotací z rozpočtu statutárního města 
Havířova. Nejvýznamnější změny se týkaly například položkového rozpočtu a jeho 
vypuštění z žádosti o dotaci, výdajů, na které nelze dotaci použít, určení maximální 
výše části dotace, která může být využita na výdaje na hráče, závěrečného vyúčtování 
poskytnutí dotace. [12 prosinec] 

- Bylo schváleno poskytnutí věcných darů u příležitosti vánočních svátků z fondu 
primátora města v celkové hodnotě 150 000 korun pro zařízení, která pečují o děti. 
Byly obdarovány děti v Dětském centru Čtyřlístek, v Dětském domově a Školní 
jídelně v Čelakovského ulici, v Santé, centru ambulantních a pobytových sociálních 
služeb, Armádě spásy ve středisku Azylový dům pro rodiny Havířov,  
v MŠ Paraplíčko a v Domově pro osoby se zdravotním postižením Benjamín.  

- Bylo schváleno uzavření akcionářské smlouvy mezi akcionáři společnosti ENVEZ, a.s., 
se sídlem Svornosti 86/2, 736 01 Havířov, kterými jsou společnost ČEZ ESCO, a.s.  
a statutární město Havířov, za účelem úprav základních principů a podmínek 
fungování vztahů mezi akcionáři.  

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-21-zmh.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril-21-zmh.pdf
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- Schválili vystoupení statutárního města Havířova ze Svazku měst a obcí okresu 
Karviná.  

Další usnesení ZMH dostupná na: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-
pril_6.pdf 
 

7. REJSTŘÍK 
7.1 Leden 
1. 1. První děti narozené v havířovské porodnici 
1. 1. Vyhlášení letošní Tříkrálové sbírky 
4. 1. První vakcíny proti COVIDu-19 v NsP Havířov 
5. 1. Nový kloubový vůz v MHD Havířov 
6. 1. Havířovské babky slaví 30 let existence 
7. 1. Prodloužení krizových opatření 
10. 1. Sčítání ptáků na krmítku 
11. 1. Rada města Havířova (62.) 
11. 1. Z náměstí zmizely vánoční stromy 
11. 1. Začala 2. etapa výměny výtahů v bytových domech MRA 
11. 1. Krizová škola pro děti pracovníků IZS a sociálních služeb 
13. 1. Rekonstrukce přednádraží finišuje 
13. 1. Rekonstrukce centrálního přijmu v NsP 
14. 1. Odklízecí čety ve městě 
15. 1. Registrace pro seniory k očkování proti COVIDu-19 
18. 1. Očkuje se v havířovské nemocnici 
18. 1. Participativní rozpočet pro rok 2021 
25. 1. Zastupitelstvo města Havířova (17.) 
25. 1. Rekonstruovaný vestibul v NsP Havířov 
26. 1. Místo pro registraci na očkování v NsP Havířov 
26. 1. Video prezentace z výstav MKS 
31. 1. Zrušení pobočky knihovny v Havířově-Životicích 

7.2 Únor 
1. 2. Výstava Střední školy v Havířově – Prostřední Suché 
2. 2. Výstava Jaroslava Hrachovce v Galerii OC Elan 
4. 2. Ocenění dárců krve 
5. 2. Otevření rekonstruovaného přednádraží 
6. 2. Ambrožíci na včelařské základně 
6. 2. Bruslilo se na mobilní ledové ploše u SH Slávie 
8. 2. Havířovští pedagogové budou mezi oceněnými v kraji 
8. 2. Sněhová kalamita a odklízení sněhu ve městě 
8. 2. Dopravní nehoda na ulici 17. listopadu 
11. 2. Nouzový stav v ČR 
11. 2. Sáňkování a bobování ve městě 
12. 2. Video přednášky MGC Lučina k Národnímu týdnu knihoven 
14. 2. Krajští hejtmani požádali Vládu ČR o nouzový stav od pondělí 15. února 2021 
15. 2. Rada města Havířova (63.) 
15. 2. Úředníci MmH opět v plné polní 
15. 2. Dosavadní výtěžek Tříkrálové sbírky 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_6.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/usn-hlas-pril_6.pdf
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16. 2. Městská knihovna otevřela okénka na vrácení a půjčování dokumentů 
21. 2. Extraliga mužů a žen ve stolním tenise 
23. 2. Konec těžby na Dole Darkov 
23. 2. Výměna výtahů v domech MRA 
26. 2. Vyhlášení nového nouzového stavu 
26. 2. Výstavba kanalizace v lokalitě „Důlňák“ 
27. 2. Vzpěračská liga Masters a Memoriál Jaroslava Pešáta 

7.3 Březen 
1. 3. Nová přísná opatření proti šíření koronavirové infekce 
1. 3. Doly ČSA a Darkov náleží pod státní podnik DIAMO 
1. 3. Rada města Havířova (64.) 
1. 3. Zastupitelstvo města Havířova (18.) 
1. 3. Pomoc MmH při registraci seniorů na očkování proti COVIDu-19 
1. 3. „Čtenářský čajový klub“ v ZŠ Mládežnická 
2. 3. Děti mohou na neoplocená hřiště 
2. 3. Prodloužení platnosti občanských a řidičských průkazů 
4. 3. Nová aplikace strážníků MP 
8. 3. Rada města Havířova (65.) 
8. 3. AZ Havířov porazil Kadaň 
10. 3. Otevřený dopis primátora lékařům 
12. 3. Nová služba havířovské matriky rodičům narozených dětí 
13. 3. Kapela Kryštof v online koncertu z Ostravy 
14. 3. Krása Sušanských rybníků 
16. 3. Náměstkyně Jana Feberová ve „Snídani s Novou“ 
16. 3. Jiříka z Poděbrad si připomenuli v ZŠ Jarošova 
17. 3. Okresní zeměpisná olympiáda žáků základních škol a víceletých gymnázií 
18. 3. Protiepidemická opatření po jednání Vlády ČR 
18. 3. Online Den otevřených dveří v ZŠ 1. máje 
18. 3. Virtuální prohlídka ZŠ Gen. Svobody 
20. 3. Boj s koronavirem v praxi 
22. 3. Velkoočkovací centrum ve SH Slávie 
22. 3. Rada města Havířova (66.) 
22. 3. Vytřídilo se 244 kg použitých baterií 
22. 3. Libor z Havířova vítězem soutěže „Kde domov můj“ 
24. 3. Komplexní rekonstrukce bytového domu MRA Havířov  
24. 3. „Dobrosejšn online“ v K-klubu 
25. 3. Ocenění pedagogů, žáků a studentů za rok 2020 
26. 3. Prodloužení nouzového stavu v zemi 
26. 3. Klaunosanatorium na panelech v Galerii OC Elan 
27. 3. Krátce po půlnoci začalo Sčítání lidu, domů a bytů 2021 
27. 3. Uklidíme Podlesí 
27. 3. Extraliga ve stolním tenise 
29. 3. Online setkání s primátorem města 
30. 3. Centrum antigenního testování veřejnosti 
31. 3. Přepadení v havířovských večerkách 
31. 3. „Březen měsíc knihy“ v havířovské knihovně 

7.4 Duben 
1. 4. Sdílená kola opět v Havířově 
1. 4. Výstava klientů Santé v OC Elan 
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4. 4. Slavnostní bohoslužby v kostelích 
6. 4. Testy ve firmách 
6. 4. Výstavy v galeriích MKS 
7. 4. Očkování ve Velkokapacitním očkovacím centru Havířov 
7. 4. Organizace sběru odpadu ve městě 
7. 4. Zelená stěna pro ADRU 
12. 4. Skončil nouzový stav, začíná rozvolňování 
12. 4. Rada města Havířova (67.) 
12. 4. Výstavba kanalizace v lokalitě na Důlňáku 
14. 4. Dopadení zlodějů katalyzátorů 
15. 4. Začíná „Křížovkářská liga seniorů“ 
15. 4. Oprava sítě plynového potrubí 
16. 4. Premiér Vlády ČR v očkovacím centru v SH Slávie 
16. 4. Letošní první Farmářské a rukodělné trhy 
19. 4. Rekonstrukce železničního přejezdu v Havířově-Šumbarku 
20. 4. Student VŠ Prigo Jan Melicher byl přijat u náměstkyně primátora 
21. 4. Kontejnerové stání v Beethovenově ulici 
22. 4. Balíček MZ ČR k návratu do normálního života 
22. 4. Ocenění osobností veřejného života za rok 2020 v kině Centrum 
22. 4. Honička policistů s řidičem Škody Superb 
24. 4. Sbírka potravin v hypermarketu Globus  
24. 4. McDonald´s u Kauflandu U Trati.  
24. 4. ASKO nábytek u hypermarketu Globus.  
26. 4. Zastupitelstvo města Havířova (19.) 
28. 4. Návštěva dobrovolnického centra ADRA 
29. 4. Společné memorandum města Havířov a společnosti ČEZ ESCO 
30. 4. Pietní akt u příležitosti 76. výročí Ostravsko-opavské operace 
30. 4. Zápisy budoucích prvňáčků do havířovských základních škol 
30. 4. Nařízená plošná deratizace v Havířově 

7.5 Květen 
1. 5. Nepřívětivý první máj ve městě 
1. 5. Virtuální prohlídka výstavy Karla Lepíka 
3. 5. Další uvolnění opatření proti šíření koronaviru 
3. 5. Rada města Havířova (68.) 
4. 5. Možnosti cestování lidí s očkováním 
5. 5. Prohlídka porodních sálů v NsP Havířov 
5. 5. Úprava městské zeleně 
7. 5. Pietní akt u příležitosti 76. výročí osvobození 
7. 5. Voňavé farmářské trhy na náměstí Republiky 
7. 5. Problém v rozvodech kanalizace v přednádražním prostoru 
7. 5. McDonald´s v Havířově 
10. 5. Otevřely se obchody a děti 2. stupně se vrátily v MSK do základních škol 
11. 5. Začala sezóna v Kotulově dřevěnce 
14. 5. Ukončení zápisů dětí do mateřských škol 
14. 5. Vyhodnocení projektu MAP Havířov II 
14. 5. Končí registrační centrum pro očkování v havířovské nemocnici 
14. 5. V knihovně na ulici Svornosti poradili „Jak na to“ 
17. 5. Nová vlna rozvolnění v ČR 
19. 5. Výstava Lucie Klezly v havířovské knihovně 
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20. 5. Světový den včel 
21. 5. Začala oprava mostu přes Lučinu v ulici Na Kempách 
24. 5. Další uvolnění opatření, maturity komplikovaly návrat studentů do střední škol 
24. 5. Rada města Havířova (69.) 
24. 5. Bibliobox v havířovské knihovně 
26. 5. Vyhodnocení projektu MAP 
26. 5. Finanční dar pro autistické děti 
28. 5. Smažení vaječiny 
29. 5. Zemřel pan Karel Šlachta 
29. 5. Otevření nové prodejny ASKO nábytek 
29. 5. V Havířově se bojovalo o účast na ME ve stolním tenise.  
31. 5. Čištění parkovišť ve městě 
31. 5. Květinová stěna v knihovně 

7.6 Červen 
1. 6. V Havířově se slavil Mezinárodní den dětí na různých místech 
1. 6. Den dětí v CSVČ sv. Jana Boska 
1. 6. Nicoletta se vypravila z Havířova do Banátu 
1. 6. Výstava „In Natura“ ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka 
1. 6. Výstava „Mezi světy“ v Galerii Radost 
1. 6. Výstava Josefa Pintéra 
2. 6. Zemřel fotograf Josef Talaš 
2. 6. Svátek atletiky „Atleti spolu“ 
3. 6. Stuhy pro sakury v Centrálním parku 
3. 6. Cena OSA Petru Harazinovi 
4. 6. V MGC Lučina to zase žije 
4. 6. Tabla 
4. 6. Lezecká stěna je opět v provozu 
5. 6. Práce na novém parkovišti nad Letním kinem 
5. 6. Folklorní (ne)fest v Letním kině 
5. 6. Na kole pro radost 
7. 6. Rada města Havířova (70.) 
7. 6. Setkání seniorů K-99 
8. 6. Další změny v opatřeních proti koronaviru 
8. 6. Školení budoucích dobrovolníků ADRY 
9. 6. Vzpomínky na počátky Armády spásy ve městě 
10. 6. Ministryně pro místní rozvoj navštívila Havířov 
10. 6. Třída virtuální reality v ZŠ M. Pujmanové 
11. 6. Jsou známí vítězové soutěže o nejlepší prezentaci školy 
12. 6. „Slavnosti medu“ u Ambrožíků 
13. 6. Vítání občánků 
13. 6. Světový pohár mládeže v Národním tréninkovém centru stolního tenisu 
13. 6. Běžecká Jarní kopečková 
14. 6. Snídaně primátora se seniory  
14. 6. Plošné opravy vozovek  
15. 6. Další zmírnění protiepidemických opatření schválené vládou ČR 
16. 6. Pokračuje rekonstrukce místní komunikace Výletní 
17. 6. Videoklip The Strings v režii Davida Vignera 
18. 6. Rada města Havířova (71.) 
18. 6. Memorandum mezi městem Havířov a VŠ Prigo 
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19. 6. Dětský festival u Lišky Pampelišky 
20. 6. Vítání občánků na Zámku Havířov 
20. 6. Racketlonový turnaj 
21. 6. Zastupitelstvo města Havířova (20.) 
21. 6. Vyhodnocení jarní části Křížovkářské ligy seniorů 
21. 6. Turnaj ve stolním tenise v CSVČ sv. Jana Boska Maják 
22. 6. Znak města uveden do registru komunálních symbolů 
22. 6. Diskuse s občany o zamýšleném obchvatu Havířov-Třanovice 
24. 6. Rekonstrukce křižovatek ve městě 
25. 6. Party k ukončení školního roku v CSVČ sv. Jana Boska 
27. 6. Den historie a barev pro všechny na náměstí Republiky 
27. 6. Pouť ke cti sv. Jana Křtitele 
28. 6. Hasiči z Havířova-Životic odjeli pomáhat na jižní Moravu 
28. 6. Setkání primátora města s občany 
28. 6. Brožura Městské knihovny Havířov „Dukla 1961“ 
30. 6. Konec školního roku 2020/2021 
30. 6. Akademie III. věku na VŠ Prigo 

7.7 Červenec 
1. 7. Ve firmách se netestuje 
1. 7. Začaly práce na novém asfaltovém povrchu Hlavní třídy 
1. 7. Opravy v základních a mateřských školách 
7. 7. Pietní akt k 60. výročí důlní katastrofy na Dole Dukla 
7. 7. Vítězné projekty Participativního rozpočtu 2021 
7. 7. Výstava ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka 
9. 7. Zpřísnění pravidel v boji proti koronaviru 
9. 7. Práce na novém povrchu Dlouhé třídy a na nových křižovatkách 
13. 7. Práce na výměně asfaltového povrchu na Dlouhé třídě 
14. 7. Nové nádoby na tříděný odpad 
18. 7. Běh Letní Kopečková 
19. 7. Rada města Havířova (72.) 
19. 7. Oprava povrchu ulice Dělnické 
19. 7. Změna parkování v ulici Dlouhá 
19. 7. Výstava „Dětem pro radost“ Adolfa Dudka v Galerii Radost 
20. 7. Parkoviště v ulici Majakovského  
20. 7. Pokračuje oprava povrchu ulice Hlavní a křižovatky u OC Elan 
21. 7. Nové beachvolejbalové hřiště na Koupališti Jindřich 
23. 7. Brožura „Havířov doteky času“ 
24. 7. Vysvěcení nového oltáře v kostele sv. Anny 
24. 7. Nicolette v Banátu 
25. 7. Pohádky v parku 
25. 7. Koncerty v parku 
26. 7. Pokračuje oprava komunikací ve městě 
26. 7. Soutěžit s Radegastem mohli i havířovští 
27. 7. Workshop o technikách kojení 
28. 7. Setkání seniorů v Havířově – Dolních Datyních 
29. 7. Podepsaná smlouva o prodeji akcií s ČEZ ESCO 
29. 7. Hrníček z Bludovic v Kotulově dřevěnce 
30. 7. Příměstské tábory ve městě 
30. 7. Premiéra filmu režiséra Patrika Hartla v Letním kině. 
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31. 7. AZ Open v Tennis Hillu 

7.8 Srpen 
1. 8. Vítání občánků na Zámku 
2. 8. Tržnice na ulici Jarošova padla  
4. 8. Pokračuje rekonstrukce vozovky na ulici Dělnické 
5. 8. Návštěva tábora SVČ Asterix v TZ Pstruží 
7. 8. Pietní akt v Havířově-Životicích 
8. 8. II. etapa opravy komunikace Dělnické 
10. 8. Cirkus Kabát 2021 
10. 8. AZ Havířov hostil mistra Extraligy Třinec 
12. 8. Bára a Honza jeli jako o život za mobilní hospic „Strom života“ 
12. 8. „Na dece za kulturákem“ 
15. 8. Vítání občánků 
16. 8. Rada města Havířova (73.) 
16. 8. Začala oprava tělocvičny ZŠ K. Světlé 
18. 8. Medaile MŠMT pro paní Miladu Kučerovou 
19. 8. Povídání o psech se psem v MGC Lučina 
19. 8. „Za kulturákem na dece“ 
21. 8. Havířovští vyhráli hlasování v Gulášfestu v Horních Domaslavicích 
21. 8. Český skateboardový pohár 2021 
22. 8. Pohádky v parku za KD Radost 
22. 8. Koncerty v parku za KD Radost 
23. 8. Letní knižní jarmark v knihovně 
24. 8. Rekonstrukce asfaltového povrchu na Hlavní třídě se protahuje 
24. 8. Listování v Jazz clubu s dobrým vojákem Švejkem 
25. 8. Porodnice investovala do bezpečnosti rodiček a novorozenců 
25. 8. „Za kulturákem na dece“ 
27. 8. Příměstské tábory pro děti 
27. 8. Grilování k zakončení prázdnin 
28. 8. Sousedské posezení v Havířově – Dolních Datyních 
29. 8. Vítání občánků 
29. 8. Přejmenování zastávky autobusů 
30. 8. Setkání primátora města s řediteli školských zařízení 
30. 8. MP Havířov proti černým skládkám 
30. 8. Prázdniny dětí z dětského domova 
30. 8. Čokoládová tretra 
31. 8. Očkování u Spolku Portavita v Havířově-Šumbarku 
31. 8. Drátkování v K-klubu 

7.9 Září 
1. 9. Začal školní rok 2021/2022 
1. 9. Očkovací centrum znovu v NH 
1. 9. Nábor nových členů do kurzů a klubů 
1. 9. Interaktivní výstava ve Výstavní síni Viléma Wünsche 
1. 9. „Barevná paleta“ v Galerii Radost 
2. 9. Poslední fáze rekonstrukce bývalé výpravní budovy ČD 
2. 9. Zahraniční pedagogové u náměstkyně primátora města pro školství a kulturu 
2. 9. Videoklip Davida Vignera v kině Centrum 
2. 9. Výstava nevidomé sochařky v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov 
2. 9. Výstava Heleny Valachové v Galerii Maryčka 
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4. 9. „Havířovské slavnosti 2021“ 
4. 9. „Slezské dožínky“ v PZKO Havířov-Bludovice 
4. 9. Den otevřených horolezeckých stěn  
4. 9. Deblový turnaj v racketlonu 
5. 9. Vítání občánků 
5. 9. Fotbalový zápas MFK Havířov versus Vítkovice 
6. 9. Rada města Havířova (74.) 
6. 9. Samosběr jablek v Sadech Životice 
6. 9. Turnajový den v CSVČ sv. Jana Boska 
7. 9. Setkání dobrovolníků ADRY se seniory 
7. 9. Členové MGC Lučina na bowlingu 
8. 9. Výroční členská schůze seniorů z Dolu Dukla 
8. 9. T-mobile olympijský běh 
9. 9. Primátor snídal s pracovníky VPP 
9. 9. Veletrh poskytovatelů sociálních služeb 
9. 9. Nový hasičský vůz pro hasiče z Havířova-Šumbarku 
9. 9. Vlajka NH na Mont Blancu 
10. 9. Práce na opravě vozovky ulice Hlavní 
10. 9. Koncert nevidomých hudebníků 
10. 9. Líheň 2021 
11. 9. Výstava kaktusů a sukulentů v KD Leoše Janáčka 
11. 9. Zamykání úlů 
11. 9. Volejbalový den ve SH Slávie 
12. 9. Nicolette Havlová dorazila do Istanbulu 
13. 9. Beseda členů KPHMO, pobočka Havířov, se zástupcem ředitele MP 
13. 9. EKO beseda Trash Hero 
15. 9. Zahradní slavnost v Santé 
15. 9. AZ Havířov hostil ve 2. kole Chance ligy Třebíč 
16. 9. „S BESIPem do školy“ 
18. 9. Řemesla v Kotulově dřevěnce 
18. 9. Regionální turnaj malých ragbistů 
20. 9. Rada města Havířova (75.) 
20. 9. Zastupitelstvo města Havířova (21.) 
22. 9. Pavel Hlavatý v Galerii Radost 
22. 9. Beseda Lenky Rožnovské v pobočce Gen. Svobody městské knihovny 
24. 9. MISS RENETA 
24. 9. Výstava Evy Walové v pobočce Seiferta Městské knihovny Havířov 
25. 9. Legiovlak v Havířově 
27. 9. Setkání s primátorem v KD Radost 
28. 9. TJ Slovan Havířov oslavila 70 let od svého založení 
29. 9. Rada MSK v Havířově 
29. 9. Český den proti rakovině 2021 
30. 9. Pochod seniorů 2021 
30. 9. Konec hlasování o vítěznou fotografii fotosoutěže pro amatéry v městské knihovně. 

7.10 Říjen 
1. 10. Deratizace proti potkanům 
1. 10. Virtuální univerzita III. věku zimní semestr 
1. 10. Nejlepší sportovci dvacetiletí MSK 
2. 10. Výstava na stromech 
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4. 10. Nový charitativní obchůdek ADRY 
5. 10. Rekonstruovaný onkologický stacionář v NH 
5. 10. Výstava fotografií z cest Garika Avanesiana 
6. 10. Výstava Jany Sušilové v Galerii Radost 
6. 10. „Máme rádi zvířata v Kotulově dřevěnce“ 
7. 10. Výstava Lucie Bugly v Galerii Maryčka 
8. 10. Oslava 110. výročí založení ZŠ s polským vyučovacím jazykem 
9. 10. Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
9. 10. „Týden knihoven“ v Městské knihovně Havířov 
11. 10. Rada města Havířova (76.) 
11. 10. Výstava fotografií Ladislava Pekárka 
12. 10. Výstavba parkoviště v Mánesově ulici 
12. 10. Oprava průtahu městem finišovala 
12. 10. Autorské čtení Kateřiny Dubské v Městské knihovně Havířov 
13. 10. Prestižní ocenění pro primáře dětského oddělení NH 
13. 10. Branný závod žáků o Putovní pohár osvobození 
13. 10. Bookstart – s knížkou do života v havířovské knihovně 
14. 10. Armáda spásy oslavila 30 let od zahájení činnosti 
14. 10. Bridžový spolek Havířov zaznamenal výrazné úspěchy 
15. 10. Nový geoportál na stránkách města 
16. 10. Dýňobraní v Havířově 
16. 10. „BookCon vol. 2“ v K-klubu Městské knihovny Havířov 
16. 10. Benefiční koncert v evangelickém kostele v Havířově-Bludovicích 
16. 10. Útěk v řetězech na náměstí Republiky 
17. 10. Havířovská desítka  
17. 10. „Velká cena města Havířova“ ve stolním tenise 
19. 10. Tvoření v Asterixu 
20. 10. „Zářivá paleta Karla Harudy“ literární večer v hudebním oddělení knihovny 
22. 10. Oprava Hlavní třídy u konce 
23. 10. BOX Havířov má opět vicemistra Evropy juniorů 
23. 10. Meziměstský turnaj ve stolním tenise handicapované mládeže 
24. 10. Mezinárodní turnaj v boccie 
25. 10. Zpřísnění opatření proti šíření koronavirové infekce 
26. 10. Rekonstrukce vlakového nádraží se blíží k poslední fázi 
26. 10. Demolice domů v Havířově – Prostřední Suché 
26. 10. Demolice budovy bývalé zvláštní školy 
27. 10. Pietní akt u kostela sv. Anny 
27. 10. Oslava 100. narozenin paní Alžběty 
27. 10. Nové workoutové hřiště v ulici Karolíny Světlé 
29. 10. Turnaj v sálové kopané „O pohár Santé“ 
30. 10. Mistrovský titul pro TS LDC 

7.11 Listopad 
1. 11. Rada města Havířova (77.) 
2. 11. Památka zesnulých a Helloween 
2. 11. Výstavy fotografa Radislava Hájka 
3. 11. Výstava Kočárových v Galerii Radost 
6. 11. Čištění meandrů řeky Lučiny 
7. 11. Vítání občánků 
9. 11. Kancelář neziskové organizace SOS dětské vesničky byla otevřena v Havířově 
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10. 11. Výstava fotografií Jadrana Šetlíka 
10. 11. Vítěz soutěže „Kde domov můj“ z Havířova 
11. 11. Pietní akt u příležitosti Dne veteránů a konce 1. světové války 
12. 11. Vánoční strom na náměstí Republiky a vánoční výzdoba ve městě 
12. 11. Křest knihy „Adventní cesta kolem světa“ 
12. 11. Havířovské derby ve 13. kole 1. florbalové ligy mužů 
14. 11. Vítání občánků 
15. 11. Tisková konference o jednání vedení měst Havířov a Karviná 
15. 11. Nový pavilón psychiatrie v NH 
15. 11. Beseda s Danutou Chlupovou 
19. 11. Otevření nových tenisových hal 
19. 11. Den otevřených dveří v CVA 
19. 11. „Minimangafest“ v K-Klubu Městské knihovny Havířov 
20. 11. Adventní dílničky v CSVČ sv. Jana Boska 
20. 11. Mňága a Žďorp ve Stolárně 
22. 11. Opatření vlády proti šíření koronaviru zpřísňují 
22. 11. Beseda v Expozici Historie psaná uhlím 
23. 11. Havířov v projektu Clairo 
23. 11. Sanace 3 obytných domů MRA Havířov 
23. 11. Den otevřených dveří ve SŠ polytechnické  
24. 11. Výstava v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov 
26. 11. Nouzový stav a zpřísnění opatření 
26. 11. Předvánoční koncert v evangelickém kostele 
29. 11. Rada města Havířova (78.) 

7.12 Prosinec  
1. 12. Andílci pro zdravotníky ze ZŠ v Havířově-Životicích 
2. 12. Nigérijský velvyslanec v Havířově 
2. 12. Výstava „Když draka bolí hlava“ 
2. 12. Výstava k 65. výročí založení Klubu esperantistů při MKS 
2. 12. Výstava v Galerii Kina Centrum „Pestrý svět očima dětí“ 
4. 12. Havířov slavil 66. narozeniny 
4. 12. Tradiční vánoční výstava v Galerii Radost 
5. 12. Vítání občánků 
5. 12. Předvečer svátku sv. Mikuláše 
6. 12. Mikuláš v Benjamínu 
6. 12. Vánoční výstava v pobočce Seiferta Městské knihovny Havířov 
6. 12. Otevření mobilního kluziště u SH Slávie 
7. 12. Výstava k 45. výročí zahájení výcviku československých kosmonautů v OC Elan 
7. 12. Workshop „Lapač snů“ v oddělení pro dospělé havířovské knihovny 
8. 12. Perníkové tvoření seniorů v Městském klubu důchodců v ulici Studentské 
10. 12. Sbírka pro děti v Maniak aerobik 
11. 12. Speciální hon havířovských myslivců 
11. 12. TŠ Horizonty mistrem republiky 
11. 12. Finále Líhně 2021 
11. 12. TOP 12 Memoriál Milana Romana ve vzpírání 
12. 12. Změny jízdních řádů 
13. 12. Rada města Havířova (79.) 
13. 12. Zastupitelstvo města Havířova (22.) 
14. 12. Veřejně prospěšné práce 
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14. 12. Dobrovolníci ADRY mezi seniory 
15. 12. Beseda o grafologii a tajemství písma v K-klubu havířovské knihovny 
17. 12. Vánoční party v CSVČ sv. Jana Boska 
18. 12. Vánoční turnaj ve stolním tenise v CSVČ sv. Jana Boska 
19. 12. Pěvecký sbor Šárka zpíval na bohoslužbě 
20. 12. AZ Havířov prohrál vyhraný zápas 
21. 12. Hejtman MSK s primátorem Havířova v Psím útulku MAX 
21. 12. Havarijní služba v MRA 
22. 12. Nová protiepidemická opatření vlády ČR 
22. 12. Setkání osamělých seniorů s představiteli vedení města 
22. 12. Betlémské světlo na náměstí Republiky 
23. 12. Nová úřední deska na MmH 
23. 12. Prázdninový režim MHD 
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8. DĚNÍ V JEDNOTLIVÝCH MĚSÍCÍCH 
8.1 KRONIKA LEDEN 2021 

„Nejtrestuhodnější formou roztržitosti je,  
když se lidé zapomínají radovat ze života.“ [1] 

Úvod 
Je leden. Znovu se chceme chovat tak, abychom byli sami se sebou spokojeni. 

Stále se nacházíme ve stavu „nouze“, všude zavřeno, musíme vystačit s tím, co máme. 
Řešíme problém přímo hamletovský: „Očkovat? Neočkovat?“ Ano to je, oč tu běží.  
Pro jednu část národa je očkovací vakcína proti nemoci COVID-19 světlem v tunelu, druzí 
ji úporně odmítají. První termíny jsou určeny pro seniory starší 80 let. Spuštěný systém 
registrace dává všem zabrat. I přesto stále ještě nejsme trestuhodně roztržití, jak pravil 
kdysi mistr humoru Zdeněk Jirotka [1], jehož 110. výročí narození jsme si v lednu 
připomenuli. „Od rána jsem se snažil o registraci k očkování. Po 3 hodinách a čtyřech 
PINsms úspěch: Babička má dálniční známku.“ Češi stále humor neztrácejí a jedním 
šmahem zcela jasně ohodnotí funkčnost systémů na různých sociálních sítích. Z vtipu je 
totiž patrné, že po 25 letech si Češi nebudou lepit dálniční známky na přední sklo auta, ale 
mohou si je nakoupit a zarezervovat online.  
Stojaté vody v Havířově rozvířila MRA, zahájila rozsáhlou akci „výtahy“, jejímž cílem je 
výměna zastaralých výtahů v bytových domech. Sníh nás zasypal jako už léta ne.  
Havířovští vyrážejí do běžeckých stop a se sáňkami a boby na místní kopce a do okolních 
hor. Sněhové nadělení působí krásně a romanticky. Při pohledu z okna určitě.  
Debaty o životě a díle Boženy Němcové rozvířila televizní minisérie „Božena“. Vězte 
všichni, pánové zejména, že „Ženy jsou běloučký cukr v tom hořkém kafi života.“ [2] 
Myšlenka není z hlavy nikoho menšího než Nobelovou cenou vyznamenaného Jaroslava 
Seiferta, od jehož smrti uplynulo v lednu 35 let. Božena Němcová určitě byla podobným 
zjevením v naší literární historii. Další krásné ženy, snowboardistky a lyžařky Ester 
Ledecká a Eva Samková, nás připoutaly k televizi ke sledování jejich sportovního zápolení 
ve světovém poháru.   
Rozloučili jsme se s herečkou Milenou Asmanovou, hercem Ivo Niederlem, fanoušky 
trampské skupiny Pacifik zarmoutil Antonín Tony Linhart. Opustil nás režisér František 
Filip podepsaný pod skvělými televizními seriály F. L. Věk, Sňatky z rozumu, Chalupáři, 
Byl jednou jeden dům a celou řadou dalších zejména televizních inscenací. Už neuslyšíme 
na živo hlas moderátorky a televizní hlasatelky Evy Jurinové. Zemřel tvůrce dětských knih 
o Boříkovi Vojtěch Steklač. Opustil nás grafik Vladimír Suchánek. Do hereckého nebe 
odešla Hana Maciuchová, 
představitelka copatého 
Ančete z Krkonošských 
pohádek, lahůdkové 
Olinky a celé řady 
filmových, televizních  
a rozhlasových rolí. 
Odešel tvůrce hitů Karla 
Gotta Ladislav Štaidl  
a slovenský herec, 
seriálový major Terazky 
Andrej Hryc.  
První lednový den roku 2021 v nedalekých Beskydách. Vyšní Lhoty, cesta na Kotař. 
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Leden v časovém sledu 

Pátek 1. ledna 2021 
 V porodnici NsP Havířov se 34 minut po půlnoci narodila holčička Karin. 
Děvčátko vážící 2 970 g a měřící 49 cm se stalo prvním dítětem Karvinska v roce 2021. 
Po dalších 15 minutách přišel  
na svět malý Jakub (3 690 g a 51 cm), 
v 6:48 h se narodil Vojtěch (4 030 g 
a 52 cm). Oba chlapci byli 
z Havířova. Rodiče a děti obdaroval 
primátor města Havířova Josef 
Bělica věcnými dary, sadami plen  
a peněžními poukázkami. 
Pogratuloval a popřál rodičům 
samou radost z dětí a všem pevné 
zdraví. [3] 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
První dítě Karvinska roku 2021 se narodilo v havířovské porodnici. Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka. 
   
 Vzhledem k nouzovému stavu, vyhlášeným opatřením proti šíření 
koronaviru v 5. stupni PES byl zcela jiný i letošní ročník Tříkrálové sbírky. Charita Český 
Těšín ji letos vyhlásila online. Koledovalo se prostřednictvím ONLINE KASIČKY  
na stránkách www.trikralovasbirka.cz, případně převodem na tříkrálový sbírkový účet 
(ten zůstal otevřen do 30. dubna 2021). Součástí letošní sbírky byl televizní Tříkrálový 
koncert na ČT 1 v neděli 10. ledna 2021. I letos zůstalo v platnosti poselství sbírky: „Sbírka 
pomůže potřebným lidem, přičemž každá koruna může tuto pomoc přinést." [4] 
 

Pondělí 4. ledna 2021 
 Před polednem dorazily do NsP Havířov první vakcíny proti nemoci  
COVID-19. Začalo se s očkováním zdravotníků. „Naočkovali jsme 45 lidí, do konce týdne 
dostane vakcínu dalších 220 zdravotníků, kteří o to budou mít zájem,“ informovala mluvčí 
NsP Havířov Irma Kaňová. [5] 
 

Úterý 5. ledna 2021 
 Do dopravního systému MHD Havířov byl na páteřní linku 416 po 11 letech 

nasazen nový kloubový vůz SOR NBG 18 
vybavený 5 dvoukřídlými dveřmi, celovozovou 
klimatizací, zásuvkami USB a vnitřními LCD 
informačními panely. [6] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
Nový kloubový autobus na páteřní lince 416, 
foceno 6. ledna 2021.  
 

http://www.trikralovasbirka.cz/
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Středa 6. ledna 2021 
 Před 30 lety začal psát svoji historii folklorní soubor Havířovské babky.  
A že nejsou babky jako babky, je to historie plná krásných písniček z Těšínského Slezska, 
tanců a humoru. Zakládající členkou a prvním lídrem souboru byla paní Jiřina Slavíková. 
S ní začala zpívat paní Božena Bílková, která je aktivní členkou dodnes. Jak říká nejvěrnější 
fanynka, v souboru zpívají děvčata důchodového věku, která se každou středu schází  
ve zkušebně ČSŽ, trénují písničky a básničky v nářečí Těšínského Slezska,  
tzn. „po našymu“ (v případě, že zrovna neřádí koronavirus). Jejich program mohli 
zhlédnout lidé v nemocnicích, LDNkách, domovech seniorů, na svatbách, narozeninách, 
mikulášských večírcích či při štědrovečerních bohoslužbách v kostelech, na velikonočních 
koncertech, či jen tak na pódiu na náměstí Republiky. Jejich jedinou odměnou bylo často 
skromné občerstvení v podobě chlebíčku, zákusku a piva. Natočily 2 kazety a 3 CD, z nichž 
jedno s názvem „Vánoční koledy“ vzniklo pro 
potřeby Českého rozhlasu Ostrava. Na post 
lídra Havířovských babek posléze vyrostla 
Renata Kudělková, která se díky babkám 
naučila hrát i na akordeon. Dodnes v souboru 
zpívá a recituje. Od poloviny roku 2012 vede 
soubor paní Věra Ptaková. Havířovské babky 
na počátku kariéry  
pod vedením paní Jiřiny Slavíkové. Foto 
z archivu souboru.  
Babky sjezdily celou ČR (zpívaly na Vlachovce i v Parlamentu ČR), představily své umění 

na Slovensku, velkou oblibu 
získaly v Polsku, účastnily se 
folklorních festivalů. 
Zazpívaly také Ježíškovým 
vnoučatům, kdy si je někteří  
ze seniorů přáli jako dárek 
pod vánoční stromeček. 
Společně s Jaromírem 
Nohavicou vystoupily  
ve 2. dílu filmu „O zaniklé 
Karviné“, který momentálně 
míří do kin.  
Havířovské babky dnes, těší 

se spolu s fanoušky, že budou moci zase 
vystupovat. Foto z archivu souboru. Spolu 
s největší fanynkou Janinou Ptakovou děkujeme 
naším babkám za všechnu radost  
a veselí, za krásné písničky, které sebraly, 
vydolovaly a vyhledaly a nakonec i natrénovaly, 
abychom si mohli krásu a historii zapsanou  
do písniček užívat. Přejeme mnoho krásných 
písniček v dalších letech. A těšíme se, až zase budou 
moci vystoupit…. [50] 
Havířovské babky dnes, těší se spolu s fanoušky, 
že budou moci zase vystupovat. Foto z archivu souboru.  
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Čtvrtek 7. ledna 2021 
 Vláda ČR prodloužila platnost krizových opatření, která mají zamezit šíření 
koronaviru, do 22. ledna 2021. Opatření odpovídala 5. stupni protiepidemického 
systému PES. Byly omezeny volný pohyb osob, prodej a poskytování služeb, činnost 
orgánů státní správy. Bylo vyhlášeno krizové opatření zajišťující péči o děti zaměstnanců 
vybraných profesí. I nadále zůstal omezen provoz školských zařízení, ovšem bylo možné 
domlouvat individuální konzultace u studentů vysokých škol, uskutečnit přijímací 
zkoušky na vysoké školy ve skupinách nanejvýš 10 osob. 
I nadále se lidé mohli nechat bezplatně otestovat na přítomnost koronaviru za použití 
angtigenního testu jednou za 5 dní.  
Upraveny byly předpoklady pro návštěvy u pacientů v nemocnici. Za dodržení podmínky 
použití respirátoru FFP2 nebo KN95 u 2 osob nanejvýš bylo možné pacienta navštívit, 
návštěva mohla trvat maximálně 30 minut. V LDN a v zařízeních sociální péče musely 
návštěvy podstoupit přinejmenším antigenní test a musely mít nasazen respirátor. [7] 
 

Neděle 10. ledna 2021 
 Skončilo celorepublikové sčítání ptáků na krmítku. Od pátku 8. ledna 2021 
se sčítalo po jedné hodině, kdekoliv, kde lidé rádi pozorují ptáky (balkon, zahrada, u lesa, 
park…). Na stránkách České společnosti ornitologické poradili, že nejlépe je pozorovat 
z tepla domova krmítko pravidelně zásobené kvalitní a rozmanitou ptačí stravou. 
Výsledky pozorování se zaznamenávaly na elektronickém online formuláři (spustil se 
časovač a pak se zaznamenávali ptáci, kteří byli viděni), nebo klasicky tužkou na papír. 
Elektronický formulář oplýval řadou výhod, výsledky se hned objevily na stránkách, 
zaznamenalo se více informací o místě pozorování a snáze se zpracovával, odpadlo 
přepisování dat. Výsledky se odesílaly do týdne od pozorování. V celé ČR se podílelo  
na letošním sčítání ptáků na krmítku 27 123 pozorovatelů. Sečetli celkem 538 607 ptáků. 
[48] 
V Havířově sčítalo 31 účastníků, dopracovali se k výsledku 654 ptáků (24 druhů, včetně 
neznámých): čížek lesní (134), sýkora koňadra (101), vrabec domácí (52), sýkora 
modřinka (44), vrabec polní (41), hrdlička zahradní (41), zvonek zelený (39), kos černý 
(36), mlynařík dlouhoocasý (24), stehlík obecný (21), brhlík lesní (18), strakapoud velký 
(12), straka obecná (12), pěnkava obecná (11), sýkora babka (9), červenka obecná (7), 
sojka obecná (4), káně lesní (2), holub hřivnáč (2), hýl obecný (1), holub domácí (1), 
strakapoud prostřední (1), poštolka obecná (1), neznámý druh (40). [49] 
 

Pondělí 11. ledna 2021 
 Ve městě byla vypnuta a odstrojena vánoční výzdoba. Stromy na náměstích 
pokáceli zaměstnanci společnosti Zámecký dvůr. Stromy od dárců byly nařezány  

na špalky a vráceny majitelům. Třetí strom byl pořezán  
a rozvezen občanům, kteří si o to zažádali. Tisková mluvčí 
havířovské radnice sdělila, že se jedná o službu, na kterou 
lidé čekají v pořadníku 2 roky. [8] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
Pracovníci společnosti Zámecký dvůr odstraňují vánoční 
strom z náměstí Republiky v pondělí 11. ledna 2021. Foto 
z archivu Jaroslavy Šenkýřové.  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

42 
 

Pracovníci VPP začali se sběrem vánočních stromků, které lidé odhazují ke kontejnerům. 
Byly sváženy do kompostárny. Zde je 
museli ještě důkladně očistit  
od případných ozdob a háčků, provázků 
či igelitů, do kterých je lidé  
před vyhozením svázali. [9] 
 
  
 
 
Pracovníci VPP zajistili odvoz 
vánočních stromků od kontejnerů  
ve městě.  
 

V domě na ulici Švabinského v Havířově-Městě začala další rozsáhlá etapa 
výměny výtahů v bytových domech MRA. Letošní harmonogram zahrnoval výměnu  
109 výtahů v ceně přesahující 154 milionů korun. Důvody, proč se začaly zastaralé výtahy 
ze 70. let minulého století měnit, byly bezpečnost, spolehlivost, obsluha a komfort. 
V loňské etapě bylo vyměněno 5 výtahů v domech v ulicích K. V. Raise v Havířově-Městě  
a Kubelíkova v Havířově-Podlesí.  
Rekonstrukci výtahů zajišťovali dva dodavatelé, společnost LIFT SERVIS WORK a OHL ŽS, 
která realizovala rekonstrukci přednádraží a nádraží, měla také vynikající reference.  
 „Použití nových technologií a vyspělých metod výroby přináší podstatné zvýšení komfortu, 
snížení hlučnosti, nové výtahy jsou rychlejší a technologicky odpovídají současným 
normám,“ přiblížil technický ředitel LIFT SERVIS WORK Petr Chvastek.  Během výměny 
výtahu se celý dům stal součástí stavby. „… Harmonogram je ale připravený tak, aby se 
snížila odstávka výtahu na minimum.  Celková doba, která zahrnuje několik fází procesu 
výměny, bude trvat od čtyř do šesti týdnů,“ vysvětlil ředitel oblasti Ostrava OHL ŽS Martin 
Polášek.  Podobně jako u všech staveb bude zajištěn technický dozor MRA, dodavatelé 
budou komunikovat se zástupcem domu, informovat o harmonogramu prací  
a plánovaném postupu montáže. Správce bude prostřednictvím nástěnek informovat 
další nájemníky o chystané práci a době, jak dlouho budou jednotlivé úkony vykonávány. 
Po dobu odstávky výtahu nabídne MRA seniorům z vyšších pater bezplatnou pomoc  
při dovozu nákupu a méně pohyblivým 
občanům pomoc při přesunu  
po schodech. „Den předem musí 
kontaktovat správce a domluvit si s ním 
konkrétní hodinu. Na základě objednávky 
bude správce k dispozici,“ uzavřel jednatel 
Jiří Lankočí. [10] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Zahájení rozsáhlé etapy výměny výtahů 
v bytových domech MRA se v ulici 
Švabinského zúčastnil primátor města Havířova Josef Bělica.  
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 Vzhledem k tomu, že do škol nastoupily pouze děti z 1. a 2. tříd, ostatní 
ročníky musely zůstat na distanční výuce, byla v ZŠ M. Kudeříkové znovu otevřena  
tzv. „Krizová škola“ pro děti pracovníků IZS a sociálních služeb. Od šesti do osmi hodin 
ráno poskytoval péči nepedagogický pracovník školy. Poté se dětem věnoval do 12 hodin 
učitel, děti plnily úkoly, které měly zadány z kmenové školy. Zajištěn byl také bezplatný 
oběd ve školní jídelně. Odpoledne přebral děti zaměstnanec školy, který se dětem věnoval 
při zájmovém vzdělávání. Škole nabídla pomoc radnice. „Už jsem komunikovala s paní 
ředitelkou Asterixu, která přislíbila, že vypomůže svými pedagogy v odpolední části po obědě 
a budou se starat o děti. Dnes ještě doladíme podmínky,“ řekla náměstkyně primátora  
pro školství a kulturu Jana Feberová. [11] Pedagogové SVČ Asterix se střídali co 14 dní  
po dvou a starali se o skupinu, která čítala do 10 dětí každý den. 
 

Středa 13. ledna 2021 
 Už teď, kdy finišují práce na komplexní rekonstrukci přednádražního 

prostoru a bývalé výpravní budovy ČD Havířov, 
lidé stavbu obdivovali. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie)  
 
 
 
 
Díky rekonstrukci přednádraží a bývalého 

nádraží má Havířov nový krásný prostor. Středa 13. ledna 2021. 
 
 V NsP Havířov začali s rekonstrukcí centrálního (urgentního) příjmu 
pacientů. Vstup na pohotovost pro dospělé a na chirurgickou ambulanci byl zajištěn  
přes nově otevřenou budovu magnetické rezonance od SH Slávie. Do prostor nemocnice 
se vpouštělo po zazvonění, příchozím se měřila teplota. Kromě dodržování hygienických 
opatření bylo nutno respektovat dodatečná označení a navigaci. [12] 
 

Čtvrtek 14. ledna 2021 
 Do ulic města průběžně vyrážely odklízecí čety, aby likvidovaly příděly 
sněhu.  V terénu pracovala všechna dostupná technika, konkrétně 6 vozidel na odklízení 
sněhu z komunikací, jeden traktor a 5 strojů na odklízení bílého nadělení na chodnících  
a parkovištích. V nepřístupných místech, jakými jsou úzké chodníky, autobusové 
zastávky, lávky pro pěší, provádělo 16 zaměstnanců TSH a pracovníků VPP ruční údržbu 
včetně posypu inertním materiálem. „Odklízecí čety postupují prioritně od hlavních 
místních komunikací přes chodníky, vozovky a průjezdy na parkovištích. Nezajíždí ale  
k jednotlivým domům, objektům nebo prodejnám. Vozidla jsou vybavena sypací nástavbou 
a radlicemi, popřípadě sněhovou frézou, nebo sněhovým kartáčem,“ uvedl náměstek  
pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. [13] 
 

Pátek 15. ledna 2021 
 Byla spuštěna registrace k očkování proti nemoci COVID-19 pro seniory 
starší 80 let. V osm hodin ráno po spuštění byl systém okamžitě přetížen, zaregistrovat 
se na daný termín se podařilo jen několika tisícovkám lidí. Byla mezi nimi i 93letá seniorka 
z Havířova, kterou zaregistrovala její dcera, dostala potvrzovací e-mail s termínem  
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na 20. ledna 2021 do havířovské nemocnice. Senioři, kteří neměli nikoho, kdo by jim 
s registrací pomohl, se podle slov náměstkyně primátora pro sociální záležitosti mohli 
obracet na pracovníky SSmH, na pracovníky odboru sociálních věcí MmH či volat na linku 
1221. Mnozí se obraceli s prosbou o informace a pomoc na své praktické lékaře. [14] 
K dispozici byli také pracovníci organizace ADRA. [15] 
 

Pondělí 18. ledna 2021 
 Očkovací centrum pro aplikaci očkování proti COVIDu-19 vzniklo 
v havířovské nemocnici, konkrétně v ortopedické ambulanci a její čekárně. „Prostor je 
dostupný z obou parkovišť, jak z ulice od Slávie, tak z hlavního vestibulu, čekárna je natolik 
velká, že ji dokážeme rozdělit do dvou zón. Jednak pro pacienty, kteří čekají a potom  
pro pacienty, kteří by měli podle manuálu 30 minut po očkování počkat,“ řekl ředitel 
nemocnice Norbert Schellong. Poté, co byli očkováni zdravotníci, přišla řada  
na zaregistrované seniory starší 80 let, do havířovské nemocnice se jich přes rezervační 
systém přihlásilo zhruba 250. Na pondělí a úterý nasadili v havířovské nemocnici mírnější 
kvóty, protože se v systému také učili. „Od středy do pátku už to bude 50 pacientů  
a postupně bychom chtěli najet, ať už se to týká těch nejstarších pacientů, ale pak i ostatních 
prioritních skupin, celkově na osmdesát. Potom zřídíme další vakcinační tým a měli bychom 
zvládnout 160 až 200 očkování,“ vysvětlil ředitel nemocnice. [16] Bohužel, plány 
očkovacích center brzy zhatil nedostatek očkovací látky.  
 
 V rozpočtu města Havířova na rok 2021 bylo uvolněno 5 milionů korun  
pro participativní rozpočet. Částka byla opět rozdělena jednotlivým městským částem 
podle počtu obyvatel. V jednotlivých částech byl navýšen o nevyčerpané finanční 
prostředky z roku 2020. Návrhy na projekty mohli podávat občané starší 15 let a žijící 
v dané části města, byly přijímány na podatelně MmH, nebo na ekonomickém odboru 
MmH do 28. února 2021 na předepsaném formuláři. [17] 
 

Pondělí 25. ledna 2021 
 V NsP Havířov otevřeli rekonstruovaný vestibul, vchod do nemocnice  
od ulice Dělnické. Novou tvář získal po více než 50 letech. Součástí nové vstupní haly se 
staly dvě pohodlné a bezpečné nájezdní rampy pro imobilní občany, pro maminky 
s kočárky. Byl také rozšířen prostor nemocniční lékárny. Byl nainstalován bankomat. 
Zrekonstruován byl též bufet, proměnil se v moderní bistro s vlastní cukrářskou výrobou 
a produkcí výrobků teplé a studené 
kuchyně. Náklady dosáhly bezmála  
na 7 milionů korun. Na financování 
investiční akce se podílelo město 
Havířov částkou  
2 miliony korun a zřizovatel nemocnice 
MSK, který zaplatil 4 miliony korun.  
Že se bude příchozím nový vestibul líbit, 
věřil nejen ředitel NsP Havířov Norbert 
Schellong, ale také primátor města 
Havířova Josef Bělica. [19] Foto 
z archivu NsP Havířov. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
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Úterý 26. ledna 2021 
 V nově rekonstruovaných prostorách vstupní haly NsP bylo zřízeno místo, 
kde pracovnice MmH pomáhaly dříve narozeným občanům, kteří sami neměli tu možnost 
registrovat se na očkování proti nemoci COVID-19. Zájemci o zaznamenání termínu 

vakcinace potřebovali pouze vlastní mobilní 
telefon (zaslání speciálního PIN kódu), občanský 
průkaz, případně průkazku zdravotní 
pojišťovny. Služba byla zajišťována v pracovní 
dny od 08:00 do 15:00 hodin. Veškeré informace 
potřebné k registraci byly uvedeny také  
na webových stránkách MmH. [20] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
Nové registrační místo na termín vakcinace 
proti COVIDu-19 pro seniory v NsP Havířov. 

Foto z archivu MmH. 
 
 Protože koronavirová situace nám stále nedovolovala navštěvovat kulturní 
akce, MKS nabídlo zájemcům na svých webových stránkách video prezentace ze svých 
výstav:  
Obrazy Ladislava Toboly v Galerii Maryčka v KD Petra Bezruče (byla nainstalována  
do 26. února 2021) 
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-obrazu-ladislava-toboly/ 
Krajina v okolí Havířova Břetislava Drozda v Galerii Radost 
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-bretislava-drozda-krajina-v-
okoli-havirova/ 
Výstava fotografií členů fotoklubu Havířov ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše 
Janáčka https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-
fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/ 
 

Neděle 31. ledna 2021 
 Na základě výpovědi MT v Českém Těšíně byla zrušena pobočka Městské 
knihovny Havířov v Havířově-Životicích. Knihy a zařízení knihovny byly rozděleny  
do ostatních poboček Městské knihovny Havířov dle požadavků knihovnic.  
K výpovědi smlouvy o pronájmu prostor pro pobočku Městské knihovny Havířov 
přistoupili v MT Český Těšín v souvislosti s řadou organizačně personálních opatření 
v důsledku snížení příspěvku MSK, zřizovatele MT pro rok 2021 a razantních úsporných 
opatření. Prostory uvolněné po pobočce Městské knihovny Havířov v Památníku životické 
tragédie v Havířově-Životicích byly zadaptovány pro muzejní účely, vybaveny regálovými 
a úložnými systémy, byly do nich přesunuty sbírkové předměty z rušených depozitářů MT 
v Karviné. [21] 
 

Strohá řeč čísel 
 Na Úřadu práce ČR, kontaktním pracovišti Havířov, evidovali k 31. lednu 
2021 celkem 4 262 uchazečů o zaměstnání (z toho bylo 1 987 žen). V dosažitelném věku  
15 – 64 let bylo celkem 4 088 evidovaných (1 909 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu 
obyvatel stoupl na 8,96 %. Bez práce bylo celkem 84 absolventů a 39 mladistvých  

https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-obrazu-ladislava-toboly/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-bretislava-drozda-krajina-v-okoli-havirova/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-bretislava-drozda-krajina-v-okoli-havirova/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-fotografii-clenu-fotoklubu-havirov-a-jejich-hostu/


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

46 
 

po základní škole a celkem 656 osob se zdravotním postižením. Podpora 
v nezaměstnanosti byla přiznána 997 uchazečům o zaměstnání. [22] 
 Do psího útulku Max přijali v lednu do péče 18 psů, 7 koček a 1 potkana. 
Z opatrovnictví byli vráceni zpět do útulku 3 psi a 1 kočka (jednalo se o unáhlené jednání, 
některá zvířata se nesnesla se psy, které již noví majitelé doma měli). Do nových domovů 
odešlo 12 psů, 6 koček, 3 morčata a 1 zakrslý králík. K původním majitelům se vrátilo  
10 psů, 2 kočky. Potkan uhynul. K 31. lednu 2021 bylo v útulku 31 psů, 5 koček. Služeb 
penzionu pro psy v lednu majitelé nevyužili. [23] 
 Doslova radostného nadělení se dočkali v lednu v porodnici havířovské 
nemocnice. Asistovali tu při 126 porodech, narodilo se 55 chlapců a 71 dívek. V Havířově 
žili rodiče 45 dětí (18 chlapců a 27 dívek).  
V NsP Havířov hospitalizovali na lůžkových odděleních celkem 767 pacientů  
(497 z Havířova). [24] 
 

Napsali o nás 
 Neustálý nárůst pacientů s koronavirem se projevil také v havířovské 
nemocnici. Na počátku ledna jich tam leželo s nemocí COVID-19 téměř sto. Začala tu být 
kritická situace i s personálem. „Máme 70 covid pozitivních zaměstnanců a zhruba stejný 
počet lidí na dlouhodobé pracovní neschopnosti. Chybí nám téměř 20 procent personálu,“ 
konstatoval ředitel nemocnice Norbert Schellong. Dodal, že kvůli tomu nemocnice stále 
neprovádí neakutní operační zákroky, které plánovala počátkem prosince. [25] 
 V těžební společnosti OKD vloni nezemřel při práci žádný horník. Oznámila 
to ČTK mluvčí společnosti Naďa Chattová. Bez ztrát na životech zakončila firma druhý rok 
po sobě, přičemž rok 2019 byl prvním v historii bez smrtelného úrazu. Chattová uvedla, 
že bezpečnosti práce přikládá OKD dlouhodobě maximální prioritu. Dodala, že  
za bezpečnost v hornictví dostal podnik za rok 2019 cenu „Zlatý Permon“. V současné 
době se těží černé uhlí ve čtyřech dolech na Karvinsku: ČSA, Darkov, ČSM-Sever  
a ČSM-Jih. V prvních dvou jmenovaných bude těžba za dva měsíce ukončena. [26] 
 Cena ministra školství, mládeže a tělovýchovy pro vynikající studenty  
a absolventy ve studijním programu a za mimořádné činy byla udělena pouze v kategorii 
za mimořádné činy studentů celkem 10 z nich. Důvodem změny bylo ocenění studentů, 
kteří aktivně pomáhali během pandemie nemoci COVID-19. Mezi ohodnocenými byl také 
Jan Melichar (VŠ Prigo), který, ač upoután na invalidní vozík, pracoval jako dobrovolník 
v NsP Havířov a byl personálu velmi nápomocen při zvládání agendy spojené  
se zadáváním zdravotních záznamů pacientů do nemocničního systému. [27] Gratulujeme 
a děkujeme Honzovi.  
 Do pomoci zdravotnictví v souvislosti se zvládnutím epidemie COVID-19 bylo 
zapojeno 441 příslušníků HZS ČR. Pomáhali s odběry vzorků pro testování  
na COVID-19, působili také v nemocnicích na covidových odděleních. Rozváželi očkovací 
látku a trasovali kontakty nakažených. V MSK pomáhali například ve Slezské nemocnici 
Opava, v NsP Havířov. Příslušníci HZS MSK pomáhali také při rozvozu vakcíny  
do 15 zdravotnických zařízení. [28] 
 V Karvinském deníku.cz představili český unikát, havířovské metasekvoje 
vysázené v roce 1967 mezi tehdy otevřeným kinem Centrum a Labužníkem. Žádné české 
ani moravské město podobné stromořadí nemá. Metasekvoje čínské, kterými se Havířov 
pyšní, byly objeveny ve střední Číně teprve v době 2. světové války. [29] 
 Moravskoslezský deník představil ve své příloze „Vzdělávání“ některé 
z havířovských středních škol. Přiblížil studijní obory i možnost sportovního vyžití  
ve SPŠE Havířov [30], historii a současné možnosti žáků a studentů  
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SŠ v Havířově – Prostřední Suché [31], provedl současností ve SŠ  
a ZŠ v Havířově-Šumbarku. [32] 
 Vládní očkovací strategie nepočítá v první fázi s očkováním strážníků  
a nejsou jmenováni ani v řadě druhé. Ministerstvo zdravotnictví uvádí, že vakcinace se 
bude týkat základních složek IZS, kam spadají policisté ČR nebo hasiči. Někteří ředitelé 
zvažují, že v takovém případě nebudou posílat lidi do rizikových míst, jakými jsou 
například místa odběrová. Ředitel MP Havířov k tomu řekl: „Pokud by se to týkalo jen 
hlavních složek, tak samozřejmě před tím bude armáda, zdravotníci, je to v pořádku, ale 
městské policie asi přestanou dělat ty činnosti, které děláme dneska nad rámec svých 
vlastních činností. To znamená asistence na odběrových místech, prvořadé výjezdy tam, kde 
jsou hlášeny problémy s covidem. Bude to muset dělat ten, kdo je naočkovaný.“ [33] 
 Vzhledem k tomu že v jindřichohradeckém muzeu nemohli kvůli 
epidemiologické situaci pozvat v roce 2020 návštěvníky na každoroční výstavu betlémů, 
připravili online soutěž o nejkrásnější betlém. Zúčastnilo se jí 20 zájemců, někteří poslali 
i více betlémů. Organizátoři hodnotili bezmála 40 překrásných betlémů z nejrozličnějších 
materiálů (klasické vyřezávané ze dřeva, ze slámy, z kukuřičného šustí, z keramiky, 
včelího vosku, z perníku či zcela originální se skleněnými figurkami). Vítěz byl vyhlášen  
o svátku Tří králů 6. ledna 2021. Jedna ze speciálních cen byla udělena také panu 
Miroslavu Filipovi z Havířova za 8 překrásných originálních betlémů. Gratulujeme. [34] 
 Ministr školství, mládeže a tělovýchovy doporučil školám, aby o pololetí 
učitelé nehodnotili děti, které se většinu času učily z domova na distanční výuce, 
známkami, aby využili slovního ohodnocení. Vysvědčení je pro děti vždy významnou 
událostí a většina oslovených škol v Havířově nebude na doporučení reflektovat a děti 
obdrží známky. Učiní tak i z toho důvodu, že ústní hodnocení jim neumožňuje školní řád. 
Jeho změnu by musela schválit školská rada. Učitelé se však více zaměří na celkový přístup 
k výuce. [35] 
 Ve věku 83 let zemřel bývalý předseda Českého svazu stolního tenisu Jiří 
Daněk. Uznávaný trenér, funkcionář, který se později angažoval ve stolním tenise tělesně 
postižených, této práci se začal věnovat už koncem 80. let 20. století. Většinu života spojil 
s Havířovem, kde žil. Osm let byl předsedou oddílu Baníku Havířov. Od roku 1989  
do března 1993 pracoval jako předseda Českého svazu stolního tenisu. Stal se také šéfem 
řízení mezinárodních turnajů, technickým delegátem a zástupcem Evropy 
v paralympijském výboru. [36] 
 Policisté vyjížděli do ulice Osadní v Havířově – Prostřední Suché, obyvatelé 
jednoho domu pojali podezření, že z jednoho bytu uniká plyn. Majitel neotvíral. Kromě 
hlídek MP Havířov a PČR dorazili také hasiči. Vzhledem k tomu, že plyn bylo skutečně cítit, 
hasiči vstoupili do bytu oknem. Objevili spícího a nezraněného muže, který následně  
po probuzení otevřel i policistům. Strážníci MP už před příjezdem hasičů zavřeli hlavní 
uzávěr plynu a pomáhali otvírat okna na chodbách a evakuovat přítomné občany. [37] 
 Z Restaurace Radnice rozvážejí denně stovky jídel, o stravu mají zájem  
i lidé v karanténě, senioři a rodiny s dětmi. Vozidlo, kterým v restauraci rozvoz 
zabezpečovali, dosloužilo. Jednatelka společnosti Restaurace Radnice Havířov k tomu 
sdělila: „Zjistili jsme, že ani nejsme schopni jedním autem obsloužit tři trasy, které již  
v dnešní době rozvážíme. Rozhodla jsem se, že pořídíme místo jednoho velkého nákladného 
vozidla tři menší, která jsou pro tuto chvíli jednak finančně rentabilní, jednak je to všechno 
rychlejší, komfortnější, co se týče zákazníků, protože dostanou svůj oběd včas.” Spokojeni 
jsou také řidiči, zejména si chválili výhodu bočních dveří. [38] 
 Uhodily mrazy a lidem, kteří žijí na ulici, šlo o život. Armáda spásy byla 
připravena otevřít i místa k sezení. Kapacita ale naplněna nebyla. Vedoucí Azylového 

file:///C:/Users/Kronikář/AppData/Roaming/Microsoft/Word/Příloha%20č%203%20KRONIKY%20MĚSTA%20HAVÍŘOVA%20Citace%20zdrojů.docx


KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

48 
 

domu a noclehárny pro muže AS řekla, že přijímat začali dříve než obvykle a klienti mohli 
zůstat v noclehárně do 9.00 hodin ráno. Standardně odcházejí v sedm hodin ráno. Někteří 
však nevyhledají ubytovnu ani přes hrozící nebezpečí silných mrazů. Během dne mohou 
lidé bez domova využívat nízkoprahové centrum SSmH, včetně víkendu. Lidé se tam ale 
musí kvůli opatřením vlády proti šíření koronaviru v určitých intervalech střídat. 
Znamená to, že musí stihnout rychleji uvařit si jídlo, umýt se případně převléci  
se do suchých věcí, kapacita je stanovena 6 osob na hodinu a půl. Terénní pracovníci AS 
vyjíždějí o mrazivé noci do ulic, aby případně pomohli lidem před umrznutím. [39]  
 Uplynulý rok patřil zájmem o nákup nemovitostí k rekordním, poptávka  
po vlastním bydlení se projevila nejrychlejším růstem cen nemovitostí za posledních  
10 let. Na začátku roku 2020 bylo možné pořídit byt 3+1 v panelovém domě v Havířově 
za 1 milion korun. V současnosti by se dal bez problémů prodat za 1,4 milionu korun. 
Čerstvě zveřejněná data realitního a zpravodajského serveru realitymorava.cz uvádí,  
že meziročně (2020/2019) došlo ke zdražení bytů v MSK o 25,3 %. Jde o kraj s třetím 
největším nárůstem cen (více zdražily byty v kraji Jihočeském – 26,3 % a Libereckém – 
42,8 %). Největší zájem je na severu Moravy po bytech kategorie 2+1, což potvrdila také 
realitní makléřka z havířovské realitní kanceláře RE/MAX Nej. Ani byty jiných kategorií 
nezůstávají v nabídkách realitních kanceláří příliš dlouho. Velký zájem je také o stavební 
pozemky. Najít pěkné stavební místo je však stále těžší. V havířovské realitní kanceláři 
evidují meziroční nárůst cen stavebních pozemků v Havířově a okolí o cca 30 %. Je 
pravděpodobné, že ceny budou na vzestupu i v následujících letech. [40] 
 V desítce evropských měst, kde má znečištění jemnými prachovými 
částicemi největší podíl na úmrtnosti obyvatel, figuruje vedle Karviné a Ostravy také 
Havířov. Hovoří o tom výsledky studie barcelonského Ústavu globálního zdraví, který 
srovnával údaje o kvalitě ovzduší a úmrtnosti ve více než tisícovce měst v jednatřiceti 
zemích Evropy. Havířov uzavíral první desítku. Studie vycházela z dat z roku 2015. V roce 
2020 zaznamenali meteorologové historicky nejlepší kvalitu ovzduší v MSK. Lví podíl  
na tom měla, podle mnohých zdrojů, koronavirová pandemie a všeobecný útlum kvůli 
COVIDu-19. Do karet přihrála i kratší topná sezóna. Loni nebyla vyhlášena v MSK  
ani jedna smogová situace (v roce 2019 byla pro oblast Ostravy, Karviné a Frýdku-Místku 
vyhlášena jedna smogová situace a trvala 94 hodin, na Třinecku trvala 90 hodin). [41] 
 Sílu ledu v Těrlické přehradě vyzkoušeli v rámci nácviku záchrany 
dobrovolní hasiči z Havířova-Životic. Už po pár metrech se začali propadat. „Tloušťka 
ledu není dostatečně silná, i když se tak zdá. Je to velice nebezpečné,“ řekl jeden z hasičů. 
Nejdůležitější zůstává dodržení zásady nevstupovat na zamrzlou plochu sám. Než se 
začne člověk sám pokoušet o záchranu druhého, je třeba zavolat hasiče. Životičtí 
dobrovolní hasiči nacvičovali jakékoliv varianty vytažení (bez prostředků, s klackem nebo 
s prostředky, které mají hasiči k dispozici, házecí pytlík, či jištění na laně). Bezpečná 
tloušťka ledu je 20 cm, což si vyžaduje minimálně týdenní mrazy pod -10 °C. [42] 
 Odvádění a čištění odpadních vod je oblastí, na kterou se zaměřila redakce 
vodarenstvi.cz. Podle mluvčího SmVak Ostrava Marka Síbrta si 3 investiční akce v areálu 
čistírny odpadních vod v Havířově vyžádají 12 milionů korun. Havířovskou čistírnu čeká 
modernizace stáčecího měřícího zařízení za 2,8 milionů korun, další peníze budou 
směřovat do kalového hospodářství čistírny. V Havířově-Bludovicích projde rekonstrukcí 
kanalizační stoka v ulici Rodinná. [43] 
 Senioři a zaměstnanci Domova seniorů, středisek Luna a Helios byli 
naočkováni proti COVIDu-19. Zájem o vakcínu byl velký, senioři doufali, že díky vakcíně 
se jejich životy vrátí brzy do normálních kolejí. Vakcínou od Moderny bylo proočkováno 
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90 % klientů a také 90 % zaměstnanců. Všichni budou potřebovat druhou dávku vakcíny, 
která by se měla aplikovat za 28 dní. [44] 
 Havířovská a frýdeckomístecká nemocnice budou minimalizovat využívání 
spaloven nebezpečného odpadu. Biologicky kontaminovaný odpad budou upravovat  
ve svých speciálních hygienizačních jednotkách. Nemocnice uspěly se žádostí o podporu 
z EU, zařízení za celkem 8,2 milionu korun spustí provoz v polovině letošního roku. 
S využitím mikrovlnného záření v uzavřeném hygienizačním boxu se materiál přetvoří  
na stabilní suchý odpad bez nebezpečných vlastností. Navíc o čtvrtinu zmenší hmotnosti 
materiálu a objem se sníží až o 80 %. Úpravou v těchto jednotkách vzniká jen čistá vodní 
pára vypouštěná ventilací přes HEPA filtr. Provoz vyžaduje přívod elektřiny  
a výduch pro vodní páru. „Naše nemocnice ročně vyprodukuje zhruba 180 tun 
nebezpečného odpadu. Díky novému zařízení se sníží množství našeho nebezpečného 
odpadu až o 95 procent. Využíváním této technologie se tak bude naše nemocnice chovat 
ekologicky a bude tak i společensky odpovědnější. Jsem rád, že nás v tom Moravskoslezský 
kraj podpořil,“ sdělil ředitel NsP Havířov Norbert Schellong. Na pořízení technologie bude 
nemocnice čerpat dotaci z Operačního programu Životního prostředí, oblast podpory 
Zvýšení podílu materiálního a energetického využití odpadů. [45] 
 Žena žijící v Praze se obrátila na strážníky MP s tím, že jí otec s bydlištěm 
v Havířově už týden nezvedá telefon. Hlídka, která na uvedenou adresu vyrazila, zjistila, 
že muž nereaguje na zvonění ani klepání. Podle sousedů už ho týden nikdo neviděl.  
Po zjištění, že muž není hospitalizován v NsP Havířov, byli přivoláni příslušníci PČR  
a hasiči. Ti vstoupili do bytu a nalezli muže bez známek života. [46] 
 Koronavirová krize má různé dopady na společnost. Jedním z nich je ten, že 
malí psi do 10 kilo v útulcích jdou doslova na dračku. Děti nechodí do školy, pejsek může 
být dobrým kamarádem. Enormní zájem zaznamenali také v Útulku Max v Havířově. Lidé 
volají a píší e-maily z celé republiky, vlakem si dokonce přijeli pro psa až z Pardubic. 
Zaměstnanci útulku vždy zájemce o zvíře poučí, snaží se jim vysvětlit povahu konkrétního 
psa. Vánoce na konci roku 2020 byly klidnější, přesto se však do útulku dostaly „nechtěné 
dárky“. Nebyli to jen pejsci, v kontejnerech se našla morčata, v krabici u popelnice ležel 
zakrslý králík i s klecí. I pro tato zvířata se našel nový domov. [47] 
 

Počasí v lednu 2021  
 Užili jsme si sněhové nadílky, ve většině případů nám to působilo velikou 
radost. Nejnižší průměrná teplota byla naměřena za slunečného mrazivého pondělka  
18. ledna 2021 (-8,67 °C), naopak nejvyšší 
průměrná teplota v pátek 22. ledna 2021 
(+7,28 °C). Přišla po letech opravdu krásná 
zima, bohužel lyžařské areály v okolí musely 
být z důvodu vládních opatření proti šíření 
koronaviru uzavřené. A tak vleky zely 
prázdnotou, ale lidé využívali běžecké stopy, 
děti sáňkovaly, bobovaly…  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
Neděle 3. ledna 2021 u Stružníku  
v Havířově-Bludovicích. Po sněhu ani památky, počasí připomíná předjaří.  
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8.2 KRONIKA ÚNOR 2021 
 „Jsem tu dobře? Narodil jsem se u slušných lidí?  

Ve slušném století? Nevedu náhodou válku? 
 Je tady zrušeno otroctví?  

Mám správnou barvu kůže? Vhodný původ? 
 Smím dýchat? Tak děkuji.“ [2] 

Úvod  
Pan spisovatel, reportér a rozhlasový pracovník, který prožil polovinu života 

v emigraci, Ludvík Aškenazy (24. února by oslavil sté narozeniny) uhodil hřebíček  
na hlavičku, zapomněl se optat snad jen na aroganci moci. Nepřestupný únor 2021 je další 
v boji proti šíření koronaviru. Denně slyšíme, že kolaps českého zdravotnictví je  
na spadnutí. Očkování proti šířící se infekci uvízlo na mrtvém bodě. Školy, obchody, 
služby, vše je stále uzavřeno, trvání nouzového stavu bylo nakonec vyjednáno 
prostřednictvím krajských hejtmanů. Úlitbou za prodloužení do konce února se stalo 
zpracování a schválení nového epidemického zákona, podle kterého by měla země 
fungovat bez nouzového stavu v nepříznivé epidemické situaci.  
Pojem papalášství nám znovu pohnul žlučí v pravém slova smyslu. Poradce premiéra  
pro zdravotnictví, bývalý ministr tolik sledovaného odvětví se nejprve oháněl silnými 
slovy o uzavření země v tvrdém lockdownu a večer se usadil jako prominentní host  
na šlágru Evropské fotbalové ligy Slavie proti Leicesteru (0:0). Inu kázati vodu a pít víno. 
Šíří se fotografie s filmovým dědou Homolkou a známou filmovou hláškou: „Jestli si ten 
fotbal nevybojuješ, jsi mrtvý muž…“ Kdo ví, každopádně se bývalý pan ministr neřídí 
dobrou radou spisovatele Aškenazyho: „Nejnebezpečnější pro politika je, když sám uvěří 
tomu, co říká.“ [3] 
Na všech frontách vyhlížíme světlo v tunelu. Pohled z chodníku u kostela sv. Anny směrem 
k vlakovému nádraží začal vypadat 
úplně jinak. Slavnostně jsme otevřeli 
zrekonstruovaný prostor přednádraží, 
kde vznikl důstojný moderní dopravní 
terminál. V současné době pokračuje 
rekonstrukce uvnitř výstavné bývalé 
výpravní budovy. Po čase přijde na řadu  
i oprava železničního svršku. 
Fascinovaně hledíme na fotografie  
z „rudé planety“ Marsu, kde přistál 
robotický průzkumník NASA 
Perseverance. 
 
U kostela sv. Anny už na dohled nádraží ČD Havířov, které prochází rekonstrukcí. 
Havířovský rodák, atlet Pavel Maslák oslavil 30. narozeniny, biatlonistka Markéta 
Davidová zvítězila na MS v slovinské Pokljuce ve vytrvalostním závodu biatlonistek  
na 15 km. Po 4 letech přivezla zlato a mistrovský titul pro ženský biatlon. Sluníčko začíná 
dostávat sílu, občas zavoní jaro a ptáci už tu a tam spustí své koncerty.  
Ve věku 84 let zemřel filozof, pedagog, signatář Charty 77, někdejší poslanec a ministr 
školství Jan Sokol. Ve věku 77 let nás opustil televizní moderátor, novinář a sportovní 
publicista Otakar Černý.  
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Únor v časovém sledu 

Pondělí 1. února 2021 
 V Galerii Centrum pokračovala výstava instalovaná u příležitosti loňského 
60. výročí založení Střední školy v Havířově – Prostřední Suché. Výstava (opět bohužel  
bez návštěvníků) trvala do 28. února 2021. Byla to krásná podívaná, prezentaci výstavy 
zpřístupnilo MKS na svých webových stránkách:  
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-k-60-vyroci-zalozeni-skoly/ 

Zajímavé prezentace o současnosti  
a historii školy bylo možno zhlédnout  
na webových stránkách školy 
https://www.stredniskola-sucha.cz/ 
 
 
 
 
 
 
Krásná výstava v Galerii Centrum  

k 60. výročí založení Střední školy v Havířově – Prostřední Suché.  
 

Úterý 2. února 2021 
 V přízemí OC Elan byly umístěny výstavní panely s fotografiemi 
havířovského fotografa Jaroslava Hrachovce na téma „Mizející Orava“. Oblast slovenské 
Oravy a Kysúc autor dokumentoval už od 70. let 20. století. Digitální fotografie tu začal 
pořizovat až v roce 2010. Návštěvníci OC Elan mohli v přízemí zhlédnout kouzlo lidové 
architektury, předmětů ozdobných i potřebných k řemeslu. Potěšující černobílá radost 
v čase nepříjemných omezení.  
 

Čtvrtek 4. února 2021 
 Představitelé města Havířova v čele s primátorem Josefem Bělicou ocenili 
bezpříspěvkové dárce krve za rok 2020. Slavnostní akt v Kině Centrum připravily 
pracovnice odboru školství a kultury MmH a MKS Havířov. Tradiční úkon poděkování 
dárcům života poznamenala přísná opatření proti šíření koronaviru a uskutečnil se  
bez přítomnosti veřejnosti. V žádné skupině oceněných se nezúčastnili všichni pozvaní 
dárci. Přítomným předali zástupci vedení města ODIS kartu na roční cestování 
v autobusech MHD Havířov, permanentky na využití kulturních a sportovních akcí 
(dárcům z loňského roku, kteří neměli příležitost tuto cenu využít, byly permanentky 
prodlouženy). Každý z oceněných obdržel lahev kvalitního červeného vína.  
Zlatá medaile profesora Jana Janského za 40 bezpříspěvkových odběrů byla udělena 
celkem 21 dárcům.  
Zlatý kříž Českého červeného kříže III. třídy za 80 bezpříspěvkových odběrů získalo 
13 dárců.  
Zlatým křížem Českého červeného kříže II. třídy za 120 bezpříspěvkových odběrů 
bylo oceněno 16 dárců.  
Zlatý kříž Českého červeného kříže I. třídy za 160 bezpříspěvkových odběrů náleží 
9 dárcům.  
Plaketu Českého červeného kříže „Dar krve – dar života“ za 250 bezpříspěvkových 
odběrů získali 2 dárci.  

https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-z-vystavy-k-60-vyroci-zalozeni-skoly/
https://www.stredniskola-sucha.cz/
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Vícepříspěvkových dárců za každých 300 a více odběrů bylo 9.  
Všem jim patří veliký dík, protože krev je tekutina, kterou lidstvo ani v době 
nejmodernější techniky neumí ničím nahradit a pro záchranu lidského života bývá často 
nezbytná. „Loňský nižší počet bezpříspěvkových dárců je ovlivněn nestandardní  
a výjimečnou situací nejen v nemocnicích, způsobenou pandemií koronaviru. O to víc si 
vážím všech, kteří i za těchto podmínek krev darovali. Snad si nepamatuji situaci, kdy by krve 
bylo dost a dárců by nebylo potřeba. Patří jim slova díků a obdivu, protože kdokoliv život  
či zdraví zachrání, stává se hrdinou, uvedla náměstkyně primátora pro sociální oblast 
Stanislava Gorecká. [6] 
Jen havířovská nemocnice spotřebuje téměř 4 000 transfuzních přípravků ročně, pracují 
s nimi téměř všechna oddělení v NsP Havířov. [6] 
Jan Janský, český sérolog, neurolog a psychiatr 
(1873–1921), který objevil tajemství krve, čtyři 
základní krevní skupiny [1], zemřel  
před 100 lety.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 4 KMH 
Ocenění dárců krve ve čtvrtek 4. února 2021) 
 
 
V Kině Centrum byli oceněni ve čtvrtek  
4. února 2021 také vícepříspěvkoví dárci krve za 300 a více odběrů.  
 

Pátek 5. února 2021 
 Havířované se už nemusí stydět za bránu do města. Za přítomnosti hostů 
z dodavatelské firmy OHL ŽS, hejtmana MSK Ivo Vondráka a vedení města Havířova 
v čele s primátorem Josefem Bělicou bylo slavnostně otevřeno přednádraží, které 
v uplynulém roce prošlo zásadní rekonstrukcí.  
Primátor města Havířova připomenul, že dominantní stavba města byla kolaudována 
v roce 1969 a od té doby se jedná o první zásadní investici. Šlo o velmi tvrdou práci  
a součinnost mnoha lidí a odborů MmH, primátor všem poděkoval  

a vyslovil, že je nesmírně hrdý 
na tuto stavbu a Havířov vůbec. 
Hejtman kraje všechny 
pozdravil a řekl, že Havířov je 
město krásné. Ředitel 
ostravské divize OHL ŽS Jiří 
Polášek potvrdil, že stavba 
probíhala bez komplikací a že 
je rád, že se splnilo, že byla 
hotova do roka a do dne.  
 
Otevření přednádražního 

prostoru v pátek 5. února 2021. Slavnostní přestřižení pásky. Foto z archivu MmH. 
Petr Sznapka.  
Za pouhých 365 dní se zastaralé přednádraží proměnilo v moderní přestupní terminál 
spojující železniční, autobusovou, osobní, ale také cyklistickou dopravu. Styl, elegance, 
moderní materiály i design, přitom praktičnost, funkčnost a bezpečnost se snoubí 
v podobě nového havířovského přednádraží. Cestující mohou využívat 134 nových 
parkovacích míst, uzamykatelná parkoviště pro kola, cyklostezku, opravené chodníky, 
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nové přechody pro chodce, kryté zastávky a příchozí koridory, či novou městskou zeleň. 
Na stavbu byla schválena dotace, jejíž výše dosáhla až 90 % výdajů. Celkové náklady činily 
něco přes 117 milionů korun, o realizaci se postarala firma OHL ŽS, a.s. [7] 
V časech příštích plánují ČD rekonstrukci železničního svršku. Správa železnic učinila 
další krok k velké rekonstrukci, završila tendr na projektanta. Smlouvu podepsala  
se společností Moravia Consult Olomouc, která práci provede za 80,5 milionu korun. Vítěz 
tendru zpracuje dokumentaci pro územní rozhodnutí a pro stavební povolení. 
Rekonstrukce se bude týkat stanice Havířov (celková obnova kolejiště, rekonstrukce 
ostrovních nástupišť a podchodu – doplnění o výtah a prodloužení na městskou část 
Šumbark) a čtyřkilometrové trati k zastávce Havířov střed. Celkové investiční náklady 

budou činit 2,9 miliard korun, stavět se 
bude v létech 2022-2024. [8] 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 5  KMH  Otevření přednádražního 
prostoru v pátek 5. února 2021) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Přednádražní prostor byl slavnostně 

otevřen v pátek 5. února 2021. Foto z archivu MmH. Petr Sznapka. 
(Příloha D/02/1 Kniha 365 dní: Realizace stavby přednádražního prostoru Havířov; 
Příloha 1f  KMH 365 dní: Realizace stavby přednádražního prostoru Havířov PDF) 
 

Sobota 6. února 2021 
 Mladí včelaři ze zapsaného spolku Ambrožíci se sešli na své včelařské 
základně u Zámeckého dvora v Havířově-Bludovicích. Většina z 8 členů chodí do kroužku 
už více než 3 roky. Začátkem roku došlo ke změně zřizovatele, stal se jím Zámecký  
dvůr s. r. o. Ambrožíci se stali členy ZO ČSV Havířov.  
V mrazivé sobotě dodrželi všechna nařízení vlády, aby si zopakovali zásady úspěšného 
zazimování včelstev od včasného a důkladného zakrmení. Náplní schůzky bylo také léčení 
včelstva, uteplení úlů a zajištění dostatku vzduchu, a aby včelstvo nebylo ničím  
a nikým rušeno. Pomocí termokamery zkontrolovali chování včelstva vzhledem 
k venkovní teplotě (postavení včel v zimním 
chomáči). Poslouchali bzukot včeliček v úlu 
pomocí fonendoskopu. Čas využili k čištění 
rámků a napnutí drátků či zhotovení rámků 
z nových přířezů. Zabývali se též údržbou 
včelařského nářadí. Nakonec při horkém čaji 
s citronem se dohodli na dalších schůzkách. 
[9] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
Schůzka Ambrožíků, mladých včelařů, v mrazivé sobotě 6. února 2021 ve včelařském 
areálu u Zámeckého dvora. Foto z archivu spolku Ambrožíků. 
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 Správa sportovních a rekreačních zařízení začala už v pátek 5. února 2021 
přijímat objednávky na bruslení na nové mobilní ledové ploše u SH Slávie. Zájem byl 

veliký (byly objednány termíny  
do 21. února 2021). Bruslilo se maximálně 
po dvou a v půlhodinových intervalech.  
 
´ 
 
 
Maximálně 2 bruslaři po půlhodině  

od soboty 6. února 2021 na mobilním kluzišti u SH Slávie. Jakub a Dominik si v neděli 
libovali, jak si ve dvojici bezvadně zabruslí.  
 

Pondělí 8. února 2021 
 Rada MSK schválila na svém jednání 20 pedagogů, které ocení u příležitosti 
Dne učitelů. Byli mezi nimi i pedagogičtí pracovníci z havířovských škol. Ocenění  
za dlouhodobou tvůrčí pedagogickou činnost převezmou Petr Drbušek ze SPŠS Havířov  
a Ludmila Kučerová ze ZUŠ B. Martinů Předání ocenění se plánovalo na polovinu června 
2021, podle vývoje epidemické situace. [10] 
 
 Sněží, sněží, jen se sype, napříč celou republikou. Zasněžené cesty děsí 
silničáře, chodci nerozeznají chodník od trávníku či jiné komunikace. Zaměstnanci TSH, 
kteří zajišťují zimní údržbu místních komunikací ve vlastnictví města, byli v plném 
nasazení. Do terénu vyjela veškerá technika (5 vozidel s čelní radlicí a sýpkou, 2 nakladače 
na údržbu úzkých chodníků, 2 traktory se zadním pluhem, 1 traktor s čelním pluhem). 
Schody, lávky, úzké chodníky a autobusové zastávky čistili od časného rána pracovníci 
VPP. Pozemní komunikace státu udržovaly dodavatelské firmy na základě smluv 
uzavřených s ŘSD, komunikace MSK pak uklízeli silničáři ze Správy silnic MSK. [11] Plán 
zimní údržby včetně pořadí důležitosti místních komunikací a lhůty pro zajištění jejich 
sjízdnosti a schůdnosti byl zveřejněn na webových stránkách města: 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/plan-zimni-
udrzby-mistnich-komunikaci-na-obdobi-od-1112020-do-313202.pdf 
Spokojeni nikdy nebudou všichni a nic se nedá stihnout naráz. Na sociálních sítích  
se objevila spousta vtípků na silničáře (kupříkladu, že bychom měli uprosit předsedu vlády, 
aby pro silničáře zrušil zákaz nočního vycházení) a konspirace, jestli jejich nečinnost nebyla 
cílená, aby byl znemožněn provoz a lidé raději nikam nechodili…  A staré známé: silničáři 
divili se velice, že sníh zasypal jim silnice.  
  
 K závažné dopravní nehodě se zraněními došlo ráno po půl osmé na ulici  
17. listopadu nedaleko vjezdu k trafostanici ve směru do Havířova – Prostřední Suché.  
Po srážce 2 osobních automobilů zasahovaly všechny složky IZS, včetně 3 vozů ZZS MSK. 
Starší muž za volantem Toyoty Yaris, která jela ve směru do Havířova – Prostřední Suché, 
se srazil s protijedoucím Fordem.  Nezvládl řízení na kluzké vozovce, zřejmě u něj 
v průběhu jízdy došlo ke zdravotnímu selhání. Posádka ZZS povolala kolegy s lékařem, 
protože mužův zdravotní stav se zhoršil, došlo k srdeční zástavě a bylo nutné zahájit 
rozšířenou resuscitaci za pomoci přístrojové techniky. Tým záchranářů byl úspěšný a muž 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/plan-zimni-udrzby-mistnich-komunikaci-na-obdobi-od-1112020-do-313202.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/plan-zimni-udrzby-mistnich-komunikaci-na-obdobi-od-1112020-do-313202.pdf
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byl převezen do ostravské fakultní nemocnice. Řidička Fordu byla ošetřena s lehkým 
zraněním v NsP Havířov. [12] Starší řidič 
zemřel téhož dne ve Fakultní nemocnici 
Ostrava [36] 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
U dopravní nehody na ulici 17. listopadu  
u trafostanice zasahovaly všechny složky IZS, pondělí 8. února 2021.  
 

Čtvrtek 11. února 2021 
 Poslanci Parlamentu ČR jednali v omezeném počtu o dalším návrhu vlády  
na prodloužení nouzového stavu, který umožňoval vládě přijímat opatření k řešení 
nepříznivé epidemické situace (včetně omezení pohybu, zákazu vycházení, uzavření 
obchodů a provozoven, využití armády či studentů v zdravotnických zařízeních). 
Menšinovou skupinu poslanců tentokrát nepodpořili zástupci KSČM a nouzový stav byl 
zrušen s platností od 00:01 v pondělí 15. února 2021. Žádná strana nepředložila 
konstruktivní návrh (týká se to také vlády), hejtmanům se také poslance nepodařilo 
přesvědčit. Doufali jsme, že nedojde na slova ministra zdravotnictví, který hrozil tím, že 
bez nouzového stavu do 14 dnů zkolabují nemocnice. 
 
 Venku jsme si po dlouhých letech užívali opravdu krásnou zimu s bílým 
nadělením. Sáňky, boby a běžky jsme vytáhli ze sklepů a dalších odkládacích místností. 

Málokterý kopeček ve městě zůstal 
ušetřen.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Tradiční místo zimních radovánek  
na kopci u Komerční banky. Ve čtvrtek 
11. února 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
„Sjezdovka“ pod Nealko barem na nábřeží řeky 
Lučiny, sáňkovalo a bobovalo se tu ve čtvrtek 11. února 2021.  
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Pátek 12. února 2021 
 Hlavním tématem letošního Národního týdne manželství byly děti.  
MGC Lučina spustilo sérii přenášek na svých webových stránkách a FB profilu. První 
přednáška speciální pedagožky Andreji Bulvasové přiblížila definici rodiny, nastínila 
problémy, které nastávají u dětí z neúplných rodin, kde chybí vzor. Zabývala se zejména 
nutností komunikace, která je nejdůležitějším faktorem při budování vztahů. V další 
přednášce hovořila o dvou základních prostředcích výchovy dětí, o odměnách a trestech. 
Zajímavá byla její přednáška o konfliktech, tedy o srážkách dvou či více stran 
s neslučitelnými stanovisky a s neschopností se dohodnout. Pohovořila o rodičovských 
konfliktech, o konfliktech mezi rodiči a adolescenty a v neposlední řadě také o konfliktech  
mezi sourozenci. Připomenula zásady konstruktivní hádky s jasným závěrem o domluvě. 
Cyklus přednášek ukončila ta o efektivní komunikaci v rodině.  
 

Neděle 14. února 2021 
 Po neschválení prodloužení nouzového stavu poslanci Parlamentu ČR  
a po jednání s vládou ČR požádali krajští hejtmani o nouzový stav v zemi. Jejich 
požadavek znamenal pro vládu splnění mnohých podmínek. Rada Asociace krajů ČR 
konstatovala, že odpovědnost za zvládnutí krizové situace leží především na vládě ČR. 
Žádost o nový nouzový stav považují hejtmani za zcela mimořádná krok, který nesmí být 
zneužíván k dlouhodobému zásahu do práv a svobod lidí. Z tohoto důvodu navrhli 
hejtmani vyhlášení nouzového stavu na 14 dní. Vyzvali parlamentní politické strany 
k dohodě na dalším postupu.  
Vláda byla vyzvána k urychlenému projednání návrhu nového pandemického zákona  
v co nejkratší možné lhůtě. Asociace krajů ČR souhlasila s návrhem, aby se žáci začali 
postupně vracet do škol od 1. března 2021, aby pedagogové a další zaměstnanci škol byli 
zařazeni do očkovací strategie s registrací od 1. března 2021. Další podmínkou bylo 
zajištění podmínek pro samotestování ve firmách, včetně finanční podpory a vytvoření 
jasných podmínek pro firmy. Zároveň stanovila nutnost pravidelných týdenních jednání  
o krizových opatřeních a všech plánovaných změnách. Hejtmani souhlasili s obnovením 
úředních hodin na úřadech. [13] Nový nouzový stav byl vyhlášen do konce února 2021. 
 

Pondělí 15. února 2021 
 Po požehnání Asociací krajů ČR na jednání s vládou ČR nastoupili úředníci 
MmH v plné polní, v obvyklých úředních hodinách pro veřejnost v pondělí, ve středu  
a ve čtvrtek. Rozhodnutí uvítali s nadějí, že se nebudou před MmH tvořit fronty. Na druhé 
straně vyplynula obava, aby se nezvýšila nemocnost úředníků. „To je největší riziko, 
protože pokud nákaza pronikne do kolektivu, který je v plném počtu, tak se může velmi 
rychle stát, že krajská hygienická stanice celé pracoviště zavře. A službu poskytovat 
nebudeme. To byl hlavní důvod toho, proč jsme v minulém období měli lidi rozděleny  
do pracovních směn,“ vysvětlil tajemník MmH. [14] 
 
 V Havířově bylo rozpečetěno 20 pokladniček letošní Tříkrálové sbírky. Jejich 
prostřednictvím bylo ve městě vybráno 44 061 korun. [15] Letošní ročník silně 
poznamenala platná opatření proti šíření koronaviru, koledníci do ulic vyrazit nemohli. 
Po rozpečetění pokladniček bude pokračovat online formou do 30. dubna 2021 na webu 
www.trikralovasbirka.cz, případně převodem na sbírkové konto u České spořitelny,  
či prostřednictvím QR kódu.  

http://www.trikralovasbirka.cz/
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 „Díky Vaší pomoci a štědrosti dárců jsme i přes netradiční průběh letošní Tříkrálové sbírky 
dosáhli téměř poloviny loňského výnosu. Tímto bychom chtěli poděkovat za velikou ochotu, 
vstřícnost a čas místním koordinátorům a dobrovolníkům, kteří pomáhali s umístěním 
pokladniček a podíleli se na průběhu letošní sbírky. V neposlední řadě patří díky také médiím 
za propagaci on-line pokladničky“, vzkázala ředitelka Charity Český Těšín Monika 
Klimková. [16] 
 

Úterý 16. února 2021 
 Tři okénka na vracení a půjčování knih otevřeli v Městské knihovně Havířov 
poté, co se 2 týdny půjčovaly knihy přes výtah na ulici Svornosti. (K tomu jen malý vtípek 
ze sociálních sítí: Co je to: Je toho hromada a jezdí to nahoru a dolů? Knihy ve výtahu 

havířovské knihovny). Po telefonické,  
e-mailové či elektronické objednávce přes 
čtenářské konto v katalogu knihovny  
si mohli čtenáři a čtenářky vyzvednout své 
dlouho očekávané čtivo v okénkách poboček 
na ulicích Šrámkova, Svornosti  
a v Havířově-Šumbarku U Jeslí. Po několika 
dnech přibylo okénko na pobočce Seiferta.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
… a za okýnkem v Městské knihovně 
Havířov na ulici Svornosti knihovnice 

s úsměvem a rukama plnýma knih. Pondělí 16. února 2021.  
 

Neděle 21. února 2021 
 Havířovské reprezentantky ve stolním tenise STSK Havířov odehrály  
15. kolo Extraligy. Prohrály s Gumotexem Břeclav ZFP Group v nelichotivém poměru 1:6, 
usídlily se na 9. místě tabulky.  
Muži SKST Charvát Havířov dohrávali 11. kolo Extraligy mužů 2020/2021, porazili tým 
SKST Stavoipex Hodonín 3:0. V probíhajícím 15. kole porazili TJ Sokol  
PP Hradec Králové 2 v poměru 3:1. Usídlili se na 3. místě extraligové tabulky s 33 body. 
 

Úterý 23. února 2021 
 Na Dole Darkov byl vyvezen poslední vozík s uhlím z bloku 240 401. 
Symbolický obřad jeho vyvezení proběhl z důvodu vážné epidemické situace pouze 
v úzkém kruhu, nemohli být pozváni všichni ti, kdo by se rádi s dolem rozloučili. (Příloha 
D/02/2 Horník, informační měsíčník společnosti OKD, a. s. 25. února 2021, č. 2, ročník 51) 
Posléze byla ukončena těžba na Dole ČSA. Oba doly společnosti OKD byly předány 
státnímu podniku DIAMO. Černé uhlí se od těchto dní těží na Karvinsku pouze v Dole ČSM. 
  
 Zdárně pokračovala výměna výtahů v domech MRA. Primátor města 
Havířova Josef Bělica osobně vyzkoušel nový výtah v domě na ulici Švabinského, s jehož 
výměnou se začalo v lednu. „Jeden jsem si osobně vyzkoušel. Výtah je krásný, moderní  
a nájemníci jsou s ním spokojeni. Investice je to nemalá, a tak je důležité sledovat průběh 
prací, jestli vše probíhá řádně, podle termínů. A vypadá to, že ano. Jsem za to moc rád,“ 
konstatoval havířovský primátor.  

Příloha%20č%203%20KRONIKY%20MĚSTA%20HAVÍŘOVA%20Citace%20zdrojů.docx
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„Výtahy nově stojí v mezipatrech, to znamená přímo u bytových jednotek, jsou dostatečně 
velké, aby se tam vešel nájemník i s kočárkem nebo větším 
nákupem a mají nosnost 480 kilogramů. Postupně je budeme 
vybavovat i kamerovým systémem,“ dodal jednatel MRA Róbert 
Masarovič. Pět nových výtahů za více než 6,2 milionu korun 
využívají od loňska nájemci v bytových domech v ulici K. V. Raise 
č. p. 8, 10, 12, 14 v Havířově-Městě a v ulici Kubelíkova  
č. p. 10 v Havířově-Podlesí. [17] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Primátor města Havířova v novém výtahu v bytovém domě 
MRA na ulici Švabinského v úterý 23. února 2021. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka. 
 

Pátek 26. února 2021 
 Poslanci Parlamentu považovali současný nouzový stav za nestandardně 
vyhlášený, proto neschválili jeho další trvání. Třicetidenní nouzový stav s platností  
od soboty 27. února 2021 vyhlásila vláda ČR. Důvodem jeho vyhlášení byla velmi špatná 
epidemická situace s rychlým šířením tzv. britské mutace koronaviru SARS CoV-2  
a zároveň s potvrzeným výskytem nebezpečné jihoafrické mutace viru. Kritická byla 
situace ve zdravotnických zařízeních, přetížených náporem těžkého průběhu nemoci 
COVID-19 u pacientů. 
Zároveň vláda zpřísnila opatření proti šíření koronaviru.  V zastavěném území obce začala 
platit povinnost nosit minimálně zdravotnickou roušku, respirátor nebo jiný podobně 
účinný ochranný prostředek splňující příslušné normy. V obchodech a MHD museli lidé 
nosit výhradně respirátor. Také zaměstnanci si mohli respirátor sundat pouze v případě, 
že byli na pracovišti sami, zaměstnavatelé museli své zaměstnance vybavit ochrannými 
prostředky v dostatečném počtu na každou pracovní směnu. [18] 
Někteří odborníci volali také po uzavření firem a průmyslové výroby, která není nezbytně 
nutná pro chod společnosti. K tomu zatím nedošlo, ve firmách se povinně testuje.  
 
 V dohledu je stavba kanalizace v lokalitě „Důlňák“ v oblasti ulic Formanská  
a Škrbeňská. Jedná se o novou splaškovou kanalizaci, přípojky k nemovitostem a k jedné 
čerpací stanici v dané lokalitě. Následovat bude oprava povrchu komunikací  
a zpevněných ploch. Investice si vyžádá necelých 42 milionů korun, část nákladů bude 
pokryta ze Státního fondu životního prostředí ČR. V případě, že bude přát počasí, mělo by 
být hotovo za 16 měsíců. „Stavba představuje výstavbu splaškové kanalizace zahrnující 
gravitační splaškové stoky v celkové délce 3 300 metrů, jeden výtlak splaškových vod celkové 
délky 790 metrů a jednu čerpací stanici, ze které budou splašky přečerpávaný do kanalizace 
sousední obce Šenov, odkud budou odtékat na centrální čističku odpadních vod. Součástí 
stavby je též vybudování 76 kusů veřejných částí kanalizačních přípojek celkové délky  
245 metrů k napojovaným nemovitostem. V rámci stavby bude následně provedena oprava 
povrchů komunikací a zpevněných ploch,“ přidal podrobnosti k plánu realizace náměstek 
pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Zhotovitelem kanalizační sítě bude 
společnost STASPO s. r. o. 
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Odkanalizování je nejekologičtějším způsobem odvádění odpadních vod, šetrný 
k sousedům i k přírodě. [19] 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mapka oblasti „Důlňák“, kde se 

buduje síť kanalizace, z archivu MmH.  
 

Sobota 27. února 2021 
 Ve vzpěračské hale se za přísných hygienických opatření uskutečnil  
13. ročník ligy Masters a 6. ročník Memoriálu Jaroslava Pešáta. Z důvodu pandemie 
nemoci COVID-19 přijelo z Čech pouze družstvo Barbell Club Praha, Moravu 
reprezentovala družstva z Holešova, Nového Hrozenkova, Havířova, Bohumína (CWG)  
a Ostravy.  
Celkem se na startu prezentovalo osm týmů ze šesti oddílů a klubů, Havířov a Holešov  
po dvou týmech. Ve smíšených týmech soutěžilo také 5 žen. [20] 
Havířovští se na prvních příčkách neumístili, ale je třeba poděkovat organizátorům  
ze SKV Baník Havířov, kteří v nelehkých podmínkách připravili výborné sportovní klání. 
 

Strohá řeč čísel 
 Na kontaktním místě Úřadu práce ČR v Havířově evidovali v měsíci únoru 
2021 celkem 4 374 nezaměstnaných, z toho bylo 2 020 žen. V dosažitelném věku  
15-64 let hledalo práci 4 194 z nich (1 940 žen). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu 
se zastavil na 9,19 %. Bez práce bylo 116 absolventů a mladistvých  
(po ZŠ 42, absolventů 74) a 650 osob se zdravotním postižením. [21] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo k 28. únoru 2021 celkem 1 003 uchazečů o zaměstnání. 
[22] 
 Ve psím útulku přijali zaměstnanci v průběhu února 12 psů a 13 koček.  
Do nových domovů vypravili z útulku 10 psů a 6 koček. K původním majitelům se vrátilo 
7 psů. V neděli 28. února 2021 měli ve stavu 28 psů a 9 koček. Služeb psího penzionu 
využil v únoru majitel 1 psa. [23] 
 V porodnici NsP přivedli na svět 70 dětí (30 chlapců a 40 dívek), z toho  
se narodilo 18 dětí z Havířova (8 chlapců a 10 dívek).  
V NsP Havířov v únoru hospitalizovali 747 pacientů celkem, z Havířova 440. [25] 
 Na mobilní ledové ploše u SH Slávie si od soboty 6. února 2021 zabruslilo 
celkem 924 bruslařů. Vzhledem k přísným protiepidemickým opatřením mohli bruslit 
v půlhodinovém bloku pouze 2 bruslaři, více, pokud byli členy jedné domácnosti. [24] 
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Napsali o nás 
 Šest nových autobusů Scania CNG se objeví na linkách ČSAD Havířov. Jedná 
se o osvědčený model Citywide LE dlouhý 14,8 m, který pojme 100 cestujících. 
Samozřejmostí je místo pro invalidní vozík nebo kočárek. Autobus je poháněn 
devítilitrovým pětiválcovým motorem o výkonu 235 kW. O hladkou změnu dvanácti 
převodových stupňů se stará automatizovaná převodovka Opticruise. [26] 
 Místní dopravce, společnost ČSAD, zažil velmi náročný rok. Autobusy  
se dopravovalo až o třetinu méně lidí než je běžné. Bylo tomu tak i kvůli dodržování 
protiepidemických opatření a zvýšeným hygienickým požadavkům, které samy  
o sobě znamenaly pro dopravce zvýšené náklady. V dopravě ubylo cestujících nahodilých, 
kteří platili hotově nebo kartou. Kvůli menšímu zájmu o autobusovou dopravu se 
několikrát upravovaly spoje. „Celkem došlo k pěti omezením v průběhu roku, kdy jsme 
zavedli letní prázdninový provoz nebo víkendový, když bylo nejhůř. Díky tomu jsme zase 
ušetřili variabilní náklady, které dorovnaly ztrátu v tržbách,” upřesnil Jakub Vyvial. 
Finanční náklady vzrostly i nákupem dezinfekce a ochranných prostředků pro řidiče. 
Dezinfekční prostředky se dokupují neustále a průhledné folie, kterými je oddělen prostor 
řidiče od cestujících, zřejmě ovlivnily to, že za celou dobu měli v ČSAD minimální počet 
nakažených řidičů. V případě onemocnění si vypomáhali řidiči ze všech 3 divizí navzájem. 
[27] 
 Hokejista David Pastrňák, havířovský rodák, se po svém zranění a operaci 
rychle uzdravil, v prvním zápase NHL si připsal asistenci a ve druhém byl vyhlášen hlavní 
hvězdou v utkání pro Washingtonu. Rozjel totiž obrat ze skóre 0:3 na 5:3 dvěma ranami 
přes brankáře Vaněčka. [28] 
 Sprinter Pavel Maslák spojil příjemné s užitečným. Trojnásobný halový 
mistr světa a Evropy v běhu na 400 m vyrazil na 5. ročník atletického mítinku Czech 
Indoor Gala do Ostravy. Spolu s manželkou se zastavili u rodičů v Havířově, aby jim 
ukázali jejich čerstvě narozeného vnuka Matea. Přijela s nimi také jejich 1,5 roku stará 
dcerka Mia. [29] V Ostravě Pavel Maslák vyhrál běh na 400 m v čase 46,22 sec. Zaběhl 
šestý čas letošních světových tabulek a první v Evropě. [30] 
 Dobrovolníci ADRY potěšili před Vánocemi v loňském roce klienty 
SeniorCentra SeneCura v Havířově-Šumbarku papírovými růžemi. V současnosti 
v zařízení pomáhají aktivně v prádelně. Žehlí a třídí oblečení klientům a zaměstnancům 
domova. „Prožíváme neklidnou dobu, a proto jsem rád, že k nám dobrovolníci chodí,  
a to nejen vytvářet pozitivní atmosféru mezi klienty, ale když je zapotřebí, tak pomohou  
i jinde. Pereme každý den a jakýkoliv výpadek této služby je citelný, takže si pomoci z ADRY 
nesmírně vážím,“ řekl Roman Bigaj, ředitel SeneCura SeniorCentra Havířov. [31] 
 Armáda spásy otevřela v celorepublikové kampani „Suchej únor“ historicky 
první virtuální hospodu-nehospodu „U Suchánků“. Mohlo se do ní i v nouzovém stavu, 
výsledkem nebyla kocovina, ale dobrý pocit. V Domě pod svahem v Havířově-Šumbarku 
je zařízení pro boj se závislostmi. Právě tady vybírali prostřednictvím dárcovské výzvy  
„U Suchánků“ peníze za odřeknutý alkohol. „Každé nevypité pivo pomůže bojovat se 
závislostí!“ To jsou slova Lucie Pálkové, která domov s kapacitou 23 klientů vede. Aktuálně 
jich tu žije celkem 15, pobyt trvá rok a půl. Organizátoři kampaně „Suchej únor“ 
upozornili, že za hranicí „rizikového“ pití je v Česku okolo milionu lidí. [32] Nakonec se 
podařilo získat celkem 108 629 korun, které nebyly účelově vázané. V Domě pod svahem 
pracovali na hydroizolaci budovy, právě pro tento účel byly nakonec peníze využity. [33] 
 V Havířově změnili lhůtu na pronájem hrobového místa na hřbitovech. Lidé 
již nemohou platit poplatek jednou ročně, ale minimálně na 5 let. Jedná se o místa  
pro pohřeb do země. Iveta Grzonková, vedoucí odboru komunálních služeb, k tomu řekla: 
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„Nové smlouvy se uzavírají na deset let, ale při prodloužení je to pětiletá lhůta a maximální 
doba je 30 let na Šumbarku a 22 let na ostatních pohřebištích. Samozřejmě jsme to zvažovali, 
ty lhůty jsou různé, nicméně si myslíme, že částka není tak velká, aby nebylo možné tu 
pětiletou lhůtu zaplatit.” [34] Telefonicky jsme v Pohřební službě Aron zjistili, že 
v současnosti platí na pohřebišti v Havířově-Šumbarku 75,60 korun/m2/rok  
a na ostatních pohřebištích na katastru města 55,60 korun/m2/rok. [35] 
 Mnoho lidí (zhruba 1/3 populace) trápí revmatické onemocnění. Pacienti 
s artritidou (revmatoidní artritida postihuje 1 % populace) mají dnes šanci na lepší život 
bez krutých bolestí díky biologické léčbě. Centrum biologické léčby vzniklo v havířovské 
nemocnici před rokem. Vede ho lékařka Miroslava Říhošková. „Jsou to léky, které nejsou 
vyrobeny chemickou cestou, ale přírodními organismy. Samozřejmě výzkum a výroba těchto 
léčiv je daleko náročnější než u běžných léků a využívá se k léčbě těchto zánětlivých 
onemocnění kloubů a páteře zejména tehdy, kdy dojde k selhání léčby standardními léky,“ 
vysvětlila podstatu léčby, jejímž cílem je potlačit zánětlivou aktivitu, která způsobuje 
destrukci kloubů a postižení páteře. Pomáhá nemocnému zlepšit kvalitu jeho života. 
V současné době se podrobovalo biologické léčbě v havířovském centru 37 pacientů. [37] 
 V SSmH začali znovu přijímat seniory na respitní péči. Na oddělení platí 
přísná opatření. „Kapacitu máme 22 lůžek, aktuálně na oddělení máme 11 klientů a z těch 
22 lůžek máme čtyři oddělená izolační pro případ, že by se tady nákaza vyskytla. Určitě  
za tím stojí omezení, která jsou platná na území celého státu. To znamená, že lidé nemají 
takovou potřebu oddychu, neodjíždějí na dovolenou, lázeňské pobyty. Svou roli může hrát  
i obava z nákazy, která by se tady mohla objevit. Samozřejmě se snažíme fungovat tak, aby 
se nákaza tady nedostala. To znamená, že pracovníci nosí ochranné pomůcky, jsou 
pravidelně testování a i klienti před nástupem na oddělení absolvují PCR test. Takže se 
snažíme dodržovat veškerá opatření a zamezení vzniku nákazy na oddělení,“ řekla Kateřina 
Holeszová, vedoucí sociální a terénní péče SSmH. Nákaza by neměla na oddělení 
proniknout ani ze strany návštěv, které jsou povoleny ve středu a v sobotu. Rodinní 
příslušníci se museli nejdříve nahlásit, vyplnit formulář a otestovat se antigenním testem. 
Návštěvy se odehrávaly na pokojích, vždy jeden člen rodiny na 1 povolenou hodinu. 
Samozřejmá byla ochrana dýchacích cest respirátorem FFP2. Zdravotníci navíc všem 
měřili teplotu. [38] 
 Prvňáčci dostávali první vysvědčení a sedmáci jim přes TEAMS (online 
komunikace) přečetli pohádku „O Sněhurce“. Stalo se na ZŠ Mládežnická. Netradiční 
výuku s pohádkovým překvapením si užily koncem ledna děti ze třídy 1. B. Pozorně 
poslouchaly, sledovaly, kdo ze starších kamarádů zrovna čte. Zaujaly je a také splnily 
všechny úkoly a vybarvily pracovní listy. Závěr pohádky patřil písničce „Trpasličí svatba“. 
[39] 
 Města na Karvinsku se potýkají s důsledky ukončení těžby uhlí a zvyšující se 
nezaměstnaností. Zaměřují se v současnosti na rozvoj průmyslových zón a zlepšení 
dopravních podmínek v regionu. Důležitá je v této situaci spolupráce s krajem, hlavní roli 
má stát. V Havířově věří, že se problém s ukončením těžby uhlí na Karvinsku podaří 
vyřešit. „Je ale potřeba hledat společné řešení na území celého Karvinska, a ne jenom na bázi 
jednoho města. Samozřejmě se snažíme rozvíjet průmyslovou zónu Dukla, usilujeme  
i o dobré dopravní propojení s Ostravou a jinými velkými městy v regionu," uvedla 
havířovská mluvčí Rosalie Seidl Pokorná. [40] 
 

Počasí v únoru 2021  
 Letošní únor dostál zimnímu počasí a dlouho platilo „únor bílý, pole sílí“. 
Mrzlo, až praštělo, v polovině měsíce padaly teploměry hluboko pod bod mrazu (v pátek 
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12. února 2021 byla naměřena nejnižší průměrná teplota -11,5 °C). Okolo 20. února 2021 
se začalo oteplovat, tát, sluníčko začalo nabírat na síle, tu a tam se začal ozývat zpěv ptáků. 
Občas se vyskytla mlha, že nebylo vidět na krok.  
Mráz s sebou ovšem přinesl i zhoršení rozptylových podmínek v MSK. Imisní limit  
pro polétavý prach PM 10 je 10 mikrogramů na m3 (pevné částice menší než 10 µm, které 
mohou proniknout za hrtan do dolních cest dýchacích. Poškozují tak především plicní  
a kardiovaskulární systém, při dlouhodobém vystavení organismu tzv. polétavému 
prachu může dojít až ke snížení funkce plic u dětí i dospělých, chronickým onemocněním 
plic a zkrácení délky života [4]). Na měřící stanici v Havířově dosáhl 24hodinové 
koncentrace ve středu 10. února 2021 v 9 hodin 142 mikrogramů/m3, ve 14 hodin  
150 mikrogramů/m3, k mírnému 
poklesu naměřených hodnot došlo 
v Havířově ve čtvrtek 11. února 2021  
v 7 hodin ráno (123 mikrogramů/m3). 
Na dlouhodobě nejhorší kvalitě ovzduší 
v zemi se podílí průmyslové podniky, 
doprava, lokální topeniště i poloha kraje 
blízko Polska, odkud podle odborníků 
kvůli povětrnostním podmínkám 
směřuje znečištění do Česka. [5] 
 
 
V pondělí 1. února 2021 pokračuje 
zimní čas. Krmítko u jednoho z domů v ulici 17. listopadu.  
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8.3 KRONIKA BŘEZEN 2021 
Spíše s rozvahou a opatrností 

než zbraněmi [1] 

Úvod  
Tak moudře se vyjádřil Jiří z Poděbrad, od jehož úmrtí uplynulo 550 let. Byla 

to snad reakce na běsnění husitů? Inu kdo ví? Každopádně měl český panovník pravdu, 
přestože není vždy jednoduché se touto myšlenkou řídit. My letos v březnu  
do slova a do písmene vlezli za kamna, protože náš pohyb byl značně omezen nouzovým 

stavem a nařízeními vládních činitelů pouze  
na hranice okresu. Firmy začaly testovat své 
zaměstnance antigenními testy. Není jich právě 
dostatek a navíc nejsou příliš spolehlivé.  
Očekávané jaro to taky letos nemá jednoduché, musí 
o své místo na slunci urputně bojovat, protože paní 
Zima neustále spouští sněhovou peřinu a bez ohledu 
na datum i mrazivý dech.  
Přesto je pro Havířov a jeho okolí březen zlomový. 
V pondělí 22. března 2021 začalo fungovat 
velkokapacitní očkovací centrum „Očko“.  
Při dostatku vakcíny tu mohou denně naočkovat  
až 1 000 zaregistrovaných klientů. Začíná 
probleskovat světlo v dlouhém tmavém tunelu.  
A v létě by mohlo být líp.   
Březnová fotografie od Lučiny je dokladem toho, 

že život si vždy najde cestu. 
V březnu nás opustili bubeník kapely Citron, zakladatel regionálního Radia Čas Radim 
Pařízek (67 let), textař a zpěvák Jan Vodňanský (79 let) a Helena Fuchsová, bývalá 
úspěšná běžkyně na 400 a 800 m, medailistka z halových a venkovních atletických 
šampionátů, později kondiční trenérka (55 let). Z nebeského jeviště nám bude zpívat 
Hana Hegerová (89 let), skvělá herečka a zpěvačka, jejíž doménou byly šansony. Ve věku 
88 let zemřela paní Marie Šupíková, která přežila vyhlazení Lidic v červenci 1942.  
Ve vrtulníku na Aljašce zahynul nejbohatší Čech Petr Kellner. Na Den učitelů 28. března 
oslavil své 85. narozeniny Zdeněk Svěrák. Ano, v prvních dnech jara přišel na svět  
před staletími učitel národů Jan Amos Komenský (28. března 1592), skvělý pedagog, 
kazatel, který nikdy neztratil naději a svoji víru, přestože v životě prošel mnoha hrůzami. 
Pamatujme jeho povzbuzujících slov, ze kterých vzešla i Modlitba pro Martu, jedna 
z nejkrásnějších českých písní v podání Marty Kubišové: „Věřím i já Bohu, že po přejití 
vichřic hněvu, hříchy našimi na hlavy naše uvedeného, vláda věcí tvých k tobě se zase navrátí, 
ó lide český! [2] Doufáme! 
 

Březen v časovém sledu 

Pondělí 1. března 2021 
 Březen začal vyhlášením tvrdého „lockdownu“, který omezil pohyb lidí  
mezi okresy. K tomu všemu i nadále platil zákaz vycházení od 21. hodiny do 04:59 hodin. 
Původně do 21. března 2021 byly zásadně redukovány maloobchodní prodej  
a služby, i nadále jsou uzavřeny restaurace, hospody, bary, kavárny. Semináře, školení, 
kulturní akce se odehrávaly pouze v online prostoru. Nikde nebyl prostor k sezení, vyjma 
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městského mobiliáře, ale na to byla zase velká zima. Byl zakázán provoz na hřištích, 
uzavřeny zůstaly bazény, wellness centra, sauny. Nesměly se navštěvovat zoologické  
a botanické zahrady, tabu jsou muzea, hrady, zámky. V knihovnách se půjčovalo pouze  
přes okénka na objednávku. Ubytovací služby se využívaly pouze při doložených 
služebních cestách. [4] Na MmH pracovali úředníci bez omezení celou úřední dobu. 
Občané mohli své záležitosti vyřizovat v kteroukoliv dobu, nestáli potupné fronty  
ve vymezeném čase. [5] 
 
 Doly ČSA a Darkov spadají od 1. března 2021 pod státní podnik Diamo, který 
zajišťuje zahlazovací práce po hornické činnosti. Na sanaci šachet ponechalo OKD pouze 
500 zaměstnanců. Ostatní museli odejít. Propouštěcí pohovory absolvovalo v první 
polovině března 1 252 zaměstnanců. Výše jejich odstupného se odvíjela od způsobu 
ukončení pracovního poměru a počtu odpracovaných let. Po ukončení dohodou mohli 
zaměstnanci obdržet až jedenáctinásobek průměrného měsíčního výdělku. O zakázky 
přišlo v kraji také na 300 firem napojených na OKD. „Nechceme nechat tyto firmy a jejich 
zaměstnance na holičkách, proto vznikl krajský program TASK FORCE OKD, který má za cíl 
pomoci firmám vyrovnat se s útlumem a ukončením těžby uhlí v regionu tak, aby dál úspěšně 
fungovaly a dávaly lidem práci. Cestou je pomoc získat finanční prostředky na inovace  
a úpravu jejich programu,“ uvedl Ivo Vondrák, hejtman MSK.  Zbývající Doly ČSM-sever  
a ČSM-jih bude společnost OKD nadále provozovat jako jeden důl. Ministr průmyslu  
a obchodu Karel Havlíček řekl, že nejbližší možný termín uzavření těchto dolů je konec 
roku 2022. Kraj pracuje na projektech proměny území po těžbě uhlí mezi městy Karviná, 
Havířov a Orlová (celkem 62 km2). Mělo by se stát místem inovativního podnikání ale také 
oblastí vhodnou ke smysluplnému trávení volného času (například výstavba cyklostezek). 
[6] Útlum bývalých dolů ČSA a Darkov vyjde v letošním roce na 2,7 miliardy korun. „Co se 
týče energetické budoucnosti regionu, v první fázi je třeba nahradit chybějící uhlí plynem, 
poté obnovitelnými zdroji a nakonec na to naváže využití jaderné energie,“ řekl krajský 
hejtman Vondrák. [7]  
 
 Senioři začali využívat pomoci úředníků odboru sociálních věcí MmH  
při registraci na očkování proti COVIDu-19. V budově MmH jim byli k dispozici vždy  
ve středu a ve čtvrtek. Probíhalo očkování seniorů nad 80 let a nově i nad 70 let. 
S registrací jim pomohli také na registračním místě v NsP Havířov. [8] 
 
 Rodiče, děti i učitelé popíjeli v době distanční výuky oblíbené čaje. Sedmáci 
ze ZŠ Mládežnická vymysleli a vytvořili projekt „Čtenářský čajový klub“. Vybrali si pět 
obalů od čaje, zamysleli se nad tím, kdo by určený čaj mohl popíjet a jakou knihu by si asi 
k tomu vybral. Byli velmi nápadití a projekty se jim opravdu povedly. K pobavení 
ostatních byly dostupné na: http://www.mladezka.cz/ctenarsky-cajovy-klub/. [9] 
 

Úterý 2. března 2021 
 K nejvíce diskutovaným patří zákaz sportování, zejména u dětí. V Havířově 
nebránili rodičům s malými dětmi ve vstupu na neoplocená hřiště. V souladu 
s doporučením MV ČR zůstaly uzavřeny areály hřišť a sportoviště, kde je technicky možné 
zamezit vstupu. Pro neoplocená hřiště platila nařízení provozních řádů a splnění 
hygienických opatření, zejména odstupů a ochrany dýchacích cest respirátorem. 
Pracovníci VPP průběžně dezinfikovali herní a sportovní prvky na hřištích. „U absolutní 
většiny herních prvků nelze trvale zabránit vstupu veřejnosti. Navíc všechna neoplocená 
hřiště na území města Havířova opatřovat páskou by bylo neefektivní. Naši občané jsou  
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ve většině disciplinovaní a dodržují vládní opatření a doporučení, a proto věřím, že se tak 
bude dít i v případě hřišť během lockdownu,“ uvedl náměstek pro investice a chytré město 
Bohuslav Niemiec. [10] 
Ovšem s disciplinovaností občanů to nebylo tak horké. Na hřištích bylo rázem přeplněno, 
lidé žádná opatření nedodržovali, nepomáhala ani upozornění strážníků. [11] MP Havířov 
se zabývala velmi intenzivně přestupky proti ochraně veřejného zdraví. Za období  
od ledna do poloviny dubna 2021 jich bylo celkem 1 635. Ve většině případů je strážníci 
řešili domluvou, v závažnějších případech pokutou či postoupením ke správnímu orgánu. 
Počet přestupků měl bohužel stoupající tendenci, od března do prosince 2020 jich v dané 
oblasti řešili 947. [52] 
 
 V návaznosti na prodloužení nouzového stavu v ČR v souvislosti s epidemií 
nemoci COVID-19 bylo opětovně prodlouženo o 6 měsíců uznávání neplatných 
občanských průkazů a cestovních dokladů, jejichž doba platnosti skončila  
1. října 2020 a později, za účelem podání žádosti o doklady a jejich převzetí do 30. dubna 
2021. Rovněž byla prodloužena platnost řidičských průkazů o 10 měsíců (jednalo se  
o průkazy s ukončenou platností od 1. září 2020 až 30. června 2021). [12] 
 

Čtvrtek 4. března 2021 
 Strážníci MP Havířov začali používat novou aplikaci s prvky umělé 
inteligence. Jedná se o mobilní aplikaci FTT ALPR (Automatic License Plate Recognition) 
pro OS Android. Je určená ke komplexní lustraci registračních značek vozidel, které 
nasnímá na ulici. Je napojená na informační systém MP Manager MP Havířov. „Funkce 
aplikace spočívá v tom, že když ji spustíme, ihned se rozjede kamera v mobilním telefonu.  
Ta snímá zaparkovaná vozidla a jejich registrační značky, které se automaticky ukládají  
a zobrazují na boku aplikace. Jakmile aplikace přestane načítat, můžeme procházet 
registrační značky načtené v mobilu. Tyto jsou podkresleny barevně. Zelená barva znamená, 
že vozidlo je v pořádku. Oranžová, že vozidlo již bylo městskou policií řešeno a ukáže se nám 
historie záznamů, a červená barva označuje vozidlo v pátrání Policie České republiky. 
Nejčastější využití aplikace je v nočních hodinách na vozidla v pátrání a v denních hodinách 
na vozidla v případě špatného parkování,“ popsal práci v terénu s novou aplikací, která 
byla během února v testovací fázi  
a v březnu již v plném provozu, ředitel 
MP Havířov Bohuslav Muras. Cena 
aplikace v jednom mobilu činí  
200 korun měsíčně, havířovští 
strážníci využívají tři. [13] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Strážník MP předvádí práci s novou 
nativní aplikací umožňující ověření 
registračních značek motorových vozidel. Foto z archivu MmH.  
 

Pondělí 8. března 2021 
 Nepříliš úspěšnou sezónu ukončili ve 34. kole hokejové Chance ligy hráči  
AZ Havířov vítězstvím proti poslední Kadani 5:4. V konečném pořadí obsadili se 34 body 
třináctou příčku tabulky. [14] 
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Středa 10. března 2021 
 Primátor města Havířova oslovil otevřeným dopisem lékaře, aby pomohli  
při zajištění chodu nového očkovacího centra, které bude v SH Slávie otevřeno ještě 
v březnu. (Příloha D/03/1 Dopis lékařům k zajištění očkovacího centra) 
 

Pátek 12. března 2021 
 Na havířovské matrice přišli s novou službou. Rodný list dítěte předávají 
přímo v porodnici, před odchodem maminky a dítěte domů. Rodný list nového občánka 
doručí úředník matriky osobně. Rodičům tak odpadne jedna povinnost a ušetřený čas 
mohou věnovat novorozenému dítěti. Zájemci mohou službu využívat v pondělky, středy 
a pátky. „U dítěte narozeného za trvání manželství, u dítěte narozeného mimo manželství,  
u nějž bylo určeno otcovství, a u dítěte narozeného mimo manželství, u nějž nebude v rodném 
listě otec zapsán, je vyřízení rodného listu celkem rychlou záležitostí. Trochu časově  
a administrativně náročnější je to pro dítě narozené mimo manželství, u kterého nebylo 
určeno otcovství, a pro dítě, jehož rodič není občanem České republiky,“ přiblížila 
legislativní úkony matrikářka oddělení matriky MmH. [15] Pokud se nepodaří rodiče 
v porodnici zastihnout (například proto, že odejdou již po 6 hodinách po ambulantním 
porodu), vyzvednou si rodný list na matrice, případně jim může být zaslán poštou. 
 

Sobota 13. března 2021 
 Havířovsko-ostravská skupina Kryštof odvysílala online koncert pro své 
fanoušky z DK Města Ostravy. Lístek si zakoupilo na 5 000 fanoušků, kteří získali 
přístupové heslo a sledovali online přenos. V rámci možností šlo o plnohodnotný koncert 
se světly, zvukem a povedlo se přenést i atmosféru. Koncertu se zúčastnil také nigerijský 
fanoušek žijící v České republice, který zaujal na sociálních sítích zpěvem písničky „Cesta“ 
v češtině. Bylo to báječné, ale všichni už se těšíme na živý koncert. [16] 
 

Neděle 14. března 2021 
 Nedělní vycházka do lokality šesti Sušanských rybníků nám odkryla jejich 
velmi drsnou krásu. Původně chovné a posléze odkalovací rybníky se nacházejí nedaleko 
protékající řeky Sušanky. Jak se do nich v poslední době znovu vrací život, přibývá rybářů, 

turistů, sportovců a pejskařů. A mnozí z nich se 
bohužel podílejí na onom slovíčku drsný, zaneřáďují 
jinak hezkou odpočinkovou krajinu hromadami 
odpadků. Navíc můstek přes Sušanku a jeho okolí 
lákají k ubytování lidi bez domova. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 6 KMH 
Procházka u Sušanských rybníků v neděli  
14. března 2021)  
 
Jeden ze šesti Sušanských rybníků v neděli  
14. března 2021.  
 

Úterý 16. března 2021 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová vystoupila 
v pořadu Snídaně s Novou. Toho dne se tu věnovali otázce, zda je na jaře reálný návrat  
do kin nebo divadel. „Jak se otevřou divadla a kultura a jaké bude testování, to zatím 
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netušíme,“ odpověděla Jana Feberová na dotaz, který měl být směřován spíše 
představitelům vlády ČR. [17]  
 

Osobnost Jiřího z Kunštátu a z Poděbrad, od jehož smrti uplynulo letos  
550 let, si připomněli výtvarnou soutěží žáci 6. až 9. tříd ZŠ Jarošova  
v Havířově-Šumbarku v rámci výuky dějepisu. Jiřímu z Poděbrad se říkalo „husitský král“ 
a byl jediným českým panovníkem, který nepocházel z panovnické dynastie ale 
z panského stavu domácí šlechty. A jak krále Jiříka vidí žáci ZŠ Jarošova, přibližují práce 
žáků vystavené na: https://www.zs-jarosova.cz/2021/03/16/kral-jiri-z-podebrad/. [18] 
 

Středa 17. března 2021 
 Masarykova univerzita v Brně zveřejnila výsledky okresních kol Zeměpisné 
olympiády, která se konala online v únoru 2021. Havířovští žáci a studenti se umístili  
na velmi hezkých místech: 
Kategorie A (celý okres) 
Leon Macura    5. místo  Gymnázium Komenského 
Sebastian Kapec  8. místo  Gymnázium Podlesí 
Bubíková Nicol  11. místo  ZŠ 1. máje 
Na 2. místě mezi havířovskými základními školami se umístila 
Piotrovská Klaudie   (16. místo v okrese) ZŠ Gen. Svobody 
Kategorie B (celý okres) 
Petr Daněk   1. místo  ZŠ 1. máje 
Kristýna Szotkowská 5. místo  Gymnázium Podlesí 
Elen Hermanová  7. místo  Gymnázium Komenského 
Lukáš Vrána   10. místo  Gymnázium Komenského 
Hana Samuhelová  11. místo  Gymnázium Komenského 
Na 2. místě mezi havířovskými základními školami se umístila 
Doležajová Barbora  (12. místo v okrese) ZŠ Gorkého 
Kategorie C (celý okres) 
Lucie Žídková  1. místo  Gymnázium Komenského 
Adam Pindur   2. místo  Gymnázium Komenského 
Jan Grygar   4. místo  Gymnázium Podlesí 
Filip Drozd   10. místo  Gymnázium Podlesí 
Na 1. místě mezi havířovskými základními školami se umístil: 
Ondřej Kempný  (12. místo v okrese) ZŠ Gen. Svobody 
Na 2. místě mezi havířovskými základními školami se umístil:  
John Vicherek  (13. místo v okrese) ZŠ Gorkého 
Všem dětem gratulujeme a děkujeme za bezchybnou reprezentaci našeho města v této 
nelehké době. [19] 
 

Čtvrtek 18. března 2021 
 Vláda ČR na mimořádném jednání prodloužila protiepidemická opatření  
do 28. března 2021. Rozšířila povinné testování i na zaměstnavatele ve veřejném 
sektoru s méně než 50 zaměstnanci. Schválila, že lidé mohou od dalšího týdne sportovat 
a chodit na výlety na území celého okresu. K úpravě došlo u návštěv pacientů  
ve zdravotnických zařízeních, která poskytují dlouhodobou nebo následnou péči. Platný 
negativní test na COVID-19 nemuseli předkládat ti, kteří prokázali, že prodělali nemoc 
v posledních 90 dnech, případně byli kompletně očkováni před více než 14 dny. Totéž 

https://www.zs-jarosova.cz/2021/03/16/kral-jiri-z-podebrad/
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začalo platit v případě povinné karantény pro klienty zařízení sociální péče, kteří vyrazili 
na vycházku mimo areál, ve kterém jsou ubytováni. [20] 
 
 Online den otevřených dveří pro rodiče předškoláků připravili v ZŠ 1. máje 
v Havířově-Městě. Zájemci se mohli přihlásit na adrese: http://www.zs1maje.cz/den-
otev%C5%99en%C3%BDch-dve%C5%99%C3%AD-vstupte. K dispozici byl propagační 
film o škole, prezentace k výuce, chat k problematice zápisu prvňáčků a online setkání  
se zástupci školy.  
 Virtuální prohlídku školy nabídli zájemcům z řad dětí a rodičů také  
v ZŠ Gen. Svobody. V prezentaci představili jednotlivé třídy i další prostory školy. Těšili 
se tu zejména na budoucí prvňáčky a děti do přípravné třídy. Vstup do školy byl zajištěn 
na adrese: http://www.zssvobody.cz/page_zobraz.php?page_id=114 
 

Sobota 20. března 2021 
 Většina lidí se snažila dodržovat hygienická opatření, abychom se ubránili 
nákaze obávaným koronavirem. Mnohým to ale bylo jedno, 
na chodnících, na trávnících se válely odhozené použité 
roušky, respirátory. Můžeme se snažit, jak chceme, stále 
někteří z nás vystavují ostatní riziku. Kromě toho, že jejich 
vyhozené prostředky ochrany cest dýchacích hyzdí okolí.  
 
 
 
Roušky a respirátory se staly nechtěnou „ozdobou“. 
Foceno v sobotu 20. března 2021. 
 

Pondělí 22. března 2021 
 V SH Slávie, která byla v době pandemie mimo provoz, začalo fungovat 
velkokapacitní očkovací centrum. Dostalo milý název „Očko“. Na rozjezd se v pondělí 
přišel podívat i ředitel NsP Havířov Norbert Schellong. V první den provozu se očkovalo 
ve 3 boxech vakcínami Pfizer a Moderna, objednáno bylo 281 pacientů.  
Od středy 24. března bylo v provozu všech 9 boxů a denní kapacita byla  
až 1 000 naočkovaných, vše ovšem záviselo na tom, zda byl dostatek vakcín. Vakcinační 
týmy tvořily zdravotní sestry, dohlížející lékaři, kteří se rekrutovali nejen z NsP Havířov, 
ale také z řad soukromých specialistů. Administrativní pracovníky zajistila havířovská 
nemocnice ve spolupráci s MmH.  
Centrum působilo velmi příjemně, pouštěli se pouze klienti registrovaní na určitou 
hodinu. Strana pro čekající na očkování i opačná strana, kde se čekalo 30 minut  
po očkování v odpočinkové zóně, byly vybaveny elektronickými tabulemi. Ti, kteří byli 
očkování druhou dávkou, obdrželi v „odpočinkové zóně“ certifikát o očkování 
s mezinárodní platností. 

http://www.zs1maje.cz/den-otev%C5%99en%C3%BDch-dve%C5%99%C3%AD-vstupte
http://www.zs1maje.cz/den-otev%C5%99en%C3%BDch-dve%C5%99%C3%AD-vstupte
http://www.zssvobody.cz/page_zobraz.php?page_id=114
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O náklady na vybudování centra se podělily NsP Havířov, MmH, firma Heimstaden, která 
přispěla nemalou částkou na vnitřní vybavení a další sponzoři. „Naším cílem je během  
5 až 6 měsíců proočkovat maximální počet Havířováků a lidí z okolních obcí. Z evidence 
obyvatel vyplývá, že nás je vhodných k očkování bezmála 60 tisíc, budeme-li uvažovat  
2 dávky, tak sportovní halou projde více než 100 tisíc zájemců o očkování ve dvou cyklech. 

Děkujeme vedení města, že nám 
dalo k dispozici sportovní halu, 
která je svojí výměrou  
a dispozicí nejlepším  
a nejvhodnějším řešením,“ řekl 
ředitel havířovské nemocnice 
Norbert Schellong. [21] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
Nové očkovací centrum bylo už 
v pátek 19. března 2021 
připraveno k otevření. Podívat 

se přišel i primátor města Josef Bělica. Foto z archivu MmH.  
 
Vstup do havířovského očkovacího centra.  
 

Očkovací centrum v SH Slávie v pondělí 22. března 2021, odpočinková zóna.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V pondělí 22. března 2021 dohlížel na chod 

očkovacího centra ředitel NsP Havířov Norbert Schellong. 
 
 Do sběrné nádoby v budově MmH se v roce 2020 vytřídilo 244 kg použitých 
baterií. Nezisková společnost ECOBAT, která zajišťuje sběr a recyklaci baterií v ČR, 
odměnila město „Osvědčením o přínosu pro životní prostředí“. Pokud by baterie skončily 
v popelnicích, putovaly by na skládky nebo do spalovny. V obou případech by se z nich 
uvolňovaly škodlivé látky, včetně těžkých kovů. Znamenalo by to znečišťování ovzduší, 
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půdy, podzemní a povrchové vody. Sběrem použitých baterií jsme schopni těmto 
škodlivým procesům zabránit. Zároveň šetříme nerostné zdroje, nemusíme životní 
prostředí zatěžovat další těžbou. [22]  
 
 Pan Libor z Havířova se blýskl znalostmi a postoupil do finále TV soutěže 
„Kde domov můj“. Gratulujeme.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pan Libor ve finále TV soutěže „Kde 
domov můj“ s moderátorem Alešem Hámou. 
 

Středa 24. března 2021 
 MRA začala s rekonstrukcí domu na ulici J. Gagarina 22-28  
v Havířově-Podlesí. Hotová by měla být koncem roku a město za ni uhradí  
přes 52 milionů korun.  
Práce jsou v plném proudu a postup odpovídá odsouhlasené projektové dokumentaci  
a časovému harmonogramu. „Kompletní rekonstrukce probíhá v několika vchodech 
najednou a to tak, že ze zadní a štítové strany od lesa je už postaveno lešení a odstraňuje  
se původní skladba podlahy lodžií, z čelní strany se opravuje hydroizolace a odstraňují  
se přístupové chodníky, dělají výkopy základů pod schodišti a v garážích probíhají práce  
na zateplení stropů. Na střechu se naváží potřebný materiál. Probíhají bourací práce, 
stavební úprava atiky, opravy hromosvodů,“ přiblížil horkou současnost jednatel MRA Jiří 
Lankočí. Celková sanace bytového domu bude zahrnovat venkovní i vnitřní změny, včetně 
proměny okolí domu. „U tak velkých sanací se musí dát do pořádku poškozená hydroizolace, 
odstranit nevyhovující původní skladbu podlah lodžií a udělat je nově včetně výměny 
lodžiového zábradlí, provést zateplení celého obvodového pláště a střechy. S tím souvisí 
pořízení nové dešťové kanalizace a trativodu. Uvnitř ve společných prostorách dojde 
k odstranění staré nevyhovující elektroinstalace včetně rozvodné skříně, na chodbách se 
musí kvůli normám posunout tělesa topení. Vyměněna budou garážová vrata i vstupní dveře, 
zámečnické konstrukce a nové budou také poštovní schránky. Samozřejmostí jsou malby, 
nátěry a venkovní úpravy zahrnující položení nových chodníků,“ informoval jednatel MRA 
Róbert Masarovič.  
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V podstřešních ventilačních otvorech domu se nachází hnízdiště rorýse obecného  
a různých zástupců řádu pěvců, kteří tvoří svá hnízda také v dutinách podlah lodžií.  
Ve třech otvorech spíží byl nalezen netopýří trus. Krajský úřad MSK udělil výjimku  
a všechny podstřešní ventilační otvory s poškozenými nebo chybějícími mřížkami budou 

překryty jednosměrnými uzávěry. 
Zároveň budou pod střechou umístěny 
budky pro rorýse obecného. S dozorem 
ekologů se na této stavbě počítá též  
po výstavbě dalšího lešení. [23] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
MRA začala s celkovou rekonstrukcí 

domu na ulici J. Gagarina 22-28. Foto z archivu MRA.  
 
 Online setkání s dobrovolníky připravily knihovnice z K-klubu Městské 
knihovny Havířov na Šrámkově ulici. K debatě se připojilo 7 mladých lidí. Hovořilo se  
o tom, jak se daří dobrovolníkům během pandemie a o akcích, které jsou naplánované. 
Knihovnice je informovaly o oblíbené akci „Najdi mě…“ (čtenáři hledají knihy ukryté  
ve městě podle indicií a souřadnic). Dobrovolníci se nabídli, že v dalším kole soutěže 
určitě pomohou. Setkání osvěžila i online soutěž o komiksy.  
 

Čtvrtek 25. března 2021 
 U příležitosti nadcházejícího dne učitelů (28. března slavíme výročí narození 
Jana Amose Komenského) byli v Kině Centrum oceněni za nelehkou práci v roce 2020 
pedagogové mateřských, základních a středních škol v Havířově. Tradičně byl oceněn  
i kolektiv žáků základní školy a studentka střední školy. Ocenění převzali z rukou 
náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jany Feberové a náměstkyně pro sociální 
rozvoj Stanislavy Gorecké. Slavnostní večer se uskutečnil opět bez přítomnosti blízkých  
a známých oceněných a za dodržení přísných hygienických opatření. Hezké pozdní 
odpoledne připravilo ve spolupráci s městem MKS Havířov.  
Jana Feberová je mezi pedagogy jako ryba ve vodě, ona sama je učitelka. V krátkém 
úvodním projevu řekla, že učitel je zvláštní tvor, který se skládá z pevných nervů a větší 
či menší míry trpělivosti. Připomenula, že rok 2020 se zcela vymykal všemu, co jsme zažili 
a pro pedagogy přinesl zcela jiný způsob práce, kterému se museli učit za pochodu. Zvládli 
to se ctí. Všem pedagogům popřála nadhled a smysl pro humor, nezbytné při výchově 
mladé generace a při zvládání těžké situace, ve které jsme se všichni ocitli.  
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Ocenění v podobě plakety s Janem Amosem Komenským, drobné dárky a krásnou kytici 
převzalo 10 pedagogů  
a pedagožek, 1 studentka 
střední školy a jeden 
kolektiv ze základní školy. 
(Příloha D/03/2  Den 
učitelů 25. 3. 2021 Scénář) 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 7 KMH Ocenění 
pedagogů, žáků a studentů 
ve čtvrtek 25. března 2021) 
 
Skutečně krásné pozadí 
připravili k ocenění žáků 
a učitelů ve čtvrtek 25. března 2021 v Kině Centrum zaměstnanci MKS Havířov.  
 

Pátek 26. března 2021 
 Po předchozím souhlasu Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR rozhodla 
vláda na mimořádném jednání o prodloužení nouzového stavu do 11. dubna 2021 včetně. 
Důvodem byla přetrvávající nepříznivá epidemická situace. Došlo sice k mírnému poklesu 
počtu nových pozitivně testovaných osob a počtu těžce nemocných pacientů 
v nemocnicích, ale čísla vykazují stále vysoké hodnoty. Aby pokračoval klesající trend, 
vláda prodloužila platnost všech krizových opatření také do 11. dubna 2021. [24]  
 
 V Galerii v přízemí OC Elan byly v březnu vystaveny panely s fotografiemi  
a bublinami, které mapují historii Klaunosanatoria – Klaunů z Balónkova. Tento soubor 
z Havířova baví děti napříč celou zemí od roku 2007. Vděčné diváky a posluchače nacházel 
a nachází také v nemocnicích a zařízeních sociálních služeb.  
 

Sobota 27. března 2021 
 Krátce po půlnoci začalo po 10 letech Sčítání lidu, domů a bytů 2021. Online 
formulář po krátké době přestal fungovat, po opravě byl k dispozici k jednoduchému 
zápisu všem občanům, termín online sčítání byl prodloužen do 11. května 2021. 
Distribuce listinných formulářů do domácností probíhala podobně, jako probíhá 
doručování doporučených poštovních zásilek, při dodržování přísných hygienických 
pravidel (ochranné pomůcky, dezinfekce, fyzický kontakt primárně venku, minimalizace 
doby kontaktu). Z tohoto důvodu sčítací komisaři nepomáhali s vyplňováním formulářů. 
Listinný formulář bylo možné získat také na jednom z 800 kontaktních míst. Vyplněné 
listinné formuláře bylo možné zdarma odeslat v odpovědní obálce prostřednictvím 
schránek České pošty nebo odevzdat na 800 kontaktních místech sčítání. [26] 
Výsledky sčítání zveřejní ČSÚ v následujícím roce 2022. Výsledky sčítání lidu, domů a bytů 
jsou využívány při přípravě programů bydlení, rozvoji infrastruktury či při plánování 
dostupnosti služeb. Ovlivňují také činnost veřejné správy, podnikatelské záměry, 
směřování výzkumných či vědeckých pracovišť a také život každého z nás. [27] (Příloha 
D/03/3 Plakátek ke Sčítání lidu, domů a bytů 2021) 
 
 Ve spolupráci s organizátory celorepublikové akce „Uklidíme Česko“ vyzvaly 
k úklidu městské části Podlesí pedagožky v MŠ E. Holuba. Vyrobily nápadité pytlomaty 
s mapkami 4 lokalit části Podlesí, poskytovaly gumové rukavice, pytle (dodala organizace 
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„Uklidíme Česko“), kterých bylo připraveno 150. Zájemci dostali i hezké placky na bundy 
a mikiny. Malé sladkosti v podobě tatranek a müsli tyčinek dodal havířovský hypermarket 
Globus.  
Paní učitelky pozvaly na sobotní dopoledne a odpoledne prostřednictvím svého webu  
i sociálních sítí, dokonce nazpívaly písničku. K úklidu se přihlásilo 56 zájemců.  
U vchodu MŠ E. Holuba mizel jeden pytel za druhým a rodinné skupinky se rozcházely 
uklízet do vybraného sektoru Podlesí. Disciplinovaně v rouškách, k dispozici byla též 
dezinfekce.  
Uklízet okolí svého bydliště se lidé vypravili také zcela neorganizovaně, aby zbavili lesíky 

a parky odpadků, které tam druzí 
nevychovaně zanechali.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
Uklízelo se také v areálu zdraví, 
v parku nedaleko Merkuru. Pytle se tu 
v sobotu 27. března 2021 plnily rychle.   
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Někteří se vypravili uklízet do lesa za restaurací 
Pasta Romana zcela neorganizovaně. Sobota 27. března 2021. 
 
 Utkání 13. kola Extraligy žen ve stolním tenise mezi NH-Stolní tenis Ostrava 
a SKST Havířov se hrálo v Národním tréninkovém centru v Havířově (v Ostravě mají 
kvůli vládním opatřením uzavřenou hernu). Duel o sedmé místo v tabulce skončil 
nerozhodně 5:5 a prozatím se na něm usídlily hráčky Havířova. [25] 
 

Pondělí 29. března 2021 
 Na FB stránkách města Havířova odpovídal primátor v online setkání  
na dotazy občanů. Hodně jich mířilo na parkování ve městě. Primátor v této souvislosti 
řekl, že se chystá stavba nového parkoviště na ulici Majakovského. Zatím nelze řešit 
parkování u „Bílého domu“ na Burianově ulici, vzhledem k tomu, že se jedná o soukromý 
pozemek, město nemá nástroj k aktivnímu vyřešení a případné výstavbě parkoviště. 
Hovořil také o projektu „chytrých křižovatek“, které se mají postupně ve městě 
zprovoznit, dotazovaná křižovatka u Savely je v plánu na rok 2022. Rekonstrukcí by měly 
projít také křižovatky u OC Elan či u SD Havířov. Občany Šumbarku, v oblasti ulice  
Gen. Svobody, trápí nedostatek lékařů a nepřítomnost lékárny. Město investovalo 
v posledních letech do komplexní rekonstrukce budov zdravotních středisek, včetně toho 
na ul. Gen. Svobody. Není ale v moci města sehnat lékaře, kteří tu budou ordinovat poté, 
co odtud odešli. Město též není provozovatelem lékáren. Lidé se hodně ptali na úklid 
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chodníků a vozovek po zimě, štěrkový posyp ničí obuv. Primátor řekl, že doposud bylo 
strojově vyčištěno 10 km vozovek (z celkového počtu 170 km a 90 km chodníků), vše 
závisí také na klimatických podmínkách.  
Účastníci přenosu psali své dotazy do chatu, mnohé z nich slíbil primátor odpovědět 
písemně a poprosil tazatele o kontaktní údaje. 
 

Úterý 30. března 2021 
 V prostorách v Dělnické ulici, v podchodu k městské tržnici, začali vybavovat 
Centrum antigenního testování veřejnosti a zaměstnanců firem z řad objednaných  
i neobjednaných zájemců na přítomnost koronaviru. Testovat výtěrem z nosohltanu 
s výsledkem do 15 minut tu začali v prvních dubnových dnech. Centrum  
AM Medica bylo otevřeno v pracovních dnech od 8 do 18 hodin a v sobotu  
od 9 do 15 hodin. Testovaní obdrželi potvrzení o provedení antigenního testu. V případě 
pozitivního testu také žádanku o PCR test a nezbytné poučení. Testy se prováděly zdarma 
(pojištěnci zdravotních pojišťoven měli nárok na jeden test za 3 dny zdarma). AM Medica 
měla jednoduchý systém registrace zájemců o antigenní testování na svém webu.  

Lidé se mohli otestovat antigenním 
testem na přítomnost koronaviru také  
u obchodního centra Globus. I zde byl 
zájem velký, testovalo se zadarmo 
(pojištěnci měli nárok na test jednou  
za 3 dny). V tomto testovacím místě 
pracovaly vyškolené dobrovolnice ČČK. 
[28] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 

Vstup do nového testovacího centra AM Medica na Dělnické ulici.  
 

Středa 31. března 2021 
 Lupiči v březnu nezaháleli a hned dvakrát si vzali na mušku jednu 
havířovskou večerku. Do prodejny na Dlouhé třídě v Havířově-Podlesí vstoupil neznámý 
muž a pod pohrůžkou násilí se dožadoval vydání peněz. Odnesl si několik tisíc  
a několik krabiček cigaret. Zřejmě jiný neznámý pachatel v téže prodejně o pár dní později 
ohrožoval obsluhu a odnesl si několik tisíc korun. Podle zjištěných poznatků se jednalo  
o muže ve věku od 30 do 40 let hovořícího plynně česky. Havířovští kriminalisté šetřili 
všechny okolnosti přepadení večerky. [29] Ze spáchání 3 loupeží v havířovských 
prodejnách večerek byl obviněn 35letý muž z Havířova. Byl vazebně stíhán a odsouzen  
na 4 roky nepodmíněně. [54] 
 
 I v letošním roce připravili v Městské knihovně Havířov několik zajímavých 
akcí v rámci tradičního měsíce knihy, kterým je nazýván březen. V oddělení pro dospělé 
na Šrámkově ulici připravili kvíz na téma oslavence Zdeňka Svěráka, zúčastnilo se ho  
62 čtenářů. V pobočce U Jeslí v Havířově-Šumbarku poseděli on-line nad knihami. Další 
kvíz luštilo 57 čtenářů v oddělení hudby a umění na ulici Svornosti. On-line „Zašifrováno“ 
bylo v dětském oddělení na Šrámkově ulici, správně všechny odpovědi vyluštilo a zaslalo 
7 účastníků soutěže. V K-Klubu připravily knihovnice soutěž téměř detektivní  
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pod názvem „Najdi mě …“. Poskytla dobrodružství a možnost získat zajímavou knížku. 
Knihovnice totiž vyrazily 2× týdně do terénu a ukryly knihu. Hledači dostali indicie i GPS 
souřadnice. Kdo ukrytý poklad našel první, získal nalezenou knížku, pokud dodržel 
jednoduché instrukce, jak se připojit přes Instagram nebo Facebook knihovny, případně 
poslali fotku s knížkou přes e-mail do knihovny. Pokud se stalo, že by někdo knihu vzal  
a neinformoval knihovnice, doplnily novou knížku, aby dali šanci dalším  
hledačům-čtenářům.  Hledaly se knihy pro dospělé, soutěž se nesmírně líbila. V letních 
měsících proto v K-klubu chystají podobnou soutěž s knížkami pro děti a mládež. [30] 
Na pobočkách Městské knihovny Havířov byli drobnými dárky oceněni nejlepší čtenáři 
roku 2020, které vygeneroval systém podle počtu výpůjček.  
 

Strohá řeč čísel 
 Z úřadu práce, kontaktního místa Havířov hlásili v březnu 4 414 uchazečů  
o zaměstnání (z toho 2 063 žen). V dosažitelném věku 15–64 let jich bylo celkem  
4 235 (z toho 1 986 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel stoupl na 9,28 %.  
Bez práce bylo 115 absolventů a mladistvých (po základní škole 42 a absolventů 73)  
a 650 osob se zdravotním postižením. [31] Nárok na podporu v nezaměstnanosti 
vykazovalo k 31. březnu 2021 na kontaktním místě v Havířově 977 uchazečů  
o zaměstnání. [32] 
Meziroční nárůst podílu nezaměstnaných na Havířovsku (Havířov, Horní Bludovice, 
Těrlicko, Albrechtice, Horní Suchá) zaznamenal růst o 1,87 % ze 7,03 % (31. března 2020) 
na 8,90 % (31. března 2021). [31] 
 V psím útulku přijali v březnu 23 psů, 11 koček, 1 andulku a 1 zakrslého 
králíčka. Do nových domovů vypravili 9 psů a 1 kočku. K původním majitelům se vrátilo 
15 psů, 1 kočka a 1 andulka. K 31. březnu 2021 se v útulku starali o 27 psů, 7 koček  
a 1 zakrslého králíčka. Služby penzionu pro psy v březnu nebyly využity. [33]  
 V porodnici havířovské nemocnice se v březnu narodilo celkem 65 dětí  
(29 chlapců a 36 dívek). Bydliště Havířov mělo zapsáno 21 dětí (8 chlapců a 13 dívek). 
V nemocnici bylo hospitalizováno celkem 839 pacientů (504 havířovských). [53] 
 V 1. čtvrtletí roku 2021 zasahovaly posádky ZZS MSK v Havířově celkem 
2 097×. Ošetřovaly 2 068 pacientů. S obtížemi interního charakteru bylo 1 590 z nich. 
Úraz utrpělo 327 pacientů. Záchranáři pomáhali také 57 pacientům s psychiatrickými 
obtížemi. V 18 případech bylo nutno resuscitovat, 11 pacientů se záchranářům podařilo 
zachránit. [34] 
 

Napsali o nás 
 Hejtman MSK stanovil školská zařízení zřízená krajem, obcí nebo 
dobrovolným svazkem obcí, která vykonávala nezbytnou péči o děti ve věku 2–10 let, 
jejichž zákonní zástupci jsou zaměstnání u obecní policie, poskytovatelů zdravotních 
služeb, orgánů ochrany veřejného zdraví, v sociálních službách, na krajských a obecních 
úřadech, případně se jedná o sociální pracovníky a další odborné pracovníky vykonávající 
činnosti související se sociálně-právní ochranou dětí, zaměstnance ÚP ČR, České správy 
sociálního zabezpečení, okresních správ sociálního zabezpečení a Finanční správy ČR, 
příslušníky ozbrojených sil, zaměstnance MV ČR, kteří vyřizují agendu pobytu cizinců, 
pedagogické či nepedagogické pracovníky určených škol, zaměstnance školských zařízení 
pro výkon ústavní a ochranné výchovy, zaměstnance zařízení školního stravování, 
zaměstnance podílející se na plnění pracovních úkolů na zjištění funkce prvků kritické 
infrastruktury, zaměstnance České pošty. Hejtman rozhodl o tom, že v Havířově budou 
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jejich děti navštěvovat tyto školy: ZŠ M. Kudeříkové, Havířov-Město, MŠ Horymírova, 
Havířov-Město, MŠ Mládí, Havířov-Šumbark. [35] 

Policejní hlídky se objevily na několika desítkách míst po celém MSK. V rámci 
přísných protikoronavirových opatření kontrolovaly až do ukončení nouzového stavu 
oprávněnost průjezdů vozidel, které se mohly mezi okresy pohybovat v přesně 
stanovených případech. V ranní špičce kontroly způsobily zdržení (Ostravská ulice 
v Havířově směrem do Ostravy, Místecká ulice mezi Frýdkem-Místkem a Ostravou). Jinde 
byla průjezdnost plynulá. Policisté náhodně vybrané vozy zastavili, požádali řidiče  
o občanský průkaz a potvrzení o zaměstnání ve městě, případně o čestné prohlášení,  
že jede k lékaři nebo něco vyřizovat na úřad. Aut na silnicích ubylo a v ulicích měst bylo 
méně lidí. Mluvčí Policie MSK uvedla, že v prvních dnech nebudou policisté striktně 
vyžadovat písemné formuláře dokladující zaměstnání v jiném okrese a spokojí se  
i s elektronickou a jinou podobou. Během týdne však došlo ke zpřísnění a byla vyžadována 
tištěná podoba dokladu o zaměstnání. Za porušení o průjezdu mezi okresy hrozily pokuty 
na místě až 10 tisíc korun, ve správním řízení až 20 tisíc korun.  Kontroly probíhaly nejen  
na silnicích, ale také na železnici. Policejní ředitelství vyčlenilo pro kontroly na silnicích 
stovky policistů, kteří hlídkovali především na hlavních tazích. [36] 
Za první den zkontrolovalo 450 policistů zhruba 35 tisíc lidí ve 25 tisících automobilech. 
„Pět set padesát osob ve více než čtyřech stovkách vozů jsme nařídili otočit se a vrátit zpět. 
Dále jsme rozdali jedenáct pokut a dvě osoby jsme nahlásili do správního řízení," shrnul 
výsledky prvního dne kontrol krajský policejní ředitel Tomáš Kužel. Dodal, že většina 
řidičů opatření chápala a kontroly neměla policistům za zlé. Pokuty byly rozdány zejména 
kvůli odmítnutí nasazení ochrany dýchacích cest, případně kvůli dopravnímu provinění  
při kontrole. Hlídky posílilo 20 celníků, kteří se zaměřovali na příhraniční dopravu. 
Pomáhaly také dvě stovky vojáků. [37]  
 Od 1. března 2021 rozšířila NsP Havířov kapacitu antigenního testování  
na COVID-19. Bezplatný test přímo v nemocnici si mohli lidé nechat udělat každý 
pracovní den (do té doby pouze v pondělí, ve středu a v pátek odpoledne). [38] 
 Hokejový útočník Bostonu David Pastrňák, havířovský rodák, byl jmenován 
největší hvězdou Východní divize NHL za uplynulý měsíc únor. O více než 2 týdny se 
zkrátila původně odhadovaná doba jeho rekonvalescence po zářijové operaci kyčle. 
Nedávno odehrál 400. zápas základní části v NHL. [39] 
 Kvůli nařízenému omezení pohybu se změnily jízdní řády regionálních 
autobusů a vlaků. Od neděle 7. března se řídily prázdninovým jízdním řádem příměstské 
autobusy a ve čtvrtek 11. března se přidaly i vlaky. Turistické autobusy byly zrušeny  
i v Beskydech. Už v sobotu 6. března 2021 nevyjely linky do Krásné, Morávky a Rožnova 
pod Radhoštěm, které přibíraly cestující také v Havířově. [41] 
 V MSK zajišťují ambulantní specialisty, kteří by mohli pomoci při provozu 
očkovacích center. Zároveň v době vrcholící pandemie nemoci COVID-19 chybějí lékaři  
a sestry i v nemocnicích. Poptávka je zejména po internistech a lékařích intenzivní 
medicíny. Vláda rozhodla, že zdravotníkům z ambulancí mohou hejtmani pracovní 
povinnost nařídit. MSK však dával přednost dohodě. K situaci se vyjádřil také ředitel  
NsP Havířov Norbert Schellong. „… V tuto chvíli ta situace není až tak tristní, jedná se 
zhruba o jednotky nakaženého personálu, které musí být v izolaci, proto do samotného 
nemocničního provozu a na ta akutní oddělení, která zůstávají v provozu, nepotřebujeme  
až takovou pomoc jako spíše s těmi ostatními povinnostmi, které každá nemocnice má, jako 
jsou testování a zejména očkování, které nás čeká. My jsme požádali prostřednictvím 
Magistrátu města Havířov, ale i našeho zřizovatele všechny specialisty, i praktické lékaře, 
kteří ale samozřejmě budou očkovat, taktéž i stomatology a jejich sestry, aby nám pomohli 
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jak tedy v nemocnici se zajištěním provozu, tak zejména s očkováním a zhruba bychom 
uvítali nějakých 20 zdravotních sester a do 10 lékařů,“ vysvětlil současnou situaci 
v Havířově. [42] 
 Firmy dodavatelsky navázané na OKD, které existenčně ohrožuje konec 
těžby černého uhlí v regionu, mohou hledat pomoc a cenné rady v novém poradenském 
centru otevřeném v prostorách Okresní hospodářské komory v Karviné  
a v Havířově. Cílem je vytvořit krajský program, který firmám pomůže vyrovnat se 
s útlumem a ukončením těžby uhlí, aby dál úspěšně fungovaly a zaměstnávaly lidi.  
„Před měsícem jsme společně oslovili 260 dodavatelů OKD a v dopise je požádali o vyplnění 
dotazníku. Abychom přesně určili míru dopadu plánovaného ukončení těžby na jednotlivé 
firmy, potřebovali jsme některé údaje, které není možné zjistit z veřejných zdrojů nebo 
orgánů státní správy. Unikátní výzkum, který nikdo jiný nedělal, protože všichni se zaměřují 
hlavně na OKD, potvrdil naše odhady. Když nic neuděláme, s koncem OKD může přijít o práci 
až 4 200 lidí. Upozorňuji, že nemluvím o zaměstnancích této těžební společnosti, o které se 
postará stát. Řešíme teď ty, kteří pracují ve firmách na OKD navázaných," uvedl první 
náměstek hejtmana MSK pro průmysl, energetiku a chytrý region Jakub Unucka. Tyto 
firmy by nejvíce ocenily pomoc při hledání nových obchodních a podnikatelských 
příležitostí, například zapojení do investičních projektů financovaných z veřejných 
prostředků, nebo pomoc uvolňovaným pracovníkům při hledání nové práce. [43] 
 V městských společnostech se začalo testovat. V TSH pomohli při prvním 
testování zdravotníci z nemocnice. Poté zde používali samotesty, podobně jako v jiných 
městských společnostech. Po prvním testování se ukázalo, že ani jeden zaměstnanec TSH  
ze zhruba 150 nebyl pozitivní. Zaměstnanci pravidelné testování přivítali. V MRA 
nakoupili samotesty, testovat se chystali všechny, včetně těch, kteří pracovali  
na živnostenský list. „A bude to probíhat hned do pěti minut po příchodu do zaměstnání  
a každý zaměstnanec na základě výsledků testů musí podepsat čestné prohlášení,” 
informovala tisková mluvčí MRA Simona Součková. S nákupem registrovaných testů 
neměly městské společnosti problém. [44] 
 Firma Disam Safety, s. r. o. z Havířova předala provozně technickému 
náměstkovi NsP Havířov sponzorský dar ve formě ochranných pomůcek, dvou souprav 
CleanAIR MedicAER. Tyto jednotky pomohou havířovským zdravotníkům v nelehkém 
boji s nemocí COVID-19. [45] 
 Do bytů obyvatel na ulici Mánesově 44, 46 a 48 opakovaně lezou netopýři.  
Od počátku letošního roku jich tu nájemníci odchytili více než 60. Obdobnou situaci 
zažívali před zateplením objektu a věřili, že po rekonstrukci se netopýři nevrátí. Sepsali 
dopis s peticí a poslali jej městu Havířov, o pomoc požádali MSK a ochránce přírody.  
Podle vyjádření nájemníků netopýři prolézají do bytů stupačkami. Vedoucí  
investičně-provozního odboru MRA Havířov Marek Klimša informoval, že v tomto domě 
je výskyt netopýrů evidován mnoho let. Po sanaci domu se situace zklidnila, ale ke konci 
roku 2020 se netopýři znovu objevili. „Měli jsme za to, že se jedná o netopýry, kteří se  
v domě usídlili během sanace a nyní hledají cestu ven. To ale bylo následně vyvráceno 
pracovníky ČESON. Podle nich se zřejmě jedná o nové netopýry, kteří se v domě uhnízdili  
na zimu," líčil dále Klimša. O tři desítky netopýrů hvízdavých z domu na Mánesově ulici se 
starají pracovníci bartošovické záchranné stanice pro volně žijící živočichy. Podle jednoho 
z tamějších pracovníků je v Havířově problém s tím, že nikdo pořádně neví, kudy se 
netopýři do domu dostávají. MRA už zasíťovala i komínky na střeše a chystá se 
zabetonovat či jinak utěsnit stropy bytových jader horních bytů a prostupy mezi byty. 
Tento postup však nepřipouštějí ochránci přírody, vedl by k usmrcení netopýrů. „Budeme 
proto dělat i díru ve stěně výlezu na střechu, kudy prý netopýři během stavby vylétávali  
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na chodbu a oknem pak ven. Podle ČESON by tudy měli vyletět i nyní. Máme domluvenu  
i kontrolu odvětrávacích otvorů na fasádě," shrnul vedoucí investičně-provozního odboru 
MRA Havířov. [46] 
 Na veterinární klinice v Havířově operovali zlomenou nohu sově, přesněji 
puštíku obecnému. Měla díky zákroku velkou šanci k návratu do přírody. Puštíka 
obecného nalezli veterináři u silnice při cestě do práce. Sova měla na třikrát zlomenou 
nohu a bez pomoci by uhynula. Martin Polák, veterinární lékař kliniky LIFE, se rozhodl 
operovat a pokusit se o záchranu. „U sov je daleko náročnější anestezie než samotná 
operace. Ta operace je sice náročná, ale principiálně probíhá stejně jako u psů, koček. Je tam 
jediný rozdíl, že ty kosti jsou hodně křehké. Jsou duté a hodně křehké na manipulaci,“ 
informoval.  Sova zvládla anestezii i samotnou operaci a záhy měla i velkou chuť na maso. 
Sovičku převezli do záchranné stanice v Bartošovicích. Všichni věřili, že se vrátí zpět  
do přírody. [47] Lékař Martin Polák nás telefonicky informoval, že sovička létá 
v záchranné stanici ve velké voliéře a pokud budou v přírodě dobré podmínky a dostatek 
potravy, bude vypuštěna.  
 Takzvaný „Tunel naděje“ vznikl v havířovské nemocnici. Jedná se o nový 
projekt havířovského sprejera a umělce Nikoly Vavrouse. V pacientech, kteří tunelem 
projdou, má probudit pozitivní vibrace a povzbudit je v boji s nemocí. Pro umělce to byl 
jeden z nejnáročnějších projektů, kdy měsíc nemyslel na nic jiného. Každý den se malba 
odvíjela na základě hotových částí. Malba byla náročná i fyzicky, protože v prosinci  
a lednu, kdy tvořil, byl venku mráz. „Musel jsem hodně větrat a ten průchod není vyhříván,“ 
řekl sprejer. Tunel představuje zhruba 180 m2 včetně stropu. Lze v něm najít anděla 
v podobě dítěte, které rozbíjí klec, z níž letí ptáci ke slunci, či maják, který svítí lodím  
ve vlnobití na cestu. Navíc je hodně barevný. Autor použil akrylové barvy, vše je opatřeno 
ochranným nátěrem, aby malba byla dlouho udržitelná a omyvatelná. [48] 
 Sociální služby v Havířově se starají v objektu nízkoprahového centra  
o nakažené lidi, kteří nemají kde bydlet. Vzhledem k tomu, že 3 pozitivně testovaní muži 
přicestovali z Mladé Boleslavi, zabýval se případem správní orgán. Po prokázání nákazy 
jim bylo řečeno, že se musí přemístit do místa trvalého bydliště, i přes zákaz pohybu  
mezi okresy. Dva z nich měli adresu na magistrátu, třetí s nimi přicestoval z Otrokovic. 
Právě jemu se přitížilo a musel do nemocnice, kde byl pozitivně testován. NsP Havířov 
kontaktovala MP Havířov. [49] 
 Olomoucký vrchní soud výrazně snížil trest Martinu S., který podle obžaloby 
uvedl do prodeje v roce 2012 smrtící metylalkohol ve stánku v Havířově, ze čtyř let vězení 
na 3letý podmíněný trest. Po požití alkoholu zemřeli 4 lidé a jeden muž trvale oslepl. 
Stánek byl v září 2012 uzavřen jako první v metylalkoholové kauze, která si vyžádala  
na 5 desítek mrtvých v celé ČR. Rozsudek je poslední v celé kauze. Muž po celou dobu 
popíral, že by smrtící alkohol pocházel z jeho stánku. [50] 
 Na lavičce nedaleko havířovské nemocnice si lidé všimli sedícího muže, 
kterého zřejmě postihl kolaps. Přivolali záchranku, posádka se mu snažila pomoci. 
Resuscitace však byla neúspěšná. Okolnosti úmrtí muže, který zřejmě přebýval v ulicích, 
prověřují policisté, byl přivolán též koroner. [51] Tisková mluvčí PČR MSK Zlatuše 
Viačková napsal počátkem roku 2022, že věc je stále otevřená, byl zadán ústavní znalecký 
posudek, který policie neměla k dispozici. S určitostí ale bylo zjištěno, že příčinou úmrtí 
byla pozitivita na SARS-CoV-2-RNA (COVID-19). [40] 
 

Počasí v březnu 2021  
 V noci a ráno ve čtvrtek 18. března 2021 hustě sněžilo, citelně se ochladilo, 
jízda čímkoli po silnicích nebyla vůbec jednoduchá. Komunikace do Havířova – Dolních 
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Datyň byla pro řidiče autobusu uzavřena, zledovatělý povrch vozovek nebyl bezpečný. 
V Havířově-Bludovicích skončil autobus pravou částí mimo vozovku v zábradlí 
betonového mostku. Nehoda se obešla bez zranění, všichni cestující opustili místo 
události před příjezdem hasičů. Zasahovaly zde dvě jednotky HZS MSK ze stanic Havířov 
a Karviná, odkud přijel automobilový jeřáb, kterým hasiči autobus vyprostili. [3] 
V sobotu 20. března 2021 přesně v 10:37 h začalo astronomické jaro. Paní Zima se ovšem 
stále nechtěla své vlády vzdát. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
Studené předjaří v pondělí 1. března 
2021 odpoledne za restaurací Beskyd u MŠ Puškinova.  
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8.4 KRONIKA DUBEN 2021 
Z prázdnoty srdce  

nelze vykřesat jiskru opravdové lásky. [1] 

Úvod  
 A stejně nepřívětivě, jako se vyjádřil český filmový kritik a teoretik Jan 
Žalman, působí na občany prezident země, který zase a opět v dubnu hned několikrát 
naštval a namíchl zcela určitě nejen své nevoliče. Byl mu 
vytýkán neuctivý projev k novinářům, obzvláště 
k ženám a po debatě s moderátorkou v CNN Prima News 
se objevily hlasy o hulvátském chování. Po nějakém 
vroucnějším citu zřejmě ani památky. Dubnové dny byly 
nejchladnější od časů 2. světové války, pár dní to 
vypadalo, jako by se ztratilo slunce… Horké chvilky 
přineslo oznámení premiéra a ministra vnitra o tom,  
že za výbuchem muničních skladů ve Vrběticích  

na Zlínsku v roce 
2014 stáli ruští agenti, kteří v roce 2018 ve Velké 
Británii otrávili novičokem dvojitého agenta 
Alexeje Skripala. Vyhoštěno bylo okamžitě všech 
18 ruských diplomatů, o nichž se zjistilo, že jsou 
rovněž ruskými agenty SVR a GRU. Rusové poslali 
domů 20 českých diplomatů. Pro ně byl vyslán 
vládní speciál. Krize ve vztazích s Ruskem se 
rozjela na plné obrátky.  
 

V úterý 27. dubna 2021 nás vzbudil růžový superúplněk. Krásné fotografie z archivu 
pana Karla Šuly. 
K celé situaci se vyjádřil také primátor města Havířova, člen výboru pro bezpečnost  
a obranu Parlamentu ČR.  Stojí za kroky vlády. „Já bych chtěl v první řadě velmi a upřímně 
poděkovat příslušným složkám této země, protože odvedly skvělou práci. Ta koordinace 
jejich činnosti byla velmi profesionální a na velmi vysoké úrovni. Čelíme zcela 
bezprecedentní situaci, která tady v minulosti nebyla, reakce naší vlády byla opravdu tvrdá, 
rychlá a adekvátní. Jsem o tom přesvědčený. Pevně věřím, že se podaří na diplomatické 
úrovni tato opatření i transformovat ve tvrdý signál směrem k Ruské federaci, že jsme 
suverénní a svrchovaný stát a jsme ochotní proto i něco obětovat.(…)“ [2] Inu, nepřejeme si 
nikdo, aby naši zemi brázdili ruští agenti, v mnohých ovšem zůstal zakódován strach 
z roku 1968, kdy nám tehdejší Sovětský svaz předvedl, čeho je schopen. Snad zůstane jen 
u řešení na úrovni velvyslanectví.  
Mažoretky KALA při MKS Havířov oslavily 30 let poctivého tréninku a úspěchů. Zpěvačka 
Lucie Bílá oslavila 55. narozeniny. Vzpomněli jsme 60. výročí první cesty člověka  
do vesmíru, 12. dubna 1961 se jím stal Jurij Alexejevič Gagarin. Rozloučili jsme se 
s vědeckým publicistou Karlem Pacnerem (85) a s bratrem bývalého prezidenta, vědcem  
a filozofem Ivanem Havlem (82). Velký smutek zachvátil Anglii, v předvečer 95. narozenin 
královny Alžběty zemřel v nedožitých sto letech její manžel princ Filip, vévoda 
z Edinburghu.  
Svátky jara jsme oslavili zavření ve svých městech a okresech, ke spojení se svými 
blízkými jsme museli opět využívat moderních technologií. Od poloviny dubna se začala 
postupně uvolňovat opatření proti šíření koronaviru.  
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Duben v časovém sledu 

Čtvrtek 1. dubna 2021 
 Havířov zmodral, po chodnících a cestách města se znovu rozjela sdílená 
kola. Provozovatelem oblíbené služby se opět 
ve výběrovém řízení stala společnost 
Nextbike. Počet jízdních kol byl zvýšen  
na 200 ks a na základě požadavků z minulých 
let se rozšířil i počet stanovišť. Stojany na kola 
se nalézaly na 57 místech. Nově se kola 
objevila v ulicích Tichá, Karvinská či 
Komunardů u SH Slávie. [4] 
 
 
 
Sdílená kola k přesunu po městě využívají 
lidé také na stanovišti na náměstí Nad Terasou. Čtvrtek 1. dubna 2021. 
 
 Krásnou chvilku při nakupování připravili návštěvníkům OC Elan klienti 
Santé, centra ambulantních a pobytových sociálních služeb, příspěvkové organizace 
statutárního města Havířov. Ve zdejší galerii připravili výstavu děl z Kreativního ateliéru 
„Jednou nad vodou, jednou pod vodou“. Nejprve se tu zaměřovali na olejomalby na sololit. 
Posléze se začali věnovat dalším náročným technikám: linorytu a tisku, perokresbě, 
zpracování ytongu. V současné době malují olejovými a akrylovými barvami na plátno. 
Někteří klienti si oblíbili tužku a progresa. Z vystavených obrázků je patrné, že tvůrci 
pracují s vlastní bohatou fantazií, případně s vhodnými předlohami, které si ovšem sami 
vyberou. Díky širokému záběru jsme si mohli užít nejen nákup (i když v současně době 
pouze v několika povolených prodejnách) ale také pohled na barevný půvab větších či 
menších obrázků z Kreativního ateliéru Santé, ve kterém vznikají výtvarná díla už více než 
10 let. Milé, povzbuzující i uklidňující podívání.  
 

Neděle 4. dubna 2021 
 Skončil svatý týden, slavili jsme svátky jara, Velikonoce, největší křesťanský 
svátek. V římskokatolické farnosti sv. Anny a sv. Markéty online přenášeli bohoslužby 

sloužené na Zelený čtvrtek, Velký pátek (v živém přenosu 
byla i křížová cesta od sv. Anny), Vigilie Vzkříšení a nedělní 
Vzkříšení Páně. Oba kostely byly v rozepsaných termínech 
otevřeny k modlitbě u Božího hrobu na Bílou sobotu. 
V neděli, o slavnosti Vzkříšení Páně, se při každé mši svaté 
žehnaly velikonoční pokrmy a odpoledne byla vystavena 
Nejsvětější Svátost, včetně adorace a svátostného požehnání. 
[5] 
Bohoslužby ve svatém týdnu poskytli v živém přenosu 
věřícím na FB také v římskokatolické farnosti  
Havířov – Prostřední Suchá z kostela sv. Jana Křtitele.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 

Velikonoční neděle, Vzkříšení Páně, v kostele sv. Anny v Havířově. Foto z archivu 
Dagmar Kotajné.   
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Slavnostní velikonoční bohoslužby z kostela sv. Jana Křtitele v Havířově – Prostřední 
Suché. Foto z archivu římskokatolické farnosti 
Havířov – Prostřední Suchá.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Úterý 6. dubna 2021 
 Ve firmách a úřadech pokračovalo vládou ČR nařízené testování antigenními 
testy. V případě pozitivního výsledku musel pracovník postoupit PCR test, který výsledek 

potvrdil nebo vyloučil. Zaměstnanci se testovali sami  
na pracovišti, posléze začala většina firem využívat 
služeb vznikajících testovacích center (například  
na Dělnické ulici, u hypermarketu Globus).  
 
 
 
 
 
Jeden z používaných antigenních testů. Trošku to 
připomínalo těhotenský test… 
 

 V MKS Havířov nainstalovali v Galeriích Maryčka a Radost nové výstavy  
a zpřístupnili je veřejnosti online.  
Video prezentace kosmické výstavy Jaroslava Navary k 60. výročí letu Jurije Gagarina  
a k 40. výročí prvního letu raketoplánu v Galerii Maryčka byla dostupná na: 
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-jaroslav-navara/ 
Výstava obrazů a smaltů Antonína Gavlase „Siločáry a světla“ v Galerii Radost byla 
přístupná zájemcům na: https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-antonin-gavlas/ 
 

Středa 7. dubna 2021 
 V havířovském očkovacím centru Očko naočkovali první a druhou dávkou 
vakcíny proti COVIDu-19 cca 7 000 zájemců. Není to zcela ideální číslo, ale hleděli tu 
vstříc lepším zítřkům. Počty vakcín určené pro druhé největší město v MSK začaly 
narůstat a denně by se mělo naočkovat místo současných 200 celkem 700 zájemců (týdně 
3 000). V Očku používali vakcíny Pfizer a Moderna. [6] 
 
 Změna zákona o odpadech přinesla změnu organizace sběru odpadů  
ve městě. Letošní rok byl přechodným obdobím mezi pravidelným přistavováním  
a definitivním ukončením rozmisťování velkoobjemových kontejnerů v ulicích. Bude jich 
přistaven pouze omezený počet. V okrajových částech města vzdálenějších od sběrných 
dvorů (Prostřední Suchá, Dolní Suchá, Dolní Datyně, Životice) se kontejnery přistavovaly 

https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-jaroslav-navara/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-antonin-gavlas/
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pouze pro jarní a podzimní úklid. Takto uložený odpad putuje na skládku, je nemožné ho 
vytřídit a následně využít (například dřevo, kovy, textil lze zpracovat energeticky nebo 
materiálově), je zcela vyloučeno také oddělení využitelných složek komunálního odpadu 
(papír, plast, sklo). V kontejnerech často končí stavební suť i nebezpečné odpady, výrobky 
s ukončenou životností (například elektro, pneumatiky a podobně). Občané byli vyzváni, 
aby objemné věci nedávali ke kontejnerovým stanovištím. Nepatří totiž sem, ale do 
sběrných dvorů (ulice Jarošova v Havířově-Šumbarku nebo Karvinská v Havířově-Městě), 
které jsou k dispozici bezplatně celých 7 dní v týdnu. [7] 
 
 Zelenou stěnu, výsledek projektu „Zelené interiéry pro neziskové 
organizace“, který finančně podpořil Evropský sbor solidarity, předali zástupcům ADRY 
Havířov v Centru pro podporu podnikání a zaměstnanosti. Myšlenka zelených stěn, které 
přispívají k harmonizaci prostředí neziskových organizací k redukci hladiny zvuku, 
k čištění vzduchu i k lepší náladě, vznikla v projektovém inkubátoru centra. Příznivě 
podporuje mladé lidi v tom, aby vytvářeli malé solidární projekty. Slavnostní chvíle  
se zúčastnil také primátor města Havířova: Sám byl obdarován květinou v závěsném, 
ručně dělaném květináči: „Takový dárek jsem nedostal ani nepamatuji, a proto jsem velmi 
příjemně překvapen. O květiny se starat neumím, tak to nechám na manželce a já se budu 
kochat,“ uzavřel primátor návštěvu Centra pro podporu podnikání a zaměstnanosti 
v Havířově. [8] 
 

Pondělí 12. dubna 2021 
 Jako když uvolní na krku uzel kravaty. V České republice skončil 
několikaměsíční nouzový stav. Na svém jednání v úterý 6. dubna 2021 schválila vláda 
Andreje Babiše sérii mimořádných opatření, kterými zavedlo MZ ČR protiepidemická 
opatření na základě pandemického zákona. Došlo k celé řadě změn, předškolní děti  
se mohly vrátit do mateřských škol, zaplnily se také lavice na 1. stupni a v přípravných 
třídách základních škol. Do škol zamířili žáci v oboru vzdělávání praktických škol jedno  
a dvouletých. Pokud neměli ve školách pro první stupeň samostatnou budovu a školní 
jídelnu, bylo zavedeno týdenní střídání tříd na prezenční a distanční výuce. Povoleny byly 
individuální a skupinové konzultace žáků 2. stupně, kteří byli ohroženi školním 
neúspěchem a žáků 9. tříd před přijímacími zkouškami v maximálním počtu 6 žáků 
v jedné skupině. 
Pro individuální prezenční výuku se otevřely ZUŠ, jazykové školy s právem státní 
jazykové zkoušky a vzdělávací instituce poskytující jednoleté kurzy cizích jazyků s denní 
výukou. Obnoven byl praktický výcvik v řízení motorových vozidel žáků a studentů  
v rámci jejich odborné přípravy v oborech vzdělávání, u kterých je získání řidičského 
oprávnění určených skupin součástí vzdělávání podle Rámcového vzdělávacího 
programu nebo školního vzdělávacího programu. Podmínkou pro přítomnost dětí  
v prezenční výuce bylo absolvování neinvazivního antigenního testu na COVID-19,  
a to dvakrát týdně, přičemž první test musel proběhnout v den prvního nástupu  
do školského zařízení. Toto nařízení, včetně nošení roušek, vyvolalo nevoli mnoha rodičů. 
Testovat se museli i zaměstnanci školských zařízení, kteří přicházeli do styku s dětmi 
rovněž dvakrát týdně, ostatní jen jednou. Negativním testem na COVID-19 se musely 
prokázat i děti, které skládaly přijímací či talentové zkoušky.  Druhou podmínkou  
pro účast na školní docházce byla absence příznaků nemoci COVID-19. Testy nebyly 
požadovány po těch, kteří prodělali COVID-19 v posledních 90 dnech, těch, kteří se 
prokázali platným testem z oficiálního testovacího centra, nebo těch, kteří prošli 
kompletním očkováním. Konec nouzového stavu přinesl tolik očekávaný konec zákazu 
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pohybu. Větších změn doznala opatření omezující maloobchod a služby. Otevřely 
například prodejny dětského oblečení a obuvi, papírnictví, prádelny a čistírny, 
zámečnictví či provozovny s prodejem pietního zboží. Noční zákaz prodeje se posunul  
na 22.00 hodin. Na tuto hodinu se posunul i zákaz obsluhovat ubytované hosty 
v hotelových restauracích i provoz výdejních okének. Za přísných hygienických podmínek 
bylo možno otevřít stánky a mobilní provozovny trhovců. Prodávaly se v nich jen ovoce  
a zelenina, květiny a jiné rostliny, jejich plody, osiva, semena, mléko a výrobky z mléka, 
maso a výrobky z masa včetně živých ryb, vajec, pekařských a cukrářských výrobků, medu 
a výrobků z medu. Dočkali se milovníci zoologických a botanických zahrad. Lidé ale 
nesměli do vnitřních pavilonů a najednou bylo možno do areálu vpustit jen pětinu 
kapacity návštěvníků. Povoleny byly i spolkové, taneční, tradiční a jim podobné akce a jiná 
shromáždění, slavnosti, poutě, přehlídky, ochutnávky, oslavy, pokud na nich bude méně 
než 20 osob venku a 10 uvnitř ve stejný čas. Pro svatby či pohřby začalo platit omezení  
na 15 osob. Na maximálně sto osob bylo omezeno i právo shromažďovací.  
Vláda ČR rozhodla o vyčlenění adekvátního množství antigenních testů pro školy  
a školská zařízení (do konce školního roku bude potřeba do škol více než 21,9 milionu 
testů). MZ ČR rozhodlo o posunutí termínu pro očkování druhou dávkou vakcíny na dobu  
38 až 42 dní od podání dávky první u vakcín Pfizer/BIONTECH a Moderna a na dobu  
84 až 91 dní od podání první dávky u vakcíny AstraZeneca. Změna se týkala nově 
naočkovaných a platit začala od 10. dubna. [9] 
Testování není zpravidla příjemnou záležitostí a některé děti (ale i dospělí) měli špatnou 
zkušenost z PCR testu. Někteří rodiče se rozhodli, že u testování svého dítěte chtějí být. 
Bylo to umožněno rodičům žáků 1. – 3. tříd. Rodiče měli obavy, jak to jejich menší děti 
zvládnou. V ZŠ F. Hrubína vyhradili na testování část chodby a podpořit své děti tu přišlo 
15 rodičů. Děti zvládly test z kraje nosu většinou výborně. Jedno z dítek se nechalo slyšet, 
že to vůbec nebolelo, spíš lechtalo. [10] V mateřských a základních školách se v pondělí 
otestovalo 1 450 dětí, pouze jedno dítě mělo pozitivní antigenní test a muselo s rodiči 
reflektovat na další postupy ze strany hygieny (PCR test). Rodiče nepřivedli k testování  
a nechali na distanční výuce 160 dětí (zhruba 11 % z celkového počtu). [11] 
V Havířově došlo také k obnově provozu 
školních spojů na převážné většině 
příměstských autobusových linek. Obnoveny 
byly také víkendové spoje. [12] 
A knihy si lidé mohli opět půjčit v knihovně. 
Inu okénko bylo bezvadné, ale sám si vybrat 
knížku, to je prostě radost.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
Skončil nouzový stav, za přísných 
hygienických podmínek se opět otevřely brány poboček Městské knihovny Havířov,  
na snímku pobočka pro dospělé čtenáře na Šrámkově ulici. Foto z archivu Městské 
knihovny Havířov.  
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Část dětí už mohla do školních lavic a do školních družin, kde si užívaly v případě 
příznivého počasí venkovních her.  
U ZŠ M. Kudeříkové.   

Skončil nouzový stav, otevřela  
i papírnictví. Pondělí 12. dubna 
2021.  

 
Na Důlňáku, v lokalitě ulice Formanská a Škrbeňská, je v plném proudu tolik 

očekávaná výstavba nové splaškové kanalizace.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
V lokalitě na Důlňáku se buduje nová 

kanalizace. Pondělí 12. dubna 2021. 
 

Středa 14. dubna 2021 
 Soud akceptoval návrh státní zástupkyně a poslal do vazby staršího 
obviněného z dvojice vykrádačů katalyzátorů (zařízení snižující emise výfukových 
plynů) z vozidel, v posledních šesti týdnech převážně tovární značky Škoda, typ Felicia.  
Se svým komplicem byli zadrženi na parkovišti v Havířově U Stromovky. 
Starší muž (32 let) již měl zkušenosti s vězením, vycházel společně se zatím netrestaným 
mladíkem (20 let). Později vypověděli, že cíle si předem vytipovali, role si rozdělili, stejně 
jako zisk z prodeje. Jejich pozornosti neušly vozy v Havířově, Karviné, demontovali  
a odcizili katalyzátor také v Českém Těšíně. Škoda, kterou způsobili, přesáhla 50 tisíc 
korun. Komisař je obvinil ze spáchání pokračujících přečinů krádeže a poškození cizí věci. 
[13] 
 

Čtvrtek 15. dubna 2021 
 I letos byla zahájena Křížovkářská liga seniorů. Bylo pro ně připraveno 
celkem 10 křížovek, pro každý týden jedna. Po vyplnění poslední z nich zapsali účastníci 
jednotlivé tajenky do tabulky a odevzdali je. Senioři starší 60 let se registrovali do soutěže 
v CVA na Horymírově ulici a telefonicky. V prvním týdnu se zaregistrovalo 43 seniorů 
(zaregistrovat se mohli i později, v Havířově mohlo nejvíce luštit 80 soutěžících).  
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Až do června se luštilo nejen v Havířově, ale v celém MSK. Patronem letošních luštitelů byl 
náměstek hejtmana MSK pro sociální záležitosti Jiří Navrátil. [14] 
 
 Pracovníci firmy Gascontrol začali s rekonstrukcí sítě plynového potrubí 
v ulicích Kollárova, E. Krásnohorské a Přemyslova. Zadavatelem je firma Gasnet, s. r. o., 
správce sítě. Hotovo a předáno by mělo 
být v druhé polovině září. 
(Další fotografie dostupná v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
V ulici E. Krásnohorské rekonstruují 
pracovníci firmy Gascontrol plynové potrubí. (Foceno 10. května 2021) 
 

Pátek 16. dubna 2021 
 Premiér Andrej Babiš zamířil do MSK, při té příležitosti navštívil také 
Havířov. Spolu s ním k nám zavítali také hejtman MSK Ivo Vondrák a ministr průmyslu  
a obchodu, ministr dopravy Karel Havlíček. První cesta návštěvníků vedla  
do velkokapacitního očkovacího centra v SH Slávie.  
Dále premiér země zavítal na MmH. Na jednání tu hovořili o aktuální situaci v souvislosti 
s šířením nemoci COVID-19 na území města a o plánovaných investičních akcích. Velký 
zájem projevil premiér Andrej Babiš o zbrusu nové železniční přednádraží, kterým ho 
provedl havířovský primátor. Premiér si prohlédl i bývalou dominantní výpravní budovu, 
která v té době procházela rekonstrukcí. Byl velmi spokojen: Potěšen byl také ministr 
průmyslu a obchodu a ministr dopravy Karel Havlíček: „Do značné míry je nádraží 
symbolem Havířova. Jde o ojedinělý projekt, který si zachoval svůj historický ráz, dokonce  
i symbolické hodiny jsou na svém místě. Je dobře, že se rozhodlo o využití zrekonstruované 
historické výpravní haly jako sportovně-kulturního centra.“ Návštěvu města zakončil 
Andrej Babiš v moderním Národním tréninkovém centru stolního tenisu  
v Havířově-Šumbarku, které bylo otevřeno v září loňského roku. 
„Chtěl bych panu premiérovi velmi poděkovat, že na Havířov myslí, že se zasadil o to, aby  
se rekonstrukce našeho nádraží a přednádraží uskutečnila. Velmi si toho vážím, Havířov to 

potřeboval. Bylo nám ctí a potěšením,“ 
uzavřel návštěvu premiéra České 
republiky v Havířově primátor Josef Bělica. 
[15] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
Premiér Andrej Babiš navštívil Havířov, 
živě se zajímal o dění ve velkokapacitním 

očkovacím centru v SH Slávie. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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 Déšť se sněhem a zima neodradily organizátory od otevření letos prvních 
Farmářských a rukodělných trhů na náměstí Republiky. Vzhledem k probíhající 
pandemii nemoci COVID-19 také zde museli prodejci a nakupující dodržovat přísná 
hygienická opatření. K použití byla dezinfekce na ruce, vstup byl povolen pouze s rouškou 
a nakupující museli dodržovat rozestupy. 
Lidé si mohli nakoupit uzeniny, sýry, med, 
zavařeniny, pečivo (například chutné 
frgále), kytky, sazenice.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Lidé se nenechali odradit nepříjemným 
počasím a vyrazili letos poprvé 
nakupovat na oblíbené Farmářské  
a rukodělné trhy na náměstí Republiky. Pátek 16. dubna 2021. 
 

Pondělí 19. dubna 2021 
 Na ulici Anglické v Havířově-Šumbarku byl rekonstruován železniční 
přejezd. V uplynulých dvou dnech došlo k úplné uzavírce dopravy, včetně autobusové. 

Následně byl vozidlům průjezd 
umožněn. [16] 
(Další fotografie dostupná v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
Probíhající rekonstrukce železničního 
přejezdu na ulici Anglické  

v Havířově-Šumbarku. V druhé etapě byl průjezd povolen.  
 

Úterý 20. dubna 2021 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová přijala ve své 
pracovně na MmH studenta VŠ Prigo Jana Melichera, který byl za svoji obětavou práci 
v době koronavirové krize oceněn MŠMT ČR. Během pandemie pomáhal v havířovské 
nemocnici přesto, že sám je upoután na invalidní vozík. Dělal zdravotně sociální šetření 
zejména u starších pacientů. Řekl, že strach z toho, že by se sám mohl nakazit, neměl: 
„Důležité pro mě bylo to, že jsem pomohl. Člověk na to tak trochu myslí, ale chránili jsme se 
a musím říct, že to dopadlo dobře, že jsem se nenakazil ani má paní vedoucí a důležité  
pro mě bylo také to, že jsem se hodně naučil.” Jana Feberová se vyjádřila, že  
před podobnými mladými lidmi smeká a dovede si představit Honzu jako nositele ocenění 
pro osobnost z oblasti sociálního života.  
Na svého studenta byli pyšní také na VŠ Prigo. Sabina Vaňková, prorektorka  
pro zahraniční a vnější vztahy řekla: „My jsme velice hrdí, že takové studenty máme a možná 
si za to trochu připisujeme i zásluhy, protože se je snažíme vést k zodpovědnému přístupu 
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nejen k sobě, ale i vůči svému okolí.“ Jan Melicher v té době zrovna dopisoval svoji 
bakalářskou práci a přemýšlel o dalším studiu. [17] 
 
Náměstkyně primátora pro školství a kulturu přijala 
studenta VŠ Prigo Jana Melichera oceněného za pomoc 
v NsP Havířov v době koronavirové krize. Foto z archivu 
Jany Feberové. 

 
 
 
 
 
 
 
 

Ocenění MŠMT ČR pro Jana Melichera. Foto z archivu Jany Feberové. 
 

Středa 21. dubna 2021 
 Nově upravené kontejnerové stanoviště v Beethovenově ulici je dokladem 
toho, že i podobné doplňky městského prostoru mohou vypadat hezky. Tvoří ho moderní 
dřevěný obklad, kvetoucí záhony, krmítko pro ptáky a edukativní barevné bubliny  
o třídění odpadu. Krásně zapadá do místní odpočinkové zóny nedaleko dětského hřiště. 
„… Prostřednictvím barevných bublin si každý, zejména děti, které si hrají nedaleko, mohou 
doplnit znalosti o třídění odpadu a bavit je určitě bude i pozorování ptáčků u krmítka. 
Dospěláci pak ocení číselné označení každého kontejnerového místa v Havířově, které ulehčí 
případné hlášení problémů,“ řekla vedoucí 
odboru komunálních služeb MmH Iveta 
Grzonková Nezbývá než doufat, že chceme 
všichni, aby bylo město krásnější, a hezké 
místo se nestane terčem vandalů. [18] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
Kontejnerové stání v Beethovenově ulici krásně prokouklo.  
 

Čtvrtek 22. dubna 2021 
 PES (Protiepidemický systém) zmizel v propadlišti dějin, na MZ ČR vymysleli 
balíčky, které mají zemi postupně přivést k normálnímu životu. Vláda rozhodla o dalším 
rozvolňování opatření na jejich základě, tedy podle počtu nakažených  
na 100 tisíc obyvatel za posledních sedm dní. 
První balíček je již v platnosti a na jeho základě byly znovu otevřeny prodejny s oblečením 
a obuví pro děti, papírnictví, zoologické a botanické zahrady v omezeném režimu, 
venkovní trhy s prodejem potravin. Dalším krokem bude zpřístupnění venkovních 
prostor muzeí a expozic.  
Pokud se počet nemocných bude snižovat, bude se postupně uplatňovat dalších 5 balíčků, 
v nichž je přesně stanoveno, co lze povolit, otevřít, zda musíme nosit roušky.  
V dalším balíčku budou povoleny služby péče o tělo v režimu dvou osob, obě budou muset 
mít negativní test (PCR či antigenní), roušky, otevřou se provozovny péče o zvířata, 
doposud uzavřené maloobchodní prodejny, na venkovních trzích bude možno prodávat 
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veškerý sortiment, lidé, kteří prodělali COVID-19, budou moci do lázní. Do druhého 
balíčku spadá také otevření galerií, muzeí a památek bez skupinových prohlídek.  
Třetí balíček bude podmíněn méně než 100 případy COVIDU-19 na 100 tisíc za posledních 
7 dní. Umožní otevření všech ostatních služeb s ochranou dýchacích cest a svateb  
a pohřbů se bude moci venku zúčastnit 30 osob. Čtvrtý balíček předpokládá méně  
než 75 případů na 100 tisíc za posledních 7 dní. Zpřístupní venkovní divadla a koncerty 
s dodržením epidemických pravidel, taktéž hrady a zámky, zahrádky restaurací, hotely  
a penziony se budou moci naplnit jen z 25 % (s testem), venku budou moci sportovat 
skupiny maximálně 20 lidí, ve vnitřních prostorách se může sportovat pouze s testem  
a jeden na jednoho. Svatby a pohřby venku smí navštívit maximálně 50 osob, uvnitř  
30 osob.  
Pátý balíček (méně než 50 případů na 100 tisíc za posledních 7 dnů) přinese zprovoznění 
bazénů, saun, wellness center s testem, divadel a koncertů uvnitř s omezeními, kina 
s protiepidemickými opatřeními a s testem. Test otevře interiéry restaurací, sportování 
ve vnitřních prostorách. Na svatbu a pohřeb může přijít do vnitřních prostor maximálně 
100 osob a ven 250 osob. Balíček č. 6 předpokládá počet nakažených nižší  
než 25 na 100 tisíc obyvatel za posledních 7 dní. Opatření budou upřesněna. [19] 
 
 Představitelé vedení města Havířova ocenili v Kině Centrum, opět v režimu 
přísného dodržování hygienických opatření, bez přítomnosti veřejnosti, osobnosti 
veřejného sociálního, kulturního a sportovního života za rok 2020. Udělena byla též Cena 
města Havířova 2020, kterou převzala paní Hana Čadová, vedoucí centra dobrovolníků 
ADRY.  
Úvodní slovo pronesl primátor města Havířova Josef Bělica. Řekl, že práce všech 
oceněných si nesmírně váží. Vyslovil naději, že příště už budeme oceňovat v sále plném 
blízkých všem oceněným. Moderátor Jiří Jekl poznamenal, že zejména pracovníci 
v sociální a zdravotní oblasti prošli v uplynulém roce, a dosud procházejí, zatěžkávací 
zkouškou. Všichni ocenění si odnesli nádhernou kytici a poukázky k nákupu v Avion 
shopping parku Ostrava. Přiložený diplom s udělením ocenění byl vyzdoben kresbou 
pastelem Jiřího Neuwirtha. (Příloha D/04/1 Scénář slavnostního oceňování osobností 
v kině Centrum 22. dubna 2021).  
Jména všech oceněných jsou uvedena v Radničních listech, květen 2021, strana 8. 
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/rl-kveten-
2021-1.pdf 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 8 KMH Ocenění 
osobností 2020 v kině Centrum  
22. dubna 2021) 
 
 
 
 
 
Cenu města Havířova za rok 
2020 získala paní Hana Čadová, 
vedoucí Dobrovolnického centra ADRA Havířov.  
 
Paní Hana Čadová, vedoucí Dobrovolnického centra ADRY v Havířově, patří k lidem, kteří 
mě oslovili během prvního setkání. Je to totiž žena nejen velmi pracovně a organizačně 

https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/rl-kveten-2021-1.pdf
https://www.havirov-city.cz/sites/default/files/files/article-attachments/rl-kveten-2021-1.pdf
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schopná, komunikativní, ale též soucitná a empatická. A nesmírně skromná. Cena města 
Havířova za rok 2020 se ocitla v těch nejlepších rukách. Jsem vděčná i za to, že jsme  
se díky předávání cen po dlouhých měsících sešly osobně a po testování jsem měla 
možnost si s paní Hanou popovídat i o věcech soukromých, ne toliko o práci. Zjistila jsem, 
že spolu jedeme na stejné kulturní linii, oběma nám kulturní akce velmi chybí a líbí se nám 
v podstatě stejné knížky, filmy a seriály. Obě jsme maminky a děti jsou tím, co nás nejvíce 
naplňuje. Zajímalo mě také, jaký vztah má paní Hana Čadová k našemu městu.  „V Havířově 
žiji už  více než 30 let, vychovali jsme zde naše děti. Pro mě je Havířov stále městem krásných 
stromů a zeleně a mám ho opravdu moc ráda,“ řekla mi.  
Přemýšlela jsem i o tom, kdy jsme se s paní Hankou sešly poprvé. Snad před lety  
na výstavě charitativních fotografií? Práci naší havířovské ADRY totiž sleduji od první 
chvíle, kdy jsem začala psát kroniku. Dobrovolníci, kteří jako výborně vedený kolektiv 
také dostali ocenění za práci v náročném „covidovém“ roce 2020, jsou v našem městě 
nepřehlédnutelní a velmi potřební. Každopádně akcí bylo mnoho a paní Hana tu nelehkou 
každodenní práci shrnula: „ADRA je moje srdeční záležitost už od roku 2009, kdy v Havířově 
začali  první dobrovolníci navštěvovat  seniory.  ADRA spojuje svět lidí, kteří chtějí pomáhat 
se světem těch, kteří pomoc potřebují, a je moc krásné být u toho. Je to velká radost a také 
přednost být v týmu lidí, které touha pomáhat spojuje.“ SPOJUJE… to je to správné slovo. 
ADRA spojuje v časech dobrých i zlých. Paní Haně a lidem, se kterými pracuje, v tom 
pomáhá i to, co se nedá penězi vyvážit. Klid, úsměv a dobrá nálada. Pozitivní pohled 
dopředu. V závěru našeho rozhovoru mě zajímalo, kde k tomu bere sílu, protože není to 
vždy snadné. „Život je velký dar a my lidé máme moc jej  dělat sobě i druhým krásnější anebo 
naopak jej sobě i druhým velmi znepříjemňovat. Snažím se o to první a samozřejmě se mi to 
ne vždy daří. Ale rozhodně stojí za to hledat v druhých to dobré a nacházet v nich 
někdy  ztracený, ale velmi krásný obraz.“ 
Nezbývá než popřát paní Haně Čadové a dobrovolníkům, aby se jim dařilo v osobním 
životě i v práci. Protože díky nim je život mnohých z nás hezčí. [20] 
 
 A zatímco se v Kině Centrum předávaly ceny osobnostem města, venku zuřila 
honička jako z filmu o četnících a zlodějích. Dokonce třeskly výstřely.  
Policisté z obvodního oddělení v městské části Podlesí chtěli zkontrolovat totožnost řidiče 
osobního vozidla Škoda Superb. Ten šlápl na plynový pedál a ujížděl vysokou rychlostí 
ulicemi města. Nereagoval na zvuková a výstražná znamení k zastavení. Ignoroval pokyny 
policistů a řítil se směrem do města. Jeho bezohledná nebezpečná jízda ohrožovala ostatní 
řidiče i kolemjdoucí. Všechno skončilo u řeky Lučiny, nedaleko dětského hřiště. Řidič 
přejel přes parkoviště, travnatou plochu i cyklostezku. Na srázu mezi stromy skončil 

v křoví a z vozidla vyskočil rovnou do řeky. Až do své 
záchrany se držel větve. Muže z vody vytáhli policisté 
oddělení hlídkové služby pomocí házecího pytlíku. 
Podchlazený byl převezen do nemocnice.  
Proti podezřelému řidiči použili policisté donucovací 
prostředek, varovný výstřel a střelbu služební zbraní. Stalo se 
tak po vystoupení ze služebního vozidla v neobydlené části. 
Během stíhání a zákroku nikdo nebyl zraněn. Naštěstí. [21] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Stopy po šíleném řidiči nedaleko řeky Lučiny, čtvrtek  
22. dubna 2021 odpoledne. Foto z archivu Policie MSK.  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

91 
 

Sobota 24. dubna 2021 
 Nakupující v hypermarketu Globus mohli nákupem trvanlivých potravin  
a drogistického zboží přispět na potravinovou sbírku. Potraviny získané 
prostřednictvím sbírky byly v našem regionu 
přerozděleny potřebným prostřednictvím 
neziskových organizací. V našem městě 
putovalo 1 040 kg trvanlivých potravin  
a 92,8 kg drogistického zboží nakoupeného 
v hypermarketu Globus do Armády spásy. Byly 
určeny pro její klienty, i pro ty, kteří přijdou 
zvenčí (včetně rodin a seniorů v nouzi). 
(Příloha D/04/2 Daruj potřebné, leták 
hypermarketu Globus k Potravinové sbírce) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
Tým pracovnic hypermarketu Globus 
zajišťoval průběh potravinové sbírky v sobotu 24. dubna 2021.  
 
 V obchodním centru u Kaufladu U Trati spěla do cíle výstavba nové 

restaurace McDonald´s.  
 
 
 
 
 
Již brzy bude nová provozovna McDonald´s 
otevřena. Sobota 24. dubna 2021.  

 Finišovala také výstavba velké prodejny ASKO nábytek u hypermarketu 
Globus, včetně nového parkoviště.  
 
 
 
 
 
 
Prodejna ASKO nábytek bude 
v příštích týdnech také otevřená.  
V sobotu 24. dubna 2O21 se tu pilně budovalo parkoviště a vnitřní prostory.  
 

Středa 28. dubna 2021 
 Navštívili jsme dobrovolnické centrum ADRY, které sídlí U Podloubí a jehož 
kolektiv byl oceněn městem Havířov za výbornou práci v době pandemie COVIDu-19. 
Dobrovolnictví se v té době značně proměnilo. Dobrovolníci pomáhali občanům zajistit 
nákupy, telefonovali si s nimi, nosili jim pozdravy, pro seniory zajišťovali křížovky, 
případně nosili různé dárečky pro radost. V současnosti už jsou opět, po mnoha měsících, 
povoleny návštěvy v domácnostech, za předpokladu očkování a negativních testů. 
Dobrovolníkům se začínají otevírat domovy seniorů, dobrovolnický program se začal 
naplňovat také ve spolku pro autistické děti a jejich rodiče ADAM. Je jisté, že dobrovolníci 
ADRY jsou stále žádaní.  
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Dobrovolnické centrum ADRA vydalo také „Dobronoviny“, shrnuje v nich činnost 
havířovských dobrovolníků v roce 2020. (Příloha D/04/3 Dobronoviny) 
 

Čtvrtek 29. dubna 2021 
 V kanceláři primátora města bylo podepsáno memorandum o spolupráci  
se společností ČEZ ESCO, jednalo se o rozšíření smlouvy o vzájemné spolupráci v oblasti 
Smart City z roku 2019. Statutární město Havířov a společnost ČEZ ESCO chtějí zajistit 
efektivnější a ekologičtější systém zásobování teplem prostřednictvím společného 
podniku. Pokud budou s návrhem na založení společnosti souhlasit havířovští zastupitelé, 
mohla by vzniknout do konce roku 2021. Nový podnik by měl městu přinést, mimo jiné, 
rozvoj udržitelné energetické infrastruktury. Urychlení modernizace teplárenství vychází 
z energetické politiky Evropské unie, která staví na dekarbonizaci a na přechodu tepláren 
na nové technologie. Havířovští radní hledají řešení založené na odchodu od uhlí, která 
přispějí změně klimatu a umožní zachovat stabilní a přijatelnou cenu tepla pro obyvatele 
města. „Dlouhodobým cílem vedení města je „ozeleňovat“ naši energetiku při zachování 
stabilní ceny tepla pro naše obyvatele, proto jsme hledali spolehlivého partnera, který nám 
s tím pomůže. ČEZ ESCO jako lídr v této oblasti je proto přirozenou volbou,“ řekl primátor 
Havířova Josef Bělica. „… Nadace ČEZ pravidelně podporuje aktivity našich seniorů, hasičů, 
škol a spolků. Díky jejím grantům už jsme také moderně osvětlili tři Oranžové přechody  

a vysadili habrovou alej na šumbarském 
sídlišti. ČEZ se k nám dlouhodobě chová 
jako dobrý soused, takto si představujeme 
férové podnikání,“ upřesnil primátor. [24] 
(Další fotografie dostupná v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Podpis memoranda o spolupráci mezi 
statutárním městem Havířov (primátor 
města Havířova Josef Bělica)  
a společností ČEZ ESCO (generální 

ředitel společnosti Kamil Čermák) ve čtvrtek 22. dubna 2021. Foto z archivu MmH.  
 

Pátek 30. dubna 2021 
 Pietním aktem u Památníku obětem válek z Těšínského Slezska u kostela  
sv. Anny jsme si připomněli 76. výročí 
Ostravsko-opavské operace a skončení 
války v našem kraji. Poklonit se přišli 
představitelé ČSoL, ČSBZ a představitelé 
města v čele s primátorem Josefem 
Bělicou.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Pietní akt se uskutečnil v pátek  
30. dubna 2021 u památníku obětem 
války z Těšínského Slezska u kostela sv. Anny.  
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 Duben byl měsícem zápisů budoucích prvňáčků pro školní rok 2021/2022. 
Vzhledem k epidemické situaci se na všech základních školách zapisovalo  
bez přítomnosti dětí narozených do 31. srpna 2015. Podle sdělení pracovnic odboru 
školství a kultury MmH bylo celkem zapsáno 702 dětí. [25] 
 
 V měsíci dubnu proběhla nařízená deratizace proti přemnoženým 
potkanům. Povinnost deratizace vyplývá z Obecně závazné vyhlášky z roku 2020  
a povinně se do ní museli zapojit všichni vlastníci nemovitostí ve městě. Deratizaci 
veřejných prostranství v majetku města provedli pracovníci odboru komunálních služeb 
MmH.  „Kontrola a následná deratizace bude provedena zejména kolem kontejnerových 
stanovišť a také tam, kde jsme se v minulosti opakovaně setkali s výskytem potkanů, které 
jsme likvidovali celoročně v rámci běžné deratizace. Také v letošním roce již evidujeme 
několik podnětů od občanů,“ uvedla vedoucí odboru komunálních služeb Iveta 
Grzonková. Další speciální ochranná deratizace byla nařízena v průběhu měsíce října 
2021. Běžnou deratizaci ploch veřejných prostranství bude odbor komunálních služeb 
MmH zajišťovat v průběhu celého roku dle zjištěného výskytu potkanů. [26] 
K 26. dubnu 2021 byl proveden monitoring 71 míst a byly položeny první přípravky tam, 
kde byl zjištěn výskyt potkanů. Deratizace trvala až do května, byla provedena kontrola 
účinnosti a případně byly položeny další přípravky. Deratizační firma používala přípravky 
HUBEX a celkové náklady činily, včetně DPH, 37 381,80 korun. [27], [29] 
 

Strohá řeč čísel 
 Statistika z Úřadu práce ČR, Kontaktního pracoviště Havířov i nadále není 
příznivá. Evidovali tu celkem 4 554 nezaměstnaných (2 105 žen), v dosažitelném věku 
15–64 let jich bylo celkem 4 365 (2 022 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel 
v Havířově činil 9,57 %. Bez práce bylo 116 absolventů a mladistvých (po základní škole 
38 a absolventů 78) a 650 osob se zdravotním postižením. Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo k 30. dubnu letošního roku 1 017 uchazečů o zaměstnání. 
[28] 
 Do psího útulku Max bylo v dubnu přijato 24 psů, 5 koček a 1 zajíc polní, 
který byl předán myslivcům. Nový domov našlo 10 psů, 2 kočky a 1 zakrslý králík, 
k původním majitelům se vrátilo 14 psů a 1 kočka. K poslednímu dubnu se v útulku starali 
o 27 psů a 5 koček. Během dubna nepřivítali žádného návštěvníka psího penzionu. [44]  
 V NsP Havířov se v dubnu narodilo 100 dětí (chlapců 58 a dívek 42). 
Havířovskou adresu bydliště zapsaly matrikářky 39 dětem (22 chlapcům a 17 dívkám).  
V lůžkové části havířovské nemocnice se zvyšuje počet pacientů, celkem jich bylo 
hospitalizováno 904 (562 pacientů z Havířova). [22] 
 

Napsali o nás 
 Lidé po transplantaci, onkologicky nemocní, s BMI (ukazatel nadváhy)  
nad 40 či pacienti s chronickou obstrukční chorobou, to je pouze část diagnóz pacientů, 
pro které jsou určeny léčivé přípravky Bamlanivimab a REGN-COV 2 pro léčbu nemoci 
COVID-19. Aby mohl být přípravek aplikován, musí být pacienti starší 12 let, s tělesnou 
hmotností alespoň 40 kg, jejichž klinický stav je vyhodnocen jako lehký, nevyžadující 
hospitalizaci nebo léčebné podávání kyslíku a doba od zjištění pozitivity testu  
na COVID-19 nepřesahuje 3 dny a existuje vysoké riziko zhoršení klinického stavu. 
Oprávnění používat oba zmíněné léky měly v MSK pouze FN Ostrava, Slezská nemocnice 
v Opavě a NsP Havířov. [30] 
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 Redaktoři Deníku.cz se vypravili na pouť za zvony, které od nepaměti 
v lidech vzbuzují úctu zvukem, vzhledem i historií. V článku připomenuli ty nejstarší 
v kraji z 15. století. Patří mezi ně renesanční zvon z roku 1490 (původní dřevěný farní 
kostel sv. Markéty v Havířově-Bludovicích byl postaven v letech 1305–1335). [31] 
 Popíjení se někdy dostane na hranu zákona. Přesvědčil se o tom podnapilý 
občan v části Město. Házel kameny po autech, skákal do vozovky. Nereagoval na výzvy 
strážníků MP Havířov, dal se na útěk, snažil se vecpat do vchodu jednoho z domů a rozbil 
přitom skleněnou výplň dveří. Dovnitř se nakonec nedostal, policisté jej dohonili a použili 
i donucovací prostředky. Opilý výtečník (1979) si při rozbití okna poranil ruku, byla mu 
poskytnuta první pomoc a byla přivolána sanitka, která si ho převzala. Celá žádost byla 
oznámena správnímu odboru MmH. [32] 
 Tučné penále hrozilo firmě, která opravovala dům na Dlouhé třídě 
v Havířově-Městě. Nestihla dům včas zateplit, pod střechu se na zimu díky tomu 
nastěhovali netopýři a práce musely být přerušeny. Oprava obytného domu měla být 
ukončena už v lednu. Lidé tu však žijí stále jako na stavbě a není divu, že jsou naštvaní. 
„Nás to mrzí, ale s touto firmou máme obrovské problémy. Už na konci října měli mít de facto 
všechno hotovo, to znamená hlavně zateplení a nedodrželi tento termín. V tuto chvíli se čeká, 
až se oteplí, ale ne na jeden dva dny, ale až nastane dlouhodobější oteplení a dostaneme 
pokyn od příslušných institucí, že můžeme ve stavbě pokračovat, protože v tuto chvíli to 
opravdu nelze, protože se musíme přizpůsobovat biologickým hodinám netopýrů,“ řekla 
Simona Součková, tisková mluvčí MRA. Firma se bude muset připravit na tučné penále  
za nedodržení termínu a vzniklé komplikace. [33] 
 Kamerový systém a rychlá reakce strážníků MP Havířov zachránily život 
muži, který si v půl druhé ráno v centru Havířova v Dělnické ulici lehl na silnici. Ohrozil 
tak nejen svůj život, ale také bezpečnost silničního provozu. „Dispečer kamerového 
systému uviděl na obrazovkách skupinu osob, přičemž jedna si lehla na silnici. Na místo 
proto okamžitě vyslal hlídku, která zjistila, že se muž je silně podnapilý," uvedl velitel 
havířovských strážníků Bohuslav Muras. Orientační dechová zkouška prokázala  
2,76 promile alkoholu v dechu. Muž byl převezen na protialkoholní záchytnou stanici 
v Karviné. Strážníci MP Havířov oznámili událost správnímu odboru MmH. [34] 
 Technické služby Havířov, akciovou společnost, která zaměstnává  
170 pracovníků, kteří se starají o svoz a likvidaci odpadů, o výstavbu a údržbu městských 
chodníků a komunikací, o letní a zimní úklid, pečují o veřejnou zeleň, veřejné osvětlení, 
světelnou signalizaci, kontrolují odvod splaškových a dešťových vod, provozují útulek  
pro psy a další opuštěná zvířata a spravují a udržují místa posledního odpočinku lidí, 
představili v Novinách Region Karvinsko. Bez technických služeb si nelze město 
představit, jejich činnost zasahuje výrazně do životního prostředí či jsou přímo jeho 
součástí. Svoji činnost nemohly TSH zastavit ani v průběhu pandemie nemoci COVID-19,  
i přesto, že lidé, kteří zde pracují, také nejsou imunní vůči nemocem a virům. Navíc denně 
přicházejí do styku s infikovanými odpady (a ruku na srdce, kolik z nás zabalilo roušku do 
igelitu před vyhozením?) a odpadními vodami, což se děje i mimo čas epidemický. Ředitel 
TSH Ludvík Martinek vyslovil všem svým spoluzaměstnancům, díky kterým je naše město 
krásné, obdiv a veřejně jim poděkoval. Určitě se přidáváme. [35] 
 Senioři v Havířově, v domovech pro seniory, začínají mít znovu úsměv  
ve tvářích. Zmírňují se opatření proti COVIDu-19. Obyvatelé domovů pro seniory byli 
v podstatě během pandemie uzavřeni ve svých pokojích, nyní jsou proočkováni. Sociální 
pracovníci se snaží vrátit je zpět do života. „Aktivity děláme v menších skupinkách a o to je 
to složitější, že ne všichni se v ten moment mohou zapojit. Snažíme se to prostřídávat a každý 
den někoho jiného, kdo může, má zájem. Začínáme s rehabilitací a hlavně s procvičováním 
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končetin, ať horních či dolních,“ řekla vedoucí střediska Luna Domova seniorů Havířov. 
Mnozí senioři si z covidové doby nesou velké trauma, havířovská střediska Domova 
seniorů prošla několikrát nákazou a nutnou izolací jejich obyvatel. Od té doby, kdy dostali 
vakcínu klienti i zaměstnanci, nemoc se už v zařízeních neobjevila. [36] 
 Ve čtvrtek 22. dubna 2021 skočila 58letá žena pod osobní vlak jedoucí 
z Havířova do Českého Těšína. Svůj zoufalý čin provedla pár stovek metrů  
za havířovským vlakovým nádražím. Přes veškerou snahu strojvedoucího se vlak 
nepodařilo včas zastavit a srážce zabránit. Žena svým zraněním na místě podlehla. Během 
vyšetřování PČR MSK byla železniční doprava zastavena v obou směrech. [37]  
Po vyhodnocení všech získaných informací a indicií cizí zavinění bylo vyloučeno. Komisař 
služby kriminální policie a vyšetřování v srpnu 2021 věc podle trestního řádu odložil. [45] 
 Vzpěrači v Havířově rozjeli letošní sezónu ligou Masters a pokračovali 
dvoudenním kláním I. ligy mužů a žen s možností vyhlášení mistra ČR. V kategorii mužů 
však nebyl mistr pro rok 2020 vyhlášen. Zvítězilo s přehledem družstvo SKV OZ Horní 
Suchá před SKV Bonatrans Bohumín a SKV Baník Havířov, rozdíl mezi Bohumínem  
a Havířovem činil pouhých 2,5 bodů. V průběhu soutěže bylo překonáno bez záruky  
16 národních rekordů. Premiéra letošní ligové soutěže proběhla bez diváků za přísných 
hygienických podmínek. [38] 
Bojovaly také ženy vzpěračky v pětičlenných družstvech. KS FIT GYM Havířov vybojoval 
překvapivě 4. místo. I v této soutěži byly překonány národní rekordy (celkem 27). [39] 
Pořádání ligy předpokládalo, že všichni účastníci museli mít platné PCR testy. Testováni 
byli všichni závodníci, funkcionáři a všichni, kdo se sportovního klání účastnili. Vzpěrači 
měli velkou chuť závodit, zúčastnili se také sportovci, kteří mají šanci závodit  
na olympiádě v Tokiu a nedávno se vrátili z ME v Moskvě. [40] 
 V pondělí 26. dubna 2021 byly v pohotovosti desítky policistů v Havířově. 
Omladina z Karviné a Ostravy se totiž domluvila na sociálních sítích a vyrazila do ulic 
našeho města. Na náměstí Republiky se měla odehrát podobná rvačka jako o den dříve 
v Karviné (tři nezletilí rváči tu skončili v nemocnici a další opouštěli bitku s modřinami). 
Policisté, kteří domluvu obou gangů zaznamenali, postupně situaci v Havířově 
monitorovali a hlídali, aby nedošlo k narušení veřejného pořádku. Jak se ukázalo, 
Ostraváci nedorazili a policisté, včetně strážníků MP Havířov, žádné násilí nezaznamenali. 
[41] 
 Ve věku 61 let zemřel po krátké nemoci Miroslav Fryčer, hokejový útočník  
a později trenér, první Čech v Utkání hvězd NHL (1985), který působil v letech  
1994 až 1996 a od srpna do prosince 2008 také v HC Havířov Panthers. [42] 
 V NsP Havířov zmodernizovali urgentní příjem. Pacienti tady už nemusejí 
přemýšlet, na koho se mají se svým zdravotním problémem obrátit. Hned při vstupu jsou 
navedeni k vyvolávacímu systému. Pak jsou přivoláni k recepci, zapsáni do příslušné 
ambulance. Příchozím jsou změřeny základní fyziologické funkce. Sestra je odvádí  
a v příslušné ambulanci předá jejich dokumentaci. Pacienti tedy po nemocnici nebloudí 
od ambulance k ambulanci. Každý pacient navíc dostane identifikační náramek, aby  
při ošetření nedošlo k záměně pacienta. Urgentní příjem funguje v novém kabátě 24 hodin 
denně. Urgentní příjem zároveň přinesl systém, díky kterému mají zdravotníci přehled  
o pohybu sanitních vozů. [43] 
 

Počasí v dubnu 2021  
Ve čtvrtek 1. dubna 2021 vystoupala teplota na průměrných 15,79 °C, nejnižší průměrná 
teplota byla naměřena ve středu 7. dubna 2021 (1,28 °C). Duben jsme vnímali jako 
poměrně studený. V úterý 6. dubna 2021, po Velikonocích, jsme se probudili do krásně 
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zasněženého rána, které místo jara připomínalo spíš čas vánoční. V poledne přihřálo  
a po poledni už nebylo po nadílce ani památky. V úterý 27. dubna 2021 ráno nás vzbudil 
růžový superúplněk, nastal o půl šesté. Zhruba o 11 hodin později, v 17:25 h, byl Měsíc 
nejblíže k Zemi, 357 370 km daleko v tzv. přízemí, 
když ve středu kolem 21. hodiny vyšel, jednalo se  
o druhý největší měsíční kotouč letošního roku. [3]  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
Ve čtvrtek 1. dubna 2021 kvetly u Dolní Datyňky sasanky. Bylo dusno.  
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8.5 KRONIKA KVĚTEN 2021 
„I když člověk usíná v zoufalství,  

probouzí se do naděje, že svět bude jiný.“ [1] 

Úvod 
Co svět světem stojí, říkáme, že „je těžká doba“. Naši předkové, my i ti, co 

přijdou po nás, měli jsme, máme a budeme mít pocit, že neseme na svých bedrech ten 
nejtěžší kříž v dějinách. Boj s COVIDem-19 nás už unavuje, máme pocit, že jsme uplynulé 
měsíce prožili ve vzduchoprázdnu. Pomaličku se ale začíná naplňovat to,  
v co jsme všichni tiše doufali, upouštíme postupně od nepříznivých opatření. Děti se 
vrátily do škol, otevřely se zahrádky kaváren, cukráren, barů a restaurací, snižuje se 
věková hranice, kdy je možno se zaregistrovat a absolvovat očkování. Karel IV., od jehož 
narození uplynulo v květnu 705 let, také prožíval se svým souputníky těžká období a také 
on se ráno budíval s nadějí [1]. Naděje nás provádí staletími a pomáhá nám přežít mor, 
choleru, války… 
Květen byl studený, často pršelo, všechno se zpožděním rozkvetlo, i ty šeříky spojené 
s osvobozením před 75 lety si daly načas. Počasí a věčný déšť nám po rozvolnění 
umožněném vládou ČR zamezily ve vstupu na zahrádky pohostinských zařízení. Koloval 
o tom kouzelný vtípek, kdy Pán Bůh mává se svojí konví plnou vody a káravě říká: „Já vám 
dám zahrádky…“ A i když se déšť utišil, museli provozovatelé ozdobit své zahrádky 
dekami, do kterých se hosté balili, aby jim nebyla zima. Od 10. května bylo možno 
provozovat lyžařské vleky a lanovky, recese na sebe nedala dlouho čekat, některé jejich 
provozovatelé skutečně otevřeli a lidé si přišli zajezdit na zbytcích sněhu. Jakoby světu 
nestačila covidová patálie, střílelo se ve škole v Kazani v Tatarstánu. Zahynulo 9 dětí,  
18 dalších bylo převezeno do nemocnice s těžkými zraněními. V Itálii spadla 300 m  
od cílové stanice lanovka, 13 cestujících zahynulo na místě. Ve věku 86 let zemřela 
socioložka, publicistka a signatářka Charty 77 Jiřina Šiklová. Opustil nás bývalý náměstek 
primátora Karel Šlachta. Pozemské tribuny zimního stadionu po dlouhé nemoci navždy 

opustil legendární fanoušek AZ Havířov Olin. Lidé 
jeho památku uctili na pietním místě  
u víceúčelové haly.  
Prožili jsme i radostné chvilky. Své neskutečné 
kulaté narozeniny oslavily herečky Jiřina Bohdalová 
(90.) a Iva Janžurová (80.). Se spolkem Ambrožíků 
jsme v květnu oslavili svátek nejpilnějších  
a nesmírně užitečných tvorů Světový den včel.  

 
 
U Ambrožíků se v květnu oslavoval Světový den 
včel.  

Sto let od svého ustavujícího sjezdu oslavila Československá obec legionářská. Sarkastické 
veselí přinesl konec května, po rezignaci ministra zdravotnictví Arenbergera nastoupil  
na jeho místo staronový Adam Vojtěch. V Lotyšsku začalo mistrovství světa v hokeji. 
Hudebníci, muzikanti a zpěváci se koncem měsíce nesli na křídlech hudebních Andělů.  
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Květen v časovém sledu 

Sobota 1. května 2021 
 Už po druhé prožíváme 1. květnový den zvláštně. Počasí nepřeje vůbec, 
epidemická situace stále není dobrá, město je prázdné, tradiční akce otevření Kotulovy 
dřevěnky a setkání při muzice na náměstí Republiky se nemohly uskutečnit. Pátráme 
v mysli po těch dávnějších, krásných dnech plných slunce, hudby a hlavně setkávání. 
Otevřena jsou pouze okénka, do plastových či papírových kelímků si můžeme koupit kávu, 
pivo, či co je libo. Je zima, na lavičkách lze sedět pouze chvíli. Ovšem po nás zůstává spoušť. 
Když jsou koše plné, nic mnohým nebrání 
nechat prázdný kelímek na chodníku  
či na trávě. A příroda trpí. O estetickém 
vzhledu ani nemluvě. A tak nám z toho 
svátečního dne zůstaly jen polibky  
pod rozkvetlými stromy.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Kelímky, plechovky, je nám to asi jedno, 
jak to vypadá. Nedaleko srubu Zátiší, sobota 1. května 2021.   
 
 Vzhledem k nepříznivé epidemické situaci připravilo MKS Havířov virtuální 
prohlídku nainstalovaných výstav v Galerii Radost a ve Výstavní síni Viléma Wünsche.  
V Galerii Radost vystavil své obrazy akademický malíř Karel Lepík žijící a tvořící  
ve Frýdku-Místku. Výstavu „Ohlédnutí“ si mohli milovníci umění prohlédnout  
na: https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-obrazu-karla-lapika/.  
Z Výstavní síně Viléma Wünsche byla prezentována výstava obrazů pražského malíře 
Romana Sedláka „S vůní benzinu“.  
Byla dostupná na: https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-roman-sedlak/ 
 

Pondělí 3. května 2021 
 Začala další vlna rozvolňování, v našem kraji sice ještě děti 2. stupně 
základních a středních škol musely zůstat u počítačů, ale dočkala se většina žen (pravdu 
povědíc i mužů) a mohli za určitých podmínek vyhledat svého holiče, holičku či kadeřnici. 
Jednou z prvních byla také paní Dagmar v kadeřnictví Karen ve věžáku pod Permonem.  
Čas šlechtění v psích salónech se rozběhl i pejskům. Od první chvíle se střídali psí 
zákazníci jeden za druhým také ve V. I. P. tlapkách na Mickiewiczově ulici. Stříhal se 
zrovna pejsek Toník (nikdy to neměl rád a dost bojoval, ale po lockdownu byl zcela 
spokojen a pochutnával si na malých piškotech) a venku už čekali neposední Fido a Čertík. 
Na odboru vnitra a živnostenském úřadu MmH bylo zjištěno, že k 10. květnu 2021 bylo 
zřízeno 64 provozoven holičství a kadeřnictví (k 1. lednu 2021 jich bylo 61). [2] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 

https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-obrazu-karla-lapika/
https://www.mkshavirov.cz/videoprezentace-roman-sedlak/
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Roušky, štíty, dezinfekce, platný test na přítomnost koronaviru… Ale veliká radost,  
že se vlasům dostane odborné péče. Paní Dagmar byla 
jednou z prvních, které se to povedlo v pondělí 3. května 
2021. Foto z archivu paní Dagmar Komenderové Nytrové.  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
Dočkal se také pejsek Toník v psím 
salónu V. I. P. tlapky v Mickiewiczově 
ulici. Jindy je velký bojovník, ale tentokrát byl spokojen a potěšen.   
 

Úterý 4. května 2021 
 Vláda ČR přistoupila k dalšímu kroku směřujícímu k uvolnění opatření 
schválených kvůli šíření koronaviru. Zásadní změna spočívala v umožnění cestování 
naočkovaných českých občanů ze států se středním a vysokým rizikem, nemuseli již 
absolvovat testy na přítomnost koronaviru. Ve střediscích volného času a v uměleckých 
školách se mohly setkávat skupiny 3 dětí a ve venkovním prostoru 20 dětí. [3] 
 

Středa 5. května 2021 
 Porodní asistentky slavily svůj mezinárodní den a v NsP Havířov připravily 
prohlídku porodního sálu. Akce byla určena zejména budoucím maminkám, ale i těm, 
kteří chtěli zavzpomínat, případně zjistit, jak se gynekologicko-porodnické oddělení 
havířovské nemocnice v posledních letech proměnilo ve vyhledávanou porodnici. 
K dispozici jsou tu 4 sály, každý se sprchou a záchodem, porodním křeslem, závěsným 
systémem, míčem. Maminky mohou rodit také do speciální vany. Nechybí samozřejmě 
pokoj pro první dobu porodní (odtok plodové vody a počátek kontrakcí) a operační sál 
pro případný císařský řez. O budoucí maminky se tu během porodu (ale i před ním  
na různých podpůrných akcích) starají 2 desítky porodních asistentek, které jsou schopné 
samy vést bezproblémový porod. Pokud je skutečně vše v pořádku, lékař přichází ke konci 
porodu, stejně tak dětská sestra (pediatr je zván také pouze v případě, že děťátko má 
nějaké problémy). Maminky zůstávají s dětmi v porodnici 3 dny od porodu (počítáno  
od druhého dne), po císařském řezu 4 dny.  
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Mezinárodní den porodních asistentek byl stanoven jako oslava této vysoce profesionální 
profese, bez níž není možný  
co nejpohodovější vstup na tento svět  
ve chvíli vysoce intimní. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Budoucí maminky využily možnost 
prohlédnout si porodní sály v porodnici 
NsP Havířov u příležitosti Světového dne 

porodních asistentek. Středa 5. května 2021.  
 
 O úpravu městské zeleně se v Havířově starají dvě firmy: Zámecký dvůr  
a TSH. Jejich pracovníci upravují také 
květinové pásy na Hlavní a Dlouhé třídě.  
 
 
 
 
 
 
 
Úprava zeleně k jaru patří. U zastávek 
MHD Obchodní dům ve středu 5. května 2021.  
 

Pátek 7. května 2021 
 Uskutečnil se pietní akt u příležitosti 76. výročí osvobození a ukončení  
2. světové války v Evropě. Účastníci (představitelé města, stran a spolků, vojáci a skauti) 
se sešli nejprve u Památníku obětem války z Těšínského Slezska u kostela sv. Anny.  
Po zaznění hymny a krátkém projevu primátora města Josefa Bělici položili k památníku 
květiny a úklonou vzdali hold jejich hrdinství a oběti.  
Představitelé města společně položili květiny také u dalších pomníků na území města. 
Nejprve zavítali na městský hřbitov v Havířově-Šumbarku na II. etapě k Pomníku padlým 
hrdinům umučeným v koncentračních táborech za nacistické okupace 1939–1945. 
Nedaleko se poklonili také obětem nacismu v letech 1939–1945 zaměstnaným na Dole 
Dukla. Kytici květů položili také u Památníku padlým rudoarmějcům  
v Havířově – Prostřední Suché, padlým vojínům z Prostřední a Dolní Suché v letech  
1914–1918 v Havířově – Prostřední Suché, u památníku zahynulým a popraveným 
německými fašisty v koncentračních táborech na hřbitově v Havířově – Prostřední Suché, 
poklonili se zde též bojovníkům, kteří padli v boji s fašismem 18. září 1939 a nedaleko 
rudoarmějcům umučeným germánskými uchvatiteli v Suché. Další cesta směřovala  
do Havířova-Životic k pomníku neznámého vojína a k Památníku životické tragédie. 
Poslední kytičku položili k Památníku padlých z Dolních Bludovic v letech 1914–1918  
u ZŠ s polským vyučovacím jazykem v Selské ulici. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie)  
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Pietní akt k uctění památky padlých ve světových válkách a u příležitosti 76. výročí 
ukončení 2. světové války v Evropě a na našem území. Pomník obětem 2. světové války 

z Těšínského Slezska  
u kostela sv. Anny. Pátek  
7. května 2021. Foto z archivu 
MmH. Petr Sznapka.  
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Pietní akt u Pomníku obětem  
2. světové války z Těšínského Slezska  
u kostela sv. Anny. Pátek 7. května 
2021.  

Pietní akt v pátek 7. května 2021.  
 
 
 
 

 
 
Pietní akt, hřbitov v Havířově-Šumbarku,  
II. etapa, Pomník padlým hrdinům umučeným 
v koncentračních táborech za nacistické 
okupace 1939–1945. Pátek 7. května 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
Pomník padlým rudoarmějcům  
v Havířově – Prostřední Suché. Pietní akt 
v pátek 7. května 2021.  
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Památník padlým vojínům z Prostřední a Dolní Suché v letech 1914–1918. Pietní akt 
v pátek 7. května 2021.  
 
 
 
 

Památník věnovaný památce zahynulých  
a popravených německými fašisty 
v koncentračních táborech na hřbitově 
v Havířově – Prostřední Suché. Pietní akt 
v pátek 7. května 2021.  

 
Památník bojovníkům, kteří padli v boji 
s fašismem 18. září 1939 na hřbitově  
v Havířově – Prostřední Suché.  Pietní akt v pátek 
7. května 2021.  

Památník rudoarmějcům umučeným 
germánskými uchvatiteli v Suché na hřbitově v Havířově – Prostřední Suché. Pietní 
akt v pátek 7. května 2021.  
 
 
 
 
 
 
 
Pomník neznámému vojínu  
v Havířově-Životicích. Pietní akt v pátek  
7. května 2021.  
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Památník životické tragédie v Havířově-Životicích, pietní akt v pátek 7. května 2021.  

Památník padlých z Dolních Bludovic v letech 
1914–1918 u ZŠ s polským vyučovacím jazykem. Pietní akt v pátek 7. května 2021. 
 
 Na náměstí Republiky to opět vonělo kořením, koláči, chlebem i masnými 
výrobky, lidé stáli frontu na sazeničky. Byly otevřeny Havířovské farmářské a rukodělné 

trhy.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Havířovské farmářské a rukodělné 

trhy na náměstí Republiky v pátek 7. června 2021.  
 
 Byl zaznamenán problém na vnitřních rozvodech kanalizace v ulici 
Železničářů v lokalitě přednádražního prostoru. Potrubí DN 400, které odvádí 
splaškovou vodu z části Šumbarku, prasklo v hloubce 5 m a vyžádalo si opravu spojenou 
s výkopovými pracemi. Musel být proto porušen nově vybudovaný chodník a částečně 
odstraněn betonový květináč. Chodci byli v čase nehody vyzváni, aby dbali zvýšené 
pozornosti při pohybu v opravovaném místě. Práce si nevyžádaly žádné dopravní 
omezení. O odstranění havárie se postarala společnost SM VaK Ostrava. Financování bylo 
zajištěno v rámci úsporných opatření z rozpočtu odboru komunálních služeb MmH  
pro rok 2021. [4] 
 
 McDonald´s otevřel v Havířově svoji 105. českou restauraci v prostorách 
bývalého autosalónu Toyota v rámci obchodní zóny „Nákupní park Havířov“ u Kauflandu 
U Trati v Havířově – Prostřední Suché. Součástí restaurace je i DT line včetně digitálních 
menuboardů, parkoviště s výhradními parkovacími stáními. Byla provedena v designu 
„Alphabet“, nabídla 100 míst k sezení, hrací koutek a venkovní zahrádku s dalšími  
38 místy k sezení. Návštěvníci se dočkali také plnohodnotného McCafé a McDelivery. 
K dispozici byly 3 oboustranné kiosky, 2 výdajové zóny, obsluha u stolu, 4 linie MFY  
a samostatná Beverage Cell pro výrobu nápojů. [5] Práci našlo díky nové restauraci  
150 lidí.  
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První den zavítal na hamburger také trenér hokejových Vítkovic Miloš Holaň. Zatím se ale 
prodávalo přes okénko  
do kelímků a jídlo s sebou, jak 
přikazovala vládní opatření  
proti koronaviru.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
V Havířově byla otevřena 
restaurace McDonald´s. Ranní 
směna, která je připravená 
obsloužit zákazníky. Pátek 7. května 2021. Foto z archivu McDonald´s ČR.  
 

Pondělí 10. května 2021 
 Další uvolnění opatření proti šíření koronaviru sebou přineslo otevření 
obchodů. Pro prodejce to byl nesmírně těžký den, lidé si přišli kupovat hlavně oblečení, 
v obchodní zóně u Kauflandu a hobbymarketu OBI nebylo k hnutí, byl problém  
i s parkováním a posléze opuštěním parkoviště. Fronty se tvořily také u prodejen 
s levnějším zbožím. [6] 
Do škol se vrátily děti také v MSK. Testovat se přestalo v mateřských školách, které opět 
ožily dětským smíchem. Roušky a respirátory už nebyly povinné venku, když byl člověk 
sám.  
 

Úterý 11. května 2021 
 Sezóna byla zahájena také v Kotulově dřevěnce, expozici MT. Zatím  
se nesměly konat žádné akce, na které sem havířovští rádi docházeli. Prohlídky byly 

povoleny vzhledem k malému 
prostoru bez průvodce. Výkladu  
o životě v nejstarší roubené lidové 
stavbě (byla postavena  
před 240 lety) se zájemcům 
dostalo venku.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
  
 
Se zpožděním byla letos 
otevřena Kotulova dřevěnka, 

první hosty tu uvítali v úterý 11. května 2021.  
 

Pátek 14. května 2021 
 Rodiče měli poslední možnost zapsat své dítě k docházce do mateřské školy 
ve školním roce 2021/2022, zápisy trvaly od 3. května 2021. Povinnost docházet  
na předškolní vzdělávání platila pro děti, které do 31. srpna 2021 dosáhly věku 5 let.  
Do všech 29 zařízení ve všech obvodech města se konaly zápisy bez přítomnosti dětí  
a jejich zákonných zástupců. Rodiče doručili na vybranou mateřskou školu žádost o přijetí 
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s prostou kopií rodného listu dítěte, evidenčním listem s potvrzením od lékaře. Pokud 
nebylo dítě naočkováno podle očkovacího kalendáře, museli rodiče kontaktovat 
praktického lékaře a vyžádat si potvrzení, že je jejich dítě proti nákaze imunní, případně 
se nemůže očkování podrobit kvůli trvalé kontraindikaci. Tato povinnost se netýkala dětí 
plnících povinné předškolní vzdělávání. Zákonní zástupci mohli žádost doručit 
prostřednictvím datové schránky, emailem s uznávaným elektronickým podpisem, 
poštou nebo využitím poštovní schránky na budově vybrané MŠ, osobním podáním 
v mateřské škole.  
Ředitelé mateřských škol přednostně přijímali děti, které před začátkem školního roku 
dosáhly nejméně 3 let věku a místo trvalého bydliště měly v příslušném školském obvodu 
spádové mateřské školy. [7] Z výkazu k 31. květnu 2021 je patrné, že se zapisovalo celkem 
801 dětí, zapsáno jich bylo 577, k individuální výuce byly přihlášeny 4 děti, bylo 
zamítnuto 129 žádostí, zápis nebyl uznán ve 22 případech a správní řízení bylo zastaveno 
u 73 dětí. [8] K zápisu se nedostavilo 71 dětí, 3 děti navštěvovaly lesní školku, 7 dětí se 
odstěhovalo do jiného města, 6 dětí bylo v jiné spádové školce a 2 děti v zahraničí. [34] 
 
 Byla vyhodnocena žákovská soutěž Kutílci vyhlášená na podzim roku 2019 
v rámci projektu MAP (Místní akční plán) Havířov II. Děti mateřských a základních škol 
tvořily velké modely na různá témata (například zoopark, dinopark či sluneční soustava). 
Kvůli pandemii došlo k vyhlášení až nyní v prostorách SŠ v ulici Sýkorova.  
Děti si daly velmi záležet a rozhodování poroty nebylo jednoduché. „Opravdu to byla těžká 
úloha, protože hodnotit dětské výtvory, když jsou pro to děti tak zapálené a daly si s tím tolik 
práce, je velmi těžké. Ale museli jsme někoho vybrat. V jednotlivých kategoriích vyhrála  
MŠ s polským vyučovacím jazykem na ulici Selské v Bludovicích. Ti to měli moc krásné, 
nápadité. Na ZŠ na 1. stupni to byla ZŠ G. Svobody, ti měli téma dinopark a na ZŠ 2. stupně 
pracovali s tématem sluneční soustava a tam cenu poroty získala ZŠ M. Pujmanové,” řekla 
náměstkyně primátora pro školství 
a kulturu Jana Feberová. Zkrátka 
proto nepřišel vůbec nikdo. Všichni 
dostali cenu MAPu, kterou je výlet  
do planetária v Ostravě-Porubě. [9] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie)  
  
 
Vyhodnocení žákovské soutěže 
Kutílek z projektu MAP Havířov II. 
Foto z archivu Jany Feberové. 
Prostory SŠ v ulici Sýkorova, pátek 14. května 2021.  
 
 Poslední den bylo v provozu Poradenské a registrační centrum  
pro očkování proti COVIDu-19 v prostorách NsP Havířov. Senioři, kteří i nadále měli 
zájem o registraci k očkování, mohli i nadále využívat pomoci úředníků odboru sociálních 
věcí MmH vždy v pondělí a ve středu od 8 do 16:30 h a ve čtvrtek od 8 do 13:30 h. [10] 
 
 Ne všichni jsme oplývali schopností okamžitě se naučit využívat moderní 
technologie. V pobočce pro dospělé čtenáře Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti 
přišly knihovnice s nápadem pomáhat lidem, aby se rychleji naučili zacházet s chytrými 
telefony, čtečkami, tablety. Hosté, kteří tu zavítali v pátek 14. května 2021, měli zájem  
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o komunikaci v e-mailu (zejména se jednalo o posílání příloh, ukládání fotografií)  
a dalších komunikačních aplikacích (WhatsApp, Messenger, videohovory). Zajímali se 
také o základní orientaci v chytrém mobilu. [11] 
 

Pondělí 17. května 2021 
 Česko zasáhla nová vlna uvolnění směrem k normálnějšímu způsobu života. 
Otevření zahrádek restaurací, kaváren však nepřálo studené počasí. Lidé, kteří zahrádku 

přesto navštívili, museli případné kontrole 
hygienika či policisty doložit, že byli očkováni, 
případně prodělali COVID-19 nejdéle před 90 dny či 
byli otestováni. MZ ČR vydalo zákaz provozovatelům 
zahrádek poskytovat hostům internetové připojení, 
což se týkalo také velkých obchodních center. [12] 
 
Je chladno, ale lidé si přesto vychutnávají chvilku 
na zahrádce u kavárny Monet.  

 

Středa 19. května 2021 
 „Návrat k malbě“ nazvala svoji výstavu v prostorách Městské knihovny 
Havířov ve Šrámkově ulici Lucie Klezla, která se v posledním čase věnovala více tvůrčí 
fotografii a výuce nových médií na ZUŠ B. Martinů. Expozicí nádherných barevných 
kompozic na různých grafických podkladech se vrátila ke kořenům své tvorby. Výstava 
těšila návštěvníky knihovny do 24. června 2021, dernisáž připadla na úterý 22. června 
2021.  
 

Čtvrtek 20. května 2021 
Vedoucí včelařského spolku Ambrožíci Jiří Vavřík přivítal ve Včelařském 

areálu Zámecký dvůr děti ze ZŠ Těrlicko. Cesta k tajemství života včel vedla od kapličky 
sv. Ambrože, patrona včelařů (legenda říká, že se mu v kolébce usídlil roj včel a žádná ho 
svým žihadlem nepíchla, říká se také, že včely budoucímu biskupovi snášely med a jeho 
hlas byl proto medový). Biskup Ambrož byl též nazýván otcem chudých, nikdo od něj 
neodcházel neobdarován. V jeho šlépějích jdou také Ambrožíci, kteří každý rok odměňují 
medem havířovské dárce krve a med nosí též do různých sociálních zařízení ve městě. 
Děti z Těrlicka se u příležitosti blížícího se Světového dne včely dověděly mnoho 
zajímavého ze života tohoto pilného a nezastupitelného tvora. 
Tajemství života včel odhalil pan Vavřík i dětem z MŠ Balzacova.  
Další akcí, která přispěla k oslavě života pilného a užitečného tvora se uskutečnila 
v sobotu 15. května 2021, opět v areálu Ambrožíků, v Zámeckém dvoře. Jednalo se o kurz 
chovu matek pro včelařskou veřejnost. Vzdělávat se a vyměnit si zkušenosti přišli včelaři 
a včelařky různého věku z Havířova a Těrlicka. Včelí matka, královna, je pohlavně dospělá 
samice včely medonosné, její funkcí je kladení vajíček a feromonové řízení zásob nutných 
pro přežití včelstva. V přírodě žije maximálně 5, obvykle ale 2 až 3 roky. V jednom včelstvu 
je obvykle jedna matka. V úvodním videu Výzkumného ústavu včelařství přinesl základní 
informace o chovu matek, který počíná chovem trubců, o ineminaci matek, přinesl návod, 
jak založit včelstvo (výběh matky z matečníku za 16 dní, líhnutí larviček za 12 dní, matky 
začínají klást vajíčka za 10 dní po vylíhnutí). Celá tato včelařská věda spěje k cíli založit 
včelstvo s prvotřídní plodnou matkou co nejvíce odolné proti nemocem.  
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S praktickými zkušenostmi z oblasti chovu matek a zakládání včelstev se podělili i další 
včelaři.  
Vyvrcholením oslav Světového dne včel bylo zážitkové odpoledne „Včela  
pod mikroskopem“ ve včelařském areálu Ambrožíků v Zámeckém dvoře.  
Inu, drobný pilný tvoreček, který je nezbytnou podmínkou úrody a tedy i naší výživy  
a zdraví, si naši pozornost zaslouží. 
Stejně tak všichni ti, kteří se starají  
o popularizaci včelařství zejména mezi 
mládeží.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie)  
 
Děti z Těrlicka přišly pátrat  
po tajemství života včel v úterý  
11. května 2021.   

 
Kurz chovu matek ve včelařském areálu 
Ambrožíků v Zámeckém dvoře v sobotu  
15. května 2021.  

 
 
 
 
 
Beseda o včelaření v MŠ Balzacova  
ve středu 19. května 2021. Foto z archivu Jiřího Vavříka.  
 

Pátek 21. května 2021 
 Z důvodu opravy mostu přes Lučinu byla uzavřena místní komunikace v ulici 
Na Kempách v Havířově-Bludovicích. Vyžádala si úplnou uzavírku pro motorová vozidla 
v úseku od křižovatky s ulicí K Lučině po křižovatku s ulicí Na Lánech a zpět. Byla 

vyznačena objízdná trasa. Pěším byl umožněn 
průchod po lávce v těsné blízkosti mostu. Oprava 
byla plánovaná na 4 měsíce. [13] Město Havířov má 
ve své správě 10 mostů a 15 lávek. Z nedávného 
posouzení jejich technického stavu vyplynulo, že 
některé bude nutné opravit. Most v ulici na Kempách 
byl vyměněn téměř celý. [14] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie)  
Oprava mostu přes Lučinu v ulici Na Kempách. 

Pátek 21. května 2021. 
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Pondělí 24. května 2021 
 Česko zažilo další vlnu rozvolnění. Do lavic se mohli vrátit studenti středních 
škol. Vzhledem k tomu, že maturanti zrovna skládali státní písemné maturitní zkoušky, 
museli ředitelé škol vyřešit výuku po svém. V úvahu padaly exkurze, výuka v přírodě  
či ředitelské volno. Ke studijním povinnostem do lavic se všichni vrátili ve středu  
26. května 2021. [15] Po měsících se vrátili do svých alma mater také vysokoškoláci.  
I tento návrat byl spíše teoretický, končil semestr a začalo zkouškové období.  
Ve skupinách s více než 10 dětmi v základních uměleckých školách byl podmínkou výuky 
negativní test, uznávaly se i testy školní. Hotely, penziony a další ubytovací zařízení začaly 
ubytovávat všechny hosty, kapacita nebyla nijak omezena. Hosté se prokazovali platným 
PCR nebo antigenním testem, potvrzením o očkování nebo o prodělání nemoci COVID-19 
v uplynulých 6 měsících. Po týdnu pobytu museli podstoupit další test. Hotelové 
restaurace byly otevřeny pouze pro ubytované, zakázáno bylo podávání jídla formou 
švédských stolů. 
Sportovat mohlo 12 lidí v jedné skupině, na celém sportovišti mohlo pěstovat sportovní 
vášeň maximálně 30 lidí. Vnitřní pavilony zpřístupnily zoologické a botanické zahrady, 
v kapacitě 50 %. Lidé opět mohli navštívit kulturní akce, ve venkovních prostorech mohli 
zaplnit polovinu kapacity areálu, maximálně jich mohlo dorazit 1 000. Uvnitř platil limit 
500 lidí. Diváci museli sedět s nasazeným respirátorem. [16] Po dlouhé době se vypravili 
do kina také havířovští milovníci filmu. V kině Centrum zhlédli premiéru dánského 
dramatu „Chlast“ z roku 2020. 
Zákaznická centra otevřela pro zákazníky také společnost SmVaK. [17]  
 
 Čtenáři Městské knihovny Havířov dostali k dispozici další bibliobox 
k vrácení zapůjčených dokumentů (i z jiných poboček  
či v mimopůjčovní době). Byl instalován u vchodu poboček 
Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici. Knihy mohli 
vracet 24 hodin denně, 7 dní v týdnu.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
Nový bibliobox u poboček Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici.   
 

Středa 26. května 2021 
 V dětském oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti byl 
vyhodnocen další projekt MAPu. Byl určen dětem základních uměleckých škol, které 
plnily zadání „S Mapíkem historií Havířova“. Přišlo 25 velmi zdařilých prací dětí, 
navštěvujících výtvarné obory obou havířovských základních uměleckých škol, na téma 
„Havířov formou komiksů“. Vítězkou se stala 14letá dívka ze ZUŠ B. Martinů, její výtvor se 
stal součástí pracovního sešitu pro žáky 9. ročníků základních škol v Havířově i spádových 
obcí, které spadají pod jeho rozšířenou působnost. Pavla Nesvadbová, vedoucí pracovní 
skupiny čtenářské skupiny MAP 2, k tomu řekla: „Projekt Havířovem a jeho okolím  
s Mapíkem vznikl vloni a navazuje na projekt pro mateřské školy. Jedná se o projekt,  
ve kterém by se měly děti rozvíjet v rámci čtenářské gramotnosti a metody, které jsou použity 
v tomto sešitě, mají rozvíjet jejich kritické myšlení. Tématem potom je město Havířov a jeho 
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okolí. Pro děti druhého stupně je v tuto chvíli sešit v přípravě. Tam jsme se drželi spíše 
historických událostí, je to náročnější, jsou tam dlouhé texty. Texty se týkají nejen vzniku 
Havířova, ale například tragédie v Životicích, nebo dřevěného kostela v Albrechticích  
a dalších témat. A právě, abychom jim ještě přiblížili pracovní sešit, tak jsme požádali  
o spolupráci umělecké školy a vyhlásili jsme soutěž o vytvoření komiksů o vzniku Havířova.”  
Všichni ostatní účastníci soutěže dostali drobné dárky. [18] 
 
 Zástupci hypermarketu Globus Havířov předali šek na 100 000 korun 
zapsanému spolku ADAM – autistické děti a my. Právě tento havířovský spolek byl 
vybrán v rámci projektu „Globus Lepší svět 2021“. Finanční dar je účelově určen  
na terapie pro děti s autismem zaměřené na dopady korona krize u dětí. „Naším cílem je  
v bezpečném prostředí skupinek dětí jim dát prostor k zvědomění vlastních pocitů a orientaci 
v nich. Pod vedením terapeuta děti s autismem nalézají a rozvíjejí strategie, jak zvládat 
stresové situace. Ve skupinkách terapeut vytváří podmínky pro bezpečné uvolnění  
a vyjádření svých obav, nalezení pochopení a sdílení s respektujícím a individuálním 
přístupem ke každému dítěti. Tímto finančním darem bude podpořeno 136 děti s autismem 
a jejich rodin,“ řekla paní Marie Gerdová, ředitelka zapsaného spolku ADAM – autistické 
děti a my. [19] 
 

Pátek 28. května 2021 
 V Charitním centru pro seniory Charity Český Těšín  
v Havířově-Šumbarku na II. etapě se sešli stálí klienti služby na smažení vaječiny.  
Na návštěvu přijeli také jejich přátelé z Charitního centra v Českém Těšíně – Svibicích. 
Nálada byla výborná, všem chutnalo, došlo i na zábavu s písničkou při harmonice.  
Do havířovského střediska, které je stanoveno sociálně aktivizační službou, v současnosti 
dochází 15 klientek. Nesmírně se jim tu líbí a těší se na své přátele, společnou chvilku  
a smysluplné naplnění volného času. Charitní centrum pro seniory, jedna ze služeb 
Charity Český Těšín, sídlí v pronájmu v budově CSVČ sv. Jana Boska na Lomené ulici 
v Havířově-Šumbarku, zde funguje od roku 2014. Cílem programů, které tu chystají, je 
prevence proti osamění seniorů (stálé denní programy jako tvoření, trénink paměti, 
dámský klub, vycházky, před koronavirovou krizí se často chodilo i na bowling). Když se 
postupně začala uvolňovat opatření proti šíření nemoci COVID-19, měli senioři strach. 
Zjistili ale, že být doma sám, často bez zemřelého partnera, je pro ně mnohem těžší.  

Postupně tedy začaly do centra znovu 
docházet zejména osamělé ženy. 
Dodržovala se a dodnes dodržují všechna 
hygienická opatření. Velké množství 
výrobků, které tu ženy vyráběly, používaly 
jako dárečky a vyzdobily jimi celou 
společenskou místnost. Někdy se dávají 
také do charitního bazárku Charity Český 
Těšín.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 

V Charitním centru pro seniory se chystalo smažení vaječiny, čekalo se na příjezd 
přátel z Českého Těšína. Pátek 28. června 2021.  
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Sobota 29. května 2021 
 Ve věku 72 let zemřel náhle pan Karel Šlachta, bývalý náměstek primátora 
města Havířova pro hospodářský rozvoj a člen Rady města 
Havířova.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Nečekaně nás v sobotu 29. května 2021 opustil pan Karel 
Šlachta.  
 
 Dočkali se všichni, komu v čase lockdownu „došel“ nábytek a další domácí 
potřeby. Byla otevřena nová prodejna ASKO - Nábytek, společnost představila v Havířově 
zcela nový koncept, nabídla inspiraci, tipy pro bydlení, nápady a triky  
od odborníků, také službu plánování nábytku na míru, vše v moderním a vzdušném 
prostředí na ploše 5 583 m2. [20] O zákazníky se tu staralo 30 zaměstnanců. [21] 

Nakupující, či jen zvědaví, byli obdarováni 
balónky, po nákupu si mohli vylosovat 
slevy a dárečky.  
 
 
 
 
Nová prodejna ASKO - Nábytek byla 
otevřena v sobotu 29. května 2021 

v ulici U Skleníků (vedle hypermarketu Globus Havířov).  
 
 V Národním tréninkovém centru stolního tenisu v Havířově-Šumbarku 
pokračoval závěrečným dnem turnaj žen o nominaci na ME ve Varšavě, svůj turnaj 
odehráli také junioři U19. Účast na varšavském ME si zajistily Zdena Blašková, bývalá 
úspěšná česká reprezentantka v mládežnických kategoriích a Karolína Mynářová, která  
o svém úspěchu rozhodla až v posledním kole, když porazila havířovskou Gabrielu 
Štěpánovou. „Mám obrovskou radost. Už jsem sice byla na mistrovství Evropy družstev 
v Nantes, ale tam jsem nehrála. Teď budu startovat na šampionátu jednotlivců. To je skvělé. 
Turnaj byl hodně náročný, šla jsem kolo od kola a moc jsem nepřemýšlela o tom, jaké je 
aktuální pořadí. Porazila jsem na úvod Kačku Tomanovskou, ale pak jsem zase prohrála se 
Zdenou Blaškovou a Tamčou Tomanovou. Nakonec se to povedlo až v přímém souboji  
o místo na šampionátu,“ řekla Karolína Mynářová.  
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Obě hráčky se hned po víkendu zapojily do společného soustředění v havířovském 
Národním tréninkovém 
centru a připravovaly se  
na jeden z vrcholů letošní 
sezony v červnu. Turnaj 
juniorů U19 vyhrál Šimon 
Bělík. [22] 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
Národní tréninkové centrum 
stolního tenisu, boj  
o nominaci na ME  
ve Varšavě, bojují Zdena Blašková a Gabriela Štěpánová. Foto z archivu ČAST, 
Jaroslava Odstrčilíka. 
 

Pondělí 31. května 2021 
 V průběhu května zajistili pracovníci komunálního odboru MmH blokové 
čištění ulic a parkovišť ve městě. Rozpis blokového čištění byl uveden na webových 
stránkách MmH, byl dostupný na: 
https://www.havirov-city.cz/odbor-komunalnich-sluzeb/informace/blokove-cisteni-
ulic-v-havirove 
Čištění pokračovalo také v červnu, červenci a srpnu.  
 
 Další květinová zeď, výsledek projektu studia JATTA realizovaného s pomocí 
Centra pro podporu podnikání a zaměstnanosti, byla instalována v K-klubu Městské 

knihovny Havířov v Šrámkově ulici. Zelená stěna slouží 
k harmonizaci pracovního prostředí. Projekt byl financován 
Evropským sborem solidarity.  
  
 
 
 
 
 
 
 
Květinová stěna ozdobila interiér K-klubu Městské 

knihovny Havířov v Šrámkově ulici v pondělí 31. května 2021.  
 

Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním místě Úřadu práce ČR v Havířově evidovali v květnu  
4 476 uchazečů o zaměstnání, z toho bylo 2 081 žen. V dosažitelném věku 15–64 let jich 
bylo bez práce celkem 4 275 (1 992 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel činil 
9,58 %. Bez práce bylo 100 absolventů a mladistvých (43 po ukončení základní školy  
a 57 absolventů) a 655 osob se zdravotním postižením. [23] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo 1 036 uchazečů o zaměstnání. [24] 

https://www.havirov-city.cz/odbor-komunalnich-sluzeb/informace/blokove-cisteni-ulic-v-havirove
https://www.havirov-city.cz/odbor-komunalnich-sluzeb/informace/blokove-cisteni-ulic-v-havirove
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 Zaměstnanci Psího útulku Max TSH přijali v květnu 25 psů, 29 koček  
a 8 drobných zvířat (mladé sýkorky, kačenu, ježka – byli předáni do Záchranné stanice 
Bartošovice). Z opatrovnictví se vrátili 2 psi z důvodu unáhleného jednání nových 
opatrovníků. Do nových domovů odešlo z útulku 7 psů a 4 kočky. Původní majitelé si 
vyzvedli 13 psů a 2 kočky. K 31. květnu 2021 tu opatrovali 33 psů, 21 koček a 1 mladého 
ježečka. Služeb psího penzionu využil během měsíce 1 majitel. [25] 
 V porodnici NsP Havířov se v květnu narodilo 97 dětí  
(48 chlapců a 49 dívek). Bydliště v Havířově mělo 36 narozených dětí  
(18 chlapců a 18 dívek).  
Na lůžkových odděleních havířovské nemocnice bylo hospitalizováno 868 pacientů  
(522 z Havířova). [26] 
 

Napsali o nás 
 Tři muže přistihli policisté z Horní Suché při pálení odpadu (včetně papíru  
a dřeva) u lesa, v místě, kde vloni v březnu ze stejného důvodu hořelo na rozloze  
200 × 200 m. Muži, kteří odpad přivezli dodávkou v neděli 2. května 2021 odpoledne  
do lokality na hranici Havířova, Horní Suché a Karviné, se dopustili přestupkového 
jednání proti lesnímu zákonu. [27] 
 Nemocnice se velmi pozvolna začínaly vracet k plánovaným zákrokům, 
neakutním operacím, které musely být odloženy z důvodu péče o covidové pacienty. 
Týkalo se to také NsP Havířov. „Snažíme se o návrat do normálního stavu, asi jako všechny 
nemocnice. Postupně chceme provádět urologické operace. Z osmi sálů fungují čtyři, pro to, 
abychom se vrátili do normálu, nám chybí personál. Doufám, že celý program operací 
obnovíme někdy v létě,“ řekl Norbert Schellong, ředitel havířovské nemocnice. [28] 
 Pro školy není jednoduchou záležitostí vypracovat projekt na modernizaci 
odborných učeben. Chtějí se však rozvíjet a z vlastních zdrojů peníze nemají. Některá 
školská zařízení (základní školy Na Nábřeží, F. Hrubína, Frýdecká a MŠ Přímá) požádala 
havířovské zastupitele o pomoc s financováním. „My jim vyjdeme vstříc bezúročnou 
půjčkou a až dostanou vyplaceno po realizaci těch učeben, tak ty peníze přijdou zpět městu. 
Jsem ráda, že to tak jde, protože by jim jinak všechno uteklo a neměly by nic,“ informovala 
Jana Feberová, náměstkyně primátora pro školství a kulturu. Snaží se všichni, některé 
školy už mají modernizaci učeben vyřešenu, některé žádají v současnosti. „… Už se učí nově 
s novými pomůckami, tak já si myslím, že je dobře, že si školy žádají a že chtějí změnu,“ 
doplnila Jana Feberová. [29]  
 Zdravotníci na nově zrekonstruovaném urgentním příjmu NsP Havířov 
začali pracovat se systémem, který monitoruje vozy rychlé záchranné služby. Díky tomu 
přesně vědí, kdy posádka s pacientem do nemocnice dorazí. Mohou se tedy na jeho příjezd 
připravit předem. Pro záchranáře je velmi důležité, aby se informace o pacientovi a jeho 
aktuálním zdravotním stavu dostaly zdravotníkům v cílovém zařízení co nejdříve, aby byli 
nachystáni, mohli se o něj okamžitě postarat, aby péče byla návazná a plynulá. Pokud se 
tato novinka osvědčí, bude nabídnuta i dalším nemocnicím. [30] 
 Havířovští myslivci nalezli při kontrole revírů ostatky srn. Vzhledem  
ke způsobu, jakým byly srny usmrceny a nálezu zakázaných železných pastí, nebylo 
pochyb, že v honitbě řádil pytlák. „Je to bezcitný predátor. Loví zvěř, není přesvědčen o tom, 
zda je zvěř mrtvá, uřeže zadní nohy a zvěř nechá na místě ležet. Loví srny před porodem, kdy 
ta srna by rodila do dvou dnů. Střelí srnu a nechá ji ležet, taky smutné,“ vyjádřil se k situaci 
Daniel Varga, hospodář Mysliveckého spolku Havířov. Myslivci rozmístili v revíru desítky 
fotopastí, využívají také termokameru. Podali trestní oznámení na neznámého pachatele. 
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Vzhledem k nalezení pastí apelovali na majitele psů, aby měli svá zvířata pod dohledem. 
[31] 
 Lidé se v neděli 9. května poprvé v roce vypravili k přehradám v kraji  
a užívali ve větším počtu poprvé v roce takřka letní počasí. Mnozí odvážlivci pak 
přiznávali, že voda je ještě dost studená. U Žermanické přehrady se mnoho otužilců 
nenašlo, nicméně vypadalo to tu jako na srazu cyklistů. Dorazili zejména z Havířova,  
na pláži si dali pivečko, vystavili tělo sluníčku a pokračovali dál. Po přehradě se proháněl 
motorový člun, někteří nedočkavci vypluli na loďce. [32] 
 Moravskoslezští policejní preventisté využili nové součinnosti v rámci 
projektu Spolku Počteníčko a cílili informace o prevenci na seniory, zvlášť zranitelné 
oběti trestných činů a skutků. Limity pandemie zatím nedovolovaly setkávat se seniory  
při běžných besedách. Jedním z nových způsobu se stala součinnost v rámci aktivizačního 
projektu pro seniory „Křížovkářská liga“ pro celou generaci „60+“. Kvízy a křížovky 
s různými pravidly bezpečného chování si senioři vyzvedávali prostřednictvím výdejních 
okének jednotlivých klubů. V dubnu obdrželi zmíněným způsobem křížovky 
s informacemi bezpečnostního rázu senioři v Havířově. V preventivních tiskovinách si 
zájemci zopakovali, jak se pohybovat bezpečně v silničním provozu, jak se nestát obětí 
majetkové či násilné trestné činnosti, jak rozpoznat domácí násilí a podobně. [33] 
 Na Městském fotbalovém stadionu bylo v odpoledních hodinách opět živo. 
Děti začaly pravidelně trénovat a už se těšily na přátelské zápasy. Každý trenér měl  
na hřišti svoji malou skupinku malých fotbalistů. Společně trénovali fyzickou kondici, 
techniku. Děti byly šťastné, že jsou opět spolu. Trenér Miroslav Matušovič si pochvaloval, 
že se vrátily všechny děti, které teď cítí velkou motivaci. „Chceme najet na to, že chceme 
odehrát co nejvíce zápasů, ať už přípravných, nebo triangly turnaje atd. A co se týče mého 
ročníku, tak my jsme se dostali na finále Ondrášovka Cupu a připravujeme se na plno. 
Věříme, že do tří týdnů by se to mohlo odstartovat a máme o zábavu postaráno a myslím si, 
že kluci z Havířova – Prostřední Suché se dostali mezi takové týmy jako je Sparta, Slavie, tak 
je to úspěch a věříme, že uspějeme i na tom velkém turnaji,“ řekl trenér Matušovič. [35] 
 V ZŠ Zelená v Havířově-Životicích uspořádali několik tematických aktivit, 
které se vztahují k celosvětovým i našim oslavám. Patřila k nim i tradice pálení 
čarodějnic, kterou na této škole pravidelně dodržují. Minulý rok se kvůli pandemii 
čarodějnický den nekonal, letos si žáci poslední den v dubnu užili. I přesto, že vzhledem 
k vládním nařízením chybělo pálení papírové čarodějnice a opékání párků. Mladší ročníky 
měly výuku protkanou tematickými kvízy a kreativním tvořením. V třídních skupinkách 
si vyrobily děti hlavu čarodějnice, zkoušely kvízy a hádanky, na školním hřišti si mohly 
pomyslně zalétat na koštěti v různých pohybových disciplínách. Procvičily zručnost, 
mozek i svaly. Všichni obdrželi čarodějnické vysvědčení a malou sladkou odměnu.   
Bohatý program připravili ve škole, která se již počtvrté pyšnila titulem „Ekoškola“,  
ke Dni Země. [36] 
 Celníci na Havířovsku odhalili bezmála 7 milionů nelegálních cigaret  
a daňový únik ve výši 22 milionů korun. Společně s policisty zadrželi 5 mužů,  
proti kterým bylo zahájeno trestní stíhání. Podíleli se na dovozu, skladování a distribuci 
padělků cigaret, které nebyly opatřeny platnými tabákovými nálepkami, s cílem vyhnout 
se platbě spotřební daně. Celníci se případem zabývali od listopadu loňského roku. 
Rozsáhlá razie na nelegální obchodníky letos v dubnu měla krycí název „Labužník“. Případ 
byl předán policii, která zahájila trestní stíhání. „Z dosud provedeného vyšetřování vyplývá, 
že jednotliví obvinění plnili v rámci páchání trestné činnosti určité dílčí role. Až na jednoho 
velký rozsah své trestné činnosti popírali. Muži jsou obviněni ze spáchání zločinu krácení 
daně, poplatku a podobné povinné platby a ze spáchání přečinu porušování práv k ochranné 
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známce a jiným označením,“ informovala Daniela Vlčková, mluvčí PČR MSK. Obviněným 
ve vazbě hrozil trest odnětí svobody až na 8 let. [37] Kriminalisté odboru hospodářské 
kriminality Krajského ředitelství policie MSK předali návrh na podání obžaloby všech pěti 
pachatelů Krajskému státnímu zastupitelství v Ostravě. [39] 
 Spolek rodičů při ZŠ Frýdecká přišel během pandemie s výborným nápadem, 
jak dostat děti během pandemie na čerstvý vzduch. Rodiče vymysleli akci „Krokem 
rokem“. Vytvořili 12 stanovišť v různých částech města. Děti dostaly mapu,  
GPS souřadnice a vyrazily. Předsedkyně Spolku rodičů při ZŠ Frýdecká řekla: „Každý měsíc 
nesl nějaký úkol, nějaké povídání o tom, co tam je třeba splnit. A pak nastaly situace, kdy si 
musely s tím úkolem doma poradit. Sepsat deník, vést si mapu. Samozřejmě děti vytáhly  
s sebou i rodiče, prarodiče i pejsky.” Vše, co děti k zadaným tématům doma vytvořily, bylo 
prezentováno na výstavě a jejich snaha byla oceněna odměnami. [38] 
 Dámy z Domova seniorů Havířov, střediska Luna, rády háčkují, jejich 
výrobky pomáhají v nemocnici. Chobotničky, které háčkují, dostávají předčasně 
narozené děti, protože chapadla připomínají pupeční šnůru a navozují pocit bezpečí.  
Je dokázáno, že po chobotničce raději sáhnou i donošené děti, starší i dvouleté, právě  
pro pocit bezpečí, který děti provázel devět měsíců v prenatálním věku. Seniorky 
háčkovaly i v době, kdy se nemohly stýkat. [40] 
 Tři žáci z moravskoslezských škol získali ocenění za umístění do 5. místa  
za výtvarné či literární zpracování tématu bezpečnosti v dopravě. Dle sdělení policejní 
preventistky Gabriely Pokorné poslaly děti do celorepublikové soutěže s názvem „Ulice 
není herna“ více než 100 prací, nejvíce jich přišlo z našeho kraje. První místo ve své 
kategorii obsadil Bryan Holub ze ZŠ Školní v Havířově-Šumbarku, druhá cena putovala  
do Opavy a pátá do ZŠ Hať. [41]  
 Městská knihovna Havířov připravila program pro děti ze ZŠ Mládežnická, 
vzala je na procházku pravěkem. Díky poutavému povídání paní knihovnice se podívali 
žáci druhých tříd na skok do pravěku. V krátkosti je seznámila s nelehkým životem dětí  
i dospělých v této době, nalákala je na celou řadu zajímavých knížek s touto tématikou. 
V pracovních listech děti luštily pračeštinu a zahrály si hru „Stopa ve stopě“. Pro prvňáčky 
si paní knihovnice připravila povídání o prvním čtení a prvních knihách. Děti bedlivě 
poslouchaly ukázky, které jim z knížek předčítala. [42] 
 

Počasí v květnu 2021  
 Po krásném slunečném dopoledni ve středu 12. května 2021 bylo dusno, 
odpoledne po 17. hodině se setmělo. Ochladilo se, přišla bouřka, spustil se intenzivní 
přívalový déšť. Druhý den bylo zataženo, 
poprchávalo, večer opět hřmělo  
a vytrvale pršelo.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Studené ráno v pondělí 3. května 2021 u Stružníku v Havířově-Bludovicích.  
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8.6 KRONIKA ČERVEN 2021 
Babička nám umřela… [1] 

Úvod  
 To přijdou takové dny, kdy si člověk říká, vše se k dobrému snad obrací, už 
jsme mohli na živý koncert, rovnou na festival lidové muziky, otevřené jsou výstavy, 
sportuje se. Naše tenistky obrátily naruby kurty Rolanda Garrose a vystoupaly na stupně 
nejvyšší ve dvouhře a čtyřhře French open.  
Celkově nás opanoval pocit uvolnění… A pak přijde taková chvíle, kdy člověka zcela 
nečekaně zachvátí smutek, až ho to samotného překvapí. Na malou chvíli jako by se 
zastavil čas a člověk procitne s myšlenkou, že dětství je skutečně nenávratně pryč  
a Vánoce už taky nebudou, co bývaly. Ve věku 68 let zemřela nejkrásnější princezna, 
Popelka, představitelka dlouhé řady nezapomenutelných rolí Libuška Šafránková. Jsme 
pohádková velmoc a její Tři oříšky pro Popelku pro mnohé skutečně znamenaly svátky 
vánoční. Když ji nese kůň Jurášek zasněženým lesem, vlasy jí vlají, člověk si říká: „Kam se 
hrabe Hollywood?“. Jsem kronikář a knihovník a ve chvíli, kdy mi ta smutná zpráva přišla 
po jedné ze sociálních sítí, moje mysl se ocitla v jednom z pražských obchodů s obuví, 
který dnes už neexistuje a kam chodila paní Šafránková s manželem nakupovat. Měla jsem 
to štěstí před lety, že jsem asi půl hodiny mohla slyšet její zvonivý smích, když si s mojí 
sestrou, která ji obsluhovala, povídaly a přitom zkoušely boty. Inu laskavý čtenáři,  
ne každý knihovník zažije Popelku, když si kupuje střevíčky. A je ještě jedna role, kterou 

se zapsala Libuška hluboko  
do našich srdcí, hned ta její první 
filmová. Barunka v dvoudílné 
adaptaci Babičky. A kdosi napsal 
tu smutnou parafrázi: „Včeličky, 
Barunka nám umřela“ [1]. A život 
šel dál, malinko jiný… A doslova se 
zatmělo Slunce.  

 
 

Ve čtvrtek 10. června 2021 jsme 
mohli pozorovat úkaz neúplného prstencového zatmění Slunce. Foto z archivu Karla 
Šuly. 
Ve věku 84 let zemřela herečka Nina Divíšková, léta kolegyně zesnulé Libuše Šafránkové. 
Tornádo řádilo na jihu Moravy, pustošilo zdejší obce, některé srovnalo se zemí.  A zabíjelo. 
Zkáza a zmar. V Havířově řádila bouře doprovázená lijákem. Hasiči opět stáli při nás  
a pomáhali, kde bylo třeba. A jak si Popelčinu dobrotu neseme v srdcích životem, snažili 
jsme se všichni pomoci dle svých sil a možností. A snad jsme v podvědomí tušili, že 
uplakaný déšť ustane, mraky se rozestoupí a vysvitne slunce. Společně to přece musíme 
zvládnout. 
 

Červen v časovém sledu 

Úterý 1. června 2021 
 Dopoledne svátečního dne dětí provázelo sluníčko. Ani letos se oficiálně 
neslavilo na náměstí Republiky, ale děti se se svými pedagogy vypravili na vycházky  
po městě a do okolí. Jednou ze zastávek mohlo být i hřiště v parku mezi ulicemi Fibichova 
a Beethovenova.  

Příloha%20č%203%20KRONIKY%20MĚSTA%20HAVÍŘOVA%20Citace%20zdrojů.docx
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Mezinárodní den dětí se slavil také v mateřských školkách (například v MŠ Paraplíčko  
pro zrakově postižené děti slavili malí i velcí s klaunem) či na dětském oddělení  
NsP Havířov. Zábavné odpoledne s klauny, mimoni a obřím bublifukem bylo připraveno 

také na kurtech Tennis Hillu  
v Havířově-Životicích.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Děti se vypravily v úterý  
1. června 2021 oslavit společně 
s pedagogy Mezinárodní den dětí. Sraz 

na společnou vycházku byl na náměstí Republiky.  
 
 Oslavy MDD připravili pro děti, ale i rodiče, v CSVČ sv. Jana Boska, děti se 
bavily ve střediscích v Havířově-Šumbarku i ve Městě. CSVČ sv. Jana Boska letos a příští 
rok slaví 30. výročí svého založení. K oslavě přispěla též prezentace v TV pořadu Dobré 
ráno 26. května 2021. Vedle ředitele CSVČ sv. Jana Boska Jindřicha Hoňka vystoupila též 
děvčata z klubu Bumerang s romskými tanci.  
Ve středisku na Lomené ulici v Havířově-Šumbarku otevřeli po koronavirovém 
lockdownu v dubnu, tehdy docházely děti za svými vedoucími po jednom. Vyhlásili tu  
pro ně fotografickou, literární a výtvarnou soutěž ke Dni Země, krásné výtvory dětí byly 
vystaveny na nástěnce. Den Země tu ovšem oslavili také úklidem okolí střediska.  
Od května jsou aktivity dané rozvrhem a vzhledem ke stanoveným opatřením (například 
1 vedoucí a 10 dětí), jednalo se zejména o aktivity, které děti baví, a které bylo možno 
v rámci stanovených opatření nabídnout (stolní tenis, počítače, kreativní  
kroužky – výroba z papíru, malování, omalovánky, oblíbený zlatý jehelníček – švadlenka 
učila děti šít na stroji i ručně, vaření s dětmi – jednoduchá jídla langoše, párky v rohlíku, 
špagety). Děti chodily velmi rády, v průměru 15 dětí denně.  
Mezinárodní den dětí, dorazilo jich 26, oslavili ve středisku na Lomené ulici  
v Havířově-Šumbarku různými hrami a soutěžemi uvnitř i venku. Na přilehlém hřišti děti 
házely talíře, kopaly míč z brány  
do brány, v rámci psychomotoriky 
vyhazovaly ve skupině balon na velké 
plachtě do výšky. V maringotce  
se skládalo puzzle. Vše se bodovalo, 
zapisovalo do kartiček a děti si 
nakonec odnesly drobné ceny.  
Na závěr si všichni vychutnali pečený 
párek s hořčicí a chlebem.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Děti v CSVČ sv. Jana Boska oslavily 
svůj svátek také na přilehlém hřišti u střediska v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku 
na II. etapě. Úterý 1. června 2021. 
 Také v CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici v Havířově-Městě se  
po lockdownu otevíraly pouze kurzy a kroužky, které povolovala hygienická situace  
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a které patřily k nejoblíbenějším u dětí. Byly to stolní tenis, keramika, hry  
na počítačích a ve virtuální realitě. Děti hrály florbal.  
Na den dětí se tu těšili velcí i malí, byla připravena grilovačka a spousta sportovních  
a mentálních soutěží pro děti všech věkových kategorií. Nechyběl házecí koutek, skoky  
na trampolíně, stolní fotbálek, ping-pong, malování na tvář, skoky v pytli, malá lanová 

dráha, lov rybiček, florbalista, střelecký 
koutek (vzduchovka, luk, prak, flustačka). 
Novinkou bylo kolo štěstí, kde bylo možno 
vytočit drobné sladkosti, plyšáky a hračky.  
A děti, které splnily 8 z 12 soutěží, dostaly 
ke sváteční večeři grilovaný párek.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Poslední přípravy na oslavy MDD 

v zahradě CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici v Havířově-Městě.  
 
 Jednadvacetiletá studentka z Havířova, Nicoletta, se vypravila pěšky 
z havířovského náměstí Republiky do rumunského Banátu a následně za další dva 
měsíce do Istanbulu. S batohem na zádech, kde si nesla vše potřebné, včetně střechy  
nad hlavou, stanu, v kterém bude přespávat, se rozloučila s rodinou a přáteli a v 9.00 h 
vyrazila na cestu. Denně ji čekalo cca 30 km chůze. Řídila se na své cestě mapami z mobilu 
a každých 5 dní plánovala a rozepisovala další trasu 
ve svém nepromokavém deníku. Nicoletta chtěla 
svojí cestou upozornit na nepříznivé dopady 
koronavirové krize na českou komunitu žijící  
na úpatí Karpat. Využít dopravních prostředků 
plánovala až na zpáteční cestě, kterou chtěla 
absolvovat oblíbeným autostopem. [3] 
Popřáli jsme, aby se úspěšně vyrovnala se všemi 
nástrahami, které se jí postaví do cesty.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie)  
 
 
 
Nicoletta se rozloučila s rodinou, přáteli  
a vypravila se na dlouhou cestu až k branám Orientu. Úterý 1. června 2021.  
 
 Ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka byla zpřístupněná 
výstava obrazů Very Siffner nazvaná „In natura“. Nabídla doslova květinovou podívanou 
od kvetoucího divokého česneku, přes vlčí máky, lekníny a irisy až k růžovým kalinám. 
Mezi nimi se leskly plochy jezírek, válely se mlhy v lužních lesích a lesních tišinách.   
Vedle olejových pláten mohli návštěvníci obdivovat květinové kompozice v malbě  
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na hedvábí. Výstava byla otevřená pro veřejnost do 30. června 2021, návštěvní doba 
galerie byla v pracovních dnech 
prodloužená do 20:00 hodin. 
  
 
 
 
 
Ve Výstavní síni Viléma Wünsche 

vystavila své obrazy plné květinových kompozic Vera Siffner.  
 
 Nádhernou, barevnou, námětově pestrou výstavu „Mezi světy“ olomouckých 
autorek Lenky Kučerové a Ireny Balaban Cakirpaloglu mohli zhlédnout návštěvníci 
v Galerii Radost. První jmenovaná vystavila obrazy šelem, nádherné oleje na plátně 
s kubistickými prvky. Zaujaly obrazy z podmořského světa. Irena Balaban Cakirpaloglu 
nabídla nádherné barevné kompozice na plátně, které bylo nutno prohlížet z větší dálky, 
poté se z nich vylouply obrazy. Zajímavý byl nainstalovaný cyklus neznámých míst 
v Korfu, Athénách, na tržnici v kapském městě, případně z procházky Amsterdamem. Část 
její tvorby představovaly akvarely. (Příloha D/06/1 Pozvánka na výstavu „Mezi světy“) 
 
 Do poloviny června mohli zhlédnout návštěvníci galerie OC Elan fotografie 
bývalého kronikáře, fotografa a publicisty Josefa Pintéra. Dlouholetý spolupracovník 
Deníku vystavil snímky, na kterých zachytil v průběhu let život v Havířově. V suterénu 
obchodního centra byly k vidění snímky z posledních let, zejména z oslav některých 
organizací působících ve městě, například nemocnice, PZKO či Domu dětí, dnes  
SVČ Asterix. Nechyběly záběry z městských slavností, koncertů, mistrovství republiky 
v mažoretkovém sportu, soutěže mladých hasičů, promenádních koncertů, sportovních 
utkání, vítání občánků. [4] 
 

Středa 2. června 2021 
 Ve věku 74 let zemřel dlouholetý fotograf města Havířova a regionální 
redakce Práva v Ostravě Josef Talaš. Fotografie byla  
pro našeho přítele a kamaráda profesí i vášní. Jeho objektiv 
zachytil okamžiky všední i výjimečné, krásu přírody  
i křehkost a půvab žen a dívek. Svá fotografická díla 
prezentoval veřejnosti také na výstavách.  
 
 
 
 
 
 
 
Foťák na krku a úsměv na tváři. To byl Josef Talaš. R. I. P. 
 
 Na atletickém hřišti u ZŠ M. Kudeříkové uspořádali členové atletického klubu 
Atletika Havířov 1965 atletický happening s oddílovými závody pro všechny kategorie 
„Atleti spolu“. Předseda klubu Tomáš Kopecký přivítal nejen všechny účastníky, ale také 
radního pro sport Daniela Vachtarčíka a havířovskou atletickou legendu Věru Czyžovou, 
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která zakrátko v neskutečné kondici oslavila 80. narozeniny. Jednalo se o první velkou 
akci nového klubu Atletika Havířov 1965, který vznikl z původních klubů Start Havířov  
a Atletika Havířov.  
První část povedené akce, kdy se většina atletů havířovského klubu po dlouhé době 
setkala na závodišti, patřila rozběhům, rozcvičování a tréninku, u mladších dětí zpravidla 
s rodiči. Soutěžilo se v druhé polovině podle kategorií od mladšího žactva po dospělé 
(překážková dráha, hod raketkou, skok daleký, závod 800 m pro ročníky starší 12 let,  
300 m ženy, 300 m muži, štafetový závod dětí na 5 x 60 m, vrh koulí).  
Síly přijeli změřit také atleti z jiných klubů, běh na 800 m mužů vyhrál Tomáš Dvořák 

z VSK Univerzity Brno (2:01:2 m) před havířovským 
Janem Veličkou (AH 1965, 2:08:5 m). 
Havířov byl jedním z mnoha měst, kde Český atletický 
klub podpořil konání akce, která otevřela sportování 
po mnoha měsících koronavirové krize v letošním roce.  
(Příloha D/06/2, 3 Plakátky Atleti spolu) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 9 KMH Atleti spolu 
Den s českou atletikou, středa 2. června 2021) 
 
Členové klubu Atletika Havířov 1965 měli na Dni 
s českou atletikou ve středu 2. června 2021 nové 
logo.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Den s českou atletikou na hřišti 
u ZŠ M. Kudeříkové ve středu  
2. června 2021 začal rozběhy a rozcvičkou.  
 

Čtvrtek 3. června 2021 
 Členky onkologické organizace INNA, zapsaného spolku, ozdobily společně 
s náměstkyní primátora pro školství a kulturu Janou Feberovou 3 sakury v Centrálním 
parku. Byly vysazeny jako symbol nehasnoucí naděje, ženské krásy, ženskosti a lásky 
v roce 2020 v rámci „Růžového měsíce října“ vyhlášeného Aliancí žen s rakovinou prsu 
Praha (havířovská INNA je členem i zakladatelem v roce 2002) měsícem boje  
proti rakovině prsu. Tři sakury znamenají též jednotu a spojenectví, podobně jako 
Svatoplukovy pruty, na společné cestě v boji proti zhoubné nemoci. „Sakury jsme ozdobily 
růžovými stuhami, které jsou symbolem ženských prsou a také modrou stuhou, která 
symbolizuje muže, na které také myslíme, protože víme, že ročně  onemocní touto diagnózou 
70 mužů,“ vysvětlila paní Marta ze zapsaného spolku INNA.  
Stromky zasazené při tónech písně „Znovu se zrodit“ autorů Petra Rajcherta Hradila  
a Daniela Hádla pro Alianci žen s rakovinou prsu připomenou svým růstem a kvetením 
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společnou aktivitu a budou svědky znovuzrození, ale také budou vzpomínkou na ty, které 
už s námi nejsou. [5] 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
Ženy ze Zapsaného spolku 
INNA onkologické organizace, 
s Janou Feberovou, 
náměstkyní primátora  
pro školství a kulturu. Stužky  
pro sakury ve čtvrtek  

3. června 2021 v Centrálním parku. Foto z archivu Zapsaného spolku INNA.  
 
 Cena OSA za rok 2021 v kategorii „Populární skladba roku“ připadla 
poslednímu hitu Karla Gotta a jeho dcery Charlotte Elly 
„Srdce nehasnou“. Na autorství se spolupodíleli Richard 
Krajčo a Petr Harazin (frontman havířovské skupiny 
Nebe). Cena byla předána bez účasti diváků v divadle 
Vzlet.  
 
 
 
 
 
 
 
Petr Harazin s cenou OSA za rok 2021 v kategorii 
„Populární skladba roku“. Foto z archivu Petra Harazina.  
 

Pátek 4. června 2021 
 V MGC Lučina začal s rozvolňováním kypět život. V pátek bylo otevřeno  
pro všechny, kteří si chtěli popovídat při kafíčku, připraven byl též dětský koutek.  

Klienti si od počátku června mohli užít 
Hatha jógu s Kájou. Turisti AktivSen, bylo 
jich 8, podnikli úspěšný výlet na Filipku.  
Ve středu se vydařily první šipky a všichni 
účastníci si chválili čtvrteční grilování 
oběda u lesa.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie). 
  
 
Turisté AktivSen z MGC Lučina  

se vypravili na Filipku. Foto z archivu MGC Lučina.  
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 Ve výlohách obchodů se objevila první tabla. Nejprve školková, posléze 
začala přibývat tabla studentů středních i uměleckých škol. Nezvratný důkaz, že se blížil 
konec školního roku.  
 
 Opět to žije i na hřištích, důkazem je skatepark v areálu Lázeňská. V pátek  
4. června 2021 byla znovu uvedena do provozu lezecká stěna, která musela projít svojí 
první opravou. Revizní technik zjistil na jaře nadměrnou opotřebovanost povrchové 
úpravy laminátové horolezecké stěny, jednalo se o prodření až na vlákna laminátu  

a setření barevného povrchu. Požadoval tedy 
protokol o provedení zkoušky rázové odolnosti 
povrchových prvků dle ČS EN 12572-1. Nedostatky 
byly v rámci reklamace u zhotovitele reklamovány  
a po obdržení protokolu o provedené zkoušce byla 
stěna opět zpřístupněna nedočkavým milovníkům 
lezení. [6] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
Po opravě byla znovu zpřístupněna lezecká stěna 
ve skateparku v areálu Lázeňská. Pátek 4. června 
2021.   

 
 
 
 
 
 
 
Do skateparku přišli také 
vyznavači skateboardu, kol  
a koloběžek. Areál Lázeňská v pátek 4. června 2021.  
 

Sobota 5. června 2021 
 V lokalitě nad Letním kinem se objevily stroje, začaly s budováním nového 
parkoviště. Stavbu prováděla firma Stavia, silniční stavby, Ostrava Kunčičky. Termín 
dostavby byl stanoven na srpen 2021.  
Nově budované parkoviště bylo jedním ze tří, na kterých v letošním roce vznikala nová 
parkovací místa. V lokalitě u Letního kina to bylo konkrétně 117 parkovacích stání. 
Parkoviště z betonové vegetační dlažby o tloušťce 80 mm bylo doplněno o nové veřejné 
osvětlení, kontejnerová stání, byla vysazena městská zeleň a provedeny terénní úpravy. 
Dešťová voda z parkovacích míst byla odvedena přes propustné zpevněné vrstvy, 
částečně do vsakovací rýhy a okolních zatravněných ploch. Z tohoto důvodu byla stavba 
spolufinancována z „Operačního programu Životní prostředí“, který se týkal zajištění 
hospodaření se srážkovými vodami. „Vznikne nových krásných 117 míst v lokalitě, kde je 
problém s parkováním. A takto velké parkoviště můžeme využívat i jiným způsobem,  
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například když v letním kině budou nějaké větší akce, tak se lidé komfortně dostanou  
na místo a budou mít kde zaparkovat,“ uvedl náměstek pro investice a chytré město 

Bohuslav Niemiec. [7] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
  
 
 
 
 
Začala výstavba tolik potřebného 
parkoviště v lokalitě u Letního kina. 

Foceno sobota 5. června 2021.   
 
 Neskutečný zážitek připravil všem přítomným folklorní soubor Jagár 
z Havířova. Po dlouhých měsících kulturního půstu připravil nádherný, v pořadí už druhý 
ročník „Folklorního (ne)festu“. Nezalekli se potíží, které ze současné epidemické situace 
plynou, sehnali partnery a sponzory, objednali krásné počasí (s malou vydatnou 
přeprškou) a přivezli další skvělé soubory z Moravy, Slovenska a Polska.  
Bylo to naprosto úžasné, až plakat se při první skladbě chtělo, že je to vůbec pravda. Díky, 
za nádherný koncert, za tu 
krásnou muziku, která nenechá 
v klidu nikoho, která je upřímná  
a zemitá a krásná… 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 10 Kroniky města 
Havířova 2. ročník Folklorního 
(ne)festu, Letní kino, sobota  
5. června 2021) 
 
Folklorní soubor Jagár se chystá 
na své vystoupení na 2. ročníku Folklorního (ne)festu v sobotu 5. června 2021.  

 
Neskutečné se stalo skutkem. 
Sešli jsme se na folklorním 
festivalu v Letním kině.  

2. ročníku Folklorního (ne)festu se zúčastnili také představitelé města, na jeviště 
Letního kina zamířili v sobotu 5. června 2021 náměstkyně primátora pro školství  
a kulturu Jana Feberová a náměstek primátora pro ekonomiku Ondřej Baránek.  
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Opravdu s radostí jezdily děti na 7. ročníku cyklo závodů „Na kole pro radost“ 
v parku za KD Leoše Janáčka. Skvěle se bavili malí i velcí. Cyklisté ve všech 12 dětských 
kategoriích prokázali velkou bojovnost a touhu závodit. 
Trať závodu postavili dobrovolníci. Podle věku jezdily děti 1 až 3 stanovená kola. Malí 
cyklisté si trať před závody několikrát projeli, ti nejmenší s rodiči, aby přesně věděli, kudy 
mají jet. Rodiče se často zabývali tím, že hustilkou doplňovali kola. Děti se orientovaly 
podle natažených pásek a nakreslených šipek na asfaltovém povrchu. Vzhledem 
k přebytku kříd, které spolu s šipkami zajistil zastupitel města Havířova Jan Szturc, se děti 
proměnily v malíře a trasu vyzdobily různými obrázky. Své kamarády přišly podpořit také 
děti z nedalekého dětského domova se svojí paní vychovatelkou Alenkou.  
Na trať se vypravilo celkem 118 účastníků. Za podpory rodičů, diváků a organizátorů 

všichni dojeli spolehlivě do cíle. Ocenění 
získalo 42 z nich. Obdrželi  
od organizátorů, kteří byli sami sobě 
sponzory, drobné a často sladké ceny.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 11 
KMH Cyklozávod „Na kole pro radost“, park 
za KD Leoše Janáčka, sobota 5. června 
2021) 
7. ročník cyklozávodů „Na kole  
pro radost“. Sobota 5. června 2021, 
v parku za KD Leoše Janáčka.  

  
 
 
 
 
 
„Na kole pro radost“ v parku za KD Leoše 
Janáčka v sobotu 5. června 2021.  
 

Pondělí 7. června 2021 
 V domě PZKO v Havířově-Bludovicích se sešli členové Klubu seniorů K-99. 
Členové ze severu Moravy (od Jablunkova po Bohumín) mohli po delší době řešit své 

klubové záležitosti. Samozřejmostí bylo 
dodržení zpřísněných hygienických nařízení.  
 
 
 
 
 
 
 
Setkání členů Klubu seniorů K-99 v pondělí  

7. června 2021 v domě PZKO v Havířově-Bludovicích.  
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Úterý 8. června 2021 
 Došlo opět ke změnám v opatřeních proti šíření koronaviru. Vláda 
přistoupila k dalšímu uvolnění. Děti ani učitelé v našem kraji už nemuseli při výuce nosit 
roušky. Povinnost zůstala pouze o přestávkách a ve společných prostorách školského 
zařízení. 
K prokázání bezinfekčnosti začaly platit ve všech oblastech všechny druhy testů, včetně 
samotestů a čestného prohlášení. V této souvislosti platilo potvrzení o prodělání nemoci 
v posledních 6 měsících a po uplynutí 22 dnů od aplikace první vakcíny očkování. 
Certifikát lidé obdrželi na očkovacím místě, mohli si ho také stáhnout z webu Očkovací 
portál občana.  
Kulturních akcí se mohlo ve vnitřních prostorách nově zúčastnit 1 000 a venku  
2 000 návštěvníků. Při zvýšení maximálního možného počtu stále platilo, že je možno 
naplnit pouze polovinu hlediště uvnitř i venku. Až od 14. června 2021 bylo možno 
kapacitu venkovních zařízení využít beze zbytku. Od tohoto data se mohly prodávat také 
lístky na stání. Na kulturních akcích bylo možné konzumovat občerstvení formou bufetu, 
případně bufetu s obsluhou, s výjimkou konzumace jídla v hledišti.  
Bazény, wellness centra a sauny mohly podle ministra zdravotnictví Adama Vojtěcha 
naplnit kapacitu na 50 %. [8] 
 
 V Dobrovolnickém centru ADRA na Podloubí připravili zaměstnanci ADRY 
úvodní školení nových dobrovolníků. Přišlo deset zájemců, kteří byli seznámeni 
s právními aspekty této práce a se sociálními službami ve městě, kam dobrovolníci ADRY 
pravidelně docházejí potěšit klienty. Patřily mezi ně také stacionář Domovinka a respitní 
péče SSmH, na které chtěli v ADŘE v tomto čase nejvíce zaměřit pozornost dobrovolníků. 
Dobrovolníky z Havířova bylo v této době možno potkat také v SSmH v Přemyslově ulici 
(jednalo se o doučování dětí), v NsP (geriatrie, setkávárna s kávou, čajem a pečivem,  
u dětských pacientů byla v této chvíli situace omezená tím, že se zkracoval pobyt dětí 
v nemocnici), v Santé, centru ambulantních a pobytových sociálních služeb, v Benjaminu 
pro lidi s kombinovanými a často velmi těžkými postiženími, v Help clubu, SPMP sdružení 
na podporu mentálně postižených, se kterými jezdí dobrovolníci na výlety i pobytové 
zájezdy. ADRA spolupracovala také se zapsaným spolkem ADAM, RODEZou (rodiče, děti, 
zábava) pro pěstounské rodiny.  
Noví zájemci byli seznámeni též s náplní 
činností charitativních obchůdků, 
sociálních šatníků a jejich umístěním  
ve městě. Společně zhlédli film  
o dobrovolnictví natáčený v několika 
dobrovolnických centrech. 
  
 
V Dobrovolnickém centru ADRA 
Havířov byli mile překvapeni, kolik 
zájemců o dobrovolnictví se přišlo proškolit v úterý 8. června 2021. 
 

Středa 9. června 2021 
 Před 30 lety bylo otevřeno první zařízení Armády spásy v ČR, konkrétně 
v Havířově. Při té příležitosti začali v Armádě spásy připravovat oslavu a pozvali 
k setkání v Domě pro rodiny s dětmi v Dvořákově ulici tehdejšího náměstka pro sociální 
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věci Jana Tesarčíka, který prosadil fungování AS ve městě, a Jiřího Veličku, který 
z nelehkých počátků natočil film. 
Bylo zajímavé poslouchat vzpomínky na dobu, kdy tehdejší náměstek pro sociální věci 
bojoval za celou věc (do pomoci potřebným zasvětit i duševno) v radě a zastupitelstvu 
města. „Napsal jsem paní generálce, získal kontakt na velitele pro Československo, byl jsem 
posléze pozván do Amsterdamu, tam jsem poznal celou řadu sociálních zařízení, jejich 
fungování, financování, pět jsem jich navštívil, včetně toho pro padlé děvy. Taky jsem 
v centru města poznal všechny ty nástrahy a patologické jevy, včetně drog a prostituce,“ 
vzpomínal pan Tesarčík. Novou myšlenku tehdy pomohl prosadit primátor Zdeněk Pohl. 
AS začala v naší zemi pracovat v době, kdy bohužel i u nás začalo přibývat patologických 
jevů ve společnosti, které jdou ruku v ruce se svobodou.  

Vedení AS plánovalo natáčení video 
spotu k 30 letům trvání charitativní 
organizace v Havířově zaměřeného 
na minulost, současnost  
i budoucnost.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
Ředitel Armády spásy v Havířově 
pozval Jana Tesarčíka, který  
na počátku 90. let 20. století 

bojoval za otevření prvního zařízení AS v zemi a v Havířově.  
 

Čtvrtek 10. června 2021 
 Havířov navštívila ministryně pro místní rozvoj Klára Dostálová. 
S představiteli vedení města, primátorem Josefem Bělicou a náměstkem pro ekonomiku 
a správu majetku Ondřejem Baránkem, se setkala v Havířově-Šumbarku. Právě v této 
městské části chce město využít peníze získané z dotací z Fondů spravedlivé transformace 
na podporu bydlení. Obzvlášť starší části této čtvrti byly lokalitou zanedbanou, situace se 
pomalu začíná lepšit. Opravují se bytové domy, rekonstruují se, zateplují, město 
investovalo do oprav a revitalizace veřejných prostor částku v řádech 10 milionů korun. 
„… Momentálně je revitalizace lokality Šumbark v plném proudu. Změna je vidět, a to mě 
mimořádně těší.  A ve změnách k lepšímu chceme pokračovat, a proto se nám finanční 
prostředky dotací z Fondů spravedlivé transformace budou hodit. Bylo mi ctí a potěšením si 
o tom osobně dnes promluvit s paní ministryní Dostálovou. Je pro nás všechny důležité, že se 
osobně přišla podívat, jaký kus práce jsme odvedli, a že si finanční podporu zasloužíme.  
Na spokojenosti našich občanů chceme společně s firmou Heimstaden dál spolupracovat,“ 
prohlásil při společném setkání s paní ministryní primátor Havířova Josef Bělica. Hlavním 
smyslem a cílem Fondu pro spravedlivou transformaci je podpora území, která se potýkají 
se závažnými sociálně-ekonomickými problémy vzhledem k procesu transformace  
na klimaticky neutrální ekonomiku Evropské unie. Jedná se zejména o regiony, kde 
dochází k útlumu těžby uhlí. Zaměřuje se především na vytváření nových pracovních míst, 
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pomoc pracovníkům při přechodu do jiných odvětví a obnovu území po těžbě uhlí či 
návazném průmyslu. [9] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
Ministryně pro místní rozvoj Klára 
Dostálová s primátorem Josefem 
Bělicou v havířovské části Šumbark. 
Čtvrtek 10. června 2021. Foto z archivu MmH.  
 
 Po odkladu způsobeném nepříznivou pandemickou situací a nutností vyřešit 
financování, byla v ZŠ M. Pujmanové otevřena třída, v níž byla zahájena výuka pomocí 
virtuální reality. Na svém únorovém zasedání schválili havířovští zastupitelé budoucí 
financování tohoto projektu, který pomůže žákům s pochopením učiva zejména 
v přírodovědných předmětech, ve výši 648 576 tisíc korun.  „Tento senzační projekt bude 
dětem pomáhat získávat znalosti a vědomosti s pomocí využití té nejmodernější technologie 
a postupů. Plně tak nahradí a v mnohém i předčí klasické výukové pomůcky. Finančně to sice 
náročné je, ale stojí to za to. Virtuální realita bude v budoucnu jistě žádaná i v dalších 
havířovských školách, ale protože pan ředitel byl prvním, kdo přišel s nápadem vyzkoušet 
virtuální realitu, bude pro tento projekt ZŠ M. Pujmanové pilotní školou.,“ popsala  
s nadšením novou třídu s vysoce moderním způsobem výuky náměstkyně pro školství  
a kulturu Jana Feberová. Virtuální realita umožňuje dětem práci s modely objektů  
a s procesy, které v reálném životě nelze na vlastní oči spatřit, případně jsou nesmírně 
nebezpečné. [10] Josef Bělica, primátor Havířova města Havířova k tomu řekl:  
„My opravdu chceme jít cestou moderních technologií a chceme, aby naše školy držely krok 
nejen s naším regionem, ale i s celou republikou, celou EU a celým světem a jestliže další 
generace má být motorem pro tuto zemi, tak do ní potřebujeme investovat.”  
Technologii pro školy vyvinula česká firma. Prozatím virtuální realitu využívá v kraji 

několik škol. Další už ale s firmou o pořízení jednají. [11] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 

 
 
 
 
 
 
 
Ve čtvrtek 10. června 2021 byla v ZŠ M. Pujmanové 
slavnostně otevřena třída s virtuální realitou. Foto 

z archivu MmH, Petr Sznapka. 
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Pátek 11. června 2021 
Na odboru školství a kultury MmH vyhlásili letos v březnu soutěž „O nejlepší 

prezentaci školy“. V základních školách zřízených statutárním městem Havířov měli  
za úkol natočit co nejpoutavější videoprezentaci vlastního školského zařízení. Na stupních 
pro vítěze se ocitly práce dětí ze ZŠ F. Hrubína z Havířova-Podlesí, ZŠ Gen. Svobody  
a ZŠ Jarošova z Havířova-Šumbarku. Kreativní tvůrci videí obdrželi kromě pochval  
a gratulací poukázky na nákup sportovního oblečení a potřeb. Jejich krátká filmová dílka 
se promítala v havířovském kině Centrum před hlavním programem. Vítězná videa byla 
dostupná na: https://www.havirov-city.cz/aktuality/havirovsti-zaci-soutezili-o-nejlepsi-
videoprezentaci-sve-skoly. [12] 
 

Sobota 12. června 2021 
 Med, medový, vůně medu, včely… Toto všechno stálo v popředí Slavností 
medu, které tradičně připravili v zapsaném spolku Ambrožíci ve včelím areálu 
v Zámeckém dvoře.  
Návštěvníci nakupovali ve stáncích med, medovinu, medové perníčky, medovou 
kosmetiku, květiny. V krásném prostředí areálu byly připraveny výstavní panely 
v dřevěných rámech s fotografiemi ze života zapsaného spolku Ambrožíci. V galerii byly 
k vidění obrázky dětí, výjevy s přírodní tématikou.  
Vedle prohlídky včelstev probíhala také soutěž „Zlatá včela“. Děti plnily úkoly z botaniky, 
biologie včely, zkoumaly části drobného tělíčka včel pod mikroskopem, prokazovaly 
znalosti včelařských pomůcek. Vítězové byli oceněni velkými medovými balíčky 
s kosmetikou, sladkostmi a sklenicemi medu. Členové kroužku, jako obvykle na této akci, 
získali osvědčení „Mladý včelař“ a čestná uznání.  
Bylo možno vyzkoušet si stáčení voňavého přirozeného sladidla. Zejména děti si 
v knihovničce Ambrožíků skládaly puzzle, mohly si vyrobit vlastní svíčku z včelího vosku. 
Tradičně vystoupil soubor Vonička.  
K zajímavým novinkám patřila zkouška jedné z apiterapeutických procedur, dýchání 
úlového vzduchu, který je plný přírodních éterických látek, propolisu, fytohormonů, 
ferohormonů, medu, slinných sekretů včel, 
tekutých voskových částeček a dalších 
pozitivních látek příznivých pro dýchací 
soustavu. Apiterapie je alternativní léčebná 
metoda, která využívá včelích produktů 
včetně včelího jedu. [13] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Slavnosti medu ve včelařském areálu 
Ambrožíků v Zámeckém dvoře v sobotu 12. června 2021.  
 

https://www.havirov-city.cz/aktuality/havirovsti-zaci-soutezili-o-nejlepsi-videoprezentaci-sve-skoly
https://www.havirov-city.cz/aktuality/havirovsti-zaci-soutezili-o-nejlepsi-videoprezentaci-sve-skoly
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Neděle 13. června 2021 
 Po dlouhých měsících koronavirové krize se opět otevřela obřadní síň 
Zámku Havířov k vítání občánků. Přečtením slavnostního projevu byla pověřena 

náměstkyně primátora pro školství  
a kulturu Jana Feberová. Uskutečnily se dva 
obřady, ve druhém byl přivítán Jakub, který 
se narodil jako první občan města roku 
2021. Na housle zahrál Jiří Erlebach, 
skladbou Karla Svobody z Pohádky Tři 
oříšky pro Popelku vyvolal velké dojetí  
a vzpomínku na nedávno zesnulou herečku, 
představitelku Popelky, Libuši Šafránkovou.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 

Vítání občánků na Zámku Havířov v neděli 
13. června 2021. Gratulace rodičům 

malého Jakoubka, který se narodil jako první dítě Havířova v roce 2021.  
 

 V Národním tréninkovém centru stolního tenisu v Havířově-Šumbarku 
skončil po týdnu prestižní Světový pohár mládeže stolních tenistek a tenistů.  
Turnaj WTT Youth Contender, třetí podnik nového seriálu WTT Youth Series, začal 
dvouhrami děvčat kategorií U13 a U17. Kvůli koronavirové pandemii a s ní spojenými 
hygienickými předpisy včas nedorazila část ruské výpravy, která zůstala  
na moskevském letišti. Nasazená jednička starší kategorie Vláda Voroninová nakonec 
mohla hrát v kategorii U19 následující den. [14] Soutěže chlapců vyvrcholily předposlední 
den. Na poháry pro nejlepší dosáhli také čeští reprezentanti Oliver Olejník (U11, 2. místo) 
a Tomáš Fabián (U11, 3. místo). [15] V nejstarší věkové kategorii U19 reprezentovalo  
ČR 9 juniorů, sedm z nich se probojovalo do vyřazovací fáze. [16] 
Ředitel turnaje Nikolas Endal hodnotil celé týdenní klání velmi kladně i z pohledu  
500 provedených testů na přítomnost koronaviru, ani jeden z nich nebyl pozitivní. Řekl, 
že nová hala v Havířově si zaslouží akce podobného charakteru, zúčastnilo se jí  
410 sportovců z 22 zemí. Nadšeni z prostor i organizace turnaje byli i ve Světové federaci 
stolního tenisu, potvrdili konání turnaje v Havířově opět příští rok. „Naši získali celkem  
6 medailí, velký úspěch byl, že mohli hrát,“ řekl 
s nadšením Nikolas Endal.  
Ceny nejlepším předávali představitelé města 
v čele s primátorem Josefem Bělicou, který byl 
přítomen finálovým zápasům mužů.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 

Světový pohár juniorek a juniorů ve stolním 
tenise, 7. až 13. června 2021, Národní 
tréninkové centrum stolního tenisu 
v Havířově-Šumbarku. Závěrečné zápasy 
chlapců a mužů zhlédli primátor města 
Havířova Josef Bělica s chotí. Primátor poté dekoroval nejlepší světové hráče. 
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 Soutěž „Jarní Kopečková“ se běžela v sedmi kopcích od nábřeží řeky Lučiny  
do Havířova – Dolních Datyň. Běžci, nejen z Havířova, se sešli pod Letním kinem, aby 
odběhli zcela nový závod s výstižným názvem „Jarní Kopečková“ o celkové délce 12,8 km, 
který se běžel jako čtvrtý běh započítaný do Moravskoslezského běžeckého poháru.  
Výstřelem odstartoval závod primátor města Havířova Josef Bělica. Všichni, kdo dosáhli 
cíle u Altánku na Nábřeží, si poté nemysleli, že Havířov je rovina. První doběhl v čase 
51:53 m havířovský běžec Stanislav Záleský, před dalším havířovákem Davidem Hartigem 
(52:46 m). Nejrychlejší havířovskou běžkyní byla Andrea Polcrová na místě třetím  
(70:29 m). Všichni účastníci si v cíli pochutnali na originálním zmrzlinovém poháru 
naplněném výbornou kopečkovou zmrzlinou ze Zmrzlinářství Böhm v Havířově.  
Pořadatelé poděkovali všem sponzorům a partnerům (statutární město Havířov, MSK, 
Zmrzlinářství U Böhmů, farmářská prodejna U moudré kozy, prodejna běžeckých potřeb 
run99, prodejna Akvatera Polcr, Pivovar Koníček z Vojkovic). [17] 
 

Pondělí 14. června 2021 
 Havířovský primátor Josef Bělica pozval seniory na snídani do restaurace 
v KD Radost. Stalo se tak po dlouho očekávaném uvolnění opatření proti šíření 
koronavirové infekce. Protože už dávno nebereme vážně heslo našich babiček, totiž,  
že u jídla se nemluví, kromě vydatné snídaně bylo na programu povídání o tom, jak 
seniorům v Havířově zpříjemnit život. Nechybělo ani ohlédnutí za nelehkým rokem 
zpravidla v izolaci v sevření pandemie. Primátor přivítal 28 seniorů z místních klubů.  
Přišla také vedoucí sociálního odboru MmH Bernarda Urbancová a setkání si nenechala 
ujít ani náměstkyně primátora pro sociální oblast Stanislava Gorecká: „Izolace seniorů 
trvala příliš dlouho, tak si teď musíme všechno vynahradit. Jsem ráda, že vidím, že jsou naši 
senioři v pořádku a mají úsměv na tváři. Na některých je vidět, že se nemohli dočkat pěkného 
počasí, protože například vyslovili přání mít u Centra volnočasových aktivit venkovní 

posezení. Také jsme si vyslechli pár 
návrhů na vylepšení městské 
infrastruktury. Věřím, že to nejhorší 
už je za námi, že nám už žádná 
izolace nehrozí. Společně s panem 
primátorem se těším na další 
setkání,“ podotkla. [18] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
Havířovští senioři posnídali 
v restauraci v KD Radost 
s primátorem města v pondělí 

14. června 2021. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
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V Havířově se začaly plošně opravovat vozovky. Opravy realizoval odbor 
komunálních služeb MmH. Byly rozděleny do několika etap, aby navazovaly na další 
plánované opravy ostatních správců komunikaci ve městě. Byly naplánovány  
do 29. července 2021. „V rámci těchto oprav bude provedeno odfrézování poškozené vrchní 
obrusné vrstvy včetně zápichů k napojeným sjezdům, odbočkám a jiným účelovým 
komunikacím do hloubky cca 50 mm, následně bude provedena výšková úprava armatur 
inženýrských sítí uložených v komunikaci. Dále proběhne vyčištění podkladu a lokální 
opravy poškozeného podloží. Nakonec bude nanesen spojovací postřik a položena nová 
obrusná vrstva asfaltobetonu včetně zalití spár asfaltovou zálivkou,“ upřesnila vedoucí 
odboru komunálních služeb Iveta Grzonková. K omezení provozu či ke krátkodobým 
úplným uzavírkám došlo v ulici  
M. Pujmanové (úsek mezi ulicemi 
Anglickou a Jarošovou); v ulici 
Balzacově; v ulici Úzké; ulici Okrajové 
(úsek mezi Dlouhou třídou a ulicí 
Myslbekovou); v ulici Modřínové; v ulici 
U Skleníků. [19] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Povrch vozovky se opravoval i v ulici Balzacově (foceno v úterý 15. června 2021).  
 

Úterý 15. června 2021 
 Vláda ČR schválila na svém pondělním jednání mimořádná opatření MZ ČR, 
která zmírňují některá protiepidemická opatření. Byla zrušena povinnost nosit roušky 
ve školách ve všech krajích ČR. Tato povinnost byla ukončena také v zaměstnání u osob 
pracujících na jednom místě v případě, že nejsou na místě jiné osoby než spolupracovníci. 
Bylo schváleno i provozování živé hudby od 1. července 2021, zákaz tance ovšem zůstal 
v platnosti.  
Do karantény nemusely plně očkované osoby (2 vakcíny) po uplynutí 14 dnů od druhé 
dávky (u vakcíny Janssen po první dávce). Stále platilo, že ve službách, na kulturních, 
sportovních a ostatních hromadných akcích je třeba prokazovat bezinfekčnost 
(očkováním, platným negativním testem nebo potvrzením o prodělání nemoci COVID-19 
v posledních 180 dnech).  Možnost registrovat se na očkování měli všichni občané starší 
16 let. „Dokončené očkování mají už více než 2 miliony lidí, první dávku podstoupilo již přes 
4 miliony lidí. Je to jediná cesta, jak efektivně čelit pandemii COVID-19. Čím dříve budeme 
všichni naočkování, tím dříve uděláme za pandemií tečku a vrátíme se zpět k normálnímu 
životu bez omezení,“ zdůraznil význam očkování ministr zdravotnictví Adam Vojtěch. [20] 
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Středa 16. června 2021 
 V Havířově-Šumbarku na II. etapě pokračovala rekonstrukce ulice Výletní. 
Byla rozšířena a byl vybudován chodník. Dodavatelem stavby byla společnost s ručením 

omezeným SWIETELSKY stavební 
z Šenova u Nového Jičína.  
 
 
 
 
 
 
Práce na rozšíření komunikace na ulici 
Výletní a vybudování chodníku  

v Havířově-Šumbarku na II. etapě se chýlí k závěru, foceno 16. června 2021.  
 

Čtvrtek 17. června 2021 
 Celý týden natáčel v několika havířovských lokalitách režisér David Vigner 
videoklip se skupinou The Strings ze ZUŠ L. Janáčka a havířovskými sportovci (hokejisté 
AZ Havířov, fotbalisté MFK Havířov, členové Skate klubu a další). Všichni společně v klipu 
ukázali, co umí, čemu se nejraději věnují v mimoškolním čase. Navíc všichni 
reprezentovali město Havířov. 
Autorka a producentka projektu Iveta Kočí Palkovská si spolupráci s havířovským 
rodákem Davidem Vignerem a se všemi ostatními zúčastněnými velmi pochvalovala:  
„Od začátku jsem si byla jistá, že David Vigner byl nejlepší volbou pro tento jedinečný projekt. 
Nejen pro jeho profesionalitu a zkušenosti, ale proto, že zároveň moji původní myšlenku 
povýšil dechberoucími záběry na skutečné umělecké dílo, které tady všem zůstane navždy.  
U některých scén jsem měla slzy v očích dojetím z doslova kouzelných záběrů. Moc mu děkuji 
a velice si vážím toho, že se tohoto natáčení ujal. Děkuji také panu kameramanovi, který celé 
tropické dny soustředěně a precizně zachycoval umění pohybu i hudby. Spolupráce s panem 
režisérem byla pro mě obrovskou zkušeností a inspirací.“ 
Jedním z natáčecích míst byl fotbalový stadion MFK v Havířově – Prostřední Suché.  
Natáčení se zúčastnili malí havířovští fotbalisté.  Děti poznaly, že natáčení není vůbec 
lehká práce, že stojí mnoho času, trpělivosti, soustředění a často čekání v tropických 
teplotách a žhavém slunci. Jednoduché určitě nebylo ani přemísťování účinkujících  
a techniky do různých lokalit ve městě. Natáčelo se na havířovském vlakovém nádraží,  
na koupališti, na zimním stadionu, na fotbalovém stadionu, ve skate parku na Lázeňské, 
na náměstí Republiky.  
Premiéra videoklipu byla naplánována na 2. září 2021, diváci se těšili na propojení kultury 
a sportu a krásných záběrů z hezkých míst našeho města.  
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Projekt vznikal pod záštitou primátora města Josefa Bělici, náměstkyně pro školství  
a kulturu Jany Feberové. Souhlas s natáčením a pomoc se zajištěním natáčení v různých 
lokalitách pomohli zajistit představitelé 
vedení města, nápomocni byli také 
ředitelé TSH, SSRZ a ředitelka MKS, 
tajemník MmH Milan Menšík  
a pracovnice odboru kanceláře 
primátora Lenka Frídlová, Petra 
Maňhalová a Jana Levánská.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Natáčení videoklipu The Strings, 
režisér David Vigner bedlivě sleduje, ukryt před sluncem, dění na „place“.  
 

Pátek 18. června 2021 
 Memorandum mezi statutárním městem Havířov a Vysokou školou Prigo 
bylo podepsáno na MmH. Obě strany se dohodly na dlouhodobé spolupráci a podílu  
na aktivitách směrem k vědeckému, kulturnímu, sociálnímu a ekonomickému rozvoji 
společnosti ve městě a jeho okolí. Mělo by se tak stát prostřednictvím kroků vedoucích  
ke vzniku univerzity a vědeckovýzkumného a inovačního centra na území města 
Havířova. „… Vznik univerzity na území statutárního města Havířova přispěje k rozvoji 
poznání, vzdělanosti, vědecko-výzkumných a jiných tvůrčích aktivit, zvýšení inovačního 
potenciálu a podnikavosti, snížení zejména strukturální a dlouhodobé míry 
nezaměstnanosti a jejich dopadů,“ uvedl havířovský primátor Josef Bělica. Rektorka  
VŠ Prigo Zuzana Machová potvrdila, že vysoká škola má v plánu stát se v blízké 
budoucnosti univerzitní vysokou školou a vybudovat ve městě vědeckovýzkumné  
a inovační centrum, včetně experimentální laboratoře společenských věd. VŠ Prigo je 
nestátní neziskovou organizací, která poskytuje vzdělávání v akreditovaných studijních 
programech a programech celoživotního vzdělávání, rozvíjí vědeckou a další tvůrčí 
činnost ve spolupráci s domácími a zahraničními vysokými školami, výzkumnými  

a dalšími institucemi, se státní správou  
a s podnikovou a kulturní sférou. [21] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Memorandum o spolupráci 
statutárního města Havířov  
a VŠ Prigo podepsali primátor města 
Havířova Josef Bělica  
a rektorka VŠ Prigo Zuzana Machová. 
Pátek 18. června. Foto z archivu MmH.  
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Sobota 19. června 2021 
 V novém sídle lesní školky U lišky Pampelišky v ulici Farské  
v Havířově-Bludovicích se konal 2. ročník „Dětského festivalu U lišky Pampelišky“.  
Na děti čekalo slunečné sobotní odpoledne 
plné zábavy. Do stanu mobilního Planetária 
je přilákaly tři pohádky ve třech cyklech, 
knihovnice z Městské knihovny Havířov 
četly a hrály pohádku „O Lišákovi, který jedl 
knihy“.  Pobavilo také Duo Šamšula s klauny  
ve škole. Pro děti i dospělé byl připraven 
dvouhodinový workshop bubnování.  
A kdyby to snad bylo málo, k dispozici byl  
i skákací hrad.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
Dětský festival U lišky Pampelišky  
se v sobotu 19. června 2021 konal už podruhé.  
 

Neděle 20. června 2021 
 V obřadní síni Zámku Havířov přivítal havířovský zastupitel Róbert 
Masarovič 11 nejmladších občánků našeho města. Zazněla živá hudba v podání  

Reginy a Pavla. Své malé kamarády 
přišli potěšit krátkým kulturním 
pásmem děti ze ZŠ 1. máje.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
Vítání občánků v havířovském 

Zámku v neděli 20. června 2021.    
 
 Racketlonový club Havířov uspořádal v Národním tréninkovém centru 
stolního tenisu v Havířově-Šumbarku „Racketlonový turnaj“, čtyřboj ve sportech 
s raketou. „Racketlonový nový klub Havířov jsme založili zhruba před rokem a hned jsme 
začali pořádat turnaje, také se účastníme turnajů v Praze v Brně, které patří do Racketlon 
tour. Racketlon se skládá ze stolního tenisu badmintonu squashe a tenisu, každý sport  
se hraje do 21 bodů a o vítězi rozhoduje součet všech bodů ze všech,“ řekl Jiří Salamon, 
ověřovatel z havířovského klubu. Doplnil, že dvě desítky členů trénují průběžně všechny 
jmenované sporty, kromě squashe, pro který zatím v Havířově nejsou podmínky. 
Sekretářem klubu je Roman Fojtík.  
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Otevřené mistrovství Havířova si přišli zahrát hráči z různých části republiky, například 
z Prahy a ze Svijan.  Turnaj se konal  
pod záštitou radního pro sport Daniela 
Vachtarčíka.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
Racketlonový turnaj se uskutečnil 
v Národním tréninkovém centru stolního 
tenisu v Havířově-Šumbarku v neděli  
20. června 2021. Součástí racketlonu je i badminton. 
 

Pondělí 21. června 2021 
 Jarní část Křížovkářské ligy seniorů byla vyhodnocena v CVA v Horymírově 
ulici. Křížovkářskou ligu vymyslel a materiálně zajišťoval pan Ivan Sekanina,  
na slavnostní vyhodnocení dorazili též náměstek hejtmana MSK pro sociální oblast Jiří 
Navrátil a vedoucí odboru sociálních věcí MmH Bernarda Urbancová. V Havířově se 
zúčastnilo ligy 75 zájemců z řad seniorů a každý, kdo odevzdal 10 správných tajenek, byl 
oceněn drobnou sladkostí. Tři hlavní ceny, větší potravinové balíčky, byly vylosovány. 
Pan Sekanina uvedl, že letos byl o luštění velký zájem, v celém kraji bylo celkem  
40 registračních míst, přihlásilo se a zúčastnilo 765 hráčů. Výsledek jarního kola soutěže 
byl skvělý také proto, že soutěž začala v době nouzového stavu, za přísných hygienických 
podmínek a omezení a zpříjemnila tak všem soutěžícím čas. [23] 
 
 Na plno se rozjíždí program v Majáku, v CSVČ sv. Jana Boska  
v Havířově-Šumbarku. V pondělí 21. června 2021 si děti, které Maják pravidelně 
navštěvují, zahrály turnaj ve stolním tenise. Ping-pong je tu velmi populárním sportem. 
Děti však hrají také stolní hry, například biliár, stolní fotbal. Zejména mladší děti s oblibou 
malují, vybarvují, tančí. K oblíbeným aktivitám patří jakékoliv soutěže.  
 

Úterý 22. června 2021 
 Znak města Havířova byl po mnoha letech zařazen do registru komunálních 
symbolů. Skutečnost, že znak v registru chybí, byla zjištěna na základě vnitřní kontroly. 
Havířovský primátor se vypravil za předsedou Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
Radkem Vondráčkem a o udělení znaku města ho požádal, včetně jeho zařazení  
do registru komunálních symbolů. „Když při interním šetření vyšla chyba najevo, okamžitě 
jsem se rozhodl jednat. Havířovský znak byl již 1. listopadu 1967 schválen radou města  
a 18. prosince 1969 také v komisi pro městské znaky při Archivní správě ministerstva vnitra 
ČSSR. V registru komunálních symbolů nicméně reprezentuje statutární město Havířov 
pouze jeho vlajka. To se rozhodně musí napravit. Znak je pro každé město velmi důležitým 
symbolem, protože je nositelem příběhu o vzniku města či obce, jeho rozvoji, životě místních 
obyvatel i významných událostech. Podoba obecních znaků a symbolů se odvíjí od historie 
obce a promlouvají do ní také místní tradice. Každý znak a vlajka obce, města či městyse 
zvyšuje prestiž a autoritu úřadu nejen před významnými návštěvami z ČR i zahraničí,  
ale i před sebou samým“, vysvětlil havířovský primátor Josef Bělica. Registr komunálních 
symbolů je česká celostátní databáze, která eviduje obecní symboly (vlajky nebo znaky)  
v ČR. Spravuje ho Poslanecká sněmovna Parlamentu ČR. Předseda Poslanecké sněmovny 
Parlamentu ČR může na žádost obce vlajku nebo znak udělit a zařadit do registru 
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komunálních symbolů. Databáze obsahuje záznamy zhruba o 10 000 vlajkách a znacích  
a je stále doplňována. Obecní symboly udělované od 90. let 20. století obsahují také datum 
a číslo rozhodnutí, který obec symbol obdržela. 
Znak města Havířova tvoří půlkruhový štít třikrát vlnitě dělený na čtyři pruhy střídavě 
modré a stříbrné (znázorňují blízkost dvou přehrad, Těrlické  

a Žermanické). V modré hlavě štítu je zlatá růže 
s červeným semeníkem a zelenými lístky mezi dvěma páry 
zkřížených zlatých hornických kladívek. Hlava štítu je 
provedena v barvách těšínského knížectví, hornická 
kladívka symbolizují hornictví a naznačují název města. 
[24] Růže symbolizovala podnik Rekultivace OKR, který 
již neexistuje, ale Havířov i nadále zůstává městem květin  
a stromů. Autorem městského znaku je Jiří Louda.  
 
 

 Představitelé vedení města a Ředitelství silnic a 
dálnic pozvali k veřejné diskusi o záměru výstavby 

obchvatu Havířov – Třanovice. Schůze se uskutečnila v areálu 
Tennis Hillu v Havířově-Životicích. Osvětlit si skutečnosti a posléze vyjádřit svůj 
nesouhlas přišli nejen občané žijící v Havířově-Životicích, ale také občané z dalších 
dotčených obcí Horní Suché a Těrlicka.  
Zástupci vedení města Havířova Bohuslav Niemiec, náměstek primátora pro investice  
a chytré město, a Ondřej Baránek, náměstek primátora pro ekonomiku, spolu se zástupci 
ŘSD představili technickoekonomickou studii, která byla vypracována v loňském roce 
(vzhledem k protiepidemickým opatřením nemohla být konzultována dříve). Celou akci 
moderoval a kladl dotazy, které přišly v předstihu do e-mailu, David Kolarčík, autor výzvy 
k zastupitelstvu za osadu Osinky v Havířově-Životicích. Osobně zastává názor, že takto 
navržený obchvat je nepotřebný.  
Technickoekonomickou studii představil její autor Roman Kotas ze společnosti 
Dopravoprojekt Ostrava, a. s. Na dotazy odpovídala také Šárka Kubalová, náměstkyně 
ředitele ŘSD.  
Koridor byl zakotven před 30 lety, od té doby se priority lidí změnily a v plánu územního 
rozvoje nebyly zohledněny. Občané Horní Suché, Těrlicka a Havířova-Životic proto 
pokládají navrhovanou stavbu za megalomanskou, nic neřešící a pro jejich obce zničující. 
Lidé vyjádřili také obavy z kamionové dopravy i přesto, že se nepředpokládá napojení  
na D1 ve Vrbici. Dotazy se dotkly i pomníčků na zavražděné v Životicích v srpnu 1944  
a v této fázi nebyl nikdo schopen odpovědět, jaký by byl v případě výstavby komunikace 
jejich osud. Pokud by byl projekt realizován, počítá se s prodloužením Dlouhé třídy  
do Havířova-Životic, která by ulevila dopravě na Těšínské, ale zvýšila by počet 
projíždějících aut na Podlesí. Lidé reagovali velmi naštvaně a návrh nepokládali  
za koncepční ani ekonomický.  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

136 
 

Záměr musí projít dalšími kroky (model dopravy ŘSD, projekt pro územní řízení, 
vyhodnocení vlivů na životní  
prostředí – EIA, územní řízení, projekt 
pro stavební povolení, stavební řízení, 
vyhlášení výběrového řízení a realizace 
stavby). Pokud by záměr všemi řízeními 
prošel, stavba by mohla být zahájena 
v roce 2028.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Setkání občanů s představiteli vedení 
města, ŘSD a projektantem 
technickoekonomické studie stavby 
obchvatu Havířov-Třanovice se konalo v areálu Tennis Hillu v úterý 22. června 2021. 
 

Čtvrtek 24. června 2021 
 Spolu s opravami vozovek začala modernizace křižovatek ve městě. Projekt 
chytrých a bezpečných křižovatek ve statutárním městě Havířov bude realizován  
na 10 světelně řízených křižovatkách a byl zahájen modernizací křižovatky ulic Dělnická, 
Mánesova a U Stromovky. Bylo zde vypnuto světelné signalizační zařízení. Termín 
uvedení světelné signalizace byl stanoven na 30. července 2021.  
Následovat budou postupně další křižovatky: 

- ulic Hlavní třída x Na Nábřeží x U Stromovky (SSZ Podloubí); 
- ulic Hlavní třída x Svornosti x Gorkého (SSZ Svornosti); 
- Hlavní třída x Dlouhá třída x Dělnická (SSZ Elan); 
- Dlouhá třída x Národní třída (SSZ Reneta); 
- Dlouhá třída x 17. listopadu (SSZ Telecom); 
- Těšínská x Národní třída x 17. listopadu x Na Nábřeží (SSZ Na Nábřeží); 

- ulic Těšínská x U Stadionu + světelně 
řízený přechod (SSZ U Stadionu); 
- ulic Těšínská x Okrajová x Frýdecká  
(SSZ Barum); 
- ulic Studentská x 17. listopadu x 
Mánesova (SSZ Savela). [25] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Začalo se s modernizací křižovatky ulic 

Dělnická, Mánesova a U Stromovky. Foceno v pátek 25. června 2021.  
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Pátek 25. června 2021 
 Závěrečnou party k ukončení školního roku připravili pro děti  
v CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici. Rozloučení se proměnilo v únikovou hru, kdy se 
děti pomocí plnění 17 úkolů pokusily dostat ze střediska na zahradu. Za každý úkol 
dostaly písmenko, z těch složily heslo, 
které bylo klíčem ven. Venku se hrály 
další hry, podávala se vaječinka.  
Klíč nakonec našli všichni, nikdo nezůstal 
zamčen do počátku prázdnin, kdy se ve 
středisku začaly pořádat příměstské 
tábory.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Účastníci závěrečné party se scházeli, 
aby vyslechli pravidla únikové hry ze střediska. Pátek 25. června 2021.  
 

Neděle 27. června 2021 
 Den barev a historie pro všechny se po několikerém odložení kvůli 
protikoronavirovým opatřením konal na náměstí Republiky. Náměstí a jeho nejbližší 
okolí se proměnilo ve dvůr císaře Rudolfa II. Nechyběly dobová středověká hudba  
(v sobotu zpívala Musica Canora z Chomutova, muzikanti připomenuli osud lidí z jižní 
Moravy stižené tornádem; v neděli hrála skupina Devětsil), dobové interaktivní hry  
pro děti i dospělé, vystoupení sokolníků s dravými ptáky, parostrojná dílna 
s podivuhodnými renesančními vynálezy, alchymistická dílna magistra Kellyho (císař se 
svým dvorem neustále chodil kontrolovat, jaké se tu krotí živly a chystají elixíry), písařů 
(byly zde uloženy pečeti se znakem Valdštejnů), přehlídka starých řemesel (kováři, 
tkadlena, přadlena z Orlických hor), císařských koní, rytířské turnaje (vyhlásil je císař 
římský a král český a uherský Rudolf II. na počest poražení moru, povolil dokonce účast 
ženy, Jany, manželky Petra Rožmberského, který onemocněl), klání pro královny, světelná 
show a vyvrcholením bylo zjevení Sirael nad kyvadlem a oživení Golema (jednalo se  
o repliku Golema z filmu Císařův pekař a pekařův císař). Sirael promluvila a vyzvala 
všechny mocné tohoto světa, aby více než na peníze vsadili na lásku a laskavost, protože 
jedině soucit a laskavost nás mohou posunout dál.  
V historické tržnici byly otevřeny stánky s různým občerstvením, včetně Štramberských 
uší, frgálů, perníků, chutné medoviny, ale bylo možno zakoupit i spotřební zboží. V parku 
za Labužníkem se točily kolotoče, házely se šipky (bojovalo se o plyšáky různých velikostí 
podle počtu zasažených míčků). Aby byl dojem dokonalý, pobavili kejklíři, šašek i mistr  
na chůdách.  
V neděli pokračoval bohatý program rytířských turnajů, představení alchymistické  
a parostrojní dílny. Opět se lidé mohli setkat s císařem Rudolfem II. v doprovodu 
hraběnky Stradové a celého dvora. Mnozí využili možnosti vyfotit se s Golemem  
o velikosti 3,5 m. 
Renesanční jezdecké hry byly doménou skupiny Štvanci, šermířské hry předvedla skupina 
ADOREA, středověké tance a taneční ohňovou show skupina SIDEREA. Zrození Golema  
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a Sirael a ďábelská magie magistra Kellyho se odehrávala v režii Pyro & Art, Sdružení 
Bohém a Michaely Jadrné.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 12 
KMH Den barev a historie pro všechny, 
sobota a neděle 26. a 27. června 2021  
na náměstí Republiky) 
 
Císařský dvůr, císař Rudolf II.  
a hraběnka Stradová na jevišti  
na náměstí Republiky, sobota  
26. a neděle 27. června 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Náměstí republiky v sobotu 26. června 

2021 večer, vrcholí první den barev a historie pro všechny, zrodili se Golem a Sirael.  
 
 Pouť ke cti sv. Jana Křtitele se uskutečnila v kostele římskokatolické farnosti 
v Havířově – Prostřední Suché, který je sv. Janu Křtiteli zasvěcen. Se svými farníky  
se během slavnostní bohoslužby rozloučil po roce práce Adam Józef Kasperek, který byl 
povolán na jinou farnost na Opavsku. Připomenul, že Jan byl božím darem pro své rodiče 
Alžbětu a Zachariáše, kteří byli při jeho zrození již v pokročilém věku. Jeho velká vnitřní 
sila plynula ze vztahu k Bohu, z modlitby. Je připomínkou toho, že všechno má svůj čas.  
Na malé slavnosti před kostelem se podávalo občerstvení a hráli muzikanti z občanského 
sdružení Náladička z Albrechtic. Nedělní pouti požehnalo 
i počasí. Bylo krásně, svítilo slunce.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kostel sv. Jana Křtitele v Havířově – Prostřední Suché, 
neděle 27. června 2021.  
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Pouť ke cti sv. Jana Křtitele v kostele v Havířově – Prostřední Suché, neděle 27. června 
2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Pondělí 28. června 2021 
 Jednotka sboru dobrovolných hasičů Havířov-Životice vyrazila na pomoc 
lidem zasaženým ničivým tornádem na jihu Moravy. Po konzultaci s vedením města 
nejprve hasiči vyvěsili na svůj FB profil výzvu občanům k humanitární pomoci. „Výzva  
na našem Facebooku platila jen pro sobotu. Ovšem bohatě to stačilo na to, abychom naplnili 
velké auto. Občané do sbírky pro jižní Moravu darovali například elektrotechniku, 
elektrocentrálu, rozbrušovací pilu, motorovou pilu, osvětlovací stožáry, dezinfekční 
prostředky, oblečení, čistící a hygienické prostředky, vody nebo iontové nápoje,“ popsal 
průběh humanitární sbírky velitel jednotky Sboru dobrovolných hasičů Havířov-Životice 
Robert Ponzer a pokračoval: „V pondělí kolem osmé hodiny večerní jsme s plně naloženým 
vozem dorazili na jižní Moravu, tedy konkrétně do Hodonína. Po jednání s místním krizovým 
manažerem a starostou jsme humanitární náklad vyložili v kulturním domě, odkud byly 
potřebné věci přerozdělovány podle konkrétních potřeb jednotlivých obyvatel v postižených 
oblastech.“ Největší zájem, podle velitele životických dobrovolných hasičů, byl  
o elektrocentrálu, kotouče do rozbrušovaček a hřebíky.  
V případě potřeby byli dobrovolní hasiči kdykoliv připraveni opět pomoci. Stejně tak  
i další havířovský sbor dobrovolných hasičů Havířov město byl registrován v systému  
na pomoc jižní Moravě. Čekali na výzvu, kdy a kam se mají dostavit. To vše za plné podpory 
statutárního města Havířova, které postižené oblasti na jižní Moravě nabídlo pomoc  
v podobě kapacit domova seniorů a sociálních služeb města Havířova formou respitní 
péče. Tato pomoc mířila adresně do Hodonína. Finanční pomoc pro postižené obce na jižní 
Moravě je pak řešena formu dotační podpory jednotlivým obcím, tak jak to má  
v pravomoci Rada města Havířova. [26] 
 
 Primátor města Havířova Josef Bělica se sešel v sále KD Radost s občany 
města, aby odpovídal na jejich dotazy. Spolu s ním byli přítomni i další zástupci vedení 
města Havířova, náměstek pro ekonomiku Ondřej Baránek, náměstek pro investice  
a chytré město Bohuslav Niemiec, zastupitelé Jan Szturc, Alena Olšoková a Iveta Kočí 
Palkovská.  
Všechny dotazy se týkaly finančního vstupu města do firmy ČEZ ESCO, které schválili 
zastupitelé na své červnové schůzi. Občany zajímalo zejména, proč se tak děje, co se  
pro ně zásadně změní a hlavně, jak se tato skutečnost projeví na ceně tepla. „Havířov 
dlouhá léta zásobuje teplem jedna soukromá firma. Pokud zvládne odchod od uhlí a zavedení 
nových technologií a udrží pro občany příznivou cenu, není nutné nic měnit. Transformace 
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teplárenství a vůbec celého energetického sektoru probíhá rychleji, než se plánovalo. 
Havířov se snaží být připraven a vstup do společného podniku se společností ČEZ ESCO, a.s. 
dává našemu městu do budoucna šanci hledat pro naše občany vhodná efektivní řešení, tak 
aby ceny tepla zůstaly pokud možno nízké,“ vysvětloval k tématu, které v této době  
mezi občany rezonovalo, primátor města Havířova Josef Bělica. [27] Hovořilo se také  
o spalování netříděných odpadů. Lidé si též stěžovali na špatný přenos jednání 
zastupitelstva ve vestibulu KD Radost, kdy se kvůli dodržení hygienických podmínek 
nedostali na jednání do sálu.  
 
 V nových prostorách Stálé hornické expozice „Historie psaná uhlím“  
na Pavlovově ulici pokřtili zástupci vedení města, hornických spolků a Městské knihovny 
Havířov novou publikaci věnovanou tragédii na Dole Dukla, ke které došlo v pátek  
7. července 1961, pět a půl roků poté, co byl Havířov ustanoven městem. Největší 
poválečná důlní katastrofa si vyžádala životy 108 horníků.  Byly zmařeny kvůli zanedbání 
zásad bezpečné hornické práce. Publikaci sestavila Michaela Kroupová, vedoucí Stálé 
hornické expozice, za odborné spolupráce pánů Václava Smičky a Jaroslava Čihaře. 
Barevnou fotografii památníku na obálce pořídil Jan Szturc. Městská knihovna vydala 
publikaci v prvním vydání v nákladu 1 200 výtisků.  
Brožuru vydanou u příležitosti smutného 60. výročí tragédie na Dole Dukla vyslali  
do světa kmotrové primátor Josef Bělica, předseda KPHMO, pobočky Havířov Eduard 
Heczko, vedoucí Nadace Landek Jaroslav Kubánek (slíbil, že vydávání hornických 
publikací v Městské knihovně Havířov bude nadace i nadále podporovat) a pan Jaroslav 
Čihař.  
Křest nové publikace byl skvělou příležitostí prohlédnout si nové prostory expozice  
po přestěhování ze SD Havířov. Všechny přivítala ředitelka Městské knihovny Havířov 
Dagmar Čuntová. „Jsem moc ráda, že se nám podařilo uskutečnit záměr přestěhovat expozici 
z ulice Dlouhé do těchto nových prostor. Věřím, že další existence expozice bude úspěšná. 
Chceme se více zaměřit na děti základních a mateřských škol, přiblížit jim hornickou tradici 
města, abychom ji uchovali pro generace 
příští,“ řekla. Vstup do nových prostor je 
přímo z ulice, včetně plošiny pro imobilní 
občany, a knihovna nebyla v těchto 
prostorách limitována při rozhodování  
o rozsahu pracovní doby. (Příloha D/06/4 
brožura Dukla 1961 s příběhem hornické 
vdovy Květy Krausové) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2 
Kroniky města Havířova 2021 Fotografie)  
 
 
Dobří kmotrové brožury Dukla 1961 
s vedoucí hornické expozice Michaelou Kroupovou. Pondělí 28. června 2021.  
 

Středa 30. června 2021 
 Skončil školní rok 2020/2021, další školní rok poznamenaný zavíráním škol, 
distanční výukou, testováním a rouškami. Nebylo to jednoduché vůbec pro nikoho, ani 
pro pedagogy, ani pro žáky a studenty, ani pro rodiče. Do poslední chvíle bylo napínavé, 
kdy se budou konat maturity a další závěrečné zkoušky, jak to bude s přijímacími 
zkouškami. Všichni si užili své.  
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Z výkazu o základní škole podle stavu k 30. září 2021 (dodatek školní rok 2020/2021) je 
patrné, že povinnou školní docházku ukončilo 11 žáků v 7. ročníku (opakovali některé 
ročníky 2×, jednou na 1. stupni a jednou na 2. stupni). Dále ukončilo školní docházku  
v 8. ročníku povinné školní docházky 28 žáků, kteří opakovali některý ročník 1×.  
Řádně ukončilo školní docházku v 9. ročníku 595 žáků. Do ročníku nebylo zařazeno  
5 žáků, kteří docházku ukončili (byli vzděláváni v cizině) a nebylo možné zjistit úroveň 
dosavadního vzdělání. Celkem ukončilo docházku v havířovských základních školách  
639 dětí.  
Z 5. ročníku přešlo na střední školy celkem 46 žáků havířovských základních škol.  
V následujícím školním roce 2021/2022 opakovalo ročník 81 žáků v havířovských 
základních školách. [49] 
 
 Čtyři desítky havířovských seniorů absolvovaly na VŠ Prigo dvouleté 
studium Akademie III. věku. Kvůli proticovidovým opatřením se jejich studium 
prodloužilo na 3 roky. Nechtěli se vzdělávat distančně, bylo pro ně důležité se během 
studia setkávat. Po finanční stránce zajišťuje realizaci této žádané a oblíbené formy studia 
statutární město Havířov. Sabina Vaková, prorektorka pro zahraniční a vnější vztahy  
VŠ Prigo k tomu řekla. „Díky jejich vysoké součinnosti jsme mohli začít téměř ihned, jakmile 
to bylo ze strany vlády umožněno. Tak jsme upravili rozvrh, abychom studium mohli ukončit  
v co nejkratší možné míře, aby absolventi měli volné prázdniny a nemuseli ještě  
o prázdninách chodit do školy.” S absolventy se přišla rozloučit také náměstkyně 
primátora pro školství a kulturu Jana Feberová, která jim popřála, aby si vážili sami sebe, 
protože toho hodně v životě dokázali, protože umí žít a zapojují se do dění ve škole. 
Studium navíc zvládli ve ztížených covidových podmínkách. Studenti se těšili do dnů 
příštích, že se budou setkávat i nadále. [28] 
 

Strohá řeč čísel 
 V průběhu měsíce června evidovali na Kontaktním místě Havířov Úřadu 
práce ČR 4 310 uchazečů o zaměstnání (z toho 2 010 žen), v dosažitelném věku 15–64 let 
jich bylo celkem 4 120 (z toho 1 923 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel města 
činil 9,24 %. Bez práce bylo celkem 90 absolventů a mladistvých (41 mladistvých  
po ZŠ a 49 absolventů) a 646 zdravotně postižených občanů. [29] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti v červnu vykazovalo 934 uchazečů o zaměstnání. [30] 
 V psím útulku Max TSH přijali v červnu 21 psů, 38 koček a 9 drobných zvířat. 
Byli mezi nimi mladý rorýs, kavka, vrabec, 2 holubi, sýkorka, kteří byli předáni 
Záchranné stanici v Bartošovicích, dále 2 zakrslí králíci a morče. Z opatrovnictví byli zpět 
vráceni 2 psi, protože noví majitelé jednali unáhleně. Nový domov našlo 8 psů a 10 koček. 
K původním majitelům se z útulku vrátilo 17 psů a 2 kočky. K poslednímu červnu 2021  
se v útulku starali o 31 psů, 41 koček a 3 drobná zvířata (2 zakrslí králíci a morče). Služeb 
psího penzionu využili 3 majitelé psů, ubytovali tady celkem 7 pejsků. [31] 
 Živo bylo v červnu 2021 také v havířovské porodnici. Na svět tu přivedli 
celkem 110 dětí (44 chlapců a 66 dívek). Zápis Havířov v kolonce bydliště mělo 47 dětí 
(17 chlapců a 30 dívek).  
V NsP Havířov v červnu hospitalizovali na lůžkových odděleních 983 pacientů  
(568 z Havířova). [32] 

Ve čtvrtletí od dubna do června si na nedostatek práce nemohli, bohužel, 
stěžovat záchranáři. Sanitky ZZS MSK zasahovaly v Havířově 2 022×. Ošetřily celkem 
1 983 pacientů (jednoho pacienta mohlo ošetřovat více posádek, nebo na nahlášeném 
místě nebyl pacient nalezen). Obtížemi interního charakteru trpělo 1 355 z nich  
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(23 se záchranářům nepodařilo zachránit). Úraz si způsobilo 409 pacientů, z nich  
2 zemřeli. V sanitách vezli také 84 pacientů s psychiatrickými obtížemi. Resuscitace byla 
nutná v 10 případech, u 6 resuscitovaných byli záchranáři úspěšní. [33] 
 V červnu navštívilo havířovské koupaliště 7 377 návštěvníků. Celková tržba 
činila 589 390 korun. [47] 
 

Napsali o nás 
Na své mládí vzpomněli senioři z havířovského Domova seniorů, středisek 

Luna a Helios. K tanci je vyzval bývalý profesionální baletní mistr Petr Veleta, který se 
v současné době věnuje tanečním terapiím pro seniory a je též zakladatelem taneční  
a pohybové metody pro zdravotně hendikepované osoby. Tanečníka si do domova  
už podruhé pozvali v rámci projektu Ježíškova vnoučata. Po čase nouzových stavů  
a pandemie tu díky tanci prožili krásnou chvíli, báječnou náladu a doufají, že v obou 
střediscích Domova seniorů Havířov to nebyla poslední taneční lekce. [34] 

Na opilé děti na dětském hřišti u ZŠ K. Světlé upozornil strážníky MP všímavý 
občan. Vyslaná hlídka zjistila, že se oznámení zakládá na pravdě, nezletilí byli skutečně 
podnapilí, orientační dechová zkouška prokázala 0,96 a 1,01 promile alkoholu v dechu. 
Děti byly předány zákonným zástupcům a událost byla oznámena na OSPOD na MmH. [35] 
 Havířovská nemocnice začala jako první v republice využívat stropní 
generátory ozónu (Ozon Cleaner up) a dvě ozonizační mobilní jednotky (Ozon Cleaner 
Masks) pro dezinfekci oblečení. Zařízení likvidující viry, pachy a plísně vyvinula ostravská 
firma HealthCity. Stropní generátory slouží k dezinfekci pacientských boxů, havířovští 
zdravotníci jej využívají i na porodním oddělení a u pacientských pokojů ve většině 
lůžkových stanic. Momentálně jich je v nemocnici nainstalovaných 45. Po jejich zapnutí 
musí lidé do minuty opustit místnost, ta je důkladně vyčištěna vypuštěným ozonem. 
„Vyčištění standardního lůžkového pokoje touto technologií trvá zhruba 30 až 40 minut, pak 
se jen vyvětrá a pokoj je připraven pro pacienty,“ přiblížila mluvčí NsP Havířov Irma 
Kaňová. Mobilní jednotky připomínají vzhledem velké automatické pračky a využívají je 
tu k dezinfekci oblečení a obuvi pacientů, které přijímají k hospitalizaci. Pořízení unikátní 
technologie stálo přes 2 miliony korun, na investici přispěl MSK, zřizovatel NsP Havířov. 
Zájem projevily i další krajské nemocnice. [36] 
 Jeden z mála dochovaných zámků a historických památek na Karvinsku 
změnil majitele. Životický zámek, budova z 16. století, má novou naději, že bude  
po letech chátrání opraven. Podle památkářů si zámek zachoval značnou míru autenticity, 
je nejstarší dochovanou stavbou v obci a zároveň jedním z posledních existujících dokladů 
historické sídelní struktury Životic. Zámek vybudovaný zřejmě za Pavla Bludovského 
z Kornic v poslední třetině 16. století měl v průběhu století barokní i empírový vzhled, 
dnešní podoba je výsledkem stavebních zásahů v 19. a 20. století. Po roce 1948 byl 
zámeček majetkem Státního statku Karviná. Byly v něm kanceláře, byty a jednu dobu i MT. 
Dnes stojí nedaleko Sadů Životice. Je v katastrofálním stavu. Obyvatelé Životic chtěli  
už v 90. letech 20. století, aby zámeček spravovalo statutární město Havířov, ale nedošlo 
k tomu. A co s ním bude dál, nový majitel neví. Žádný zásadní záměr nemá, chce však začít 
diskutovat s památkáři a stavebním úřadem, aby zjistil, co je možné a co ne. „Chátrat ho 
nenecháme. Nechci, aby spadl. Záměr je ho opravit," ujistil. [37] 
 MP Havířov si díky přeshraničnímu projektu pořídila novou laserovou 
střelnici. Během výcviku se zaměří zejména na odbourání chyb, zlozvyků, které někdy 
strážníci při střelbě mají. Správně a bezpečně používat zbraň vyžaduje hodiny tréninku.  
A trénink na laserové střelnici má značné výhody. Lumír Braš, vedoucí pro výcvik  
a školení MP Havířov, řekl: „Jiné to je v tom, že v reálné střelbě vám zbraň tzv. kope. Tohle 
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tu není, ale zase se můžete zaměřit na chyby, které se dělají při ostré střelbě. To znamená 
strhávání, základní postoj, dobré držení zbraně. Všechny tyhle věci se můžeme učit a náklady 
jsou minimální, protože dneska jsou náboje drahé a i ekologicky je to v pořádku.” Trenažér 
může simulovat různé situace. Laserovou střelnici si vyzkoušeli také kolegové strážníci 
z Karviné a polského města Jastrzębie Zdrój. [38] 
 Téměř 2 promile alkoholu u bratra a přes jednu u sestry naměřila hlídka 
havířovských strážníků u dvou sourozenců v neděli 13. června v noci. Po telefonickém 
oznámení zajistila vyslaná hlídka křik několika osob, který přicházel z náměstí  
TGM v Havířově-Šumbarku. Strážníci spatřili skupinu mladých lidí, kteří se skláněli  
nad ležící dívkou v bezvědomí. Podle sdělení svědkyně měl dívku udeřit do hlavy její bratr.  
Při poskytování první pomoci ucítili strážníci z jejího dechu alkohol. „Na místo byla 
přivolána rychlá záchranná služba a hlídka PČR, která si celou záležitost převzala," 
informoval mluvčí MP Havířov Libor Morcinek. [39] Zlatuše Viačková, tisková mluvčí PČR 
MSK, informovala, že podklady důležité pro rozhodnutí v celé záležitosti byly odeslány 
správnímu orgánu MmH. Věc byla řešena podle zákona o ochraně zdraví  
před škodlivými účinky návykových látek. [46] 
 ADRA připravila již 10. ročník víkendového pobytu Tandem pro mladé lidi 
s mentálním postižením. Ti projevili neskrývanou radost při odjezdu do obce Hlubočky 
na Olomoucku. Odjížděli společně s dobrovolníky ADRY na víkendový pobyt plný zážitků. 
„Pro klienty i pro nás je to jedinečný zážitek. Můžeme vyjet všichni společně na celý víkend. 
Ten program je opravdu bohatý, máme skvělé sponzory, takže si můžeme dovolit spoustu 
zážitků a samozřejmě i rodiče těch klientů, které bereme společně, uvítají i ten čas pro sebe, 
že si mohou i odpočinout, takže je to oboustranné,“ řekla Veronika Šutová, vedoucí 
Tandemu ADRA. Nakonec si to skutečně všichni společně krásně užili a doufají,  
že v naplánování dalšího ročníku nebude nic bránit. [40] 
 Od počátku roku 2021 rozdal MmH skoro 40 000 pokut za překročení 
povolené rychlosti. Zaznamenaly je 3 radary, 90 % přestupků se týká měřeného úseku  
na výjezdu z Havířova do Ostravy.  Přestupků je tolik, že je úředníci nestačili vyřizovat  
a někteří řidiči se o nich dovídali až po několika měsících. Magistrát se snažil postup 
urychlit, přijati byli dokonce noví zaměstnanci. Řidiči se totiž provinění nebrání, vadí jim 
však, že se o něm dovídají s prodlevou a mnohým, kteří měřeným úsekem projíždějí 
pravidelně, se pokuty hromadí. „Po zavedení úsekového měření na Ostravské jsme měli  
4 zaměstnance, kteří zasílali takzvané výzvy k uhrazení určené částky. Aktuálně jich tam 
máme 7 a k výběrovému řízení další 2,“ informoval o situaci tajemník MmH Milan Menšík, 
který je přesvědčen, že řidiči byli o měření včas informováni. Za poslední 3 týdny úředníci 
vyřídili přes 5 200 pokut. Podle koordinátora BESIPu pro MSK Pavla Blahuta je ideální, 
když řidič dostane pokutu na místě, je potom větší šance, že se pro příště polepší.  
„Ze zákona v podstatě ten přestupek musí být vyřešen nejpozději do 2 let od spáchání,  
to znamená, z těch automatizovaných záznamových zařízení je ta doba opravdu dlouhá,“ 
řekl k situaci, která vznikla. Ze zkušeností členů BESIPu vyplývá, že řidičům trvá 
minimálně půl roku, než si na měřené úseky zvyknou a sníží rychlost. [41] 
 Krajské kolo soutěží hasičů v MSK se konalo 5. a 6. června 2021, 
organizátorem bylo OSH Opava. Kvůli proticovidovým opatřením probíhaly soutěže  
na dvou místech (Tyršův stadion v Opavě – atletické disciplíny; školní hřiště ve Slavkově 
– požární útok). Byly zrušeny i společné nástupy. Z každého okresu soutěžila 2 družstva 
kategorie starší, dorostenců a dorostenek a 3 jednotlivci z kategorie dorostu. Dorostenky 
SDH Havířov Město obsadily v konečném hodnocení 3. místo. Soutěžily v disciplínách  
100 m, štafeta, požární útok. [42] 
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Havířovská hudební skupina Nebe přišla po delší odmlce s novým singlem 
„Planý poplach“, zároveň s novým EP „Než v tom zůstaneme sami“, první deskou od roku 
2017. Posledním velkým hitem kapely byla loňská píseň Stella. Nový duet s Katarínou 
Knechtovou, píseň „Planý poplach“, doprovází nový videoklip, jeho děj se odehrává  
na letišti v Mošnově a v Leteckém muzeu v Kunovicích. [43] 
 Bruno Flajšer má jméno po dědečkovi a živí se jako elektrikář. Vyniká 
velkým smyslem pro humor pro otrlé dospělé. Krátce poté, co se jižní Moravou prohnalo 
ničivé tornádo, neváhal, sedl do auta a vyrazil na místo přiložit ruku k dílu. „V zasažených 
oblastech to nevypadá jako v televizi. Je to horší, děsivé a hrůzostrašné. Když ráno stojíš  
na těch sutinách, ptáš se sám sebe, zda to má vůbec nějaký smysl,“ popsal první dojmy  
po příjezdu na místo katastrofy. Za nejšílenější pohled považoval ten na zdemolovaný 
hřbitov, kde tornádo vytrhalo kamenné náhrobky a celé desky hrobů. Vyrazit na jih byl 
rozhodnutý už 24. června 2021, dvě hodiny po řádění tornáda. Kladnou odpověď dostal 
od kamaráda Rosti. Spolu s ním a s dalšími stovkami lidí z ČR strávil prací naplněný, 
náročný víkend s minimem odpočinku. „Jsem rád, že jsem neposlechl výzvy o tom,  
ať do zasažených oblastí nejezdíme. Kdyby nikdo nepřijel, místní by dodnes stáli nad tou 
pohromou a nevěděli, kde dřív začít, zatímco teď je podle hlášení celá vesnice  
pod plachtami,“ informoval průběžně z místa přírodní katastrofy, která u nás nemá 
obdoby. Přiznal navíc, že ho tato zkušenost přinutila přemýšlet nad životem i nad sebou. 
„Přiznal jsem si třeba, že dost často, neprávem a rozmazleně nadávám, jak je život na houby,“ 
řekl po návratu do Havířova. [44] 
 Mladá maminka v Havířově zažila velký šok, společně se svým 3měsíčním 
dítětem byla v ložnici v posteli, když na ně spadla velká část omítky ze stropu. Chvíli  
před tím slyšela praskání, následně padající omítka zavalila dcerku, ona sama též byla 
zasažená. „…Nedokážu si představit, že by malá ležela na zádech, tak by jí to spadlo  
do obličeje, očí, nevím, co by se mohlo stát,“ řekla vyděšená maminka, která strávila se svým 
dítětem několik dní v nemocnici. Nenašla odvahu pobývat v bytě a nastěhovala se 
k rodičům. Rozhodla se celou záležitost řešit soudně. Jak je situace vážná, si uvědomil  
i vlastník domu. Mluvčí společnosti Heimstaden Kateřina Piechowicz k celé záležitosti 
řekla: „Celé situace je nám nesmírně líto. Jsme rádi, že jsou klientka i miminko v pořádku. 
Bohužel zatím nemáme všechny informace o příčinách, ale intenzivně na tom pracujeme. 
Zdá se, že pád omítky způsobil nevhodný technologický postup před desítkami let, což se 
projevilo právě skrytou vadou. Uděláme maximum proto, aby se to již neopakovalo v žádné 
z našich nemovitostí.“ Vlastník zhodnotí stav stropů a omítek v ostatních bytech 
panelového domu. [45] 
 

Počasí v červnu 2021  
 Ve čtvrtek 10. června 2021 bylo viditelné prstencové zatmění Slunce. Pokud 
dovolilo počasí, lidé mohli dopoledne sledovat letošní jediné z našeho území 
pozorovatelné zatmění, kdy Měsíc vstoupil do cesty slunečním paprskům. Nastalo tak 
prstencové zatmění, které bylo možno sledovat v našich zeměpisných šířkách jen jako 
částečné. První kontakt měsíčního kotouče se slunečním žhavým diskem byl u nás 
pozorovatelný přibližně v 11:44 h SELČ. Maximum úkazu, kdy Měsíc zakrýval v průměru 
17 % Slunce, nastal zhruba v 12:39 h SELČ (středoevropského letního času). Luna  
a žhnoucí hvězda se rozloučily zhruba v 13:36 h SELČ. Podle Evy Markové, předsedkyně 
Sluneční sekce České astronomické společnosti, se po šesti letech jednalo o první zatmění 
ze série sedmi částečných slunečních zatmění, která budeme moci pozorovat v letech 
2021–2030. [2] Krásnou fotografii Karla Šuly jsme umístili do červencového úvodu.  
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V noci ze čtvrtku na pátek 24. až 25. června 2021 jsme zažili nepříjemnou bouřku, HZS 
MSK během obou dní zasahoval ve 21 případech, 8 výjezdů bylo spojeno přímo s bouřkou. 
Hasiči museli čerpat vodu ze sklepů, čistit odtoková místa, odstraňovat stromy  
a popadané větve přes cestu či na elektrických drátech. Bezdomovec spadl do rozvodněné 
Sušanky, byl však zachráněn souputníkem před příjezdem jednotky. A aby té vody nebylo 

málo, hasiči pomáhali tu noc také 
v havířovské nemocnici, kde 
prasklo potrubí s teplou vodou  
na dětském oddělení. Zajistili také 
následné zapůjčení vysoušečů. 
[48] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2 KMH 2021 Fotografie) 
 
Krásné slunečné dopoledne  
ve středu 9. června 2021  

za Komerční bankou. Pohled směrem k hřišti u ZŠ M. Kudeříkové.  
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8.7 KRONIKA ČERVENEC 2021 
„…žádná jednoduchá formule pro filozofii českých dějin nestačí.“ [1] 

Úvod 
Dědeček herečky Nataši Gollové, historik, pedagog, diplomat, básník, 

spisovatel a překladatel, od jehož narození uplynulo 175 let, byl v pravdě moudrý muž. 
Protože nějak jednoduše interpretovat české dějiny, na to by si troufli jen lidé, řekněme 
nemoudří. A co teprve rozmotat současnost našeho bytí…? To je snad ještě těžší  
a ne nepodobné pocitům řidičů, cyklistů a chodců, kteří v průběhu prvního 
prázdninového měsíce projíždějí centrem města Havířova, kde se rekonstruují ulice 
Dlouhá, část Hlavní a ulice 
Dělnická. Za provozu se navíc 
křižovatky mění na „chytré“  
a světelná signalizace je vypnutá. 
Město je prostě rozkopané, 
doufejme, že podle hesla, má-li být 
pořádek, musí se nejprve udělat 
nepořádek… 
 
 
V Havířově začala zkouška 
nervů! Opravují se křižovatky, Dlouhá a Hlavní třída a přidala se i ulice Dělnická. 
Počátkem července se opět zpřísnila opatření proti COVIDu-19, k bezinfekčnosti  
už nestačí první vakcíny očkovacích látek. Společnost je rozdělena na zastánce a odpůrce 
očkování, stále žijeme v zajetí testů. Podle ministra zdravotnictví Adama Vojtěcha se 
nakazilo nemocí 4 030 lidí z 3,86 milionů očkovaných. Ústav zdravotnických informací  
a statistiky ÚZIS uvedl, že po 14 dnech od druhé dávky, kdy se projeví plná imunita, je to 
šest setin procenta očkovaných, tedy 1 800 lidí. [2] 
Oblíbené svátky věrozvěstů Cyrila a Metoděje a připomínky smrti upálením Mistra Jana 
Husa, které se mile přilepily k víkendu, jsme oslavili mnozí spíše odpočinkem a rekreací 
na horách, u řek, u vodních ploch. ME ve fotbale se hrálo v 11 evropských městech  
a nakonec ho opanovali Italové a vlna násilí. Po roce odkladu se rozhodlo o konání Letních 
olympijských her v Tokiu, ovšem ještě před zahájením se ocitly ve stínu COVIDu-19, 
nákazu po PCR testech na místě vykazovali někteří sportovci a též lékař české výpravy.  
Bez diváků, v zajetí proticovidových opatření… Spíš než těšení, stres. Ale českým 
sportovcům začaly cinkat medaile ve velkém.  
Vytrvalé lijáky a extrémní bouře zabíjely a ničily v Německu. Zemřel zpívající bubeník 
Vítězslav Vávra, po dlouhé nemoci naposledy vydechl herec Ladislav Potměšil,  
do hudebního nebe odešel mladší z bratrů Nedvědových František. Při děkovačce  
po koncertu na jevišti divadla zemřel ve věku 81 let slovenský herec Milan Lasica. 
 

Červenec v časovém sledu 

Čtvrtek 1. července 2021 
 MZ ČR zrušilo s platností od 1. července 2021 nařízení o povinném testování 
zaměstnanců ve firmách. Vzhledem ke konci školního roku je logickým krokem ukončení 
testování žáků, studentů, pedagogů a dalších zaměstnanců ve školách. [3] 
 
 Na Dlouhé třídě začaly práce na novém asfaltovém koberci. Začalo období 
značného nepohodlí v podobě objížděk a výluk pro všechny účastníky silničního provozu 
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na třídách Dlouhé a Hlavní a po čase i v ulici Dělnické. Zahájena byla také rekonstrukce 
křižovatek v centru města. O asfaltový povrch na Dlouhé a Hlavní třídě se postaralo ŘSD, 
v ulici Dělnické potom Správa silnic MSK. Investiční akci „Chytré a bezpečné křižovatky 
ve statutárním městě Havířov“ začalo v součinnosti realizovat město Havířov jako dotační 
projekt Ministerstva dopravy ČR. Celkové náklady na zmíněné opravy se pohybovaly 

kolem 114 milionů korun.  
Silnice byly postupně vyfrézovány, došlo 
k úpravě uličních vpustí, nakonec byl 
položen zcela nový asfaltový povrch. [4] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Začaly opravy na Dlouhé a Hlavní třídě 

ve městě. Čtvrtek 1. července 2021.   
 
 Jako každý rok začaly s příchodem prázdnin opravy školských zařízení  
ve správě města Havířova. Plánované opravy organizuje odbor školství a kultury MmH. 
Letos se opravovaly lapák tuku a kanalizační přípojky a soc. uzly v pavilonu B  
v ZŠ M. Kudeříkové, oplocení u MŠ Balzacova, vstupní schodiště v MŠ K. Čapka, zpevněné 
plochy na dopravním hřišti MŠ Místní. Byla vyměněna krytina valbové střechy a opraveny 
dřevěné krovy v MŠ Okružní 13.  
Po ukončení táborové sezóny začala 
revitalizace objektu TZ Pstruží, včetně 
opravy střechy. [5] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
Začala oprava střechy a dřevěných 
krovů v MŠ Okružní 13 v Havířově-
Šumbarku. Foceno 9. července 2021.  

 
Začaly opravy na dopravním hřišti  
u MŠ Místní v Havířově-Městě. Foceno 
12. července 2021. 

 
 
 
 
 
 
Na druhé etapě opravy plotu u MŠ Balzacova 
pracovala firma Barostav z Havířova-Životic.  
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 Dělníky vyslal do škol také MSK. Ve svých krajských zařízeních proinvestoval 
letos na 44 investičních akcích celkem 605 milionů korun. Novou střechu dostala během 

prázdnin tělocvična SPŠS 
v Havířově-Podlesí. [6] 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Opravovala se školská zařízení 
ve správě MSK, mezi nimi  

i střecha tělocvičny SPŠS v Havířově-Podlesí.  
 

Středa 7. července 2021 
 Ve středu 7. července 2021 uplynulo 60 let od největší poválečné důlní 
tragédie. V Dole Dukla v Havířově zahynulo 108 horníků. Poklonit se jejich památce přišli 
představitelé města Havířova, zástupci Klubů a Kroužků krojovaných horníků, zástupci 
KPHMO, zástupci Hlavní báňské záchranné stanice Ostrava, OKD a. s., pamětníci, pozůstalí 
a další hosté k památníku, který byl vloni přestěhován z průmyslové zóny Dukla  
na hřbitov v Havířově-Šumbarku na II. etapě. Čestnou stráž stáli krojovaní horníci a bánští 
záchranáři. Zahrála hornická dechovka. Po položení věnců a kytic u pamětní desky 
pokračoval pietní akt ve smuteční síni. Primátor města Havířova Josef Bělica ve svém 
projevu řekl, že je důležité připomínat si historii a součástí historie našeho města je i tato 
tragická událost, která změnila životy mnoha rodin. Ředitel provozu OKD David Hájek 
hovořil o tom, že se od doby tragédie v mnohém změnily zásady bezpečnosti práce  
a ochrany životů a zdraví 
horníků. Závěrem byla 
přečtena jména všech obětí 
důlního neštěstí. [7] 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 13 KMH Pietní akt 
k 60. výročí neštěstí na Dole 
Dukla ve středu  
7. července 2021) 
 
Pietní akt u pamětní desky se 
jmény horníků, kteří 
zahynuli před 60 lety na Dole Dukla. Středa 7. července 2021. Foto z archivu MmH. 
Petr Sznapka.   
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Pietní akt u pamětní desky se jmény horníků, kteří zahynuli před 60 lety na Dole 
Dukla. Středa 7. července 2021.  

Pietní akt u pamětní desky se jmény horníků, kteří 
zahynuli před 60 lety na Dole Dukla. Poklonit se přišel 
primátor města Havířova Josef Bělica. Středa  
7. července 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pietní akt u pamětní desky se jmény 
horníků, kteří zahynuli před 60 lety na Dole 

Dukla. Poklonit se přišli představitelé vedení města Havířova. Středa 7. července 
2021.  
 
 Město zveřejnilo vítězné projekty participativního rozpočtu 2021. Do fáze 
hlasování jich letos postoupilo 9 (předloženo bylo celkem 22 návrhů) z pěti městských 
částí. Elektronické hlasování proběhlo od 1. do 30. června 2021, hlasování se zúčastnilo 
1 361 občanů. Rozhodli o vítězství těchto zpracovaných záměrů: 

- Rekonstrukce minigolfového hřiště Astronautů v Havířově-Městě; 
- 3D hřiště s kuličkovými drahami, kopcem a 2D herní grafikou v Parku  

pod KD Leoše Janáčka v Havířově-Podlesí; 
- Multifunkční hřiště Gen. Svobody v Havířově-Šumbarku.  

Vítězné projekty budou realizovány v roce 2022, pokud finanční náklady na projekt 
budou nižší než vymezená finanční částka, bude možno realizovat i další projekt v pořadí 
(v Havířově-Městě se jedná o výstavbu prvního parkourového hřiště; v části Podlesí  
o modernizaci 3 kontejnerových stanovišť a na Šumbarku o nohejbalový kurt). V rámci 
participativního rozpočtu bylo v roce 2021 uvolněno pro všechny části města  
5 milionů korun. [8] 
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 Velmi zajímavou interaktivní výstavu pro děti a dospělé nainstalovali 
pracovníci MKS Havířov ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka. „Rekordy 
a kuriozity ze světa zvířat“ přiblížily návštěvníkům mýty a skutečnosti z říše savců. 
(Příloha D/07/1 Plakát pozvánka  
na interaktivní výstavu pro děti i dospělé 
„Rekordy a kuriozity ze světa zvířat“ Savci; 
D/07/2 Soutěžní sešit pro děti, které plnily 
úkoly na interaktivní výstavě). Výstava 
trvala do 28. srpna 2021 a setkala se 
s velkým ohlasem u všech, kteří ji navštívili. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie)  
 
 
Prázdninová výstava pro velké a malé  
ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Petra Bezruče.  
 

Pátek 9. července 2021 
 Vláda ČR znovu zpřísnila opatření proti šíření koronaviru. Lidé již nemohou 
prokazovat bezinfekčnost po první dávce očkování. Nově bylo třeba počkat 14 dní  
po aplikaci 2. injekce. Plně očkovaní Češi nově nemuseli absolvovat test na koronavirus 
ani karanténu bez ohledu na zemi, ze které přicestovali. Stačil vyplněný příjezdový 
formulář. Ministr zdravotnictví Adam Vojtěch k tomu řekl, že se to bude týkat i návratu  
ze zemí s extrémním rizikem nákazy. [9] 
 
 Na Dlouhé třídě se pilně pracuje na novém asfaltovém povrchu. Začínají se 
opravovat i další křižovatky.  

(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 

Na Dlouhé třídě je vyfrézováno. Pátek 9. července 2021.  
 

Úterý 13. července 2021 
 Na průtahu městem je stále živo, pokračují práce na výměně asfaltového 
povrchu na Dlouhé třídě.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Na Dlouhé třídě pokračují práce  
na pokládce nového asfaltového 
povrchu, úterý 13. července 2021.   
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U OC Elan se modernizuje světelná signalizace. Vzniká další „chytrá“ křižovatka  
ve městě. Úterý 13. července 
2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Středa 14. července 2021 
 Na odpadových stanovištích ve městě přibylo 90 nových nádob na sběr 
použitých jedlých olejů, tuků z domácností a 80 sběrných nádob na biologické kuchyňské 
odpady rostlinného původu. „Stále se snažíme zajistit občanovi, aby cestu s odpadem k té 
správné separační nádobě měl co nejkratší,“ vysvětlila vedoucí odboru komunálních služeb 
MmH Iveta Grzonková. Od letošního července tvoří síť pro třídění odpadu 423 modrých 
nádob na tříděný sběr papírů a nápojových kartonů, 487 žlutých nádob na plasty,  
271 zelených „zvonů“ na sklo, 70 šedých „zvonů“ na sběr kovů, 150 černých nádob 
s oranžovým víkem na sběr použitých jedlých olejů a tuků z domácností a 86 hnědých 
sběrných nádob na biologické kuchyňské opady rostlinného původu. Dále funguje pytlový 
sběr od rodinných domků a sběr odpadů ve sběrných dvorech. [10] 
 

Neděle 18. července 2021 
 Po velkém úspěchu Jarní se vyvedla i Letní kopečková. Běh započítaný  
do Moravskoslezské běžecké ligy odstartoval opět primátor města Josef Bělica. Pět 
desítek závodníků se vydalo na více než 12 km dlouhou trať od hospody Jamajka  
pod Letním kinem do Havířova – Dolních Datyň a zpět k altánku nad řekou Lučinou, 
neodradily je ani mraky na obloze. Všem byla 
odměnou kopečková zmrzlina v poháru  
od zmrzlinářů Böhm. Nejrychleji doběhl Martin 
Ručka z Vítkovic (46:29 m), ženám vévodila 
s přehledem Markéta Kašná  
z BK Ludgeřovice/TJ Jäkl Karviná (56:42 m). 
Vítězové si odnesli krásné skleněné poháry. 
[11]  

(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
Letní kopečková v neděli 18. července 
2021, start nedaleko hospody Jamajka  
pod Letním kinem. Primátor města 
Havířova je připraven odstartovat závod.  
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Pondělí 19. července 2021 
 Situace na silnicích v centru města vyžadovala pevné nervy. Začala plošná 
oprava asfaltového povrchu v ulici Dělnické (ulice III/4747). Vyžádala si každodenní 
změny v organizaci dopravy, průjezd byl možný vždy pouze po jedné polovině vozovky. 
Opravy a uzavírky byly koordinovány s opravami Hlavní třídy a s modernizací místních 
křižovatek. Logisticky náročná akce si vyžádala u všech účastníků silničního provozu 
zvýšenou pozornost, opatrnost  
a trpělivost. [12] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Začal se opravovat asfaltový 
povrch na Dělnické ulici. Pondělí 
19. července 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Začal se opravovat asfaltový 

povrch na Dělnické ulici. Pondělí 19. července 2021. 
 

Na Dlouhé ulici došlo ke změně systému parkování. Odbor komunálních 
služeb MmH byl k této změně veden podněty občanů, kteří si přáli, aby se v lokalitě 
jezdilo pomaleji a bezpečněji. Změnu opakovaně podpořila komise BESIP při RMH. V okolí  
OC Permon a KD Leoše Janáčka bylo realizováno šikmé parkování se systémem couvání 
do parkovacího místa (řidič omezí ostatní účastníky silničního provozu, dojde ke snížení 
rychlosti a daleko přehlednější dopravní situaci a navíc má řidič celou dobu přehled  
o situaci před svým vozidlem). Také výjezd z místa je mnohem snadnější a bezpečnější, 
než je tomu u couvání. [13]  
 
 Další krásná výstava v Galerii Radost byla určena zejména dětem. Své 
obrázky pod souhrnným názvem „Dětem pro radost“ namaloval populární ilustrátor 
Adolf Dudek. Krásné obrázky ilustrátora dětských knížek doprovázejí různé aktivity. Děti 
mohly malovat, skládat obrázky a podle detailů hledat obraz, případně určité detaily či 
postavy hledat přímo v obrázku. U některých obrázků byly jazykolamy a na některých 
obrázcích děti hledaly nesmysly. Všeobecně si tu užily mnoho legrace.  
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Adolf Dudek se s havířovskými dětmi setkal osobně v sobotu 14. srpna 2021. Výstava 
trvala do 29. srpna 2021. (Příloha D/07/3 Plakát 
pozvánka na výstavu Adolf Dudek Dětem  
pro radost).  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Adolf Dudek byl u instalace výstavy obrázků 
„Dětem pro radost“. On sám jí říkal „Nesmyslná 
výstava“, protože děti musely na obrázcích 
hledat spoustu nesmyslů. Výstava trvala  
do 29. srpna 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Malování s dětmi v Galerii Radost pokračovalo v sobotu 14. srpna 2021.  
 

Úterý 20. července 2021 
 V ulici Majakovského v Havířově-Městě vznikalo zhruba 80 nových 
parkovacích míst. Součástí projektu bylo vybudování retenční nádrže s objemem 35 m3 
k zadržování vody v krajině. Místním obyvatelům se konečně ulevilo a měli kde parkovat. 
Dodavatelem stavby je Eurovia.cz a termín realizace byl stanoven na říjen 2021. 
Předpokládané náklady činí  
cca 8 milionů korun. [14] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
V ulici Majakovského začalo 
město s výstavbou nových 
parkovacích míst a retenční nádrže. Úterý 20. července 2021.  
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 Infarktové počasí a infarktová situace na silnicích ve městě. Pokračovala 
oprava asfaltového povrchu na Hlavní třídě, v ulici Dělnické a modernizovaly  

se křižovatky.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na křižovatce ulic Hlavní  
a Dělnická pokračovaly práce  

na opravě asfaltového povrchu. Úterý 20. července 2021.  
 

Středa 21. července 2021 
 Představitelé města Havířova slavnostně otevřeli tři nová beachvolejbalová 
hřiště s bílým pískem na Letním koupališti Jindřich. „Náš nový beachvolejbalový areál  
na plovárně stavělo město, tedy bylo investorem. Stavba stála zhruba 8 milionů korun. 
V areálu se nacházejí tři hřiště na beachvolejbal. Máme tady zatím zázemí, které zajišťuje, 
že budeme moci prodávat vstupenky pro návštěvníky, kteří si jednak přijdou zahrát pouze 
beachvolejbal, případně pro návštěvníky plovárny, kteří si budou chtít zahrát. Bude tady 
správce, který bude servis zajišťovat. Protože je hřiště osvětleno, dá se předpokládat, že bude 
v provozu ještě po sezóně koupaliště nějakou dobu, vše záleží na počasí,“ řekl ředitel SSRZ 
Jiří Matěj. Hřiště vybudovali od dubna 2021 zaměstnanci TSH.  
Slavnostního předání hřiště do provozu se zúčastnili představitelé vedení města v čele 
s primátorem Josefem Bělicou, již zmíněný ředitel SSRZ Havířov Jiří Matěj, náměstek 
ředitele TSH Václav Zyder a Vavřinec Pečínka, člen výboru Českého volejbalového svazu. 
Právě on poděkoval za krásné moderní hřiště a řekl, že je velmi rád, že v dnešní těžké době 
jsou lidé ochotni investovat do sportu. Se svými svěřenci dorazil také trenér volejbalové 
akademie Havířov Stanislav Studnický.  
Na tři hřiště bylo použito 890 tun písku, větší část poskytl Český volejbalový svaz. Hřiště 
byla v červenci otevřena od 9:00 do 20:00 hodin, v srpnu a září 2021  
od 9:00 do 19:00 hodin. Cena vstupenky činila 200 korun za hodinu na jedno hřiště. Areál 
byl přístupný samostatně i z areálu koupaliště. V ceně vstupenky bylo zapůjčení sítě  
a míče. „Hřiště pro plážový volejbal se otevírá v roce významného jubilea havířovského 
koupaliště Jindřich. Před rovnými 60 lety 1. července 1961 se konalo slavnostní otevření 
plovárny, kdy byl přístupný rekreační bazén o rozměrech 60 × 30 metrů s vodní dětskou 
skluzavkou a se dvěma skokanskými můstky. Za tu dobu koupaliště prošlo ohromnou 
modernizací a nová plážová hřiště jsou toho důkazem. Jsem velký sportovní fanda a už se 
těším, až si hřiště osobně vyzkouším,“ prozradil na sebe náměstek pro ekonomiku a správu 
majetku Ondřej Baránek. [15] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
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Malá ranní slavnost otevření nových beachvolejbalových hřišť na Letním koupališti 
Jindřich ve středu 21. července 
2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Hřiště splňuje všechny parametry  
pro současné turnaje v beachvolejbalu. 
Středa 21. července 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Představitelé města Havířova, Českého 
volejbalového svazu, TSH přišli 
slavnostně otevřít nová beachvolejbalová hřiště na koupališti v Havířově.  
Středa 21. července 2021.  
 

Pátek 23. července 2021 
 Městská knihovna Havířov vydala brožuru „Havířov doteky času“ věnovanou 
městu k 65. narozeninám. Vznikla v Expozici Historie psaná uhlím, sestavili ji Michaela 
Kroupová a Jan Szturc. Byly v ní použity fotografie z archivu Městské knihovny Havířov  
a Jana Szturce.  
Slavnostní křest měl proběhnout na přelomu října a listopadu roku 2020, bohužel, 
všechny podobné akce musely být kvůli covidovým opatřením zrušeny. Brožura se začala 
distribuovat až po uvolnění všech opatření v roce 2021. Byla vydána v nákladu 600 kusů 
a velmi brzy byla rozebrána. (Příloha D/07/4 Havířov doteky času) 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

156 
 

Sobota 24. července 2021 
 Historickou slavnostní událost prožili farníci Římskokatolické farnosti 
Havířov. V předvečer svátku patronky byl v kostele sv. Anny vysvěcen nový oltář.  
Mši celebroval biskup Martin David, administrátor ostravsko-opavské diecéze. Přítomen 
byl také otec Marcel, který se během svého desetiletého působení ve farnosti o nový oltář 
zasloužil. Byly do něho vloženy ostatky sv. Jana Sarkandera, kněze a mučedníka.  
Mozaika z kamenů vyjadřuje, že člověk Ježíš Kristus je cestou do nebe k Bohu Otci. 
Ježíšovo pozvání na cestu: „Já jsem cesta, pravda a život“ najdeme v Bibli. Kříž vyjadřuje 
pravdu, na kříži zemřel za pravdu a za každého z nás Ježíš. Kříž je vytesán z masivního 
dřeva, ladí s ním sedes (sedadlo kněze), ambon (pult, ze kterého se čte Bible) i oltář. 
Součástí kříže jsou mosazné hřeby zpodobňující Kristovy rány. Je do něj vložen menší 
procesní kříž. Svatostánek je symbolem života, je v něm uschován živý Kristus v podobě 
chleba. Na svatostánku je mosazný kompas, střelky znázorňují hvězdu Polárku, symbol 
orientace, symbol Krista, který nás vede životem. Vedle svítící červené světlo znamená 
Ježíšovu přítomnost. Zároveň je typický pro naše město. Ambon je ztvárněn v podobě 

dvou desek symbolizujících otevřené 
knihy Starého a Nového zákona, je mezi 
ně vsazena lupa, symbol toho, že je třeba 
pečlivě číst a rozlišovat slovo Boží. 
Symboly presbytáře sjednocují mosazné 
prvky: nápis, hřeby, kompas, kahan  
a lupa. (Příloha D/07/5 Záložka k svěcení 
nového oltáře 24. 7. 2021 Havířov) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
V kostele sv. Anny byl vysvěcen nový 
oltář v sobotu 24. července 2021, spolu 

s novým kobercem tvořil kříž.  
 
 Nicolette Havlová z Havířova dorazila po 54 dnech pěšky do Banátu, sáhla 
si na dno svých sil, překonávala zdravotní potíže a pěšky zvládla 1 250 km přes Slovensko 
a Maďarsko. Před další poutí do tureckého Istanbulu odpočívala u krajanů v banátských 
vesnicích v Rumunsku. „Byli jsme domluveni, že dojdu do Gerníku ke kapličce. A oni tam  
na mě v sobotu čekali a přivítali mě živou hudbou, chlebem se solí, ale taky pivem. Místní 
kluci mě vyzvali k tanci,“ popisovala studentka, která se rozhodla svojí cestou podpořit 
české krajany v Banátu. „Kvůli koronaviru přišli o turisty, kteří jim pomáhají s obživou. 
Chybí i zdravotní péče. Kdysi sem jezdili pracovníci Červeného kříže, ale to skončilo. Zatím 
jsem pro ně aspoň spustila sbírku na donio.cz, jmenuje se Po svých pro Banát. Zaštiťuje ji 
Člověk v tísni," líčila dívka studující marketing na vysoké škole v anglickém Liverpoolu. 
Z Gerníku se vypravila do Svaté Heleny a posléze navštívila další banátské vesnice. Poté ji 
nohy nesly do Srbska, přes bulharské hory, Řecko až do tureckého Istanbulu. [16] 
 

Neděle 25. července 2021 
 Pohádky v parku za KD Radost patří k nejoblíbenějším tradicím. 
Zaměstnanci MKS je připravili pro děti a jejich rodiče a prarodiče i letos. První pohádku 
přivezl v neděli 11. července 2021 dětem Klaun Hopsalín. Pozval diváky  
do džungle. Představení bylo plné zvířat, humoru a písniček a aktivně se ho zúčastnili děti 
i rodiče. Děti v režii Hopsalína sehrály pohádku o spící princezně, kterou probudil příslib 
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párku v rohlíku, zpívaly, tančily. Závěr představení patřil bublinové show na louce  
a nafukování a tvarování balonků podle přání dětí. Počasí laškovalo, předpovědi nebyly 
příliš příznivé, půlhodiny před představením ještě pršelo. Nakonec všechno dobře 
dopadlo.  
V neděli 18. července 2021 přijel za dětmi Pavel Novák. Zpívalo se, tancovalo a celkově se 
hodně hýbalo, soutěžilo a staralo se o zdraví. Děti soutěžily na louce vedle jeviště o drobné 
sladkosti a za spolupráci byly 
odměněny omalovánkami 
s názvem „Viry a bacily porazíme“. 
Pohádku „Ferda Mravenec v cizích 
službách“ zahrálo v neděli  
25. července 2021 Divadlo 
SemTamFór z Prahy.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Džungle Klauna Hopsalína 
v parku za KD Radost zahájila 
v neděli Pohádky v parku 2021.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V neděli 18. července 2021 pobavil 

děti v parku za KD Radost Pavel Novák.  
 
 Letošní Koncerty v parku za KD Radost zahájila v neděli 11. července 2021 
cimbálová muzika Friš. Muzikanti z Havířova a Ostravy přilákali početné publikum, které 
si společně s nimi zazpívalo celou řádku půvabných lidových písniček ze Slezska, Moravy 
a Slovenska. Koncert zchladil drobný letní deštík. 
Krásné písničky přivezl v neděli 18. července 2021 Pavel Novák. Napříč všemi generacemi 
se zpívalo (i tančilo) a vzpomínalo na Pavla 
Nováka (otce). Zazněly všechny jeho největší 
hity, koncert končil „Nádhernou“. A hezká 
muzika a skvělá nálada opět ukočírovaly  
i počasí, které hrozilo bouřkou a deštěm. 
Dechová hudba Kobeřanka známá z TV Šlágr 
potěšila posluchače v neděli 25. července 
2025.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie)  
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Letošní Koncerty v parku za KD Radost zahájila cimbálová muzika Friš v neděli  
11. července 2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
S hezkými písničkami přijel  
do parku za KD Radost Pavel 
Novák. Na svého otce zavzpomínal s fanoušky v neděli 18. července 2021.  
 

Pondělí 26. července 2021 
 Pokračovala oprava povrchu komunikace Hlavní třída směrem k velkému 
rondelu. Současně navazovala oprava místních komunikací v ulici J. Švermy a Přímá. 

Velkou trpělivost si vyžadovala také 
stávající situace v ulici Dělnické.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie)  
Opravovaly se Hlavní třída a místní 
komunikace J. Švermy. Pondělí  
26. července 2021.  

  
 
 
 
Oprava místní komunikace v ulici  
J. Švermy v pondělí 26. července 2021.  
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Pokračuje oprava asfaltového povrchu na Hlavní třídě. Pondělí 26. července 2021.  
 
  
 
 
 
 
 
 
 

 
Na náměstí Republiky byly vystaveny panely s fotografiemi přírodních 

dřevěných staveb v Beskydech ze známých míst. Fotografie byly vždy na druhé straně 
opatřeny krátkým popiskem o dané stavbě či lokalitě a informacemi o soutěži „Vyšlápni 
si pro unikátní půllitr“ Radegastu z unikátních 
míst. Soutěž trvala od 1. července 2021  
a na každé chatě byl omezený počet půllitrů  
(na nedaleké Prašivé 430, na Soláni 300,  
na horní stanici Lanovky Pustevny 291).  
 
 
 
 
 
Panely na náměstí Republiky k soutěži 
„Vyšlápni si pro svůj půllitr“, pondělí 26. července 2021.  
 

Úterý 27. července 2021 
 V NH pokračovalo vzdělávání pracovnic novorozeneckého oddělení prvním 
workshopem o technikách kojení ve spolupráci s „Mamila-dojčenie www.mamila.sk 
kojení“. Myšlenka a sofistikovaná cesta podpory kojení, jak ji používá Mamila, bude 
v havířovské nemocnici začleněna do standardů péče o novorozence.  
„Mamila-dojčenie www.mamila.sk kojení“ patří k mezinárodně respektovaným 
sdružením, která pomáhají ženám v zajištění dlouhodobého kojení. [17] 
 

Středa 28. července 2021 
 Členové Klubu seniorů v Havířově – Dolních Datyních se sešli na letním 
posezení se soutěžemi ve své klubovně na Občanské ulici. Po soutěžích se na zahradě 
opékaly párky. Všech 22 účastníků soutěžilo o ceny za umístění na prvních 3 místech 
(kvalitní víno, čokoláda a toffifee), utkali se v rybolovu (zachycení hrdla pivní lahve si 
žádalo hodně trpělivosti), v hodu granátem (tenisové míčky se na chodbě házely do koše) 
a v oblíbených šipkách.  
Klub seniorů Dolní Datyně byl založen aktivními seniory v roce 2004, na ustavující schůzi 
14. dubna 2004 byli pozváni „Informátorem č. 1“ do místnosti na hřišti na ulici 
Zemědělské. Dnes sídlí v klubovně na Občanské ulici a počet členů se pohybuje kolem 30.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 

http://www.mamila.sk/
http://www.mamila.sk/
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Letní setkání Klubu seniorů v Havířově – Dolních Datyních ve středu 28. července 
2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Čtvrtek 29. července 2021 
 Primátor města Havířova Josef Bělica a generální ředitel ČEZ ESCO Kamil 
Čermák podepsali smlouvu o prodeji akcií. Dle tiskové zprávy MmH a ČEZ ESCO byl 
založen společný podnik, který městu pomůže s modernizací energetiky, prvním krokem 
bude transformace teplárenství v Havířově směrem k ekologickým zdrojům. „Našim cílem 
je kvalitně připravit přechod od uhlí k „zelenějšímu“ teplárenství, abychom zajistili  
pro dnešní obyvatele i příští generace lepší životní prostředí ve městě, a zároveň zachovat 
rozvody centrálního zásobování teplem, které umožní dodávat teplo lidem i firmám  
za dobrou cenu. Ve společnosti ČEZ ESCO, která je lídrem v této oblasti a má bohaté 
zkušenosti také ze zahraničí, jsme našli toho nejlepšího partnera,“ řekl primátor Havířova 
Josef Bělica. Městu zůstala i nadále možnost ovlivňovat cenu tepla, prostřednictvím 
městem vlastněné HTS bude kontrolovat jeho distribuci zákazníkům.  
„Rozvody HTS doplníme o decentralizované plynové kotelny, kogenerační jednotky  
a fotovoltaické elektrárny, aby byl nový systém zásobování teplem efektivnější  
a ekologičtější. Jako největší poskytovatel energeticky úsporných řešení v Česku máme 
bohaté zkušenosti s provozováním a modernizací teplárenských soustav, proto městu rádi 
pomůžeme vykročit směrem k „ozelenění“ a zlepšení služeb pro obyvatele,“ vysvětlil 
generální ředitel ČEZ ESCO Kamil Čermák. Po založení společného podniku přijde na řadu 
zpracování podnikatelského plánu, 
podpis akcionářské smlouvy  
a nastavení reálného fungování nové 
firmy. [18] 
 
Smlouva o prodeji akcií mezi MmH  
a ČEZ ESCO byla podepsána, zleva 
generální ředitel ČEZ ENERGO Martin 
Václavek, primátor města Havířova 
Josef Bělica, generální ředitel  
ČEZ ESCO Kamil Čermák a investiční 
ředitel ČEZ ENERGO David Bauer. Foto z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 Zaměstnanci Kotulovy dřevěnky, pobočky MT v Havířově, připravili  
pro rodiče s dětmi tradiční tvořivé dílny, malování vzorů bludovické keramiky. „Hrníčky 
z Bludovic“ se malovaly od rána. Návštěvníci dostali vzory bludovické keramiky, které je 
při tvorbě vlastního hrníčku inspirovaly. Mnozí se ale nechali vést vlastní fantazií.  
Podle informace průvodkyně Kotulovou dřevěnkou, malbu bylo možno zafixovat 
zapečením na 140 °C na 30 minut.  
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Keramika má na našem území dlouhou tradici, snad už od 16. století. Až 50 rodin v Dolních 
Bludovicích a v Dolních Datyních vyrábělo ze zdejší hlíny výrobky zejména do kuchyně 
(hrníčky, džbánky, zásobnice na sypké potraviny), jejich ukázky jsou dodnes vystaveny 

v Kotulově dřevěnce. Vedle zemědělství, 
posléze hornictví, byla výroba keramiky 
dalším způsobem obživy.  
Hezké počasí a zajímavá aktivita, která 
byla součástí prohlídky, přilákaly 
množství návštěvníků.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
V Kotulově dřevěnce pečují  
o udržování starých řemesel, jedním 
z nich je bludovická keramika a její 

výzdoba. Oblíbené „Hrníčky z Bludovic“ se malovaly ve čtvrtek 29. července 2021. 
 

Pátek 30. července 2021 
 Skončily červencové turnusy příměstských táborů, letos opět okořeněné 
anticovidovými opatřeními a testováním zejména.  
SVČ Asterix 
Příměstský tábor nazvaný „Kamarádský týden“ se konal od 12. do 16. července 2021  
ve SVČ Asterix Na Nábřeží. Navštěvovalo ho 40 dětí, o které se staralo 5 vědoucích. Jeho 
zaměření bylo výtvarně sportovní. Všichni navštívili dětské oddělení Městské knihovny 
Havířov v ulici Svornosti, zajímavý program byl pro účastníky připraven také v Expozici 
psané uhlím Městské knihovny Havířov. Pod patronací města podnikli společně výlet  
do ostravské ZOO. Děti se též vypravily k hasičům, a protože jeden z vedoucích byl bývalý 
zdravotník, zašly se podívat též na sanitky.  
Příměstský tábor „Letem barevným světem“ ve středisku M. Kudeříkové navštěvovalo 
v turnusu od 19. do 23. července 2021 celkem 30 dětí. Program pro ně připravili  
4 vedoucí. Náplní tábora byly vycházky a povídání o sochách a reliéfech, o výtvarnu 
v našem krásném městě. Různými textilními technikami si děti tvořily barevná trička. 
Navštívily „Bezpečné prázdniny“ na dopravním hřišti v Havířově-Šumbarku. Také 
účastníci tohoto tábora zavítali do ostravské ZOO, výlet z projektu MAP Havířov II 
financovalo město. V dětském oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti prošly 
děti „Pohádkovou stezku“.  
Ve středisku M. Kudeříkové se uskutečnil také poslední červencový turnus příměstských 
táborů. „Akademii dračích jezdců“ navštěvovalo 29 dětí, měli je na starosti 4 vedoucí. 
V termínu od 26. do 30. července 2021 žily děti po vzoru správných Vikingů a cvičily 
draka, snažily se nasbírat dovednosti k tomu nezbytně nutné. Také na tomto turnuse se 
děti dověděly mnoho o bezpečném chování v silničním provozu na dopravním hřišti 
v Havířově-Šumbarku a celý den strávily se zvířaty v ostravské ZOO.  
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O žaludky dětí na táborech SVČ Asterix již tradičně pečovala Restaurace Vergnano 
v Havířově-Městě.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Děti z „Kamarádského tábora“  
SVČ Asterix navštívily 13. července 2021 
dětské oddělení Městské knihovny 
Havířov v ulici Svornosti.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Před svačinkou a vycházkou prospěje trocha 
sportu. SVČ Asterix M. Kudeříkové, Letem 
barevným světem od 19. do 23. července 2021.   
 

CSVČ sv. Jana Boska 
Děti v červenci navštěvovaly středisko na Haškově ulici v Havířově-Městě.  
V týdnu od 5. do 9. července 2021 se dočkali všichni milovníci vaření. „MasterChef 
junior“ navštěvovalo 25 dětí, péči o ně převzali 3 vedoucí. Děti společně vařily, navštívil 
je výherce televizní soutěže MasterChef Roman Staša, kterému připravily tortilly  
a buchty.  Se svými vedoucími navštívily Kozí farmu v Rožnově pod Radhoštěm, 
vyzkoušely si dojení a výrobu sýra. Turnus zakončily grilovačkou na zahradě střediska.  
Následoval turnus pro děti ve věku od 7 do 13 let nazvaný „Staň se želvím Ninjou“.  
Táborový „Týden bez hranic“ trval ve středisku od 19. do 23. července. Navštěvovalo ho 
31 dětí, o které se starali 3 vedoucí. Společně navštívili trampolínové centrum v Ostravě, 
podnikli výšlap na Prašivou, zajeli si na motokáry a do resortu Hrubá Voda na bobovou 
dráhu. Také tento turnus byl zakončen grilováním na zahradě.  
Táborový turnus od 26. do 30. července 2021 byl nazván „Prázdniny nás baví“  
a navštěvovalo ho 27 dětí. Společně se 3 vedoucími 
šly každý den vstříc novým zážitkům. Navštívily 
lanové centrum v Ostravici, řádily na trampolínách 
v Ostravě, jezdily na bobové dráze v Mostě, 
podnikly výlet do Hradce na Moravicí a kempovaly 
v nedalekém kempu Kajlovec.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Tábory v CSVČ sv. Jana Boska se rozjely hned 
v prvním prázdninovém týdnu  
od 5. do 9. července 2021. Než se v MasterChefu 
Junior začalo vařit, byl čas na hry.  
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Seznámení na „Týdnu bez hranic“ v CSVČ sv. Jana Boska, tábor trval  
od 19. do 23. července 2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Havířovský sportovní klub 
V Havířovském sportovním klubu připravili pro děti 2 příměstské tábory, v obou oddílech 
bylo 23 dětí, v prvním z nich byly děti mladší, staralo se o ně 5 vedoucích a ve druhém 
starší se 4 vedoucími. Tábory byly zaměřeny na sportovní aktivity. Přesto si nenechali ujít 
návštěvu dětského oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti. Na vycházce  
po nábřeží řeky Lučiny se děti 
seznamovaly se zde žijícími živočichy.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
Táborníci z Havířovského sportovního 
klubu na nábřeží řeky Lučiny v úterý 13. července 2021.  
 
Karate Havířov 
„Sportem ke zdraví“ se vypravilo 19 táborníků se 3 vedoucími v příměstském táboře 
Karate Havířov, kteří opět měli táborovou základnu v tělocvičně v Severce. V týdnu  
od 19. do 23. července 2021 se vypravili všichni společně na lezeckou stěnu na Hlubině, 
uskutečnili exkurzi na laserovou střelnici a ukázku psovodů MP Havířov. Navštívili také 

Muzeum Tatry Kopřivnice, zašli si na film 
„Mazel a tajemství lesa“ do kina Centrum.  
Dle nálady a počasí si děti užívaly také volný 
program.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Významnou náplní příměstského tábora 

Karate Havířov byl v týdnu od 19. do 23. července 2021 sport.  
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Skvělá návštěva v Letním kině, bezvadný český film, příjemná letní nálada. 
Den po celostátní premiéře v pátek 30. července 2021 zhlédli návštěvníci havířovského 
Letního kina autorský film režiséra Patrika Hartla „Prvok, Tečka, Šampon a Karel“. Autor 
čtivých bestsellerů a divadelní režisér nezklamal ani milovníky stříbrného plátna. Film  
se skvělým hereckým obsazením v rolích hlavních až po ty nejmenší naplnil očekávání. 
Každou chvíli se lidé smáli. Příběhy byly prošpikované humorem nikoliv bezduchým. Jak 
je u Čechů zvykem, třeskutý smích překrýval smutné okamžiky, tíživá rozhodnutí. Autor 
se prostě opět předvedl jako skvělý znalec psychologie současných mužů a žen a způsobu 
života, který nás mnohdy přivádí do podivných situací.  
 

Sobota 31. července 2021 
 V areálu Tennis Hillu v Havířově-Životicích se představili hráči AZ Havířov 
v 10. ročníku tenisového turnaje čtyřher AZ OPEN, byli mezi nimi například stálice 
turnaje Jan Maruna či čerstvá posila Pardubic Robert Říčka. [19] Hojná byla účast 
partnerů a fanoušků klubu. Mezi hosty se objevil také bývalý trenér Třince a národního 
hokejového týmu Alois Hadamczik.  
O vítězství bojovalo 58 hráčů, nejprve v náhodně losovaných párech sbírali gamy  
ve čtyřhře v základní části turnaje, posléze hráli play-off o celkového vítěze a play-off  
o cenu útěchy. Ve druhé 
jmenované se nejvíce dařilo páru 
Bek/Kubíček, ve finále neztratili 
ani gam. Play-off o celkového 
vítěze vyhráli Milerský s Pavlasem. 
[20] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 
10. ročník AZ Open v areálu 
Tennis Hillu  
v Havířově-Životicích v sobotu 
31. července 2021. Trofeje  
pro vítěze turnaje.  
 

10. ročník AZ Open v areálu Tennis Hillu 
v Havířově-Životicích v sobotu  
31. července 2021. 

 
10. ročník AZ Open v areálu Tennis Hillu 
v Havířově-Životicích v sobotu 31. července 
2021. Alois Hadamczik.  
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Strohá řeč čísel 
 Na Úřadu práce ČR, Kontaktním pracovišti Havířov, evidovali k 31. červenci 
2021 celkem 4 322 uchazečů o zaměstnání (z toho 2 033 žen). V dosažitelném věku  
od 15–64 let jich bylo 4 118 (z toho 1 936 žen). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu 
města činil v červenci 9,23 %. Bez práce bylo celkem 99 absolventů a mladistvých  
(po ZŠ 42, absolventů 57) a 629 osob se zdravotním postižením. [21] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo k 31. červenci 2021 celkem 1 168 uchazečů o zaměstnání. 
[22] 
 V psím útulku přijali v červenci 27 psů, 17 koček a 8 drobných zvířat. Jednalo 
se o mladého rorýse, 3 poštolky, zajíce polního, kanárka a 2 zakrslé králíky. Z důvodu 
unáhleného jednání byli z opatrovnictví vráceni 2 psi a 1 kočka. Do nových domovů 
vypravili v útulku MAX TSH 4 psy, 11 koček a 1 morče. Původním majitelům se vrátilo  
21 psů a 1 kočka. K 31. červenci 2021 se tu starali o 34 psů, 38 koček, 4 zakrslé králíky  
a 1 kanárka. Služeb psího penzionu využilo 8 majitelů psů, celkem tu ubytovali jejich  
12 čtyřnohých miláčků. [23] 
 V porodnici NH se narodilo v červenci 90 dětí (42 chlapců a 48 dívek). 
Havířov je bohatší o 35 nových občánků (13 chlapců a 22 dívek). Na lůžkových 
odděleních bylo hospitalizováno 930 pacientů (z Havířova 534). [24] 
 Letní koupaliště Jindřich navštívilo v červenci 2021 celkem 18 138 lidí,  
za vstupné utratili 787 640 korun, za půjčovnu kol a šatny 2 960 korun. Uživatelé využili 
9 permanentek. [25] 
 

Napsali o nás 
 Spustila se registrace očkování pro děti nad 12 let. První rodiče s dětmi přišli 
do havířovského očkovacího centra v pátek 2. července 2021. Irma Kaňová, PR manažer 
NH upřesnila: „… Máme pro celý okres Karviná stanovenou kvótu 200 dětí týdně, které 
bychom měli proočkovat. Tuto kvótu nám přidělil MSK.” Děti od 12 let se očkovaly vždy jen 
v pátek odpoledne, kdy se v očkovacím centru nepotkávaly s dospělou populací. [26] 
 V týdnu od pondělí 5. července 2021 probíhal v Národním tréninkovém 
centru stolního tenisu v Havířově-Šumbarku mezinárodní kemp primárně pro hráče  
a hráčky, které čekalo juniorské mistrovství Evropy ve Varaždinu. Za stoly také ladili 
formu na olympijské hry Pavel Širuček, Lubomír Jančařík a Hana Matelová, přijel též 
paralympijský reprezentant Filip Radovič. Podle šéftrenéra Národního tréninkového 
centra stolního tenisu Josefa Plachého se jednalo o největší kemp, který byl v hale po jejím 
loňském otevření organizován. Na 28 stolech trénovalo současně bezmála 60 hráčů  
a hráček, kterým se věnovalo 20 trenérů. [27] 
 Pořadatelem krajské sportovní přípravy družstev sborů dobrovolných 
hasičů MSK v požárním sportu 2021 bylo Krajské sdružení MSK ve spolupráci  
s OSH Bruntál. Konalo se za aktuálních proticovidových opatření 19. června na travnatém 
povrchu stadionu TJ Sokol ve Vrbně pod Pradědem. Soutěže, která měla pouze jednu 
disciplínu, požární útok s jednotnou motorovou stříkačkou, se účastnili vítězové šesti 
okresních kol v MSK. Přihlásilo se 27 družstev (15 družstev mužů a 12 družstev žen), 
k dosažení nejlepších výsledků měli jejich členové 2 pokusy. Ženy SDH Havířov Město 
vybojovaly 3. místo. [28] 
 V MSK přibývá lidí ohrožených ztrátou bydlení nebo těch, kteří žijí 
v nevyhovujících podmínkách. Mohou za to rostoucí ceny bytů a nízké příjmy lidí. 
V azylových domech se ocitá stále více seniorů. V našem kraji se jim snažila pomáhat 
Armáda spásy. Náměstek hejtmana MSK pro sociální oblast Jiří Navrátil řekl, že největší 
problém řeší Ostrava, kde se v bytové nouzi nalézá 4 230 domácností, v Karviné jich bylo 
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960 a v Havířově 700. Situaci by podle něj mohly zlepšit větší investice do sociálních bytů 
ve městech. Kraj čeká na schválení zákona o sociálním bydlení, který by měl na výstavbu 
a rekonstrukci sociálního bydlení poskytnout dotační programy. [29] 
 Letošní 7. ročník žákovského turnaje ve fotbale, Memoriál Václava Migase, se 
uskutečnil na vlčovickém hřišti. Kozlovice neobhájily vítězství a na první příčku se vrátil 
Slovan Havířov, který proplul turnajem suverénně bez ztráty bodu. Havířovští navíc vůbec 
neinkasovali. Hrálo se systémem každý s každým. Turnaje se zúčastnili hráči Vlčovic, 
Lubiny, Frenštátu pod Radhoštěm, Oder, Hukvald. [30] 
 Dobré podmínky pro výcvik policejních potápěčů nabídli policistům  
na Letním koupališti Jindřich. V hlubokém 6m bazénu se konal výcvik dvou nováčků z řad 
policejních potápěčů ze specializovaného útvaru ve Frýdku-Místku. Policisté si této 
nabídky velmi vážili a vrátí se sem ještě 2×. „Když nás policisté oslovili, že by tady chtěli 
absolvovat výcvik nováčků, kteří by měli následně být profesionálními potápěči u policie, tak 
jsme neváhali ani chvilku. Jednak je to pro nás i určitá reklama, ale priorita byla, že jsme 
chtěli policistům pomoci a já spatřuji v práci policie a jejich potápěčů, že se jedná o činnost, 
která je velice potřebná a já je za to obdivuji a jsem rád, že tady jsou,“ vyjádřil se ředitel 
SSRZ Havířov Jiří Matěj. [31] 
 V ČRo – Ostrava se hovořilo o stěhování denního stacionáře z ulice Lípové  
po kompletní rekonstrukci bývalých jeslí v Havířově-Šumbarku, která bude stát  
44 milionů korun.  Tato budova je desítky let prázdná, v jedné části je pobočka Městské 
knihovny Havířov. Náměstek primátora pro investice a chytré město řekl, že se bude 
dodělávat schodiště a dispozice se budou měnit. Služba bude určená pro lidi s mentálním 
postižením. Výhodou bude také venkovní zahrada. Objekt v Lípové ulici by měl být  
i nadále využíván pro sociální oblast. [32]  
 Psychická zátěž a stres, které souvisí s pandemií koronaviru, přivádějí stále 
více lidí do psychiatrických ordinací, včetně dětí. Některé nemocnice v MSK plánují založit 
speciální covidový stacionář. Na psychiatrickém oddělení v Havířově zaznamenali nárůst 
v počtu hospitalizovaných pacientů s těžkými depresivními fázemi a psychotickými 
příznaky. V NH prochází psychiatrické oddělení rekonstrukcí. Na podzim by mělo 
nabídnout o 14 lůžek více. Celkem jich bude k dispozici 44. [33] 
 Velké mezinárodní závody wakeboardistů, zřejmě jediné v Evropě, se konaly 
na Těrlické přehradě. Zúčastnily se jich desítky jezdců z ČR i okolních států. Celou akci 
měl na starosti spolek Vodní lyžování a Wakeboarding Havířov. Velkých úspěchů nakonec 
dosáhli i domácí jezdci. Získali zlaté, stříbrné i bronzové medaile. [34] 
 Strážníci MP Havířov oslovili děti v městské části Šumbark, aby společně 
s nimi uklidili nepořádek ve dvorových částech mezi domy. Zapojily se čtyři desítky dětí, 
na které po práci čekala odměna v podobě dobrot, které upekly preventistky MP Havířov. 
Strážníci mají zkušenost, že pokud se děti na úklidu podílejí, rozmyslí si, kam příště 
odhodí třeba plechovku. [35] 
 Jaroslav Navara z Havířova patří mezi české experty na světovou 
kosmonautiku, je majitelem jedné z nejrozsáhlejších sbírek podpisů astronautů u nás. 
Letům do vesmíru propadl už v dětství. Svoji sbírku pravidelně prezentuje veřejnosti  
na výstavách v Galerii Maryčka. S kolegou pořádali výstavu i k 30. výročí letu Sojuz 28, 
jehož účastníkem byl jediný československý kosmonaut Vladimír Remek. Ten tehdy také 
pozvání na výstavu přijal. Na podpisy se zaměřil v 90. letech minulého století. Získal nové 
přátelé v zahraničí a nové kontakty.  Potom psal dopisy a slušně žádal o autogramy.  
Na odpovědi mnohdy čekal roky. Ale většinou se dočkal, vyslal jich celkem 567 a chybí 
jich pouhých 15. [36] 
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 V Havířově-Šumbarku hnízdí rodinka kalouse ušatého. Místním to příliš 
radosti nepůsobí, protože čistě noční sova křižuje Šumbark celou noc. Vedle hlasitého 
tleskání křídly okořeňuje obyvatelům této městské části spánek pískot mláďat. „Mláďata 
se rozletí na stromy v okolí a pištěním rodičům signalizují, kde sedí. Ti jim pak po okolí 
přinášejí potravu,“ vysvětlil ornitolog David Křenek s tím, že mláďata kalouse v tomto 
vývojovém stádiu pískají asi měsíc a půl. Zoologové radí být tolerantní a vydržet. Přítomní 
dravci jim pak na sídlišti pomohou v boji s nepříjemnými hlodavci. [37] 
 Pan Adolf P. v havířovském SeniorCentru oslavil sté narozeniny. Skaut tělem 
i duší celý život pracoval s mašinami a ovládá 7 jazyků. Popřát mu přišla rodina, personál 
domova a zástupci města Havířova. Recept na dlouhověkost v jeho podání byl jednoduchý. 
Moc nepije alkohol, občas si dá Metaxu, má rád květák a na snídani párky. „Každá oslava 
narozenin tady u nás v SeniorCentru Havířov je zážitkem. Ta pro pana Pawlase ve skautském 
duchu se skutečně povedla. 100. narozeniny, to je událost, se kterou se většina z nás v životě 
nepotká. A náš klient se svým osobním příběhem a zajímavou a dlouhou životní cestou si 
zaslouží pořádnou oslavu,” uvedl ředitel SeniorCentra Havířov Roman Bigaj. Pan Adolf je 
sympatický a komunikativní člověk, má jen synovce s manželkou. Jeho životem  
se prolínají lokomotivy (pracoval jako strojvůdce) a skauti. Skautem se stal už ve stole  
a zůstal jím dodnes. Přátelé ho v domově, kde žije od roku 2020, pravidelně navštěvují. 
[38] 
 Práce poštovního doručovatelé může být poměrně nebezpečná. O tom  
se přesvědčil jeden z havířovských doručovatelů, který chtěl odevzdat dopis. Pes 
adresátky ho pokousal. Tuto neobvyklou událost oznámila strážníkům MP Havířov 
vedoucí Hlavní pošty. Podle šetření strážníků šlo o německou dogu příjemkyně dopisu. 
„Strážníci provedli základní ošetření, ale doručovatel odmítl zavolat sanitu na místo s tím, 
že si ošetření zranění zajistí v nemocnici sám,“ řekl ředitel MP Havířov Bohuslav Muras. 
Majitelka byla následně poučena, že se psem musí podstoupit veterinární vyšetření. [39] 
 

Počasí v červenci 2021  
 Počátkem prvního prázdninového měsíce uhodila vlna veder. Nejvyšší 
průměrná teplota byla naměřena ve středu 7. července (24,8 °C); nejvyšší teplota činila 

32,3 °C. Vedle horkého slunce nás potrápilo 
dusno.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie)  
  
 
 
Horko trápilo všechny v dusném poledni  
ve středu 7. července 2021, osvěžení 

v kašně na náměstí Nad Terasou hledali i čtyřnozí kamarádi.  
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8.8 KRONIKA SRPEN 2021 
 „Inteligence, vzdělání a talent nemají samy o sobě znaménko plus nebo minus.  

Podle mého soudu jsou podobny koňům a záleží na tom,  
do jakého vozu je zapřáhneme.“ [1] 

Úvod  
 V srpnu jsme vzpomněli 15. let od úmrtí českého kameramana, režiséra  
a profesora FAMU Jana Špáty. Jeho citát evokuje stále živé vzpomínky  
na 6. a 9. srpen 1945, kdy byly na japonská města Hirošimu a Nagasaki svrženy atomové 
bomby. Urychlení ukončení světové války si vyžádalo mnoho životů díky zneužití lidského 
génia. J. Robert Oppenheimer, který zbraň ve 40. letech 20. století vyvíjel, její použití 
schválil, ale později je vnímal jako etický problém. Své by k citátu určitě řekl  
i Alfréd Nobel, vynálezce dynamitu. Ostatně ani většina německých nacistických 
pohlavárů nebyli žádní hlupáci, jen zapřáhli svého koně do velmi pochybného vozu… 
V Tokiu vybojovali sportovci ČR 4 zlaté, 4 stříbrné a 3 bronzové olympijské medaile. 
V netradičním srpnovém termínu se dočkali milovníci filmů. Kromě natěšených fanoušků 
dorazila do Karlových Varů na 55. ročník FFKV celá řádka světových filmových hvězd. Jako 
první si „doběhl“ pro Cenu diváků „Zátopek“. Stejnojmenný film Davida Ondříčka vyvolal 
vlnu emocí, ale mnohými diváky a kritikou byl přijat navýsost kladně. Vlčímu páru, který 
se před léty usadil v Beskydech, se narodila 
vlčata.  
Počasí bylo spíše laškovné, nevyzpytatelné. 
Své o tom vědí organizátoři Pohádek  
a Koncertů v parku za KD Radost. Také 
vedoucí příměstských táborů museli často 
přistoupit k „plánu B“ vymyšlenému  
pro případ nepřízně počasí.  
 
 
Ani drobný déšť neodradil návštěvníky 
Koncertů v parku za KD Radost. 
Svět je rozžhaven do běla. Lidé prchali před totalitou z Běloruska, situace se vyostřila 
v Afghánistánu, po ohlášení odchodu amerických vojenských jednotek zemi ovládli 
příslušníci hnutí Talibán. Další vývoj byl těžko předvídatelný. Jisté je jen to, že letiště 
v Kábulu se stalo horkou půdou a válečná situace v zemi si vyžádala mnoho životů civilistů 
i amerických vojáků. 
Nadohled byl školní rok, ředitelé škol zajišťovali pokyny pro dodržování všech 
anticovidových opatření nařízených ministerstvem zdravotnictví. Ve hře znovu byly testy 
a roušky u neočkovaných dětí.  
Ve věku 69 let zemřel Maki Kadži, který zpopularizoval hru sudoku. Opustil nás Eduard 
Hrubeš, hudebník, scénárista, režisér a moderátor (84 let) a dlouholetý člen kapely 
Čechomor Radek Pobořil (75 let). Zarmouceni byli fanoušci Rolling Stones, navždy odešel 
bubeník Charlie Watts (80 let).  
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Srpen v časovém sledu 

Neděle 1. srpna 2021 
 Havířovský radní a zastupitel, náměstek primátora pro investice a chytré 
město Bohuslav Niemiec přivítal dopoledne v obřadní síni havířovského Zámku 

nejmladší občánky města. Čtyři slavnostní obřady 
pro 12 dětí doprovodili živou hudbou Regina  
a Pavel.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
Kytice připravené na další obřady vítání 
občánků v neděli 1. srpna 2021 v Zámku.  

 

Pondělí 2. srpna 2021 
 Na křižovatce ulic Jarošova a Obránců míru byla stržena budova tržnice. 
Původně byla budova užívána 
jako převlékárna pro dělníky 
Bytostavu, kteří nedaleko 
budovali sídliště  
v Havířově-Šumbarku (Zadky). 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
  
Tržnice na křižovatce ulic Jarošova a Obránců míru byla stržena. Pondělí 2. srpna 
2021. Foceno v úterý 3. srpna 2021. 
 

Středa 4. srpna 2021 
 Frézováním vozovky pokračovala komplexní rekonstrukce asfaltového 

povrchu vozovky v Dělnické ulici.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Světelná signalizace je již 
v provozu. Starý asfaltový 

povrch na Dělnické ulici byl vyfrézován. Středa 4. srpna 2021.  
 

Čtvrtek 5. srpna 2021 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová navštívila spolu 
s novináři z regionální televize Polar a kronikářkou města pobytový tábor SVČ Asterix 
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v TZ ve Pstruží. Po okolí voněl z táborové kuchyně pomaloučku tažený hovězí vývar. 
Přestože lilo jako z konve, všichni, včetně 35 dětí a 4 vedoucích, si návštěvu hezky užili. 
Hlavní vedoucí Lucie Váchalová pochválila děti, že se jim už od počátku, soboty  
31. července 2021, daří řešit zapeklité případy detektiva X. „Vše vyvrcholí odhalením  
a záchranou detektiva X. Děti dostanou jako dárek baťůžky a obrázky ze Pstruží, sladkosti 
a diplomy,“ doplnila. Děti si i přes nepřízeň počasí tábor pochvalovaly, protože je bavilo 
luštit detektivní hry, hledat pachatele a dokonce přemýšlet. V jednotlivých skupinách  
si s vedoucími vymysleli pokřiky a „pracovali“ ve svých detektivních kancelářích. Tábor 
trval do 9. srpna 2021.  
Ředitelka SVČ Asterix paní Eva Kiedroňová sdělila, že v letošním roce připravili pro děti  
6 turnusů na TZ ve Pstruží,  
1 v Komorní Lhotce a 7 turnusů 
příměstských táborů.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
Táborová základna SVČ Asterix  
ve čtvrtek 5. srpna 2021, prší, prší, 
jen se leje … 

 
 
 
 
 
 
Táborová základna SVČ Asterix ve čtvrtek  
5. srpna 2021, prší, prší, jen se leje … 

 

Sobota 7. srpna 2021 
 Letos uplynulo 77 let od zavraždění 36 mužů, Poláků a Čechů, z Životic, 
Dolního Těrlicka, Horní a Dolní Suché. Dalších 31 obyvatel obcí bylo odvlečeno  
do koncentračních táborů, vrátili se pouze 4 z nich. Represe na obyvatelstvu v Životicích 
si v ničem nezadá s hrůzami spáchanými nacistickými okupanty v Lidicích či Ležácích. 
Také letos se sešli u Památníku životické tragédie v Havířově-Životicích pozůstalí, 
představitelé vlády, Senátu a Parlamentu ČR, vedení MSK a města, PZKO, Kongresu Poláků 
v ČR, Československých bojovníků za svobodu, Československé obce legionářské, 
Sdružení válečných veteránů, představitelů okolních měst a obcí, konzulátu Ruské 
federace v ČR, aby uctili jejich památku a věnovali dodnes bolestnou vzpomínku. Čestnou 
stráž stáli u památníku příslušníci Krajského vojenského velitelství Ostrava, junáci a polští 
harcerze. Letos byly u památníku poprvé vystaveny fotografie všech zavražděných 
chlapců a mužů, moderátorka pietního aktu paní Jolanta Balon přednesla všechna jejich 
jména.  
Svíci zapálili představitelé církví Petr Kříbek z římskokatolické farnosti sv. Anny  
a sv. Markéty v Havířově a Janusz Kożusnik z SCEAV v Havířově – Prostřední Suché. Páter 
Petr Kříbek ve svém krátkém slovu hovořil o tom, že zlu může odporovat jedině láska  
a každé zlo jednou skončí. Primátor města Havířova Josef Bělica a ministr obrany ČR 
Lubomír Metnar připomenuli ve svých projevech nesmyslnost vraždy v Životicích  
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a vyslovili naději, že již nikdy nebudeme podobné zvůli už nikdy vystaveni a úcta k životu 
bude vždy hlavní hodnotou, která 
povede naše jednání.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 14 KMH, Pietní akt  
v Havířově-Životicích v sobotu 7. srpna 
2021) 
 
Expozice ve výstavní síni 
v Památníku životické tragédie 
Muzea Těšínska v sobotu  
7. srpna 2021.  

Vypuštění holubů z kapličky na hřbitově 
u Památníku životické tragédie Muzea 
Těšínska v sobotu 7. srpna 2021.  

 
 
Kytici položili k Památníku životické 
tragédie primátor města Havířova Josef 
Bělica a ministr obrany ČR Lubomír Metnar. Foto z archivu MmH. Petr Sznapka.  
 

Neděle 8. srpna 2021 
 Začala II. etapa opravy povrchu vozovky v ulici Dělnická. Dopravní značení 
se v podstatě měnilo denně, pokračování projektu Správy silnic MSK si vyžadovalo 
zvýšenou opatrnost a trpělivost všech účastníků silničního provozu. Z důvodu pokládky 
ložné vrstvy bylo vypnuta také světelná křižovatka ulic Dělnická, U Stromovky  

a Mánesova.  Lidé museli i nadále 
zjišťovat, které zastávky autobusů 
MHD budou obsluhovány. [3]  
 
 
 
 
 
Začala II. etapa opravy povrchu 

silnice v ulici Dělnické. Foceno v úterý 10. srpna 2021.  
 

Úterý 10. srpna 2021 
 Konečně se dočkali fanoušci skupiny Kabát. Jejich nejnovější turné „Cirkus 
Kabát 2021“ se mělo původně uskutečnit na přelomu let 2020 a 2021. Naproti 
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očkovacímu centru vyrostlo cirkusové šapitó. Aparaturu skupiny Kabát, která aktivně 
působí na české scéně od roku 1989, přivezlo několik kamionů. Povolená kapacita byla 
naplněna, lístky zdarma dostali 
zdravotníci z havířovské nemocnice. 
Lidé poslouchali  
i v blízkém okolí, oblíbené hity 
skupiny se nesly celým městem. 
Skvělý hudební večer. 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Koncert skupiny Kabát v šapitó  
u SH Slávie v úterý 10. srpna 2021 večer.   
 
 Hokejisté AZ Havířov se utkali v letošním 1. přípravném zápase s mistrem 
Extraligy Třincem. Výborný zápas začal vzpomínkou na velkého fanouška klubu Olika, 
který v květnu zemřel. Lidé uctili jeho památku minutou ticha.  
Skóre zápasu otevřel ve 3. minutě AZ Havířov. Do šatny po 1. třetině odcházeli hráči  
AZ Havířov za stavu 2:0. Dopřáli tak návštěvníkům příjemné chvilky u exhibičního utkání 
malých hokejistů 3. třídy. Ve 2. třetině o sobě dali hlasitě vědět havířovští fanoušci. 
Havířov nakonec vyhrál po samostatných nájezdech 3:2. Zápas sledovalo 912 platících 
diváků.  
Na havířovské hráče čekala zmodernizovaná kabina s novou podlahou, nové stanoviště 
brusírny bruslí, vyměněny byly vstupní dveře a dveře do sociálního zázemí, hlavně nové 
úložné boxy na výstroj. Úpravy přišly na necelý milion korun. O modernizaci zázemí  
pro hokejisty A týmu se postarali zaměstnanci SSRZ Havířov. „Staré dřevotřískové 
hokejové boxy už nutně potřebovaly výměnu. Nové boxy jsou vyrobené z vysokotlakého 
laminátu HPL, který je extrémně odolný. Bylo dodáno 22 kusů hráčských a 2 kusy 
brankářských boxů. Cena všech boxů je 702 526 tisíc korun. Každý z hráčů má svůj osobní 
box, do kterého si ukládá svou hokejovou výstroj. Když se víko boxu zavře, slouží jako 

sedadlo,“ popsal nejzásadnější změnu 
v hokejové kabině vedoucí provozu 
víceúčelové haly Radim Kalus. [4] 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
V 1. přípravném zápase porazil AZ 
Havířov mistra Extraligy Oceláře 

Třinec 3:2 po samostatných nájezdech. 
 

Čtvrtek 12. srpna 2021 
 Bára a Honza jeli už podruhé jako o život na koloběžkách, aby propojili 
pobočky Mobilního hospice Strom života, který pomáhá s péčí o nevyléčitelně nemocné 
pacienty také v Havířově. Ujeli 442 km za 6 dní přes Valašské Klobouky, Kroměříž, Přerov, 
Nový Jičín, Havířov, Čeladnou, včetně Lysé hory, Rožnov pod Radhoštěm.  
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Do parku za KD Radost je přišli přivítat náměstkyně pro sociální rozvoj Stanislava 
Gorecká, náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová, náměstek primátora  
pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec, vedoucí odboru sociálních věcí  
MmH Bernarda Urbancová a referentky tohoto odboru. O zábavu se postarali sportovním 
vystoupením mladí havířovští boxeři z klubu Box Havířov trenéra Jaroslava Kubíčka. Bára 
s Honzou si po dojezdu libovali, že jsou všude přijímáni s pozitivními reakcemi, setkávají 
se s lidmi, které by jinak nepoznali. Jejich dnešní trasa byla věnována sedmiletému 
Kevinovi s těžkým onemocněním srdce, které je pro něj i v dnešní době fatální  
a na podporu všech, kteří se o chlapce starají. Náměstkyně primátora pro sociální rozvoj 
ocenila jejich sportovní výkon a čin, který přispívá k povědomí o paliativní hospicové péči.  
Bára a Honza si v Havířově odpočinuli a měli před sebou ještě 2 dny cesty, včetně výjezdu  
na Lysou horu.  
PR manažerka a koordinátorka projektů Mobilního hospicu Strom života Markéta 
Blinková přiblížila, že v Havířově se od roku 2017, kdy byla pobočka otevřena, postarali  
o více než 250 pacientů, v současné době docházejí sestry asi k 4 desítkám nevyléčitelně 
nemocných. V našem městě pracují v současnosti 3 kmenové sestry a dále externí, které 
zaskakují v případě dovolené či nemoci. „Budeme se snažit v Havířově ještě posílit tým, 
protože požadavků na naše služby je tu skutečně velké množství,“ dodala.  
Aneta Gerlová, která má v Mobilním hospicu Strom života na starosti spolupráci 
s partnery, podporovateli, řekla, že těmto lidem jsou velmi vděčni, protože oni často vidí 
smysl v tom, co je posláním paliativní hospicové péče, totiž být do poslední chvíle doma 
s rodinou, v důstojných podmínkách tam, kde jim je nejlépe. Zároveň je jim zajištěna 
odborná zdravotní a sociální péče.   
(Příloha D/08/1 Listy stromu 
života, časopis Mobilního hospice 
č. 2/2020; D/08/2 Listy stromu 
života, časopis Mobilního hospice 
č. 1/2021; D/08/3 Jedou jako  
o život II. s itinerářem trasy; 
D/08/4 Mobilní hospic strom 
života: nabídka služeb a kontakty) 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie)  
Dočkali jsme se, Bára a Honza 
dokončili další etapu a přijeli do parku za KD Radost ve čtvrtek 12. srpna 2021.  
 
 MKS Havířov přišlo s novou alternativní kulturní akcí. Pozvalo havířovské 
umělce a celé rodiny na louku za KD Petra Bezruče. „Za kulturákem na dece“ se sešli 
havířovští několika generací. Klauni z Balónkova pobavili zejména nejmenší diváky,  
po představení jim vyráběli na přání balónková zvířátka. Další na pořadu bylo vystoupení 
divadla Tom a Jeff určené dospělým. Pravda, toto se moc nepovedlo, ale ruku na srdce, 
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někdy to nevyjde ani v Národním.  Přicházející večer patřil kapele Chráněná dílna. Diváků 
už bylo poskrovnu, ale jistě se dobře 
pobavili.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
„Za kulturákem na dece“ se sešli velcí  
i malí, aby si užili první z trojice letních 

kulturních odpolední. Čtvrtek 12. srpna 2021.  
 

Neděle 15. srpna 2021 
 Členka Zastupitelstva města Havířova Alena Zedníková přivítala v obřadní 
síni Zámku 12 nejmladších občánků našeho 
města. Na housle zahrál pro potěchu všech 
houslista Jiří Erlebach.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
Slavnostním projevem na vítání občánků 
v neděli 15. srpna 2021 byla pověřena paní Alena Zedníková.  
 

Pondělí 16. srpna 2021 
 Začala se opravovat střecha tělocvičny ZŠ K. Světlé. Její oprava již nesnesla 
odkladu, nevyhovovala bezpečnostním požadavkům. Náměstek primátora  
pro investice a chytré město řekl, že bude opravena podobnou technologií jako vloni 
střecha tělocvičny ZŠ Marie Kudeříkové: „… Vytvoříme střechu nad střechou. Teď je 
aktuální problém, že na té střešní konstrukci je hodně vrstev hydroizolace. To znamená, 
všechny vrstvy se odstraní, zůstanou tam pouze panely. Nad tuto konstrukci se vytvoří nová 
konstrukce, železobetonový ztužující věnec a na ten se posadí vazníková střecha.” Oprava, 
která stála necelých 6 milionů korun, se protáhla přes začátek školního roku a pokud 
dovolilo počasí, děti cvičily venku na hřišti či v tělocvičnách okolních škol. [5] 
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Začala se opravovat střecha tělocvičny ZŠ K. Světlé. Pondělí 16. srpna 2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Středa 18. srpna 2021 
 Ministr školství, mládeže a tělovýchovy Robert Plaga ocenil 57 pedagogů, 
kteří získali nejvyšší možné ocenění Medaili MŠMT. Ocenění byli nominováni již v roce 
2020, medaile převzali kvůli pandemii koronaviru při slavnostním ceremoniálu  
ve Valdštejnské zahradě Senátu ČR až letos. Medaili 1. stupně, kterou bylo letos oceněno 
28 mimořádných osobností za dlouhodobou vynikající pedagogickou činnost, získala také 
paní Milada Kučerová, která spojila převážnou část svého pedagogického života 
s Gymnáziem Komenského.  
V roce 1969 se stala zákládající členkou pedagogického sboru nově vzniknuvšího víceletého 
Experimentálního gymnázia v Havířově na ulici Tajovského. Tento novátorský pokus  
o reformu stávajícího středního školství byl sice po roce zrušen, ale gymnázium pak 
existovalo dále jako čtyřleté. Na něm učila Milada Kučerová český jazyk a hudební výchovu 
až do ukončení své aktivní pedagogické činnosti v roce 1998 prakticky nepřetržitě  
(s výjimkou několikaletého působení na střední pedagogické škole). Jako bývalá členka 
národopisných souborů byla a je neúnavnou propagátorkou folklóru jižní Moravy i Slezska. 
Založila ve škole pěvecký sbor i s taneční sekcí a reprezentovala gymnázium na celé řadě 
soutěží, přehlídek a vystoupení. Vychovala za dobu svého působení mnoho vynikajících 
hudebníků, zpěváků i tanečníků. Této činnosti věnovala nezměrné množství energie a svého 
času. Dodnes je neúnavnou propagátorkou lidové tvorby, hudby a umění vůbec. Ani 
v důchodu nepolevuje ve své osvětové a obecně vzdělávací činnosti. Pro havířovskou 
veřejnost připravuje literárně hudební či folklórní pořady – např. „Poklona Slovácku v díle 
Vítězslava Nováka a Joži Úprky“ nebo „Geniální Leoš Janáček – náš krajan“. [6] 
 

Čtvrtek 19. srpna 2021 
 Paní Marcela Dulavová představila návštěvníkům MGC Lučina 9měsíční 
fenku chodského psa. Chodský pes je české plemeno, jehož historie sahá až na Šumavu  
do 13. století, kde nejdůležitější cesty od nepaměti střežili Chodové. Hlavním cílem 
regenerace tohoto plemene bylo vychovávat zdravé, odolné a nenáročné psy, vysoce 
temperamentní s chutí do práce, hlídače a společníky za každé situace pro všechny 
kategorii zájemců. Dnes je uznané FCI, Mezinárodní kynologickou federací.  Paní Marcela 
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před časem dělala s chodským psem i canisterapii v mobilním hospicu. Hovořila o svém 
vlastním chovu, o genetických 
záležitostech, prodeji štěňat a kontaktu 
s kupujícími.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Marcela s fenečkou Deni v MGC Lučina ve čtvrtek 19. srpna 2021. 
 
 „Za kulturákem na dece“ se opět sešli velcí i malí. MKS pro ně připravilo 
pohádku Strašfuňáka a Funilky z Divadla Loutkový svět Ostrava. Dětem přinesli radost 

oblíbení Klauni z Balónkova. 
Čtvrteční večer u KD Petra 
Bezruče patřil koncertu kapely 
Vixlajvant.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
„Za kulturákem na dece“ 

vystoupili Klauni z Balónkova, čtvrtek 19. srpna 2021.  
 

Sobota 21. srpna 2021 
 Návštěvníkům IV. ročníku Gulášfestu v Horních Domaslavicích chutnal 
nejvíce guláš, který uvařil tým klubu 
veteránů (Klub technických vozidel) 
z Havířova. Gratulujeme, protože nebylo 
vůbec jednoduché prosadit se v konkurenci 
dalších kuchařů a kuchařek.  
 
 
 
Tým Klubu technických vozidel 
z Havířova uvařil podle mínění 
návštěvníků nejlepší guláš, všem 
blahopřála starostka Horních Domaslavic. Sobota 21. srpna 2021.  
 
 Ve skateparku ve sportovním areálu Lázeňská se uskutečnil Český 
skateboardový pohár 2021. Jednalo se o závod pro děti z celé republiky v několika 
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kategoriích do věku 18 let (U9, U14, U18, včetně dívek). Po závodu v Praze to byla druhá 
zastávka ze série junior. K sponzorům havířovské zastávky se přidali Dr. Grill, Czech 
Skateboarding, Picnic skateshop.cz, Autodům Vrána s. r. o. Havířov a Skatepark Havířov.  
Čeští junioři dále soutěžili v Praze (Čakovicích a Černém mostě), v Jihlavě a koncem srpna 
na Mistrovství ČR ve skateboardingu v Praze na Štvanici.  
V Havířově mají skateboardisté ideální podmínky, zdejší skatepark patří k nejlepším, 

protože byl stavěn sportovcům 
přímo na míru. „Havířov tady má 
samozřejmě největší zastoupení jak 
v holčičí, tak v klučičí kategorii. Ti 
místní tady mají ten skatepark 
najetý, umí to moc dobře …,“ řekl 
Petr Vašut ze Skate klubu Havířov, 
organizátor akce. [7] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Ve skateparku ve sportovním 

areálu Lázeňská soutěžili junioři v Českém skateboardovém poháru 2021. Sobota  
21. srpna 2021.  
 

Neděle 22. srpna 2021 
 První nedělní srpnovou pohádku „O Nebojsovi“ přivezlo Divadlo v batohu. 
Počasí nepřálo a tak se z „Pohádky v parku“ stala pohádka v sále KD Radost. Podívat  
se přišlo dohromady na osm desítek dětí, rodičů a prarodičů. S „Námořnickou pohádkou“ 
se v parku za KD Radost představilo Divadlo tetky Chechtalíny. „Dětskou etiketu“ probraly 
havířovské děti s klaunem Hopsalínem. Poslední letošní prázdninovou „Trampskou 
pohádku s myškou Klárkou  
a veverkou Terkou“ v parku 
za KD Radost zahrály 
herečky Divadla Ententýky.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 „Námořnická pohádka“ 
Tetky Chechtalíny v parku 
za KD Radost. 
 

 
 
 
 
 
 
 
Pohádka a písničky s Klaunem 
Hopsalínem v parku za KD Radost 
v neděli 15. srpna 2021.  
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 První srpnový „Koncert v parku“ se kvůli dešti a bouřce stěhoval do sálu  
KD Radost. Dobrou pohodu přivezla kapela Šviháci folk & country. O týden později 
navzdory dešti hrál Sunday swing Orchestra. Koncert v polovině srpna obstarala Hornická 
kapela. Poslední letošní koncert 
v parku za KD Radost folk popové 
kapele Tři vykřičníky.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
První srpnový koncert v parku se 
kvůli nepřízni počasí stěhoval  
do sálu KD Radost. Neděle 1. srpna 
2021.  Hrála kapela Šviháci  
folk & country.  

  
V neděli 8. srpna 2021 se i navzdory 
dešti hrálo a tančilo v parku  
za KD Radost. Představil se Sunday 
swing orchestra.   

 
 
 
 
 
V neděli 8. srpna 2021 se i navzdory dešti 
hrálo a tančilo v parku za KD Radost. 
Představil se Sunday swing orchestra.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V neděli 15. srpna 2021 zahrála 
v parku za KD Radost Hornická 

kapela s Oldřiškou a Ladou.  
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Pondělí 23. srpna 2021 
 Letní knižní jarmark připravily knihovnice Městské knihovny Havířov 
v pobočkách v ulici Šrámkova. Pomáhali také dobrovolníci z oddělení pro mládež. 
Dorazila spousta milovníků knih, kteří si odnesli 
z vyřazeného fondu nejlepší kousky. Nejvíce žádali knížky 
pro děti a detektivní příběhy. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
  
 
 
 
 
 
Letní knižní jarmark v pobočkách Městské knihovny Havířov v pondělí 23. srpna 
2021. Foto z archivu Městské knihovny Havířov.  
 

Úterý 24. srpna 2021 
 Řidiče, chodce, cyklisty a vůbec všechny účastníky silničního provozu 
nepotěšila zpráva, že dopravní omezení v centru města se zřejmě protáhnou až do konce 
listopadu. Zhotovitelská firma Ředitelství silnic a dálnic zjistila, že na části vozovky Hlavní 
třídy směrem z města k rondelu je špatné podloží. Práce byly odloženy a zahájeny byly 
znovu v září.  
V plném proudu bylo značení nově položených povrchů vozovek. Chytré křižovatky, které 
v provozu upřednostňují záchranáře či hasiče, byly v centru také uvedeny do provozu. 
Instalace nových semaforů trvala celé prázdniny a stála havířovskou radnici 20 milionů 
korun. [8] 
 
 V havířovském Jazz clubu se opět listovalo v knihách. Po roce a půl vyslal 
herec Lukáš Hejlík svoji partičku ve složení Alan Novotný a Jiří Ressler. Přivezli sebou 
nejpřekládanější českou knihu, která poprvé vyšla právě před 100 lety: Švejka (v březnu 
1921 vyšel 1. díl humoristického románu Jaroslava Haška „Osudy dobrého vojáka Švejka 
za světové války“). Jeden z protagonistů, představitel hlavní role Josefa Švejka Alan 
Novotný řekl s potutelným úsměvem: „Pro mě je Švejk dost nadčasový, to znamená, že 
Hašek ho napsal před sto lety, ale mi přijde, že je dost v současnosti. Moc slávy s ním tehdy 
autor nepobral, to přišlo časem, kdy lidi pochopili, že je neustále aktuální. Lidi ze Švejka 
prostě dělají takového hlupáka, přitom jim nedochází, že hlupáci jsou všichni kolem a on je 
na tom ještě moc dobře.“ Všechny ostatní role ztvárnil skvěle Jiří Ressler, pouze na paní 
Millerovou byl vyhlášen velmi úspěšný konkurs. Návštěva byla spíše minimální, 
podporovala proticovidová pravidla. Herci vnesli úžasné novum, které by určitě ocenil  
i nejznámější z českých Švejků Rudolf Hrušínský, glosovali současné události. Švejk si to 
neskonale užil a lidé se smáli. Až se chce říci, ještě že toho Švejka máme a můžeme si takhle 

v legraci ulevit.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
Úplně jednoduchá scéna a pár 
nepostradatelných rekvizit. Listování 
v Jazz clubu v úterý 24. srpna 2021. 
V hlavní roli jedinečný Švejk.  
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Středa 25. srpna 2021 
 Porodnice NH investovala s pomocí města Havířova bezmála 3,5 milionů 
korun do bezpečnosti rodiček a novorozenců. Nové přístroje zaručují ještě větší 
bezpečnost a komfort v rámci porodnické a gynekologické péče ve stále oblíbenější 
havířovské porodnici. „Velmi si vážíme podpory vedení města Havířova, díky které jsme 
letos mohli vybavit naši porodnici špičkovou monitorovací technologií. Havířovská 
porodnice se tak stává ještě bezpečnější stran kvality péče pro nastávající maminky  
i novorozence. Finanční dar města jsme využili na nákup nových kardiotokografů (KTG), 
včetně bezdrátové technologie a centrální monitorovací stanice, kde personál může sledovat 
všechny rodičky najednou. Doposud jsme měli tento KTG jen jeden, bez centrály ve „velíně“  
a vzhledem k tomu, že se u nás za poslední dva roky téměř zdvojnásobil počet porodů, je 
důležité, že náš personál může mít pod kontrolou všechny sledované ženy najednou. Další 
etapou bude rozšíření porodnice a další porodní box. Součástí nového přístrojového vybavení 
je také monitor vitálních funkcí pro novorozence, který umožní ještě větší dohled nad právě 
narozenými dětmi na našem novorozeneckém oddělení“, řekl ředitel nemocnice Norbert 
Schellong. Nový monitorovací systém kombinuje dohled a upozornění se správou 
dokumentace o pacientce a uchováním dat. Údaje se automaticky zobrazují a ukládají  
do elektronické zdravotnické dokumentace. Výhodou je jednoduše dohledatelná 
inofrmace o průběhu předchozích porodů ženy. Díky bezdrátovým sondám mají rodičky 
volnost pohybu v průběhu natáčení CTG záznamu a voděodolné sondy umožňují 
sprchování či využití porodní vany. [9] 
 
 Havířovští přijali letošní poslední pozvání „Za kulturák na deku“. Děti si 
pohrály s klaunem Filutou, jedním z Klaunů z Balónkova, který přišel s deštníkem, 
protože si myslel, že začne pršet.  Následovala „Kovbojská pohádka“ s veverkou Terkou  
a myškou Klárkou z Divadla Ententýky. Na konci představení si děti prolezly opičí dráhu 
s tunelem, dokázaly, že všechny 
mohou být asistenty šerifa a dokáží 
zachránit zebru Toničku od hladu  
a žízně. Večer zahrála skupina Ještě 
ne.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Velcí i malí se letos naposledy sešli 
„Za kulturákem na dece“. Středa 25. srpna 2021.  
 

Pátek 27. srpna 2021 
 Havířovské děti si užily týdenní turnusy příměstských táborů hned 
v několika organizacích, které je pro ně připravily.  
SVČ Asterix 
 První srpnový turnus se odehrál na středisku M. Kudeříkové pod názvem 
„Sportovní týden v Asterixu“. O 30 dětí se starali 4 vedoucí. Hrály se různé hry, včetně 
tenisu a badmintonu a pořádaly se sportovní hry na školním hřišti ZŠ M. Kudeříkové. Děti 
neminul ani výlet do ostravské ZOO. Tábor trval do pátku 6. srpna 2021.  
V následujícím týdnu se děti s Asterixem vypravily na „Cestu z města“.  
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V týdnu od 16. do 20. srpna 2021 zachraňovalo 30 dětí pod vedením 4 vedoucích  
ve středisku Asterixu Na Nábřeží celou planetu Zemi. Posvítily si na příšerky, které  
se na Zemi vyskytly a ničily ji, zanechávaly po sobě nepěkné stopy.  
V týdnu od 23. do 27. srpna se ve středisku Asterixu Na Nábřeží scházely děti, které mají 
rády zvířata. Společně se svými vedoucími navštívily knihovnu a chodily na vycházky  
do okolní přírody.  
Součástí letošních příměstských táborů SVČ Asterix byly též návštěvy Dopravního hřiště 
v Havířově-Šumbarku, kde pro jejich účastníky připravily preventistky MP „Bezpečné 
prázdniny“. Vysvětlovaly jim pravidla silničního provozu, jednotlivé křižovatky na hřišti. 
Jedna z preventistek MP Havířov k tomu řekla: „Když sem děti přijdou, vysvětlujeme jim, že 
se mají chovat bezpečně, být ohleduplní jeden k druhému, protože nejsou vždy všichni  
ve stejném věku, takže prosíme starší děti, aby dávaly pozor na menší. Samozřejmostí jsou 
přilby na hlavách, když jezdí na kolech. My je hlídáme, díváme se, jestli všem pravidlům 
rozumí, a když udělají nějakou chybu, tak se jim snažíme vysvětlit, jak je to správně. Největší 

problém dětem dělá, když vyjíždějí  
na kruhový objezd doleva a také někdy 
nevědí, kdo je na hlavní a kdo na vedlejší 
komunikaci. Občas si pletou levou a pravou 
stranu. Jinak jsou velmi šikovní.“ 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Příměstský sportovní tábor SVČ Asterix 
ve středisku M. Kudeříkové v týdnu  
od 2. do 6. srpna 2021.  

 
 
 
 
 
Příměstský tábor SVČ Asterix, 
malí zachránci planety se první 
ráno sešli, aby si ujasnili, jak se 
chovat, aby oni sami byli 
v bezpečí. Tábor v termínu  
16. až 20. srpna 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
Bezpečné prázdniny 
s preventistkami MP Havířov  
pro děti v příměstském táboře  
na dětském dopravním hřišti 
v Havířově-Šumbarku.   
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CSVČ sv. Jana Boska 
 První srpnový týden v CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku 
patřil 30 dětem ve věku 6–14 let, které mají sen „stát se youtuberem“. Starali se o ně  
3 vedoucí pedagogové, připravili pro ně celou řadu sportovních soutěží, výlety  
do Třanovic, do Zeleného centra (s podporou MaP rozvoje vzdělávání Havířov II.) 
s terénní exkurzí nazvanou „Voda v krajině“. Každý den děti plnily výzvy a natáčely  
na profesionální fotoaparát. Nechyběly ani hudební aktivity a kreativní výroba vlastních 
fotoaparátů z tvrdého papíru.  
Následující týden od 9. do 13. srpna 2021 prožilo 32 dětí ve středisku Lomená  
v Havířově-Šumbarku „Dobrodružné prázdniny“. Hlavní náplní tábora byly výlety, děti  
se učily jezdit vlakem. Navštívily například bobovou dráhu u Jablunkova, havířovské 
koupaliště a Archeopark v Chotěbuzi. O táborníky ve věku 3–14 let se starali 3 vedoucí.  
„Zlatý tábor“ od 16. do 20. srpna 2021 navštěvovalo v CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici 
v Havířově-Šumbarku navštěvovalo 27 dětí, které milují pohyb a kreativní výtvarné 
aktivity (například návrh a výroba vlastních peněz). Všechno se tu prolínalo. Nechyběl ani 
výlet do archeoparku v Chotěbuzi.  
Poslední prázdninový turnus v týdnu od 23. do 27. srpna 2021 přinesl 28 dětem 
„Prázdninový sportovní mix“. Jak říká název, jednalo se o ryze sportovní a pohybové 
aktivity všeho druhu.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Na první srpnovém turnusu 
příměstského tábora v CSVČ  
sv. Jana Boska  
v Havířově-Šumbarku vyjely děti 
se svými vedoucími na hezké 
výlety, třeba do Třanovic. Všechny 
své aktivity malí youtubeři 
zaznamenávali. Foto z archivu 
CSVČ sv. Jana Boska.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Druhý týdenní turnus  
od 9. do 13. srpna 2021 v CSVČ 
sv. Jana Boska patřil dětem, 

které mají rády dobrodružství. Chvíle před odjezdem na výlet.  
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Na příměstském táboře v CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici  
v Havířově-Šumbarku děti navrhovaly 
a vyráběly vlastní peníze.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Veselá věda v Městské knihovně Havířov 
 Příměstský tábor pro havířovské děti připravili 4 vedoucí Veselé vědy,  
do knihovny docházelo v týdnu od 9. do 13. srpna 2021 celkem 34 dětí. Hlavní náplní 
táborového života byly příroda, pokusy, vzduch. Děti dělaly pokusy s jídlem, vyráběly si 
máslo, pomazánku Lučinu, tvořily také v Kotulově dřevěnce. Zkoumaly vlastnosti 
vzduchu, vody. Děti pracovaly ve dvou skupinách, jedna v oddělení pro děti a druhá 
v salónku oddělení hudby a umění Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti.  
 
Adam – autistické děti a my 
 Příměstský tábor připravili ve spolku ADAM se základnou v zahradě  
MŠ Mozartova. Také letošní ročník byl velmi vydařený, 65 dětí si z celého týdne odneslo 
plno zážitků z cestování, dobrého jídla, společných her s kamarády. Jsou však pyšní  
na to, že v dešti zvládli testování na přítomnost koronaviru, nezaskočily je změny 
programu, když začalo pršet, případně když ujel vlak nebo autobus. Děti doprovázelo  
35 skvělých asistentů, pečovali o ně a byli jim kamarády, kteří pomáhali zvládat těžké 
situace. Věnovali jim čas, dovednosti a znalosti. Díky nim děti vše prožily radostně. 
„Poděkování patří taky psychologovi Přemyslu Mikolášovi, který během tábora podporoval 
a terapeuticky vedl nejen děti, ale velkou podporou byl i asistentům. Chci poděkovat také 
dobrým lidem, kteří bez nároků na honorář připravili dětem krásný program a to paní Anetě 
Inochovské z Atletiky Vítkovice za sportovní program a panu Pavlovi Pandolarovskému  
z Pěší roty AZ pplk. Josefa Otiska/KVV Ostrava za skvělý ARMY den. Děkujeme za dlouholetou 
finanční podporu našeho tábora Nadaci OKD. Za výborné svačinky děkujeme Globusu Česko, 
všechno jsme snědli a chutnalo nám,“ řekla Marie Gerdová, ředitelka zapsaného spolku 
Adam – autistické děti a my. [10] 
 
Karate Havířov 
 Další příměstský tábor v termínu od 16. do 20. srpna 2021 připravili 3 vedoucí  
pro 15 dětí z Karate Havířov. Základnou se stala opět tělocvična Severka. Společně všichni 
navštívili horolezeckou stěnu v Ostravě-Vítkovicích. Na služebně MP Havířov obdivovali 
táborníci laserovou střelnici, své miláčky jim předvedli psovodi. A počasí tomu chtělo, že 
se hrály hry a sportovalo se uvnitř objektu. 
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Taneční škola Horizonty  
 „Z pohádky do pohádky“ se jmenovalo letní soustředění členů TŠ Horizonty. Letos 
již druhý turnus v termínu od 16. do 20. srpna se odehrával v tanečním studiu Horizontů 
v ulici E. Krásnohorské. Tančit docházelo 17 dětí, převážně děvčat, a 3 cvičitelky. Každý 

den se děvčata převlékala  
do kostýmů z jiných pohádek, 
tančily na Popelku, vílu Ariel  
či Krásku a zvíře.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Příměstský tábor TŠ Horizonty se 
uskutečnil od 16. do 20. srpna 
2021 v tanečním studiu skupiny. 

Nacvičuje se další pohádková kroková variace.  
 
Římsko-katolická farnost sv. Anny a sv. Markéty 
 Tradičně v posledním prázdninovém týdnu se uskutečnil příměstský tábor  
pro děti z farnosti na faře u kostela sv. Markéty. Letošní novinka se všem líbila, byl jí stan 
v zahradě, který sloužil jako jídelna. Dětí docházelo 21, staralo se o ně 7 vedoucích  
a o letošních prázdninách se všichni společně vypravili do říše Asterixe a Obelixe. Vařili 
pod plachtou v dešti na ohni lektvar, bojovali proti Římanům, zkoumali Galii a galské 
sporty, mezi které patří lov divočáků, nakopnutí Římana, falešný zpěv, zvednutí menhiru. 
Nechybělo ani stavění pyramidy a děti soutěžily i na olympijských hrách v nové hale 
v Těrlicku. Právě tady starší děti jednu noc přespaly. A opět podle zvyklostí, nechyběla 
skvělá domácí kuchyně (děti jsem při focení zastihla při psaní děkovných dopisů 
kuchařkám) v podání paní Aničky a paní 
Milušky.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Příměstský tábor pro děti z římsko-katolické 
farnosti sv. Anny a sv. Markéty v posledním 
prázdninovém týdnu. Děti píší děkovné 
dopisy kuchařkám.  
 

Členové MGC Lučina se sešli ve dvoře ulice Moskevské, aby na grilovací party 
ukončili letošní letní prázdniny. Pracovníci oddělení péče o klienty a marketingu 
společnosti Heimstaden pro ně zakoupili za tím účelem v provozovnách v  komerčních 
prostorách společnosti špekáčky a nealkopivo (Řeznictví Jiří Dedek a Alkotéka Havířov).  
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Zprvu počasí moc nepřálo, ale umoudřilo se a všichni hodnotili setkání jako velmi 
povedené.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie)  
 
 
 
 
 
 
 
 
Gril party ve dvoře ulice Moskevské 

v pátek 27. srpna 2021 se vydařila.  
 

Sobota 28. srpna 2021 
 Členky ČSŽ v Havířově – Dolních Datyních pozvaly přátele, sousedy a známé 
na sousedské posezení do prostor TJ Dolní Datyně u místního fotbalového hřiště. 
K ukončení letošních prázdnin a jako předzvěst zářijového šlapání zelí připravily 
organizátorky bohaté občerstvení, kterému dominovalo pivo: kuřecí čtvrtky podlité 
pivem, klobásy podlité pivem, do konce i 2 buchty byly upečeny s použitím lahodného 
moku. „Hlavním záměrem bylo, aby lidé přišli  
a seznámili se, popovídali si,“ řekla iniciátorka 
akce Miroslava Olšáková. Podívat se přišel také 
pan Karel R., který se živě zajímá o historii celé 
obce a přinesl sebou doklad o tom, že praděda 
papeže Jana Pavla II. se narodil  
na území Dolních Bludovic.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
Sousedské posezení s pivem  
v Havířově – Dolních Datyních v sobotu  
28. srpna 2021 bylo dokladem toho, že pivo není pouze báječný mok k pití, ale najde 
v kuchyni široké uplatnění.  
 

Neděle 29. srpna 2021 
 Zastupitelka města paní Eva Šillerová přivítala v obřadní síni Zámku 

nejmladší občánky Havířova. Rodiče přihlásili 
k obřadu 14 ratolestí. Krásné písně z pohádek 
zahráli Regina a Pavel. Kromě dárků si maminky 
odnesly i nádhernou kytici. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Jeden z obřadů vítání občánků v obřadní síni 
Zámku v neděli 29. srpna 2021.  
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 Došlo ke změně názvu zastávky autobusů u bývalého KD Dolu Dukla 
v Havířově – Prostřední Suchá. Vzhledem k tomu, že došlo už před časem ke změně 
účelu užívání nově rekonstruované budovy, byla zastávka autobusů MHD a příměstské 
autobusové dopravy přejmenována na Havířov, Prostřední Suchá, U Hřiště.  
 

Pondělí 30. srpna 2021 
 Havířovský primátor Josef Bělica se sešel v KD Radost s řediteli školských 
zařízení. Hovořili spolu o nové koncepci ICT technologií ve školách a školkách 
zřizovaných MmH. „Za posledních pět let jsme do oblasti IT na magistrátu investovali  
přes 150 milionů korun. Nechali jsme zpracovat koncepci udržitelnosti a rozvoje  
IT infrastruktury a dnes jsme v diametrálně jiné pozici, než jsme byli před pár 
lety.  Například byly pořízeny nové počítače a notebooky, což se osvědčilo zejména v době 
pandemické, kdy vyvstala nutnost práce z domova, e-mailové účty zaměstnanců magistrátu 
byly převedeny do cloudového řešení a zrealizován byl nákup datového centra včetně 
vybavení. Digitální refresh si rozhodně zaslouží i naše školská zařízení, která si například  
v minulých měsících musela poradit s distanční výukou,“ přiblížil havířovský primátor 
hlavní důvod schůzky. Havířovské školy čeká výměna zastaralých datacentrových 
technologií za nové výkonnější a energeticky výrazně úspornější. Školy budou vybaveny 
novým hardwarovým a softwarovým vybavením, bude potřeba instalovat nové optické 
trasy a pořídit nové obslužné a informační systémy. [11] 
 
 Městská policie vyrazila do boje proti černým skládkám a jedincům, kteří 
nedbají na správné odkládání odpadů ve městě. Začaly se totiž množit stížnosti  
na zakládání černých skládek v okolí kontejnerových stanovišť. A tak si na ně MP políčila. 
V průběhu měsíce byla zorganizována akce zaměřená na dopadení pachatelů, kteří  
pod rouškou tmy odkládali starý nábytek, koberce, sanitární techniku přímo u popelnic, 
kam rozhodně nepatří. „Strážníci po zjištění skládky intenzivně obcházeli přilehlá obydlí 
s cílem zjistit pachatele. U pěti takto zjištěných skládek se podařilo pachatele vypátrat.  
O zjištěných skutečnostech byl vždy sepsán úřední záznam s fotodokumentací, které byly 
postoupeny ke správnímu orgánu k dořešení. I do budoucna bude Městská policie Havířov 
v potírání zakladatelů černých skládek pokračovat. Černé skládky bohužel vznikají  
i přesto, že občané mají možnost odkládat větší odpad na sběrných dvorech,“ uvedl ředitel 
MP Havířov Bohuslav Muras. Nejen, že jsou nevzhledné, ale 
zakladateli skládky se může nelegální uložení odpadu 
prodražit. Podle přestupkového zákona pokuta ve správním 
řízení může dosáhnout výše až 50 tisíc korun. Pokud by 
černou skládku řešila Česká inspekce životního prostředí, 
stanovená pokuta se můžu vyšplhat do milionové výše.  [12] 
 
 
Není to příliš pěkný pohled, který se mnohdy nabízí v okolí 
kontejnerových stanovišť. Foto z archivu MmH.  
 
 Hezké prázdninové dny prožily v uplynulých dvou měsících děti Dětského 
domova Havířov v ulici Čelakovského. Zaměstnanci domova se snažili, aby volné dny 
byly pestré a plné zážitků a aby trávily prázdninový čas co nejvíce mimo město. „Držíme 
se přitom zásady neposílat děti někde hromadně, ale ušít jim program a prázdniny na míru 
- trochu dobrodružství, trochu zábavy, trochu odpočinku a trochu brigádničení, někdo jede 
na jeden tábor, někdo na druhý, někdo k babičce a dědečkovi případně k rodičům, někdo se 
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občas objeví v dětském domově, ale není to hromadné, snažíme se podporovat individuální 
potřeby dětí,“ řekla ředitelka Dětského domova Havířov paní Ladislava Hilbertová.  
A vskutku se to povedlo, každé z dětí letos o prázdninách na kratší či delší dobu 
vycestovalo z města. Někteří do prověřeného a oblíbeného tábora Laurin na Horní Bečvě, 
nadšené děti se vrátily i z tábora Tokačeka v Mořkovicích, spokojen byl i táborník, který 
si přál navštívit vojenský tábor v Krhově na jižní Moravě. Ve spolupráci s Nadací Terezy 
Maxové se podařilo vyslat děti na „Domeq Academy“, kde si mohly cvičně vyzkoušet život 
dospělých, pravidla finanční gramotnosti. Hospodařily samostatně s určitou částkou 
peněz, která byla určena k vaření jídla a měly zajištěnu i brigádnickou činnost. Teprve 
potom přišel čas pro kulturní akce či sportovní aktivity. Společný pobyt ve Frýdlantě  
nad Ostravicí plný turistických pochodů, her, procházek, koupání byl určen pro ty, kteří 
zůstali v domově. I oni se vrátili odpočinutí a spokojení.  
A kdo byl zrovna v domově, mohl si zajít na výlety do okolí, na koupaliště, na zmrzlinu 
nebo jen tak lenošit v zahradě, což zcela jistě k letním prázdninovým měsícům patří. [13] 
 
 Navzdory nepěknému počasí, chvílemi pršelo, jen se lilo, se na hřišti Atletiky 
Havířov 1965 u ZŠ M. Kudeříkové konalo základní kolo „Čokoládové tretry 2021“, 
běžeckých závodů pro děti do 11 let. Organizátoři byli nadšeni, kolik dětí si přišlo 
zasportovat.  
Pro děti byla připravena překážková dráha, vyzkoušely si hod raketkou a trenérky je 
zapojovaly do různých her a pohybových aktivit. Malí závodníci v různých věkových 
kategoriích běželi 60, 100, 200 m. Soutěžně házely raketkou nejstarší děti. Soutěžící 
zápolili pod patronací vicemistra Evropy v běhu na 400 m překážek Jirky Mužíka. Členové 
Atletiky Havířov 1965 vybojovali hned 9 medailí (po 3 z každého kovu). Tři nejlepší 
z kategorie postoupili do semifinále, které se uskuteční v Ostravě. Havířovský atletický 

oddíl udělal další krůček, aby vrátil děti 
z covidových restrikcí zpět ke sportu. Předseda 
klubu Tomáš Kopecký k tomu řekl: „Realita  
u nejmenších dětí, respektive u atletické přípravky 
od šesti do deseti let, se projeví až v září. Až teď 
zjistíme, jak na tom jsme a tam se můžeme jen 
domnívat, zda to bude 50, 60 % úbytku. Na druhou 
stranu už máme spoustu kontaktů a rodiče hlásí 
své děti.” [14, 15] 
 
 
Čokoládová tretra 2021 v pondělí 30. srpna 

2021. Foto z archivu Atletiky Havířov 1965.  
 

Úterý 31. srpna 2021 
 Mobilní očkovací tým zamířil do Havířova-Šumbarku, kde celé odpoledne 
očkoval neregistrované zájemce o vakcínu proti COVIDu-19. Prostory poskytl spolek 
Portavita. Očkovat se začalo v 14:00 hodin, po páté hodině bylo naočkováno 40 zájemců. 
Čekárna byla stále plná.  
Mobilní očkovací tým zabezpečoval MSK, sanitka zavítala každý den do jiného města 
v kraji (Karviná, Orlová). Hladký průběh očkování zajistil tým pracovníků NsP  
Karviná-Ráj.  Očkovat se přišli váhavci, lidé, kteří se nechtěli nikde registrovat a čekat, 
chtěli, aby jim byla aplikována pouze jedna dávka (vakcína Johnson & Johnson).  
To všechno vnímali jako praktičtější. V čekárně s nimi sestra vyplnila dotazník (v případě 
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prodělaných nemocí bylo směrodatné to, co lidé nahlásili). Po očkování dostali na místě 
certifikát. Pouze děti a mládež musely být očkovány pouze vakcínou Pfizer Biontech,  
na druhou dávku si museli zajít do havířovské nemocnice. (Příloha D/08/5 Pozvánka  
na očkování bez předchozí registrace). 
 
 Po dlouhé době se sešly účastnice kurzu černého drátkování v K-klubu 
Městské knihovny Havířov. Pod vedením lektorky Šárky Dvořákové drátkovaly květinku  
na zavěšení.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Černé drátkování v K-klubu 
Městské knihovny Havířov v úterý 31. srpna 2021.  
 

Strohá řeč čísel 
 Na kontaktním pracovišti Havířov Úřadu práce ČR evidovali k 31. srpnu 2021 
celkem 4 301 uchazečů o zaměstnání (žen bylo 2 062). V dosažitelném věku 15–64 let 
bylo 4 107 z nich (1 970 žen). Křivka podílu nezaměstnaných na obyvatelstvu vyšplhala 
na 9,21 %. Bez práce bylo 116 absolventů a mladistvých (42 mladistvých  
po ZŠ a 74 absolventů) a 628 osob se zdravotním postižením. [16] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo k poslednímu srpnu 1 191 uchazečů o zaměstnání. [17] 
 V psím útulku Max TSH přijali v průběhu měsíce srpna 18 psů, 21 koček  
a 5 drobných zvířat (2 mladé rorýse, čápa, který byl předán Záchranné stanici 
Bartošovice, zakrslého králíka a andulku). Z opatrovnictví byli vráceni 1 pes a 2 kočky, 
jako důvod uvedli majitelé unáhlené jednání. Do nových domovů vypravili z útulku 5 psů, 
14 koček a 2 zakrslé králíky. K původním majitelům se vrátilo 10 psů a 1 kočka.  
K 31. srpnu 2021 zůstalo v útulku 38 psů, 36 koček a 5 drobných zvířat (3 zakrslí králíci, 
andulka a kanárek). Služeb psího penzionu využilo ve druhém prázdninovém měsíci  
5 majitelů psů, ubytovaných jich bylo 6. [18] 
 V porodnici NH se v srpnu narodilo celkem 93 dětí (58 chlapců a 35 dívek). 
Havířov se rozrostl o 39 nových občánků (23 chlapců a 16 dívek).  
Na lůžkových odděleních bylo hospitalizováno 1 008 pacientů (604 z Havířova). [19] 
 

Napsali o nás 
 V karvinskem.deniku.cz přiblížili čtenářům městskou část Dolní Suchá, kde 
není prakticky nic jiného než rodinné domy. Nové domy se zde i nadále staví a přibývá 
obyvatel. Rozrůstá se také průmyslová zóna Dukla (v areálu bývalého Dolu Dukla) za ulicí 
Orlovská. Velmi zajímavý je areál Sušanských rybníků, které by město chtělo v budoucnu 
revitalizovat a vytvořit novou relaxační oblast. Dopravní obslužnost městské čtvrti Dolní 
Suchá je zajištěna šesti zastávkami směrem na Šumbark a zpětně do centra města  
k OC Elan. Školka, která zde funguje, prošla nedávno rozsáhlou rekonstrukcí, pokrývá 
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potřeby mladých rodin a stala se přirozeným centrem Dolní Suché. U školky bylo 
vybudováno multifunkční hřiště s herními prvky pro děti různého věku a s workoutovými 
komponenty. [20] 
 Prvoligoví hokejisté AZ Havířov vyčistili lokalitu kolem Sušanských rybníků. 
Byli velmi překvapení, kolik odpadků tam lidé zanechali. Právě sem totiž chodí  
na vycházky, rybáři na ryby a útočiště tu hledají bezdomovci. Hokejisté s několika 
fanoušky čistili okolí bývalých kalištních rybníků celé odpoledne. Nakonec naplnili více 
než 20 velkých pytlů. [21] 
 Díky 2 speciálním přístrojům na rehabilitaci začali v NH léčit pacienty, kteří 
mají zdravotní problémy po prodělání COVIDu-19. Lidé si často po této nemoci stěžují  
na dušnost, únavu, bolesti kloubů a svalů. Laserová terapie dokáže příznivě ovlivnit 
regeneraci plicní tkáně a celkově přispívá ke zlepšení kondice pacientů. Vhodnou 
postcovidovou léčbu musí vždy doporučit lékař. [22] 
 Příčinou požáru dodávky na velkém kruhovém objezdu bylo patrně vznícení 
unikajícího paliva v motorovém prostoru. Řidič stačil zastavit, odbočit na Orlovskou ulici 
a vyskočit. Okolo jedoucí řidiči poskytli ruční hasicí přístroje, nicméně nebyla šance oheň 
uhasit, nakonec zasáhli hasiči. Uvnitř vozu s levostranným řízením, který je přihlášený 
v Anglii, shořely všechny doklady. [23] 

V Národním tréninkovém centru stolního tenisu se konal 2. díl 29. ročníku 
mezinárodního seriálu turnajů JOOLA Satelitte Tour 2021. O poháry a medaile bojovalo 
téměř 300 mladých hráčů a hráček ze 4 zemí. [24] 
 Epidemie nemoci COVID-19 zpozdila také předání dárků Ježíškových 
vnoučat. Ale dárek nakonec neminul ani seniory v Domově seniorů Havířov, ve středisku 
Helios. Se svým vystoupením tu zavítala tříčlenná hudební skupina Generations z Ostravy. 
Senioři si vyslechli hezké písně, například „Podívej, kvete růže“, „Zlaté střevíčky“ nebo 
„Boty proti lásce“. Zpívalo se také anglicky. Kytara, housle a hezký zpěv zaujaly velmi  
a vystupující museli několik dárkových písní přidat. [25] 
 Hokejista David Pastrňák, útočník Boston Bruins, překonal Jaromíra Jágra  
a popáté zvítězil v anketě Zlatá hokejka. Rodák z Havířova vyhrál 53. ročník ankety  
o nejlepšího tuzemského hokejistu i přesto, že se mu v uplynulé sezóně bodově tolik 
nedařilo jako v uplynulých ročnících. [26]  
 Během několika srpnových dnů se 33letý zloděj vloupal v Havířově  
do zaparkovaných vozidel zcela jednoduchým způsobem, rozbitím okna. Ukradl sadu 
k telefonování, elektronářadí v hodnotě bezmála 21 tisíc korun, rádio, doklady, nabíjecí 
adaptér. Celková škoda byla předběžně vyčíslena na 92 tisíc korun. Osudným se mu stalo 
vloupání do kůlny zahradní chatky v Havířově-Šumbarku. Přes okno vytahoval ruční 
sekačku a rýč, ale díky pozorným sousedům, kteří ho viděli, byl okamžitě dopaden 
policisty, kteří bleskově dorazili na místo činu. Zjistilo se, že chmaták byl již 13× odsouzen 
za majetkové trestné činy a z posledního výkonu trestu se vrátil v létě loňského roku. Byl 
obviněn ze spáchání pokračujícího přečinu krádeže a poškozování cizí věci. Po rozhodnutí 
soudu o vazebním stíhání byl okamžitě převezen do vazební věznice. [27] 
 Střídat prezenční a distanční výuku se rozhodli v 5 školách MSK. Zapojit děti 
do experimentu MŠMT, kde chtějí zjistit, jak budou kombinovanou výuku zvládat děti  
a pedagogové, se rozhodli také ve Střední polytechnické škole v Havířově-Šumbarku. 
„Klasická výuka má nějaké plusy i mínusy, distanční vzdělávání taky. A to kombinované 
vzdělávání je vlastně kombinací toho. A my se budeme snažit z každého toho typu vzít 
pozitiva a propojit to," vysvětlil zástupce ředitele Střední polytechnické školy  
v Havířově-Šumbarku. Pro kombinované vzdělávání byli vybráni studenti 3. ročníku 
elektrotechniky, budou mít online výuku dva dny v týdnu. Odborné předměty si zcela jistě 
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žáci odsedí v lavicích. Do průzkumu zapojilo některé studenty 5 škol v MSK a přes sedm 
desítek škol v ČR. [28] 
 Paní Anna G. se narodila před sto lety v Maďarsku. V dospělosti se 
přestěhovala do Havířova, vdala se, prožila hezké manželství, během kterého se jí 
narodilo 5 dětí. Celý život byla v domácnosti, ráda chodila do společnosti a do přírody.  
Ve středisku Luna Domova seniorů Havířov žije od roku 2011. Svůj volný čas tráví  
na pokoji, sleduje oblíbený hudební kanál Šlágr a také sportovní pořady. Účastní se 
různých aktivit a setkání, s ostatními klienty si ráda zazpívá. Ráda nosí na hlavě šátek,  
to je také důvod, že o ní zaměstnanci domova hovoří jako o kouzelné babičce. Ke stým 
narozeninám popřál paní Anně primátor města Havířova Josef Bělica. [29] 
 

Počasí v srpnu 2021  
 Déšť charakterizoval letošní srpen. Nejvyšší průměrná teplota byla 
naměřena ve výši 24,62 °C v neděli 15. srpna 2021. Nejnižší průměrné teploty na konci 
měsíce se pohybovaly kolem 13 °C. Vydatné dešťové srážky v MSK na začátku měsíce 
nepůsobily větší problémy, hasiči vyjížděli k zásahům menšího rozsahu. Hasiči čerpali 

vodu v ulici U Pošty  
v Havířově – Prostřední Suché. 
S deštěm souvisel také zásah  
při odklízení vyvráceného stromu 
v Havířově-Šumbarku. [2] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Slunečné ráno v úterý 3. srpna 

2021, ulice Jarošova v Havířově-Šumbarku po dvou deštivých dnech.  
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8.9 KRONIKA ZÁŘÍ 2021 
 „Setři si slzy a usměj se uplakanýma očima,  

každého dne se něco počíná,  
něco překrásného se počíná.“ [1] 

Úvod  
Začátek školního roku 1. září je jistotou, na kterou se můžeme spolehnout.  

A tak se můžeme sto let po narození jediného českého nositele Nobelovy ceny  
za literaturu Jaroslava Seiferta skutečně usmát, protože po všech karanténách začíná 
vskutku něco pěkného, děti mohou opět do školy a snad jim to dlouho vydrží. Zejména 
prvňáčci se dostavili v doprovodu rodičů i prarodičů, někteří vyzbrojeni homolemi 
sladkostí. Inu, časy se mění, nás v 70. letech 20. století postrčili do té veliké budovy a nikdo 
naše pocity neřešil.  
Osobností MSK se stala autorka zatím 2dílného románu „Šikmý kostel“ o historii našeho 
specifického hornického regionu Karin Lednická. Titul jí předal na galavečeru 
v ostravských Dolních Vítkovicích hejtman kraje Ivo Vondrák. Stejně jako ona si velikou 
gratulaci zasloužili naši sportovci, kteří výborně reprezentovali na paralympiádě v Tokiu. 
Potvrdilo se, že občané města Havířova nejlépe třídí vysloužilá elektrozařízení,  
na slavnostním ceremoniálu v prostorách frýdeckého zámku převzaly zástupkyně odboru 
komunálních služeb  MmH sošku Elektrooskara od zástupců MSK a společnosti 
Elektrowin, k ocenění patří také finanční odměna ve výši 20 tisíc korun.  
Pozitiva pokračovala, když vlajku NH 
roztáhly pracovnice této významné 
instituce po úspěšném výstupu  
na nejvyšší horu Evropy Mont Blanc.  
Slavné 100. narozeniny oslavil Kroužek 
krojovaných horníků bývalého Dolu 
František v Horní Suché. K tradicím 
patří také zářijový začátek samosběru 
jablek v Sadech Životice.  
 
 
 
Pracovnice NH roztáhly vlajku  
na nejvyšší hoře Evropy Mont Blancu. Foto z archivu Irmy Kaňové.  
Na nebi rozzářil svoji hvězdu Jean Paul Belmondo, přezdívaný Bebel, zemřel ve věku  
88 let. Opustila nás také lékařka a dlouholetá ředitelka Výboru dlouhé vůle, Nadace Olgy 
Havlové, paní Milena Černá (79 let). 
 

Září v časovém sledu 

Středa 1. září 2021 
 Začal školní rok 2021/2022. Představitelé vedení města a zastupitelé  
se rozešli ráno do škol, aby přivítali prvňáčky, kteří se kvůli pandemii koronaviru poprvé 
seznámili se svojí paní učitelkou, školou a třídou. Letos si svoji důležitou premiéru odbylo 
604 žáků ve 32 prvních třídách. Pro každého z nich město připravilo malý dárek s logem 
města, knihu, batůžek, pouzdro a reflexní prvky. 
Za prvňáčky do ZŠ Gorkého v Havířově-Městě zavítal primátor Josef Bělica společně 
s náměstkyní pro školství a kulturu Janu Feberovou. Doprovodil je také maskot Floriánek. 
„Novopečeným prvňáčkům přeji nové zážitky a objevy, obohacující zkušenosti a také 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

192 
 

samozřejmě samé jedničky. Pedagogům pevné nervy, hodné žáky a spolupracující rodiče. 
Všem pak hlavně ničím nerušenou prezenční výuku, spolužáky v lavicích a učitele  

za katedrou. Po mnohaměsíční 
distanční výuce už všichni víme, jak 
moc jsou učitelé a kolektiv 
spolužáků pro naše děti důležité,“ 
uvedl při zahájení školního 
roku primátor města Havířova 
Josef Bělica. [2] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 
Primátor města Havířova Josef 
Bělica navštívil ve středu 1. září 

2021 prvňáčky v ZŠ Gorkého v Havířově-Městě. Foto z archivu MmH.  
 
 V ZŠ 1. máje v Havířově-Městě přivítali 57 prvňáčků ve třech třídách. Nebyli 
však jediní, kteří tu poprvé usedli do lavic na stálo. „Jsme škola  
s matematicko-přírodovědným zaměřením, které se týká 2. stupně, to znamená žáků  
od 6. do 9. tříd. Také tam dnes přivítáme nové žáky, kteří na naši školu nastoupili  
po přijímacím řízení, které proběhlo v červnu,“ řekla ředitelka školy Michaela Drozdová. 
Děti přišel přivítat radní pro sport Daniel Vachtarčík. I v této škole museli dodržet 
nařízená hygienická opatření proti COVIDu-19. Povolili účast rodičů prvňáčků 
v tělocvičně při slavnostním zahájení a následně, když se šli podívat do kmenových tříd. 
Počet osob ve třídách však byl omezen.  
Samozřejmě rodiče museli dodržet všechna 
protiepidemická opatření.  
Děti z jednotlivých prvních tříd dostaly 
barevné placky, každá třída měla svojí barvu  
a jejich noví kamarádi z druhých tříd jim 
předali talismany stejného zbarvení.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Paní učitelky ze ZŠ 1. máje čekají na své nové 
žáky ve středu 1. září 2021.  
  
 V ZŠ F. Hrubína v Havířově-Podlesí přivítala děti společně s ředitelem 
Tomášem Ptáčkem zastupitelka Eva Šillerová. 29 nových prvňáčků tu rozdělili do dvou 
tříd. Vedle standardní výuky mohou děti využívat také školní bazén. I v této škole se sešli 
prvňáčci v tělocvičně, aby tu na palubě školy vypluli tím správným směrem. Paní 
asistentka jim nejprve připomenula básničky muže, podle kterého se škola jmenuje, 
většinu říkanek a básní děti znaly. Pan ředitel řekl, že považuje za důležité, aby děti byly 
šťastné, v bezpečném přístavu a aby pluly s dobrými kapitány, kteří jim budou pomáhat. 
Krátký hudební program si připravili třeťáci Lucka a Tomáš.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
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Klidnou plavbu popřála dětem v ZŠ F. Hrubína zastupitelka Eva Šillerová. Středa  
1. září 2021. 
   
 
 
 
 
 
 
 
 

 A jen malý postřeh, vzpomínka. Nás v 70. létech minulého století prostě 
postrčili do dveří té podivné budovy, paní učitelka nás odvedla ze třídy a po hodině nás 
vrátila rodičům. Dnes je den 1. září velkým obřadem celé rodiny, včetně babiček, dědečků, 
tet a strýčků. Děti přicházejí v jejich doprovodu, některé vybaveny kornouty plnými 
dobrot … Inu, časy se mění.  
 
 Školní rok začal také ve středních školách. Z některých škol nám poskytli 
údaje o počtu těch, kteří školu po zkouškách opustili a o počtu nových studentů.  
Na Gymnáziu Studentská úspěšně před prázdninami odmaturovalo 50 studentů,  
do prvního ročníku osmiletého studia přijali 31 žáků, na čtyřleté studium 30 absolventů 
devátých tříd základních škol. [42] Na Gymnáziu Komenského odmaturovalo celkem  
89 studentů. Do primy osmiletého studia nastoupilo 30 žáků a do dvou prvních ročníků 
čtyřletého studia 60 studentů. [43] Závěrečnou zkoušku na Střední škole a Základní škole 
Školní absolvovalo s úspěchem 31 žáků, v září tu přivítali 51 žáků do prvních ročníků 
školního roku 2021/2022. [44] Vyšší odbornou školu a Střední školu Dakol opustilo  
na konci školního roku 2020/2021 celkem 25 maturantů a 51 žáků, kteří získali výuční 
list. V září 2021 nastoupilo do prvních ročníků 77 nových žáků. [45] Ze Střední školy 
polytechnické Sýkorova v Havířově-Šumbarku odešlo na konci loňského školního roku  
90 absolventů. Do prvních ročníků tu přijali 135 žáků. [46] Na SPŠS složilo úspěšně 
maturitní zkoušku 72 studentů. Do prvních ročníků bylo pro školní rok 2021/2022 přijato 
87 žáků. [47] Na SŠTO v Lidické ulici v Havířově-Šumbarku ukončilo studium maturitou 
14 studentů, dvouletou nástavbu denního studia ukončilo v červnu 16 studentů, tříletou 
dálkovou nástavbu také 16 a tříleté učňovské oboru 99 učňů. Do prvních ročníků 
čtyřletého maturitního studia tu nastoupilo 40 studentů, na dvouletou nástavbu denního 
studia přijali 30 studentů, na tříletou nástavbu dálkového studia 30 studentů  
a do učňovských tříletých oborů 153 učňů. [48] Studium na Střední škole  
Havířov – Prostřední Suchá úspěšně v červnu ukončilo 44 žáků v oborech kadeřník, 
prodavač. Maturitní zkoušku složilo 78 studentů (Pedagogické lyceum, Sociální činnost  
a Kosmetické služby). Do prvních ročníků bylo pro školní rok 2021/2022 přijato  
31 studentů Pedagogického lycea, 30 studentů Sociálních služeb (sociálně výchovná 
činnost), 27 studentů Kosmetických služeb a 58 žáků v oboru Kadeřník. [39] 
 
 Do SH Slávie se vrátil sport, očkovací centrum přesídlilo znovu  
do NH, do rekonstruovaných prostor v budově stravovacího provozu. Má kapacitu  
600 osob denně. Jeho součástí zůstaly moderní technologie v podobě vyvolávacího 
systému nebo časomíry upozorňující na opuštění odpočinkové zóny.  
Zájem o očkování začal pozvolna klesat, dosti frekventované zůstávaly pátky, jelikož  
se očkovaly děti a dospívající mládež. Od března 2021 bylo ve SH Slávie naočkováno  
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70 tisíc zájemců, kapacita byla až 1 000 lidí denně. V jednom z nejmodernějších 
očkovacích center v zemi pracovalo postupně 9 vakcinačních týmů, které tvořily 
zdravotní sestry s dohlížejícími lékaři. Administrativní pracovníky zajistila NH  
ve spolupráci s MmH.  „Přesun očkovacího centra do nových prostor havířovské nemocnice 
není žádným překvapením. Na tomto postupu jsme se již v minulosti s vedením nemocnice 
dohodli. V současné době se již kapacita zájemců o očkování dá zvládnout přímo v nemocnici. 
Doufám, že zájem o očkování nepoleví, momentálně je proočkovanost v našem městě 
bezmála 61 procent,“ řekl havířovský primátor Josef Bělica. Dodal, že velkokapacitní 
očkovací centrum bylo nezbytné ke zvládnutí pandemie ve městě: „Na jeho provoz, 
organizaci a personál jsem slyšel jen samou chválu. Proto všem, kdo se na jeho provozu 
jakýmkoliv způsobem podíleli, velmi děkuji.“ [3] 
 
 V září již tradičně začíná nábor do různých jazykových, pohybových, 
sportovních a kulturních kurzů a klubů. Celou řadu nabídlo MKS Havířov. Online 
přihlášení do kurzů pro školní rok 2021/2022 připravilo pro zájemce SVČ Asterix (tady 
přijímali přihlášky již od června 2021). Kurzy a kroužky pro děti připravilo také  
CSVČ sv. Jana Boska. Pro velké i malé byly otevřeny kurzy kresby a malby  
ve výtvarném ateliéru Martina Pawery.  
Nové hráče očekávali ve Futsalu Havířov. Nábor nových členů vyhlásili v Karate Havířov, 
v Karate SKK Budo, v Atletice Havířov 1965, v přípravce SKST, ve florbalových klubech 
Slovan Havířov, Torpedo Havířov, Sportovní florbalový klub Havířov. Děti na start 
povolali do všeobecné pohybové přípravky do tělocvičny nad prodejnou Albert 
v Havířově-Podlesí. Nové tanečníky vítali také v havířovských tanečních skupinách 
Maniac Aerobic, Top Mažoretky, Victory Dance Havířov, TŠ Horizonty, Mažoretky Kala  
při MKS Havířov. Na své si přišli také vyznavači skautského hnutí.  
Týden hokeje vyhlásili v hokejovém klubu AZ Havířov a při té příležitosti uspořádali 
nábor malých hokejistů, pro děti  
od 4 do 8 let bez rozdílu dovednosti 
bruslení. Přišlo jich s rodiči mnoho, u zápisu 
dostali upomínkové předměty, omalovánku 
a leták pro rodiče. Sledovali starší 
kamarády při tréninku, spolu s rodiči 
nahlédli také do zázemí pro hráče. (Příloha 
D/09/1 Správný sport pro vaše dítě, leták 
určený rodičům dětí) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
  
Starší kamarády mohli pozorovat  
při tréninku nejmladší adepti hokeje v úterý 24. září 2021.   
 
 Zajímavou interaktivní výstavu pro všechny věkové kategorie nabídlo MKS 
Havířov ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše Janáčka. Návštěvníci si mohli 
vyzkoušet spoustu zajímavých her, dovědět se něco o sobě, o svých smyslech  
a dovednostech. Bylo možné osahat si Braillovo písmo, procvičit si rychlost reakcí, stavět 
kostky a vnímat je v několika rozměrech, pracovat s barvami pomocí termofolií, zkoušet, 
jak naše tělo vyrábí elektrickou energii, poznat, jaký máme cit v rukou, mísit barvy, 
zkoušet čichové buňky, pracovat ve dvojicích a poznat schopnost komunikace. Celá řada 
dalších úkolů přinesla hezké zážitky (například plazma koule, laserový labyrint, 
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tangramy, hrátky s jazykem a písmeny, labyrinty či černá díra, ve které mizí drobné).   
Na panelech o lidském těle byla dostupná celá řada zajímavých informací.  Výstava, kterou 
zapůjčila MKS společnost Labyrint Bohemia z Liberce, trvala do 30. září 2021. (Příloha 
D/09/2 Pozvánka na výstavu IQ LANDIA Poznávej se; D/09/3 IQ LANDIA chytrá zábava) 
 
 Dvě desítky autorů výtvarné skupiny Petra Havla z CVA na Horymírově ulici 
vystavily své obrazy v Galerii Radost na výstavě příznačně nazvané „Barevná paleta“.  
Až do 3. října 2021 zde mohli návštěvníci obdivovat jejich pastely, oleje, akvarely, akryly, 
tempery, obrazy malované suchými pastely. Vystaveny byly převážně zátiší, krajiny,  
či portréty. (Příloha D/09/4 Pozvánka na výstavu Barevná paleta v Galerii Radost) 
 

Čtvrtek 2. září 2021 
 Do poslední fáze vstoupila rekonstrukce bývalé výpravní budovy 
havířovského vlakového nádraží, začala přeměna jejího interiéru  
na sportovně-společenské centrum. O výstavbu se postaralo město Havířov a nový název 
budovy připadl havířovským dětem, MmH vyhlásil totiž soutěž pro 17 základních škol  
a pro 7 základních škol ze spádových oblastí. Z každé základní školy vzejdou dva návrhy 
za první a druhý stupeň. Posuzovat je bude 10členná komise složená z vedení MmH.  
Pro školu s vítězným názvem čeká odměna.  
Velkorysý plán počítá s realizací hřišť na volejbal, badminton, basketbal, několika 
bowlingových drah, lezecké stěny i lyžařského trenažéru. Vše bylo konzultováno  
a navrženo po diskusi se sportovními kluby ve městě. Prostory haly navíc disponují 
s uzamykatelnou skladovací plochou vhodnou k úschově vybavení pro jiné společenské 

akce. Budovu bude 
možné využít také 

k pořádání 
společenských                   

a kulturních událostí 
(například koncertů, 
divadelních představení, 
přednášek, výstav, 
projekcí či galavečerů). 
[4] 
 
Náročná rekonstrukce 
vlakového nádraží 

vstoupila do poslední fáze, k výstavbě interiéru bývalé výpravní budovy. Foto 
z archivu MmH, Petr Sznapka.  
 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová přijala ve své 
pracovně na MmH pedagogy z Rumunska, Slovenska  
a Polska, kteří v rámci mezinárodního programu Erasmus 
pracovali na Gymnáziu Komenského.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Náměstkyně primátora pro školství a kulturu přijala 
zahraniční pedagogy. Čtvrtek 2. září 2021. Foto z archivu 
Jany Feberové.  
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 V Kině Centrum byl na slavnostní premiéře promítnut videoklip The Strings, 
který natočil režisér David Vigner. Letní natáčení inicioval havířovský spolek „Hudba 
nezná hranice Havířov“. Podařilo se propojit na 150 dětí z řad mladých umělců  
a sportovců. Výsledek jejich snažení byl v sále kina Centrum oceněn velkým potleskem. 
„Videoklip je úžasný. Bylo to překvapení, řeknu vám tajemství. Já jsem ho do poslední chvíle 
neviděla, protože David řekl, že to musí být premiéra i pro mne. Takže jsem byla hodně, 
hodně napjatá a už při prvních tónech na začátku jsem měla slzy v očích,“ řekla 
předsedkyně spolku a autorka projektu Iveta Kočí Palkovská. Diváky pobavil také 
dvacetiminutový sestřih z natáčení, který vznikl jako překvapení pro režiséra. [5] 
Součástí slavnostního večera byly živé vstupy kapely The Strings, hudebního tělesa,  
ve kterém v čase promítání účinkovali žáci tří uměleckých škol: ZUŠ L. Janáčka v Havířově, 
ZUŠ Jablunkov a ZUŠ partnerského města Turčianské Teplice na Slovensku. Skupina The 
Strings stejně jako spolek vznikla před 3 lety a jejími hnacími motory jsou vedle Ivety Kočí 
Palkovské houslistka a pedagožka Pavlína Nierostková a houslista a zpěvák Vojtěch 
Michalíček. Premiéry klipu se zúčastnili zástupci vedení města Havířova: primátor Josef 
Bělica a náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová. Nechyběli ani 
partneři projektu, kteří poskytli finanční zajištění (statutární město Havířov, TSH, MRA, 
MFK Havířov, ČEZ a. s., Heimstaden Czech s. r. o., Restaurace Radnice Havířov s. r. o., SSRZ 
Havířov, MKS Havířov, Firemky s. r. o., Dům zdraví Havířov, MEDISOFT blue s. r. o. a další). 
Kromě mladých skateboardistů, kteří v klipu též vystupují, se představili na premiéře malí 
fotbalisté MFK Havířov a hokejisté AZ Havířov, kteří si slasti a strasti letního natáčení užili 
také.  
Závěrečnou skladbu „We are the world“ si zazpívali úplně všichni, účinkující i diváci. 
Vydařilo se vše, videoklip, doprovodný film a celá slavnostní projekce. Děkujeme  

za krásný zážitek i za krásné 
fotografie z natáčení vystavené  
ve foyeru Kina Centrum.  
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie; Příloha 
1g The Strings: Zážitek z natáčení, 
PDF.) 
 
Hosté na slavnostní premiéře 
videoklipu The Strings  
se ve čtvrtek 2. září 2021 v kině 
Centrum dobře bavili.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
The Strings vystoupili na živo. Čtvrtek  
2. září 2021 v kině Centrum. Foto 
z archivu MmH. Petr Sznapka.  
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Poděkování partnerům a tvůrcům projektu The Strings. Čtvrtek 2. září 2021 v kině 
Centrum. Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Městská knihovna Havířov spolu se SONS, oblastní odbočkou  
Orlová – Havířov připravily pro návštěvníky výstavu nádherných soch nevidomé 
sochařky Marianny Jánošíkové Machalové. Vernisáž výstavy navštívili primátor města 
Havířova Josef Bělica, náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová  
a náměstkyně primátora pro sociální záležitosti Stanislava Gorecká. Krásu vystavených 
soch umocnil také malý klavírní koncert Štěpána Novotného ze ZUŠ B. Martinů a Elišky 
Novotné. Výstava byla instalována v rámci 27. ročníku festivalu Dnů umění nevidomých 
na Moravě, záštitu převzal náměstek hejtmana MSK Lukáš Curylo.  
Autorka ztvárňuje obrazy uložené ve svém srdci, tvoří svůj příběh a ráda zpracovává 
příjemná témata. Patrná je také její největší touha po samostatnosti a po svobodě. Její ženy 
jsou nejen krásné na pohled, mají opravdové srdce. Výstava trvala do 24. září 2021.  
(Příloha D/09/5 Pozvánka 
na výstavu nevidomé 
malířky). 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Výstavu nevidomé 
sochařky Marianny 
Jánošíkové Machalové 
zahájil primátor města 
Havířova Josef Bělica. 
Čtvrtek 2. září 2021 v hudebním oddělení Městské knihovny Havířov. Foto z archivu 
Městské knihovny Havířov.  
 
 Cestu nejen k duši otevřela návštěvníkům Galerie Maryčka havířovská 
autorka Helena Valachová. Obrazy nejen na plátně vysílaly barevnou pozitivní energii, 
zračily klid a pohodu. Autorka sama je pověstná andělskými obrazy, nabídla abstrakce, 
portréty, anděly, stromy, jejichž kořeny znamenají život a značí i společný život několika 
spřízněných duší. Potěchu z obrázků mohli hosté v galerii čerpat až do 30. září 2021.  
 

Sobota 4. září 2021 
 V areálu SH Slávie vyvrcholily letošní Havířovské slavnosti. Některé  
z česko-slovenských kapel vystoupily po mnoha měsících poprvé na jevišti. Pro mnohé 
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návštěvníky to byla po dlouhé covidové době příležitost zúčastnit se akce festivalového 
charakteru. Doprovázely ji problémy s vpouštěním velkého množství návštěvníků, 
s kontrolou předem zakoupených vstupenek. Ti, kteří si zakoupili online vstupenky, 
museli stát dlouho ve frontě, aby dostali příslušnou pásku na ruku. Někteří si stěžovali,  
že se včas nedostali na vystoupení své oblíbené kapely.  
V pátek 3. září 2021 se lidé začali v areálu scházet po čtvrté odpolední. Čekalo je nejen 
jeviště, ale mnoho stánků s pivem (ale pouze jeden s nealkem) a s mnohými dobrotami.  
K zakoupení se nabízely také suvenýry vystupujících, zejména trička.  
Šňůru koncertů odstartovala částečně havířovská kapela Mirai s ohromnou ohňovou 
show. Následovala slovenská skupina Ine kafe, která se na hudební scéně pohybuje už  
26 let. Pyrotechnická show ozdobila koncert Rybiček 48. Následovaly největší taháky 
pátečního večera Chinaski a Lucie. Jak přibývalo večera a vypitých piv, přibývalo 
vyhozených kelímků. Pracovnice „Za čisté město Havířov“ si na nedostatek práce nemohly 
stěžovat.  
V sobotu hodinu po poledni zahájil Hradišťan s Jurou Pavlicou. I přes brzký začátek  
po poledni na slavnosti dorazilo hodně lidí. Plocha se zaplňovala postupně. Děti se bavily  
v „Pohádkovém království na cestách“, s pohádkou za nimi přijelo Divadlo Loutkový svět 
z Ostravy a ve svých pořadech vystoupili oblíbení Michal Nesvadba a Klaun Hopsalín. 
Sobotní odpoledne na hlavním hudebním jevišti moderoval Petr Rychlý, vzpomínkou  
na nedávno zesnulého Františka Nedvěda rozezpíval většinu přítomných. Soutěž o láhev 
Chardonnay vyhrál Gabriel z Havířova-Šumbarku, který předvedl do moderátorova 
mikrofonu nejhlasitější sirénu. Místo avizované slovenské kapely No name, jejíž frontman 
skončil v nemocnici, zazpíval Xindl X. 
Před očekávaným koncertem Ewy Farné pozdravili přítomné, přivítali hosty z vlády ČR  
a partnerských měst primátor města Havířova Josef Bělica a hejtman MSK Ivo Vondrák. 
Zazněla také videozdravice primátora z Paide v Estonsku, které uzavřela epidemie 
COVIDu-19.  
Během výborného koncertu Ewy Farné lítaly konfety, vzpomínalo se na zesnulého Davida 
Stypku, duet, který spolu zpívali, „Dobré ráno, milá“ zazpívala Ewa Farná se svým 
manželem.    
Publikum odměnilo potleskem nový videoklip mladých houslistů ze skupiny The Strings, 
který se v létě natáčel v Havířově za účasti mladých havířovských sportovců. Zejména 
mladé diváky potěšila hudebně taneční show Bena Cristovaa, líbil se koncert Marka 
Ztraceného. Po dlouhém čase na jevišti a doma vystoupila skupina Kryštof. Emotivní 
vystoupení s barevnými balonky zakončil Richard Krajčo s kytarou a s písničkou 
napsanou pro Karla Gotta „Srdce nehasnou“.  

V noci se představily finalistky soutěže MISS 
RENETA. Hudební víkend uzavřela slovenská 
formace Horkýže slíže. A poté se nad ruským 
kolem rozzářil ohňostroj.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 15 KMH 
Havířovské slavnosti 2021 pátek 3. září  
a sobota 4. září 2021) 
 
 
Primátor města Havířova Josef Bělica 

v doprovodu s hejtmanem MSK Ivo Vondrákem přivítal všechny přítomné a zahájil 
Havířovské slavnosti 2021.  
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 Veselo bylo i v zahradě u Domu PZKO v Havířově-Bludovicích. Konaly se tu 
v pořadí 51. Slezské dožínky. Průvod krojovaných tanečníků a muzikantů vyšel  
ze Zámeckého dvora a v čele mu  vévodil stařičký traktor. Roli hospodářů převzali 
Oldřiška a Česlav Michalíkovi. Tradiční dožínkový obřad předvedli Kamraci 
s Kamratkami, předali hospodářům věnec a chléb. Slunečnou zahradu rozezpívaly 
soubory Jagár, Błedowice a Vonička. Slovem provázející Izabela Kapiasová přivítala 
představitelé vedení města, náměstky primátora Ondřeje Baránka a Bohuslava Niemiece, 
generální konzulku Polské republiky v Ostravě Izabellu Wołłejko-Chwastowicz. Přítomní 
byli Petr Chroboczek za ústřední výbor PZKO a Marek Bystroń za ústřední výbor Matice 
školské v ČR. Hosté si pochutnávali na specialitách slezské kuchyně (mielonka  

na grilu, placky  
a stryki – bramboráky, 
jelita se zelím). 
Nechyběla tradiční 
miodula (medovina). A ti, 
kdo měli štěstí, odnesli si 
domů cenu z tomboly. 
[6] 
(Další fotografie 
dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Zahájení 51. Slezských 

dožínek v Havířově-Bludovicích v sobotu 4. září 2021. Z archivu PZKO  
Havířov-Bludovice. 
  
 Zájem zejména sportovní veřejnosti vyvolal v Havířově Den otevřených 
lezeckých stěn. U lezecké stěny ve skateparku v areálu Lázeňská se jeho organizace ujaly 
TJ Baník Karviná a SSRZ Havířov. „Děláme tady dnešní den otevřené lezecké stěny v rámci 
olympijského sportu, který každý v Tokiu sledoval, a navíc v letošním roce bylo lezení poprvé 
na olympiádě. Chtěli jsme ukázat veřejnosti, jak tento sport probíhá, aby si ho všichni 
vyzkoušeli. V tuto dobu je tady 14 instruktorů a myslím si, že v tuhle chvíli také spoustu  
a spoustu dětí,“ řekla paní Martina Janošová z karvinského oddílu. Dodala, že kroužky 
lezení v Havířově provozuje oddíl TJ Baník Karviná od pondělka do čtvrtku. Děti trénují 
na stěnách v Havířově a Ostravě (areál bývalého dolu Hlubina nebo bouldr). Někteří 
sportují již vrcholově. David Galuška, 
mistr ČR, vyrostl na stěně v nedaleké 
tělocvičně bývalé ZŠ Palackého.  
Revoluci v už tak velmi oblíbeném 
sportu způsobil svými výkony 
reprezentant ČR Adam Ondra.  
Vyzkoušet si lezení na Den otevřených 
dveří lezeckých stěn přišlo velké 
množství dětí i dospělých.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Den otevřených lezecký stěn v areálu Lázeňská v sobotu 4. září 2021. Zájem byl veliký.  
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 Sobota 4. září 2021 v Národním tréninkovém centru stolního tenisu patřila 
deblovému turnaji v racketlonu. Zúčastnili se ho hráči a hráčky z Havířova,  

Frýdku-Místku, Ostravy, z Brna. Hrál 
se trojboj s raketami (tenis, stolní 
tenis a badminton).  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
V Národním tréninkovém centru 
stolního tenisu se hrál 

racketlonový trojboj, deblový turnaj. Sobota 4. září 2021.  
 

Neděle 5. září 2021 
 Radní a zastupitel Havířova Róbert Masarovič přivítal v obřadní síni Zámku 
nejmladší občánky města. Ve všech 
čtyřech obřadech pro 8 dívek  
a 5 chlapců zazněly housle Jiřího 
Erlebacha.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie)  
 
 
 
 
 
 
Vítání občánků v neděli 5. září 2021.  
 
 V 6. kole fotbalové divize F hostil MFK Havířov na svém hřišti  
v Havířově – Prostřední Suché tým Vítkovic. Utkání sledovalo 78 platících žen  

a 199 platících mužů a další diváci 
měli zakoupené permanentky  
a senioři volný vstup. Havířovský tým 
prohrál 0:1 a byl na 13. místě 
v tabulce.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Fotbalové nedělní dopoledne 
v Havířově – Prostřední Suché. 

V neděli 5. září 2021 prohrál MFK Havířov 0:1 s Vítkovicemi.  
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Fotbalové nedělní dopoledne v Havířově – Prostřední Suché. V neděli 5. září 2021 
prohrál MFK Havířov 0:1 
s Vítkovicemi.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pondělí 6. září 2021 
 V Sadech Životice byl zahájen letošní samosběr jablek. Ke sběru byly 
postupně určeny odrůdy sladké Galy, sladkokyselé Šampiony, postupně se přidaly další 

podzimní sladké Goldeny a Rubinoly. 
Prodávaly se za jednotnou cenu 25 korun  
za kilogram. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
V Sadech Životice zahájili v pondělí  

6. září 2021 oblíbený samosběr jablek.  
 
 Miniturnaji v různých deskových hrách, ale i v živém „Člověče, nezlob se!“, 
kdy na hřišti děti vystupovaly jako jednotlivé figurky, začal zahajovací týden v CSVČ  
sv. Jana Boska v Haškově ulici v Havířově-Městě.  Odměnou za vítězství v turnaji byl 
bonbon. Zahajovací týden přinesl dětem celou řadu možností, jak strávit volný čas  
po škole. Užily si týmovou hru 
barevná strategie, florbalový turnaj 
dva na dva a netradiční soutěže, 
zahradní party. Součástí bylo také 
„Kroužkobraní“, ukázky nabízených 
kroužků ve školní roce 2021/2022.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Odpoledne plné her pro děti v CSVČ 
sv. Jana Boska v turnajovém dni zahajovacího týdne. Pondělí 6. září 2021.  
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Úterý 7. září 2021 
 V modlitebně Církve adventistů sedmého dne v Havířově-Šumbarku 
zorganizovali zaměstnanci ADRY posezení seniorů a dobrovolníků z programu 
„Dobrovolníci domů“, který vznikl v Havířově na podzim roku 2014. Je realizován za velké 
podpory a spolupráce s městem Havířov, s Ministerstvem vnitra ČR a s Nadací Krása 
pomoci (dříve Nadace Taťány Kuchařové). Finanční podporu zajišťuje také společnost 
Heimstaden, ADRA též využívá finančních prostředků ze svých charitativních obchodů.  
Milými hosty úterního setkání, které přivítala Miluše Stárková, byli Stanislava Gorecká, 
náměstkyně primátora pro sociální oblast, Ivana Petřeková, vedoucí poradny pro rodinu, 
supervizorka ADRY, Yvona Havlásková, poradkyně pro oběti, probační a mediační služba., 
Veronika Krčková, zástupkyně Globusu Havířov (na setkání darovali chlebíčky a zákusky), 
Radim Toman, kazatel CASD (umožnil setkání v prostorách modlitebny). O krásný 
kulturní program se postarala talentovaná houslistka Adéla Pilariková, rovněž 
dobrovolnice, oceněna cenou „Talent roku 2019“. Během setkání zahrála několik 
krásných skladeb a doprovodila při společném závěrečném zpěvu lidových písní. 
Paní Yvona Havlásková přednášela na téma „Jak se nestát obětí trestné činnosti“. Příběhy 
z praxe v probační a mediační službě připomněly účastníkům, aby byli ostražití a více 
dbali na své bezpečí, chránili svůj majetek před zloději, podvodníky a jinými šmejdy. 
Všichni dostali tištěný materiál s radami, jak se chovat bezpečně doma, na ulici, 
v dopravních prostředcích.  (Příloha D/9/6 Jak se nestát obětí trestné činnosti). 
V současné době se aktivně účastní programu 17 dobrovolníků a 16 přijímacích osob 
v domácnosti. Jedná se hlavně o seniory, ale také o osoby mladší se zdravotním 
postižením.  Nyní se společně schází 15 dvojic. Vloni dobrovolníci věnovali klientům 
celkem 690 hodin během 372 návštěv, za letošní rok to bylo doposud 425 hodin během 
238 návštěv.  
Rozproudilo se povídání o společných schůzkách zúčastněných dvojic, o tom, jak 

dobrovolnictví naplňuje 
obě strany,  
o přátelstvích, která 
vznikají. I toto setkání 
bylo krásné, smysluplně 
strávený čas v klidu, 
pohodě a přátelské 
atmosféře.  
(Další fotografie 
dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Setkání dobrovolníků 

ADRY s klienty, seniory v modlitebně CASD v úterý 7. září 2021. Foto z archivu Štefana 
Šamala.  
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 Členové MGC Lučina se sešli v restauraci Paradox v centru města. Vytvořili 
dvě družstva a zahráli si společně bowling.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Na tradičním setkání seniorů z MGC Lučina šlo 
samozřejmě o výsledek, ale důležitější bylo společné setkání a dobrá nálada. Úterý  
7. září 2021.   
 

Středa 8. září 2021 
 Senioři bývalého Dolu Dukla se sešli na výroční členské schůzi v domě PZKO 
v Havířově-Bludovicích. Schůzi po zaznění hornické hymny zahájil a úvodní projev 
pronesl předseda klubu pan Antonín Čejka. Přítomen byl také Vilém Uher, předseda 
koordinačního výboru hornických důchodců, který připomenul, že v současné době 
pracuje 19 klubů, kromě dolu ČSM sever a jih. Jejich náplní je zejména snaha udržet 
hornické tradice v kraji.  
Schůze se zúčastnilo 135 členů ze současných 246, byli mezi nimi také bývalí předsedové 
Dolu Dukla Jaroslav Gongol, Miroslav Hanus, Miroslav Mynář a také hlavní inženýr Tomáš 
Belka.  Vzpomenuli těch, kteří je v uplynulém roce opustili, někteří i vinou koronaviru. 
Společně také pogratulovali jubilantům, jubilejní odměny obdrželo 51 členů. 
Nejpočetnější byla skupina 75letých a přibyli tři noví devadesátníci. 

Účastníci výroční členské schůze mohli nahlédnout také  
do Kroniky klubu důchodců Dolu Dukla od roku 1969.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Mnozí senioři z bývalého Dolu Dukla dorazili na setkání 
v originálním tričku. Středa 8. září 2021 v domě PZKO 
v Havířově-Bludovicích.  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
Výroční členská schůze seniorů 
bývalého Dolu Dukla v domě PZKO  
v Havířově-Bludovicích ve středu 8. září 2021.  
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 Na Nábřeží u Nelkobaru Na Vyhlídce odstartoval T-Mobile olympijský běh, 
opět odstartovaný z éteru Českého rozhlasu. Celkem se havířovského běhu zúčastnilo  
18 dětí (6 starších do 15 let běželo na trati 1 km, ostatní malé děti soutěžily na trati  
300 m), které dostaly v cíli papírové medaile. Na trati pro malé děti zvítězil Jiří P.  
a mezi dívkami byla nejrychlejší Radka K. Na kilometrové trati se utkali 3 chlapci a 3 dívky, 
zvítězili Damian R. a Michaela Ž.  
Na start závodu dospělých na 5 km se postavilo nakonec 34 závodících (jeden vyběhl 

krátce po startu). Traťový rekord nebyl 
překonán, zvítězili Petr Cziling a Klára 
Kohútová.  
Výtěžek běhu podpořil Českou 
olympijskou nadaci, jejím 
prostřednictvím děti, kterým  
ve sportování brání nedostatek 
finančních prostředků. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Účastníci letošního T-Mobile 

olympijského běhu. Havířov ve středu 8. září 2021.  
 

Čtvrtek 9. září 2021 
 Primátor města Havířova Josef Bělica posnídal v Restauraci Radnice  
s 20 pracovníky veřejně prospěšných prací. Na programu společného setkání bylo 
povídání na téma, jak důležitá je činnost VPP ve městě. „Možná jste někdy v ulicích 
Havířova potkali pracovníka veřejně prospěšných prací. Možná ale nevíte, co všechno musí 
takový pracovník zvládnout. Čisté zastávky, parky, lavičky, silnice, chodníky, podchody, 
průjezdy, nadjezdy, parkoviště, hřiště, autobusové čekárny, koše nebo veřejná WC to je jeho 
práce. Jejich práce je pro naše město velmi důležitá, mnohdy podceňovaná. Chtěl jsem si  
s těmito lidmi o jejich práci popovídat a strávit příjemnou chvíli u čtvrteční snídaně, a to se 
myslím povedlo. Doufám, že nebyla poslední,“ řekl havířovský primátor Josef Bělica. 
V současné době se v terénu při úklidu města pohybovalo 75 pracovníků VPP. Jejich 
pracovní náplní byl běžný úklid a odstraňování plevele z chodníků a hřišť. Důležitou roli 
sehráli pracovníci VPP při Havířovských slavnostech 2021. Postavili oplocení kolem 
areálu MSH Slávie, připravovali stoly a lavice a během koncertů i po jejich skončení se 
postarali o úklid areálu, za 3 dny naplnili tisíc velkých pytlů odpadem  
po návštěvnících. Vrcholily také přípravy na podzimní úklid. [8] 
 
 Na náměstí Republiky se uskutečnil 10. ročník Veletrhu poskytovatelů 
sociálních služeb pod záštitou primátora města Josefa Bělici. Jeho cílem bylo umožnit 
veřejnosti získat cenné rady a informace týkající se fungujících sociálních služeb  
a souvisejících sociálních aktivit na území města.  Ze strany vystavujících i návštěvníků 
byl opět veliký zájem. „Letošního výročního 10. ročníku se zúčastnilo 26 poskytovatelů 
sociálních služeb a navazujících aktivit. Mezi nimi například Sociální služby města Havířova, 
SANTÉ – centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb, Dobrovolnické centrum 
ADRA nebo Slezská diakonie. Měli jsme tady i jednu společnost, která pomáhá překonávat 
bariéry do domů a bytů. Zájem o havířovský Veletrh poskytovatelů sociálních služeb nás 
velice těší,“ uvedla náměstkyně pro sociální oblast Stanislava Gorecká.  
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Návštěvníci veletrhu věnovali velkou pozornost zdravotnímu testování, například měření 
cholesterolu či hladiny cukru v krvi. Dále se zajímali o poradenství v oblasti sociálních 
služeb a o prodejní výstavu výrobků uživatelů sociálních služeb. Ve stáncích byly 
prezentovány kompenzační a rehabilitační pomůcky. Zájemci se zapojili do interaktivní 
rukodělné dílny. O dobrou náladu se postaraly Havířovské babky, vystoupili klienti Santé, 
centra ambulantních a pobytových sociálních služeb. [9] 
 Jubilejní ročník se konal v době, kdy se začala uvolňovat proticovidová opatření a některé 
služby se začaly vracet do normálního režimu. „Nejvíce poskytujeme odborné sociální 
poradenství a dále jsou to služby, při kterých se mohou lidé setkávat. Ať už to jsou znovu 
otevřené kluby seniorů, nebo centrum volnočasových aktivit. Dlouho byli lidé doma  
a sociální kontakt potřebují,“ 
řekla náměstkyně primátora 
pro sociální oblast. [10] 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
Veletrh poskytovatelů 
sociálních služeb na náměstí 
Republiky ve čtvrtek 9. září 2021. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 
 Hasiči dobrovolného sboru Havířov Město z Havířova-Šumbarku získali nový 
hasičský vůz. Cisternovou automobilovou stříkačku předali JSDH Havířov Město 
představitelé vedení města přímo před hasičskou zbrojnicí. Špičkově vybavený vůz Scania 
přišel na 8 milionů korun. Zásahové vozidlo pro záchrannou službu a boj s požáry pomůže 
hasičům zachraňovat životy i majetek, je zařízeno nezávislým čerpadlem, vodní cisternou, 
hadicemi, proudnicemi a dalšími pomocnými zařízeními.  
Speciální požární vůz, který JSDH Havířov Město doposud používala, začal dosluhovat, 
vzhledem k jeho stáří byla nevyhovující nákladnost oprav a údržby a nerentabilní  
pro potřebu velkého města. Poslouží ale ještě v obci Kvasiny, která vozidlo za cenu něco 
málo přes milion korun odkoupila. Peníze získané prodejem byly využity na nákup 
moderní cisternové stříkačky. „Žádná investice do bezpečnosti našich občanů není zbytečná 
ani vysoká. Město je zřizovatelem místních dobrovolných hasičů, takže nasloucháme jejich 
potřebám, a když je to jen trochu možné, rádi vyhovíme. Je zjevné, že nové vozidlo zvláštního 
určení už Jednotka sboru dobrovolných hasičů Havířov Město nutně potřebovala. Kromě 
toho, že vypadá krásně, určitě bude perfektně plnit svůj účel. Dobrovolní hasiči v Havířově 
jsou velmi aktivní. Ještě teď mám v živé paměti jejich pomoc, a to nejen humanitární, 
tornádem postiženým obcím na Jižní Moravě. Všem moc děkuji a přeji výjezdy jen s dobrým 
koncem,“ prohlásil u slavnostního předání nové cisternové stříkačky havířovský primátor 
Josef Bělica. [11] 
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 Pracovnice NH (asistentka ředitele, tisková mluvčí a vedoucí stravování) 
vztyčily prapor s logem NH na nejvyšší hoře Evropy Mount Blancu. Vystoupaly na vrchol 

ve výši 4 808,73 m nad mořem. Ke zdolání „Bílé hory“  
na francouzsko italském pomezí horolezkyním gratulujeme.  
 
 
 
 
 
 
 
Pracovnice NH na vrcholu Mont Blancu ve čtvrtek 9. září 

2021. Foto z archivu Irmy Kaňové.  
 

Pátek 10. září 2021 
 Byly obnoveny přerušené práce na opravě vozovky I/11 (Hlavní třída)  
ve směru od OC Elan ke křižovatce s ulicí Gorkého, tento jízdní pás byl uzavřen. Po dobu 
rekonstrukce byla v tomto směru 
zrušena zastávka MHD Havířov, Město, 
náměstí Republiky. [12] 
Zhotovitelé z Ředitelství silnic a dálnic, 
zjistili, že silnice má špatné podloží. [13] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
Začala oprava vozovky na Hlavní třídě 
ve směru od OC Elan ke křižovatce s ulicí Gorkého. Foceno v pondělí 13. září 2021.  
 
 V hudebním oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti zazněl 
koncert nevidomých hudebníků Barbory Janové (zpěv) a Miroslava Orsága (akordeon). 
Jednalo se o další z akcí pořádaných v rámci 27. ročníku festivalu Dnů umění nevidomých 
na Moravě. (Příloha D/09/7 Pozvánka na koncert Barbory Janové a Miroslava Orsága) 
 
 V Clubu Centrum začal jubilejní 20. ročník soutěže amatérských klubových 
skupin „Líheň 2021“. Vzhledem k proticovidovým opatřením došlo k posunu času, ale 
tradiční průběh soutěže zůstal zachován. Různá proticovidová opatření ovlivnila  
i přihlašování kapel, bylo jich méně než v ostatních ročnících, působil strach z cestování  
a následných problémů v zaměstnání, situace se neustále měnila. Kapely tak mohly 
nastoupit i v průběhu soutěže. Základní kola odehrály soutěžní kapely vedle havířovského 
klubu v karvinském Hard café a Domě kultury Poklad v Ostravě-Porubě. V Havířově 
postoupila do čtvrtfinálového kola vsetínská kapela Dazed and Confused.  
 

Sobota 11. září 2021 
 V klubovně KD Leoše Janáčka skončila 3denní výstava Klubu kaktusářů  
a sukulentářů při MKS. Momentálně pracuje v klubu 15 nadšenců, své výpěstky 
v klubovně, kde se scházejí každé druhé pondělí v měsíci, vystavilo 9 členů klubu. Každý 
z nich se specializuje na jiný druh.  
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Výstava trvala 3 dny, návštěvníci mohli obdivovat spoustu krásných exemplářů. Nedá se 
říci, který byl exotičtější či snad méně 
známý, ale k vidění byly různé 
zajímavosti. Jednou z nich byly květy 
vykvétající z kamenů, tzv. živé 
kameny. Odborně se jim říká lithops.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
V klubovně KD Leoše Janáčka  
se konala třídenní výstava Klubu 

kaktusářů a sukulentářů. Sobota 11. září 2021. 
   
 V sobotu 11. září 2021 se uzamykaly úly ve Včelařském areálu Zámecký dvůr 
v Havířově-Bludovicích. Svoji roční činnost hodnotili členové spolku Ambrožíci. 
„Přestože jsme byli omezováni pandemií koronaviru, můžeme říct, že jsme měli úspěšný rok. 
Zorganizovali jsme několik akcí, v únoru to byla prohlídka zimního chomáče včelstev pomocí 
termokamery, v květnu kurz chovu matek, v červnu Slavnosti medu,“ řekl Jiří Vavřík, 
vedoucí spolku Ambrožíci. Dodal, že ve včelařském roce vychovali 7 matek, počet včelstev 
rozšířili z 5 na 12. Vytočili 120 kg medu. Celkem samostatně včelaří 7 bývalých členů 
kroužku Ambrožíci. „Letošní rok nebyl vůbec příznivý pro jarní rozvoj včelstva  
a to se projevilo ve slabším zisku medu. Nyní ale jsou včelstva v dobré kondici, pokud bude 
příznivá zima a jaro, tak příští rok by mohl vynahradit letošní ztráty,“ osvětlil Jiří Vavřík. 
[14] Slunečný den v areálu vyšperkovala Country kapela. Zájemci z řad návštěvníků si 
mohli prohlédnout celý areál a dověděli se zajímavosti o včelách a jejich chovu. Podávalo 
se výborné občerstvení, nechyběla 
lahodná medovina. Uzamykání úlů 
provázela milá atmosféra.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Uzamykání úlů ve Včelařském areálu 
Ambrožíků v Zámeckém dvoře 
v Havířově-Bludovicích v sobotu  
11. září 2021. Foto z archivu Ambrožíků, Jiřího Vavříka.  
 
 Volejbalový den u příležitosti oslav 100 let československého volejbalu 
uspořádal organizační výbor Volejbalové akademie mládeže Havířov. Příznivci hry  
pod vysokou sítí se setkali ve SH Slávie. Pozvání přijali také Daniel Vachtarčík, radní města 
Havířova pro sport, František Kopecký, zástupce ČVS a KVS a hlavní organizátor oslav  
100 let čs. volejbalu, Martin Gerža, člen Správní rady ČVS, Antonín Lébl, bývalý předseda 
ČVS a významný evropský volejbalový funkcionář a Tomáš Zedník, člen Správní rady ČVS. 
Program zahájil miniturnaj žákyň volejbalových družstev VAM Havířov, Karviná  
a Slezanu Orlová, zvítězily hráčky posledně jmenovaného týmu. Po skončení utkání 
miniturnaje předali Daniel Vachtarčík a Martin Gerža plakety a poděkování vybraným 
osobnostem za celoživotní přínos havířovskému volejbalu. Byli to Břetislav Potáč, 
československá trenérská legenda, trenér mládeže, několikanásobný mistr ČR 
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s dorosteneckým družstvem AZ Havířov; Alfred Konczyna, dlouholetý trenér  
a funkcionář havířovských volejbalových oddílů mládeže i mužů, vychoval několik 
generací hráčů; Jiří Drobek, dlouholetý trenér, výrazná osobnost chlapeckého a dívčího 
volejbalu v regionu; Naděžda Hásová, osobnost rekreačního volejbalu na území města, 
organizátorka společenských volejbalových událostí.  
Závěr programu ve SH Slávie patřil exhibičnímu zápasu extraligových družstev  

VK Ostrava a Black Volley Beskydy. Black 
Volley Beskydy zvítězil 3:1.  
Zároveň byla v sobotu 11. září 2021 
zahájena expozice historie havířovského 
volejbalu v Galerii Centrum. Byla k vidění 
do 31. října 2021. [15] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Volejbalový den ve SH Slávie v sobotu 
11. září 2021 byl uspořádán  
u příležitosti  100. výročí založení 

českého volejbalu. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 
 
 
 
 
 
 
 
Volejbalový den ve SH 
Slávie v sobotu 11. září 
2021 byl uspořádán  
u příležitosti   
100. výročí založení českého volejbalu. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 

Neděle 12. září 2021 
 Studentka Nicolette Havlová z Havířova ušla přes 2 025 km a po 104 dnech 
dorazila pěšky do tureckého Istanbulu. Sáhla si cestou na dno svých sil, jednou dokonce 
skončila se zdravotními obtížemi v nemocnici. Potrápili ji také agresivní pastevečtí psi, 
cestu jí zkřížily čerstvé medvědí stopy. Největší strach zažila, když bloudila dlouhé hodiny 
v rumunských horách. Ale cíle nakonec dosáhla. A ne sama, v Bulharsku se k ní přidalo 
toulavé štěně křížence. Malé fenečce dala jméno Svili, podle nejbližšího města Sviligrad. 
Cestovatelka přiznala, že měla obavy z Turecka kvůli postavení žen v tamní společnosti. 
Nakonec se k ní všichni chovali velmi pohostinně, s respektem a úctou. Dokonce ji pozvali  
na svatbu.  
Zpátky domů jela Nicoletta stopem z Turecka, čekal ji poslední rok studia na univerzitě 
v Anglii. [16] 
 

Pondělí 13. září 2021 
 Členové KPHMO, pobočky Havířov se sešli na pravidelné schůzce 
v loutkovém sále KD Petra Bezruče. Minutou ticha uctili památku zemřelých kamarádů, 
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připomenuli si nedávnou činnost klubu: křest brožury Dukla 1961, pietní akt u příležitosti 
vzpomínky na 108 horníků, kteří před 60 lety zahynuli při neštěstí na Dole Dukla. 
Předseda havířovské pobočky Eduard Heczko připomenul také 2 výborové schůze, zájezd 
na Jižní Moravu společně s kolegy z Jastrȩbia Zdrój a návštěvu Šardic, kde byl litinový Důl 
Dukla a v 70. letech minulého století tu při havárii zahynulo více než 30 horníků.  
V následné besedě pohovořil o veřejném pořádku a činnosti městské policie zástupce 

ředitele MP Havířov Libor 
Morcinek. Připomenul zejména 
evidenci kol, která byla rozšířena 
o evidenci elektrokol, koloběžek 
a invalidních vozíků (ke dni 
besedy jich bylo zapsáno 11). 
Hovořil také o mobilních 
služebnách a dohlížecím 
systému. 
 
Setkání členů KPHMO, pobočky 

Havířov, v loutkovém sále KD Petra Bezruče v pondělí 13. září 2021.  
 
 V K-klubu Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici připravili zajímavou 
Eko besedu Trash Hero (jedná se o světové hnutí, 162 základen v 15 zemích světa,  
se zajímavým řešením problematiky odpadů). Havířov navštívili Martin Špaldoň a Simona 
Křivanová z karvinské základny české neziskové organizace. Právě tady začali čištěním 
Karvinského moře, následovala dohoda s městem, že vysbíraný odpad odvezou. Úklidy 
vyžadovaly i dohodu s majiteli parcel (například železnice). Na sběr se vydával Martin 
původně na kole s plastovým pytlem, rukavicemi, repelentem a ve vhodném oblečení. 
Postupně se přidávali lidé a během jednoho sběru shromáždili až tunu odpadů.   
Až do prvních nouzových stavů vyhlášených kvůli COVIDu-19 lidé chodili ve větším 
množství, dnes chodí uklízet pouze stálice týmu. K 13. září 2021 měli za sebou 59 úklidů, 
vysbírali 48 468 kg odpadu a celkem přišlo 219 osob. Ten, kdo přišel sbírat 5×, dostal žluté 
tričko. Martina baví pobyt v přírodě, rád sleduje rostoucí statistiku kilogramů 
vysbíraného odpadu ve srovnání s jinými městy v ČR i ve světě. S úklidem je spojeno  
i poznávání Karviné. Simona se vyjádřila, že v úklidu vidí především smysluplnou práci 
pro své děti a příští generace a je přesvědčená, že když byla malá, nebylo tolik odpadu, 
plastu zejména. S hromadami plastu souvisí také iniciativa „Dolej si“. Existují totiž místa 
(a mapa z celé ČR), kde zdarma dolévají do nerezových lahví pitnou vodu. Projekt převzal 
Trash Hero vloni a podporuje myšlenku, že k pití stačí voda z kohoutku, není třeba 
plastová láhev.  
V Karviné se začaly projektu účastnit i školy. Přednášky jsou podmíněné úklidem v okolí 
školy. Děti se také učí, jak mohou samy zpracovat obaly tvůrčím způsobem, že mohou  
u sebe například nosit plátěnou tašku, pytlíky na nákup ovoce ušité třeba ze starých 
záclon.  
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Projekt Trash Hero s přáteli v Asii vymyslel, rozběhl a postupně rozšířil do celého světa 
Čech Jan Bareš. Dnes funguje na 162 základnách po celém světě (Indonesie, Thajsko, 
Malajsie, Vietnam, Kambodža, 
Švýcarsko, ČR, Polsko, Rumunsko, 
Německo atd.). Celkem  
391 791 dobrovolníků evidovaných 
k 30. červnu 2021 (98 341 dětí) 
provedlo 13 598 úklidů a sebralo 
2 005 774 kg odpadu. Sesbíraný odpad 
se v mnoha místech osvědčil jako 
stavební materiál (napěchované pet 
lahve).  
 
 
Martin a Simona vyprávějí o svých 
zážitcích s úklidem v Karviné a o organizaci Trash Hero. Pondělí 13. září 2021  
v K-klubu Městské knihovny Havířov. 
 

Středa 15. září 2021 
 Rodiče, rodinné příslušníky a opatrovníky pozvali na Zahradní slavnost 
klienti a zaměstnanci Santé - centra ambulantních a pobytových sociálních služeb. 
Tradiční akce se po roční odmlce zapříčiněné epidemií COVIDu-19 uskutečnila v zahradě 
střediska Mikado v Tajovského ulici. Návštěvníci, mezi nimiž nechyběli Stanislava 
Gorecká, náměstkyně primátora pro sociální oblast, Ondřej Baránek, náměstek primátora 
pro ekonomiku, Bohuslav Niemiec, náměstek primátora pro investice a chytré město, 
Bernarda Urbancová, vedoucí sociálního odboru MmH, Milan Dlábek, ředitel Domova 

seniorů Havířov, Milan Černý, ředitel SSmH,  
si vedle soutěží a zábavných her, hudby  
DJ Mary, občerstvení a nádherných výrobků 
klientů užili také vystoupení souboru Souznění 
pod vedením dobrovolnice z ADRY Bohdany 
Pufferové a taneční vystoupení klientů  
a zaměstnanců Santé. Slavnosti požehnalo také 
hezké počasí.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
Klienti a zaměstnanci pozvali hosty do svými 

výobky vyzdobené zahrady v ulici Tajovského. Středa 15. září 2021.  
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Hokejový tým AZ Havířov hostil ve 2. kole Chance ligy Třebíč. Nebyl to hokej 
právě pohledný. Havířovští si ve 2. třetině sice vytvořili několik šancí, ale nervozita hráčů 
vše zhatila. Důsledkem bylo časté vylučování na obou stranách, přesilovku  
5 na 3 se soupeři naštěstí ve 2. třetině 
nepodařilo využít. Fanoušci dávali 
nahlas najevo, že se jim hra nelíbí. 
Havířov na vlastním ledě prohrál 0:4.  
S přípravnými zápasy to byl již třetí 
prohraný zápas v řadě, navíc první 
utkání v lize AZ Havířov prohrál 
s pražskou Slavií 10:4.  
 
AZ Havířov se ve 2. kole Chance ligy 
proti Třebíči nedařilo, utržil třetí 
porážku v řadě. Třebíč odjel s čistým kontem, havířovský brankář lovil z brány puk 
celkem 4×.  
 

Čtvrtek 16. září 2021 
 Komise BESIP při RMH připravila v areálu dětského dopravního hřiště 
v Havířově-Šumbarku odpoledne nazvané „S BESIPem do školy“. Zasoutěžit si přišly dvě 
stovky dětí a doprovodilo je na 400 dospělých. Děti navíc mohly obdivovat novou cisternu 
JSDH Havířov Město, nové popelářské auto TSH, vozidlo PČR, zdravotníci jim předvedli 
sanitku i převoz pacientů. Soutěže a ceny připravila nejen komise BESIP při RMH, ale také 
MP Havířov, BESIP ČR, florbalisté Torpeda Havířov, Atletika Havířov 1965, firma RPS. 
Generali Česká pojišťovna potěšila děti skákacím hradem a Autodům Vrána Havířov 
přilákal děti do svého stánku s dárky a představil elektrické auto Škoda Enyaq iV. 
Vědomostní test absolvovali také dospělí. „Tradiční akce měla těžký restart po omezeních 

způsobených COVIDem-19. Jsme 
šťastni, že se nám povedlo opět 
naplnit dětské dopravní hřiště  
a odměnou pro nás jsou dětský 
úsměv, dětská spokojenost a dětská 
radost,“ zhodnotil vydařené 
odpoledne předseda komise BESIP 
při RMH Roman Skácel. [17] 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
S BESIPem do školy na dopravním 

hřišti v Havířově-Šumbarku ve čtvrtek 16. září 2021. Foto z archivu Štefana Šamala. 
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Sobota 18. září 2021 
 V Kotulově dřevěnce MT se v rámci Dnů evropského dědictví uskutečnila 
oblíbená akce „Řemesla trochu jinak … aneb zlaté české ručičky“.  Setkali se zde tvořiví 
nadšenci a řemeslníci, kteří předvedli výsledky své práce se dřevem (výroba šperků, 
vyřezávání), při výrobě keramiky, 
patchworku a šitých tašek. 
Návštěvníci si mohli vyzkoušet 
techniku paličkování. Bylo sice 
pod mrakem, ale všichni si 
společně užívali pokojnou 
atmosféru nastupujícího 
podzimu.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Přehlídka řemesel u Kotulovy 
dřevěnky MT v sobotu 18. září 2021.  
 
 Oddíl havířovských ragbistů oslavil 55. výročí svého založení.  
U té příležitosti zorganizovali činovníci klubu turnaj dětí v kategoriích U8 až U12  
pod pořadatelskou patronací Ústřední české ragbyové unie. Jednalo se o 3. turnaj 
Moravské série mladších žáků.   
V kategorii U8 si zahrálo 6 družstev, 76 účastníků z Moravy systémem každý s každým. 
Zvítězily děti z Brna-Bystrce. Stejného vítěze měla nakonec kategorie U 10, kde si spolu 
zahrálo celkem 7 týmů (84 účastníků). A do Brna-Bystrce putuje také vítězné družstvo 
z kategorie U 12, hrálo jich devět (117 účastníků).  
Odpoledne patřilo ocenění funkcionářů a hráčů klubu. Následoval zápas veteránů, 
nastoupili Old Boys Havířov proti Hegemonu Mysłowice z Polska. Čestný výkop připadl 
náměstku primátora pro ekonomiku Ondřeji Baránkovi. Havířovští vyhráli v poměru 
49:14.  
Ocenění od současného předsedy klubu Radomíra Klody, juniorského reprezentanta ČR, 
trenéra mužstev a nejmladších kategorií, převzali:  

- Karel Gaman, spoluzakladatel havířovského ragby, dříve tajemník TJ Slavia Havířov 
(1978–1991), trenér a funkcionář, předseda RC Havířov 2008–2014, nyní sekretář 
klubu.  

- Vlastimil Reich, dříve předseda TJ Slavia Havířov a oddílu ragby TJ Slavia, později 
předseda RC Havířov 2007–2008.  

- Jiří Hanák, hráč, ekonom klubu v letech 2014–2018.  
- Roman Čmiel, hráč, reprezentant ČR 1988–1989, předseda klubu 2014–2018. 

- Matěj Bielský, hráč, reprezentant ČR 
1988–1989.  
 
 
 
 
Tým havířovských ragbyových veteránů 
oslavil 55. výročí založení klubu utkáním 
s Poláky a výhrou 49:14. 
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Rodný list havířovského ragbyového klubu je nadepsán datem 10. ledna 1966. Byl založen 
ustavující členskou schůzí u TJ Slávia Havířov. Povýšil tak na řádný oddíl zájmový 
kroužek, který na podzim roku 1965 založil bývalý hráč ragby Vítkovických železáren  
a později Lokomotivy Ostrava Eduard Vaníček. V červnu 1966 přišel do klubu další 
ostravský hráč Karel Gaman, chopil se trénování žáků. Prvním předsedou oddílu byl 
Zdeněk Kouřim a později nevlastní bratr Edy Vaníčka František Žáček. V roce 1968  
po odstěhování Eduarda Vaníčka zůstala všechna práce na Karlu Gamanovi, pomáhali mu 
rodiče, do trenérské práce se zapojili i odrostlejší hráči. Tak začala trenérská kariéra 
tehdejších dorostenců Radomíra Klody a Olega Kubaly, kteří jsou dodnes i v seniorském 
věku činnými trenéry. Klub neměl dlouhá léta vlastní hřiště, to bylo postaveno v letech 
1979 až 1981 u dnešní SH Slávie, členové oddílu na svém hřišti odpracovali 18 tisíc 
brigádnických hodin. Postup klubu do nejvyšší republikové soutěže 1. ligy znamenal řadu 
zahraničních turné, řadu startů zahraničních klubů v Havířově. Havířovští odchovanci 
hráli v mládežnických reprezentačních družstvech, později i v reprezentaci dospělých. 
Antonín Hochman, Ivo Mocek, Matěj Bielský, Roman Čmiel, Jaroslav Tomčík, Patrik 
Leroch, Pavel Indrák, Radim Fajkus, Patrik Kovács, Lukáš Macháček, Martin Havlíček  
a Lukáš Rapant hráli za národní mužstvo v letech 1983–2018. K nejúspěšnějším 
odchovancům oddílu Ragby Slavie Havířov a od roku 1997 Rugby Clubu Havířov patří 
Lukáš Rapant, první havířovský profesionál, 
který hrál v jedné z nejprestižnějších 
ragbyových soutěží na světě, ve francouzské 
TOP 14 v klubu Union Sportive Oyonnax. [18] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
Tým havířovských ragbyových veteránů 
oslavil 55. výročí založení klubu utkáním s Poláky a výhrou 49:14.  
 

Středa 22. září 2021 
 Známý havířovský grafik Pavel Hlavatý slavnostně pokřtil v Galerii Radost 
svoji novou knihu, která přináší průřez jeho tvorbou od let šedesátých k dnešku. 
V monografii „Pavel Hlavatý. Tvorba 1964–2020“, na kterou přispělo statutární město 
Havířov 50 tisíci korunami, představil exlibris, novoročenky, užité umění, kreslený 
humor, plakát jako nesmírně živý artefakt. V každé knize byl vložen originální grafický list 
autora. Na knižním projektu Pavla Hlavatého spolupracovali fotografové A. Válek, A. Válek 

jr. a další, redaktorka I. Tauferová, 
počítačové zpracování měl na starosti  
P. Gavlák a korekturu literární části  
J. Sivá. Grafika, realizace jsou dílem 
Kompaktu VM s. r. o.  
Rozdal knihy všem přátelům, kteří mu  
v životě hodně pomohli.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Pavel Hlavatý podepisuje v Galerii 
Radost svoji knihu, průřez tvorbou 

v letech 1964–2020. Středa 22. září 2021.  
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 Mezi žáky 3. třídy ZŠ Gen. Svobody zavítala do stejnojmenné pobočky 
Městské knihovny Havířov oblíbená autorka dětských knih Lenka Rožnovská. Její 
návštěva je jedním z výsledků společného projektu MAP a Městské knihovny Havířov 
„Deník malého čtenáře“. Povídala si s dětmi o knížkách, společně si všichni zahráli  
na detektivy. Spolu s autorkou prožívaly děti příběh lvíčat Sofie (moudrost) a Viktora 
(vítězství). Proměnily se naráz ve stádo antilop. Novodobá bajka, jejíž podstatou jsou 
ochrana života, přírody a nesmyslnost zbytečného zabíjení, se dětem nesmírně líbila  
a stala se v mnoha případech prvním zápisem v Deníku malého čtenáře. Ty byly na konci 
besedy rozdány a byly průběžně hodnoceny. Děti byly také velmi zvídavé, ptaly  
se autorky, kdy začala psát, kde hledá 
inspiraci pro své knížky.  
V rámci projektu se třeťákům na jiných 
pobočkách knihovny představila 
například oblíbená spisovatelka Zuzana 
Pospíšilová.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Lenka Rožnovská na besedě s žáky  
3. třídy v pobočce Gen. Svobody Městské knihovny Havířov. Středa 22. září 2021.  
 

Pátek 24. září 2021 
 V KD Leoše Janáčka se uskutečnil pod názvem „Hvězdy hvězdám“ 28. ročník 
soutěže krásy MISS RENETA. Soutěžní klání středoškolských studentek  
z ČR a Slovenska moderoval Vladimír Hron za vydatné pomoci Olgy Lounové. Každá  
z 12 dívek měla svého hvězdného patrona ze světa uměleckého, podnikatelského  
či sportovního. Poměrně obsáhlé porotě předsedal primátor města Havířova Josef Bělica. 
Vedle hokejisty Davida Moravce, ředitele pořádající Střední školy Havířov – Prostřední 
Suchá, ředitelky havířovského dětského domova, zastupitelů města Havířova, 
Moravskoslezského a Žilinského kraje, představitelů sponzorů, v ní zasedla také poslední 
vítězka MISS RENETA z roku 2019 Ines Porubská.  
V průběhu večera byla vyhlášena MISS RENETA FOTO Emma Lehotská, šerpa a ceny byly 
předány také MISS RENETA INTERNET Klaudii Grófové. MISS RENETA PUBLIKUM byla 
vyhlášena během druhé části večera, po sečtení mincí ve válcích, které byly připraveny  
ve foyeru kulturního domu. Nejvíce mincí získala Laura Pavelicová. V soutěži o titul MISS 
RENETA prokazovaly dívky své schopnosti v několika disciplínách. V módních 
přehlídkách předvedly krásné modely Ivety Řadkové, Dominiky Kozákové. Plavkové 
modely Zdeňky Hrbáčkové byly součástí tanečního vystoupení s profesionálními 
tanečníky Martinem Pragerem a Denisou Galandžárovou. Spolu s redaktory rádia Helax 
vyzpovídala děvčata své patrony, bohužel některé rozhovory zůstaly neukončené, 
protože patroni neodpověděli. Porotci hodnotili také hvězdný tanec s taneční skupinou 
z Bohumína. V závěrečném defilé vystoupily soutěžící v nádherných šatech Luďka 
Hanáka.  
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Porota se ve svém konečném rozhodnutí o vítězkách ze 2/3 shodla s hlasující veřejností, 
tituly a hodnotné dary tak obdržely tyto krásné dívky: 
 2. vicemiss Terezie Kubinová, 1. vicemiss Klaudie Grófová a MISS 
RENETA Emma Lehotská.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
MISS RENETA 2021 Emma Lehotská. Pátek 24. září 2021.  
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Vítězky soutěže MISS RENETA 
2021. Pátek 24. září 2021.  
 

 „I ty nejmenší sny se mohou stát skutečností“, tak zněl název výstavy, která 
byla otevřena v pobočce J. Seiferta Městské knihovny Havířov. Autorkou vystavených 

obrazů, malovaných kamínků a knižních záložek byla paní Eva 
Walová. Hudební doprovod slavnostního otevření obstarali 
Martina a Martin Urbančíkovi.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Z vernisáže výstavy v pobočce J. Seiferta Městské knihovny 

Havířov v pátek 24. září 2021. 
 

Sobota 25. září 2021 
 Československá obec legionářská vypravila Legiovlak v roce 100. výročí 
založení legií na cestu po republice. Do úterka 28. září 2021 byl přistaven na své  
16. zastávce na havířovském nádraží. Slavnostního zahájení prohlídek vlaku se zúčastnili 
primátor města Havířova Josef Bělica, ministr obrany ČR Lubomír Metnar, velitel KVV 
Ostrava pl. Generálního štábu Jaroslav Medek, ředitelka Knihovny a Šenovského muzea 
Simona Slavíková, ředitel MT Zbyšek Ondřeka, historik MT Martin Krůl, předseda ČsOL 
bratr Pavel Budinský, členové Jednoty ČsOL Havířov v čele s předsedou bratrem Petrem 
Kaňou. 
Legiovlak si v posledních letech získal velkou oblibu veřejnosti a je nejlepší prezentací 
legionářských tradic, na něž můžeme být právem hrdi. Primátor města řekl ve svém 
krátkém projevu, že ti, kteří prošli legiemi, si zaslouží náš obdiv a úctu. 
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Návštěvníci našli během 4 dnů na havířovském vlakovém nádraží obytný vagón 
s postelemi pro obyčejné vojáky, salónní vůz pro důstojníky, zdravotní nemocniční vagón, 
kovářský a poštovní vagón. Přitahoval také obrněný vůz s dělem a lehkými kulomety. 
Součástí prohlídky byla také projekce filmu o historii legií ve filmovém vagónu.  Zajímavá 
prohlídka Legiovlaku s legionáři v dobových stejnokrojích byla i letos zdarma. Souprava 
replik historických vagónů vznikla za podpory Ministerstva obrany ČR a dalších institucí. 
Ve vozech čekala na návštěvníky věrná rekonstrukce vybavení, originální exponáty  
a stovky fotografií na panelech mapujících historii čs. legií. Kovářský vagón s výhní  
a malým soustruhem byl opraven ve slovenském Zvolenu, vlak je tedy skutečně 
československý. Vloni byla sezóna Legiovlaku zkrácená kvůli epidemii koronaviru, letos 
vyjel na svoji pouť kvůli protiepidemickým opatřením opožděně. „Takže jsme loni přišli  
o podstatnou část návštěvníků a to o školáky. Ale teď už zase školy mohou chodit, jen dbáme 
na opatření, takže na začátku vlaku i na jeho konci je připravena desinfekce," řekl průvodce.  
O prohlídku historického vlaku je  
ve školách veliký zájem, to se projevilo 
na havířovské zastávce v pondělí 27. září 
2021. Už v sobotu za legionáři přišli také 
lidé se starými dokumenty  
a fotografiemi z rodinných archivů.  
Z Havířova odjel Legiovlak na nádraží 
v Ostravě-Svinově. [20] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Slavnostního zahájení prohlídek 
Legiovlaku v Havířově se zúčastnila řada významných hostů, včetně ministra obrany 
ČR Lubomíra Metnara. Sobota 25. září 2021.   
 

Pondělí 27. září 2021 
 Primátor města Havířova Josef Bělica se sešel s občany v sále KD Radost. 
Tématem diskuse již osmého setkání s názvem „Ptejte se primátora“ bylo například 
zneužívání parkovacích míst vyhrazených pro držitele karty ZTP na parkovišti na ulici 
Chrpová těmi, kteří nemají oprávnění na těchto místech parkovat. Dotazy se týkaly  
i černých skládek, které zakládají nezodpovědní občané a komfortního přístupu  
na vlaková nástupiště na havířovském nádraží pro osoby ZTP. „Všemi podněty našich 
občanů se samozřejmě budeme vážně zabývat. Například co se týče černých skládek  
na území našeho města, tak městská policie už nemálo pachatelů vypátrala a zjištěné 
skutečnosti byly postoupeny ke správnímu orgánu k dořešení,“ uvedl havířovský primátor 
Josef Bělica. Dodal, že co se týče bezbariérového přístupu na nástupišti vlakového nádraží, 
Správa železnic se v příštím roce pustí do rekonstrukce kolejiště, příchodů na peróny  
a prodloužení podchodu, jeho prokopání směrem k Lidlu na Šumbarku. „Tato 
modernizace si vyžádá investici kolem 3 miliard korun a měla by být ukončena v roce 2024. 
V rámci této fáze realizace celého nádraží dojde jak k modernizaci přístupů na perony, tak 
k jejich zpřístupnění pro imobilní občany tak, aby byly bezbariérové,“ uvedl havířovský 
primátor. [21] 
 

Úterý 28. září 2021 
 TJ Slovan Havířov oslavila 70 let svého trvání Sportovním dnem pro děti. 
Společného odpoledne plného her a soutěží se zúčastnili také zástupci havířovské 
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radnice, která do areálu jednoty věnovala nemalé prostředky. Zábavu pro své svěřence 
připravili trenéři v každém oddíle. Děti běhaly na čas, střílely na cíl, na branku, skákaly 
přes švihadlo a plnily i další sportovní disciplíny.  
Předseda TJ Slovan Havířov Jiří Kála informoval, že se na oslavě výročí sešli všichni 
členové, především z řad dětí: „…je nás požehnaně a vše funguje tak, jak má a hlavně díky 
podpoře, kterou nám poskytuje Magistrát města Havířova a dále také podpora z Národní 
sportovní agentury." Radní pro sport Daniel Vachtarčík popřál tělovýchovné jednotě  
do dalšího desetiletí, aby se podařilo dobudovat areál do ideálních podmínek. Poděkoval 
všem funkcionářům, trenérům za obětavou práci. A dětem popřál, aby měly co nejvíce 
kvalitních a vzdělaných trenérů. 
Předseda fotbalového oddílu a trenér Václav Hrbáček řekl, že oddíl založil původně, aby 
si mohli s dalšími chlapy zahrát fotbal. Následující sezónu už založili několik 
mládežnických oddílů a všichni, kteří se tomu věnují, jsou rádi, že sportující mládeže 
přibývá a vše se daří.  Podpora z města totiž není pouze v podobě dotací na činnost klubu. 
„V posledních letech město Havířov podpořilo v tomto areálu rekonstrukci sociálního zázemí 
a šaten pro fotbalisty, podpořila se výstavba retenční nádrže a rekonstrukce fotbalového 
stadionu. Pokud se povede sáhnout na dotaci Národní sportovní agentury, tak město je 
připraveno spolufinancovat výstavbu umělé fotbalové plochy a i nadále podporovat dění  
v tomto klubu,“ řekl radní pro sport Daniel Vachtarčík. [22] 
 

Středa 29. září 2021 
 Město Havířov hostilo v KD Radost setkání radních MSK. Jednání se zúčastnili 
členové RMH v čele s primátorem Josefem Bělicou a radní MSK v čele s hejtmanem Ivo 
Vondrákem. Tématem společné diskuse byly rekonstrukce mateřských a základních škol 
v Havířově, parkovací plochy ve městě, zejména před havířovským domovem seniorů  
a nemocnicí a také další kola kotlíkových dotací. 
Výjezdy krajské rady do obcí napříč krajem na čas přerušila epidemická opatření proti 
koronaviru. Součástí výjezdních zasedání jsou setkání se starosty okolních obcí. „… Dnes 
jsme krajským radním představili například projekt dopravního terminálu havířovského 
nádraží, jehož realizace probíhá. Také jsme rádi, že jsme se mohli pochlubit Národním 
centrem stolního tenisu, jehož vznik v minulosti kraj podpořil. Máme v Havířově řadu dalších 
plánů, takže věříme, že konstruktivní spolupráce s krajem bude pokračovat. Například  
na příští rok připravujeme rekonstrukci sportovního areálu, který sdílí krajem zřizovaná 
střední škola a základní škola, která je příspěvkovou organizací města. Byli bychom rádi, 
kdyby se na financování projektu kraj podílel,“ řekl primátor statutárního města Havířov 
Josef Bělica. [23] 
 

Začal 25. ročník sbírky „Český den proti rakovině 2021“.  Jedná se o tradiční 
veřejnou sbírku Ligy proti rakovině Praha. Dobrovolníky se žlutými kytičkami bylo 
možno v tomto netradičním podzimním termínu potkat též v havířovských ulicích  
do 1. října 2021. Na pevných prodejních místech (knihovny, městské úřady, informační 
centra, kavárny, květinářství, zákaznická centra dopravních podniků) bylo možno kvítky 
získat až do neděle 3. října. [24] Z prodeje kytiček, z finančních darů a ze zaslaných 
dárcovských SMS se podařilo shromáždit 16 035 908,87 korun. Cílem sbírky je 
preventivně působit na širokou veřejnost prostřednictvím letáků s informacemi, které 
získá dárce ke každé kytičce. Získané prostředky jsou věnovány na boj proti rakovině 
(nádorová prevence, zlepšení kvality života onkologických pacientů, podpora 
onkologické výuky, výzkum a vybavení onkologických center). [25] 
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Havířovským letos přálo počasí, přestože bylo chladno, svítilo sluníčko. V Havířově se 
vybralo 160 603 korun. Na organizaci se 
podílela onkologická organizace INNA, z. s. 
Havířov. [26] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH  
2021 Fotografie)  
 
 
 
 
 
 
Český den proti rakovině 2021 v havířovských 

ulicích ve středu 29. září 2021. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 

Čtvrtek 30. září 2021 
 Odbor sociálních věcí MmH spolu s Městským klubem seniorů připravil 
výšlap městem a okolím u příležitosti Mezinárodního dne seniorů. Počasí letošní oslavě 
svátku seniorů nepřálo, přesto na start v ulici U Tesly dorazilo 120 seniorů, včetně dvou 
dam, které trasu absolvovaly s chodítkem. Účastníci pochodu po cestě plnili úkoly, házeli 
kroužky na kolíky, řešili matematické otázky, trefovali se do terče šipkami a míčky, házeli 
tenisákem a u Čapího hnízda v Havířově-Šumbarku byl tamějšími obyvateli připraven 
slalom s pingpongovou pálkou a míčkem. Trasa dlouhá 3,1 km vedla lesem, poté po ulici 
Školní, kolem domova seniorů Senecura k restauraci U Jelena. Tady na účastníky čekala, 
vedle svítící klíčenky a propisky, teplá svačinka v podobě grilované karvinské klobásy 
s chlebem, hořčicí a velmi žádaný horký čaj. K příjemnému posezení zahrál řadu písniček 
harmonikář a bylo možno si i zazpívat.  
Vedoucí odboru sociálních věcí MmH Bernarda Urbancová vyhlásila v závěru nejstarší 
účastníky pochodu, byli jimi paní Emílie S. (86 let) a pan Jiří H. (83 let). Dostali jako dárek 
lahvičku Alpy Lesany a deku. [27] 
 
 V pobočkách Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici skončilo hlasování 
o vítěznou fotografii 12. ročníku fotosoutěže pro amatéry. Fotografie všech 18 účastníků 
byly vystaveny ve zdejších prostorách do 10. listopadu 2021. Veřejnost ocenila nejvýše 
fotografii „Zahalený do listí“ Richarda Vyčichla. Knihovnicím z havířovské knihovny  
se nejvíce líbila fotografie „Kozí příběh“ Kateřiny Hartlové.  
 

Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním pracovišti Úřadu práce ČR v Havířově evidovali na konci září 
4 265 uchazečů o zaměstnání (z toho 2 032 žen). V dosažitelném věku 15–64 let jich bylo 
celkem 4 063 (z toho 1 932 žen). Podíl nezaměstnaných na počtu obyvatel se zastavil  
30. září 2021 na 9,11 %. Bez práce bylo 166 absolventů a mladistvých (po základní škole 
celkem 49) a 627 osob se zdravotním postižením. [28] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti vykazovalo v září 1 152 uchazečů o zaměstnání. [29] 
 Zaměstnanci psího útulku Max TSH přijali v září 30 psů, 22 koček a 4 drobná 
zvířata. Z opatrovnictví byli z důvodu unáhleného jednání vráceni 2 psi a 1 potkan.  
Do nových domovů se z útulku v září 2021 vypravilo 11 psů, 14 koček, 2 zakrslí králíci,  
1 potkan a 1 kanárek. K původním majitelům se vrátilo 26 psů a 1 kočka. K 30. září 2021 
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se v útulku starali o 33 psů, 39 koček a 4 drobná zvířata (zakrslý králík, 2 potkani  
a 1 agama). Služeb penzionu pro čtyřnohé miláčky využilo 8 majitelů 12 psů. [30] 
 V NH se v září narodilo celkem 85 dětí (50 chlapců a 35 dívek). Bydliště 
v Havířově mělo celkem 17 narozených dětí (10 chlapců a 7 dívek). V havířovské 
nemocnici bylo během měsíce hospitalizováno 1 054 pacientů (600 z Havířova). [31] 
 Posádky ZZS MSK ošetřily na území města 2 510 pacientů za období  
od 1. července do 30. září 2021. Interními obtížemi trpělo 1 684 z nich (32 se bohužel 
nepodařilo zachránit). Úraz utrpělo 520 pacientů, jeden z nich byl smrtelný. Záchranáři 
pomáhali také 107 lidem s psychiatrickými obtížemi. Bylo nutno 12 pacientů resuscitovat, 
5 z nich se podařilo zachránit. [32] 
 Zabruslit si na zimní stadion přišlo celkem 90 návštěvníků (pro veřejnost 
bylo vyhlášeno pouze 1×), z toho bylo 22 dětí. [33] 
 

Napsali o nás 
 Krajský soud v Ostravě uzavřel případ člena ochranky, po jehož facce  
a následném pádu před hokejovým stadionem v Havířově zemřel předloni v říjnu místní 
fanoušek Michal. Ten byl tehdy vyveden poté, co přelezl silně podnapilý do sektoru hostí. 
Členu ochranky hrozilo pět až deset let. Krajský soud mu nakonec uložil trest pod spodní 
hranicí trestní sazby a vyměřil mu 3 roky vězení s podmíněným odkladem na 5 let. 
Stanovil také dohled probačního úředníka, na 5 let mu zakázal účast na všech akcích, kde 
se podává alkohol v době od 22:00 do 06:00 hodin. Navíc nesmí 5 let působit 
v pořadatelských službách. Soudce zdůraznil, že obžalovaný dostal poslední šanci, 
zachránila ho upřímná lítost, omluva rodině a snaha zaplatit odškodné. Zohledněny byly  
i nešťastné okolnosti případu. [34] 
 Majitelé starých veteránů si užívají společných srazů, na 12. ročník akce 
„Rychvald plný veteránů“ přijeli s naleštěnými vozy také havířovští nadšenci. Odměnou 
pro všechny účastníky byla společná projížďka okolím. [35] 
 Moravskoslezský deník vyrazil za reportáží do Havířova – Prostřední Suché. 
Redaktora zajímala situace na nebezpečné křižovatce ulic Dělnická, Fryštátská  
a Kpt. Jasioka, jejíž letitou nedobrou situaci chce řešit havířovská radnice. S odvoláním  
na odborníky byl zatím jako nejlepší řešení vyhodnocen elipsoid z lepených dílů. Složitá 
dopravní situace v oblasti je také na křižovatce u obchodní zóny, kde s přibývajícími 
obchody různého sortimentu houstne provoz čím dál tím více. Co místním obyvatelům 
v Havířově – Prostřední Suché nejvíce vadí, je přítomnost velkého množství 
nepřizpůsobivých osob, nevábný vzhled domů při příjezdu do této městské části. Dále tu 
lidem nic nechybí. V posledních letech byla mezi finskými domky vybudována nová 
kanalizace a pouliční osvětlení. Předseda místní občanské komise řekl, že by bylo dobré 
osvětlit ještě jednu z ulic. [36] 
 Na Frýdecké ulici kopala žena (ročník 1998) do přístřešku zastávky MHD. 
Přivolaní strážníci MP ženu ztotožnili a na místě byl případ vyřešen příkazem ve výši 
5 000 korun. [37] 
 Cenu veřejnosti v soutěži zaměřené na dřevěné stavění v ČR „Stavby s vůní 
dřeva“ získala v letošním roce Dorota Świderová z Havířova, studentka stavební fakulty 
Vysokého učení technického v Brně, za návrh Kaple na kopci Poustka v Pozořicích u Brna 
(v kategorii malé dřevěné stavby). Soutěže se zúčastnilo 65 českých a slovenských 
studentů z 9 českých a 7 zahraničních fakult (Slovensko, Dánsko a Itálie). Zpracovali  
57 soutěžních děl.  
„Jelikož se objekt nachází v přírodě, na kopci Poustka, zvolila jsem přírodní materiál, jako je 
smrkové a dubové dřevo. Mobiliář kaple je navržen také ze dřeva, pro svou snadnou 
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opracovatelnost. Vůně dřeva navíc v interiéru tvoří příjemné vnitřní klima," komentuje svůj 
návrh studentka Świderová a pokračuje s konkrétním popisem projektu: „Kaple na kopci 
Poustka je místo pro věřící, pro lidi hledající chvíli ztišení a vnitřního klidu. Tvar kaple 
vychází z křesťanského symbolu trojúhelníku. Skládá se ze tří hmot, které gradují výškou 
směrem k presbytáři. Přední fasáda je prosklená se symbolem kříže, jehož dolní část je 
součástí vstupních dveří. Za presbytářem je v dřevěných palubkách usazená vitráž, 
zobrazující Ježíše na kříži." [38] 
 Topná sezóna letos začala dříve než vloni, to se začalo topit až 25. září. Letos 
zahájila Veolia Energie dodávky tepla na některých místech republiky už na konci srpna 
(Mariánské Lázně), během víkendu 18. a 19. září ve Frýdku-Místku v domovech  
pro seniory. V Praze, Olomouci, v Ostravě, v Karviné a v Havířově se začalo topit v pondělí 
20. září 2021. Ve velkých městech probíhalo obnovení dodávek postupně a trvalo i více 
než jeden den. [40] 
 Karvinský a havířovský deník přinesl článek o historii a současnosti 
„Datyňského amatérského divadla“. Jeho zakladatelka, umělecká vedoucí, 
dramaturgyně, autorka her a režisérka v jedné osobě Miroslava Olšáková zavzpomínala 
na spontánní nápad, který ke vzniku divadla vedl. „Poprvé jsme hrály v roce 2000 v hospodě 
U Kołorze na mikulášské zábavě. Chtěly jsme ten den dětem nějak zpestřit, tak jsme 
vymyslely pohádku, kde byl hajný, princezna a nějaké další postavy," vybavuje si dnes. 
Premiéra dopadla výborně a nastartovala nadšení pro ochotnické divadlo. Sešla se dobrá 
parta. Víc než divadelní inscenace hrají scénky, herečky mluví nářečím „po našymu“. Jedná 
seo hry či scénky výhradně autorské a odrážejí situace ze života v regionu, na Karvinsku  
a na Těšínsku.  
Datyňské seniorky vystupují pod hlavičkou ČSŽ. Pořádají však celou řadu dalších akcí, 
hrají divadlo s dětmi, vyrábějí betlémy u zvoničky, pořádají masopustní průvod, módní 
přehlídky (například v oblečení z 60. let minulého století). [41] 
 

Počasí v září 2021  
Školnímu roku požehnal déšť a posléze se začalo počasí umoudřovat, 

Havířovské slavnosti o prvním zářijovém víkendu prozářilo slunce. Nejvyšší průměrná 
teplota byla naměřena ve čtvrtek 16. září 
2021 (19,18 °C).  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH  2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Podvečer ve středu 1. září 2021 v Havířově – Prostřední Suché. Počasí se po deštích 
začalo umoudřovat.  
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8.10 KRONIKA ŘÍJEN 2021 
„Člověk prostě není Bůh a hra na něj se mu krutě mstí.“ [1] 

Úvod  
 Nejzásadnější událostí měsíce října se staly volby do Parlamentu České 
republiky a s tím související možnosti a následující jmenování nové vlády ČR. Stranické 
vítězství si odneslo hnutí ANO 2011, ovšem přehlasováno bylo před volbami ustanovenou 
koalicí SPOLU (ODS, KDU-ČSL a TOP 09). Vše zablokovala podivná hra s prezidentem, 
nedůstojná a ubohá. Zejména nejbližší rádcové těžce nemocné hlavy státu by si měli 
uvědomit platnost v záhlaví uvedeného citátu, kterou svého času pronesl v pořadí devátý 
a zároveň poslední prezident Československa a první prezident ČR Václav Havel, který by 
letos v říjnu oslavil 85. narozeniny. Nám ostatním tu zanechal povzbuzení v dalších 
pravdivých slovech: „Naděje není to přesvědčení, že něco dobře dopadne, ale jistota, že má 
něco smysl, bez ohledu na to, jak to dopadne.“ A v této náladě jsme si připomenuli 8. října 
Památný den sokolstva.  
Pro účastníky dopravy byl říjen měsícem těšení se, protože čím víc se blížil k svému 
závěru, bylo jasné, že konečně bude ukončena velká oprava podloží a povrchu Hlavní třídy 

ve směru od OC Elan k velkému 
rondelu u vlakového nádraží.  
A povedlo se. Začala se 
připravovat demolice bývalé 
zvláštní školy v Mánesově ulici.  
 
 
Sluneční hodiny byly 
přestěhovány před demolicí 
budovy bývalé zvláštní školy 
v Mánesově ulici do Centrálního 
parku. Chybí jim bohužel ručička 

po útoku vandala. Ale i tak jim to tady velmi sluší. 
Říjen se projevil jako skvělý malíř, zvolil barvy tak krásné, že většina žen by si z podzimní 
nabídky vybrala na šaty. A v neposlední řadě jsme v Havířově přivítali paralympijského 
vítěze z Tokia v boccie Adama Pešku, který rozzářil SH Slávie zlatou olympijskou medailí.  
Slavily se narozeniny, poslední batolecí 3. narozeniny oslavil K-klub v Městské knihovně 
Havířov a rovnou stovku turistická chata na Prašivé, která byla otevřena 2. října 1921  
a vždy byla cílem cest lidí z blízkého i dalekého okolí, dnešní Havířov nevyjímaje. Kaplička 
v Havířově-Životicích byla vysvěcena 15. října 1881 evangelickým pastorem Bernardem 
Folwarczným, oslavila tedy 140 let.  
Ve věku 91 let zemřela herečka a malířka Blanka Bohdanová, rozloučili jsme  
se s moderátorem ČT, scénáristou, dramaturgem a spisovatelem Pavlem Lukešem. 
Nebeskou píseň nám zazpívala také sopranistka světového formátu Edita Gruberová.  
Smutek zažili i ti, kteří si oblíbili Spirituál Kvintet. Zemřel dlouholetý zpěvák skupiny Jiří 
Cerha (78 let). V pražské Lucerně ukončili současní členové skupiny 60letou kariéru  
a účinkování na hudební scéně. Jejich písničky se ale budou hrát nadále, třeba u ohýnku, 
který na podzim zahřeje.  
Zažili jsme krach energetické společnosti Bohemia Energy, bez dodavatele elektrické 
energie se rázem ocitlo na 900 tisíc lidí. Ceny energií začaly stoupat do závratných výšin. 
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Říjen v časovém sledu 
Pátek 1. října 2021 
 Ve městě začala další speciální deratizace proti potkanům. Trvala  
do 31. října 2021. Zapojili se do ní všichni vlastníci nemovitostí ve městě, jedná se  
o povinnost danou obecně závaznou vyhláškou. „Cílem nařízené deratizace je, aby všichni 
provozovatelé a vlastníci, jak inženýrských sítí např. kanalizací, tak i bytových domů  
a provozoven k podnikání nejen v majetku města, ve stejném období prověřili výskyt potkanů 
a provedli deratizační opatření, abychom co nejúčinněji snížili početní stavy potkanů  
na území města. Odbor komunálních služeb pak může vlastníky i provozovatele vyzvat  
k tomu, aby doložili, že požadovanou kontrolu a případnou deratizaci hlodavců v daných 
termínech skutečně provedli,“ uvedla k plošné deratizaci vedoucí odboru komunálních 
služeb města Havířova Iveta Grzonková. Odbor komunálních služeb MmH provedl 
monitoring zhruba 160 míst na veřejných prostranstvích v majetku města, zejména 
v okolí kontejnerových stání a v místech, kde už byla letos deratizace provedena  
či v místech, kde na zvýšený výskyt potkanů upozorňují občané. [2] 
 
 V hudebním oddělení Městské knihovny Havířov začal zimní semestr 
Virtuální univerzity III. věku. Přednášky z oboru „Dějiny oděvní kultury“ zaujaly  
9 studentů. Celkem 12 studentů se přihlásilo ke studiu v oboru „Křesťanská ikonografie  
a hagiografie“.  
 
 V multifunkční aule Gong v Dolních Vítkovicích se konal pod záštitou 
hejtmana Ivo Vondráka slavnostní galavečer vyhlášení 19. ročníku ankety „Sportovec 
MSK – Sportovec dvacetiletí“. Ocenění se dočkali také havířovští sportovci a odchovanci, 
atleti Jaroslav Bába a Pavel Maslák, hokejista David Pastrňák. V kategorii handicapovaní 
sportovci dvacetiletí získal ocenění stolní tenista Ivan Karabec. [3] 
 

Sobota 2. října 2021 
 „Život v bavlně“ byl název plakátové výstavy instalované na stromech, 
podobně jako na mnoha dalších místech v ČR, v parku K. Světlé u MŠ E. Holuba. V rámci 
Týdne důstojné práce poukázala na podmínky pěstitelů bavlny v Indii, na jejich chudobu, 
zacházení s vodou a další problémy. Iniciátorem zajímavé výstavy byl K-klub Městské 
knihovny Havířov. Bohužel, ne u všech kolemjdoucích se prezentace setkala 
s pochopením a exponáty ze stromů 
sundali a rozházeli po okolí. Po dvou 
dnech byly vystaveny do konce týdne 
právě v nedaleké budově Městské 
knihovny Havířov v Šrámkově ulici. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
  
Výstava „Život v bavlně“ byla 
instalována u MŠ E. Holuba 
v Havířově-Podlesí. Sobota 2. října 2021. Foto z archivu K-klubu Městské knihovny 
Havířov.  
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Pondělí 4. října 2021 
 Pracovníci ADRY otevřeli nový charitativní obchůdek na Národní  
třídě 594/20. Byl přestěhován z ulice Dlouhé, kde zůstal pouze sociální šatník.  
Na otevření nového příjemného obchůdku se podepsala spolupráce ADRY s partnery, 
kterými jsou město Havířov, společnost Heimstaden, Ministerstvo vnitra ČR a Nadace 
OKD. Pro veřejnost byl od pondělka otevřen ve všechny pracovní dny od 9 hodin. Lidé si 
mohli nakupovat denně nové zboží, které je darováno od druhých lidí. Jednalo se zejména 
o oděvy, domácí potřeby, hračky, bytové doplňky. Je hezky uspořádán, k návštěvě lákala 
krásně aranžovaná výloha. Pracují zde 2 dobrovolníci ADRY, 3 pracovníci veřejné služby 
a 2 pracovníci VPP ve spolupráci s Úřadem práce ČR.  
Obchůdek se od první chvíle plnil zákazníky, jak to umožňovala protiepidemická opatření. 
Bylo připraveno skvělé občerstvení, ve formě kávy, čaje a výtečného medovníku, který 
upekla manželka jednoho z dobrovolníků.  
Slavnostnímu otevření byla přítomna paní Hana Čadová, vedoucí Dobrovolnického centra 
ADRY Havířov. Podívat se přišla také tisková mluvčí společnosti Heimstaden Kateřina 
Piechowicz.  
Charitativní obchody ADRY jsou ve městě velmi oblíbené, protože nabízejí zachovalé věci 
za velmi nízké ceny. Prostory obchůdku na Dlouhé třídě sloužily pro sociální šatník určený 
lidem v nouzi, kteří zde dostávali potřebné věci zdarma. Vzhledem k tomu, že potřebných 
lidí přibývá, ADRA pocítila nutnost poohlédnout se po větších prostorách. „Vyřešili jsme to 
tak, že se našly vhodné prostory k tomu, abychom přestěhovali pouze obchůdek. Takže 

obchůdek z Dlouhé třídy je přestěhovaný tady na Národní 
třídu a sociální šatník, který jsme měli od strany parkoviště, 
budeme stěhovat místo obchůdku,“ objasnila paní Marcela 
Holková, vedoucí charitativních obchodů ADRA. Lidé, 
kteří mají doma zachovalé věci, které už nepotřebují, 
mohou je darovat ADŘE přímo v prodejnách, v sociálním 
šatníku, nebo mohou využít speciálních bílých 
kontejnerů. [4] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie)  
 
Nový charitativní obchůdek ADRY byl otevřen 

na  Národní třídě v pondělí 4. října 2021.   
 

Úterý 5. října 2021 
 V NH zrekonstruovali pro své pacienty onkologický stacionář a ambulanci. 
Šestitýdenní stavební a interiérová obnova si vyžádala 2 miliony korun z investičního 
fondu nemocnice.  
Pacientům zde poskytují speciální léčebnou péči (chemoterapii, hormonální, 
imunologickou a podpůrnou léčbu, včetně doporučení biologické léčby). „Moravskoslezský 
kraj je bohužel jeden z nejhorších v případě incidence a prevalence onkologických 
onemocnění v rámci celé ČR. Naše spádová oblast je v onkologických oborech, jako je 
chirurgie, urologie, ORL, gynekologie a tak dále, dokonce nadregionální a počet 
onkologických pacientů léčících se v naší nemocnici je natolik významný, že stávající 
dispoziční a technické vybavení onkologického stacionáře staré pomalu třicet let již nebylo 
adekvátní závažnosti tohoto onemocnění," vysvětlil důvod rekonstrukce ředitel 
havířovské nemocnice Norbert Schellong. Dodal, že psychosomatika a její vliv na vývoj 
onkologických onemocnění byly hlavní motivací města i kraje, aby prostředí ambulance  
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a stacionáře ulevilo trpícím pacientům. Prostory stacionáře byly provzdušněny, 
prosvětleny, stavební úpravy poskytnou také klimatizovaný komfort v letních měsících. 
Byly navíc vybaveny novými infuzními křesly, polohovatelnými lehátky.  
Slavnostní otevření proběhlo za účasti zástupců města Havířova a MSK. [5] Nový vzhled 
stacionáře ocenili též bývalí pacienti a lékaři. Paní Marta Marčová, která sama prošla 
onkologickým onemocněním, dnes pomáhá v organizaci INNA dalším pacientům, byla 
nadšená: „Chodím tady na kontroly pravidelně, takže jsem viděla, jak to vypadalo, je to nebe 
a dudy. Moc se mi to líbí a myslím, že to pacientům povzbudí psychiku.” Vyjádřil se také Josef 
Kopecký, primář urologického oddělení NH: „Psychika dělá strašně moc a jejich motivace 
je strašně důležitá. A proto je fajn, že to pracoviště je tady a nemusí dojíždět do center, která 
jsou daleko.” Lékařů v oboru onkologie je nedostatek. NH spolupracuje s Fakultní 
nemocnicí v Ostravě. Díky zajištění částečných úvazků lékařů mohou nyní pomoci více 
pacientům. V současné době jen na chemoterapii dochází do stacionáře na 100 pacientů 
týdně. [6] 
 
 Ve Výstavní síni Viléma Wünsche se sešli milovníci fotografií. Byla zahájena 
výstava Garika Avanesiana. Svou výstavu „Fotografie z cest“ zahájil osobně fotograf, 
cestovatel a vydavatel arménského původu žijící v ČR již 26 let, držitel prestižního titulu 
MFIAP uděleného Mezinárodní federací umělecké fotografie.  Stěny největší havířovské 
galerie ozdobil fotografiemi z Náhorního Karabachu, Kyrgyzstánu, Indie, Bangladéše. 
Zachytil na nich běžný život, staré lidi, na mnoha z nich těžkou práci dětí, které jsou 
zaměstnány jako nosiči uhlí, kamení, rybáři, pracují v loděnicích.  Nádherná prezentace, 
kterou inicioval Spolek havířovských fotografů, měla silný výpovědní charakter, kterým 
připomínala skvělou práci Jindřicha 
Štreita. Procházka kolem vystavených 
fotografií brala dech. Trvala  
do 29. října 2021. (Příloha D/10/1 
Garik Avanesian, mfiap, Fotografie 
z cest, pozvánka na výstavu).  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Garik Avanesian se zúčastnil 
vernisáže výstavy svých fotografií 
ve Výstavní síni Viléma Wünsche. 
Foto z archivu Spolku havířovských fotografů.  
 

Středa 6. října 2021 
 Své obrazy vystavila v Galerii Radost malířka Jana Sušilová, prezentaci 
otevřela vernisáží u příležitosti svého životního jubilea. Rodačka z Třince, která žije 
v Havířově od roku 1987, nabídla návštěvníkům rozsáhlý výběr ze své tvorby. Mohli 
zhlédnout její oleje, tuše a linoryty. Výstava byla k vidění do 31. října 2021.  
 
 Cestu za zvířátky do Kotulovy dřevěnky, přestože lilo jako z konve, našly 
téměř dvě stovky dětí, aby oslavily Světový den zvířat (připadá na 4. října). Malí 
návštěvníci se dozvěděli od přírodovědkyň a edukátorů MT, proč se vlastně tento svátek 
slaví, že jeho patronem je sv. František, odkud které zvířátko pochází, co je to 
domestikace, jaký užitek máme ze zvířat, čím se živí a v neposlední řadě, jestli jsou osli 
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opravdu hloupí.  Hlavními hvězdami dne však byly husy, slepice, králíci, ovečka Tonička  
a oslík Matúš. Řezbář Klement Brokeš dětem předvedl, jak se sošky hospodářských zvířat 
vyřezávají ze dřeva. [7] 
 

Čtvrtek 7. října 2021 
 Svůj sen si splnila a první samostatnou výstavu „Pocit“ zahájila v Galerii 
Maryčka karvinská autorka, absolventka SŠ uměleckých řemesel v Ostravě, Pedagogické 
fakulty Ostravské univerzity Lucie Bugla. Návštěvníci útulné galerie mohli obdivovat 
obrazy malované tužkou na papíře, temperami, akrylem a temperami. Ztvárnila své 
vzpomínky z dětství, květinové motivy, zážitky z cestování. Expozice byly podle toho 
rozdělena na inspiraci, cestu za štěstím, ženu jako květinu, vzpomínky a rozkvetlou louku. 
Výstava trvala do 29. října 2021.  (Příloha D/10/2 Lucie Bugla Pocit, pozvánka  
na výstavu).  
 

Pátek 8. října 2021 
 Na ZŠ s polským vyučovacím jazykem oslavili pedagogové s dětmi 110. výročí 
otevření jedné z nejstarších škol na území našeho města. Slavnostně byla otevřena  
8. října 1911, ještě za Rakousko-Uherska a za vlády císaře Františka Josefa. Tedy v době, 
která rozhodně stojí za připomínku, a proto se ve škole rozhodli pojmout vzpomínkový 
den netradičně. Učitelé se převlékli do krásných dobových kostýmů, děti přišly do školy 
v bílých košilích a halenách a tmavých kalhotách a sukních. Paní Danuta Kulová řekla, že 
oslavy začaly slavnostním zahájením a připomenutím historických okolností vzniku školy 
a také událostí, které se vážou k roku 1911. „Mezi jinými, vědkyně Marie Curie Skłodowska 
obdržela druhou Nobelovou cenu. Proto během oslav předal pan ředitel školy Tomáš 
Labudek symbolickou Nobelovou cenu chemikářce, paní Anně Neméthové. Paní učitelka  
za to pozvala žáky do chemické laboratoře a ukázala jim několik zajímavých pokusů,“ 
přiblížila paní učitelka Danuta Kulová. Proběhlo též společné fotografování. Žáci 9. třídy 

připravili pro své spolužáky různé 
prezentace o zajímavostech z roku 
1911. Rodič jednoho z žáků, který 
vyučuje na VŠB, předvedl pokusy 
s elektřinou. Jubilejní den, 110 let poté, 
se zkrátka povedl, přinesl nové zážitky  
a rozšířil v mnohém vědomostní 
obzory. [8] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Pedagogové a žáci ZŠ s polským 
vyučovacím jazykem v Selské ulici 

oslavili stylově 110. výročí založení své školy. Foto z archivu ZŠ v ulici Selské.  
 

Sobota 9. října 2021 
 Úderem 14. hodiny skončily volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. 
Uzavřely se volební místnosti a začalo sčítání hlasů. V celé republice volili lidé  
v 14 886 okrscích. Volební účast byla poměrně vysoká, 65,43 %, vydáno bylo  
5 414 637 obálek, odevzdáno bylo 5 411 884 obálek. Platných bylo 5 375 090 hlasů. 
Hlasující poslali do sněmovny poslance koalice SPOLU (KDU ČSL, ODS a TOP 09) – 
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1 493 905 hlasů, 27,79 %; ANO 2011 – 1 458 140 hlasů, 27,12 %; koalice Piráti  
a Starostové – 839 776 hlasů, 15,62 %; Svoboda a přímá demokracie SPD – 513 910 hlasů, 
9,56 %. Tradiční levicové strany ČSSD a KSČM zůstaly za branami sněmovny, získaly méně 
než 5 % hlasů. [9] 
V MSK volili lidé v 1 305 okrscích, lidé hodili do uren 578 627 platných hlasů, volební 
účast byla 60,56 %. V kraji zvítězilo Hnutí ANO 2011 (195 176 hlasů, 33,37 %),   
před 2. koalicí SPOLU (119 457 hlasů, 20,64 %), Svobodou a přímou demokracií SPD 
Tomia Okamury (74 191 hlasů, 12,82 %) a koalicí Piráti a Starostové  
(64 412 hlasů, 11,13 %). V MSK by uspěla také ČSSR, která získala 5,42 % hlasů. Ani tady 
však neuspěla KSČM. [10] 
V Havířově bylo otevřeno 79 volebních okrsků, bylo vydáno 32 106 obálek, voliči 
odevzdali zpět 32 098 obálek. Platných bylo 31 880 hlasů. V Havířově se zúčastnilo voleb 
54,93 % právoplatných voličů. Nejvíce hlasů získalo v Havířově Hnutí ANO 2011  
(12 161 hlasů, 38,14 %). Následovala je koalice SPOLU (4 954 hlasů, 15,53 %), Svoboda  
a přímá demokracie SPD (4 469 hlasů, 14,01 %), koalice Piráti a Starostové  
(celkem 3 274 hlasů, 10,26 %). Sněmovnu by neminula ČSSD, ale ani v Havířově neuspěla 
KSČM. Havířov bude mít další 4 roky v Parlamentu ČR poslance Josefa Bělicu (ANO 2011). 
Nejčastěji používanými slovy letošních voleb byly „slepenec“ (tak někteří označovali 
předvolební koalice) a „kroužkování“ (preferenční hlasy totiž upozadili Piráty  
před Starosty, kteří dostali více mandátů). [11] 
 
 V Městské knihovně Havířov skončil letošní „Týden knihoven“, kterým  
se havířovské knihovnice opět připojily k celostátní akci na podporu čtenářství. 
V pobočkách se konala celá řada akcí. Vedle listování novými knihami to byly knižní 
jarmarky, scénické čtení „Pan Lišák má knihy rád“, zahajovací kroužek programování  
a výtvarná dílna pro děti.  
V expozici Historie psaná uhlím zahájili výstavu 
jedinečných malovaných kamenů Luboše 
Černého. Bývalý horník ve svém volném čase 
maluje kameny s tématikou důlních věží. Výstava 
trvala do 30. listopadu 2021. (Příloha D/10/3 
Luboš Černý, Malované kameny. Plakát) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
Výstava malovaných kamenů s tématikou 
důlních věží Luboše Černého v Expozici psané uhlím Městské knihovny Havířov.   
 

Pondělí 11. října 2021 
 Členové Fotoklubu Havířov uspořádali v pořadí 45. výstavu fotografií 
v Galerii Po schodech v prostorách Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti.  Foto 
úlovky z „Lomňanské krajiny“ vystavil do 10. prosince 2021 Ladislav Pekárek. 
Velkoformátové fotografie vznikaly konkrétně v Dolní Lomné. Krásu zdejší krajiny 
podtrhuje hra světla a často neobvyklý úhel pohledu. Autor, který lomňanskou krajinu zná 
důvěrně už 50 let, se podělil zejména o krásu barevného podzimu a zimy.  
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Úterý 12. října 2021 
 V Mánesově ulici u budovy bývalé zvláštní školy začíná být živo, buduje se 
velké parkoviště a začínají práce na demolici chátrající budovy školy. Socha slunečních 
hodin byla přestěhována do Centrálního parku. Investorem stavby nového parkoviště 

Mánesova bylo statutární město 
Havířov, zhotovitelem TSH. 
Termín dokončení byl stanoven  
na leden 2022.   
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Začíná se připravovat demolice 
chátrající budovy bývalé zvláštní 
školy v Mánesově ulici. Foceno 
12. října 2021.  
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vedle areálu bývalé zvláštní školy 
začala výstavba parkoviště. Foceno v úterý 12. října 2021.  
 
 Do finále mířila ve městě oprava průtahu Havířovem, Hlavní třídy ve směru 
od OC Elan k vlakovému nádraží. Zabrala více času, než se původně předpokládalo. Bylo 
nutno odstranit vážné problémy v podkladu. Miroslav Mazal z týmu komunikace ŘSD řekl: 
„Rekonstrukce silnice zabrala více času z důvodu nečekaného odhalení špatného podkladu 

po odstranění konstrukčních vrstev vozovky.  
Ve spolupráci se zhotovitelem stavby bylo 
zvoleno nejlepší možné řešení nemilé 
skutečnosti a nyní práce pokračují nejvyšším 
možným tempem." Plánované termíny prací 
do 24. listopadu 2021 byly závislé na počasí. 
[12] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Finišovala oprava části Hlavní třídy  

ve směru od OC Elan k vlakovému nádraží. Foceno v úterý 12. října 2021.  
 
 Svoji novou knihu „Hendrixova kytara“ představila spisovatelka Kateřina 
Dubská čtenářům v oddělení pro dospělé Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti.  
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Román se skutečně točí kolem nástroje amerického rockového kytaristy a zpěváka. Stejně 
jako je fascinující skutečný příběh kytary, kterou se v roce 1969 podařilo uchránit  
před rozbitím a skončila v Havířově, stejně fascinující je rovněž skutečný příběh hlavního 
hrdiny. Sahá do hluboké totality a zčásti se odehrává v Havířově a jeho okolí. Linie knihy 
mapuje historii havířovské kapely R. U. R., která nedávno oslavila ve Stolárna clubu 
neuvěřitelné 50. narozeniny. Název kapely, stejně jako jména jejich členů, jsou v knize 
samozřejmě změněna, zůstává věrný Čapkovu dílu, má přímo třaskavou sílu Krakatit. [13] 
Nápad napsat tuto knihu přišel po zhlédnutí dokumentu o Beatles. Autorka Kateřina 
Dubská má ráda životopisy a tak se příběh kytary, který by vydal na povídku, stal 
románem o majiteli kytary, který se odehrával 
v čase vlády komunistů, kteří podobnou muziku 
příliš rádi neměli. Právě úvod knihy, kdy počíná 
cesta kytary od Jimmyho Hendrixe  
a zaznamenává události na skutečném koncertě 
v Royal Albert Hall, autorka přečetla 
návštěvníkům. Přiblížila jim také kapitolu, která 
připomíná pověstné přehrávky ze zkušební 
komise v Ostravě, kde se rozhodovalo o tom, kdo 
smí hrát a kdo ne. Někteří z návštěvníků si knihu 
koupili a zvýšili její hodnotu autorčiným 
věnováním a podpisem. 
  
Kateřina Dubská představila čtenářům 
z havířovské knihy nový román „Hendrixova kytara“. Úterý 12. října 2021.  
 

Středa 13. října 2021 
 Primář dětského oddělení NH získal prestižní ocenění ve 13. ročníku 
celostátní ankety v kategorii „Lékař lůžkového zařízení“. V letošním roce bylo do ankety 
nominováno 600 lékařů. Za vítězstvím Hynka Canibala stojí jeho vstřícný a pozitivní vztah 
k malým pacientům a jejich rodičům. „Je třeba říct, že to není moje ocenění, já to beru jako 
ocenění celého týmu, všech lidí, kteří mi pomohli za ty tři roky, co jsme s Ivou Mikulenovou 
nastoupili. To, co jsme změnili, je spolupráce s rodiči a nastavení, my tomu říkáme Family 
centered care. To je něco, na co jsme pyšní a věříme, že jsme průkopníci v republice. Chceme, 
aby se rodič, který doprovází své nemocné dítě do nemocnice, stal naším partnerem, byl 
rovnocenným partnerem a ty vztahy byly takové, že ho potřebujeme v té nemocnici. V tom si 
myslím, že jsme takový unikát a je to asi důsledek, proč ta cena zůstala u nás,“ řekl skromně 
oceněný primář Canibal. Přístup personálu se projevil i v tom, že děti na oddělení jsou 
klidnější: „Už to začíná na novorozencích, kde jsou děti v kontaktu kůži na kůži s maminkami 
a jsou klidnější. To oddělení už není takové uplakané, kdy ty děti leží v postýlkách a až začnou 
plakat, tak ty maminky si je vezmou k sobě. Tím, že jsou pořád spolu, tak ten pláč tam nejde 
tolik slyšet. Děti jsou spokojené. Tohle je napříč celým dětským, včetně JIP. Máme ty naše 
pacienty malé i větší vždy s rodiči a myslíme si, že je to takové klidnější pro ně,“ doplnil pan 
primář. Rodiče si citlivý přístup velmi pochvalují a ocenění si váží celá nemocnice. Ivona 
Mikulenková, vrchní sestra dětského oddělení, sdělila: „Pro nás, jako pro oddělení, je to 
ocenění nesmírně důležité. My jsme právem pyšní na pana primáře, který si to ocenění 
zaslouží. Byla to anketa o lékaře roku 2020, kde hlasovali pouze pacienti. Pro nás je to 
stěžejní z hlediska naší vize.” Velmi gratulujeme k úspěchu. [14] 
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 Československá obec legionářská, jednota Havířov připravila na hřišti  
u SH Slávie pro žáky základních škol 2. ročník branného závodu o Putovní pohár 
osvobození. Spolupořadatelem byl Český svaz bojovníků za svobodu. Před zahájením 
závodů získali pamětní medaili 100 let ČsOL za dlouholetou vynikající podporu činnosti 
ČsOL ředitel ZŠ M. Pujmanové v Havířově-Šumbarku Martin Irein a Jana Feberová, 
náměstkyně primátora města pro školství a kulturu. Sponzory vydařené akce, kterou 
posvětilo také Ministerstvo obrany ČR, byly město Havířov a firmy Balistas.cz  
a Spratek-elektro.  
Na jednotlivých stanovištích čekali na 13 smíšených čtyřčlenných týmů z 9 základních 
škol vojáci z 53. pluku průzkumu a elektronického boje z Opavy. Soutěžící z 8. tříd 
základních škol získávali cenné body, ale i zkušenosti a znalosti, ve střelbě ze vzduchovky 
(zajistil Sportovně střelecký klub SSKOO61 z Petřvaldu u Karviné), ve zdravovědě  
a první pomoci (zdravotnická služba Armády ČR), ve střelbě z luku.  Zajímavou disciplínou 
bylo musado, vojenský systém bojového umění, styl sebeobrany. Děti neminulo obávané 
plížení v mokré rozbahněné trávě (počasí se příliš nevydařilo). Soutěžící museli zvládnout 
test, který se týkal znalostí z období první i druhé světové války. Mohli také obdivovat 
modely tanků z 2. světové války a letadel z 1. světové války Radima Švehláka, nadporučíka 
ve výslužbě. Děti se seznámily s chemickými poplachy pod vedením chemické náčelnice  
a chemických pozorovatelů 53. pluku průzkumu z Opavy. Byla jim k dispozici laserová 
střelnice. Zajímavou podívanou dětem i dospělým poskytl mobilní průzkumný rušící 
systém, vozidlo bylo na misích v Afghánistánu, v Litvě. Bylo zajímavé hovořit s přímými 
účastníky těchto misí. 
Branného závodu se zúčastnila družstva základních škol K. Světlé, Kpt. Jasioka, Frýdecká, 
Gen. Svobody, Žákovská, Mládežnická, M. Kudeříkové, Pujmanové, Školní.  

První tři místa obsadili reprezentanti  
ZŠ Frýdecká, ZŠ Gen. Svobody a jeden z týmů  
ZŠ M. Kudeříkové. Nikdo neodešel 
s prázdnou, drobné ceny dostaly i děti 
v dalších družstvech mimo stupně vítězů. 
Průzkumníci z Opavy mysleli úplně  
na všechno, skvělý horký čaj a výtečný guláš 
přivezla polní kuchyně.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
Branný závod o Putovní pohár osvobození 
začíná u SH Slávie ve středu 13. října 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Předseda Jednoty Havířov 
Československé obce 
legionářské bratr Petr Kaňa 
předal pamětní medaile 100 let ČsOL za dlouholetou podporu její činnosti.  
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 V Městské knihovně Havířov uvedli do života další projekt, jehož cílem je 
podpora čtenářství dětí. „Bookstart – S knížkou do života“ vychází z celosvětového 
projektu, který má kořeny ve Velké Británii. V České republice odstartoval v roce 2017, 
v Městské knihovně Havířov byl zahájen zářijovým setkáním v dětském oddělení Městské 
knihovny Havířov v Šrámkově ulici. Bylo věnováno úvodním informacím o tom, co mohou 
maminky od pravidelných měsíčních schůzek čekat. Sešlo se 11 maminek s dětmi ve věku 
od 3 měsíců do 3 let a doslova se společně probroukali známými říkankami. Zapojily se 
ruce i nohy.  

Na setkání 13. října 2021 se přijely podívat ředitelka 
knihovny Dagmar Čuntová a náměstkyně primátora  
pro školství a kulturu Jana Feberová. Jedna z maminek 
s několikatýdenním děťátkem zamířila do knihovny pár dní 
po vítání občánků v havířovském Zámku, kde obdržela 
pozvánku. Zpívaly se ukolébavky a objevovalo se tajemství 
rukou a zejména toho, co všechno dokáží.  
 
 
 
„Bookstart – S knihou do života“, nový projekt dětského 
oddělení Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici 
navštívily náměstkyně primátora pro školství a kulturu  

a ředitelka knihovny. Středa 13. října 2021. Foto z archivu Jany Feberové.  
 

Čtvrtek 14. října 2021 
 Armáda spásy v Havířově oslavila 30 let svého působení ve městě i v ČR. 
Přesně na den a u příležitosti Mezinárodního dne za potírání chudoby se uskutečnila 
slavnost v zahradě Azylového domu pro muže Na Spojce pod heslem „30 let spolu, 30 let 
pomoci“. Oficiální část moderovala a hosty přivítala paní Alena Válková, oslavu zahájil 
současný ředitel AS v Havířově Tomáš Kolondra. Historii a souvislosti založení Armády 
spásy v ČR před 30 lety přiblížil pan Jan Tesarčík, který tehdy působil jako náměstek 
primátora pro sociální oblast a vytvářel novou koncepci sociální práce tehdejšího vedení 
města.  Z jeviště zazněla také připomínka článku z Deníku před 30 lety, kde psali  
o zahájení činnosti AS v Havířově a potažmo v celé republice, závěrem v něm bylo 
uvedeno: „Tuto armádu můžeme vítat s úctou a láskou“.  
Mezi dalšími hosty byli národní velitel AS v Praze, pplk. Frank Gjeruldsen s manželkou, 
Jan Vrbický v MPSV, vedoucí oddělení koncepce sociálních služeb. Náměstek hejtmana 
MSK pro sociální oblast Jiří Navrátil ve svém krátkém projevu poděkoval, že AS přišla  
do ČR a pomáhá, plně naplňuje heslo: „ruce lidem, srdce Bohu“. Za dlouholetou spolupráci 
a soustavnou práci s problematickou cílovou skupinou lidí poděkovaly také Stanislava 
Gorecká, náměstkyně primátora pro sociální oblast a Bernarda Urbancová, vedoucí 
odboru sociálních věcí MmH.  Nový důstojník z církve AS Jakub Kovalčík vyzval  
ke společné modlitbě.  
Po tradičním zapálení ohně došlo k online setkání s manželi Mikem a Ruth Stannett, kteří 
byli prvními důstojníky AS v Havířově. Na jevišti se vystřídaly děti z nízkoprahového 
centra Bumerang v Havířově-Šumbarku s hudebně tanečním vystoupením. Pár písní 
zahrála kapela Partyjam složená z bývalých zaměstnanců AS. Všichni si pochutnali  
na báječném občerstvení. Protože se slavilo v AS, nemohla chybět polévka, skvělá 
gulášová, podávaly se buchty, bylo možno opéci si klobásu na ohni, či ji nechat ugrilovat. 
Byl rozkrojen narozeninový dort. V zahradě se v dobré náladě sešli bývalí zaměstnanci 
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AS, mezi nimi i ti, kteří byli u založení před 30 lety. „Před 30 roky měla jsem tu čest být  
v Armádě spásy, sice jenom na částečný úvazek, pracovala jsem s důchodci a s dětmi. Velmi 
se mi líbila duchovni stránka a působení manželů Stannettových. V té době začala  
ta potřeba, země se začala po sociální stránce měnit. Práce se mi velmi líbila a poprvé jsem 
se setkala s takovým působením Boha,“ zavzpomínala paní Alžběta Pernerová. Paní Věra 
pracovala v denním centru na Šumbarku a v Domě pro matky s dětmi celkem 15 let: 
„Potkala jsem hodně výborných lidí, naučila se něco a mohla jsem pomáhat. Sama jsem 
prošla několika výcviky, které jsem mohla vlastně použít potom při práci s klienty a prostě 
pomoci tím, že jim vštípím naději, že když chtějí, tak opravdu se můžou dostat někam dál.“ 
Protože v sociálních službách je důležitá zejména budoucnost, nastínil ředitel Tomáš 
Kolondra, jakou cestou by se měla AS v Havířově ubírat v příštích letech: „V současné době 
provozujeme v Havířově desítku sociálních služeb. Počet občanů města, kterým hrozí, že 
přijdou o své bydlení, se neustále zvyšuje. Rádi bychom v blízké budoucnosti více a efektivněji 
pracovali právě s touto ohroženou skupinou. Azylové domy chceme přestavět na bytové 
jednotky, které by lépe simulovaly život v běžných domácnostech. Věříme, že touto 
deinstitucionalizací zefektivníme naši práci se skupinou lidí bez domova. V neposlední řadě 
soustavně a systematicky pracujeme 
především na zvyšování kvalifikace 
našich zaměstnanců.“ [15] (Příloha 
D/10/4 Armáda spásy Havířov. Srdce 
Bohu, ruce lidem). 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie)  
 
Oslava 30letého působení AS 
v Havířově ve čtvrtek 14. října 2021. 
Stůl plný dobrot pro všechny.   

 
 
 
 
 
 
 
Oslava 30letého působení AS v Havířově  
ve čtvrtek 14. října 2021. Současný ředitel 
Tomáš Kolondra přivítal vzácné hosty,  
mezi nimi bývalého náměstka primátora  

pro sociální rozvoj Jana Tesarčíka, který stal u zrodu AS v Havířově a v ČR.  
 
 Bridžový spolek Havířov dohrál všechny celostátní ligové turnaje družstev, 
které byly zahájeny v roce 2020 a kvůli pandemii COVIDu-19 byly přerušeny. Týmy 
Bridžového spolku Havířov zaznamenaly výrazné úspěchy. Prvoligoví hráči Baníku 
Havířov, tým ve složení Botur, Kolek, Melčák, Klemš, Vojtík, Kopecký a Macura, vyhráli 
základní část nejvyšší soutěže, následně také play-off 1. ligy, postoupili do finále a po těsné 
prohře se stali vicemistry ČR. Družstvu Logik Havířov ve složení Vachtarčík, Hájková, 
Bielecki, Teichmann, Walach, Hájek, Sikora, Valášková unikl přímý postup do 1. ligy, ale 
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hráči si vše vynahradili ve čtyřčlenné baráži, kterou suverénně vyhráli. V 1. lize má 
Havířov dva týmy.  
Úspěchy slavil také dorostenecký tým Havířovské 
bridžové akademie. Sestava Chrobok, 
Vachtarčíková, Lysek, Klhůfek spolu s trenéry 
Pszczolkou a Starečkem vybojovala postup  
do 2. ligy. [16] 
 
 
 
 
 
 
Bridžový spolek Havířov slavil na ligových 
turnajích družstev výrazné úspěchy. Foto z archivu Bridžového spolku Havířov.  
 

Pátek 15. října 2021 
 Město Havířov spustilo na svých webových stránkách nový geoportál, 
geografický počítačový informační systém zpřístupňující mapové produkty  
a služby magistrátu. Umožnil přístup k územnímu plánu města, historickým leteckým 
snímkům, školám, školským zařízením, volebním okrskům, uměleckým dílům, 
významným stavbám a dominantám, psím loučkám, městským parkům a lesoparkům  
či veřejným prostranstvím vyznačeným na mapě města. „Nový portál jsme před nedávnem 
spustili na městských webových stránkách v sekci „Nepřehlédněte“. Postupně se budou 
informace rozšiřovat,“ uvedl náměstek primátora pro investice a chytré město Bohuslav 
Niemiec. Geoportál by měl v budoucnu informovat o odpadovém hospodářství, o linkách 
a zastávkách MHD, o občanské vybavenosti a službách, dětských hřištích, sportovištích, 
cyklostezkách a parkovištích. [17] 
 

Sobota 16. října 2021 
 Inspirováni nádhernou barvou dýní uspořádali v Zahradnictví Lapy v ulici  
U Skleníků „Dýňobraní v Havířově – barevný podzim pro malé i velké“. Náplní hezkého 
podzimního odpoledne bylo vyřezávání dýní, jejich zdobení a malování. Podávaly se 
dýňové speciality a při táboráku se opékaly párky.  
 
 V K-klubu a v oddělení pro dospělé Městské knihovny Havířov v ulici 
Šrámkova vrcholil druhým dnem program BOOK!Con, vol. 2. Nadšené návštěvníky čekal 
kvíz (otázky hledali na stěnách), vstup do virtuální reality. Hrálo se „Dračí doupě“, velké 
oblibě se těšili ozoboti. Zájem byl též o přednášky spisovatelů a ilustrátorů. V pátek večer 
zaujal všechny přítomné komiksový kreslíř, ilustrátor a kreativec Michael Petrus. 
Namaloval kupříkladu komiks o práci vědce Antonína Holého, obaly knih (například Válka 
s mloky Karla Čapka). Na havířovské besedě vysvětloval, jak vznikl komiks „Nanits 
cronickles“, který vytvořil společně s Robertem Kaločaiem. Byl nejprve aplikací, která 
„umřela“, poté vznikla kniha o 400 stranách a autoři doufali, že vznikne film.  Vyprávěl  
o práci komerční, tedy o řemesle, a o práci umělecké, o Studiu artBlock. Zajímavé 
vyprávění o stylu manga si připravil také dobrovolník Vojta Jelínek. Ale nejen hrami, 
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přednáškami a knihami živ je člověk, o žaludky čtenářů i nečtenářů knihovny  
se občerstvením postaral bufet kavárny CrossCafé.  (Příloha D/10/5 Pozvánka – záložka  

do knihy; BOOK!Con soutěž  
po schodech – hrací karta D/10/6) 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 
Book!Con vol. 2, beseda 
s Michaelem Petrusem v Městské 
knihovně Havířov v Šrámkově 
ulici. Pátek 15. října 2021.  
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
Book!Con vol. 2, Vojta Jelínek připraven na besedu o stylu manga 
v Městské knihovně Havířov v Šrámkově ulici. Pátek 15. října 2021.  
 
 V evangelickém kostele v Havířově-Bludovicích zazněly v benefičním 
koncertu „Barokní skvosty“ v podání houslisty Václava Hudečka a cembalisty Martina 
Hrocha. Výtěžek již 5. benefičního koncertu ve výši 78 800 korun byl určen na vybavení 
stacionáře Centra hematoonkologie a klinické biochemie v NH. 
Koncert uvedla farářka evangelického sboru paní Renáta Firlová, hosty a účinkující 
představil primář centra hematoonkologie a klinické biochemie NH David Starostka. 
Koncert se konal pod záštitou primátora města Josefa Bělici. Zúčastnili se ho ředitel NH 
Norbert Schellong, náměstek pro léčebnou péči Martin Sedláček, provozně technický 
náměstek NH Petr Baránek, náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová, 
která je zároveň dobrovolnicí na hematoonkologickém oddělení havířovské nemocnice.  

Nádherného koncertu se zúčastnilo  
394 návštěvníků. (Příloha D/10/7 Barokní 
skvosty, program koncertu) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie)  
 
 
 
 
 
Již 5. benefiční koncert pro stacionář Centra 
hematoonkologie a klinické biochemie NH, 

skvělí Václav Hudeček a Martin Hroch. Sobota 16. října 2021.   
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 Náměstí Republiky se stalo startem i cílem závodu nazvaného „Útěk 
v řetězech“. Právě odtud bylo v sobotu odvezeno do Orlové 21 spoutaných dvojic,  
od orlovského evangelického kostela se vypravily na strastiplnou 13km trasu směrem  
do Havířova. Cestu jim komplikovalo nejen poměrně chladné počasí a voda v Sušance,  
ale také plnění úkolů inspirované znameními zvěrokruhu.  
Na jevišti na náměstí Republiky se střídaly havířovské taneční skupiny a sportovní kluby. 
Své stánky s oceněními vystavily taneční skupiny Horizonty a Limit Dance Corporation, 
která oslavila 20 let svého trvání. Zazpívala Vali Angel. Sílu zubů i svalů představil Želený 
Zekon, zahrál a zazpíval houslista Jiří Erlebach se svojí skupinou. Lidové kroje, taneční  
a hudební umění předvedl folklorní soubor Błedowice. V mezičase se konaly různé 
soutěže, zejména pro děti, a přibíhaly jednotlivé dvojice do cíle. Jako první doběhli a ještě 
v poutech otevřeli konzervu sardinek Mladý Bejček a Stará panna, druzí proběhli cílovou 
páskou Čuk a Gek, následovali je Bolek a Lolek a další. Výsledkovou listinou však 
zamíchaly ještě jednotlivé úkoly na trati, vítězem letošního 12. ročníku se stala dvojice 
uprchlých vězňů Čuk a Gek v čase 2:34:01 h.  
Program na náměstí i zápisné do soutěže byly opět zdarma. Pořadatelem byla tradičně 
Viking Agency. Sponzory a partnery celé vydařené akce byli statutární město Havířov, 
společnost LIBERTY Ostrava, 
Nadační fond Teplo na dlani, 
Nadace OKD, pivovar Radegast  
a Wecko.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Útěk v řetězech, první v cíli  
na náměstí Republiky v sobotu 
16. října 2021.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Útěk v řetězech, v cíli poslední, ale projevili lví srdce. 

Sobota 16. října 2021.  
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Neděle 17. října 2021 
 Organizátoři po loňské přestávce opět rozběhali Havířov. Heimstaden H10 
vstoupila do svého 6. ročníku. S přehledem opět moderoval Vlado Baron z Nitry. Tradičně 
zahajovaly dětské běhy, letos se běžely tři dětské „DEFENDIT běhy“, první byl určen 
nejmenším dětem, všem s číslem 1. Zúčastnilo se jej hodně dětí, někteří ještě v kočárku, 
maličcí v doprovodu rodičů. V další kategorii běželi malí hokejisté AZ Havířov, k vidění 
byla též zelená trička členů Tennis Hillu.  
Memoriál Manfreda Kosela, běh na 5 km, odstartoval Martin Kučera, jeden  
z hlavních organizátorů závodů. V reálném programu se letos neobjevil běh seniorů, 
nikdo se totiž do této kategorie nepřihlásil.  
Letošní hlavní závod na 10 km, který odstartoval generální ředitel společnosti 
Heimstaden Jan Rafaj, byl registrován také jako závod mistrovství republiky veteránů 
v silničním běhu. V rámci tohoto zápolení se běžel také štafetový závod 4 × 2,5 km. 
Nejrychlejší z mužů překonal traťový rekord, Sergio Ševčenko doběhl do cíle v čase  
0:31:02. Ukrajinka Maryna Němčenko excelovala mezi ženami (0:35:42). Tým Atletiky 
Havířov získal zlato ve štafetě (0:32:56).  
Martin Kučera, který se aktivně zúčastnil dětského klání se svým malým synkem, 
komentoval počet lidí, kteří si přišli zaběhat: „Já jsem hodně rád, že Havířovská desítka  
se zabydlela mezi Havířovany a má své místo. Nicméně v Havířově žije okolo 70 tisíc obyvatel 
a já bych byl hrozně rád, aby se nám už na startu v příštím roce objevilo více lidí. Ta tisícovka 
je pěkná, ale my bychom chtěli mít na startu dva, tři tisíce lidí, ať je to opravdu obrovský 
městský běh. Takže výzva všem Havířovanům, aby se příští rok přihlásili, postavili se na start, 
ať ten Havířov skutečně celý rozběháme.” [18] 
Peníze ze startovného ve výši 69 500 korun byly určeny pro HSC Havířov, havířovskou 
bocciu. Společnost Heimstaden se zavázala 
částku zdvojnásobit. (Příloha D/10/8 
Heimstaden H10, časový harmonogram) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
Heimstaden Havířovská desítka, tým 
pořadatelů. Neděle 17. října 2021.  

 

Heimstaden Havířovská desítka, neděle 
17. října 2021.  

 
 
 
Heimstaden Havířovská desítka, neděle 17. října 2021. 
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 V Národním tréninkovém centru stolního tenisu pokračovaly Velkou cenou 
města Havířova bodovací turnaje mládeže 2021/2022. Část z nich se odehrála v Ostravě. 
V sobotu se soutěžilo ve dvouhrách a čtyřhrách kategorií U19 a U15. V první jmenované 
kategorii se zrodilo překvapení, vyhrál ji Dan Janovský ze Sokola PP Hradec Králové, když 
porazil nejvýše nasazené hráče. Kategorii juniorek U19 vybojovala Anna Klempererová 
z Hodonína. Klára Hrabicová (SKST Havířov) vybojovala s Janou Vašendovou (TJ Ostrava 
KST) 2. místo ve čtyřhře dívek. [19] 
V neděli pokračovaly bodovací turnaje mládeže zápasy v kategoriích U13 a U17. Do finále 
nejmladší hráči Havířova nikoho jiného nepustili a ještě přidali bronz. Vítězem dvouhry 
se stal Jakub Janošec, když v semifinále porazil oddílového kolegu Olivera Olejníka.  
Ve starší kategorii prohrál Daniel Košťál (SKST Havířov) ve finále. Spolu s Matyášem 
Lebedou z Hradce Králové vyhráli také finále chlapecké čtyřhry. Stříbro zanechali 
Vojtěchu Slanému (SKST Havířov) a jeho ostravskému spoluhráči Vítu Kadlecovi. Ve finále 
čtyřhry dívek prohrály Magdaléna Ščibraniová a Lucie Juchelková (SKST Havířov). [20] 
 

Úterý 19. října 2021 
 Do kroužků SVČ Asterix chodí děti, které milují tvoření. Dvojnásob to platí  
o kroužku Správná holka pod vedením Lenky Švecové, který se schází každé úterý.  Dnes 

byl cílem snažení dívek papírový 
halloweenský domeček. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
  
 
 
 
 
Tvoření v kroužku Správná holka  

ve SVČ Asterix v ulici M. Kudeříkové v úterý 19. října 2021.  
 

Středa 20. října 2021 
 Po dlouhé odmlce způsobené epidemií COVIDu-19 se dočkali milovníci 
literárních večerů Milady Kaďůrkové a Miroslava Rataje. Tentokrát pod názvem „Zářivá 
paleta Karla Harudy“ s křestem a autogramiádou nové knihy Milady Kaďůrkové 
„Zůstanou solí země“. Kniha byla vydána už vloni u příležitosti 65. výročí založení Městské 
knihovny Havířov a 50. výročí otevření oddělení hudby a umění Městské knihovny 
Havířov. V roce 2020 uplynulo také 20 let od vzniku Kruhu přátel díla Viktora Fischla.  
Autorka v publikaci, jejíž titulní stranu zdobí obraz Karla Harudy, zakladatele Kruhu 
přátel Viktora Fischla, zpracovala texty z literárních večerů tohoto sdružení.  
Ve vzpomínkovém večeru zazněly texty dopisů a nebylo opomenuto, že akademický malíř 
Karel Haruda miloval hudbu, která byla častou inspirací v jeho tvorbě.   (Příloha D/10/9 
Zářivá paleta Karla Harudy, pozvánka na literární večer; Příloha D/10/10 Milada 
Kaďůrková Zůstanou solí země, kniha) 
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Pátek 22. října 2021 
 Oprava Hlavní třídy v centru města dospěla ke svému konci. Problémy  
podle silničářů způsobily problémy s podložím. S měsíčním zpožděním skončila tři 
měsíce trvající oprava silnice I/11, byl opraven úsek o délce 2,6 km. Podle aktuálně 
dostupných dat využívalo komunikaci denně téměř 18 tisíc motoristů. Zakázku  
za 47 milionů korun provedla firma Eurovia CS. Poslední opravovaný úsek byl zprovozněn 
v sobotu 23. října 2021. [21]  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
Poslední položení asfaltového 
povrchu před zprovozněním 
komunikace Hlavní třídy 
v centru města ve směru od OC Elan ke křižovatce s ulicí Gorkého. Foceno v pátek  
22. října 2021 
 

Sobota 23. října 2021 
 David Polák z klubu BOX Havířov obhájil na ME juniorů v Budvě v Černé Hoře 
titul vicemistra Evropy. Titulu dosáhl po boji s arménským soupeřem, kterému ve finále 
podlehl na body. Je to jeho již třetí titul juniorského vicemistra Evropy, předcházely mu 
úspěchy v letech 2018 a 2020.  

Úspěšného reprezentanta našeho města přijala 
v úterý 2. listopadu 2021 ve své kanceláři 
náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana 
Feberová. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
  
 
 
David Polák se stal v Černé Hoře juniorským 

vicemistrem Evropy už po třetí. Foto z archivu klubu BOX Havířov.  
 
 V hale SKST Baník Havířov se uskutečnil 7. ročník meziměstského turnaje  
ve stolním tenise handicapované mládeže o pohár primátora města Havířova.  
Organizátorem byla Společnost pro podporu lidí s mentálním postižením v ČR, pobočný 
spolek Havířov. V Havířově si v sobotu 23. října 2021 zahráli mladí sportovci z Ostravy, 
Frýdku-Místku, Českého Těšína, Karviné a samozřejmě domácí. Podívat se na jejich 
výkony přišel také primátor města Josef Bělica. Pohár již tradičně, potřetí za sebou, 
putoval do SK Sluníčko Ostrava. Na výborném druhém místě se umístily Kosatky Santé 
Havířov I. a doma zůstal také bronz, vybojovali ho sportovci pořádající havířovské 
organizace SPMP Havířov I. Ředitel turnaje, pan Bronislav Kotula, poděkoval předsedovi 
SKST Baník Havířov, že umožnili handicapovaným sportovcům soutěžit v jedné 
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z nejpěknějších a nejmodernějších hal pro stolní tenis v Evropě. Díky patří také všem 
sponzorům. [22] 
 

Neděle 24. října 2021 
 Ve SH Slávie vyvrcholil 24. mezinárodní turnaj v boccie. Byl zahájen už 
v pátek 22. října 2021. Zúčastnilo se ho 51 jednotlivců z ČR a SR. V soutěžním klání  
se utkalo 5 družstev a 9 párů. Podzimní turnaj vyšperkovala účast Adama Pešky, vítěze 
kategorie BC 3 na paralympiádě v Tokiu a Kateřiny Cuřínové, která se vrcholného 
sportovního klání zúčastnila též.  
Pořadatelé z HSC Havířov připravili hezkou novinku, kterou bylo mental café, v němž jako 
baristé obsluhovali lidé s mentálním 
handicapem. V pátek výbornou kávu 
nabízel František a v neděli Hanka.  
Ceny vítězům, mezi kterými nechyběli 
v mnoha kategoriích hráči pořádajícího 
havířovského klubu, předával ředitel 
SSRZ Jiří Matěj a Jan Maruna 
z partnerského hokejového klubu  
AZ Havířov.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Adam Peška, vítěz z paralympiády 
v Tokiu, rozzářil medailí  
24. mezinárodní turnaj v boccie v MSH Slavie. Foceno v pátek 22. října 2021.  
 

Pondělí 25. října 2021 
 Vzhledem k nepříznivé epidemické situaci schválila vláda ČR nová opatření 
proti COVIDu-19. Od dnešního dne bylo nutno používat respirátory na hromadných 
akcích a částečně i na pracovištích, v případě, že nebude pracovník na pracovišti sám. 
Vláda také rozhodla o tom, že od listopadu bude zkrácena platnost PCR testů ze 7 dní  
na 72 hodin a antigenních testů ze 72 hodin na 24. Preventivní testování bude z veřejného 
zdravotního pojištění hrazeno pouze osobám do 18 let, očkovaným osobám, lidem  
po první dávce očkování a těm, kteří se nesmějí očkovat z důvodu kontraindikací. 
Zaváděly se kontroly OTN (očkování, test, prodělaná nemoc) v restauracích, klubech, 
diskotékách a dalších podobných provozech. [23] 
 

Úterý 26. října 2021 
 Rekonstrukce havířovského vlakového nádraží se přiblížila ke své poslední 
fázi. V současné době město pracuje na proměně interiéru bývalé výpravní budovy. 
Velkorysé vnitřní prostory se během následujících několika měsíců promění  
ve sportovně-společenské centrum. 
Správa železnic se chystá na modernizaci přístupu na peróny. „… Často se mě občané ptají, 
jak a kdy se budou řešit nové přístupy na peróny a kolejiště, bezbariérová řešení či podchody. 
Odpovídám ano, je to v plánu a jedná se o poslední fázi náročné rekonstrukce havířovského 
železničního nádraží. Přijde na řadu příští rok, realizovat ji bude Správa železnic a vyžádá 
si investici kolem 3 miliard korun,“ vysvětlil finální úpravy rekonstrukce havířovský 
primátor Josef Bělica. [24] 
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 V Havířově – Prostřední Suché, na křižovatce ulic Dělnická, Fryštátská  
a Kpt. Jasioka začala demolice starých domů. Tisková mluvčí společnosti Heimstaden 
Kateřina Piechowicz, do jejíž správy domy patřily, upřesnila, že se bourá 11 vchodů,  
63 bytů. Důvodem demolice byla dlouhodobě nízká obsazenost. „Vzhledem k nákladnosti 
případných oprav volíme cestu úplného odstranění budov s tím, že v budoucnu může být 
prostor vyžit k nové zástavbě. To je vše ale na diskuzi s městem. Prozatím nemáme konkrétní 
představu,“ uvedla Kateřina Piechowicz. Zároveň řekla, že společnost chce už příští rok 
začít s rekonstrukcí domů v ulici Kpt. Jasioka, v její zadní části. „Domy jsou už delší dobu 

neobsazené nájemníky, nabídli 
jsme jim jiné bydlení v lokalitě.“ 
[25] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Společnost Heimstaden začala 
s demolicí domů  
v Havířově – Prostřední Suché, 

na křižovatce ulic Dělnická, Fryštátská a Kpt. Jasioka.  
 
 V Havířově-Městě v Mánesově ulici pokračovala demolice budovy bývalé 
zvláštní školy. Demoliční četa nastoupila k práci už před několika týdny, škola zmizela 
z povrchu zemského ke konci roku 2021. Na místě vznikne moderní víceúčelová hala 
s možností ubytování a ledovou plochou, jejíž uvedení do provozu je naplánováno  
na sezónu 2023/2024.  
O osudu bývalé školy se diskutovalo již mnoho let, budova chátrala. Na projekt domova se 
zvláštním režimem se nepodařilo získat dotaci, proto bylo rozhodnuto o demolici, která 
by stála přes 40 milionů korun. Zastupitelé proto schválili záměr prodeje budovy i části 
pozemků soukromému investorovi. Je jím Petr Malíř, jednatel českotěšínského 
hokejového klubu HC Wolves. V podmínkách prodeje bylo zajištění demolice a výstavba 
sportovní haly. „Demoliční práce již započaly a zatím jde všechno podle plánu. Následovat 
bude odvoz suti, terénní úpravy a příprava povrchu pro stavbu moderního sportovního 
areálu. S ohledem na tradici místa a jeho historii ponese projekt zažitý název Máneska.  
Areál si také zachová svůj původní edukativní význam. Rádi bychom zde vybudovali 
sportovní akademii, v níž se bude snoubit kvalitní sportovní vzdělání s tím klasickým 
školním. Chceme primárně dětem nabídnout možnost kontinuálního sportovního růstu 
kombinovaného s výukou na havířovských základních školách. Akademie plánuje 
spolupracovat s erudovanými trenéry a dalšími odborníky na hokej, ale i jiné sporty,“ vylíčil 
plány do budoucna jednatel českotěšínského hokejového klubu HC Wolves. Tuto 
informaci doplnil radní pro sport Daniel Vachtarčík: „Sportovní hala nabídne celoročně 
udržovanou ledovou plochu, tribunu pro diváky, kvalitní zázemí pro amatérské  
i profesionální sportovce, chybět nebude například skatemill, rozcvičovna či brusírna  
a půjčovna bruslí. Občanskou vybavenost lokality pak doplní například restaurace s nutričně 
vyváženými pokrmy. Prostor na této druhé havířovské ledové ploše budou moci využívat 
také další organizace působící ve městě či občané při veřejném bruslení. Pro stavbu areálu 
by realizátor projektu rád využil podporu některého z dotačních titulů určených  
pro sportovní infrastrukturu.“ 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

240 
 

V těsném sousedství začalo město budovat nové parkoviště s kapacitou 75 parkovacích 
míst a dojde také k rozšíření ulice Josefa Hory. „To ovšem není všechno. Součástí projektu 
je také výstavba nového veřejného osvětlení, dešťové kanalizace včetně retenční nádrže  
a odlučovače ropných látek. Předpokládaná cena je 15,5 milionů korun.  Všichni víme, jak 
moc jsou tyto práce závislé na počasí, pokud nám tedy bude přát, hotovo by mohlo být 
koncem ledna 2022,“ objasnil havířovský 
primátor Josef Bělica. [26] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
Demolice budovy bývalé zvláštní školy 
v Mánesově ulici. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Demolice budovy bývalé zvláštní školy 

v Mánesově ulici. Foto z archivu MmH.  
 

Středa 27. října 2021 
 Pietní akt k 103. výročí založení samostatného Československa se uskutečnil 
u pamětní desky obětem II. světové války u kostela sv. Anny. Státní hymny obou republik 
zazpíval pěvecký soubor Rozmarýnek ze ZŠ Žákovská pod vedením Janiny Ptakové.  Pietní 
vzpomínky se zúčastnili představitelé vedení města v čele s primátorem Josefem Bělicou, 
zástupci ČSoL, ČSBS, Sdružení válečných veteránů MSK, Konfederace politických vězňů, 
zástupci politických stran a klubů ZMH, občané 
města Havířova. Čestnou stráž  
u památníku drželi vojáci z Krajského 
vojenského velitelství Ostrava. S krátkým 
projevem vystoupil primátor města Havířova 
Josef Bělica. Poté návštěvníci položili 
k pomníku květinové dary.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
Pietní akt u příležitosti 103. výročí založení 
samostatného Československa. Středa 27. října 2021.  
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Pietní akt u příležitosti 103. výročí založení samostatného Československa. Středa  
27. října 2021. Projev primátora města 
Josefa Bělici. Foto z archivu Štěpána 
Šamala.   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Paní Alžběta K. oslavila 100. narozeniny. Narodila se 27. října 1921 v Lískovci 
u Frýdku-Místku. Vdala se v 18 letech, na svět přivedla 7 dětí. Skoro celý život prožila 
nedaleko v Ostravě-Porubě. Vyzkoušela mnoho povolání, od pomocné síly v laboratoři 
ostravské Nové huti přes práci v nemocniční kuchyni až k průvodčí v tramvaji.  
Je obklopena dětmi, devatenácti vnoučaty, třiceti pravnoučaty a šesti prapravnoučaty.  
Před dvěma lety se stala občankou našeho města, jedna z jejích dcer si ji přestěhovala 
k sobě, aby se o ni mohla starat. „Nepamatuji si, že by moje maminka někdy byla nemocná. 
V dobré kondici je i v tomto vysokém věku. Vždycky milovala tanec, dobrou společnost a jídlo. 
Milovnicí jídla zůstala, jen zábavu vyhledává klidnější. Ráda kouká v televizi na přírodu, 
zvířátka a pohádky,“ řekla dcera Jaroslava. K zástupu gratulantů se přidal i havířovský 
primátor Josef Bělica s náměstkyní pro sociální oblast Stanislavou Goreckou. [27] 
 
 V ulici Karoliny Světlé v Havířově-Podlesí bylo vybudováno nové 
workoutové hřiště. Je jedním z vítězných projektů participativního rozpočtu za rok 
2020. Jeho realizace stála 650 tisíc korun. „K zahájení stavebních prací došlo v srpnu 2021 
a stavba byla úspěšně dokončena o dva měsíce později. Celá konstrukce hřiště je instalována 
na pryžové dopadové ploše a obsahuje základní cvičební prvky. Mezi tyto prvky patří šikmá 
i rovná lavice, svislý a převisový žebřík, různé úrovně hrazd a další cvičební prvky. Věřím, že 
si občané, nejen městské části Podlesí, budou nové hřiště dlouho a ve zdraví užívat. Před námi 
jsou realizace dalších vítězných projektů participativního rozpočtu 2020,“ uvedl náměstek 
pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Do hlasování postoupilo v loňském roce 
celkem 12 projektů z pěti městských částí Havířova. Pět projektů, pro které hlasovali 
občané, se postupně realizují. [28] 
 

Pátek 29. října 2021 
 Tradiční turnaj v sálové kopané „O pohár Santé“ se uskutečnil dopoledne 
v SH Slávie. Organizace Santé, centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb 
Havířov, letos uspořádala už 14. ročník turnaje v sálové kopané. Týmy byly složeny 
z hráčů se zdravotním hendikepem a hráčů bez zdravotního omezení, partnerů. Jednalo 
se o standardní systém specifické hry, která se nazývá sjednocená kopaná a je rozšířená 
po celém světě. Poločas se hrál 7 minut, skórovat směli do brány po nahrávce pouze hráči 
z domovů. V roli partnerů nastoupili v havířovských týmech Santé manažér a hrající 
trenér MFK Havířov Miroslav Matušovič a hráč MFK Havířov Adam Podešva. Do letošního 
klání se přihlásilo 8 týmů z Havířova, Karviné, Ostravy, Frýdku-Místku a Kopřivnice. 
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Úvodním slovem turnaj zahájili primátor města Josef Bělica a ředitelka Santé Michaela 
Rosová. Podívat se přišly také náměstek primátora pro ekonomiku Ondřej Baránek, 
náměstkyně pro školství a kulturu Jana Feberová a náměstkyně pro sociální oblast 
Stanislava Gorecká. Fandit přišli také rodiče, klienti a kolegové.  
Medaile, poháry a ceny předal třem nejlepším týmům předseda MFK Bronislav Šimša. 
Prvenství si odvezli fotbalisté z Kopretiny Kopřivnice, 2. místo obsadil havířovský tým 
SPMP a bronz putoval týmu SK Medvědi z Čtyřlístku Ostrava-Muglinov.  
O bohaté občerstvení a zázemí se zasloužili sponzoři a partneři Pekárna SEMAG, s. r. o. 
Havířov, firma KOVONA SYSTEM, a. s. 
Český Těšín a statutární město 
Havířov.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Medaile z dílny klientů Santé čekaly 
na své nositele. Pátek 29. října 2021.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Začíná 14. ročník turnaje v sjednocené 

kopané „O pohár Santé“ ve SH Slávie. Pátek 29. října 2021. Foto z archivu Santé.  
 

Sobota 30. října 2021 
 Taneční skupina Limit Dance Corporation se zúčastnila IDO World street 
dance show championship v italské Follonice. Početná skupina 36 havířovských 
tanečníků se vrátila ověnčená zlatem, všichni si vychutnali krásný pocit vítězství po dvou 
letech bez soutěží.  Konkurenční taneční skupiny přijely do Itálie ze Slovinska, Slovenska, 
Polska, Itálie, Německa, Rakouska a dalších zemí. 
Pohár a medaile jsou doma a tanečníci děkují 
svým fanouškům za podporu a sponzorům  
za možnost se tohoto mistrovství zúčastnit. 
„Speciální poděkování patří pro: Město Havířov, 
ČSAD Havířov a.s., Richter Color s.r.o., 
Nutramed s.r.o, ConWare s.r.o., Matosa 
profistav s.r.o., FiPeLak s.r.o., Globus Hm 
Havířov, Jana Tolaszová Photography,“ řekla 
Daniela Dostálová z TS LDC. [29] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
„Limitky“ na nejvyšším stupínku. Taneční 
skupina Limit Dance Corporation, mistři světa, v Itálii. Foto z archivu taneční skupiny. 
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Strohá řeč čísel 
 Na Kontaktním pracovišti Havířov Úřadu práce ČR evidovali v říjnu celkem 
4 228 uchazečů o zaměstnání (z toho 2 004 žen). V dosažitelném věku 15–64 let jich bylo 
celkem 4 014 (z toho 1 896 žen). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu činil 9 %.  
Bez práce bylo celkem 53 mladistvých po ZŠ a 104 absolventů. V evidenci úřadu práce 
v Havířově bylo 620 osob se zdravotním postižením. [30] Nárok na podporu 
v nezaměstnanosti mělo k 31. říjnu 2021 celkem 1 133 uchazečů o zaměstnání. [31] 
 V psím útulku Max TSH přijali v říjnu 17 psů, 10 koček, 2 potkany  
a 1 chameleona. Z opatrovnictví byl navrácen 1 pes. Do nových domovů odešlo během 
měsíce 10 psů, 16 koček, 1 zakrslý králík a 2 potkani. Původní majitelé si vyzvedli 12 psů 
a 1 chameleona. K 31. říjnu 2021 se v útulku starali o 29 psů, 14 koček a 3 drobná zvířata. 
Služeb psího penzionu využili majitelé 13 psů. [32] 
 V porodnici havířovské nemocnice se v říjnu narodilo 91 dětí  
(32 chlapců a 59 dívek). Bydliště Havířov mělo v rodném listě zapsáno 34 dětí  
(12 chlapců a 22 dívek). V nemocnici bylo celkem hospitalizováno 1 035 pacientů  
(z Havířova 552 z nich). [33] 
 V říjnu si přišlo na zimní stadion zabruslit 859 návštěvníků, z tohoto počtu 
bylo 156 dětí. [34] 
 

Napsali o nás 
 Studenti Gymnázia Františka Živného v Bohumíně vyrobili vlastnoručně  
na 500 přáníček, kterými potěšili klienty domovů seniorů v MSK, mezi jinými také 
v Havířově. Iniciativu zaštítil spolek Počteníčko, který distribuci přání zajistil. [36] 
 Holubi městské populace jsou významným zdrojem alergenů a podílejí  
se na přenosu některých nemocí. V Havířově odchytí pomocí speciálních klecí kolem  
600 holubů ročně. Ptáci slouží jako potrava pro dravce. Jedním z hlavních důvodů, proč 
jsou holubi ve městech přemnoženi, je ten, že nezodpovědní lidé je přikrmují. Holub je 
velmi odolný a přizpůsobivý druh, mláďata dokáže vyvést i 5× ročně. Podle odhadu 
odborníků žije v Ostravě a okolních městech až 100 tisíc holubů. [37]  
 Díky společného projektu Satelit FK Baník Ostrava a MFK Havířov, jehož 
smyslem je vychovávat mladou generaci a hledat nové talenty, se na hřišti MFK Havířov 
vystřídalo ve dvou termínech více než 500 dětí z prvních tříd základních škol. Baník 
Ostrava navázal spolupráci s havířovskými, protože ne každý rodič dítěte, který má talent, 
může jezdit do Ostravy. Trenéři společně prověřili sportovní dovednosti dětí a posléze 
oslovili rodiče těch talentovaných. [38] 
 V MSK gradovala epidemie virových a bakteriálních nemocí dýchacích cest, 
která se šířila mezi dětmi po návratu do školních kolektivů. Nachlazené děti nejprve 
plnily ordinace pediatrů či pohotovostí, zahlcená jsou ovšem také dětská oddělení 
nemocnic, včetně JIP. V řadě nemocnic byly hospitalizační kapacity využity na maximum, 
lékaři museli vzájemně spolupracovat. [39] 
 Na pražském Žofíně ocenili manažery roku. Ocenění nejlepší manažer získal 
Norbert Schellong, ředitel NH. Kromě jejího řízení testuje možnosti inovativní distanční 
medicíny. Navzdory probíhající pandemii COVIDu-19 dokázal v NH zavést nové 
diagnostické metody a realizovat investiční záměry. Je členem Mezinárodní asociace  
pro telemedicínu a členem vědecké rady Lékařské fakulty Ostravské univerzity. „Rok 2020 
byl pro zdravotníky skutečně velmi krušný, ale věřím, že na něj za pár let, až dosáhneme 
kolektivní imunity, budeme vzpomínat jen jako na jednu nešťastnou epizodu. Mé díky patří 
zejména celému mému týmu, i když to možná zní jako fráze. Ocenění je pro mne velký 
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závazek toho, abych ve své práci pokračoval dál, přestože byznys s lidským zdravím je někdy 
velmi náročný,” uvedl oceněný ředitel havířovské nemocnice. [40] 
 Křižovatka ulic Dělnická x Fryštátská a Kpt. Jasioka si žádá od řidičů značnou 
trpělivost. Město hledá již delší dobu řešení, jak zabezpečit v tomto úseku plynulost  
a zamezit častým dopravním nehodám. Protože vybudování klasického objezdu by bylo 
technicky i finančně náročné, město bude volit variantu objezdu z plastových bloků. [41] 
 Snoezelen je metoda, která pomocí příjemného prostředí obohaceného 
světly či zvuky rozvíjí smyslové pocity. Dvě terapeutické místnosti vybavené v duchu této 
metody nyní využívají na SŠ a ZŠ v Havířově-Šumbarku. Tuto školu navštěvují děti  
se zdravotním či mentálním hendikepem. Zástupkyně ředitele pro základní školu řekla: 
„Jsou to místnosti, které se nazývají snoezelen a neslouží jen k terapiím, ale slouží i k výuce 
žáků se speciálními vzdělávacími potřebami a účelem těchto místnosti je, že jsou tady 
pomůcky, které stimulují smysly žáků. To znamená, že se třeba udělá tma, zacílí se světlo jen 
na obličej dítěte a dělá se s ním logopedie. A to dítě neruší vjemy z venku. Soustředí se jen na 
svá ústa a vidí se v zrcadle." Speciální místnosti jsou ve škole už od počátku roku, ale kvůli 
proticovidovým opatřením je mohli ve škole začít používat až nyní. Právě proto, že 
v místnosti lze využít všechny smysly, děti se tu cítí velmi spokojené. [42] 
 Žáci základních škol v Havířově si mohli na vlastní kůži vyzkoušet, jaké to je, 
když nevidí, vnímají pouze tmu. Stalo se tak v rámci projektu „Rovné příležitosti“ MAP 
pro vzdělávání. Mohli rozprávět s nevidomou paní, která spoléhá na svého vodicího psa. 
Zároveň zkoušeli se zavázanýma očima jíst, pít a pohybovat se po budově se slepeckou 
holí. Zajímavou zkušeností pro ně bylo seznámení s Braillovým písmem. Po skončení 
zajímavého projektu měly děti lepší představu o životě lidí s hendikepem, o tom, jak se 
k nim chovat a jak jim účinně pomoci. [43] 
 Azylové domy a noclehárny se začaly připravovat na zimu. Jejich 
zaměstnanci navyšují kapacitu lůžek, rozdávají teplou polévku. Otvírací dobu prodlužují 
od -5 °C. Týká se to také Azylového domu v Havířově, kapacitu noclehárny tu mohou 
zdvojnásobit. „Čekáme, že podobně jako v předchozích letech budou i mrazivé dny, jsme 
domluveni s dobrovolnickým centrem ADRA na spolupráci a oni nám vaří kvalitní polévku,“ 
řekl Tomáš Kolondra, ředitel AS v Havířově. [44] 
 Dětem z mateřských škol poslouží k nevšední výuce speciální kostky 
z kartonu. S neobvyklým hudebním nástrojem s širokým využitím se nejprve museli 
seznámit učitelé. Na kostku z kartonu se dá bubnovat, je téměř nezničitelná, dá se s ní hrát 
pexeso, skládat puzzle, děti se s její pomocí mohou učit počítat, poznávat písmena a zažít 
mnohé další aktivity. První školení projektu, který vymyslel pan Jan Lála, se uskutečnilo 
v Havířově. Sady zakoupí město pro jedenáct mateřinek. První sada a program je 
inspirován Afrikou, další se bude ladit na témata „U nás na statku“ nebo „V lese“. [45] 
 Jedním z oblíbených turistických cílů v našem městě je Kotulova dřevěnka. 
Muzeum Těšínska v ní provozuje expozici dřívějšího lidového bydlení. Po nedávném 
uzavření se sbírky z dřevěnky stěhují do depozitářů, aby v bezpečí přečkaly zimu. Tady se 
očistí a zpátky se převezou na jaře, před zahájením další sezóny. Do pořádku se dává celý 
areál Kotulovy dřevěnky, včetně shrabání listí, zazimování zahrádky. V zimě přesto musí 
někdo do dřevěnky docházet, chaloupka se musí lehce temperovat. „Letošní sezóna byla  
o maličko lepší než v loňském roce, ale opravdu jenom o fousek. Mám takový pocit, že by se 
měli asi lidé znovu naučit chodit do muzeí. Ta velká pomlka jde hodně znát. V letošním roce 
jsme také otevírali trošku později a ta sezóna… Lidé byli rádi, že mohou chodit, ale ne všichni 
věděli. Někteří přišli, ptali se, za jakých podmínek, nebo volali, jestli mohou přijít, jestli je 
otevřeno. Opravdu v tom je výhoda médií, že nám pomohou trošičku to nějakým způsobem 
zpropagovat, zviditelnit, aby prostě lidé věděli o tom, že je otevřeno a že mohou kdykoliv 
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přijít. Můžu říct, když bych vzala sezóny před koronavirem, tak je návštěvnost poloviční.,“ 
řekla průvodkyně Kotulovou dřevěnkou, paní Soňa Kavanová, která doufá, že příští rok se 
dřevěnka otevře klasicky 1. května „Dnem řemesel“. [35] 
 

Počasí v říjnu 2021  
 Počátek října byl relativně teplý, v úterý 5. října 2021 byla naměřena 
průměrná teplota 17,38 °C. Nejníže klesla průměrná teplota v neděli 10. října 2021  

(5,34 °C). Podzim nám zatím 
předváděl svoji lepší stránku, 
nemuseli jsme si stěžovat  
na nepříjemné dlouhé deště  
a plískanice.  I když tu a tam 
sprchlo, spíše jsme užívali babího 
léta.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 

Slunečný den v Centrálním parku v pondělí 1. října 2021.  
 
 
 
 
 
 
 
 
¨ 
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8.11 KRONIKA LISTOPAD 2021 
Lidé se rádi zaměstnávají, aby nemuseli pracovat. [1]  

Úvod  
 Je zcela jistě pozitivní zjištění, že nejsme o nic horší, než byli naši předkové 
v době před 200 lety, kteří podle českého historika, právníka, archiváře, spisovatele, 
básníka, sběratele lidových písní a pohádek, představitele literárního romantismu Karla 
Jaromíra Erbena, od jehož narození uplynulo 210 let, trpěli prokrastinací. Stejně jako  
pro nás bylo i pro lidi v té době těžké začít s prací, která je z různých důvodu odpuzovala.  
Lidé po celé republice řeší velké problémy s krachujícími dodavateli a cenami energie.  
A neoplácí se oddalovat čas strávený ve frontě u některého z dalších dodavatelů, protože 
zálohy na úhradu energií z poslední instance jsou nehorázně drahé.  
Noví poslanci, kteří byli zvoleni v říjnových volbách, též neotáleli a sešli se poprvé 
v Poslanecké sněmovně. Složili slib do rukou dosluhujícího předsedy Sněmovny Radka 
Vondráčka. Poté je čekalo ustavení volební komise a zřízení mandátového a imunitního 
výboru. Zvoleni byli nový předseda Sněmovny Parlamentu ČR a jeho místopředsedové. 
Novou předsedkyní se stala Markéta Adamová Pekarová. Prezident Miloš Zeman, stále 
hospitalizovaný v Ústřední vojenské nemocnici, pověřil šéfa ODS Petra Fialu složením 
vlády. Vláda Andreje Babiše podala ve čtvrtek 11. listopadu 2021 demisi. Petr Fiala  
se nakonec s prezidentem 
republiky sešel a předložil návrh 
ministrů do nové vlády. Prezident 
měl problém pouze s jedním 
z nich, zástupcem České pirátské 
strany. Pan prezident, který sám 
onemocněl COVIDem-19, 
jmenoval za dodržení přísných 
hygienických opatření nového 
premiéra Petra Fialu.  

 
V neděli 13. listopadu už zdobil 
havířovské náměstí Republiky 
krásný vánoční strom. Bylo slunečno a kvetly šípkové růže.  
Novinky.cz přinesly zvláštní informaci o tom, že za první tři čtvrtletí letošního roku bylo  
na území země zadrženo téměř 6 tisíc kusů padělaných či pozměněných bankovek (vloni 
to bylo za stejné období „pouze“ 715 ks). Za skokovým nárůstem stojí květnový zásah,  
při kterém bylo zadrženo téměř 5 tisíc falešných eurových bankovek. [2] 
Ve věku 69 let zemřel Miroslav Žbirka, na nebi se rozsvítila další velká, československá 
hvězda.  
Drtí nás koronavirus, počty pozitivních testů rostou do rekordních výšek, nemocnice jsou 
plné covidových pacientů. Dosluhující vláda zpřísnila opatření a téměř vyřadila ze života 
ty, kteří se nenechali naočkovat.  
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Listopad v časovém sledu 

Úterý 2. listopadu 2021 
 Lidé si připomenuli Památku zesnulých a vzpomněli na své blízké, kteří již 
nežijí mezi námi. Se smutečními květinami, květinovými věnci a svícemi zamířili  

na hřbitovy.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Městský hřbitov v Havířově-Šumbarku 

v úterý 2. listopadu 2021, Památka zesnulých.  
Také v Havířově si lidé v posledních letech zvykli slavit svátek Helloween, pro děti je to 
často příležitost vyrobit si nějakou strašidelnou masku, tak tomu bylo v ZŠ na Občanské 
ulici v Havířově – Dolních 
Datyních.  V pobočce J. Seiferta 
Městské knihovny Havířov  
si v rámci „Helouínu v knihovně“ 
vyrobili malí i velcí dýňové 
dekorace a vyprávěli  
si strašidelné příběhy.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
Strašidelný Helloween v ZŠ v Občanské ulici v Havířově – Dolních Datyních. Úterý  
2. listopadu 2021. 
 
 Výstavu fotografií „Světla a stíny“ zahájil v havířovských galeriích Maryčka  
a Centrum havířovský fotograf Radislav Hájek. Nabídl návštěvníkům hru světel a stínů, 
kterými modeloval ženské tělo a jeho půvaby. V Galerii Maryčka jako by otevřel příběhy, 
které pokračovaly v galerii Kina Centrum. Výstavy trvaly do 30. listopadu 2021. (Příloha 
D/11/1 Pozvánka na výstavu Radislav Hájek „Světla a stíny“) 
 

Středa 3. listopadu 2021 
 V Galerii Radost vystavili své obrazy otec a syn Kočárovi, umělci z Opavy. 
Výstava byla prodejní. Ondřej Kočár prezentoval líbivé a mysteriózní abstrakce, zvláštní 
domy, kamenné mosty, nálady obrazů se měnily s barevnými tóny. Hosté výstavní síně si 
mohli vychutnat romantická zákoutí, některá malovaná na dřevě. Obrazy syna Kryštofa 
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byly spíše abstraktní a vynikaly zvláštní kombinací barev. Výstava byla pro veřejnost 
otevřena do 29. listopadu 2021.  

Sobota 6. listopadu 2021 
 Sportovní-club.cz naplnil ekoprojekt „Čištění meandrů Lučiny“. Akce se 
velmi vydařila, vše proběhlo podle plánu, počasí vyšlo a účastníci sesbírali spoustu 
odpadu. Všichni byli vybaveni ochrannými pomůckami a pytli od firmy Canis. Do úklidu 
se zcela vžili pomocníci z řad dětí z Dětského domova ve Frýdku-Místku. Spolu s dalšími 
účastníky z řad veřejnosti procházeli po břehu, plné pytle odevzdávali ke kontejnerovému 
stanovišti po proudu Lučiny. Prospěšnou akci zaštítilo město Havířov, podpořilo ji 
finančně dotací ve výši 7 tisíc korun a pomohlo s propagací a náležitostmi s tím spojenými.  

Přesto, jak nám napsal organizátor akce 
z havířovského spolku „Sportovní-club.cz“, 
vyvstaly dva otazníky. Jak čistit břeh řeky 
znepřístupněný ploty zahrádkářské 
kolonie a zda zřídit oficiální grilovací místo 
a místo k ukládání odpadu (nic podobného 
podél břehu řeky není). [3] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Čištění meandrů řeky Lučiny v sobotu  

6. listopadu 2021. Foto z archivu spolku Sportovní-club.cz.   
 

Neděle 7. listopadu 2021 
Členka havířovského zastupitelstva Eva Šillerová přivítala ve 4 obřadech 

v obřadní síni Zámku nejmladší občánky 
města, 7 dívek a 6 chlapců. K slavnostní náladě 
zahráli písně z českých pohádek Regina  
a Pavel.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
Vítání občánků v obřadní síni Zámku Havířov v neděli 7. listopadu 2021.  
 

Úterý 9. listopadu 2021 
 Nezisková organizace SOS dětské vesničky, z. s., otevřela první kancelář 
v MSK. Sídlí v bytovém domě společnosti Heimstaden v Lípové ulici č. 13 a ve spolupráci 
s touto nájemní společností začíná ve městě naplňovat sociální programy, které si kladou 
za cíl zajistit dětem bezpečné dětství v rodinách. (Příloha D/11/2 A home for a home. 
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Představujeme nové, jedinečné partnerství společnosti Heimstaden a SOS dětských 
vesniček.) 
Všechny přítomné hosty přivítala paní Jindra Šalátová, ředitelka SOS dětské vesničky, z. s. 
V úvodu bylo promítnuto video o činnosti SOS dětských vesniček, jejichž provoz se v naší 
zemi datuje od roku 1968. Jejich činnost byla obnovena po revoluci v listopadu 1989. 
Nabízejí pomoc dětem, které přicházejí z rodin ve špatném stavu, poté vyrůstají 
v pěstounských rodinách, kde mohou normálně žít. Ročně pomohou SOS dětské vesničky 
tisícovce dětí v 7 krajích, ke kterým se otevřením nové kanceláře v Lípové ulici 
v Havířově-Městě přidává osmý, Moravskoslezský kraj. Stalo se tak díky spolupráci 
s firmou Heimstaden, která podpoří pěstounské rodiny možností bydlení. Hlavní 
myšlenkou SOS dětských vesniček je láskyplný domov pro každé dítě.  
Spojení vesniček s firmou Heimstaden je jedinečný mezinárodní projekt. Jak řekla paní 
Šalátová, v Havířově se jedná o integrovanou SOS dětskou vesničku s využitím bytů 
Heimstaden, které zaručí, že lidé mohou žít běžný život a nebudou se cítit vyloučeni.  
Ve 4 bytech budou půlroční terénní prací podporováni nezkušení rodiče, aby dítě 
neskončilo v ústavu. Stanislava Gorecká, náměstkyně primátora pro sociální věci 
podotkla, že spolupráce s Heimstaden je ve městě velmi dobrá: „Vítám další subjekt, který 
přijde do města. Jde totiž o to, že přichází někdo, kdo umí službu poskytovat a má zkušenost. 
Vítám nápad SOS dětských vesniček, pomoc firmy Heimstaden, posun pěstounských rodin,  
to vše navazuje na projekt pomoci dětem z dětských domovů.“ Spolu s Bernardou 
Urbancovou, vedoucí odboru sociálních věci MmH popřály SOS dětským vesničkách 
hodně úspěchů.  
Eva Hrbáčková, vedoucí oddělení ochrany dítěte z MSK vnímá pomoc jako velmi 
potřebnou, protože rodina má celospolečenský význam a je nepostradatelná pro zdravý 
vývoj společnosti.  
Anette Riple z centrály Heimstaden ve Švédsku připomenula, že se jedná o globální 
iniciativu a naplnění klíčové hodnoty firmy: pečovat a sdílet. Program „A Home  
for a Home“ má pomoci dětem růst a prosperovat. V ČR žije v současnosti asi 26 tisíc dětí 

mimo svoji biologickou rodinu,  
8 500 z nich vyrůstá v ústavech. 
Heimstaden poskytne organizaci  
SOS dětské vesničky každý rok 100 EUR  
na každou bytovou jednotku, kterou 
vlastní. V současné době jich je 116 tisíc. 
[4] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Otevření kanceláře neziskové 
organizace SOS dětské vesničky 
v Havířově v úterý 9. listopadu 2021. 

Projekt otevřela a zahájila Anette Riple z centrály Heimstaden ve Švédsku.   
 

Středa 10. listopadu 2021 
 Krásné fotografické obrazy vystavil ve Výstavní síni Viléma Wünsche 
světoznámý fotograf Jadran Šetlík. Osobně se zúčastnil vernisáže a povyprávěl historii 
vzniku některých vystavených portrétů slavných osobností. Byly to historky plné 
laskavého humoru a daly nahlédnout do způsobu práce fotografa.  
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Rozprávěl o tom, jak naprosto spontánně vznikala fotografie Tomáše Bati, kterou si 
nakonec vyžádala rodina a která byla vystavena i u katafalku velkého podnikatele. 
Přiblížil také obdivuhodnou osobnost 
Miroslava Zikmunda, krásu a elán 
nestárnoucí Marie Rottrové. Jeden z dotazů 
ho přivedl až na počátek jeho kariéry, když 
v rodné Itálii na ulici vyfotil hvězdu 
světového formátu herečku Claudii Cardinale. 
Výstava byla přístupná do 26. listopadu 2021. 
(Příloha D/11/3 Pozvánka na výstavu 
s věnováním autora Jadrana Šetlíka) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
Jadran Šetlík, světoznámý fotograf, zahájil svoji výstavu ve Výstavní síni Viléma 
Wünsche v KD Leoše Janáčka ve středu 10. listopadu 2021.  
 
 Občan Havířova Jaroslav Pláňava skvěle reprezentoval ve vědomostní 
soutěži „Kde domov můj“. Postoupil do finále a odešel odsud s finanční odměnou. 
Gratulujeme.  
 

Čtvrtek 11. listopadu 2021 
 Představitelé města Havířova uctili památku obětí válek položením kytic  
u pamětní desky u kostela sv. Anny. Nechyběl ani přímý účastník válečných operací  
2. světové války na Východní frontě plukovník Jan Ihnatík. Čestnou stráž drželi vojáci 

Krajského vojenského velitelství z Ostravy a členové 
havířovského Junáku. Společně vzpomněli podepsání příměří  
a ukončení bojů 1. světové války 11. listopadu 1918. [5] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie)  
 
Válečný veterán, plukovník Jan Ihnatík na pietním aktu  
ve čtvrtek 11. listopadu 2021. Foto z archivu Štefana Šamala.  

 
 
 
Válečný veterán 
plukovník Jan Ihnatík 
spolu s představiteli 
vedení města  
na pietním aktu ve čtvrtek 11. listopadu 2021. Foto z archivu Štefana Šamala.  
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Pátek 12. listopadu 2021 
 Na náměstí Republiky byl instalován vánoční strom, neklamný důkaz,  
že svátky vánoční jsou již v dohledu. Na odboru komunálních služeb MmH se rozhodli,  
že v letošní těžké době rozzáří oči dětí i dospělých pohledem na novou světelnou výzdobu. 
Hlavní novinkou je instalace hned 4 živých vánočních stromů (kromě náměstí Republiky 
a náměstí Nad Terasou také na obou šumbarských náměstích TGM a Moravská). Nové 
vánoční dekorace ozdobily strom na náměstí Republiky, přibyly nové vánoční symboly 
v ulicích na území celého města. Krásně bylo ozdobeno i prostranství před MmH. Tradičně 
se už v pátek 26. listopadu před první adventní nedělí rozzářila i habrová alej na Hlavní 
třídě. [6]  
Urostlý smrk na náměstí Republiky darovala městu rodina ze Stonavy. „Měli jsme štěstí, že 

tento strom ve Stonavě je v podstatě solitérem, což znamená, že 
nerostl v řadě stromů, takže je krásně souměrný,“ řekla Iveta 
Grzonková, vedoucí odboru komunálních služeb MmH. [7] 
Bohužel, epidemická situace nedovolila, aby se lidé sešli  
na náměstích k slavnostnímu rozsvícení stromů, jak bylo 
původně plánováno. Rozhodnutím vedení města byl zrušen 
program Vánočního městečka a posléze opatřeními vlády také 
oblíbené vánoční trhy.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Vánoční strom instalovaný na náměstí Republiky věnovala 

rodina ze Stonavy. Pátek 12. listopadu 2021.  
 
 V K-klubu Městské knihovny Havířov pokřtila cestovatelka Hana Machalová 
knihu „Adventní cesta kolem světa“ Lucie Letochové a ilustrátorky a grafičky Petry 
Oringle Řehové. Kniha vznikala v čase, kdy byly obě 
autorčiny děti před Vánocemi nemocné. Tehdy 
rozeslala e-maily přátelům do celého světa  
a sestavila adventní příběhy z 24 zemí (například 
Polska, Grónska, Lotyšska, Peru, Kolumbie, 
Vánočního ostrova). Ilustrátorka malovala obrázky 
podle fotek lidí, kteří příběhy psali. Publikace 
doplněná interaktivními prvky voněla novotou, 
byla přivezena do knihovny rovnou z tiskárny. Je 
psána česky a anglicky.  
 
Křest knihy „Adventní cesta kolem světa“  
v K-klubu Městské knihovny Havířov v pátek 12. listopadu 2021.  
 
 Ve 13. kole 1. florbalové ligy mužů se v derby utkaly týmy Torpedo Havířov  
a TJ Slovan Havířov. Po vlažném úvodu na palubovce MSH Slávie vystřelili první střelu 
na bránu soupeře hráči domácího Torpeda (12. místo tabulky). Skóre otevřel hráč 
Torpeda Havířov č. 88 Adam Feber v 11. minutě hry. V 17. minutě první třetiny vedli 
domácí už 3:0. Následovala urputná snaha hráčů TJ Slovan Havířov (poslední 14. místo 
tabulky).  
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Nakonec se jim podařilo vyrovnat a prohráli až po samostatných nájezdech 4:3.  
O přestávce sehráli exhibiční utkání mladší žáci Torpeda a Slovanu.  

(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
V havířovském florbalovém derby mezi 
hráči Torpeda a TJ Slovan vyhrálo v pátek  

12. listopadu 2021 domácí Torpedo 4:3 po samostatných nájezdech.  
 

Neděle 14. listopadu 2021 
 Náměstkyně primátora pro školství a kulturu přivítala v obřadní síni Zámku 
7 nejmladších občánků našeho města. Oba 
obřady doprovodili hrou pohádkových 
skladeb na klavír a housle Regina a Pavel.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
Vítání občánků v obřadní síni Zámku 
v neděli 14. listopadu 2021, slavnostním 
projevem byla pověřena náměstkyně primátora Jana Feberová.  
 

Pondělí 15. listopadu 2021 
 Představitelé vedení měst Havířov a Karviná usedli v Hotelu Rudolf 
k jednomu stolu. Nastínili možnosti budoucí spolupráce. Hlavními tématy diskuse byly 
otázky sociální, sportu, kultury, problematiky odpadového hospodářství, transformace 
teplárenství a spolupráce v rámci členství ve Svazu měst a obcí okresu Karviná. „Bavili 
jsme se o energetických projektech, konkrétně o chystané transformaci energetiky, jaké 
zkušenosti mají v Karviné, jaké zkušenosti máme my. Co nás potkává v rámci EPC projektů, 
komunální energetiky a vytápění domácností. Změny na trhu s energiemi, to naše občany 
mimořádně zajímá,“ popisuje jedno ze společných témat setkání havířovský primátor 
Josef Bělica. Hovořilo se také o žhavých sociálních tématech, zejména o bezdoplatkových 
zónách, které se nedávno staly minulostí a lidé ze sociálně vyloučených lokalit opět mohou 
žádat o doplatky na bydlení. Karvinou a Havířov navíc spojuje působení ve Sdružení měst 
a obcí okresu Karviná. K tomu řekl havířovský primátor Josef Bělica: „Co se týče působení 
statutárního města Havířova v tomto sdružení, tak to momentálně budí nemalé rozpaky. My 
jsme totiž významným finančním přispěvatelem do sdružení SMOOK, ovšem benefity nám 
z toho neplynou téměř žádné. Proto přemýšlíme o užitečnosti a smyslu setrvání v tomto 
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sdružení. V postoji na toto téma jsme trochu radikálnější než Karviná. Uvidíme, jak se situace 
bude dál vyvíjet. Těch společných témat s Karvinou je celá řada a my chceme v budoucnu 

každé to téma rozpracovávat 
jednotlivě.“  V další 
projednávání společných témat 
a hledání řešení věří také 
primátor Karviné Jan Wolf. [8] 
 
 
Představitelé vedení měst 
Havířov a Karviná  
na společném jednání 
v pondělí 15. listopadu 2021 
v Hotelu Rudolf. Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka.  

 
 V Nemocnici Havířov byl slavnostně otevřen rekonstruovaný pavilón 
psychiatrie. Po jeho celkové roční rekonstrukci a přístavbě se zvýšil počet lůžek 
z původních 26 na 44. Náklady přesáhly 57 milionů korun. Převážná část byla financována 
z fondu Evropské unie (85 %), zbytek ze státního rozpočtu (5 %) a z dotace MSK (10 %). 
Rekonstruovaly se objekty psychiatrie v 2. a 3. nadzemním podlaží, součástí investiční 
akce byla jednopodlažní přístavba a navazující stavební úpravy. Vedle rozšíření 
lůžkového fondu vzniklo také nové zázemí pro psychoterapie hospitalizovaných  
i ambulantních pacientů. Výrazně se zlepšila úroveň poskytované psychiatrické péče, 
kvalitnější podmínky pro práci získal také ošetřující zdravotní personál. [9] 
 
 V Restauraci Amerika v Havířově-Životicích představila spisovatelka  
a novinářka Danuta Chlupová, rodačka z Českého Těšína, která dnes žije v Horní Suché, 
svůj román, který si sama přeložila z polštiny. „Jizva“ vyšla koncem září v nakladatelství 
Vyšehrad a okamžitě přitáhla čtenáře zejména v MSK, protože se odehrává na našem 
území a zasahuje do životické tragédie v srpnu 1944. Moderátor z pořádajícího spolku 
„Životice sobě“ autorku zpovídal a zjistil, že nevidí rozdíl v novinářské a spisovatelské 
práci, pouze při psaní románu může používat vlastní fantazii, že je pro ni přirozenější psát 
polsky a práce na překladu „Jizvy“ ji šla zprvu pomalu, ale posléze se do něj ponořila. 
Román vyšel v polštině v roce 2017 pod názvem „Blizna“ a získal cenu Debut roku 
v Gdaňsku. Právě tato cena zajistila autorce jednodušší start v literárním životě. „Už jako 
malé mi děda vyprávěl o pomnících, babička o svém snoubenci, já ten příběh znala  
od dětství. Teď jsem si uvědomila, že ti lidé žili běžný život, milovali se, nenáviděli, podváděli 
se. A proto jsem to propletla v románové podobě. Četla jsem knihy od Mečislava Boráka, 
mluvila s lidmi, fiktivní postavy mají základ v historických postavách a v událostech, které 
se staly. Je to moje první románová kniha, jsem novinářka, proto je stručnější. U dalších dvou 
knih v polštině už jsem si povolila uzdu. Vyšehrad jednu z nich slíbil vydat v češtině, snad 
příští rok. Je to „Varhaník z mrtvé vsi“, děj této knihy se odehrává na Karvinsku  
v 50. a 60. letech minulého století,“ slíbila autorka Danuta Chlupová, která se znovu  
o překlad své knihy sama postará.  
Předmluvu k „Jizvě“, knize, která odkrývá jedno veliké tajemství polské rodiny, napsala 
Karin Lednická, která se ve své literární práci také zabývá životickou tragédií.  
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K dobré náladě navíc zahrál na akordeon pan Josef Němčík. Literární večer spojený 
s autogramiádou autorky se skutečně vydařil. 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Autogramiáda Danuty Chlupové po besedě 
v pondělí 15. listopadu 2021 v Restauraci Amerika v Havířově-Životicích.  
 

Pátek 19. listopadu 2021 
 Za účasti představitelů vedení města byly otevřeny dvě nové tenisové haly, 
které budou sloužit špičkovým tenistům i široké veřejnosti. První z nich byla postavena 
v Havířově-Šumbarku u Národního tréninkového centra stolního tenisu a druhá v areálu 
Tennis Hillu v Havířově-Životicích. Náklady na výstavbu obou sportovišť přesáhly  
50 milionů korun. „Výstavba obou tenisových hal je v souladu s Akčním plánem na období 
2020–2021, s Plánem rozvoje sportu města Havířova v letech 2018–2025 s tím, že 
poskytnutí dotace z rozpočtu statutárního města Havířova bylo podmíněno poskytnutím 
dotace z Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy a zapojením vlastních finančních 
zdrojů klubů. Tyto podmínky byly splněny.  Tenisový klub Havířov, zapsaný spolek,  
na Šumbarku přispěl na svou halu částkou přesahující 400 tisíc korun, město Havířov 
částkou 6 353 298 korun a Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy více než 14 miliony 
korun. Celkem jde o částku 21 146 831 korun,“ upřesnil náklady na výstavbu jedné z hal 
náměstek pro ekonomiku a správu majetku Ondřej Baránek. V této kryté tenisové hale je 
tenistům k dispozici nový tenisový kurt s pružným polyuretanovým povrchem a tribunou  
pro 70 diváků. Splňuje podmínky pro pořádání tenisových turnajů na nejvyšší úrovni. 
Město Havířov získalo navíc kvalitnější podmínky pro výchovu špičkových hráčů 
mládežnických kategorií v zimní halové sezóně. Občané města, házenkářské, florbalové  
a badmintonové sportovní kluby mohou nyní sportovat v multifunkčním zařízení, které 
doposud městu chybělo.  
Výstavbou nové kryté haly v Havířově-Životicích přibyly Tennis Hillu Havířov, zapsanému 
spolku, dva kurty a díky tomu se zvýšil jejich počet na osm. „Především v zimních měsících 
byla absence dalších kurtů velmi výrazná, neboť kapacita nafukovací haly byla zcela 
zaplněna a děti tak byly nuceny trénovat méně často, což mělo vliv na jejich výkonnost. 
Rozšířením areálu došlo k navýšení kapacity o 100 procent oproti současnému stavu. Nová 
tenisová hala zcela splňuje normy Mezinárodní tenisové federace, což umožní klubu se 
ucházet o pořádání prestižních tenisových turnajů pro děti a mládež,“ řekl náměstek Ondřej 
Baránek a doplnil, že město zde přispělo částkou 6 milionů korun. Celkové náklady  
na výstavbu haly činily 31 896 431 korun. [10] 
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Slavnostního otevření nových sportovišť se zúčastnili představitelé vedení města v čele 
s primátorem Josefem Bělicou. 
Přítomen byl také prezident TK 
Havířov Petr Špok a předseda Tennis 
Hillu Havířov Jiří Vavříček.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
Nová krytá tenisová hala  
v Havířově-Šumbarku byla 
slavnostně otevřena v pátek  
19. listopadu 2021. Foto z archivu 
MmH, Petr Sznapka.  

 
 
 
 
 
 
Nové kurty v kryté tenisové hale 
byly slavnostně otevřeny 
v Tennis Hillu Havířov 
v Havířově-Životicích v pátek 19. listopadu 2021.  
 
 Vydařeným dnem otevřených dveří oslavili v CVA v Horymírově ulici  
10. výročí jeho otevření. Podívat se přišli náměstkyně primátora pro školství a kulturu 
Jana Feberová, náměstek primátora pro ekonomiku Josef Baránek, vedoucí odboru 
sociálních věcí MmH Bernarda Urbancová a ředitel Domova seniorů Havířov Milan 
Dlábek. Podobně jako další hosté si prohlédli krásnou výstavu výrobků havířovských 
seniorů, včetně ocenění, která havířovští aktivní senioři za své rukodělné práce dostali  
na výstavách, včetně Ceny ministra práce a sociálních věcí Jaromíra Drábka v soutěži 
Šikovné ruce našich seniorů pro radost a potěšení v Lysé nad Labem 2011. Svoji činnost 
představila celá řada kroužků, které v CVA mohou lidé navštěvovat (kroužek výroby 
šperků, kroužek mezigeneračního tvoření, šikovných rukou, kresby a malby). V rámci 
oslavy zazpíval oblíbený folklorní soubor Havířovské babky.  
Komentovanou prohlídku a krátkou exkurzi do historie CVA připravila Urszula Anna 
Kubíčková, referentka odboru sociálních věcí MmH pro práci se seniorskými kluby, další 
výbornou hostitelkou byla její kolegyně Miroslava Lepíková.  
Objekt současného CVA sloužil původně jako jesle, od roku 1993 byl v užívání NH 
(dialyzační středisko). Od roku 2005 objekt nebyl využíván a byl pod správou MRA 
Havířov. Po přestavbě získal budovu odbor sociálních věcí MmH v březnu 2011 a dodnes 
slouží jako Centrum volnočasových aktivit. Činnost centra začlenil odbor sociálních věcí 
do systému klubů seniorů na území města, v souladu s organizačním řádem MmH jsou 
provozní náklady a náklady na činnost zajišťovány odborem sociálních věcí MmH.  
Od slavnostního otevření v květnu 2011 se tu kromě klubové činnosti rozběhla také 
přednášková činnost pro širokou veřejnost z různých oblastí života. Zájmová činnost je 
naplňována formou dovednostních kroužků (keramika, ruční práce, výroba šperků, šití, 
kresba a malba, chůze s holemi Nordic Walking, zdravotní cvičení, práce s notebooky, 
společné zpívání, studené kuchyně). V přívětivých prostorách centra se scházejí kluby 
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seniorů, bývalých zaměstnanců dolů, železnice, ČSAD, občanská sdružení pro osoby  
se zdravotním postižením, ČSoL, ČSBS, Klub přátel města Havířova. K tréninkům 
docházejí děti i dospělí šachového klubu TJ Baník Havířov a děti z Kick Wolf teamu 
Havířov. V centru nabízejí také vyžití pro milovníky hry taroty.  
V současné době umožňují v centru organizovat různá školení a další podobné akce. 
Konají se zde mezigenerační olympiády, výstavky. Kapacita je téměř plně využita, a pokud 
to epidemická situace dovolí, aktuálně se tu scházejí:  

- Svaz tělesně postižených, pod vedením paní Alice Ondruškové 
- Český svaz žen, pod vedením paní Květy Navrátilové + kroužek handmade 
- Sjednocená organizace nevidomých a slabozrakých, pod vedením Anny Kožinové 
- Svaz postižených civilizačními chorobami KARDIO, pod vedením paní Karly 

Hanákové + zdravotní cvičení 
- Česko-ruská společnost, pod vedením pana Stanislava Šplíchala 
- PZKO, pod vedením paní Jany Malik 
- Svaz tělesně postižených, pod vedením paní Marty Bajerové 
- Svaz postižených civilizačními chorobami INNA, pod vedením paní Marty Marčové 
- Klub ČSAD, pod vedením paní Ludmily Jurček Krúpové 
- Klub dolu Dukla, pod vedením paní Hany Gavenčiakové a pana Antonína Čejky 
- Klub dolu Barbora, pod vedením pana Vasila Starce 
- Klub Železničářů – při železniční stanici Havířov, pod vedením paní Evy Jiránkové 
- Československá obec legionářská  
- Český svaz bojovníků za svobodu 
- Klub seniorů Merkur Residomo 
- Klub seniorů při OS Residomo Havířov 
- Krajský výbor OKD 
- Zahrádkáři 
- Klub českých turistů 
- Šachový klub TJ Baník Havířov 
- Předsedové klubů a spolků na území města.  

„Pro každý provozní den jsou určeni odpovědní členové samosprávy (z řad seniorů,  
se kterými máme uzavřenou dohodu o provedení práce), kteří mají na starost řádný provoz 
centra a ochranu majetku. Členové samosprávy se scházejí na tzv. brigády, kdy zatím sami 
pečují o zahradu a také vnitřní prostory centra,“ řekla závěrem paní Kubíčková  
a poděkovala za dlouholetou spolupráci paní Jeně Rochovanské za vedení zdravotního 

cvičení pro ženy, Květoslavě 
Studnické za vedení kroužku 
studené kuchyně a Jiřímu 
Jedličkovi za vedení 
samosprávy CVA 
v Horymírově ulici.  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
Na výstavce instalované 
v sále CVA v Horymírově ulici 
u příležitosti 10. výročí jeho 

otevření. Pátek 19. listopadu 2021. Začíná komentovaná prohlídka centra.  
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Na výstavce instalované v sále CVA v Horymírově ulici u příležitosti 10. výročí jeho 
otevření. Pátek 19. listopadu 2021. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 V K-klubu Městské knihovny Havířov se uskutečnil historicky první 
„Minimangafest“. Jak název napovídá, byl určen fanouškům japonského fenoménu 
manga a anime a setkal se s velkým ohlasem. Pozvání přijal youtuber Jakub Neuman alias 
Toren, který si připravil pro návštěvníky velmi zajímavou přednášku o japonských 
komiksech. Účast byla skvělá, užili si to úplně všichni. Byl položen základ další tradici 
s bohatou fanouškovskou základnou. 
 

Sobota 20. listopadu 2021 
 Oblíbené adventní dílničky otevřeli v CSVČ sv. Jana Boska v Haškově ulici  
pro všechny, kteří rádi tvoří. Na pracovních stolech vznikaly macramé andílci, dárkové 

tašky se jmenovkami, vánoční skřítkové, 
svícny a adventní věnci. I přes nepříjemná 
epidemická opatření si tu návštěvníci užili 
příjemné sobotní odpoledne.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
Adventní dílničky v CSVČ sv. Jana Boska 

v Haškově ulici v sobotu 20. listopadu 2021.   
 
 Ve Stolárna clubu vystoupila skupina Mňága a Žďorp z Valašského Meziříčí. 
Nabídla skvělou muziku, živoucí, barevnou s texty 
mile sarkastickými, které odrážejí současný život  
a pocity.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie)  
 
Mňága a Žďorp ve Stolárna clubu v sobotu  
20. listopadu 2021.  
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Pondělí 22. listopadu 2021 
 Vzhledem k nárůstu počtu nakažených koronavirem vláda zpřísnila 
dosavadní opatření proti šíření infekce. Na návštěvu restaurací, k využití dalších služeb 
či k účasti na hromadných akcích bylo nutno se prokázat certifikátem o dokončeném 
očkování či potvrzením o prodělání nemoci v posledních 180 dnech. K prokázání 
bezinfekčnosti už nestačily žádné (antigenní, PCR) testy. Těmi se mohli prokazovat pouze 
mladí lidé od 12 do 18 let a ti, kteří se ze zdravotních důvodů nesměli očkovat. Děti  
do 12 let žádná potvrzení předkládat nemusely. Zdarma se mohli testovat lidé, kteří se 
nesměli ze zdravotních důvodů očkovat, nárok na 5 PCR testů s 3denní platností měli lidé 
po první dávce očkování. Plně očkovaní lidé se mohli PCR testem zdarma otestovat 
dvakrát měsíčně.  
Lidem bylo doporučeno, aby se vyhýbali hromadným akcím s velkou koncentrací osob, 
aby se chránili rouškami a respirátory, případně i venku. Pokud to umožňoval charakter 
práce, mohli zaměstnavatelé využívat homeoffice, aby došlo k omezení kontaktů. [11] 
 
 V Expozici Městské knihovny Havířov „Historie psaná uhlím“ přednášel 
Oswald Wytrzens o tom, že i v dolech je potřeba vidět. Zajímavou procházku historií 
vývoje a používání svítidel v dolech doplnil ukázkou lamp a kahanů ze své rozsáhlé sbírky. 
Zahrnovala exponáty z různých časových období, od svítidel s otevřeným ohněm, přes 
benzinové lampy, bezpečností karbidky až k elektrickým čelovkám. K vidění byl římský 
kahanec z hlíny a drahých kovů, ve kterém se topilo olejem nebo lojem, otevřený kahanec 
z 1. poloviny 19. století na řepkový olej. Vystaveny byly také kahance z přelomu  
18. a 19. století, které plnily svoji funkci a byly vyvedené jako umělecká díla. Přednášející 
předvedl i modernější kousky, například lampu s indikátorem metanu v čelovce, lampy 
s dozimetrem, záchranářskou lampu 
z roku 2005 či speciální zvučící lampu, 
která upozorňovala na výskyt metanu.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Součástí besedy o nutnosti světla 
v dole byla též prohlídka exponátů svítidel ze sbírky pana Wytrzense. 
 

Úterý 23. listopadu 2021 
 Havířov se zapojil do projektu „Clairo“, jehož smyslem je měření koncentrací 
monitorovaných látek. Bude na něj navazovat plánovaná výsadba vhodného typu zeleně 
s pozitivním vlivem na kvalitu ovzduší. „Ve městě jsou od konce října v provozu tři měřicí 
senzory. Měřicí senzory byly statutárnímu městu Havířov zapůjčeny zdarma na základě 
smlouvy o výpůjčce.  Instalovány byly na sloupy veřejného osvětlení na ulicích Generála 
Svobody, Kpt. Jasioka a Karoliny Světlé,“ přiblížil havířovský primátor Josef Bělica. 
Projekt realizovaný týmem odborníků byl zahájen v roce 2018 a zapojila se do něj 
postupně města Ostrava, Opava, Třinec, Frýdek-Místek, Karviná a nově Havířov  
a Rychvald. Měření a vyhodnocení dat zajišťuje VŠB – Technická univerzita Ostrava. 
Návrhem struktury a skladby výsadby zeleně se zabývá Slezská univerzita v Opavě, která 
navíc vytváří online databázi rostlin s potenciálem vyššího záchytu znečišťujících látek. 
Univerzita Palackého v Olomouci se zaměřuje na vytvoření inovativní zálivky obsahující 
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fotohormony a biostimulanty pro odolnost rostlin. Spolufinancováním a výběrem měst 
v regionu vhodných pro transfer zjištěných poznatků se podílí na projektu MSK. 
„O městskou zeleň se pečlivě staráme a stále vysazujeme nové keře a stromy. Čeká nás 
postupné odkarbonizování pohornické krajiny, nelehká transformace teplárenství a obchvat 
Havířova, který by měl životnímu prostředí a občanům také trochu ulevit. Projekt Clairo nám 
navíc poskytne nové poznatky o stavu ovzduší ve městě a doporučí výběr vhodné zeleně  
a způsob její výsadby tak, aby pomáhala co nejúčinněji snižovat množství prachu v ovzduší. 

Součástí projektu je totiž také databáze téměř dvou 
stovek rostlin s prokazatelným vlivem na snížení 
znečištění ovzduší,“ doplnil k projektu Clairo 
primátor Josef Bělica. Naměřená data byla 
k dispozici ve veřejně přístupném systému 
https://www.floreon.eu. [12] 
 
 
 
 
Měřicí senzor z projektu „Clairo“ monitoruje 
koncentraci škodlivých látek v ovzduší. Foto 

z archivu MmH.  
 
 Přestože se v posledních dnech výrazně zhoršila epidemická situace, 
pokračovaly stavební práce na sanacích obytných domů MRA Havířov v ulicích  
J. Gagarina, Slovanská a na Dlouhé třídě. 
Rozsahem největší a logistický nejsložitější byla rekonstrukce několika bloků obytného 
domu J. Gagarina 22 až 28 v Havířově-Podlesí. Stavba byla zahájena letos v březnu, 
zahrnovala změny venkovní i vnitřní včetně proměny okolí domu. Závěrečné venkovní 
úpravy budou provedeny na jaře roku 2022. Vyžádala si celkovou investici 52,3 milionů 
korun.   
Sanace domu na Dlouhé třídě v Havířově-Městě se dotkla čísel popisných 73 až 79 a přišla 
na 35,5 milionů korun. V současné době zbývalo nainstalovat několik kusů balkonového 
zábradlí a natáhnout finální vrstvy fasády nad vstupem č. 79 a na vrchní štítové straně. 
Probíhaly dokončovací práce ve vnitřních prostorách vchodů, jednalo se o malby, nátěry 
a instalaci zařízení. Zhotovitel vybudoval nové přístupové a okapové chodníky  
a související terénní úpravy.  
Rekonstrukce domu ve Slovanské ulici (č. 8 až 12) začaly před měsícem a prozatím  
se pracuje na jedné třetině bytového domu, venku i uvnitř. Letos je naplánováno zateplení 
fasády, vyměnění střešního pláště a dokončení rekonstrukce balkónů. Současně probíhá 
výměna elektroinstalace ve 12 bytech (naplánována je výměna ve více než 30 bytech 
s nevyhovujícími rozvody). Aktuálně se instalovaly nové domácí telefony, byla zateplena 
střecha strojovny výtahu. Na ploše střechy se demontovala fólie a došlo k oplechování  
u římsy a proběhla montáž střešního zateplení polystyrenem. Komplexní rekonstrukce 
tohoto domu si vyžádala 28,4 milionů korun. [13] 
 

https://www.floreon.eu/
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 Den otevřených dveří pro případné zájemce o studium a jejich zákonné 
zástupce připravili ve SŠ polytechnické, ulice Sýkorova. Celé odpoledne přicházeli zjistit, 
co jim mohou ve škole nabídnout. Ve všech ročnících se tu na budoucí povolání 
připravovalo 411 studujících (4 denní maturitní obory a 1 nástavba, 3 denní 3leté obory 
– zejména elektrikářské).  Střední škola (bývalé hornické učiliště Dolu Dukla) se nachází 
v rozsáhlém areálu, náleží k ní 7 budov. Největší zájem je o obor informatika a malý  
o obory strojařské.  
V nepříznivé epidemické situaci si  
ve střední škole připomenuli 70. výročí 
jejího založení. V současné době nabízí 
kromě jiného moderní jazykovou 
laboratoř, nové učebny fyziky, chemie, 
ekologie, elektrolaboratoř a strojní dílnu.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
Den otevřených dveří v moderní SŠ 
polytechnické v Havířově-Šumbarku v Sýkorově ulici v úterý 23. listopadu 2021.  
 

Středa 24. listopadu 2021 
 V hudebním oddělení Městské knihovny Havířov v ulici Svornosti otevřeli 
výstavu krajin z našeho regionu „Barvy Slezska“. Tvůrci vystavených olejů a akvarelů byli 
přítomni. Otta Dedek, akademický malíř, se na výstavní činnosti u nás a v zahraničí podílí 
od roku 1962, a Petr Havel, architekt, vystavuje své obrazy na výstavách výtvarné skupiny 
CVA v Horymírově ulici a na Havířovském výtvarném salónu. Vernisáži předcházela 
dopoledne s dětmi a s hostem řezbářem Stanislavem Filipem, jehož knížku akademický 
malíř Otta Dedek ilustroval. Epidemická situace nedovolila konání koncertu, Otta Dedek 
se ujal zahájení sám. Pohovořil o baladické barevnosti uhlí, železa a hald. Připomenul 

autory, kteří z drsného kraje čerpali 
(například Helena Salichová, Ferdiš Duša).  
Výstava trvala do konce roku 2021.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Zahájení výstavy obrazů Otty Dedka  
a Petra Havla v salonku hudebního 

oddělení Městské knihovny Havířov. 
 

Pátek 26. listopadu 2021 
 Končící vláda Andreje Babiše vyhlásila na svém čtvrtečním jednání nouzový 
stav a zpřísnila některá opatření proti šíření koronaviru. Vyhlásila též pracovní 
povinnosti pro zdravotnické pracovníky.  
První opatření se dotklo zejména provozoven stravovacích služeb, barů, diskoték, heren, 
které musely mít v nouzovém stavu zavřeno od 22:00 h do 04:59 h. S výjimkou prodeje 
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vánočních stromků a kaprů, byl zakázán provoz vánočních trhů. Zakázána byla 
konzumace alkoholu na veřejnosti. Omezen byl maximální počet osob na volnočasových, 
kulturních, sportovních, vzdělávacích a podobných akcích. U dětí i dospělých se snížil 
maximální počet z tisíce na sto. Kulturní představení a sportovní utkání mohlo nově 
navštívit 1 000 sedících diváků.  
Správa státních hmotných rezerv mohla po dobu trvání nouzového stavu poskytovat  
ze svých zásob osobní ochranné prostředky, zdravotnické prostředky  
a dezinfekci správním úřadům, orgánům územní samosprávy, základním složkám 
integrovaného záchranného systému a nasazeným silám Armády ČR, které se podílejí  
na řešení dopadů pandemie COVID-19, a také formou výpůjčky dalších potřebných 
pohotovostních zásob a zásob pro humanitární pomoc. Nouzový stav trval 30 dní. [14] 
 
 V Havířově napadl první sníh. Začal se snášet večer po celodenním dešti.  
Sv. Martin provětral svého 
bělouška 15 dní po svém svátku. 
Přišla zima.  
 
 
 
 
 
 
 
První sníh u evangelického 
kostela v Havířově-Bludovicích v pátek 26. listopadu 2021 večer.  
 
 V evangelickém kostele v Havířově-Bludovicích připravil předvánoční 
koncert Jiří Erlebach. Pozval svoji kolegyni z TV Šlágr Vlastu Mudríkovou, slovenskou 
moderátorku, zpěvačku a hráčku na heligonku. V kysuckém kroji zahrála a zazpívala 
nejprve krásné slovenské lidové písně, včetně koled. Jiří Erlebach zahrál a zazpíval velké 
světové melodie. Na jevišti se představila malá nadějná houslistka Anička s menuetem 
Johanna Sebastiana Bacha a ukolébavkou Wolfganga Amadea Mozarta. Za nemocnou 
kamarádku s odvahou nastoupila dcera Jiřího Erlebacha Nela, roztleskala kostel výborně 
zazpívanou rapovou skladbou. Ve druhém bloku zazpívala Vlasta Mudríková nové písně 

ze svého repertoáru, které pro ni složil 
Karel Peterka. Mnohé z nich se 
obracely k Bohu a předznamenaly tak 
nadcházející čas Vánoc.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
 
Předvánoční koncert Jiřího 
Erlebacha a Vlasty Mudríkové 
v evangelickém kostele  

v Havířově-Bludovicích v pátek 26. listopadu 2021.  
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Strohá řeč čísel 
 Na kontaktním pracovišti Úřadu práce v Havířově evidovali k 30. listopadu 
2021 celkem 4 127 uchazečů o zaměstnání (z toho 1 943 žen). V dosažitelném věku  
15–64 let jich bylo 3 912 (z toho 1 832 žen). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu činil 
8,77 %. Bez práce bylo 139 absolventů a mladistvých (po základní škole 51, absolventi 
88) a 611 osob se zdravotním postižením. [15] Nárok na podporu v nezaměstnanosti mělo 
1 103 uchazečů o zaměstnání. [16] 
 V psím útulku TSH v listopadu přijali 15 psů, 15 koček. Zpět do útulku byl 
z opatrovnictví vrácen jeden pes. Nový domov našlo 5 psů, 10 koček, 1 agama. Původní 
majitelé si vyzvedli 12 psů. K poslednímu listopadu se v útulku starali o 28 psů, 16 koček. 
Služeb psího penzionu nevyužil žádný majitel čtyřnohého miláčka. [17] 
 V porodnici NH přivedli během listopadu na svět během 84 porodů  
47 chlapců a 37 dívek. Narodilo se 20 chlapců a 15 dívek z Havířova.  
V NH bylo v průběhu měsíce hospitalizováno 988 pacientů, 570 z nich bylo z Havířova. 
[18] 

Zabruslit si na zimní stadion přišlo v listopadu celkem 1 027 návštěvníků, 
z toho bylo 786 dospělých a 241 dětí do výšky 140 cm. Bruslení veřejnosti bylo vyhlášeno 
7×. [19] 
 

Napsali o nás 
 Z vyjádření vedoucích pracovníků kulturních a sportovních zařízení  
ve městech okresu, dopravců a zástupců gastrosféry, které oslovil Deník, vyplývá, že 
zvyšování cen energií, pohonných hmot, potravin a dalších komodit se brzy projeví  
na zvyšování cen výrobků a služeb. S vyššími náklady na palivo, ať už naftu nebo CNG, 
počítá největší dopravce v regionu, společnost Transdev (3ČSAD), která provozuje MHD 
ve městech Karviná, Orlová a Havířov a meziměstskou dopravu na Karvinsku  
a Frýdecko-Místecku. Jakub Vyvial, ředitel divize osobní dopravy 3ČSAD řekl, že odhady 
navýšení jejich nákladů na plyn pro příští rok jsou řádově v desítkách milionů korun. 
„Přesto se odvážím tvrdit, že ke zdražení jízdného pravděpodobně nedojde. Minimálně  
ne na Karvinsku. Systém MHD využívají zejména děti, studenti a dále pak také senioři. Tyto 
dvě početné skupiny, které tvoří pravidelné uživatele systému veřejné dopravy, jsou tarifně 
zvýhodněny. Víceméně mají dopravu prakticky zdarma v rámci sociální politiky měst. 
Reálnou tržbu pak tvoří cestující v produktivním věku, kteří však nevyužívají MHD tak 
pravidelně. Proto by bylo poměrně neefektivní navyšovat cenu jízdného těmto cestujícím, 
kteří mají k veřejné dopravě ještě i jinou alternativu. Nicméně poslední slovo má vždy 
objednatel dopravy," říká zástupce dopravní společnosti Transdev (3ČSAD). [20] 
 Roste zájem o nájemní bydlení, poptávka po volných bytech v Ostravě  
a Havířově je obrovská, nabídka ale velmi omezená. Největším poskytovatelem 
nájemního bydlení na českém realitním trhu je společnost Heimstaden, celkem spravuje 
115 tisíc bytů, 43 tisíc z nich v MSK. „… V centru Havířova volné byty nemáme, proto jsme 
se rozhodli přestavět nebytové prostory v ulicích U Stromovky a J. Švermy na bytové jednotky. 
Do několika desítek nových bytů, z nichž některé budou mít i vlastní zahrádku, by se měli 
zájemci stěhovat počátkem příštího roku," uvedl obchodní ředitel Heimstaden Martin 
Sládeček. Heimstaden významně investuje i do oprav svého stávajícího portfolia. Loni šlo 
o dosud rekordní investiční částku ve výši 1,2 miliardy, letos to bude dokonce 1,5 miliardy 
korun, ročně tak společnost zrekonstruuje zhruba 1 000 až 1 500 bytů.  
„V Havířově-Šumbarku jsme začali i s výstavbou bytů přizpůsobených potřebám pro seniory, 
bytový dům v Opletalově ulici bude celý bezbariérově upraven, bude mít non-stop dispečink, 
ochranku a nabídne jeho obyvatelům celou řadu služeb," dodal generální ředitel 
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Heimstaden Jan Rafaj. V této městské části, která prochází postupnou revitalizací, lze 
získat bez čekání kvalitní, dostupné a klidné bydlení. Do centra Havířova a k vlakovému 
nádraží je to pár minut MHD. Je zde kvalitní infrastruktura služeb a obchodů, hřiště, krytý 
bazén, zdravotní středisko. [21] 
 Sedm hasičů MSK dostalo v Praze věrnostní medaile. Šest osobností navíc 
získalo medaile za zásluhy. Předával je v pražském Národním technickém muzeu 
generální ředitel HZS ČR Vladimír Vlček. Mezi oceněnými věrnostní medailí za příkladnou 
činnost byl také nstržm. Rostislav Polák z HZS MSK, stanice Havířov. [22] 
 Havířovská radnice získala první výsledky o testování žáků ze všech škol  
na počátku listopadu. Antigenní testy ukázaly pozitivitu u třech desítek školáků.  
Školy měly zajištěné testy i na další testování 8. listopadu 2021. [23] Druhé kolo testování 
odhalilo téměř o polovinu více pozitivních dětí. Celkem bylo antigenními testy otestováno 
4 417 žáků, 51 jich bylo pozitivních. [25] 
 Bistro havířovské nemocnice se ve středu 3. listopadu 2021 proměnilo 
v provizorní „barber shop“. Vedení NH v čele s ředitelem Norbertem Schellongem 
zahájilo letošní osvětovou kampaň „Movember“. Jedná se o prevenci nádorového 
onemocnění prostaty a varlat. PR oddělení NH oslovilo média, rozhovory poskytl primář 
urologie či pacient, který s rakovinou prostaty vítězně bojoval. Pro kampaň se podařilo 
získat také hokejisty AZ Havířov. Spojujícím prvkem kampaně je knír, ředitel nemocnice 
usedl jako první na židli a nechal si vytvořit od kadeřníka slušivou ozdobu pod nosem. 
 „S tím knírkem budu asi vypadat jako německý pornoherec, ale pro dobrou věc to vydržím," 
prohlásil v žertu Norbert Schellong. V křesle ho následovali další muži z vedení 
nemocnice, kteří se rozhodli tímto způsobem podpořit dobrou věc a upozornit na něco,  
co se dá zlepšit a co by se nemělo podceňovat. Prevence je v případě rakoviny prostaty  
a varlat velmi důležitá. Vloni přišlo během čtvrtroku po kampani Movember o třetinu více 
mužů na preventivní prohlídku než během roku. [24] 
 Rozsáhlý rozhovor s multiinstrumentalistou a skladatelem Jiřím Slavíkem, 
který zahájil svoji kariéru v havířovském folklorním souboru Vonička  
a vystudoval konzervatoř v Římě, přinesl magazín Kultura.iDNES. Redaktorka Veronika 
Tardonová s ním hovořila o sociální sítích, o hudbě a kariéře a o ženách, Italkách zejména, 
o rodičích a cvičení v dětství. [26] 
 Havířovská nemocnice se opět začala plnit pacienty s těžkým průběhem 
nemoci COVID-19. Jedná se převážně o neočkované pacienty. Musejí tu opět vytvářet  
a zajistit personál pro nové covidové jednotky. „Budeme muset uzavřít jedno z akutních 
interních oddělení, tedy geriatrii, která se bude transformovat od pátku na další covidovou 
jednotku a budeme k tomu mít už alokovaných 65 covidových lůžek. Zatím nechceme  
a neomezujeme tu elektivní a akutní operační péči. Ta je důležitá,“ řekl Norbert Schellong, 
ředitel nemocnice. Na oddělení ARO leželo v té době 5 pacientů v těžkém stavu na umělé 
plicní ventilaci. „… někdo může říct, to je pět jenom, ale těch pět se nám tady střídá už někdy 
od začátku října. Takže na těch intenzivkách leželo už kolem 25 pacientů a vzpomínám si, 
že snad jen jeden, nebo dva byli očkováni,“ informoval ředitel nemocnice. Největší nápor 
očekávají v NH v prosinci. Pozitivní je to, že se zvedl zájem o očkování, převažují aplikace 
3. dávky (označované jako posilující). [27] 
 Na ZŠ Mládežnická se pravidelně zapojují do oslav Erasmus Days. „Zástupci 
tříd si na Žákovském parlamentu si vylosovali jednu z členských zemí Evropské unie a jejich 
úkolem bylo zjistit o dané zemi co nejvíce a představit ji ostatním žákům… V minulých letech 
se žáci učili pozdrav v rodné řeči dané země, vařili a pekli typická jídla, nacvičovali zpěvy, 
tance… A vše prezentovali v krátkém videu. Všichni žáci pak korzovali po škole  
a navštěvovali ostatní třídy, hodnotili práci tříd okolních, tančili, zpívali nebo ochutnávali 
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rozličné dobroty,“ informovala Jarmila Pezdová ze ZŠ Mládežnická v Havířově-Podlesí. 
V letošním roce třídy prezentovaly danou zemi prostřednictvím zajímavé osobnosti  
či stavby. Všechny třídy se úkolu zhostily na výbornou, výsledky své práce vystavily  
ve vestibulu školy. Hlasovali učitelé i žáci a všem se nejvíce líbil Bratislavský hrad 
deváťáků a maketa tábora v Osvětimi, kterou vytvořili čtvrťáci. [28] 
 Novým trenérem prvoligových hokejistů AZ Havířov se stal Aleš Flašar, 
nahradil Jiřího Režnara, který skončil na střídačce po sérii porážek hokejového týmu. 
Flašar působil v Havířově v letech 2003 a 2004. [29] 
 Policisty a pyrotechniky na Karvinsku zaměstnaly 2 nálezy munice. 
Informovala o tom policejní mluvčí Zlatuše Viačková. Jeden z nálezců přivezl munici 
přímo na policejní služebnu na Orlovsku. Ve druhém případě vyjela hlídka do Havířova  
do ulice U Obory, místo nálezu zajistila a povolala pyrotechnika. „Podle oznamovatele 
předmět připomínající náboj částečně vyčníval z půdy. Přivolaný pyrotechnik sdělil, že se 
jedná o německý protiletadlový náboj ráže 20 mm. Náboji chyběla aktivační část, proto 
nehrozilo nebezpeční výbuchu. Evakuace nebyla nutná, okolí místa nálezu není zabydleno," 
řekla Zlatuše Viačková. Dodala, že manipulace s nevybuchlou municí může být velmi 
nebezpečná: „I zkorodované, pro mnohé neznámé střelivo může být i přes své stáří aktivní. 
V těchto případech nálezu munice, doporučujeme s takovým předmětem vůbec 
nemanipulovat, nedotýkat se. Ihned informovat policii a držet se v bezpečné vzdálenosti." 
[30] 
 Děti ze ZŠ K. Světlé v Havířově-Podlesí se rozhodly pomoci zvířatům, 
uspořádaly sbírku pro dětmarovický útulek. Připojily se k celorepublikovému 
happeningu „Jsem laskavec“ u příležitosti Světového dne laskavosti. Den laskavých skutků 
ve školách se uskutečnil už potřetí a byl tentokrát zaměřen na zvířata v útulcích. Děti 
v havířovské škole nosily do vestibulu krmivo, pamlsky, hračky nebo deky. „Děti si 
připravily celou akci, propagovaly ji, natočily si video, pekly perníčky a ten, kdo donese 
nějaký dar, tak dostane od nás za odměnu. Přišla s tím kolegyně, která má sama psa a ví, že 
ten útulek v Dětmarovicích není nějakým způsobem extra podporovaný. Oni mají nouzi  
o žrádlo a finanční prostředky, takže vybrala dětmarovický útulek,“ řekla paní učitelka 
Lucie Volejníčková. [31] 
 Ředitelé zdravotnických zařízení v MSK požádali celkem o 75 vojáků.  
Do nemocnice v Havířově nastoupilo 6 vojáků. Pomoc vojáků potřebovalo  
10 zdravotnických zařízení, zatím byly vyřešeny požadavky 3 nemocnic. [32] 
 Žena v Havířově spadla v sobotu 20. listopadu z vysokého patra panelového 
domu v Havířově. Podle prvotního vyšetřování to vypadalo, že za její pád nikdo cizí 
nemůže. Záchranáři se o pádu 56leté ženy dozvěděli v sobotu pět minut  
po sedmé hodině ranní. „V okamžiku příjezdu týmu zdravotnické záchranné služby bylo  
u pacientky zjištěno selhání všech základních životních funkcí. Záchranáři proto ihned 
započali rozšířenou resuscitaci s cílem obnovit krevní oběh. Lékař provedl intubaci 
dýchacích cest a zajistil přístrojem řízenou ventilaci, posádka podávala léky a dále probíhala 
masáž srdce. Veškerá snaha o záchranu však byla neúspěšná. Postižená utrpěla mnohočetná 
poranění, kterým na místě podlehla," uvedl mluvčí ZZS MSK Lukáš Humpl. [33] 
 Nadaná havířovská zpěvačka Vali Angel se zúčastnila letošního ročníku 
SuperStar. S písní „Je suis malade“ od Lary Fabian se do finálové desítky neprobojovala. 
Se soutěží se rozloučila vydáním nového songu „První pusa“. Jeho autorem je Petr Harazin, 
frontman skupiny Nebe. Přestože do finále nepostoupila, je Vali šťastná, že v soutěži byla, 
poznala skvělé lidi mezi účastníky i z produkce programu. [34] 
 Ve středu 24. listopadu 2021 zaujal obyvatele Havířova letoun, který  
nad ulicemi města přelétal opakovaně. Prostřednictvím webových stránek 
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Flightradar24.com mohli zjistit, že se jedná o letoun Vulcanair TC společnosti TopGis  
a provádí naplánovanou pracovní činnost, letecké snímkování termální kamerou  
pro možnost mapování tepelných úniků a pro Adaptační strategii města Havířova. Jde  
o strategii boje proti změnám klimatu a ukazuje nejzranitelnější místa a navrhuje řešení. 
Termální snímkování je součástí analytické části dokumentu. Byly příznivé 
meteorologické podmínky, byly dobře zřetelné tepelné rozdíly objektů vůči okolnímu 
terénu. Z pořízených snímků bylo možno vyhodnotit, které objekty (budovy nebo  
i potrubí) jsou izolovány kvalitně a které dostatečnou tepelnou izolaci nemají. Zpět  
do Brna se pilot vrátil před 21. hodinou. [35] 
 Na havířovské radnici je zaměstnáno přes 300 lidí. Zhruba 80 z nich  
se muselo povinně testovat (jako neočkovaní neprodělali COVID-19 v uplynulých  
180 dnech). Bylo rozhodnuto, že kdo se nechá naočkovat, dostane finanční odměnu. 
Proočkovanost je vysoká: „My jsme testovali v úterý. Z celkového počtu 325 zaměstnanců 
jsme testovali 78. Ze 75 VPP jsme otestovali zhruba 16.” Vzhledem k tomu, že v minulosti 
museli některá pracoviště z důvodu plošné karantény uzavřít (konkrétně se jednalo  
o evidenci obyvatel, ŘP a OP), rozhodli se na magistrátu motivovat mimořádnou odměnou 
2 500 korun pro všechny, kteří se nechají naočkovat. Vyplacena bude i zpětně. [36] 
 Už před lety si dali v havířovské porodnici za cíl zvýšit počet porodů. Letos  
v létě bylo zcela jasné, že letošní rok bude rekordní a bude překonána tisícovka 
(naposledy se tolik dětí narodilo v roce 1994). Tisícím dítětem letošního roku byla 
listopadová Anežka, která přišla na svět během jedné hodiny. „Radost z toho máme. Máme 
radost z každého dítěte, které se u nás narodí. Na druhé straně chceme, aby jich nebylo zas 
tak úplně moc, protože chceme udržet vysokou kvalitu péče. Takže do 1200 by to bylo 
optimální. A jsme rádi, že se havířovská porodnice stala takovým lídrem v regionu,“ řekl 
primář dětského oddělení NH Hynek Canibal. [37] 
 Školy aktuálně řeší problémy s lyžařskými kurzy. Neočkovaní žáci nebo ti,  
co neprodělali nemoc COVID-19, musí mít negativní PCR testy, které ovšem pro jízdu  
na vlek platí pouze 72 hodin. Řada škol kurzy ruší. Jedni z mála, kteří na lyžařský kurz 
vyjeli, byli studenti z Havířova. Polovina jich zůstala doma. „Museli jsme vzít na kurz pouze 
ty, kteří mají doklad o prodělaném očkování, anebo prodělali nemoc,“ informoval v ranních 
TV novinách stanice NOVA učitel Stanislav Michejda. [38] 
 

Počasí v listopadu 2021 
 Jak vyplývá z názvu 11. měsíce v roce, padalo listí. Přestože Martin nechal 
svého bělouška déle ve stáji, v pátek 26. listopadu 2021 napadal večer, po celodenním 
dešti, první sníh. Nejvyšší 
průměrná teplota byla naměřena 
v pondělí 1. listopadu 2021 
(11,75 °C), nejnižší v pondělí  
29. listopadu 2021 (0,52 °C).  
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
Podzim na Národní třídě  
u křižovatky s ulicí 1. máje v úterý 9. listopadu 2021. Je zamračeno, občas prší.  
 
 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

266 
 

8.12 KRONIKA PROSINEC 2021 
„Pozorovat řemeslníka, který opravdu ovládá svou práci, to se vyrovnává zážitku  

z dokonalého uměleckého díla.“ [1] 

Úvod  
Téměř čapkovský pohled na práci měl Ladislav Smoljak, jehož 90. výročí 

narození jsme si připomenuli v prosinci. Původním povoláním učitel, kořenil náš život 
humorem po boku Zdeňka Svěráka v pověstném divadle Járy Cimrmana, které pomáhal 
založit, kde hrál, psal divadelní hry a režíroval. Jak říkal, humor byl jeho životní moudrostí. 
Humor je pravda různý, v některých případech nebývá pochopen. Zalaškoval si opět 
prezident při jmenování vlády. Asi by to nebyl Miloš Zeman, kdyby někde nebyl proti. 
Prolustroval a nepozdával se mu jeden z navrhovaných ministrů. Nakonec však  
bez jakýchkoliv podmínek novou vládu Petra Fialy jmenoval. Noví ministři z ODS,  
KDU-ČSL, TOP 09, STAN a Pirátů byli novým premiérem uvedeni do funkce a pustili se  
do práce. Je brzy hodnotit, zda se jim daří naplňovat sliby, které během voleb dali svým 
voličům. Každopádně po svém začali řešit koronavirovou krizi a vyhlásili nová opatření 
proti šíření viru. 
Národ, před vánočními svátky rozdělený na očkované a neočkované, vzpomenul 10 let  
od úmrtí posledního československého a prvního českého prezidenta Václava Havla.  
Na náměstích zářily krásné vánoční stromy, leč stánky zůstaly zavřené, vánoční trhy byly 
zakázány. Také podivný způsob humoru, když si jeden uvědomí, jak před Vánocemi 

praskaly obchody ve švech. Peklo se cukroví, 
šlehal se vaječný koňak, rozvoněl se 
bramborový salát, olej se rozehříval  
pod kapřími i jinými řízky. Zdobily se vánoční 
stromky, balily dárky, některé uvízly 
v zásilkovnách. V televizi dávali jednu 
pohádku za druhou, staré i nové. Duchovní 
radost ze zrození Ježíše Krista poskytly 
vánoční bohoslužby v kostelích. A pak už se 
blížil konec podivného roku 2021.  
 
 
V době adventní jsme očekávali příchod 
Ježíše Krista. 

Ani adventní a vánoční prosinec nás neušetřil smutku. Mnozí se loučili se svými blízkými. 
Ve věku 80 let zemřel novinář a publicista, bývalý disident, politický vězeň a signatář 
Charty 77 Petr Uhl, který se zasazoval o ochranu lidských práv. V úctyhodném věku  
102 let nás opustil slavný cestovatel a spisovatel Miroslav Zikmund. Do hudebního nebe 
odešli skvělý kytarista Luboš Andršt (73 let) a zakladatel skupiny Olympik Pavel 
Chrastina (81 let). Zemřel básník, textař, scénárista a překladatel Karel Šiktanc (93 let). 
Smutná zpráva zasáhla milovníky motorismu a Rallye Dakar, 2 dny před zahájením 
dalšího ročníku zemřel její šestinásobný vítěz Karel Loprais. Vzhledem k vysokému věku 
kapelníka po 50 letech skončila dechová kapela Moravanka Jana Slabáka. Naposledy 
zahrála 29. prosince 2021 v Lomnici na Brněnsku.  
Po letech byly Vánoce krásně bílé, sněžilo a mrzlo. Tradiční poselství pojal po svém 
prezident republiky, místy to bylo oselství … A zas jeden rok byl ten tam. 
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Prosinec v časovém sledu 

Středa 1. prosince 2021 
 Děti ze ZŠ v Havířově-Životicích přinesly řediteli NH vlastnoručně vyrobené 
anděly strážné pro anděly zdravotníky. Andělskou roznášku si vzala na starost 
náměstkyně pro ošetřovatelskou péči Renata Tydlačková. 
 

Čtvrtek 2. prosince 2021 
Na pozvání náměstka primátora pro ekonomiku a správu majetku Ondřeje 

Baránka zavítal velvyslanec Nigerijské federativní republiky Peter Kevin se svým 
doprovodem na MmH. Po diskusi s vedením města na téma budoucí spolupráce v oblasti 
kultury a sportu zamířil na oblíbená havířovská sportoviště. A protože je velkým 
fanouškem fotbalu, nechyběl mezi nimi ani MFK Havířov – Prostřední Suchá. Celá 
delegace zamířila také do Národního tréninkového centra stolního tenisu  
v Havířově-Šumbarku. „Nigérie patří mezi líhně fotbalových, ale také, což může být  
pro někoho překvapující, pingpongových talentů. Evropa, včetně Havířova, má možnosti 
mladým fotbalistům a hráčům ping pongu z Afriky poskytnout dobré zázemí a kvalitní 
trenéry, a tím rozvíjet jejich talent  
a kariéru. Bavili jsme se též o možném 
kapitálovém vstupu z nigerijské strany  
do našeho Městského fotbalového klubu 
Havířov. Pan velvyslanec Peter Kevin je 
spolupráci nakloněn, a já také,“ popisuje 
průběh zahraniční návštěvy  
v Havířově náměstek pro ekonomiku  
a správu majetku Ondřej Baránek. [3] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Nigerijský velvyslanec Peter Kevin 
navštívil Národní tréninkové centrum 
stolního tenisu. Čtvrtek 2. prosince 2021. Foto z archivu MmH.   
 
 Ve Výstavní síni Viléma Wünsche byla vernisáží otevřená výstava kostýmů  
a rekvizit z pohádky „Když draka bolí hlava“. Film o Barborce a Tomíkovi, kteří tráví 
prázdniny u babičky a dědečka v kovárně pod Dračí skálou s dvouhlavým dráčkem 
Čmoudíkem, přišel do kin v říjnu 2018. V největší havířovské galérii byly vystaveny 
hotové kostýmy, náčrty a návrhy kostýmů. Na její realizaci se podíleli Petr Šiška a režisér 

Dušan Rapoš, autoři stejnojmenné pohádkové knížky, 
která se stala předlohou filmového příběhu. Oba 
tvůrci se zúčastnili vernisáže výstavy. Výstava trvala 
do 30. ledna 2022. (Příloha D/12/1 Pozvánka  
na výstavu „Když draka bolí hlava“) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
Vernisáž výstavy „Když draka bolí hlava“  
ve Výstavní síni Viléma Wünsche v KD Leoše 
Janáčka ve čtvrtek 2. prosince 2021. Foto z archivu 
MKS, Zdeněk Heiser. 
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V Galerii Maryčka nainstalovali havířovští esperantisté u příležitosti  
65. výročí založení Klubu esperantistů při MKS Havířov výstavu „Esperanto okno  
do světa“. Byla pokračováním říjnové výstavy „Esperanto 
la fenestro en mondo“ v galerii OC Elan, kde narozeniny 
klubu připomínaly vystavené dopisní obálky, pohlednice  
ze všech možných koutů světa a vzpomínky na kongresy 
esperantistů. Podívat se přijela také skupina esperantistů 
z Esperantského klubu Vítkovice. V Galerii Maryčka  
v KD Petra Bezruče přibyl panel s literaturou tištěnou 
v esperantu, gramofonovými deskami s kronikami klubu, 
časopisy, učebnicemi, slovníky. Výstava byla přístupná  
do 30. prosince 2021. (Příloha D/12, 2 Pozvánka  
na výstavu „Esperanto okno do světa“; D/12/3 pohlednice 
Havířova vydaná u příležitosti 65. výročí založení Klubu 
esperantistů při MKS Havířov) 

 
Výstavní panely v galerii OC Elan připomínaly 65 let od založení Klubu esperantistů 
při MKS Havířov. 
  
 Práce žáků mateřských škol Radniční a Resslova ozdobily Galerii kina 
Centrum. „Pestrý svět očima dětí“ představil podzimní tvorbu z MŠ Resslova a zimní  
z MŠ Radniční. Nádherné papírové výrobky z přírodnin byly volně položené nebo 
zavěšené na síťovině, na provázcích připevněné pomocí kolíčků na prádlo či vystavené  

ve vitrínách a na nástěnkách. K nahlédnutí 
byly také kroniky, fotografie z běžného 
života v obou školkách. Výstava trvala  
do 30. ledna 2022. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
Galerii kina Centrum vyzdobily práce dětí 

MŠ Radniční a Resslova. 
 

Sobota 4. prosince 2021 
 Havířov slavil o svátku sv. Barbory, patronky horníků, opět v čase pandemie, 
své narozeniny. Svých 66 let, právě tolik 
uplynulo od podepsání zakládající listiny 
nejmladšího města, oslavil Havířov ozářen 
krásnou vánoční výzdobou.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
Havířov, nejmladší město republiky, oslavil  
66. narozeniny v čase adventním, o svátku  
sv. Barbory.  
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 Tradiční vánoční výstava byla otevřena v Galerii Radost. Pod názvem 
„Šťastné a veselé“ přispěla k vánoční pohodě v čase adventu a vánočních svátků. Byla 
otevřena do 30. prosince 2021. (Příloha D/12/4 Pozvánka na výstavu „Šťastné a veselé). 
 

Neděle 5. prosince 2021 
 Letos naposledy se konal obřad vítání občánků. Dva chlapce a jedno děvčátko 
přivítala náměstkyně primátora pro školství a kulturu Jana Feberová.  

(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 
2021 Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vítání občánků na Zámku Havířov v neděli 5. prosince 2021.  
 
 V předvečer svátku sv. Mikuláše se také děti v Havířově těšily na svoji 
nadílku (či nadělení?). I když kdo ví, zda brambory a uhlí 
pro nezbedníky nebyly letos žádanějším dárkem ze strany 
rodičů? Zkrátka i letos Mikuláš ve společnosti s čertem  
a andělem naplnili nůši balíčky a vyrazili za nejmenšími, kteří 
zpravidla poděkovali básničkou, či se schovávali za máminy 
sukně.  
 
 
 
Jedna z Mikulášských partiček v ulicích města. Z archivu paní Dagmar Komenderové.  
 

Pondělí 6. prosince 2021 
 V Domově pro osoby se zdravotním postižením Benjamín MSK naděloval 
Mikuláš zdravotně a mentálně postiženým dětem. Svatého muže doprovodili náměstek 
hejtmana MSK Jiří Navrátil a vedoucí odboru sociálních věcí MSK Aleš Neuwirth. A protože 
v Benjamínu nemají zlobivé děti, všechny měly velikou radost z balíčků plných dárků  
a sladkých odměn. [4] 
 
 V pobočce Seiferta Městské knihovny Havířov obdivovali čtenáři i další 
návštěvníci krásnou vánoční výstavu výrobků paní Šárky Vébrové a Patchwork klubu 
Havířov. Vystavená díla (nákupní i kosmetické tašky, obaly na knihy, na brýle, podkafíčka 
i prostírky, prasátka pro štěstí, zápichy do květináčů, drátkované zvonky, andílky atd.) 
bylo možno koupit a pořídit tak nádherné vánoční dárky.  
 
 U SH Slávie byla zahájena již 2. sezóna na venkovním mobilním kluzišti.  
O ledovou plochu se i nadále starali zaměstnanci SSRZ, kteří připravili bruslení na každý 
den do konce roku, včetně dopoledního vánočního a silvestrovského. I letos se musel 
počet návštěvníků řídit aktuálními protiepidemickými nařízeními vlády. Kluziště  
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o rozměrech 15 × 30 m umožňuje za normálních okolností zábavu pro 50 až 60 bruslařů 
a lze ho provozovat při venkovní teplotě do +12 °C. 
Bruslilo se v hodinových blocích od 9:00 do 20:00 hodin. Mezi jednotlivými bloky  
se v technologické přestávce upravoval led.  Hodinové vstupné pro dospělé bylo 
stanoveno na 40 korun, pro děti do 140 cm či 15 let (po prokázání věku) 30 korun. 
K dispozici byla půjčovna bruslí za poplatek 60 korun. Boty a osobní věci bylo možno 
ukládat do uzamykatelných skříněk. Lidé si bruslení pod širým nebem velmi pochvalovali. 
[5] 
 

Úterý 7. prosince 2021 
 V galerii OC Elan zahájili další zajímavou výstavu Jaroslava Navary  
k 45. výročí nástupu prvních československých kosmonautů Vladimíra Remka a Oldřicha 
Pelčáka k výcviku a testům v Hvězdném městečku 6. prosince 1976. Fotografie opatřené 
podpisy kosmonautů byly veřejnosti přístupné na panelech v 1. patře a přízemí OC Elan. 
Vystavena byla také společná fotografie Vladimíra Remka a Oldřich Pelčáka, který se stal 
„tím druhým“, z roku 2008 pořízená u příležitosti 30. výročí letu 1. československého 
kosmonauta Vladimíra Remka do vesmíru. Let se odehrál v kosmické lodi Sojuz 28  
a československý kosmonaut pobyl na orbitální stanici Saljut 6 spolu s velitelem letu 
Alexandrem Alexandrovičem Gubarevem od 2. do 10. března 1978. Výstava trvala  
do 15. ledna 2022.  (Příloha D/12/5 Plakát oznamující konaní výstavy).  
 
 Protože sny přicházejí a mizí, poskytli prostor v oddělení pro dospělé 
Městské knihovny Havířov v Šrámkově ulici pro tvorbu lapače snů. Workshop 

s lektorkou navštívilo 15 žen se správnou tvůrčí náladou.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
 
 
 
 
 
 
Výroba lapače snů v Městské knihovně Havířov 

v Šrámkově ulici. Foto z archivu Městské knihovny Havířov. Veronika Boháčová.  
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Středa 8. prosince 2021 
 V Městském klubu důchodců na Studentské ulici se sešly havířovské 
seniorky při perníkovém tvoření. Tradičně byli vítání další členové rodin, zejména děti. 
Vánoční perníčky napekla a polevy připravila paní Štěpánka Jarošíková. Oblíbenou akci, 
která pokračovala ve čtvrtek 9. prosince 
v CVA v Horymírově ulici, podpořilo 
město Havířov. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
  
 
 
 
 
 
 
Perníkové tvoření v Městském domově 
důchodců ve Studentské ulici ve středu 8. prosince 2021.  
 

Pátek 10. prosince 2021 
 Ve sportovním klubu Maniak aerobik Havířov letos počtvrté zorganizovali 
sbírku dárků v rámci celorepublikové „Krabice pro děti“. Spřízněné duše dostaly za úkol 
zabalit do krabice libovolný dárek, napsat na něj, zda je určen pro dívku či chlapce  
a v jakém věku. Všechny dárky pro děti si převzaly pracovnice odboru sociálních věcí 
MmH. Dárky totiž přijdou sociálně potřebným dětem z konkrétních rodin, které osloví 
OSPOD. „Oslovili jsme lidi, kteří už loni a předloni na to dobře slyšeli. To znamená především 
děti od nás z fitka a z klubu, ženy, které tam chodí cvičit, rodiče a protože máme dobré 
zkušenosti i s ostatními sportovními kluby, tak letos se zapojily ve velkém. Pokud vím, tak 
jsou tam knihy, jsou tam hračky, je tam i nějaké oblečení a pro větší slečny paráda, bych 
řekla, aby měly radost i ony,“ řekla Ivana Hlubinková Kožmínová, vedoucí Maniak aerobik 
Havířov. Jak podotkla referentka z OSPOD, reakce jsou velmi pozitivní, protože se kolikrát 
jedná o jediné dárečky, které děti budou mít pod stromečkem. [6] 
 

Sobota 11. prosince 2021 
 Havířovští myslivci se vypravili na speciální hon na zajíce, kteří v životických 
sadech ničí ovocné stromy. Druhý hon havířovských myslivců začal kontrolou zbraní  
a dechovou zkouškou ze strany PČR. „Kontrolujeme na takových honech zejména 
bezpečnost pořádku se zajištěním takového honu. Je třeba zkontrolovat doklady, které musí 
mít ze zákona o zbraních, ale i zákona o myslivosti a samozřejmě, zda při manipulaci nošení 
zbraně nejsou ovlivněni alkoholem nebo jinou návykovou látkou,“ vysvětlil tento krok 
Miroslav Juřička, vrchní inspektor OSZBM PČR Karviná.  
Vše bylo v pořádku, po nástupu, kde byl kladen důraz zejména na bezpečnost, vyrazili 
myslivci do Sadů Životice. „Životické sady obnovily většinu stromků, dali do toho velké úsilí 
a mnoho peněz a mají velké škody způsobené zajícem polním. Z toho důvodu jsem měl 
jednání s šéfem sadů, že i když tu lovíme průběžně, což máme tady výjimku, o kterou žádal 
majitel sadů na magistrátu, tak děláme společný hon na zajíce. Můžeme tady lovit  
i individuálně i v noci, kdy ti zajíci tady jsou, ale uděláme společný hon přes den, protože 
minulý rok jsme prošli okolní lesy kolem sadů, výsledek byl strašně slabý. Takže teď projdeme 
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sady a uvidíme, kolik tady toho bude. Prostě musíme snížit stavy, alespoň o něco,“ řekl Daniel 
Varga, hospodář mysliveckého spolku. [7] Telefonicky jsme zjistili, že plán pomoci Sadům 
Životice byl splněn v jednotkách.  
O letošním prvním honu před koncem listopadu lovili myslivci kachny, zajíce a bažanty 
v okolí řeky Lučiny.  
 
 TŠ Horizonty přivezla titul mistra republiky z Mistrovství ČR Disco Dance 
v Teplicích, jednalo se o završení podzimní ligy Czech Dance Masters. Přestože 
epidemická situace nebyla příznivá, do Teplic se vypravilo 30 členů havířovské taneční 
skupiny.  
Mistrovství republiky předcházely 2 extraligové soutěže a 3 soutěže zemské ligy. Soutěžící 
zde sbírali body do žebříčku. Vítězem juniorských malých skupin se stala malá skupina 
SuperTEENS, na obou extraligových soutěžích obsadila 1. místo. Tanečnice potvrdily 
vítězství ziskem titulu mistryň ČR pro rok 2021. Do Havířova přivezly Horizonty také tři 
tituly vicemistrů republiky, o které se postarala děvčata z hlavní věkové kategorie, 
konkrétně malá skupina BALLS, juniorské duo Kája a Eliška a juniorská sólistka Tereza. 
Malá skupina CoolKIDS, dětské duo Adélka a Kristýnka, sólistka v juniorské věkové 
kategorii Kája, ti všichni přivezli z Teplic bronzové medaile. Tančilo se také „O pohár 
prezidenta CDO“, zlatou si vytančila Viktorka F. [8] 
Tanečníkům patří dík a velká gratulace.  
 
 Ve Stolárna clubu skončila letošní soutěž amatérských klubových kapel 
Líheň 2021. V čele 15členné poroty zasedl muzikant Jiří Bořuta. O vítězství nakonec 
bojovalo 5 hudebních uskupení. Hostem finálového večera byl Pavel Hanus ze skupiny 
Citron s vlastním projektem. 20. ročník soutěže, který opět komplikovala epidemie 
koronaviru, nakonec vyhrála kapela z Valašska Dazed and Confused. Hráli výborně a mají 
před sebou solidní hudební kariéru. Druhé místo vyhráli a vyzpívali brněnští Startup, 
bronz putuje též do jihomoravské metropole partě The Desperate Mind. Úspěšní finalisté, 
kteří prošli základními koly, následně čtvrtfinálovými a semifinálovými v klubech 
v Havířově, Ostravě a Karviné, získali hodnotné ceny. „Členové vítězné kapely zamíří  
s CK Gargano na dovolenou do Itálie, vyhráli i hodinky Prim Rock za pětadvacet tisíc korun, 
nákup v Metalshopu za pět tisíc, nahrávku singlu v GM Studiu v Jablunkově a nějaké to 

tekuté občerstvení.,“ vypočítal ceny 
pro vítěze Marek Slonina 
z pořádající Viking Agency. [9] Dá se 
říci, že letošní ročník soutěže, 
k jehož partnerům opět patřilo 
město Havířov, se přes všechny 
překážky vydařil.  
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Líheň 2021, vítězná kapela Dazed 
and Confused, Stolárna club 

v sobotu 11. prosince 2021. Foto z archivu Viking Agency.  
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 Sportovní klub vzpírání Baník Havířov uspořádal 32. ročník TOP 12, 
Memoriálu Milana Romana ve vzpěračské hale u zimního stadionu. O vítězství  
se v prestižní soutěži v nadhozu utkalo 6 mužů (1 ze Slovenska) a 6 žen. Vítězný Martin 
Štreichl z Horní Suché vzepřel 175 kg. Jelizaveta Zelentsová dostala nad hlavu 105 kg. 
Ceny předával náměstek primátora  
pro investice a chytré město Bohuslav 
Niemiec a havířovský zastupitel za ODS 
Leo Lukaštík.  
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
 
 
32. ročník TOP 12 Memoriálu Milana 
Romana, slavnostní nástup před vyhodnocením. Sobota 11. prosince 2021.   
 

Neděle 12. prosince 2021 
 K celostátně vyhlášenému termínu vstoupily v platnost nové jízdní řády  
ve všech dopravních systémech. Došlo k několika dílčím úpravám v jízdních řádech MHD, 
aby se zlepšila vzájemná návaznost spojů a aby byl zajištěn přestup na spoje linek 
ostatních dopravních systémů. Nové trasování vykazuje v Havířově-Šumbarku linka 405, 
která byla nově vedena po ulicích Obránců míru a Okružní (vynechává původní zastávku 
Školní). Nové jízdní řády byly dostupné na webových stránkách www.portal.idos.cz. [10] 
 

Úterý 14. prosince 2021 
 Pracovníci VPP uklidili v letošním roce na území města 800 tun odpadu. 
Pomáhali s úklidem zejména na autobusových zastávkách, v městských parcích nebo 
v okolí dětských hřišť. V okrajových částech města a v okolí kontejnerových stání přispěli 
svojí prací při odstraňování černých skládek.  
V souvislosti s pandemií nemoci COVID-19 zajišťovali dezinfekční postřik laviček, 
autobusových čekáren, kontejnerových stanovišť a odpočinkových míst. Novinkou 
v náplni jejich práce bylo tlakové mytí při čištění dětského mobiliáře a herních prvků, 
kontejnerových nádob nebo podchodů v bytové zástavbě.  
Konec roku byl tradičně spojen s úklidem listí a s výpomocí při zimní údržbě, zejména  
při odklízení sněhu a ledových krust z autobusových zastávek a přechodů pro chodce. [13] 
Zkrátka opět za nimi zůstal kus dobře udělané práce, za kterou zaslouží velké poděkování.  
 
 Celkem 8 dobrovolníků ADRY navštívilo seniory z domova SeneCura  
v Havířově-Šumbarku. Potěšili je vánočním punčem, chutnou vánoční sušenkou  
a společným povídáním o Vánocích. Senioři zavzpomínali, jak prožívali vánoční čas. 
K hezkým hřejivým chvílím přispěl také společný zpěv koled. V dalších dnech zamířili 
dobrovolníci, mezi nimi i studentky 2. ročníku SŠ v Havířově – Prostřední Suché, 
s vánočními dobrotami do Denního stacionáře SSmH a do obou středisek Luna a Helios 
Domova seniorů Havířov. Celkem navštívili 80 seniorů a seniorek.  

http://www.portal.idos.cz/
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Vánoční setkání se uskutečnila díky projektu, kdy ADRA získala prostřednictvím 
Slevomatu finanční prostředky  
na nákup várnic, ingrediencí  
na nealkoholický vánoční punč  
a téměř 1 000 kusů vánočních 
sušenek. Ty v ADŘE jednotlivě 
zabalili a opatřili nálepkami 
„Krásné Vánoce s ADROU“. [14] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Dobrovolníci ADRY přišli potěšit 

seniory do domovů v Havířově. Foto z archivu Štefana Šamala.  
 

Středa 15. prosince 2021 
 Tajemství písma luštili návštěvníci na besedě s grafoložkou Dagmar 
Kravčíkovou v K-klubu Městské knihovny 
Havířov v Šrámkově ulici. Tak jako je grafologie 
velmi zajímavý obor, tak zajímavé bylo toto 
setkání pro všechny zúčastněné.  
 
 
 
 
 
 
Beseda s grafoložkou Dagmar Kravčíkovou  
v K-klubu Městské knihovny Havířov  
ve středu 15. prosince 2021. Foto z archivu Městské knihovny Havířov.  
 

Pátek 17. prosince 2021 
 Vánoční party se soutěžemi a večeří připravili pro děti v CSVČ sv. Jana Boska. 
Děti se bavily ve všech střediscích ve Městě i na Šumbarku.   
V Havířově, v Haškově ulici, děti plnily 7 soutěžních úkolů (například hod papírem, hod 
mincí do hrnečku ponořeného do vody, deskové hry, lovení ryb, skládání domečku z karet, 

shazování domečku z karet papírovou koulí), za každý dostaly 
razítko a podpis do zápisové karty. Vyplněná byla vstupenkou  
ke štědrovečerní večeři. Děti si mohly u stolu vybrat ke klasickým 
řízkům, co libo, bramborový salát či brambory. Připíjelo  
se oblíbenou kofolou. Před večeří děti v týmech hádaly vánoční 
pohádky a po večeři se losovala vánoční tombola, do které přineslo 
nějaký malý, většinou ručně vyrobený dárek každé z dětí. 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
  
 
 
Stromeček v CSVČ sv. Jana Boska v Havířově, v Haškově ulici. 
Pátek 17. prosince 2021.  
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Sobota 18. prosince 2021 
 Již 17. ročník oblíbeného Vánočního turnaje rodinných dvojic ve stolním 
tenise uspořádali v CSVČ sv. Jana Boska v Lomené ulici v Havířově-Šumbarku. Letos se ho 
zúčastnilo 12 dvojic. K vidění byly napínavé zápasy.  
Během hry se mohli účastníci občerstvit v bufetu, bylo připraveno cukroví a spousta 
dalších dobrot, včetně klobásy a bramborového salátu.  Na ukrácení volného času byly  
na stolech připraveny deskové hry. Mini pingpongový stůl byl připraven na chodbě.  
Turnaj vyvrcholil vyhodnocením a společným fotografováním. Každý účastník byl 
obdarován krásně ručně udělaným svícnem, které připravili jako sponzorský dar 
Zemanovi. V hlavní soutěži vyhráli Tomáš a Martin Martinkovi, následovali je Tamara  
a Aleš Tomanovi. Na 3. místě 
skončili Petr a Justýna 
Synkovi. [15] 
(Další fotografie dostupné 
v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
Účastníci tradičního 
Vánočního turnaje rodinných 
dvojic ve stolním tenise  
v CSVČ sv. Jana Boska 
v Havířově-Šumbarku. Sobota 18. prosince 2021. Foto z archivu CSVČ sv. Jana Boska. 
 

Neděle 19. prosince 2021 
 Pěvecký sbor Šárka zazpíval na ranní bohoslužbě v evangelickém kostele 
v Havířově-Bludovicích. Bohoslužbu 4. adventní neděle zahájila farářka Renáta Firlová 

rozjímáním o Marii, matce Ježíše Krista, o obyčejné 
venkovské dívce obdařené Boží milostí. Pěvecký 
sbor Šárka z Horní Suché vystoupil pod vedením 
sbormistryně Evy Heroutové. Na kytaru 
doprovodil a sóla zazpíval Jaroslav Holeš. (Příloha 
D/12/6 Program Předvánočního zpívání) 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a KMH 2021 
Fotografie) 
 
 
Bohoslužba 4. adventní neděle v evangelickém 

kostele v Havířově-Bludovicích. Rozjímání o Marii, matce Ježíše Krista.  
 

Pondělí 20. prosince 2021 
 AZ Havířov prohrál ve 29. kole Chance ligy téměř vyhraný zápas s hokejisty 
Jihlavy na vlastním ledě 5:6. Ještě ve 41. minutě vedl Havířov 5:3 a za sebou měl jinak 
vydařený zápas místy s mírnou převahou. Během následujících 19 minut však domácí 
inkasovali 3 branky, povolili Jihlavě řadu šancí, kterých naštěstí jihlavští hráči nevyužili. 
Havířovu nepomohla ani závěrečná hra bez brankáře. Po nedávné výhře s Přerovem  
se vrátila do šatny AZ Havířov špatná nálada, z posledních 10 zápasů vyhrál Havířov 
pouze dva, z toho jeden kontumačně s Kadaní. [16] 
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Úterý 21. prosince 2021 
 Hejtman MSK Ivo Vondrák s primátorem Havířova Josefem Bělicou navštívili 
psí útulek Max v Havířově – Prostřední 
Suché s dárky pro čtyřnohé klienty. 
Momentálně tam na ně čekalo 26 psů,  
3 fenky, 4 kočky a 8 kocourů. Hejtman jim 
přinesl obří pytle granulí a primátor zase 
nové pelíšky a deky. Nechybělo ani 
předvánoční pomazlení s roztomilými 
čtyřnohými obyvateli útulku a popovídání 
se zaměstnanci. [17] 
(Další fotografie dostupné v Příloze č. 2a 
KMH 2021 Fotografie) 
 
Primátor Havířova Josef Bělica navštívil 
spolu s hejtmanem MSK Ivo Vondrákem psí útulek Max v Havířově – Prostřední Suché. 
Úterý 21. prosince 2021. Foto z archivu MmH.  
 
 V MRA Havířov nabídli v letošním roce novinku – havarijní službu 
v nejžádanějších profesích, které nájemníci čas od času potřebují u nenadálých havárií. 
Jsou jimi instalatéři, topenáři, elektrikáři a plynaři. „Vzhledem k tomu, že máme svoje 
středisko údržby s dílnami včetně skladů a zaměstnáváme potřebné profese, jsme schopni 
zajistit havarijní službu vlastními silami.  V průběhu pracovní doby od 6:30 do 15 hodin,  
od pondělí do pátku, mohou lidé kontaktovat přímo MRA. V pozdějších hodinách  
a o víkendech se nabízí možnost využít stejnou linku, kde se ozve operátor dispečinku 
Havířovské teplárenské společnosti, který má k dispozici seznam našich sloužících 
odborníků MRA a kontakty na ně.  V případě nahlášení události na linku garantujeme  
do 2 hodin výjezd naší techniky,“ přiblížil jednatel MRA Róbert Masarovič.  
Za období od ledna do listopadu 2021 evidovali v MRA Havířov přes 386 výjezdů.  
„…V případě zájmu jsme schopni držet a pokrýt havarijní službu pro stavební společnosti, 
SVJ či bytová družstva z okolí Havířova,“ doplnil jednatel MRA Jiří Lankočí. Hodinová sazba 
za výše uvedené práce činila 1 210 korun za každou započatou hodinu. Havarijní služba 
zajišťovala konkrétně opravy prasklých rozvodů vody a odpadů, pročišťování ucpaných 
odpadů, opravy tekoucích a prasklých radiátorů, zprovoznění netopících soustav 
radiátorů v bytě, včetně celých domů, zprovoznění nefunkčních zvonků, oprav světel  
ve společných prostorách, opravy společné antény, zásuvek a osvětlení v bytových 
jednotkách, elektrické zámky na vstupních dveřích domů. Pracovníci havarijní služby 
MRA Havířov byli schopni opravit i nefunkční plynová zařízení a zabezpečit únik plynu. 
[18] 
 

Středa 22. prosince 2021 
 Nová vláda premiéra Petra Fialy se sešla na poslední schůzi před Vánocemi. 
Představila nová protiepidemická opatření. Odmítla prodloužení nouzového stavu, 
ministři apelovali na osobní zodpovědnost lidí. Vyzývali je, aby se nechali očkovat,  
i posilovací 3. dávkou. Ministr zdravotnictví oznámil, že na Štědrý den budou obchody  
nad 200 m2 otevřené pouze do 12:00 hodin, 25. prosince budou zcela zavřené. Na kulturní 
akce bude moci maximálně 1 000 sedících lidí, akce, kde se nesedí u stolu, se omezily  
na nejvýše 100 osob. U jednoho stolu smí sedět maximálně 6 lidí (nebo příslušníci jedné 
domácnosti).  



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

277 
 

Vláda rozhodla, že během silvestrovských a novoročních oslav mohou u jednoho stolu 
v restauraci sedět pouze 4 lidé a oslav a večírků se může zúčastnit pouze 50 lidí.  
I nadále platila při vstupu na akce a do restaurací nutnost kontroly potvrzení o očkování 
nebo o prodělané nemoci v uplynulých 180 dnech. [19] 
 
 Vedení města Havířova pozvalo k posezení v Restauraci Radost osamělé 
seniory. Předvánoční tradici setkávání přerušila pouze v roce 2020 pandemie  
COVIDu-19.  
Letos zasedlo ke svátečnímu stolu 40 seniorů společně s primátorem města Josefem 
Bělicou, náměstkem pro ekonomiku Ondřejem Baránkem, náměstkyní pro sociální oblast 
Stanislavou Goreckou, náměstkyní pro školství a kulturu Janou Feberovou, náměstkem 
pro investice a chytré město Bohuslavem Niemiecem a se zástupci sociálního odboru. 
Společné odpoledne se neslo v sváteční atmosféře. Podávala se hrachová polévka, rybí filé 
s bramborovou kaší a k dobrému zažívání nechyběla kapička něčeho ostřejšího. Koledy 
zazpívaly děti ze ZUŠ B. Martinů a dárky pro seniory zajistili klienti Santé, centra 
ambulantních a pobytových sociálních služeb Havířov spolu s dalšími partnery.  
O účast na vánočním posezení byl ze strany seniorů velký zájem. Pozvání však bylo 
limitováno počtem míst u štědrovečerní tabule. Přednost proto dostali ti, kteří se posezení 
v uplynulých letech neúčastnili. „Náš sociální odbor se o seniory příkladně stará. Jenom těch 
zajímavých aktivit, které pro ně během roku uspořádal. A kdyby nás nelimitovala 
pandemická situace, bylo by jich ještě mnohem více. Odbor sociálních věcí také dlouhodobě 
pomáhá seniorům s registrací k očkování proti nemoci COVID-19 nebo s nákupy, když  
se senioři nemají na koho obrátit a musí zůstat v karanténě. A tak bych mohl pokračovat. 
Zaměstnancům odboru sociálních věcí za péči, nejen o seniory, děkuji a úplně všem přeji 

krásné Vánoce, pevné zdraví  
a těším se na další společná 
setkání,“ rozpovídal se během 

středečního 
odpoledne havířovský primátor 
Josef Bělica. Odbor sociálních věcí 
MmH zorganizoval také toto 
krásné setkání. [20] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Osamělí senioři přijali pozvání 

k setkání od vedení města Havířova ve středu 22. prosince 2021. Foto z archivu MmH.  
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 Havířovští skauti darovali na náměstí Republiky betlémské světlo. Všem 
zájemcům rozdávali také další drobné dárečky, kalendáříky na rok 2022 a knižní záložku 
se zimními motivy. Skauti přinesli 
betlémské světlo také na MmH,  
ve čtvrtek 23. prosince 2021 je přijal 
náměstek pro investice a chytré 
město Bohuslav Niemiec.  
(Příloha D/12/7 Kalendář; D/12/8 
Knižní záložka) 
(Další fotografie dostupné v Příloze  
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
 
 
Havířovští skauti rozdávali lidem 
na náměstí Republiky betlémské světlo. Středa 22. prosince 2021.  
 

Čtvrtek 23. prosince 2021 
 Na MmH instalovali napravo od vstupu do budovy E novou elektronickou 
úřední desku. Interaktivní elektronická úřední deska je uzpůsobená  
i pro handicapované, imobilní nebo slabozraké spoluobčany. Obrazovka je dostatečně 
velká, dotyková a intuitivní. Jedná se o multifunkční nástroj komunikace, šetrný 
k životnímu prostředí, není nutné vše řešit pomoci papíru. Deska je přístupná 24 hodin 
denně, 7 dní v týdnu na veřejném místě. K nákupu elektronické úřední desky posloužily 
prostředky získané z výzvy Operačního programu Zaměstnanost MPSV, do kterého se 
město zapojilo s projektem „Otevřené a přívětivé město Havířov“. Dotační částka necelých 
2,5 milionů korun byla též použita na portály spokojenosti, které budou umístěny  
u frekventovaných pracovišť MmH a na tvorbu nové komunikační strategie. [21] 
 
 V období před vánočními prázdninami došlo k omezení počtu spojů MHD. 
Autobusy jezdily v režimu jízdních řádů letních prázdnin. Důvodem byly celospolečenské 
dopady pandemie COVID-19. [22] 
 

Strohá řeč čísel 
 Na pracovním úřadu, kontaktním místě v Havířově evidovali v prosinci 
celkem 4 146 uchazečů o zaměstnání (žen bylo 1 954). V dosažitelném věku 15–64 let 
jich bylo 3 926 (žen 1 847). Podíl nezaměstnaných na obyvatelstvu činil 8,80 %. Bez práce 
bylo 47 mladistvých po ZŠ, 78 absolventů a 604 osob se zdravotním postižením. [23] 
Nárok na podporu v nezaměstnanosti vykazovalo k 31. prosinci 2021celkem  
1 042 uchazečů o zaměstnání evidovaných na kontaktním pracovišti Havířov. [24] 
 V porodnici NH asistovali v prosinci u 104 porodů a přivedli na svět  
57 chlapců a 48 dívek (v jednom případě se narodila dvojčata). Do Havířova přibylo  
38 dětí: 24 chlapců a 14 dívek.  
V prosinci bylo na lůžkových odděleních NH hospitalizováno celkem 863 pacientů, 
z Havířova jich bylo 498. [28] 
 Sanitní vozy ZZS MSK vyjížděly do Havířova v období mezi říjnem  
a prosincem 2021 k celkem 2 366 pacientům. Obtížemi interního charakteru trpělo  
1 656 z nich (46 se jich záchranářům nepodařilo zachránit). Postarali se o 378 pacientů 
s úrazem (1 zemřel) a 90 nemocných s psychiatrickými obtížemi. Resuscitace byla nutná 
ve 24 případech (10 lidí se záchranářům podařilo zachránit).  
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Od Silvestra do novoročního rána 2022 zasahovaly posádky na území města 34×. Kromě 
běžných událostí řešily posádky dva muže intoxikované alkoholem, pět pacientů  
se zraněními, kteří uvedli, že byli napadeni. Nebyli voláni k žádnému úrazu zaviněnému 
pyrotechnikou během silvestrovských a novoročních oslav. [25] 
 Na zimní stadion si přišlo v prosinci 2021 zabruslit 1 288 dospělých  
a 359 dětí do výšky 140 cm. [26] Mobilní kluziště u SH Slávie využilo od otevření 
v prosinci 1 417 návštěvníků. [27] 
 

Napsali o nás 
 Senioři ve Slezsku a na severu Moravy se během složité epidemické situace 
bavili luštěním křížovek. Do oblíbené Křížovkářské ligy se od dubna do listopadu zapojili 
lidé v domovech i klubech seniorů. Registrovali se v několika knihovnách, městských 
informačních centrech, kam si každý týden chodili pro novou křížovku. „Velkou předností 
Křížovkářské ligy je, že se dá připravit i bezkontaktně. Takových aktivit není mnoho. Nejde 
jen o zábavu a rozptýlení, ale také o pravidelné trénování paměti, což má hlavně velký 
význam pro duševní zdraví. Cenné je, že díky soutěži může luštit křížovky i několik desítek 
lidí upoutaných na lůžko. Především ale chceme, aby se lidé měli na co těšit, abychom jim 
nabídli pohodu, zmírnili stres. V dnešní nelehké době to má obrovský význam. Jsem 
přesvědčen o tom, že soutěž může pomoci zmírnit jeden z největších problémů starších lidí 
v současnosti, pocit osamění," uvedl náměstek hejtmana MSK pro sociální záležitosti Jiří 
Navrátil, který je patronem Křížovkářské ligy určené lidem starším 60 let. Na úspěšné 
luštitele křížovek čekaly dárkové balíčky s čajem, sušenkami, oplatkami. Podmínkou bylo 
odevzdat v termínu formulář se všemi tajenkami. „Letošní zájem byl opět obrovský. 
Zapojilo se téměř 1 500 hráčů. Poprvé s námi luštili senioři například v Jablunkově,  
ve Frenštátu pod Radhoštěm anebo třeba ve Studénce. Tradičně největší zájem byl  
v Havířově, Bohumíně a Karviné,“ upřesnil Ivan Sekanina, předseda Spolku Počteníčko, 
který Křížovkářskou ligu připravuje. [29] 
 Ocenění za úspěchy nebo mimořádné aktivity obdrželo celkem 21 studentů 
a 9 týmů středoškoláků. Byli mezi nimi šampioni ze sportovních a vědomostních 
olympiád, i studentky, které významně pomohly v nemocnicích na covidových 
odděleních. „Jsem přesvědčený, že mezi nadanými středoškoláky, které jsme letos ocenili, 
jsou budoucí významní vědci, úspěšní sportovci nebo třeba výjimečné zdravotní sestry, které 
jednou budou důležitou posilou v našich nemocnicích. Moc mě těší, že máme v našem regionu 
mladé lidi, kteří jsou cílevědomí, mají zájem o své okolí a jsou ochotní dělat věci nad rámec 
povinností, které jim určuje jejich škola nebo i rodiče. Na tyto naše středoškoláky můžeme 
být pyšní, právě oni budou v budoucnu formovat náš kraj a podílet se na tom, jak se u nás 
bude žít," uvedl náměstek hejtmana MSK pro školství a sport Stanislav Folwarczny. 
Ocenění středoškoláci obdrželi certifikáty, plastiky z dílny Střední umělecké školy 
Ostrava a poukázky na nákup zboží pro volný čas. Mezi oceněnými byl také Robert Gemrot 
z Gymnázia Komenského. [30]  
 Slavnostní udílení Ceny hejtmana MSK pro umělce s hendikepem se kvůli 
pandemii konalo i letos v komorním duchu, bez doprovodného programu a výstavy. Cena 
je udělována od roku 2004 ve spolupráci s Galerií výtvarného umění v Ostravě  
u příležitosti Mezinárodního dne zdravotně postižených. „Umění je pro hendikepované 
jedním ze způsobů, jak se mohou podělit se svým osudem. Mohou vyjadřovat, co cítí, co je těší 
nebo z čeho mají obavy. Vznikají tak zajímavá a mnohdy hodnotná díla, která si zaslouží 
pozornost. Zdravotní postižení se v našem kraji týká zhruba desetiny občanů. Naší 
povinností je snažit se tyto lidi podpořit a pomoci jim, aby se cítili plnohodnotnou součástí 
naší společnosti. I proto v roce 2004 vznikl dokument Moravskoslezský krajský plán 
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vyrovnávání příležitostí pro občany se zdravotním postižením," uvedl hejtman MSK  
Ivo Vondrák. Četnost doprovodných výstav a dílen byl letos kvůli protiepidemickým 
opatřením značně omezen z důvodu jarního uzavření Domu umění. Oceňováním právě 
v tomto kulturním stánku provázel Jiří Jůza, ředitel Galerie výtvarného umění v Ostravě. 
Ocenění za obraz „Kůň“ si přivezl do Havířova také klient Santé, centra ambulantních  
a pobytových sociálních služeb Havířov Milan Hyžík, který se věnuje také technice 
linorytu. [31] 
 Včelaři ze spolku Ambrožíci se snaží vždy před Vánocemi potěšit ty, kteří 
nemají v životě tolik štěstí. Natálka je slečna, která navštěvuje praktickou školu 
v Havířově-Šumbarku. Ráda se učí a poznává nové věci. Členové Ambrožíků ji navštívili 
už v létě, paní učitelka ji pochválila, kolik toho o včelách věděla. Právě na společném 
setkání se zrodil nápad, jak Natálce udělat před zimními svátky radost.  „Rozhodli jsme se, 
když jsme prodávali med na medových slavnostech, tak jsme z každé lahve odložili deset 
korun a tak jsme nastřádali peníze pro Natálku,“ řekl vedoucí včelařského kroužku Jiří 
Vavřík. Potěšeni byli členové spolku, protože udělali radost člověku, který nemůže dělat 
věci podobně jako oni a jsou trochu jiní, potěšena a dojata byla i Natálka. Neubránila se 
slzám. „Moc bych chtěla poděkovat, je to od nich milé,“ řekla a dodala, že si zřejmě koupí 
nějaký šperk a voňavku. Má v životě veliký sen, chtěla by samostatně bydlet. [32] 
 V Havířově budou muset vyřešit problém s vzácnou alejí čínských 
metasekvojí v centru města. Kořeny se totiž dále pod dlažbou na náměstí Republiky 
rozpínají a představují riziko pro chodce (chodník se vlní víc a víc) i pro infrastrukturu 
nedalekého domu. „Do budoucna se určitě pod budovu, která je přilehlá, budou dostávat. 
Problém je, že tam jsou inženýrské sítě. To znamená, v těch inženýrských sítích již může být 
kořenový systém a do budoucna také může dojít k poničení inženýrských sítí,“ řekl náměstek 
primátora pro investice a chytré město Bohuslav Niemiec. Najít kompromis nebude  
pro úředníky MmH vůbec jednoduché. Alej vysázená v roce 1967 je jedinou v republice, 
nachází se v chráněném pásmu Sorely. Pro Havířovany je navíc každý strom srdeční 
záležitostí. Momentálně si město nechalo zpracovat dendrologický posudek, v jaké 
kondici se stromy nacházejí. [33] 
 SŠTO na Lidické ulici v Havířově-Šumbarku převzala nové výukové vozidlo 
Hyundai Tucson od společnosti Hyundai motor Manufacturing v Nošovicích. Vůz se 
podařilo získat v rámci akce „Darování aut školám“. Havířovská střední škola byla jednou 
z mála, která splnila náročné požadavky automobilky a vypracovala kvalitní projekt. Auto 
rozšíří školní výukový vozový park, pomůže škole držet krok s technologickým vývojem 
moderních vozidel. Bude sloužit k teoretické a praktické výuce žáků v autooborech. Žáci 
se těší na moderní výuku v oblasti servisování, oprav a diagnostiky závad elektronických 
a mechanických systémů vozidel. Nebyl to jediný předvánoční dárek, dalším byla nová  
3D tiskárna firmy Prusa Research poskytnutá na základě schválené žádosti v programu 
„Prusa do školy“. Zatraktivní se díky ní výuka 3D modelování. [34] 
 Předvánoční období na Gymnáziu Komenského bylo ve znamení 
charitativních aktivit. Studenti i učitelé se zapojili do potravinové sbírky, kterou 
pořádala Potravinová banka v Ostravě ve spolupráci s KÚ MSK u příležitosti 
Mezinárodního dne za vymýcení chudoby. Spolku Portavita z Havířova-Šumbarku předali 
pro matky samoživitelky, osoby v nepříznivé sociální situaci a mladé lidi odcházející 
z ústavní a náhradní rodinné péče téměř 170 kg potravin. Žáci zapojení do projektu 
Erasmus+ zorganizovali sběr nepotřebného ošacení, které je možno dále využít. Šaty 
zabírající místo ve skříních, které ještě poslouží potřebným lidem, převzala společnost 
ADRA. Poslední aktivitou byla prosincová sbírka hraček pod názvem „Krabice od bot“  
pro děti z dětských domovů a znevýhodněného prostředí. Spoustu krásných dárků, které 
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děti v tíživé situaci jistě potěší, si přijeli vyzvednout pracovníci sběrného místa v Českém 
Těšíně. Organizátorům akcí patří veliké díky za jejich laskavost. [35] 
 Spousta Čechů, mezi nimi také Havířovanů, zamířila o víkendu  
11. a 12. prosince do Cieszyna k pravému břehu řeky Olše, kde se konaly vánoční trhy. 
V tuzemsku je vláda v rámci opatření proti šíření koronaviru zakázala. V sobotu byla  
na centrálním cieszynském náměstí hlava na hlavě. Největší zájem byl o vánoční punč,  
u kterého se vytvořila v jednu chvíli asi 10metrová fronta. Prodejci ve stáncích se shodli, 
že za poslední dva víkendy tvořili Češi více než polovinu zákazníků. Součástí zdejších trhů 
byl i tradiční kulturní program, vystoupila zde skupina mažoretek „Cieszyńskie 
gwiazdecki“. Vedoucí souboru řekla, že český zákaz vánočních trhů považují Poláci  
za nepochopitelný. [36] 
 Vrchní odvolací soud v Olomouci výrazně zpřísnil trest bývalému členu 
ochranky, který udeřil opilého fanouška AZ Havířov během hokejového utkání s týmem 
Frýdku-Místku v roce 2019. Ten záhy zemřel v nemocnici na rozsáhlé krvácení do mozku. 
Ostravský krajský soud vloni uložil muži původně 3letý podmíněný trest. Odvolací soud 
vyhověl žalobci a zvýšil trest na 5 let vězení. [37] 
 Na tři směny pracovali prodejci v havířovském sexshopu. Vytížený byl 
zejména internetový obchod, ve 3. prosincovém týdnu hlásil dokonce rekordních  
1 300 objednávek za 24 hodin. Vedoucí kamenné prodejny „Růžového slona“ v obchodě 
prožívá už 5. vánoce, podobný nápor ovšem nepamatuje. Obchodní ředitel „Růžového 
slona“ podotkl, že rok 2021 byl celý o desítky procent lepší než rok 2020, předvánoční 
nákupy rostou o další desítky procent. A až bude po svátcích, lidé prý budou kupovat 
legrácky na Silvestra. [38] 
 V neděli 19. prosince 2021 si na Dole ČSM připomenuli 53 let od zahájení 
fedrunku (těžby) na závodě Jih. A hned v pondělí 20. prosince 2021 uplynuly 3 roky  
od zdejší důlní tragédie, největší za posledních 30 let v Česku. Ve čtvrtek 20. prosince 
2018 v podzemí černouhelného Dolu ČSM-Sever ve Stonavě explodoval důlní plyn metan. 
Výbuch připravil o život 13 horníků, 12 polských a 1 českého. Dalších 10 horníků bylo 
zraněno, z toho 2 těžce. [39] V současné době je Důl ČSM jediný, ve kterém se i nadále těží 
černé uhlí, okolní doly byly utlumeny a zavřeny.  
 Pracovnice sociálního odboru MmH Urszula Anna Kubíčková a Miroslava 
Lepíková přišly s nápadem, že senioři (a nejen oni) mají doma hrníček na čaj či kávu, 
který mohou postrádat a věnovat někomu, komu by, zabalený se sáčkem čaje nebo kávy, 
udělal o Vánocích radost.  A tak vznikl ve spolupráci se Spolkem Počteníčko „Hrníček  
pro Tebe“. Okamžitě vyvolal velkou odezvu, v Havířově se podařilo shromáždit  
556 hrníčků a ve spolupráci s dalšími městy v kraji se sešlo 1 420 hrníčků, každý jiný, 
některý i s podšálkem a pokličkou. Babičkám a dědečkům v 18 domovech seniorů  
na severní Moravě a ve Slezsku je darovali senioři a dobrovolníci z celého kraje. Záměrem 
spontánního projektu bylo potěšit klienty v domovech seniorů, aktivizovat seniory 
v klubech a další dobrovolníky, propojit generace. A ukázat obyvatelům domovů,  
že se na ně nezapomíná. Hrníček jim bude vždy připomínkou. [40] 
 Den před Štědrým dnem dostali na hemato-onkologickém oddělení NH 
krásný dárek v podobě nového mobilního ultrazvuku. Zakoupil ho soukromý dárce, 
který nemocnici dlouhodobě podporuje. Díky tomuto přístroji budou moci lékaři 
pacientům vyhledat vhodnou žílu pro zavedení dlouhodobého katetru. Druhou indikací je 
vyšetřování pleurálních výpotků, tzn. tekutiny v pohrudniční dutině. „Samozřejmě ten 
ultrazvuk může sloužit i k základnímu vyšetření tepen na krku,“ doplnil primář  
hemato-onkologického oddělení David Starostka. Část peněz vybrali dárci na oslavě 
narozenin. Část věnovali mladé paní, která ochrnula a potřebovala si koupit baterky  
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do invalidního vozíku. Ke zbývajícím vybraným 50 tisícům přidali 200 tisíc a zakoupili 
mobilní ultrazvuk, o němž věděli, že ho v nemocnici nutně potřebují. „To je velmi šlechetný 
čin a my v nemocnici s panem Vojtěchem Filsákem máme dlouholetou spolupráci a jsme rádi, 
že existují tak štědří sponzoři,“ řekl primář David Starostka. [41] 
 Gynekologicko-porodnické oddělení havířovské nemocnice čeká generální 
rekonstrukce. V nemocnici dostali vyrozumění o připravené dotaci z programu  
React-EU, který vznikl k posílení kapacit ve zdravotnictví. Vyhlásili veřejnou zakázku  
na dodávku stavby. Pokud vše dobře půjde, v dubnu nebo květnu roku 2022 by mohly 
začít stavební práce. Bude to obnášet vybourání chodby a zdí a postavení nových pokojů 
tak, aby splňovaly nejnovější standardy. Podle ředitele NH Norberta Schellonga vzniknou 
i rodinné apartmány. V krátké době přibude na porodním oddělení další porodní box, 
vzhledem ke zvýšenému zájmu rodiček o porod v havířovské nemocnici. Začaly ji 
vyhledávat i ženy ze Slovenska, kterých letos rodilo v Havířově téměř 60, své dítě  
tu na svět přivedlo také několik žen z Polska. [42] 
 V Národním tréninkovém centru v Havířově-Šumbarku se začalo hned  
po Vánocích pilně trénovat. Hala byla plná, atmosféra výborná a nasazení přiměřené 
tréninku. Nápad společné přípravy mezi svátky na konci roku padl na úrodnou půdu.  
„… Šlo nám především o to, nabídnout hráčům možnost kvalitní přípravy v období, kdy se  
ne ve všech klubech trénuje. Tady je prostor na relaxaci, individuální přípravu, ale také jde 
o to být zkrátka spolu," řekl kouč národního týmu mužů a šéftrenér centra Josef Plachý.  
Za stoly bylo vidět členy mužské reprezentace, juniorské reprezentanty, havířovské hráče, 
pozvání přijal také rakouský reprezentant Daniel Habesohn. [43] 
 

Počasí v prosinci 2021 
 Bylo relativně teplo, ale ani sníh nám nebyl cizí. Pod bod mrazu se dostala 
průměrná teplota v úterý 7. prosince 2021 (-0,51 °C). Mrazivo a bílo bylo také o Vánocích, 
v pondělí 27. prosince 2021 klesla průměrná teplota na -6,4 °C. Posléze se začalo 
oteplovat a na Silvestra vystoupala průměrná teplota na 9,83 °C.  
Vlivem zhoršených rozptylových podmínek byla dne 27. prosince 2021 v 1:51 h vyhlášena 
Českým hydrometeorologickým ústavem smogová situace. Zhoršená kvalita ovzduší 
(sledovaným parametrem byl polétavý prach) se vedle Bohumína, Českého Těšína, 
Frýdku-Místku, Frýdlantu nad Ostravicí, Karviné, Orlové a Ostravy dotkla také Havířova. 
Provozovatelé významných průmyslových a energetických zdrojů byli vyzváni, aby 
veřejně deklarovali, která opatření učiní ke snížení množství vypouštěných znečišťujících 
látek. Řidiči automobilů byli vyzváni, aby nevyjížděli, aby se emise z jejich vozů nepodílely 

na zvýšené koncentraci 
znečišťujících látek.  Starším 
lidem, dětem a nemocným  
se doporučovalo, aby omezili 
pobyt venku a předešli tak 
dýchacím obtížím. Dále  
se doporučovalo zvýšit dávky 
vitamínu C a nekouřit. [2] 
(Další fotografie dostupné v Příloze 
č. 2a KMH 2021 Fotografie) 
  
 

Krásná zima v neděli 5. prosince 2021 u kostela sv. Anny.  
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9. ZÁVĚR PLNÝ ČÍSEL 
9. 1 Plnění rozpočtu 2021 

Z ekonomického odboru zpracovali pro potřeby Kroniky města Havířova 
skutečné plnění rozpočtu za rok 2021. U všech příspěvkových organizací jsou uvedeny 
pouze prostředky čerpané z rozpočtu města Havířova (nikoliv průtokové dotace 
z ministerstev nebo z rozpočtu kraje). [1] 
Rozpočet města 2021 skutečnost 
Příjmy celkem bez konsolidačních položek   1 759 838,52 tis. Kč 
Výdaje celkem bez konsolidačních položek  1 755 044,01 tis. Kč 
Saldo (příjmy − výdaje) bez konsolidačních položek       +4 794,51 tis. Kč 
Dlouhodobě přijaté půjčené prostředky                 +141 377,27 tis. Kč (jednalo se  
o čerpání úvěru „Rekonstrukce/výměny výtahů v městských bytech v Havířově.  
Uhrazené splátky dlouhodobých přijatých půjčených prostředků 
            -104 829,73 tis. Kč (město 
splácelo v roce 2021 dva úvěry Komerční banky, měsíční splátka obou 8 750 tis. Kč, jeden 
byl doplacen k 31. prosinci 2021).  
Výsledek hospodaření         +245 937,99 tis. Kč 
Příspěvkové organizace  
Mateřské školy příspěvek na provoz                        23 609,37 tis. Kč 
Mateřské školy investiční příspěvek                          1 499,52 tis. Kč 
Základní školy příspěvek na provoz           59 753,82 tis. Kč 
Základní školy investiční příspěvek              3 302,46 tis. Kč 
SVČ Asterix příspěvek na provoz               2 617,13 tis. Kč 
Domov seniorů celkem - příspěvek na provoz          34 110,47 tis. Kč 
Městská knihovna Havířov – příspěvek na provoz         25 190,15 tis. Kč 
Městské kulturní středisko – příspěvek na provoz         47 024,32 tis. Kč 
Sociální služby města Havířova příspěvek na provoz         46 782,26 tis. Kč 
Sociální služby města Havířova investiční příspěvek               132,73 tis. Kč 
Správa sportovních a rekreačních zařízení příspěvek na provoz 
                 63 151,18 tis. Kč 
SSRZ investiční příspěvek                 9 217,69 tis. Kč 
Santé, centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb příspěvek na provoz 
                  12 989,87 tis. Kč 
Santé investiční příspěvek                       88,02 tis. Kč 
Ostatní dotace a dary               53 532,89 tis. Kč 

9.2 Investice 2022 
Některé investiční stavby zahájené v roce 2021, nebyly dokončeny a přešly do roku 
2022 [1]: 

- Chytré a bezpečné křižovatky ve statutárním městě Havířov (modernizace  
10 světelných křižovatek a vybudování dispečerského pracoviště za účelem zvýšení 
dohledu nad centrálními systémy řízení dopravy umístěný v prostorách TSH. 
Zhotovitel CROSS Zlín, s. r. o. Cena včetně DPH 26 283 983 korun. Termín zahájení:  
15. dubna 2021. Termín ukončení plánován 14. října 2022.  

- Odkanalizování části města Havířova – lokalita Důlňák (výstavba splaškové 
kanalizace – gravitační splašková stoka v celkové délce 3 265,5 m, čerpací stanice  
a výtlak splaškových vod celkové délky 785 m; součástí je vybudování 76 ks 
veřejných částí kanalizačních přípojek celkové délky 245,7 m k napojovaným 
nemovitostem; oprava povrchů komunikací a zpevněných ploch; přípojka vody 
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v délce 217 m; přípojka NN v délce 100 m pro čerpací stanici). Zhotovitel  
STASPO, s. r. o. Cena dle SoD (smlouvy o dílo) včetně DPH 41 853 614 korun – z části 
hrazeno z dotací Národního programu Životního prostředí; termín zahájení  
12. února 2021; termín ukončení 15. května 2022.  

- Rekonstrukce budovy na ulici U Jeslí (č. p. 893) na denní stacionář 
(rekonstrukce budovy bývalých jeslí na ulici U Jeslí v Havířově-Šumbarku na denní 
stacionář, kde budou poskytovány sociální služby dospělým – kapacita  
25 až 30 osob, z toho maximálně 10 osob s omezenou schopností pohybu, personál 
cca 15 zaměstnanců; včetně přístavby vstupu s evakuačním výtahem; parkoviště 
s vyhrazeními 6 bezbariérovými místy). Zhotovitel MORYS; cena dle SoD včetně  
DPH 43 090 585,82 korun; termín zahájení září 2021, předpokládaný termín 
ukončení srpen 2022. 

- Využití výpravní haly železniční stanice Havířov (stavební práce v rámci vestavby 
výpravní haly železniční stanice Havířov určené pro sportovní, kulturní  
a společenské aktivity: vybudování nových místností v 1. a 2. nadzemním podlaží  
dle nových dispozic a budoucího využití; kompletní vybavení nových prostor 
technickým zařízením budov – vytápění, vzduchotechnika, klimatizace, chlazení, 
kanalizace, vodovod, zdravotechnika, sanitární technika, elektroinstalace, měření  
a regulace, zabezpečovací technika, rozvody sítí, protipožární systém, osvětlení, 
výtah; instalace lezecké stěny a bowlingové trojdráhy, sportovní podlahy, vybavení 
sportovišť; zařizovací předměty šaten a zázemí baru; vestavný nábytek, zrcadlové 
stěny, zámečnické konstrukce, protihlukové podhledy). Zhotovitel OHL ŽS, a. s.; cena 
dle SoD 53 056 613,43 korun včetně DPH. Termín zahájení 4. října 2021; termín 
ukončení 4. října 2022.  

- Parkoviště Mánesova (nové parkoviště v části areálu bývalé ZŠ Mánesova, mezi 
ulicemi Mánesova a Josefa Hory v Havířově-Městě s kapacitou 70 nových 
parkovacích stání v lokalitě, rozšíření ulice Josefa Hory; výstavba nového veřejného 
osvětlení; dešťová kanalizace parkoviště, včetně retenční nádrže  
a odlučovače ropných látek). Zhotovitel TSH, a. s. Cena dle SoD 15 488 962 korun 
včetně DPH. Termín ukončení s ohledem na klimatické podmínky duben 2022.  

V roce 2021 byly ukončeny tyto investiční akce [1]:  
- ZŠ K. Světlé, střecha tělocvičny (původní nosná konstrukce střechy nevyhovovala 

zatížení dle současných norem; vybourání stávajícího zateplení, včetně hydroizolační 
vrstvy; nové odlehčené zateplení; nová střešní konstrukce z dřevěných vazníků, 
včetně nové krytiny). Zhotovitel H&B delta, s. r. o. Cena 5 323 084, 61 korun včetně 
DPH. Termín zahájení srpen 2021; termín ukončení 3. listopadu 2021.  

- Oprava mostu M10 na ulici Na Kempách (provedení generální opravy mostu M10 
v ulici Na Kempách přes řeku Lučinu; odstranění komunikace nad mostem; 
odstranění ocelových říms, trubek mostovky; vyjmutí zkorodované ocelové 
konstrukce; odbourání horní části opěr, provedení nových úložných prahů. Nosná 
mostní konstrukce provedena jako spřažená ocelová konstrukce s betonovou 
deskou; vodotěsná izolace s ochranným krytem; nové mostní římsy; nové 
oboustranné ocelové zábradlí; mostní závěry; převedení asfaltové komunikace přes 
most). Zhotovitel: MVEX stavby s. r. o. Cena dle dodatku č. 1 bez DPH  
2 881 871,73 korun (3 487 064,79 Kč včetně DPH). Termín zahájení 24. května 2021; 
termín ukončení byl prodloužen z technologických důvodů na 6. října 2021.  

- Rozšíření MK ul. Výletní, včetně chodníku v Havířově-Šumbarku (rozšíření 
z jednopruhové na dvoupruhovou MK; vybudování jednostranného chodníku; 
zajištění odvodnění komunikace; zrušení stávající sdružené vodovodní přípojky; 
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vybudování nového vodovodního řádu; rekonstrukce veřejného osvětlení; ochrana 
kabelového vedení CETIN; umístnění městského mobiliáře; výsadba zeleně). 
Zhotovitel SWIETELSKY stavební, s. r. o. Konečná cena 30 170 787,57 korun včetně 
DPH. Termín zahájení 3. listopadu 2020; termín dokončení 11. června 2021. 

- Sesuv v areálu TSH (statické zajištění svahu pod areálem TSH, jeho sesuvem byla 
porušena původní opěrná zídka v koruně svahu, plechová ohrada TSH a část 
zpevněných ploch na území areálu; odvodnění svahu; kotvená záporová stěna; 
terénní úpravy svahu). Zhotovitel K2 stavební Moravia, s. r. o. Cena  
3 064 064,39 korun.  Termín zahájení 10. března 2021; termín ukončení 29. května 
2021.  

- Beach volejbal v Havířově (vybudování beach volejbalového hřiště sestaveného  
ze tří hřišť – každé 18 × 26 m, hrací plocha 8 × 16 m - v areálu koupaliště Jindřich; 
osvětlení; oplocení. Zhotovitel TSH, a. s. Cena 6 433 453,90 korun. Termín zahájení  
26. dubna 2021; termín ukončení 7. července 2021.  

- Parkoviště nad Letním kinem (výstavba parkoviště z betonové vegetační dlažby 
tloušťky 80 mm; celkem 117 parkovacích stání, z toho 6 stání pro zdravotně 
postižené; dešťové vody částečně zasakují přes propustné zpevněné vrstvy, částečně 
stékají novou vybudovanou dešťovou kanalizací do vsakovací rýhy  
a okolních zatravněných ploch; veřejné osvětlení; kontejnerové stání; terénní 
úpravy; výsadba nové zeleně – živý plot). Podána žádost o dotaci v rámci Výzvy  
č. 144 Operačního programu Životního prostředí 2014–2020 – týká se zajištění 
hospodaření se srážkovými vodami. Zhotovitel STAVIA – silniční stavby, a. s. Cena  
dle dodatku č. 2 včetně DPH 5 993 826,46 korun. Termín zahájení 3. května 2021; 
termín ukončení 3. září 2021.  

- Parkoviště v ulici Majakovského v Havířově (výstavba 77 parkovacích míst, 
z toho 4 pro ZTP; řešení nového kontejnerového stanoviště na odpady; nové 
chodníky a příjezdové komunikace; veřejné osvětlení a dopravní značení; v rámci 
stavby bylo umístěno vsakovací zařízení na zachycení srážkové vody z parkoviště). 
Zhotovitel: EUROVIA CS, a. s. Konečná cena 8 364 426,13 korun včetně DPH. Termín 
zahájení 20. května 2021; skutečný termín dokončení 6. září 2021.  

- Demolice budovy č. popisné 1211 v katastrálním území Šumbark (demolice 
budovy „bývalé tržnice“ č. popisné 1211 v Havířově-Šumbarku, včetně demolice 
nemovitých věcí – přístřešek a oplocení. Zhotovitel MATOSA PROFISTAV, s. r. o. Cena 
240 185 korun. Termín zahájení 26. července 2021; termín ukončení 9. září 2021.  

- Chodník v ulici Šumbarská v úseku mezi ulicemi Chrpová a Nad Tratí (výstavba 
MK IV. třídy – jednostranného chodníku – podél stávající MK Šumbarské mezi ulicemi 
Chrpová a Nad Tratí v katastru Šumbarku a Dolní Suché; navrženy tři nové výhybny; 
přeložka stávajícího vedení veřejného osvětlení; přeložka stávajícího vodovodu; 
prodloužení stávajícího propustku; stavba nové dešťové kanalizace). Celková délka 
chodníku cca 285 m. Zhotovitel: PORR, a. s. Skutečná cena 8 754 310,91 korun. 
Termín zahájení 3. června 2021; termín dokončení 30. září 2021.  

9. 3 Městská policie Havířov 
V roce 2021 strážníci: zabezpečovali veřejný pořádek ve městě, přispívali k bezpečnosti  
a plynulosti provozu na pozemních komunikacích (kontrola dodržování pravidel 
silničního provozu a upozornění orgánů MmH na zjištěné nedostatky nebo přestupky, 
které nemohli sami řešit), dohlíželi na dodržování pravidel občanského soužití, 
upozorňovali fyzické a právnické osoby na zjištěné nedostatky a v neposlední řadě 
odhalovali přestupky a v rozsahu stanovené zákonem o obecní policii je řešili. 
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Kontrolovali dodržování nařízení vlády a MZ ČR v souvislosti s nouzovým stavem  
a pandemií COVIDu-19. Dále dohlíželi na dodržování platných obecně závazných vyhlášek 
a nařízení města.  

- Celkem na MP pracovalo 125 zaměstnanců (VŠ 28 zaměstnanců, 94 SŠ a 3 SOU).  
V průběhu roku nastoupilo 10 nových zaměstnanců a pracovní poměr ukončil  
1 zaměstnanec. Dotační program MP Havířov: 2 „Asistenti prevence kriminality“.  

- Celkem odhaleno 22 403 přestupků (na místě řešeno 86,1 %; 13,9 %,  
tj. 3 109 přestupků, oznámeno k dalšímu řešení ke správnímu orgánu. Počet řešených 
přestupků v dopravě k ostatním přestupkům proti veřejnému pořádku je v poměru 
51,8 % k 48,2 %. Oproti roku 2020 v roce 2021 odhaleno a řešeno o 2 997 přestupků 
více. 

- Úsekové měření rychlosti (ulice Dělnická, Ostravská a Národní třída - přesunuto 
zařízení z Dlouhé třídy): nad rámec uvedených přestupků oznámeno správnímu 
orgánu MmH celkem 62 144 přestupků k dalšímu projednání  
(o 53 387 více než v roce 2020). V roce 2021 bylo odvedeno na účet MmH  
za příkazové bloky celkem 926 420 korun; za manipulační poplatky za montáž  
a demontáž technických prostředků k zabránění odjezdu vozidla bylo uloženo 
celkem 119 310,23 korun, za měření silničním laserovým měřičem rychlosti 
ProLaser  III bylo uloženo příkazem 92 550 korun. 

- Zajišťování veřejného pořádku při hokejových utkáních HC AZ Havířov (celkem  
15 opatření - nízký stav díky nouzovému stavu, přerušení ligy a hře týmů  
bez diváků); neriziková utkání 11 strážníků; riziková utkání 17 strážníků  
a Speciální pořádková jednotka PČR).  

- Kontroly parkovišť v nočních hodinách, kontroly jízdních kol, kontroly 
neoprávněného užívaní veřejného prostranství a chodníků, podezřelých osob, 
kontroly ve spolupráci s lesní a mysliveckou stráží. 

- Zajištění vybraných přechodů v době školního roku před základními školami  
s ohledem na bezpečnost dětí. Dohlížení na dodržování provozního řádu skateparků 
a dětských hřišť.  

- Nepřetržitá služba v objektu budovy MmH.  
- Preventivní společná kontrola s pracovníky OSPOD (1) na úseku ochrany  

před alkoholismem a jinými toxikomaniemi (podáním, prodáním nebo umožněním 
požití alkoholu osobám mladším 18 let): zkontrolováno 15 provozoven a 40 osob  
bez závad. Na žádost OSPOD provedeno 13 prošetření rodinných poměrů. 

- Zajišťování činnosti mobilních služeben městské MP 1 a 2: kontrolní činnost na celém 
území města Havířova, preferovány okrajové části města, okolí hřbitovů a kostelů, 
nahrazují detašované pracoviště v oblasti Havířov – Prostřední Suchá (zaměření  
na zabezpečení veřejného pořádku, jak monitorováním oblasti kamerovým 
systémem nebo pochůzkovou činností). Mobilní služebna MP č. 2 byla využita také 
při konání hokejových utkání.  

- MP Havířov se zapojila do technického cvičení IZS v areálu PRIMAGAS. 
- „Bezpečnost bez hranic – přeshraniční workshop městských policií“: dne  

10. června 2021 v Havířově realizováno setkání městských policií z Karviné  
a Havířova. Zástupci MP z Jastrzębie-Zdrój se zúčastnili workshopu prostřednictvím 
online aplikace Zoom. 

- V období od 12. dubna do 21. prosince 2021 uskutečněno celkem  
122 preventivních besed ve školách (základní a střední) a v Klubu seniorů  
v celkovém počtu 2 210 zúčastněných. 



KRONIKA MĚSTA HAVÍŘOVA 

287 
 

- Další preventivní projekty v roce 2021: „Bezpečné prázdniny“ (110 dětí 
příměstského letního tábora SVČ Asterix na dopravním hřišti  
v Havířově-Šumbarku); „Bezpečné pískoviště“ (359 pískovišť, hřišť a dětských 
mobiliářů, 20 závad, nalezeny 2 ks injekčních stříkaček); „Bezpečně do cíle“  
pro žáky 1. tříd základních škol (17 prvních tříd z 9 havířovských ZŠ, 271 žáků.);  
„S tygříkem se učím rád, se značkou jsem kamarád“ (preventivní projekt zaměřený 
na snížení rizik nehodovosti a zranění dětí předškolního věku  
v silničním provozu, v souvislosti s nástupem cílové skupiny do školy - celkem  
4 havířovské MŠ, 76 dětí); „Ukliď si dvorek“ (konečný záměr úklid veřejného 
prostranství v Havířově-Šumbarku, přispění ke zlepšení prostředí obyvatel žijících  
v této lokalitě a vysvětlení dětem, proč je důležité udržovat čistotu  
a pořádek – účast 40 místních dětí.); „Pes není hračka“ (4 besedy na základních 
školách a ukázka práce psovodů na příměstských táborech, na akci Útěk v řetězech). 

- Na základě požadavku občanské komise z Havířova-Šumbarku bylo v roce 2021 
provozováno Detašované pracoviště MP v Dukelské ulici v Havířově-Šumbarku.  

- Přijato 41 podání občanů týkajících se činnosti strážníků MP Havířov. Konkrétních 
stížností proti strážníkům MP Havířov přijato 33 (3 stížnosti vyhodnoceny jako 
odůvodněné, 1 stížnost jako částečně odůvodněná). 

- Strážníci přispěli zadržením 115 osob podezřelých ze spáchání trestných činů,  
129 hledaných osob a nalezením 2 odcizených hledaných vozidel. 

- Od ledna do září 2021 byly prováděny asistence nemocničnímu personálu (odběrové 
místo v areálu NH,v provozní době 2 strážníci), pravidelné kontroly u očkovacího 
centra Očko. 

- Pomocí Městského kamerového dohlížecího systému: zadrženo 9 osob podezřelých 
ze spáchání trestného činu, převzato 24 záznamů v rámci šetření trestných činů, 
řešeno 98 osob podezřelých ze spáchání přestupků, zjištěno a zaznamenáno  
33 dopravních nehod a poskytnuta pomoc 44 osobám. U 103 osob byla provedena 
kontrola totožnosti na základě podezřelého chování. 

- Signalizace Pultu centralizované ochrany: uskutečněno celkem 872 výjezdů. Výjezd 
na tísňové volání (1) – agresivní klient. Narušeny 2 objekty (1× poškozeny vstupní 
dveře, pachatel nezjištěn; 1× rozbité dveře na místě zadrženo a PČR předáno 7 osob). 
Celkem bylo k 31. prosinci 2021 připojeno na PCO 145 objektů (115 objektů je města 
Havířova, 18 objektů organizací, kterým byla udělena výjimka pro připojení RMH,  
9 objektů komerčních a 3 objekty města Šenova, kde výjezd zajišťuje MP Šenov). 

- Rozhodnutí o vyšetření v protialkoholní záchytné stanici (38 osob), na základě 
rozhodnutí lékaře 66 doprovodů při převozu pacientů do zdravotních zařízení  
a PZS. 

- Nově zaevidováno 44 jízdních kol a 1 invalidní vozík. Celkem k 31. prosinci 2021 
evidováno u MP 2 781 jízdních kol a 12 invalidních vozíků. 

- MP Havířov provozuje 2 elektrokola značky Merida (kontrolní činnosti v letním 
období ve všech částech města, zvýšená kontrola okrajových částí města); strážníci 
ujeli 5 253 km (o 1 534 km více než v roce 2020). 

Strážníkem roku 2021 byl vyhlášen Adam Hladký za celoroční kvalitní, iniciativní  
a nadprůměrné plnění všech úkolů MP Havířov. Angažoval se i nad rámec běžné pracovní 
doby, kdy zjistil několik hledaných osob a odhalil páchání trestného činu  
a pomohl při zajištění těchto osob. [1] 

9. 4 Policie České republiky 
Z pohledu PČR byl stav vnitřní bezpečnosti za rok 2021 na teritoriu města 

Havířov uspokojivý (bez negativních mimořádných událostí v oblasti hromadného 
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narušení veřejného pořádku a výrazných konfliktů mezi minoritní a majoritní části 
obyvatelstva). Nápad trestné činnosti v porovnání s rokem 2020 se snížil, od roku 2019 
má klesající tendenci, stav objasněnosti ve městě v porovnání za rok 2021 je o 1,2 % vyšší. 
Ve městě operují: běžné policejní hlídky OOP Havířov 1, OOP Havířov 3, prvosledové 
hlídky z řad policistů OOP Havířov 1 pro celé území města doplněné o prvosledové hlídky 
z oddělení hlídkové služby ÚO Karviná, posilující hlídky Speciální pořádkové jednotky 
Krajského ředitelství Policie MSK (efektivnější práce, zkrácení dojezdových časů); 
Pobytové a integrační azylové středisko zařízení služeb MV.  
Trestná činnost ve městě je ovlivněna: nezaměstnaností a počtem osob v tíživé životní 
situaci, závislostmi lidí na alkoholu a návykových látkách (většinou bez pracovního 
poměru – trestná činnost majetkového a násilného charakteru).  
Trestné činy 2021 

- 1 165 případů (616 objasněno, podíl objasněnosti 51,9 %): srovnání s rokem 2020 
pokles o 158 skutků, zvýšení objasněnosti o 1,2 %. 

Násilná trestná činnost 
- 99 skutků (objasněnost 65,81 %), pokles ve srovnání s rokem 2020 o 17 skutků, 

objasněnost se zvýšila o 2,02 %. 
Mravnostní trestná činnost   

- 21 skutků (objasněnost 69,45 %), mírné snížení nápadu mravnostních deliktů  
o 6 skutků proti roku 2020). Objasněnost se snížila o 12,74 %. 

Majetková trestná činnost 
- 739 skutků (objasněnost 41,43 %); dlouhodobě největší část v celkovém objemu 

evidované kriminality (z celkového nápadu trestné činnosti podíl 63,43 %) - krádeže 
prosté, krádeže provedené formou vloupání, krádeže na osobách, podvodná jednání 
a další její formy postihující vlastnictví jako zákonem chráněný zájem. Byl 
zaznamenán nepatrný meziroční narůst v celkovém nápadu majetkové kriminality  
(o 3 skutky více). Míra objasněnosti se zvýšila o 5,97 %.  

- Evidované případy krádeží vloupáním: nárůst oproti roku 2020 (o 149 skutků)  
o 68,98 %. Důvodem nárůstu může být zrušení nouzového stavu z důvodů pandemie, 
kdy pachatelé si začali být vědomi pro ně příznivého faktu, že přísnější trestní postihy 
na ně již nelze aplikovat. 

Policisty v Havířově byla mimo jiných případů realizována v roce 2021 i níže uvedená 
závažná a sériová trestná činnost: 
Násilná trestná činnost 

- Prověřováno celkem 28 skutků (zahájeny úkony trestního řízení pro zvlášť závažný 
zločin loupeže). Ukončení prověřování (18 případů); prověřování 10 případů 
neukončeno; vyloučení spáchání trestného činu loupeže v 6 případech; 
překvalifikován na přestupek 1 skutek. Sdělení obvinění konkrétní osobě 7 případů, 
dětští pachatelé 4 případy.  

Nealkoholová toxikomanie 
- Evidováno 15 případů nedovolené výroby, nakládání a přechovávání omamných  

a psychotropních látek (5 realizací s následným návrhem na podání obžaloby, z toho 
1 případ odložen - nepodařilo se zjistit pachatele uvedeného jednání, 1 záležitost 
odevzdána pro podezření z přestupku), 8 případů je nadále v prověřování. 

Počítačová kriminalita 
- Trend setrvalého nárůstu oznámených případů kybernetických útoků. V Havířově 

bylo evidováno 29 trestných činý IT criminality (vysoký počet případů: podvodné 
prodeje zboží na e-shopech, nebo v rámci jednotlivých obchodníků na různých 
prodejních platformách; podvody s investováním do kryptoměn). 
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Trestné činy Výroba a jiné nakládání s dětskou pornografií, šíření pornografie  
- 2 případy (v 1 případě zjištěn pachatel, v druhém se nepodařilo zjistit pachatele 

jednání).  
Mravnostní trestná činnost 

- Celkově evidováno 12 případů (pohlavní zneužití); 9 případů ukončeno předáním 
věci s podezřením z přestupku, ve 2 případech odloženo pro nízký věk pachatele.   

Pátrání po osobách a věcech 
- Vypátráno 226 hledaných osob (47 případů pohřešovaných mladistvých  

a nezletilých dětí, většinou chovanců dětských domovů a výchovných ústavů).  
- Průběžné kontroly v zástavárnách a bazarech (zajišťovány věci pocházející  

z trestné činnosti). 
Přestupky 

- Na teritoriu Havířova zjištěno 4 623 přestupků (1 978 vyřízeno příkazem  
a 1 927 přestupků oznámeno příslušným správním organům). 

Stav veřejného pořádku 
- Policisty provedeno 113 služebních zákroků s použitím donucovacích prostředků 

(vyhodnoceny jako zákonné a přiměřené). 
- Na osobní svobodě omezeno celkem 720 osob (z nich 274 umístěno v policejní cele, 

141 bylo dodáno k lékařskému ošetření do PZS).  
- Provedeno 387 eskort.  
- Na území města Havířova vyhlášeno pátrání po 244 osobách (vypátráno  

226 z nich, po zbývajících se neustále pátrá). 
Domácí násilí 

- Prověřováno 74 incidentů se znaky domácího násilí (11 případů vykázání násilné 
osoby ze společného obydlí). 

Prevence 
S podporou oddělení prevence se havířovští policisté zaměřovali na různé cílové skupiny 
potencionálních obětí protiprávního jednání, což bylo poznamenáno pandemií  
COVID–19. Byly však realizovány projekty zaměřené na různá témata: 

- ZŠ Jarošova 1 beseda (trestní odpovědnost, seznamování s trestními činy  
a přestupky, 20 dětí); 

- Celorepublikový projekt pro nejmenší účastníky silničního provozu v blízkosti škol 
„ZEBRA se za Tebe nerozhlédne“ (6 akcí, 85 dětí); 

- Bezpečnostně preventivních akcí „Nebuďte neviditelní”, a „Začátek a konec letních 
prázdnin” (10 akcí, osloveno celkem 732 účastníků silničního provozu). [1] 

9.4.1 Dopravní nehody 
V roce 2021 bylo vyhlášeno Policejním prezidiem, Krajským ředitelstvím 

policie MSK a ÚO Karviná celkem 31 dopravně bezpečnostních akcí a opatření (zaměřeno 
na eliminaci dopravní nehodovosti a dodržování zák. č. 361/2000 Sb., o provozu  
na pozemních komunikacích, všemi účastníky silničního provozu). Na realizaci těchto 
opatření se podíleli policisté pořádkové a dopravní policie. 
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Dopravní nehody v silničním provozu a porovnání s předchozím rokem dle zprávy 
PČR: [1] 
Dopravní nehody      2020  2021 Rozdíl 
Nehody celkem      426  439      + 13 
Usmrcené osoby           2       1 -     1 
Těžce zraněné osoby          8        4 -     4 
Lehce zraněné osoby        66     51 -   15 
Zaviněno řidičem motorového vozidla   366   385 +  19 
Zaviněno řidičem nemotorového vozidla      17     17        0 
Zaviněno chodcem           6       5 -      1 
Nepřiměřená rychlost        26     50     +   24 
Nesprávné předjíždění          4       2 -      2 
Nedání přednosti          80    74 -      6 
Nesprávný způsob jízdy      273  276      +     3 
Vliv alkoholu          21     21         0 

9. 5 Hasičský záchranný sbor Moravskoslezského kraje 
 O tom, že nedostatkem práce netrpěli v roce 2021 hasičské sbory na území 
města, svědčí statistické údaje HZS MSK za uvedené období.  
Počet zásahů jednotek kategorie JPO I 
HZS MSK, stanice Havířov 
Počet požárů        107 
Dopravní nehody       115 
Únik nebezpečné chemické látky       49 
Technické havárie       510 
Ostatní mimořádné události        33 
Plané poplachy         56 
Počet zásahů         870 
Ostatní činnosti        404 
Celkem      1 274 
Účast na prověřovacích a taktických cvičeních: Prověřovací 1 (únik nebezpečné chemické 
látky); taktické celkem 9 (4 požár, 5 technická havárie) [1] 
 
Počet zásahů a ostatních činností jednotek PO kategorie JPO III 
Havířov Město      Havířov-Životice  
Počet požárů           40   26   
Dopravní nehody              2     3 
Únik nebezpečné chemické látky            0     2    
Technické havárie            25   11 
Ostatní mimořádné události          16     0 
Plané poplachy            20     8 
Počet zásahů          103   50 
Ostatní činnosti              7   17 
Celkem           110   67 [1] 
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Události v obcích s rozšířenou působností v MSK v roce 2021 – HAVÍŘOV 
Počet požárů                 95                  122 v roce 2020  
Počet dopravních nehod              91 
Únik nebezpečné chemické látky             46 
Technická havárie              517 
Ostatní mimořádné události              14 
Planý poplach               57 
Celkem mimořádných událostí           820 
Neemergentní plánované události           475 
Celkem           1 295    [1] 
 
Přímá škoda způsobená požáry         3 935, 80 tis. Kč  2 477 tis. Kč (2020) 
Uchráněné hodnoty         16 110,00 tis. Kč 5 813 tis. Kč (2020) 
Usmrcené osoby                         0           2 osoby (2020) 
Zraněné osoby                   7         12 osob (2020) 
Příčiny vzniku požárů (95) 

- Dosud v šetření 1 
- Úmysl (zjištěný pachatel) 1 
- Úmysl (nezjištěný pachatel 3 
- Neprokázané zavinění 46 
- Nedbalost 23 
- Komíny 3 
- Technické závady 17 
- Samovznícení 1  [1] 

9. 6 Odbor vnitra a živnostenský úřad 
V roce 2021 nově zaregistrovali na odboru vnitra a živnostenském úřadě 

1 215 vozidel. [1] 
Dle Agendového informačního systému OP tu vydali v roce 2021 celkem  
12 172 občanských průkazů. Dle Agendového informačního systému CD bylo vydáno 
3 587 cestovních dokladů. Informační systém Centrální registr řidičů zaznamenal v roce 
2021 celkem 5 537 vydaných řidičských průkazů. [2] 
V roce 2021 bylo nově vytvořeno 1 057 živností (zaniklo jich 541). K 1. lednu 2022 bylo 
evidováno celkem 21 540 živností. Zaevidováno bylo 335 nových subjektů, jedná se  
o fyzické osoby, fyzické osoby zahraniční, právnické osoby a právnické osoby zahraniční 
(zaniklo 147). K 1. lednu 2022 jich bylo registrováno 13 579. [3, 4] 

9. 7 Odpadové hospodářství 
V roce 2021 bylo na území Havířova vyprodukováno a zlikvidováno  

29 888,577 t odpadů:  
- Směsný odpad                  14 735,315 t 
- Papír        1 403,891 t 
- sklo               732,830 t  
- plasty                  690,022 t 
- jedlé oleje a tuky                 17,143 t 
- kovy                                                125,721 t 
- biologicky rozložitelný odpad       2 490,430 t 
- biologicky nerozložitelný odpad         355,220 t 
- dřevo                           592,730 t 
- objemný          6 363,671 t 
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Ostatní odpad 
- nebezpečný odpad               41,189 t  
- stavební                        1 812,460 t  
- zemina a kamení             513,690 t  
- pneumatiky                 13,150 t 
- ostatní                                 1,115 t [1] 

Nebezpečný odpad se přebírá ve většině případů ve sběrných dvorech a v rámci 
mobilního sběru do něj patří: barvy, lepidla, motorové oleje, v menším množství 
absorpční a olejové filtry, brzdové a nemrznoucí kapaliny, rozpouštědla, kyseliny, baterie 
a akumulátory. [2] 

9. 8 Sociální záležitosti 
 Město Havířov zajišťuje poskytování sociálních služeb prostřednictvím 
SSmH, Domova seniorů Havířov, sociálního odboru MmH a Santé – centra ambulantních 
a pobytových sociálních služeb.  

9. 8. 1 Sociální služby města Havířova 
Celkem 22 středisek zajišťuje 12 sociálních služeb, 2 zdravotní a další  

3 poskytované služby (Centrum prevence, Jesle a Služby pro pěstounské rodiny) 
Pečovatelská služba 

- Poskytla své služby 165 klientům a realizovala 18 062 hodin péče. 
- Součástí služby je také rozvoz obědů: 203 klientům bylo v roce 2021 rozvezeno  

54 808 obědů.  
Poradna pro rodinu, manželství a mezilidské vztahy 

- 143 klientům bylo poskytnuto 1 124 konzultací (telefonicky, e-mailem, osobně). 
Kontaktní a poradenské centrum pro osoby ohrožené závislostmi 

- Pomoc vyhledalo 263 klientů (závislých na alkoholu, gamblerství a návykových 
látkách, nejčastěji u mužů na pervitinu - 219; často jsou závislosti kombinované). 
Služba je často poskytována celé rodině a dalším blízkým lidem, kteří jsou závislostí 
osoby ohroženi.  

Domácí zdravotní péče 
- Ošetřeno bylo 1 026 klientů, provedeno u nich bylo 31 908 výkonů. Služba je velmi 

žádaná, dlouhodobým problémem je absence zdravotních sester.  
Rehabilitace 

- Lékař, fyzioterapeuti a ergoterapeut provedli celkem 26 087 výkonů.  
Nízkoprahové denní centrum pro osoby bez přístřeší 

- Celkem pracovníky SSmH kontaktovalo 3 382 klientů (byly jim poskytnuty 
poradenské sociální služby, potravinový, hygienický servis a další služby).  

Poradenské středisko pro RaD, raná péče 
- Celkem se tu starali o 21 uživatelů – děti do 7 let s autismem, kombinovanými 

vadami, na vozíčku – a pomáhali také jejich rodinám.  
Poradenské středisko pro RaD, odborné sociální poradenství 

- V roce 2021 využilo služby 61 klientských rodin.  
Poradenské středisko pro RaD, odlehčovací terénní služba 

- Odlehčovací služba je poskytována rodinám nebo pečujícím osobám s dítětem  
se zdravotním postižením mentálním, tělesným a kombinovaným ve věku do 40 let. 

- V roce 2021 využilo tuto službu 22 rodin.  
- Hlavním cílem OS je poskytnutí úlevy rodinám od náročné psychické i fyzické zátěže 

vyplývající z péče o dítě/mladého člověka se zdravotním postižením. 
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Odborné sociální poradenství pro seniory 
- Odborné sociální poradenství pro seniory přispívá k řešení jejich tíživých životních 

situací. Klienti služby mohou využít pomoc i při péči o blízkou osobu. Nejčastěji byla 
žádána pomoc v oblasti sociální a zdravotní péče. Služba byla poskytnuta  
1 440 klientům.  

Služby pro rodiny, sociální aktivizační služby pro rodiny s dětmi (SAS) 
- SAS poskytuje bezplatnou pomoc a podporu rodinám s dětmi, jejichž vývoj je ohrožen 

vlivem nepříznivé životní situace, kterou nedokážou vlastními silami řešit. V roce 
2021 využilo tuto službu 35 rodin.  

- Pracovníci terénní a ambulantní služby poskytli celkem 1 230 intervencí  
a řešili 3 kontakty.  

Denní stacionář (původní název Domovinka) 
- Činnost byla velmi ovlivněna pandemií COVID-19, byla zde zřízena covidová jednotka 

pro seniory.  
- V době, kdy to opatření proti nemoci COVID-19 umožňovala, tu docházelo  

26 klientů.  
Respitní odlehčovací pobytová služba 

- Kapacita je 22 lůžek a nejdelší možný pobyt klienta je 3 měsíce.  
KHAMORO 

- Jedná se o terénní programy pro obyvatele ve vyloučené lokalitě (pomoc  
se začleněním do kolektivu, s hospodařením v rodinách). Služba byla poskytnuta  
156 uživatelům – 1 660 kontaktů, nejčastěji se jednalo o tíživou životní situaci.  

Zařízení pro zabezpečení péče o všestranný rozvoj dětí ve věku do 3 let (původně 
jesle) 

- Kapacita je 34 dětí, v průměru docházelo měsíčně 26 dětí.  
Centrum prevence 

- Poskytuje služby ve školách (mateřských, základních a středních), také tato služba 
byla velmi ovlivněna epidemií COVID-19 a zavíráním škol.  

- Podstatou je primární prevence o zdravém způsobu života (výživa, hygiena, prevence 
šikany, začleňování do kolektivu). Služby využilo 17 škol (15 mateřských  
a 2 základní), osloveno bylo 836 dětí.  

Služby pro pěstounské rodiny 
- Jsou vykonávány na základě pověření k výkonu sociálně právní ochrany dětí. 

Kapacita je 64 rodin v jednom okamžiku. Službu využilo v roce 2021 celkem  
71 rodin.  

9. 8. 2 Domov seniorů Havířov 
Do Domova seniorů Havířov spadají dvě střediska: Helios se službou domov se zvláštním 
režimem a Luna.  
Středisko Helios (DZR) v roce 2021: 

- Kapacita 86 uživatelů 
- V průběhu roku přijato 21 žadatelů (Domov se zvláštním režimem) 
- K 31. prosinci 2021 evidováno 52 žádostí o přijetí 
- V průběhu roku celkově 126 neuspokojených žadatelů o službu domov se zvláštním 

režimem.  
Středisko Luna v roce 2021 

- Kapacita 184 uživatelů 
- V průběhu roku přijato 61 žadatelů 
- Počet žádostí o přijetí k 31. prosinci 2021 byl 545. [1] 
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9.8.3 Sociální odbor MmH 
Přehled činnosti na úseku sociální práce odboru sociálních věcí za rok 2021 [1] 
Oddělení soc. služeb - práce sociálních pracovníků: 
Počet klientů, se kterými se aktivně pracovalo                    3 196 
Počet intervencí ve sledovaném roce: jednorázových  13 498 
         Opakovaných                    19 112 
z celkového počtu klientů senioři na 65 let          855 
             Osoby bez přístřeší                         47 
             Osoby neschopné splácet závazky                      19 
Oddělení sociálně-právní ochrany dětí  
Evidovaný počet případů  OSPOD – rejstřík OM                              1 682 

                                                       rejstřík NOM                   308 
Počet dětí v  pěstounské péči (PP)                       279 
Počet dětí v PP péče na přechodnou dobu                           5 
Počet dětí v poručenství s osobní péčí poručníka                        66 
Počet dětí svěřených do péče jiné osoby                         47 
Počet pěstounských rodin                         260 
Počet klientů kurátora pro mládež                        284 
Počet nových žadatelů o náhradní rodinnou péči  
      (adopce, pěstounská péče….)                          26 
Počet případů, kdy byl OSPOD jmenován opatrovníkem                     790 

9.8.4  Santé – centrum ambulantních a pobytových sociálních služeb 
Organizace poskytuje 5 sociálních služeb v ambulantní a pobytové formě. [1] 
Ambulantní sociální služby: 
Stacionář MIKADO – Tajovského 1156/1, 736 01 Havířov-Podlesí 
Sociální služba pro dospělé s mentálním, případně kombinovaným postižením. Podpora 
klientů v činnostech vedoucím k sociálnímu začlenění a zkvalitnění jejich života. 
Cílová skupina: dospělí lidé od 19 do 70 let s lehkým a středně těžkým mentálním, 
případně kombinovaným postižením. 
Kapacita: 57 klientů. 
Obsazení dle aktuálních platných smluv o poskytování sociální služby k 31. prosinci 2021: 
54 klientů. 
Stacionář Lipová – Lipová 618/12, 736 01 Havířov-Město  
Pobyt umožňuje lidem s mentálním postižením, popřípadě v kombinaci s tělesným či 
smyslovým postižením, prožívat den aktivně a formou aktivizačních činností u nich 
snižovat potřebnou míru podpory v jejich životě. 
Cílová skupina: lidé ve věku 19 až 70 let s lehkým a středně těžkým mentálním 
postižením, popřípadě v kombinaci s tělesným či smyslovým postižením. 
Kapacita: 23 klientů  
Obsazení dle aktuální platných smluv o poskytování sociální služby k 31. prosinci 2021: 
22 klientů.  
Denní stacionář – Čelakovského 1240/4, 736 01 Havířov-Podlesí  
Poskytuje lidem s mentálním, případně kombinovaným postižením individuální podporu 
na základě jejich potřeb, aby dle svých možností a schopností směřovali ke kvalitnějšímu 
prožívání svého života. 
Cílová skupina: lidé ve věku od 15 do 64 let se středně těžkým až těžkým mentálním, 
případně kombinovaným postižením. 
Kapacita: 19 klientů. 
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Obsazení dle aktuální platných smluv o poskytování sociální služby k 31. prosinci 2021: 
19 klientů. 
Pobytové sociální služby:  
Chráněné bydlení – Nerudova 351/12, 736 01 Havířov-Město  
Poskytuje dospělým osobám s mentálním případně kombinovaným postižením, takovou 
podporu při bydlení, aby se jejich život přibližoval běžnému způsobu života vrstevníků. 
Ubytování klientů: společné komunitní bydlení na ul. Nerudova a rovněž i v bytových 
jednotkách na území města Havířova.  
Cílová skupina: osoby ve věku od 19 let s mentálním, případně kombinovaným 
postižením. 
Kapacita: 31 klientů. 
Obsazení dle aktuální platných smluv o poskytování sociální služby k 31. prosinci 2021: 
31 klientů (většina klientů Chráněného bydlení rovněž navštěvuje jednotlivé stacionáře) 
Odlehčovací služba – Nerudova 351/12, 736 01 Havířov-Město  
Podpora fyzických osob, které v domácím prostředí pečují o svého člena. Umožňuje 
pečující osobě: nezbytný odpočinek, lékařské ošetření či hospitalizaci v nemocničním  
či lázeňském zařízení, čas na zotavenou, zajištění péče o jeho příbuzného. 
Cílová skupina: lidé s mentálním, případně v kombinaci s tělesným a smyslovým 
postižením, starší 15 let, o které pečuje osoba, která potřebuje nezbytný odpočinek  
od celodenní péče. Tuto sociální službu poskytujeme od 1. ledna 2020. 
Kapacita: 1 klient. 
Obsazení dle aktuální platných smluv o poskytování sociální služby k 31. prosinci 2021:  
1 klient 

9. 9 Poplatky 
 Na poplatcích bylo v roce 2021 vybráno:  
Poplatky za psy      3 191 277 korun 
Poplatky za odpady    41 009 187 korun 
Poplatky za veřejná prostranství    4 585 853 korun. [1] 

9. 10 Podatelna 
V podatelně MmH vypravili v roce 2021 celkem 68 475 ks poštovních zásilek 

(největší počet byl ze správního odboru, celkem 46 388 ks). K zaevidování přijali 
pracovníci podatelny 5 576 ks poštovních zásilek pod číslem jednacím (nejvíce z odboru 
vnitra a živnostenského úřadu, celkem 1 504 ks). Osobním doručením bylo přijato  
9 502 podání (nejvíce pro správní odbor, celkem 4 515 podání).  
Na MmH vypravili 54 448 datových zpráv (nejvíce opět ze správního odboru, celkem 
25 049 zpráv). Na podatelně přijali 42 169 datových zpráv (nejvíce pro odbor vnitra  
a živnostenský úřad, celkem 10 999). [1, 2] 
Prostřednictvím tzv. hybridní pošty (e-výpravny) bylo vypraveno 10 722 zpráv (nejvíce 
ze správního odboru, celkem 7 713). [1] 

9. 11 Ztráty a nálezy, orientační čísla 
V roce 2021 evidovali na oddělení ztrát a nálezů MmH, které je součástí 

ekonomického odboru, celkem 125 nalezených věcí, 23 z nich bylo vráceno majitelům. 
Převažovaly peněženky, klíče a horská kola. Za kuriózní nález tu považuji nález zubní 
protézy, pro kterou se dostavila vděčná paní. [1] 
Správa majetku ekonomického odboru MmH přidělila v roce 2021 celkem  
45 popisných/orientačních čísel: Havířov-Město (8), Životice (9), Bludovice (9), Šumbark 
(2), Dolní Suchá (13), Prostřední Suchá (3), Dolní Datyně (1). [1]     
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9.12 Městská knihovna Havířov 
V pobočkách Městské knihovny Havířov připravili celkem 498 kulturních 

akcí pro 9 539 návštěvníků. Pro děti (7 311) bylo určeno 395 z nich. Pro dospělé čtenáře 
(2 228 návštěvníků) připravily knihovnice 103 kulturních akcí. V nabídce knihovny byly 
také akce vzdělávacího charakteru, celkem se jich uskutečnilo 104 a navštívilo je  
1 401 návštěvníků (64 akcí pro 1 039 dětí; 40 akcí pro 362 dospělých). [1] 
V pobočkách Městské knihovny Havířov bylo k 31. prosinci 2021 k dispozici celkem 
188 988 knihovních jednotek, včetně regionálního fondu. (přírůstek během roku 2021 
činil 11 158 knihovních jednotek).  Čtenáři si mohli vypůjčit odbornou literaturu z fondu 
72 173 dokumentů, 99 658 knih bylo k nalezení ve fondu beletrie. Knihovna disponovala 
1 909 ks tištěných hudebnin a 14 048 ks zvukových knih, 342 zvukově obrazových 
dokumentů, 18 elektronických dokumentů, 840 ostatních. K vypůjčení docházelo  
159 titulů periodik. [2] 
V knihovně registrovali v roce 2021 celkem 5 248 uživatelů. Knihovnu fyzicky navštívilo 
90 791 čtenářů, online bylo zaznamenáno 70 592 návštěv. Čtenáři si během roku 2021 
vypůjčili 190 157 dokumentů. [3] 
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10. POUŽITÉ ZKRATKY 
AK    Atletický klub 
ARO    Anesteziologicko-resuscitační oddělení 
AS    Armáda spásy v České republice 
BESIP    Bezpečnost silničního provozu 
BK    Basketbalový klub 
CASD    Církev adventistů sedmého dne 
CSVČ    Církevní středisko volného času 
CVA    Centrum volnočasových aktivit 
ČČK    Český červený kříž 
ČD    České dráhy 
ČESON   Česká společnost na ochranu netopýrů 
ČR    Česká republika 
ČSAD    Československá autobusová doprava 
ČAST    Česká asociace stolního tenisu 
ČSBS    Český svaz bojovníků za svobodu 
Čs0L    Československá obec legionářská 
ČSSR    Československá socialistická republika 
ČSÚ    Český statistický úřad 
ČSV    Český svaz včelařů 
ČT    Česká televize 
ČTK    Česká tisková kancelář 
ČVS    Český volejbalový svaz 
ČVUT    České vysoké učení technické 
DK    Dům kultury 
DPH    Daň z přidané hodnoty 
DZR    Domov se zvláštním režimem 
FB    Facebook, facebookový 
FFKV    Filmový festival Karlovy Vary 
FK    Fotbalový klub 
FN    Fakultní nemocnice 
HC    Hokejový club 
HSC    Handicap sport club 
HTS    Havířovská teplárenská společnost 
HZS    Hasičský záchranný sbor 
CHKO    Chráněná krajinná oblast 
IDOS    Integrovaný dopravní systém 
IZS    Integrovaný záchranný systém 
JIP    Jednotka intenzivní péče 
JSDH    Jednotka sboru dobrovolných hasičů 
KD     Kulturní dům 
KDLJ    Kulturní dům Leoše Janáčka 
KDPB    Kulturní dům Petra Bezruče 
KHS    Krajská hygienická stanice 
KMH    Kronika města Havířova 
KPHMO   Klub přátel Hornického muzea Ostrava 
KRS    Krajská rada seniorů 
KŘ    Krajské ředitelství 
KSČM    Komunistická strana Čech a Moravy 
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KÚ    Krajský úřad 
KVS    Krajský volejbalový svaz 
KVV    Krajské vojenské velitelství 
LDN    Léčebna dlouhodobě nemocných 
LOH    Letní olympijské hry 
MAP    Místní akční plán 
MDD    Mezinárodní den dětí 
MDŽ    Mezinárodní den žen 
ME    Mistrovství Evropy 
MFK    Městský fotbalový klub 
MGC    Multigenerační centrum 
MHD    Městská hromadná doprava 
MK    Místní komunikace 
MKS    Městské kulturní středisko Havířov 
MmH    Magistrát města Havířova 
MP    Městská policie 
MPSV    Ministerstvo práce a sociálních věcí 
MRA    Městská realitní agentura 
MS    Mistrovství světa 
MSK    Moravskoslezský kraj 
MŠ    Mateřská škola 
MŠMT    Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy 
MT    Muzeum Těšínska 
MZ    Ministerstvo zdravotnictví 
NDM    Národní divadlo moravskoslezské 
NDR    Německá demokratická republika 
NH    Nemocnice Havířov 
NPÚ    Národní památkový ústav 
NsP    Nemocnice s poliklinikou 
OC    Obchodní centrum 
OH    Olympijské hry 
OKD    Ostravsko-karvinské doly 
OKR    Ostravsko-karvinský revír 
OP    Občanský průkaz 
ORL    Otorinolaryngologie (ušní, nosní, krční) 
OSA    Ochranný svaz autorský 
OSPOD   Orgán sociálně právní ochrany dětí 
OSVČ    Osoba samostatně výdělečně činná 
OSZBM   Odbor služby pro zbraně a bezpečnostní materiál 
PCO    Pult centralizované ochrany 
PČR    Policie České republiky 
PES    Protiepidemický systém 
PZKO Polski Związek Kulturalno-Oświatowy (Polský kulturně-   

osvětový svaz) 
PZS Protialkoholní záchytná stanice 
RaD Rodina a dítě 
RL    Radniční listy 
RMH    Rada města Havířova 
RZ    Registrační značka 
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ŘP    Řidičský průkaz 
ŘSD    Ředitelství silnic a dálnic České republiky 
SAS    Sociální aktivizační služby 
SBD    Stavební bytové družstvo 
SCEAV    Slezská církev evangelická augsburského vyznání 
SD    Společenský dům 
SDH    Sbor dobrovolných hasičů 
SELČ    Středoevropský letní čas 
SH    Sportovní hala 
SK    Sportovní klub 
SKST    Sportovní klub stolního tenisu 
SKV    Sportovní klub vzpírání 
Sm VaK   Severomoravské vodovody a kanalizace 
SoD    Smlouva o díle 
SONS    Sjednocená organizace nevidomých a slabozrakých 
SOU    Střední odborné učiliště 
SPMP    Sdružení na podporu mentálně postižených 
SPŠE Střední průmyslová škola elektrotechnická Havířov, 

příspěvková organizace 
SPŠS Střední průmyslová škola stavební Havířov, příspěvková 

organizace  
SSmH    Sociální služby města Havířova 
SSRZ    Správa sportovních a rekreačních zařízení Havířov 
SSZ    Světelné signalizační zařízení 
SŠ    Střední škola 
SŠTO Střední škola technických oborů Havířov-Šumbark, Lidická 

1a/600, příspěvková  organizace 
SVČ    Středisko volného času 
ŠD    Školní družina 
TD    Těšínské divadlo 
TJ    Tělovýchovná jednota 
TK    Tenisový klub 
TSH    Technické služby Havířov 
TS    Taneční skupina 
TŠ    Taneční škola 
TV    Televize, televizní 
TZ    Táborová základna 
ÚO    Územní odbor 
ÚP    Úřad práce 
VAM    Volejbalová akademie mládeže 
VŠ    Vysoká škola 
VŠB    Vysoká škola báňská – Technická univerzita Ostrava 
VPP    Veřejně prospěšné práce 
VŘSR    Velká říjnová socialistická revoluce 
ZDŠ    Základní devítiletá škola 
ZMH    Zastupitelstvo města Havířova 
ZO    Základní organizace 
ZŠ     Základní škola 
ZTP    Zdravotně tělesně postižený 
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ZUŠ     Základní umělecká škola 
ZZS    Zdravotní záchranná služba 
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